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Regeringen ger i budgetpropositionen för 2020 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag inom Socialdepartementets
ansvar.

Regeringen tar fram nationell strategi för anhöriga

Anhöriga spelar en viktig roll, inte minst för många äldre som på grund av
sjukdom eller funktionsnedsättning behöver olika former av stöd och
omsorg. Regeringen avser därför att påbörja arbetet med att ta fram en
nationell anhörigstrategi.

Pressmeddelande: Regeringen tar fram nationell strategi för anhöriga

HPV-vaccin införs för pojkar

Regeringen avser att utöka det allmänna vaccinationsprogrammet för barn
med HPV-vaccination för pojkar. Genom införandet beräknas ytterligare
cirka 130 HPV-relaterade cancerfall kunna förebyggas årligen.
Vaccinationerna bedöms kunna börja ske hösten 2020.

Pressmeddelande: HPV-vaccin införs för pojkar

Utökad satsning på LSS i regeringens budget

Regeringen föreslår en satsning på 85 miljoner kronor 2020 och 100 miljoner
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kronor årligen för att samtliga hjälpmoment vid andningshjälp och måltid i
form av sondmatning ska ge rätt till personlig assistans.

Pressmeddelande: Utökad satsning på LSS i regeringens budget

Satsningar för att stödja personer med psykisk
ohälsa

Regeringen föreslår i budgeten för 2020 en satsning på området psykisk
hälsa på 2,2 miljarder kronor. Satsningen gäller barn, unga och vuxna. På
fem år har psykiatrianslaget lite mer än fördubblats, från 1 miljard kronor till
2,2 miljarder kronor nästa år.

Artikel: Reformer för ökad trygghet och välfärd inom folkhälsa och sjukvård

Socialförsäkringen i budgetpropositionen för 2020

På socialförsäkringsområdet sker satsningar på ett förbättrat grundskydd för
pensionärer, dessutom föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2020
stärkt handläggning på Pensionsmyndigheten för att korta
handläggningstiderna för bostadstillägg samt en skyldighet för landsting att
erbjuda koordineringsinsatser till sjukskrivna patienter och en förstärkning av
det försäkringsmedicinska beslutsstödet.

Artikel: Reformer för ökad trygghet och välfärd inom Socialförsäkring

Förbättrat stöd och föräldrautbildning i samband med
internationella adoptioner

Regeringen föreslår i budgeten för 2020 att medel ska avsättas för att
förbättra stödet samt säkra tillgången på den obligatoriska
föräldrautbildningen i samband med internationella adoptioner. Myndigheten
för familjerätt och föräldraskapsstöd får därför 2, 5 miljoner kronor i ökat
anslag för 2020 och därefter 2 miljoner kronor årligen.

Artikel: Reformer för ökad trygghet och välfärd inom Socialtjänst inkusive
äldreomsorg

Stärkt möjlighet till betald specialistutbildning för
sjuksköterskor



I budgeten för 2020 föreslår regeringen en satsning på 100 miljoner kronor
för att fler sjuksköterskor ska ges möjlighet till betald specialistutbildning.
Det är en utbyggnad av tidigare påbörjad satsning om 400 miljoner kronor.

Pressmeddelande: Stärkt möjlighet till betald specialistutbildning för
sjuksköterskor

Sänkt skatt, höjt grundskydd och nya insatser för
Sveriges äldre

Regeringen presenterar i budgetpropositionen för 2020 ett äldrepaket med
satsningar på sänkt skatt och höjt grundskydd för pensionärer samt med flera
insatser för stärkt äldreomsorg, bland annat inkluderar det medel för att
främja idrott för äldre. Budgeten för 2020 läggs fram i samarbete mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Pressmeddelande: Sänkt skatt, höjt grundskydd och nya insatser för Sveriges
äldre

300 miljoner till barn- och ungdomspsykiatrin och
första linjens vård

I budgeten för 2020 föreslår regeringen att satsningen på psykisk hälsa
utökas med 300 miljoner kronor 2020–2022. Medlen syftar särskilt till att
stärka barn- och ungdomspsykiatrin och första linjens vård för barn med
psykisk ohälsa

Pressmeddelande: 300 miljoner till barn- och ungdomspsykiatrin och första
linjens vård

Karriärtjänster ska ge bättre villkor för
specialistsjuksköterskor

För att öka attraktiviteten att bli specialistsjuksköterska, och för att skapa
bättre utvecklings- och karriärmöjligheter, föreslår regeringen en satsning på
karriärtjänster med 100 miljoner kronor årligen. Satsningen är en del av
budgeten för 2020.

Pressmeddelande: Karriärtjänster ska ge bättre villkor för
specialistsjuksköterskor



Kompensation för landstingen för vårdmoms

Regeringen föreslår i budgeten för 2020 ett tillfälligt statsbidrag som ska
kompensera landstingen för mervärdesskattekostnader för hyrpersonal inom
vården. Satsningen omfattar 210 miljoner kronor per år under en
treårsperiod.

Artikel: Kompensation till landstingen för vårdmoms



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad trygghet och
välfärd i budget 2020 inom Annika
Strandhälls ansvar
Publicerad 18 september 2019 Uppdaterad 18 september 2019

På socialförsäkringsområdet sker satsningar på ett
förbättrat grundskydd för pensionärer, dessutom
föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2020
stärkt handläggning på Pensionsmyndigheten för att
korta handläggningstiderna för bostadstillägg samt en
skyldighet för landsting att erbjuda
koordineringsinsatser till sjukskrivna patienter och en
förstärkning av det försäkringsmedicinska
beslutsstödet.
Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Förslagen finns i utgiftsområde 10 och 11 i budgetpropositionen för 2020.

Rehabiliteringskoordinatorer till sjukskrivna patienter

I syfte att stärka stödet till individen genom sjukskrivnings- och
rehabiliteringsprocessen föreslår regeringen i budgeten för 2020 att det ska
införas en skyldighet i lag för landstingen att erbjuda koordineringsinsatser
till sjukskrivna patienter. Koordineringsinsatserna ska ges efter behov inom
hälso- och sjukvårdsverksamheten för att främja patienternas återgång till
eller inträde i arbetslivet. Insatserna ska bidra till samverkan med externa
aktörer som arbetsgivare och Försäkringskassan och andra myndigheter. 
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Landstingens skyldigheter ska regleras i en särskild lag om
koordineringsinsatser för sjukskrivna patienter. Förslaget innebär att
landstingen från och med 2020 kompenseras med 361 miljoner kronor enligt
den kommunala finansieringsprincipen för att täcka kostnaderna för de
obligatoriska uppgifter som koordineringsinsatserna kommer innebära för
landstingen.

Förslaget finns i utgiftsområde 10 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Förstärkning av försäkringsmedicinskt beslutsstöd

Regeringen föreslår att anslaget till Socialstyrelsen ökar med 4 miljoner
kronor från och med 2020 för att uppdatera och utveckla det försäk‐
ringsmedicinska beslutsstödet. Det försäkringsmedicinska beslutsstödet ger
stöd till såväl läkare som Försäkringskassan i en sjukskrivningssituation.

Förslaget finns i utgiftsområde 10 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Förbättrat grundskydd för pensionärer 2020

Regeringen föreslår ett förbättrat grundskydd från 2020 med flera olika
förslag för att förbättra grundskyddet för de pensionärer som har det sämst
ställt ekonomiskt. Det reformerade grundskyddet innebär att den individuella
disponibla inkomsten ökar för ungefär 675 000 personer. Förslagen gynnar
främst kvinnor, oftast äldre och ensamstående, som i störst utsträckning tar
del av grundskyddets olika delar.

Två centrala förslag i reformpaketet är att höja garantipensionens grundnivå
och att höja bostadskostnadstaket i bostadstillägget. Genom dessa förslag
förbättras garantipensionen samtidigt som bostadstillägget blir bättre
anpassat till dagens hyresnivåer. Reformen är ett viktigt steg för att säkra
den ekonomiska tryggheten för äldre när hyrorna stiger och reallönerna ökar.

Bostadskostnadstaket i bostadstillägget för pensionärer höjs från 5 600



kronor till 7 000 per månad kronor för den som är ensamstående. För den
som är sammanboende höjs det från 2 800 kronor till 3 500 kronor per
månad. Höjningen av taket innebär att bostadstillägget bättre täcker dagens
bostadskostnader och kan samtidigt underlätta för äldre att flytta till anpassat
boende.

Satsningen på att förstärka grundskyddet beräknas sammantaget kosta cirka
2,2 miljarder kronor.

Pressmeddelande: Sänkt skatt, höjt grundskydd och nya insatser för Sveriges
äldre

Förslaget finns i utgiftsområde 11 i budgetpropositionen för 2020.

Regeringens förslag bygger på en sakpolitisk överenskommelse i
Pensionsgruppen. I Pensionsgruppen ingår regeringspartierna och M, C, L
och KD.

Stärkt handläggning av bostadstillägg på
Pensionsmyndigheten

Regeringen föreslår i budgeten för 2020 stärkt handläggning av
bostadstillägg. Regeringen och Pensionsgruppen har höga ambitioner på
pensionsområdet. Förändringarna inom pensionssystemet ska genomföras i
ett läge där Pensionsmyndigheten redan har betydande utmaningar med
långa handläggningstider för bostadstillägg och långa svarstider i
kundservice. För att komma tillrätta med de långa handläggningstiderna i
bostadstillägget tillför regeringen medel till myndigheten. Det finns ett viktigt
jämställdhetsperspektiv i att säkerställa att handläggningen av bostadstillägg
fungerar på ett tillfredställande sätt. Cirka 75 procent av de pensionärer som
har bostadstillägg är kvinnor.

Satsningen på att förstärka grundskyddet från 2020 bedöms medföra ett ökat
antal bostadstilläggsärenden, anslaget ökas därför med 10 miljoner kronor
2020. För att ytterligare stärka Pensionsmyndighetens arbete med
handläggningen av bostadstillägg ökas anslaget med 15 miljoner kronor år
2020. År 2021 ökas anslaget med 10 miljoner kronor.

Förslaget finns i utgiftsområde 11 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de



gröna.

Familjeveckan bereds i Regeringskansliet

I syfte att bland annat underlätta för föräldrar som förvärvsarbetar att
kombinera arbetsliv och familjeliv, förbättra förutsättningar för föräldrar att
förvärvsarbeta, främja minskat deltidsarbete samt att ge föräldrar till något
äldre barn bättre möjligheter att i vissa utpekade situationer vara lediga
tillsammans med barnen, avser regeringen att påbörja införandet av en
familjevecka. Den närmare utformningen av familjeveckan bereds för
närvarande inom Regeringskansliet och regeringen avser att återkomma i
frågan.

Beskrivningen återfinns i utgiftsområde 12 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad trygghet och
välfärd i budget 2020 inom
socialförsäkringar
Publicerad 18 september 2019 Uppdaterad 18 september 2019

På socialförsäkringsområdet sker satsningar på ett
förbättrat grundskydd för pensionärer, dessutom
föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2020
stärkt handläggning på Pensionsmyndigheten för att
korta handläggningstiderna för bostadstillägg samt en
skyldighet för landsting att erbjuda
koordineringsinsatser till sjukskrivna patienter och en
förstärkning av det försäkringsmedicinska
beslutsstödet.
Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Förslagen finns i utgiftsområde 10 och 11 i budgetpropositionen för 2020.

Rehabiliteringskoordinatorer till sjukskrivna patienter

I syfte att stärka stödet till individen genom sjukskrivnings- och
rehabiliteringsprocessen föreslår regeringen i budgeten för 2020 att det ska
införas en skyldighet i lag för landstingen att erbjuda koordineringsinsatser
till sjukskrivna patienter. Koordineringsinsatserna ska ges efter behov inom
hälso- och sjukvårdsverksamheten för att främja patienternas återgång till
eller inträde i arbetslivet. Insatserna ska bidra till samverkan med externa
aktörer som arbetsgivare och Försäkringskassan och andra myndigheter. 
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Landstingens skyldigheter ska regleras i en särskild lag om
koordineringsinsatser för sjukskrivna patienter. Förslaget innebär att
landstingen från och med 2020 kompenseras med 361 miljoner kronor enligt
den kommunala finansieringsprincipen för att täcka kostnaderna för de
obligatoriska uppgifter som koordineringsinsatserna kommer innebära för
landstingen.

Förslaget finns i utgiftsområde 10 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Förstärkning av försäkringsmedicinskt beslutsstöd

Regeringen föreslår att anslaget till Socialstyrelsen ökar med 4 miljoner
kronor från och med 2020 för att uppdatera och utveckla det försäk‐
ringsmedicinska beslutsstödet. Det försäkringsmedicinska beslutsstödet ger
stöd till såväl läkare som Försäkringskassan i en sjukskrivningssituation.

Förslaget finns i utgiftsområde 10 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Förbättrat grundskydd för pensionärer 2020

Regeringen föreslår ett förbättrat grundskydd från 2020 med flera olika
förslag för att förbättra grundskyddet för de pensionärer som har det sämst
ställt ekonomiskt. Det reformerade grundskyddet innebär att den individuella
disponibla inkomsten ökar för ungefär 675 000 personer. Förslagen gynnar
främst kvinnor, oftast äldre och ensamstående, som i störst utsträckning tar
del av grundskyddets olika delar.

Två centrala förslag i reformpaketet är att höja garantipensionens grundnivå
och att höja bostadskostnadstaket i bostadstillägget. Genom dessa förslag
förbättras garantipensionen samtidigt som bostadstillägget blir bättre
anpassat till dagens hyresnivåer. Reformen är ett viktigt steg för att säkra
den ekonomiska tryggheten för äldre när hyrorna stiger och reallönerna ökar.

Bostadskostnadstaket i bostadstillägget för pensionärer höjs från 5 600



kronor till 7 000 per månad kronor för den som är ensamstående. För den
som är sammanboende höjs det från 2 800 kronor till 3 500 kronor per
månad. Höjningen av taket innebär att bostadstillägget bättre täcker dagens
bostadskostnader och kan samtidigt underlätta för äldre att flytta till anpassat
boende.

Satsningen på att förstärka grundskyddet beräknas sammantaget kosta cirka
2,2 miljarder kronor

Pressmeddelande: Sänkt skatt, höjt grundskydd och nya insatser för Sveriges
äldre

Förslaget finns i utgiftsområde 11 i budgetpropositionen för 2020.

Regeringens förslag bygger på en sakpolitisk överenskommelse i
Pensionsgruppen. I Pensionsgruppen ingår regeringspartierna och M, C, L
och KD.

Stärkt handläggning av bostadstillägg på
Pensionsmyndigheten

Regeringen föreslår i budgeten för 2020 stärkt handläggning av
bostadstillägg. Regeringen och Pensionsgruppen har höga ambitioner på
pensionsområdet. Förändringarna inom pensionssystemet ska genomföras i
ett läge där Pensionsmyndigheten redan har betydande utmaningar med
långa handläggningstider för bostadstillägg och långa svarstider i
kundservice. För att komma tillrätta med de långa handläggningstiderna i
bostadstillägget tillför regeringen medel till myndigheten. Det finns ett viktigt
jämställdhetsperspektiv i att säkerställa att handläggningen av bostadstillägg
fungerar på ett tillfredställande sätt. Cirka 75 procent av de pensionärer som
har bostadstillägg är kvinnor.

Satsningen på att förstärka grundskyddet från 2020 bedöms medföra ett ökat
antal bostadstilläggsärenden, anslaget ökas därför med 10 miljoner kronor
2020. För att ytterligare stärka Pensionsmyndighetens arbete med
handläggningen av bostadstillägg ökas anslaget med 15 miljoner kronor år
2020. År 2021 ökas anslaget med 10 miljoner kronor.

Förslaget finns i utgiftsområde 11 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de



gröna.

Familjeveckan bereds i Regeringskansliet

I syfte att bland annat underlätta för föräldrar som förvärvsarbetar att
kombinera arbetsliv och familjeliv, förbättra förutsättningar för föräldrar att
förvärvsarbeta, främja minskat deltidsarbete samt att ge föräldrar till något
äldre barn bättre möjligheter att i vissa utpekade situationer vara lediga
tillsammans med barnen, avser regeringen att påbörja införandet av en
familjevecka. Den närmare utformningen av familjeveckan bereds för
närvarande inom Regeringskansliet och regeringen avser att återkomma i
frågan.

Beskrivningen återfinns i utgiftsområde 12 i budgetpropositionen för 2020.

Budgetpropositionen för 2020 bygger på en politisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet,
Utrikesdepartementet

Hbtq-frågor och jämställdhet i
fokus på pressfika
Publicerad 01 augusti 2019

Beslut från veckans regeringssammanträde och andra
aktuella ämnen presenterades på sommarens sista
pressfika och handlade till stor del om jämställdhet och
hbtq-personers rättigheter. Bland nyheterna fanns
satsning på feministisk handelspolitik, arbetet mot
osund konkurrens och flera regeringsuppdrag.
Regeringsuppdragen handlade om att stärka
förutsättningarna att skapa mötesplatser för unga hbtq-
personer, att ta fram en nationell strategi för sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter samt att utvärdera
reformen om stärkt rehabilitering för återgång i arbete.
Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, som varit ordförande för
sammanträdet, började pressfikat med att berätta om arbetet mot osund
konkurrens. Det är ett samarbete mellan Arbetsmiljöverket och sju andra
myndigheter där det görs riktade inspektioner mot branscher och företag som
misstänks bryta mot lagar och regler på området. I år har det gjorts
inspektioner i nagelsalonger och byggbranschen. Av nagelsalongerna fick tre
av fyra anmärkningar på verksamheten och en tredjedel förbjöds att fortsätta
på grund av farlig verksamhet.

Artikel: Regeringens arbete mot osund konkurrens ger resultat

Mötesplatser för unga hbtq-personer och nationell
strategi för sexuell och reproduktiv hälsa och
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rättigheter

Näst ut var jämställdhetsminister med ansvar för hbtq-frågor Åsa Lindhagen.
Hon redogjorde för ett regeringsuppdrag till Myndigheten för ungdoms- och
civilsamhällesfrågor (MUCF) att stärka förutsättningarna att skapa
mötesplatser för unga hbtq-personer.

– Vi vet att den psykiska ohälsan är högre bland unga hbtq-personer än bland
unga generellt. Det här är en oerhört viktig fråga att komma framåt i och där
kan tillgång till mötesplatser ha en avgörande roll för att få möta andra unga
hbtq-personer med liknande erfarenheter, sade hon.

Pressmeddelande: Fler satsningar för att främja hbtq-personers lika
rättigheter och möjligheter

Socialminister Lena Hallengren fortsatte på ett liknande spår med att prata
om ett regeringsuppdrag till Folkhälsomyndigheten att ta fram en nationell
strategi för sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter. Grundläggande för
strategin ska vara en god, jämställd och jämlik sexuell och reproduktiv hälsa
i hela befolkningen. Särskilt fokus bör riktas mot unga personer, personer
med bristande socioekonomiska förutsättningar, personer med
funktionsnedsättning, personer med utländsk bakgrund och hbtq-personer.

Pressmeddelande: Ny nationell strategi för sexuell och reproduktiv hälsa

Satsning på feministisk handelspolitik och
utvärdering av reformen om förstärkt rehabilitering

Jämställdhetstemat fortsattes med att utrikeshandelsminister Ann Linde
presenterade regeringens satsning på feministisk handelspolitik. Den består
av de sex åtgärderna jämställda handelsavtal, jämställda standarder,
jämställd inre marknad, jämställd representation i främjandearbetet,
jämställdhet, handel och arbete i låginkomstländer samt jämställd
könsuppdelad statistik.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på feministisk handelspolitik

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll avslutade sedan pressfikan med
att berätta att Inspektionen för socialförsäkringen (ISF) fått i uppdrag av
regeringen att följa upp och utvärdera reformen om förstärkt rehabilitering
för återgång i arbete, som trädde i kraft den 1 juli 2018. ISF ska följa upp hur



reformen efterlevs av arbetsgivare, Försäkringskassan och Arbetsmiljöverket
samt utvärdera hur reformen bidrar till att stärka individens möjligheter till
rehabilitering och arbetsgivarens rehabiliteringsansvar. Ett
jämställdhetsperspektiv ska beaktas i uppföljningen och utvärderingen.

Pressmeddelande: Uppföljningsuppdrag för stärkt rehabilitering



Artikel från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige och FN:s politiska
högnivåforum om hållbar
utveckling 2019
Publicerad 05 juli 2019

Forumet anordnas i New York 9-19 juli och i år ligger
fokus på att minskad ojämlikhet och ökad inkludering i
samhällen runt om i världen.
Den första veckan görs en tematisk granskning av en uppsättning mål och
den andra veckan ligger fokus på de länder som presenterar sina frivilliga
nationella rapporter. Andra veckan inkluderar även ett ministersegment.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll leder den svenska delegationen
som även inkluderar statssekreterare Eva Svedling vid miljödepartementet
och kabinettsekreterare Annika Söder vid utrikesdepartementet. I den
svenska delegationen ingår även representanter från myndigheter,
näringslivet, civilsamhället och akademin. Sverige har även en särskild
ungdomsrepresentant med i delegationen.

Den uppsättning mål som särskilt granskas vid forumet 2019 är:

Mål 4 - God utbildning för alla,
Mål 8 - Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt,
Mål 10 - Minskad ojämlikhet,
Mål 13 - Bekämpa klimatförändringarna,
Mål 16 - Fredliga och inkluderande samhällen
Mål 17 - Genomförande och globalt partnerskap

Ladda ner dokumenten för mer information om Sveriges huvudbudskap för
de mål som särskilt granskas i år. Mål 17 behandlas varje år.
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Artikel från Socialdepartementet

Hållbara pensioner: Förbättrat
grundskydd för pensionärer och
ett successivt längre arbetsliv
Publicerad 28 maj 2019 Uppdaterad 28 maj 2019

Regeringen vill att pensionerna ska höjas. Regeringen
och pensionsgruppen föreslår därför ett antal åtgärder
på pensionsområdet i propositioner som lämnats till
riksdagen den 28 maj. I pensionsgruppen ingår
regeringspartierna Socialdemokraterna och Miljöpartiet
samt Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.

Grundskyddet för pensionärer

Grundskyddet för pensionärer består av garantipension, bostadstillägg för
pensionärer och äldreförsörjningsstöd. Garantipensionen och bostadstillägget
omfattar i särklass flest individer. De olika stöden är behovsprövade i olika
grad och riktas också delvis mot olika grupper av pensionärer.

Regeringen föreslår ett förbättrat grundskydd

För att förbättra grundskyddet för de sämst ställda pensionärerna föreslås
flera olika förslag som förbättrar den ekonomiska situationen för cirka
830 000 pensionärer.

Grundnivån i garantipensionen höjs med 200 kronor för alla med
garantipension. Garantipension kan en pensionär få som inte har arbetat eller
av någon annan anledning har låg pension. Den föreslagna nivåhöjningen
innebär vidare att personer kan ha en något högre inkomst jämfört med

https://www.regeringen.se/


tidigare och få garantipension.

Bostadskostnadstaket i bostadstillägget för pensionärer höjs från 5 600
kronor till 7 000 kronor för den som är ogift och till 3 500 kronor per månad
för den som är gift. Höjningen av taket innebär att bostadstillägget bättre
täcker dagens bostadskostnader och kan samtidigt underlätta för äldre att
flytta till anpassat boende. Höjningen kan också underlätta för äldre att
kunna bo kvar vid till exempel en renovering som gör att hyran går upp.

En likabehandling av inkomster som härrör från eget arbete införs i
bostadstillägget för pensionärer. Det innebär att arbetsrelaterade inkomster
behandlas på samma sätt vid ansökan om bostadstillägg och tas upp till 93
procent i reduceringsinkomsten medan inkomster som inte härrör från eget
arbete fortsatt tas upp till 100 procent. En sådan utformning föreslås för att
det ska löna sig att ha arbetat.

Ett fribelopp för arbetsinkomster upp till 24 000 kronor per år införs i
äldreförsörjningsstödet. Om en person som har äldreförsörjningsstöd får en
inkomst genom arbete minskar äldreförsörjningsstödet med samma summa
enligt nuvarande system. Det nya förslaget innebär att det kommer att finnas
möjlighet att tjäna upp till 24 000 kronor per år utan att
äldreförsörjningsskyddet minskas.

Förslagen föreslås gälla från den 1 januari 2020.

Inkomster under hela livet och grundskyddet

Huvudprincipen i pensionssystemet är att pensionen grundar sig på
individens förvärvsinkomster under livet, den så kallade
livsinkomstprincipen. Grundskyddet för pensionärer är ett avsteg från den
principen. Den som inte har arbetat eller har arbetat i liten grad kan genom
grundskyddet, garantipension och bostadstillägg, få en högre pension. Syftet
med förslagen är att förstärka den ekonomiska situationen för de sämst
ställda pensionärerna.

Kvinnor gynnas av de nya förslagen

Pensionssystemet är i sig könsneutralt och de skillnader som finns mellan
kvinnor och mäns pensioner beror till största delen på tidigare
arbetsinkomster. Att kvinnor i genomsnitt har lägre pension än män förklaras
av att kvinnor generellt sett har lägre lön än män, arbetar mer deltid, tar ett



större ansvar för obetalt hemarbete och är i högre utsträckning sjukskrivna.
Kvinnor lämnar i snitt även arbetslivet tidigare än män. Detta medför i sin tur
att kvinnor i större omfattning får ta del av pensionssystemets grundskydd,
vilket förklarar varför förslaget om förbättrat grundskydd i högre grad
gynnar kvinnor. Omkring 80 procent av dagens pensionärer som får
garantipension och bostadstillägg är kvinnor. Förslaget att höja grundnivån i
garantipensionen med 200 kronor per månad beräknas öka den individuella
disponibla inkomsten för närmare hälften av dagens kvinnliga pensionärer.
Satsningen på att förstärka grundskyddet beräknas sammantaget kosta cirka
2,2 miljarder kronor.

Ökad medellivslängd

Vi lever allt längre. Under de senaste 50 åren har medellivslängden ökat med
cirka 7 år för kvinnor och 8,5 år för män. Vi äter bättre, lever mer sunt och
det finns nya läkemedel som förebygger och botar sjukdomar som tidigare
var dödliga.

Sedan det nya pensionssystemet infördes i mitten av 90-talet har
medellivslängden ökat med knappt 3 år. Det är positivt, men innebär att
pensionerna som andel av slutlönen blir allt lägre eftersom de måste räcka
längre.

Ett successivt längre arbetsliv är nödvändigt

För att kunna garantera tillräckliga pensioner i dag och i framtiden behöver
därför arbetslivet successivt förlängas och samtidigt bli mer hållbart.
Regeringen föreslår att det ska införas ett nytt begrepp som ska kallas
riktålder för pension. Riktåldern ska fungera som ett riktmärke för när man
bestämmer sig för att gå i pension. Riktålderns främsta syfte är att ersätta
dagens starka 65-årsnorm med en pensionsålder som tar hänsyn till den
ökande medellivslängden i Sverige.

Avsikten är att alla pensionsrelaterade åldersgränser och motsvarande
åldersgränser i andra trygghetssystem, som till exempel sjukförsäkring och a-
kassa, på sikt höjs och att dessa sedan kopplas till utvecklingen av
medellivslängden.

I det svenska pensionssystemet finns ingen fast pensionsålder och det
kommer fortfarande vara möjligt, som i dag, att bestämma när man vill gå i
pension, så länge man uppnått lägsta åldern.



Ett första steg som nu föreslås är att den lägsta åldern när det går att ta ut
allmän pension höjs med ett år 2020, från 61 till 62 år. Lagändringarna
föreslås träda i kraft den 1 december 2019.

Redan tidigare har regeringen föreslagit att rätten att stanna kvar på
arbetsmarknaden, den så kallade LAS-åldern, ska höjas i två steg med ett år
2020 och ytterligare ett år 2023 till 69 år. Detta innebär att
anställningsskyddet för arbetstagare förlängs. Arbetstagaren får rätt att
stanna kvar i anställningen till 69 år.

Ett hållbart arbetsliv

För långsiktigt trygga och hållbara pensioner krävs en större omställning än
bara förändringar i pensionssystemet. Det krävs att arbetslivet blir mer
jämställt, hållbart och flexibelt. Det är nödvändigt att människor inte slits ut
på arbetsmarknaden utan orkar hela vägen. För att nå ett hållbart arbetsliv,
klara framtidens kompetensförsörjning och långsiktigt hållbara pensioner är
möjligheten att ställa om under arbetslivet central. Det måste vara möjligt att
byta bana flera gånger under livet. Man kan kanske arbeta med något annat
eller kanske gå ner i arbetstid. Även vid vilken ålder man börjar arbeta är
viktig. Vi studerar allt längre och det ger också som följd att inträdet i dag i
arbetslivet sker senare i Sverige än i till exempel våra nordiska grannländer.

Satsningar på bättre arbetsmiljö

Regeringen föreslår och genomför flera åtgärder för att få ett mer hållbart
arbetsliv. Höga krav på arbetsplatsen ökar risken att lämna arbetslivet i
förtid. Även fysiskt påfrestande och ergonomiskt bristfälliga arbetsmiljöer
ökar risken. Det påverkar särskilt kvinnor som har högre sjukfrånvaro, större
hälsoproblem och lämnar arbetslivet tidigare än män.

I januari 2016 beslutade regeringen om en nationell arbetsmiljöstrategi för
2016–2020 som pekar ut en riktning för arbetet under de närmaste fem åren.
Regeringens arbetsmiljöstrategi är uppdelad i tre prioriterade områden, varav
ett av dessa prioriterade områden är Ett hållbart arbetsliv. Inom de tre
prioriterade områdena finns konkreta åtgärder.

Under strategiperioden har regeringen inrättat ett dialogforum för
arbetsmiljöfrågor tillsammans med arbetsmarknadens parter. Syftet med
dialogforumet är att löpande diskutera pågående, planerade och framtida
åtgärder inom arbetsmiljöområdet. För 2016-2020 har regeringen en



nationell arbetsmiljöstrategi som pekar ut en riktning för arbetet under de
närmaste fem åren.

För att stärka det nationella och internationella arbetsmiljöarbetet har
regeringen inrättat en ny myndighet för arbetsmiljökunskap, Mynak.
Myndigheten är ett nationellt kunskapscentrum för arbetsmiljöfrågor.

Vid halvtidsavstämningen 2018 av strategin fick Myndigheten för
arbetsmiljökunskap ett regeringsuppdrag om att sammanställa kunskap om
faktorer som skapar friska och välmående arbetsplatser. Dessutom fick
Myndigheten för arbetsmiljökunskap ett uppdrag tillsammans med
Arbetsmiljöverket om att sammanställa och redovisa friskfaktorer på
organisatorisk nivå som kan mätas och följas över tid. Friskfaktorerna ska
kunna bidra till en hållbar och hälsosam arbetsmiljö.

Regeringen har också genomfört flera åtgärdsprogram för minskad
sjukfrånvaro, ökat stöd till forskning om arbetslivet, slutit en
överenskommelse med arbetsmarknadens parter om friskare arbetsplatser
och tillfört mer medel till företagshälsovården.

Utredning om avgiften till pensionssystemet

De politiska partierna i Pensionsgruppen är överens om att pensionernas nivå
i första hand ska upprätthållas genom ett längre arbetsliv, men att avgiftens
nivå till pensionssystemet behöver och ska analyseras. Avgiften är det som
betalas in till pensionssystemet under den tid vi arbetar.

I pensionsgruppen finns Socialdemokraterna Miljöpartiet, Moderaterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Kristdemokraterna representerade.

Första pensionerna 1913

När beslutet om de första pensionerna kom 1913 var medellivslängden under
60 år. Pensionsåldern sattes då till 67 år. 1976 sänktes pensionsåldern till 65
år. I det nya pensionssystemet som infördes för ungefär 20 år sedan finns
ingen fast pensionsålder. Trots det är det många som fortfarande tänker att
den tidigare pensionsåldern, 65 år, gäller även i dag.

Inkomstpension, premiepension och garantipension

Inkomstpensionen är den huvudsakliga delen av den allmänna pensionen och



grundar sig på den sammanlagda inkomsten under hela livet. Ju längre man
arbetar desto mer pension får man. Som inkomst räknas löner, sjukpenning,
a-kassa med mera.

Premiepensionen räknas också på hela livets inkomster. Premiepensionen
placeras i fonder och var en får själv välja vilka fonder pengarna ska
placeras i.

Garantipension finns för den som haft liten eller ingen arbetsinkomst under
livet. Den är kopplad till prisbasbeloppet som Statistiska Centralbyrån (SCB)
årligen räknar ut utifrån förändringen i prisnivån i samhället. Storleken på
garantipensionen beror också på hur länge man bott i Sverige. För full
garantipension krävs att man har bott 40 år i Sverige.

Jämställda pensioner

Pensionerna speglar inkomsterna under livet. För även om Sverige
internationellt sett är ett relativt jämställt land så har kvinnor fortfarande
lägre löner, de arbetar i högre utsträckning deltid, har högre sjukfrånvaro och
tar större ansvar för familjen. Det gör att kvinnor får en lägre inkomst under
livet, vilket också syns i pensionskuvertet. Utifrån analyser som har gjorts
och de synpunkter som lämnats har Pensionsgruppen bestämt en
handlingsplan för det fortsatta arbetet.



Artikel från Socialdepartementet

Delrapportering av uppdrag för en
välfungerande
sjukskrivningsprocess
Publicerad 08 maj 2019

Tisdag den 7 maj överlämnade den nationelle
samordnaren Mandus Frykman sin delrapportering till
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
– Av delrapporten framgår att det finns ett stort engagemang hos berörda
aktörer att bidra till att sjukskrivningsprocessen ska fungera väl för
individen. Det bådar gott för samordnarens fortsatta arbete och
möjligheterna att åstadkomma ett bra stöd till individen. Jag ser fram emot
att nästa år ta del av samordnarens förslag, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Syftet med delrapporteringen var att redogöra för hittills genomfört arbete
och att ange inriktning framåt. Rapporten innehåller inga förslag eller
slutgiltiga ställningstaganden, utan ger ett underlag för det fortsatta arbetet.
Utredningens slutbetänkande ska lämnas senast den 30 april 2020.

– Sjukskrivningsprocessen fungerar i stort väl, men vi ser att det finns
möjlighet att förbättra den på flera punkter. Analysen behöver fördjupas för
att få till stånd en mer stabil och förutsägbar sjukskrivningsprocess, där den
arbetslivsinriktade rehabiliteringen fungerar bättre, säger regeringens
nationelle samordnare Mandus Frykman.

Den 12 april 2018 beslutade regeringen att tillsätta en nationell samordnare
med uppdrag att främja samverkan mellan aktörerna i
sjukskrivningsprocessen med individens och samhällets bästa i fokus. Till
nationell samordnare utsågs Mandus Frykman.

https://www.regeringen.se/


Den nationella samordnaren ska enligt direktivet:
− analysera nuvarande förhållanden när det gäller samverkan mellan
aktörerna i sjukskrivningsprocessen,
− följa upp nuvarande samverkan mellan aktörerna med fokus på
konsekvenser för individen,
− se över hur det förebyggande arbetet och stödet för återgång i arbete
utvecklas hos olika aktörer, t.ex. inom ramen för arbetsmarknadens parters
avsiktsförklaringar,
− se över om regelverket är ändamålsenligt för att stödja individens återgång
till hälsa och arbete,
− främja dialog för att skapa en smidigare process för individen från dag ett i
ett sjukfall så att individen så tidigt som möjligt kan återfå hälsa och återgå i
arbete,
− lämna författningsförslag om utredaren bedömer att det är nödvändigt.

Arbetet ska ske i nära samtal med berörda myndigheter, Sveriges Kommuner
och Landsting, företrädare för hälso- och sjukvårdens huvudmän och för de
som arbetar inom hälso- och sjukvården, relevanta rehabiliteringsaktörer
såsom företagshälsovård, företrädare för arbetsgivar- och
arbetstagarorganisationer samt patient- och brukarorganisationer.



Artikel från Socialdepartementet

Hearing om delbetänkandet Ingen
regel utan undantag – en trygg
sjukförsäkring med människan i
centrum
Publicerad 03 maj 2019

Den 3 maj 2019 bjöd Socialdepartementet in till en
hearing avseende delbetänkandet ”Ingen regel utan
undantag” i den av regeringen tillsatta utredningen ”En
trygg sjukförsäkring med människan i centrum” (SOU
2019:2). Hearingen blev ett tillfälle för remissinstanser
att lämna synpunkter på delbetänkandet, och gjorde det
möjligt att samla in eventuella synpunkter som är av
relevans för utredningens fortsatta arbete.
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Artikel från Socialdepartementet

Socialförsäkringsavtal med Japan
undertecknat
Publicerad 12 april 2019

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och Japans
ambassadör Shigeyuki Hiroki undertecknade den 11
april ett socialförsäkringsavtal mellan länderna. Avtalet
samordnar de svenska och japanska allmänna
systemen för ålders-, efterlevande- och förtidspension
(för svensk del sjuk- och aktivitetsersättning). Japan är
en av Sveriges största handelspartners utanför EU.
– Världen blir allt mindre och rörligheten på arbetsmarknaden ökar för varje
år. Japan är en av våra största handelspartners utanför EU och cirka 3 000
svenskar arbetar i landet. Förutom att detta avtal ökar tryggheten för
enskilda personer är det även gynnsamt för näringslivet i båda länderna,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Avtalet mellan Sverige och Japan samordnar
pensionsförmåner

Avtalet omfattar allmän ålderspension, efterlevandepension- och
invaliditetsförmåner och styr om en person ska vara försäkrad för dessa
förmåner i Sverige eller Japan. Genom att avtalet samordnar de svenska och
japanska regelverken så undviks att en person förlorar sina intjänade
socialförsäkringsrättigheter, i huvudsak pensionsrättigheter, när han eller hon
flyttar mellan länderna.

För svensk del kommer avtalet att underlätta för svenskar som arbetar i
Japan att i framtiden kunna få japansk pension utbetald om de flyttar hem
och bosätter sig i Sverige. Idag, innan avtalet har trätt i kraft, måste en
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svensk arbeta i 10 år i Japan för att kunna få den japanska pensionen
utbetald i Sverige.

Avtalet gör det också möjligt att lägga samman svenska och japanska
försäkringsperioder så att en person lättare kan uppfylla olika villkor som
kan ligga till grund för rätt till en förmån (det vill säga ”öppna upp” rätten till
en förmån).

Avtalet viktigt för svenska företag i Japan

Cirka 3 000 svenskar arbetar i Japan. Avtalet innebär fördelar för svenska
företag och svenskar som arbetar i Japan. Företag kommer genom avtalet
inte behöva betala sociala avgifter för de aktuella förmånerna i båda
länderna, det vill säga de slipper så kallade ”dubbla sociala avgifter”.

Avtalet gör det också möjligt för företag att sända ut arbetstagare till det
andra landet i upp till fem år. Under utsändningstiden fortsätter arbetstagaren
att omfattas av hemlandets lagstiftning för de aktuella förmånerna. Även
egenföretagare omfattas av utsändningsreglerna.

Familjemedlemmar som följer med en person som sänds ut till det andra
landet kommer också att omfattas av hemlandets lagstiftning för de aktuella
förmånerna under samma tid såvida de inte själva arbetar i det andra landet.

Beslut ska fattas i båda ländernas parlament

Efter undertecknandet av avtalet ska ett tillämpningsavtal förhandlas fram
mellan länderna. Det behövs för att myndigheterna i respektive land ska
kunna hantera de faktiska ärendena.

Därefter blir nästa steg att ländernas parlament beslutar om avtalet innan det
kan träda i kraft. Det kommer i Sverige att ske genom att regeringen lämnar
förslag i en proposition till riksdagen.

Socialförsäkringsavtalens syfte

Socialförsäkringsavtalen syftar till att samordna delar av de allmänna
socialförsäkringssystemen när en person rör sig mellan Sverige och det andra
landet i fråga. Avsikten är att en person ska vara försäkrad i ett av länderna.
Därmed undviks dels att personen går miste om intjänade
socialförsäkringsförmåner, dels att socialavgifter måste betalas i båda



avtalsländerna.

Grundregeln i avtalen är oftast att personer försäkras i landet där de arbetar.
Avtalen innehåller oftast bestämmelser om bland annat likabehandling, rätt
till utbetalning av förmåner i det andra landet, sammanläggning av
försäkringsperioder och administrativt bistånd mellan myndigheterna.
Genom reglerna om sammanläggning kan svenska försäkringsår användas för
att uppfylla krav på fullgjorda försäkringsår i det andra landet.

Sveriges socialförsäkringsavtal med andra länder

Sverige har slutit socialförsäkringsavtal med Bosnien-Hercegovina, Brasilien,
Chile, Filippinerna, Indien, Israel, Kanada, Kap Verde, Marocko, Serbien,
Sydkorea, Turkiet och USA. Dessutom samordnas de sociala
trygghetssystemen inom EU.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet

Stöd till företag vid oväntade
globala förändringar på EU möte
Publicerad 12 mars 2019

EU-ländernas social- och sysselsättningsministrar
träffas i Bryssel 15 mars för att enas om ett förslag till
Europeiska fonden för justering för
globaliseringseffekter. Fonden används bland annat till
hjälp vid oväntade globala förändringar på
arbetsmarknaden. EU:s sociala utveckling efter 2020
och den europeiska planeringsterminen står också på
ministrarnas dagordning.

Europeiska fonden för justering för
globaliseringseffekter

EU-kommissionens förslag till Europeiska fonden för justering för
globaliseringseffekter innehåller bland annat stöd till företag i samband med
oväntade, större förändringar på arbetsmarknaden. Detta kan vara effekter
av globaliseringen men även följden av digitalisering eller automatisering. Ett
förslag är att antal anställda i ett företag som krävs för rätt till stöd minskas
från 500 till 250.

Ministrarna ska fatta beslut om rådets position inför förhandlingar med
Europaparlamentet.

EU:s sociala dimension efter 2020

Ministrarna ska diskutera EU:s sociala utveckling efter 2020. Målet är att
komma fram till vilka aspekter som borde vara centrala i EU:s framtida
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politik på socialområdet.

Regeringen tycker att samordningen av medlemsländernas
sysselsättningspolitik ska fortsätta att ha en central plats i EU-samarbetet. En
viktig utgångspunkt i samarbetet är att reglerna och fördelningen av
kompetensen mellan EU och medlemsländerna respekteras.

Den europeiska planeringsterminen 2019

Rådet ska ta beslut om den europeiska planeringsterminen för 2019 inom de
områden som handlar om sysselsättning och socialpolitik.

Områden som lyfts fram är bland annat behovet av vidareutbildning och
omskolning, aktivt åldrande och tillgång till bra barnomsorg för att ge
kvinnor bättre tillgång till arbetsmarknaden.

Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson representerar Sverige på mötet.

Producerat av EU-representationen



Artikel från Socialdepartementet

Trygghet i livets olika skeden
Publicerad 12 februari 2019

Hör socialförsäkringsminister Annika Strandhäll berätta
om sitt ansvarsområde, sina prioriteringar och de
utmaningar som väntar under mandatperioden.
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Artikel från Socialdepartementet

Reviderat avtal stärker
patientsäkerheten i Norden
Publicerad 11 december 2018

De nordiska länderna har undertecknat ett reviderat
avtal om erkännande av yrkeskvalifikationer hos hälso-
och sjukvårdspersonal, samt utbyte av
tillsynsinformation mellan myndigheter i Norden.
Arjeplogavtalet, som avtalet kallas, är ursprungligen från
1993 och omfattar även personer som är utbildade på
Grönland och Färöarna.
– Jag är glad att de nordiska länderna efter många år av förhandlingar har
kunnat underteckna det här avtalet. Nu stärks det nordiska samarbetet kring
behörighet för hälso- och sjukvårdspersonal och även samarbetet kring
tillsyn, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Nordiska ministerrådet arbetar för fri rörlighet för vårdpersonal och
trygghet för medborgarna genom att det finns kompetent personal som
behandlar dem när de är sjuka. Detta avtal är ett mycket bra exempel på det
arbetet, säger Nordiska ministerrådets generalsekreterare Dagfinn
Høybråten.

Det så kallade Arjeplogavtalet, egentligen Överenskommelsen om gemensam
nordisk arbetsmarknad för viss hälso- och sjukvårdspersonal och veterinärer,
upprättades den 14 juni 1993.

Ett reviderat Arjeplogavtal har förhandlats sedan 2010, bland annat för att
anpassa det till yrkeskvalifikationsdirektivet (YKD). Enligt avtalet ska vissa
personalgrupper inom hälso- och sjukvårdsområdet få sina
yrkeskvalifikationer erkända på samma villkor som enligt YKD i de nordiska
länderna och de självstyrande områdena.
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Det reviderade avtalet gör det även möjligt för myndigheterna i Norden att
dela tillsynsinformation om vissa vårdpersonalgrupper, bland annat när dessa
reser mellan Sverige, Danmark, Norge, Finland och Island samt Grönland
och Färöarna för att arbeta. Syftet är att öka patientsäkerheten.

I dag, tisdagen den 11 december 2018, undertecknades det nya avtalet av
Sveriges socialminister Annika Strandhäll. För övriga nordiska länder
undertecknade respektive lands ambassadör.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Europeisk arbetsmyndighet och
förbättrad arbetsmiljö på EU-möte
Publicerad 11 december 2018

Social-, sysselsättnings-, och hälsoministrarna
behandlade ett förslag till en europeisk arbetsmyndighet
när de träffades i Bryssel 6–7 december. Ministrarna
kom också överens om en rekommendation om att
förbättra det sociala skyddet för arbetstagare och
egenföretagare.

Europeisk arbetsmyndighet

Ministrarna antog rådets allmäna inriktning om att inrätta en europeisk
arbetsmyndighet. Sverige och Ungern kunde inte ställa sig bakom beslutet.
Den europeiska arbetsmyndigheten ska bland annat stötta EU-länderna i
frågor om arbete över gränserna. Nästa steg är benhandling av förslaget i
Europaparlamentet.

Socialt skydd för arbetstagare och egenföretagare

EU:s socialministrar kom överens om en rekommendation till EU-länderna
att ge ett förbättrat socialt skydd för personer oavsett om de är arbetstagare
eller egenföretagare. Rekommendationen har tagits fram för att följa upp en
av principerna i den europeiska pelaren för sociala rättigheter.

Förbättrad arbetsmiljö

Ministrarna antog en allmän inriktning om gränsvärden för exponering av
cancerframkallande och farliga ämnen på arbetsplatser. Direktivet omarbetas
regelbundet efter nya vetenskapliga uppgifter.
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Förstärkt samarbete mot sjukdomar

När hälsoministrarna träffades den 7 december kom de bland annat överens
om en rekommendation om förstärkt samarbetet mot sjukdomar som kan
förebyggas genom vaccinering.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson representerade
Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Socialdepartementet

Ytterligare 196 miljoner betalas ut
för kortare cancerköer
Publicerad 06 december 2018 Uppdaterad 06 december 2018

Sedan december 2015 har regeringen och Sveriges
Kommuner och Landsting (SKL) en överenskommelse
om kortare väntetider i cancervården. Satsningen
omfattar ca 500 miljoner kronor per år. Nu betalas totalt
196 000 000 kronor ut till de landsting som uppfyller
villkoren i överenskommelsen för 2018. Samtliga
landsting uppfyller kraven och får ta del av pengarna.
– Cancervården ska vara tillgänglig och jämlik över hela landet. Prognoser
visar en kraftig ökning av antalet cancerpatienter i framtiden vilket lett till
denna särskilda statliga satsning på att stärka cancervården, säger
socialminister Annika Strandhäll.

I december 2015 slöt regeringen och SKL en överenskommelse om att korta
väntetiderna och minska de regionala skillnaderna i cancervården (dnr
S2015/08164/FS). Detta görs i huvudsak genom införandet av
standardiserade vårdförlopp.

I april 2018 fördelades 195 000 000 kronor till landstingen för arbetet med
att införa standardiserade vårdförlopp i enlighet med överenskommelsen. Nu
ska ytterligare 196 000 000 kronor fördelas till de landsting som lämnar in en
redovisning för hur de har arbetat under 2018.

Utbetalning av medlen görs av Kammarkollegiet och fördelningen av medlen
mellan landstingen sker i relation till deras befolkningsandel.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Beslut om europeisk
arbetsmyndighet på EU-möte
Publicerad 05 december 2018

EU-ländernas social-, sysselsättnings-, och
hälsoministrar träffas i Bryssel 6–7 december för att
diskutera ett förslag till en ny europeisk
arbetsmyndighet som ska stötta EU-länderna i frågor
om gränsöverskridande arbete. Förslaget om
likabehandling och förbud mot diskriminering samt
förbättrad arbetsmiljö är andra frågor på dagordningen.

Europeisk arbetsmyndighet

Kommissionen presenterade tidigare i år ett förslag till att inrätta en ny
europeisk arbetsmyndighet för att stötta EU-länderna i frågor om arbete över
gränserna. Den europeiska arbetsmyndigheten ska även stötta
medlemsstaterna i samordningen av de sociala trygghetssystemen och medla
i tvister mellan EU-länder. Ministrarna väntas ställa sig bakom rådets
position.

Förslaget om likabehandling

Ministrarna ska få en lägesrapport av ordförandeskapet om förslaget om
likabehandling. Förslaget innehåller förbud mot diskriminering på grund av
religion eller övertygelse, funktionsnedsättning, ålder eller sexuell läggning
inom den offentliga och privata sektorn. Förslaget ska gälla alla personer och
inom bland annat hälso- och sjukvård, utbildning och tillgång till varor och
tjänster. Syftet med förslaget är att ge ett likvärdigt skydd mot diskrimination
i alla EU-länder.
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Förslaget, som presenterades 2008, blockeras av några EU-länder och kan
därför inte antas. Förhandlingar för att försöka lösa blockeringen fortsätter i
rådsarbetsgruppen för sociala frågor.

Socialt skydd för arbetstagare och egenföretagare

EU:s socialministrar ska sannolikt godkänna en rekommendation till EU-
länderna att ge ett förbättrat socialt skydd för personer oavsett om de är
arbetstagare eller egenföretagare. Rekommendationen har tagits fram efter
det sociala toppmötet i Göteborg hösten 2017.

Förbättrad arbetsmiljö

Ministrarna kommer att godkänna rådets position för förslaget om
gränsvärden för exponering av cancerframkallande och farliga ämnen på
arbetsplatser. Förslaget omarbetas regelbundet då ny kunskap och
vetenskapliga uppgifter ständigt förbättras, vilket har en stor betydelse för
arbetstagares hälsa. Tillägget den här gången gäller fem kemiska ämnen.

Under rådsmötets andra dag står flera frågor inom hälsoområdet på
dagordningen, bland andra bättre samarbete mellan EU-länderna mot
sjukdomar som kan förhindras genom vaccination.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson representerar
Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Socialdepartementet

Nordisk konferens om jämställda
pensioner
Publicerad 27 november 2018

Konferensen ”Jämställda pensioner i Norden –
Utmaningar och möjligheter” genomfördes fredagen
den 23 november i Stockholm. Syftet med konferensen
var att jämföra pensionsgapet mellan kvinnor och män i
de nordiska länderna och att utbyta erfarenheter av
åtgärder som minskar inkomstskillnaderna.
Konferensen arrangerades inom ramen för det svenska
ordförandeskapet i Nordiska ministerrådet.
Socialminister Annika Strandhäll talade på konferensen om vikten av frågan
och det nordiska samarbetet.

– Vi är den mest jämställda regionen i världen, bland annat tack vare att
Nordiska Ministerrådet sedan 1970-talet arbetat mot just det målet, sade
Annika Strandhäll.

I grunden har Sverige ett könsneutralt pensionssystem. Ett ojämställt
arbetskraftsdeltagande och skilda lönenivåer för män och kvinnor leder till
ett inkomstgap under förvärvslivet. Med inkomstbaserade pensionssystem
som bygger på den egna förvärvsinkomsten fortplantar sig ojämställdheten
från yrkeslivet in i pensionärslivet med ojämställda pensioner som följd.
Eftersom sociala och kulturella förhållanden är likartade i Norden finns det
anledning att belysa frågan om jämställda pensioner och dela erfarenheter av
vad som kan göras för att minska pensionsgapet mellan kvinnor och män.

Nordiska jämförelser presenterades
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Under dagen framförde Rense Nieuwenhuis, Susan Kuivalainen, Anna
Amilon, Axel West Pedersen och Sigríður Lillý Baldurdóttir presentationer.
Pensionssystemen i de nordiska länderna har många likheter och gemensamt
för samtliga länder är att pensionerna är en avspegling av jämställdheten på
arbetsmarknaden och i samhället. Samtliga presentatörer talade om behovet
av reformer inom föräldraförsäkringen och på arbetsmarknaden eftersom
detta är avgörande för hur jämställda pensioner vi får.

Paneldiskussion om möjliga vägar framåt

Dagen avslutades med ett samtal mellan statssekreterare Agneta Karlsson
från Socialdepartementet, Ingvar Backle från Svenskt Näringsliv, Eva
Fagerberg från Offentliganställdas Förhandlingsråd samt Axel West
Pedersen och Sigríður Lillý Baldurdóttir. Under ledning av konferensens
moderator Mia Odabas diskuterade panelen möjliga vägar framåt och vilket
ansvar arbetsmarknadens parter har i frågan om jämställda pensioner. 



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Internationella dagen för säkra
aborter
Publicerad 28 september 2018

Idag fredag den 28 september infaller Internationella
dagen för säkra aborter – International Safe Abortion
Day. Kvinnorättsförsvarare runt om i världen samlas för
att fira framgångar för kvinnors rätt till sina egna
kroppar, och för att samla kraft för att fortsätta kämpa i
de många länder där rättigheterna har inskränkts eller
saknas.
I samband med International Safe Abortion Day mötte socialminister Annika
Strandhäll Läkare Utan Gränser för att diskutera det arbete som sker
internationellt, samt vikten av att främja kvinnors hälsa och reproduktiva
rättigheter genom att tillgängliggöra säkra aborter.

– Osäkra aborter är en av de främsta orsakerna till mödradödlighet och så
många som 47 000 kvinnor dör varje år av osäkra aborter världen över.
Sverige måste fortsätta att vara ett föregångsland för kvinnors rättigheter och
säkra aborter, både här hemma och genom vårt internationella arbete, säger
socialminister Annika Strandhäll.

I många låginkomstländer, där det redan finns stora problem med tillgång till
sjukvård, är tillgängligheten för säker abort på olika sätt begränsad på grund
av lagliga förbud och socialt stigma. 

International Safe Abortion Day högtidlighålls över hela världen sedan 2011
då Womens’s Global Network for Reproductive Rights beslutade att det
skulle bli en internationell dag.
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Artikel från Socialdepartementet

Illis quorum-medaljen delades ut
till Katarina Johansson och
Alexandra Charles von Hofsten
Publicerad 07 september 2018

Regeringen har tilldelat Katarina Johansson och
Alexandra Charles von Hofsten Illis quorum-medaljen av
åttonde graden. Medaljerna överlämnades av
socialminister Annika Strandhäll.
Illis quorum-medaljen instiftades år 1785 och är den äldsta
regeringsmedaljen. Inskriften Illis quorum meruere labores betyder "Åt dem
vars gärningar gör dem förtjänta av det".

Katarina Johansson tilldelades medaljen för mångåriga och betydelsefulla
insatser för cancerberörda och för cancervården. Katarina har bland annat
arbetat som ordförande för Nätverket mot cancer.

– Katarina Johansson har genom sitt långa engagemang bidragit till att
regeringen och vårdgivare fått kunskap om vad patienter behöver och hur vi
politiker kan bidra till att patienterna får det så bra som möjligt, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Alexandra Charles von Hofsten tilldelades medaljen för sina viktiga insatser
för kvinnors hälsa, samt jämlik vård och forskning. 1997 bildade Alexandra
den ideella kvinnohälsoorganisationen 1,6 miljonerklubben, med syfte att
folkbilda och göra både vård och medicinsk forskning mer jämställd. Namnet
kom av att det då fanns 1,6 miljoner kvinnor över 45 år i Sverige.

– Forskning om kvinnors hälsa har länge legat efter forskning på män.
Alexandra Charles von Hofsten olika initiativ har varit otroligt viktiga för en
breddad debatt, fördjupad kunskap, nya framsteg och en mer jämställd vård i

https://www.regeringen.se/


Sverige. Hon får utmärkelsen för sitt stora engagemang och sätt att inspirera,
säger Annika Strandhäll.



Artikel från Socialdepartementet

Moderniserad
könstillhörighetslagstiftning ska
stärka transpersoners egenmakt
Publicerad 29 augusti 2018 Uppdaterad 29 augusti 2018

Regeringen fattar torsdagen den 30:e augusti beslut om
en lagrådsremiss som innehåller förslag om en ny och
modernare könstillhörighetslagstiftning. Bland annat
ska det bli betydligt enklare att byta så kallat juridiskt
kön. Ungas situation stärks också.
– Andra länder har sprungit om Sverige med en mer modern lagstiftning. Det
är hög tid för Sverige att följa efter. Sverige ska vara ett land i framkant när
det gäller transpersoners rättigheter, säger socialminister Annika Strandhäll.

Sverige införde 1972 en av världens första lagar gällande transpersoners
situation. Denna lag avgjorde vilka kriterier som skulle uppfyllas för att en
person skulle få genomgå en medicinsk könskorrigering genom vård och
behandling, och få ett nytt så kallat juridiskt kön i folkbokföringen.

Nu har regeringen fattat beslut om en lagrådsremiss som innehåller förslag
om en ny och moderniserad könstillhörighetslagstiftning.

Regeringens förslag går ut på att den nuvarande könstillhörighetslagen ska
ersättas av två nya lagar: en lag om ändring av det kön som framgår av
folkbokföringen – den administrativa processen, och en lag om vissa
kirurgiska ingrepp i könsorganen – den medicinska processen.

Det innebär att den administrativa och medicinska processen skiljs åt, och du
ska inte behöva vara i kontakt med sjukvården för att ändra ditt kön i
folkbokföringen.
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– Transpersoner drabbas i högre grad än samhället i stort av psykisk ohälsa.
Vi vill ge transpersoner mer makt över sina liv, sina kroppar och sin identitet.
Vår föreslagna modernisering av könstillhörighetslagen är ett viktigt steg i
rätt riktning, säger socialminister Annika Strandhäll.

Ungas situation stärks också i det nya förslaget. Regeringen vill förenkla
processen för dig som tidigt inser att din kropp inte stämmer överens med din
könsidentitet

– Vi är glada att vi nu äntligen kan få en modern könstillhörighetslagstiftning.
För oss är det självklart att alla i Sverige ska kunna åtnjuta samma frihet,
oavsett vem du är, hur du identifierar dig eller väljer att leva ditt liv. Det här
är ett viktigt steg i rätt riktning för att fler ska kunna ha makt att bestämma
över sina egna liv och sina egna kroppar. Jag hoppas att vi oavsett hur
riksdagen ser ut efter nästa val får igenom denna viktiga lagstiftning, säger
socialminister Annika Strandhäll.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Samarbete mot torkans och
värmens konsekvenser
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 25 juli 2018

Ett stort antal skogsbränder pågår runt om i landet och
jordbruket har drabbats märkbart av torkan. Den höga
temperaturen kan också få konsekvenser för hälsan,
särskilt hos äldre och sjuka. Regeringskansliets
krisorganisation är aktiverad. Krishanteringen har
högsta prioritet. Regeringen följer händelseutvecklingen
noga och har löpande kontakt med ansvariga
myndigheter för att hantera situationen.
I nuläget stöttas räddningsinsatserna av nationella personella och/eller
materiella resurser från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Försvarsmakten inklusive Hemvärnet, Trafikverket, Kustbevakningen,
Polismyndigheten, Länsstyrelserna, samt räddningstjänster från andra delar
av landet. Post- och telestyrelsen, Svenska Kraftnät, Jordbruksverket,
Livsmedelsverket, Skogsstyrelsen, Socialstyrelsen, Lantmäteriet och
Arbetsmiljöverket har deltagit i samverkan och agerar inom sina respektive
områden. Även internationella resurser stödjer aktivt släckningsarbetet.

Med anledning av skogsbränderna runt om i landet, den utbredda torkan och
den pågående värmeböljan pågår ett intensivt arbete hos räddningstjänst,
myndigheter och kommuner.

Arbetet med att stoppa skogsbränderna

Just nu pågår flera stora skogsbränder i landet och räddningstjänsten
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genomför storartade insatser för att skydda människor, egendomar, skog och
samhällets funktionalitet.

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) samordnar berörda
myndigheter och stödjer den kommunala räddningstjänsten tillsammans med
Försvarsmakten och länsstyrelserna med förstärkningsresurser, både genom
materiel, personal och expertis.

MSB har aktiverat EU:s civilskyddsmekanism (ERCC) och därmed
möjliggjort stöd från alla 27 EU-länders krismekanismer. Räddningstjänsten
har tillsammans med MSB det operativa ansvaret för släckningsinsatserna.
De bedömer fortlöpande vilka möjliga resurser som behöver begäras in från
utlandet. 

Myndigheternas arbete är avgörande för att bekämpa bränderna. Men alla
har också ett eget personligt ansvar. På många håll i landet råder
eldningsförbud. Tänk på att alltid kontrollera om eldningsförbud råder där du
befinner dig.

Om EU:s krishanteringsmekanism och vilka länder som stödjer Sverige
med flygplan, helikoptrar och brandmän

Om skogsbränderna på krisinformation.se

Nationellt och internationellt stöd

I nuläget stöttas räddningsinsatserna av nationella personella och/eller
materiella resurser från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Försvarsmakten inklusive Hemvärnet, Trafikverket, Kustbevakningen,
Polismyndigheten, Länsstyrelserna, samt räddningstjänster från andra delar
av landet. Post- och telestyrelsen, Svenska Kraftnät, Jordbruksverket,
Livsmedelsverket, Skogsstyrelsen, Socialstyrelsen, Lantmäteriet och
Arbetsmiljöverket har deltagit i samverkan och agerar inom sina respektive
områden. Även internationella resurser stödjer aktivt släckningsarbetet.

Arbetet med att stötta jordbruket

Regeringen följer utvecklingen inom jordbruket nära och fortsätter
tillsammans med myndigheter och andra aktörer att hitta lösningar på de
utmaningar som uppstår för att underlätta för lantbrukarna. Regeringen
kommer till exempel att skjuta till nationella medel för att stärka likviditeten
hos våra lantbrukare. När pengarna kan betalas ut, eller hur mycket det



gäller går i dagsläget inte att säga. Sverige för en aktiv dialog med EU om
undantag och andra lösningar för att underlätta situationen för svenska
lantbrukare.

Jordbruksverket arbetar aktivt med att hitta lösningar för att underlätta
situationen för drabbade jordbrukare. Det handlar om undantag från
regelverk, högre förskottsbetalning från stöd för att underlätta likviditeten
med mera. Jordbruksverket har till exempel medgett undantag för att
lantbrukarna ska kunna ta foder på gräsmark som annars inte ska skördas.

Pressmeddelande: Tätt samarbete för att hitta lösningar för ett torkdrabbat
jordbruk

Om torkan på Jordbruksverkets webbplats

Värmebölja och hälsa

Värmebölja kan leda till olika problem för människors hälsa. Att exponeras
för värme medför olika risker för olika individer. Riskgrupper är framförallt
äldre, kroniskt sjuka, personer med funktionsnedsättning, små barn och
gravida samt personer som tar vissa mediciner som påverkar kroppens
förmåga att anpassa kroppsvärme och vätskebalans, till exempel
vätskedrivande eller antidepressiva läkemedel och neuroleptika.

Regeringen har löpande kontakt med ansvariga myndigheter. Ett möte ägde
rum på Socialdepartementet på fredag den 20 juli med
Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen samt Sveriges Kommuner och
Landsting för att få en lägesbild av det myndigheterna gör bland annat för de
äldre i värmen. 

Torsdag den 26 juli ägde ett nytt möte rum på Socialdepartementet med
Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen och Sveriges Kommuner och
Landsting. Syftet var att få en uppdaterad lägesbild av myndigheternas
arbete samt information om situationen i svensk vård och omsorg med
anledning av värmen och bränderna. Samordningsmöten kommer att hållas
veckovis så länge den aktuella situationen kvarstår.

Privatpersoner kan vända sig till sina respektive landsting och 1177
Vårdguiden för information och råd om olika hälsorisker kopplade till
värmeböljan.

1177 Vårdguidens webbplats



Folkhälsomyndigheten tillhandahåller målgruppsanpassade råd som kan
användas av kommuner, landsting, regioner och privata aktörer inom vården
och omsorgen.

Beredskap vid värmebölja på Folkhälsomyndighetens webbplats

Höga temperaturer kan påverka tillväxten av bakterier i dricksvatten och
livsmedel. På Livsmedelsverkets hemsida finns information och råd.

Livsmedelsverkets webbplats

SMHI kan utfärda varningar för värme när det väntas en period med mycket
eller extremt höga temperaturer. De höga temperaturerna innebär en ökad
påfrestning på kroppen vilket kan ge problem för framförallt riskgrupper.

Varningar för värme på SMHI:s webbplats

Vattennivåerna och vattenförsörjningen

När det gäller grundvattennivåerna och vattenförsörjningen följer regeringen
händelseutvecklingen och har löpande kontakt med ansvariga myndigheter.
Det är kommunerna som har huvudansvaret för den allmänna
dricksvattenförsörjningen.

Sveriges geologiska undersökning (SGU) följer grundvattnets utveckling och
publicerar aktuella kartor som visar hur mycket grundvattennivåerna skiljer
sig från vad som är normalt för månaden.

Grundvattennivåer på SGU:s webbplats

Havs- och vattenmyndigheten ger nationell vägledning om skydd av
dricksvatten och skydd av grundvatten samt för vattenverksamhet (dit bland
annat uttag av vatten från vattendrag och sjöar för bevattning kan räknas).

Vägledning på Havs- och vattenmyndighetens webbplats

Naturvårdsverket informerar övergripande om vattenbrist, torka och vad
man själv kan göra.

Om vattenbrist på Naturvårdsverkets webbplats

SHMI och Sveriges geologiska undersökning (SGU) samverkar och ger en
kontinuerligt uppdaterad bild av risken för vattenbrist i landet i tjänsten



"Risk för vattenbrist".

Risk för vattenbrist – på SMHI:s webbplats



Artikel från Socialdepartementet

Föräldrapenning för fler
familjekonstellationer och
föräldrapenningdagar på
grundnivå ska reserveras
Publicerad 27 juni 2018

Regeringen har lämnat en proposition om
föräldrapenning till riksdagen. I propositionen lämnas
förslag om att en förälders sambo också i de fall
föräldern och sambon inte har varit gifta med varandra
eller inte har eller har haft barn tillsammans ska
likställas med en förälder när det gäller uttag av
föräldrapenning. Dessutom föreslås att
föräldrapenningdagarna på grundnivå ska reserveras.
Förslaget om att utvidga kretsen med fler personer som likställs med förälder
är ett steg i riktningen mot att inkludera fler familjekonstellationer i
möjligheterna att vårda ett barn med föräldrapenning. Förslaget bedöms vara
positivt för barns välmående och uppväxtvillkor. Sambon får dock ingen
självständig rätt till dagar med föräldrapenning, utan det är vårdnadshavaren
som måste överlåta dagar till den personen.

Det föreslås även en ändring i föräldraledighetslagen som innebär att en
förälders sambo ska ha rätt till ledighet från arbetet också i de fall föräldern
och sambon inte har varit gifta med varandra eller har eller har haft barn
tillsammans.

– Alla familjer ser inte likadana ut. Vi vill se en ökad flexibilitet även för de
som inte lever i en kärnfamilj och det här förslaget ökar möjligheten för
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andra familjekonstellationer att kunna vara föräldralediga, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Föräldrapenningdagar på grundnivå ska reserveras

I propositionen föreslås dessutom att föräldrapenningdagar på grundnivå ska
ingå i den tid för vilken en förälder inte kan lämna över sin rätt till
föräldrapenning (den så kallade reserverade tiden) på samma sätt som är
fallet med föräldrapenning på sjukpenningnivå. Ersättning på grundnivå kan
betalas ut exempelvis till de föräldrar som saknar sjukpenninggrundande
inkomst. Ersättning på grundnivå är 250 kronor per dag. Fler kvinnor än män
använder i dag föräldrapenning på grundnivå. Förslaget kan öka
incitamenten för föräldrar som har låg eller ingen inkomst att fördela dagarna
mer jämnt mellan sig. För barn födda from 1 januari 2016 är 90 dagar för
vardera föräldern reserverade.

– Vi vill att dagar på grundnivå ska reserveras, på samma sätt som med dagar
på sjukpenningnivå. Det ökar incitamenten att dela föräldraledigheten lika
mellan män och kvinnor och är ett viktigt kliv framåt i arbetet för ett
jämställt föräldraskap, säger socialminister Annika Strandhäll.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019 med vissa
övergångsbestämmelser.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Arbetslivsbalans och samordning
av de sociala trygghetssystemen
på rådsmöte
Publicerad 26 juni 2018

På rådets möte för sysselsättning, sociala frågor och
hälsa i Luxemburg 21–22 juni enades ministrarna bland
annat om samordning av de sociala trygghetssystemen
och bättre arbetslivsbalans för föräldrar och vårdgivare.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Ministrarna beslutade om en så kallad allmän inriktning om samordning
mellan medlemsländerna av de sociala trygghetssystemen.
De aktuella ändringarna handlar om fem områden i befintliga förordningar:
likabehandling, arbetet mot fusk och fel, förmåner vid långvarig sjukdom,
familjeförmåner och förmåner vid arbetslöshet.

Arbetslivsbalans för föräldrar och vårdgivare

På rådsmötet tog ministrarna beslut om en så kallad allmän riktlinje om
arbetslivsbalans för föräldrar och vårdgivare. Förslaget syftar till att förbättra
arbetslivsbalansen såsom ledighet och flexibilitet i arbetet. Detta borde öka
mäns uttag av familjerelaterad ledighet, vilket i sin tur kan bidra till att öka
kvinnornas deltagande på arbetsmarknaden.

Utstationering av arbetstagare

Ministrarna antog ett omarbetat direktiv för utstationering av arbetstagare.
Direktivet säkerställer en väl fungerande inre marknad och innehåller bland
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annat bestämmelser om likabehandling mellan utstationerade och inhemska
arbetstagare vad gäller ersättning.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson och socialminister
Annika Strandhäll representerade Sverige på mötet i Luxemburg.

Producerat av EU-representationen

 



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Samordning av trygghetssystem
och arbetsvillkor på EU-möte
Publicerad 15 juni 2018

Samordning av de sociala trygghetssystemen, tydliga
och förutsägbara arbetsvillkor och balans mellan arbete
och privatliv är några av frågorna på dagordningen när
ministrarna med ansvar för sysselsättning, sociala
frågor och hälsa möts i Luxemburg 21–22 juni.
Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson och socialminister Annika Strandhäll
representerar Sverige på mötet i Luxemburg.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

EU-kommissionen har föreslagit en översyn av förordningarna som reglerar
hur de sociala trygghetssystemen samordnas mellan medlemsstaterna. På
mötet kommer ministrarna sannolikt att anta en så kallad allmän inriktning
om förslaget. De aktuella ändringarna handlar om fem områden i befintliga
förordningar: likabehandling, arbetet mot fusk och fel, förmåner vid
långvarig sjukdom, familjeförmåner och förmåner vid arbetslöshet.

Arbetsvillkor, privatliv och likabehandling

På mötet kommer ministrarna ta ställning till ett förslag till direktiv om
tydliga och förutsägbara arbetsvillkor i EU-länderna. Syftet med direktivet är
att skapa tryggare och mer förutsägbara anställningsvillkor på
arbetsmarknaderna.

Vid rådsmötet ska ministrarna också ta ställning till ett förslag till nytt
föräldraledighetsdirektiv. Förslaget innebär en rad nyheter, bland annat
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pappaledighet och ledighet för vård av anhöriga. Syftet med förslaget är att
öka jämställdheten på arbetsmarknaderna inom EU.

För tio år sedan presenterade EU-kommissionen ett förslag med förbud mot
diskriminering på grund av religion, funktionsnedsättning, ålder eller sexuell
läggning. Det nya direktivet ska tillämpas på alla personer, både inom
offentlig och privat sektor. Syftet med direktivet är att
diskrimineringsgrunderna ska få ett likvärdigt skydd på EU-nivå.

För att rådet ska kunna anta förslaget krävs att alla ministrar är eniga. På
mötet kommer ordförandeskapet att presentera en lägesrapport från
förhandlingarna.

Arbetsmyndighet, planeringstermin och framtidens
arbete

Ordförandelandet kommer att informera ministrarna om läget i
förhandlingarna om en ny europeisk arbetsmyndighet.

Ministrarna kommer sannolikt att godkänna förslag till rekommendationer till
medlemsstaterna med uppmaningar på det sociala- och
sysselsättningspolitiska området. Rekommendationerna är en del av den
årliga process, den europeiska planeringsterminen, för samordning av
medlemsstaternas ekonomiska och sysselsättningspolitik.

Ministrarna kommer också att anta slutsatser om hur de ska möta
omställning på arbetsmarknaderna som beror på teknologisk utveckling.

Hälsa, sjukvård och barns matvanor

På mötet kommer ministrarna också att ha en debatt om EU-kommissionens
förslag om utvärdering av metoder inom hälso- och sjukvården. Debatten ska
ge riktlinjer i den fortsatta behandlingen av förslaget.

Samordning av de sociala trygghetssystemen, tydliga och förutsägbara
arbetsvillkor och balans mellan arbete och privatliv är några av frågorna på
dagordningen när ministrarna med ansvar för sysselsättning, sociala frågor
och hälsa möts i Luxemburg 21–22 juni. Arbetsmarknads- och
etableringsminister Ylva Johansson och socialminister Annika Strandhäll
representerar Sverige på mötet i Luxemburg.En debatt om det framtida
samarbetet på hälsoområdet i EU står också på agendan.



Ministrarna kommer att anta slutsatser om hälsosamma matvanor för barn
och om medlemsländernas arbete med barns tidiga utveckling. I utkastet till
slutsatser betonas hur viktigt det är att satsa på den tidiga utvecklingen och
att ge barn lika möjligheter till utveckling, utbildning och så småningom
tillgång till arbetsmarknaden.



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen föreslår enklare regler
för familjer med barn
Publicerad 12 juni 2018

I propositionen som lämnas till riksdagen föreslår
regeringen enklare regler för familjer med barn inom
föräldraförsäkringen, barnbidraget och bostadsbidraget.
– Samhällets stöd ska vara flexibelt och anpassas efter att föräldrars och
barns situationer kan se olika ut. Föräldrar till sjuka barn eller barn som har
en funktionsnedsättning kan ha svårt att få ihop vardagen och kan ha ett
stort stödbehov. Det är viktigt att underlätta situationen för de här
föräldrarna, säger socialminister Annika Strandhäll.

Förslag inom föräldrapenningen och barnbidraget

Den förälder som inte är gravid ska få rätt till föräldrapenning och ledighet
från arbetet för att följa med till mödravården. Regeringen föreslår också att
en förälder får rätt till föräldrapenning för att delta vid barnets inskolning
även om föräldern inte har barnet i sin vård. Det kan innebära att föräldrarna
får rätt till föräldrapenning vid inskolning till bland annat förskola då de inte
hela tiden behöver vara med, men ska finnas tillgängliga.

För föräldrar som saknar en flexibel arbetssituation ger förslaget bättre
möjligheter att delta med ersättning för förlorad arbetsinkomst när barnet
skolas in.

Regeringen föreslår att anmälningskravet vid tillfällig föräldrapenning slopas.
Enligt förslaget ska tillfällig föräldrapenning kunna lämnas till flera föräldrar
för samma barn och tid när föräldrarna avstår från förvärvsarbete i samband
med att de deltar i en kurs med syfte att lära sig vårda barnet. Förslaget
gäller föräldrar som har ett barn som är sjukt eller har en
funktionsnedsättning.

https://www.regeringen.se/


Vidare lämnas det flera förslag om förenklingar inom barnbidraget. Då
huvudregeln idag är att barnbidrag delas mellan föräldrarna behöver det inte
längre finnas något krav på anmälan när barn slutar att bo växelvis hos
föräldrarna. I propositionen föreslås att det kravet tas bort. Även krav om
anmälan för flerbarnstillägg föreslås slopas i flera olika situationer, bland
annat när studiebidrag grundar rätt till flerbarnstillägg.

Tidigare avstämning av bostadsbidraget

En av de stora utmaningarna i bostadsbidraget är att preliminärt uppskatta
hur mycket en person kommer att få i inkomst under ett visst år. Ungefär en
tredjedel fick för högt bostadsbidrag och ungefär 14 procent för lågt enligt
inkomstavstämningen för år 2016 som avser bidragsåret 2014.

För bostadsbidraget föreslår regeringen nu en tidigareläggning av
avstämningen av den bidragsgrundande inkomsten. En förkortad tid mellan
den preliminära utbetalningen av bostadsbidraget och den slutliga
avstämningen bör öka sannolikheten för att antalet som blir skuldsatta på
grund av återbetalningskrav för bostadsbidraget blir färre. Vidare innebär det
att den som har rätt till ett högre bidrag får tilläggsutbetalningen närmare i
tid.

I propositionen föreslås även att Försäkringskassan ska få medges
direktåtkomst till vissa månadsinkomstuppgifter i Skatteverkets
beskattningsdatabas, om uppgifterna behövs i ett ärende om en
bidragsskyldig förälders betalningsskyldighet för underhållsstöd.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll om satsningar
på sjukvården
Publicerad 12 juni 2018

I filmen berättar socialminister Annika Strandhäll om
insatser för sjukvården åren 2015-2018. Regeringen
har bland annat gjort satsningar på cancervården,
psykiatrin, kvinnors hälsa samt tillgänglighet och kvalitet
i vården.
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Artikel från Socialdepartementet

Möjlighet till föräldrapenning för
fler familjekonstellationer
Publicerad 26 april 2018

Regeringen har i dag lämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet om föräldrapenning. I lagrådsremissen
lämnas förslag om att en förälders sambo ska likställas
med en förälder när det gäller uttag av föräldrapenning.
Detta föreslås gälla också i de fall föräldern och sambon
inte har varit gifta med varandra eller har eller har haft
barn tillsammans.
Förslaget om att utvidga kretsen som likställs med förälder är ett steg i
riktningen mot att inkludera fler familjekonstellationer i möjligheterna att
vårda ett barn med föräldrapenning. Förslaget bedöms vara positivt för barns
välmående och uppväxtvillkor. Sambon får dock ingen självständig rätt till
dagar med föräldrapenning, utan det är vårdnadshavaren som måste överlåta
dagar till den personen.

Som en följdeffekt föreslås en ändring i föräldraledighetslagen som innebär
att en förälders sambo ska ha rätt till ledighet från arbetet också i de fall
föräldern och sambon inte har varit gifta med varandra eller har eller har haft
barn tillsammans.

– Alla familjer ser inte likadana ut, vi vill se en ökad flexibilitet även för de
som inte lever i en kärnfamilj. Det här förslaget ökar möjligheten för andra
familjekonstellationer att kunna var föräldralediga med sina barn, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen avser att lämna en proposition till riksdagen senare i vår med
förslagen. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019 med vissa
övergångsbestämmelser.
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Artikel från Försvarsdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Hultqvist besökte
katastrofövning i Göteborg
Publicerad 12 april 2018

Torsdagen den 12 april genomförde Sahlgrenska
Universitetssjukhuset och Försvarsmaktens
Försvarsmedicincentrum en gemensam fullskalig
katastrofövning. Socialminister Annika Strandhäll och
försvarsminister Peter Hultqvist besökte övningen.
Katastrofövningen Liv genomfördes i samverkan mellan Sahlgrenska
Universitetssjukhuset och Försvarsmakten genom Försvarsmedicincentrum
(FömedC), Enheten för säkerhet och beredskap (ESB) samt Regionservice
inom Västra Götalandsregionen.
Målet med övningen var att säkerställa sjukhusets förmåga att leda,
samverka och samordna omhändertagandet av ett stort inflöde av svårt
skadade patienter med varierade skador. Dessutom övades förmågan till
civil-militär samverkan vid allvarlig händelse med många skadade.

– En katastrof kan inträffa oväntat mitt i vardagen, då är det viktigt att
samhället är förberett och kan ta hand om de många skadade. Enda sättet för
sjukvården att kunna hantera sådana katastrofsituationer är genom att öva på
dem, säger socialminister Annika Strandhäll.

Civil-militär samverkan

Sahlgrenska Universitetssjukhuset och Försvarsmaktens
Försvarsmedicincentrum arbetar sedan 2006 tillsammans för att samordna
arbetsformer, rutiner och att genomföra gemensamma övningar.
Försvarsmaktens och Socialstyrelsens nyligen avslutade projektet
Totalförsvarets sjukvårdssystem visar att kapaciteten och beredskapen att ta
emot ett stort antal skadade på kort tid behöver planeras och framför allt
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prövas. Sahlgrenska Universitetssjukhuset avser höja den här kapaciteten
och Försvarsmedicincentrum har ett uppdrag att stödja en sådan utveckling.

Återuppbygga totalförsvarsförmåga

Övningen var en del av att återuppbygga en svensk totalförsvarsförmåga.
Den militära och den civila verksamheten i totalförsvaret ska tillsammans
försvara Sverige och trygga landets säkerhet, frihet, självständighet och
handlingsfrihet. Samverkan mellan militära och civila verksamheter behövs
för att uppnå största möjliga försvarseffekt.

– Övningen i Göteborg där Försvarsmakten och Sahlgrenska
Universitetssjukhuset övar tillsammans skapar förutsättningar för en mer
samordnad planering. Genom gemensam övning och utbildning och
gemensamt resursutnyttjande stärks förmågan både hos civila aktörer och
hos Försvarsmakten, inklusive förmågan att ge och ta emot stöd, säger
försvarsminister Peter Hultqvist.



Artikel från Socialdepartementet

Personer som drabbats av
steriliseringskrav ska kunna få
ersättning på 225000 kronor
Publicerad 23 mars 2018

Personer som drabbats av det tidigare
steriliseringskravet i könstillhörighetslagen ska nu
kunna söka statlig ersättning. – Jag vet att ersättningen
inte gör det ogjort, men jag och regeringen vill slå fast
att vi idag tycker att det var fel att kräva sterilisering,
säger socialminister Annika Strandhäll.
Riksdagen antog den 21 mars propositionen Statlig ersättning till personer
som har fått ändrad könstillhörighet fastställd i vissa fall. Personer som
steriliserades under könstillhörighetslagen mellan 1 juli 1972 - 30 juni 2013
kan ansöka om statlig ersättning på 225 000 kronor. Alla som beviljas
ersättning får samma belopp.

Det tidigare steriliseringskravet gällde till och med den 30 juni 2013. Kravet
innebar att en person behövde vara steriliserad eller sakna
fortplantningsförmåga för att få ändrad könstillhörighet fastställd.

– Sterilisering som villkor för att få ändra sin könstillhörighet var ett uttryck
för ett synsätt som jag och regeringen idag tar kraftigt avstånd ifrån. Det var
ett mycket långtgående och allvarligt ingrepp, och därför la vi fram förslaget
om statlig ersättning, säger socialminister Annika Strandhäll.

Den nya lagen och lagändringarna träder i kraft den 1 maj 2018. Regeringen
räknar med att mellan 600–700 personer kommer att ha möjlighet att söka
ersättningen. Kammarkollegiet är ansvarig för att hantera ansökningarna.
Ansökningarna om ersättning ska komma in till Kammarkollegiet senast den
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1 maj 2020.



Artikel från Socialdepartementet

Nordiska lösningar för utmaningar
i social- och hälsopolitiken
Publicerad 23 mars 2018

Digitala lösningar för större delaktighet och
självständighet, samordning av hälso- och sjukvård
med äldreomsorg samt patientsäkerhet och mobilitet var
några av de frågor som diskuterades under det nordiska
ministermötet för social- och hälsopolitik på Uppsala
Slott den 22 mars.
Huvudtemat när social- och hälsoministrarna från Island, Norge, Finland,
Danmark och Sverige samt från Grönland, Färöarna och Åland träffades var
"Hur kan de nordiska länderna skapa mer sammanhållna vård- och
omsorgsprocesser, med särskilt fokus på äldre brukare och patienter?”.
Socialminister Annika Strandhäll och äldreminister Lena Hallengren
representerade Sverige på mötet.

Större behov av att samordna hälso- och sjukvård
med äldreomsorg

Befolkningen i de nordiska länderna blir allt äldre. En större del av
befolkningen kommer behöva vård och omsorg, och i framtiden kommer allt
mer vård att utföras utanför sjukhusen och ibland i patientens hem. Det
innebär att behovet av att samordna hälso- och sjukvård med äldreomsorg
ökar.

– En av framtidens stora utmaningar kommer att vara rekrytering av den
personal som kommer att behövas i äldreomsorgen – personalen är den
viktigaste resursen i vården och omsorgen om äldre. Att förbättra vård- och
omsorgskedjorna för äldre är en central fråga och det var mycket givande att
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höra hur de andra nordiska länderna hanterar dessa frågor, sa äldreminister
Lena Hallengren.

Det beslutades om att det politiskt prioriterade temat för 2019-2021 ska vara
att skapa en mer sammanhållen vård och omsorg för de äldre i Norden. För
detta finns 4,5 miljoner danska kronor avsatta för att bedriva
projektverksamhet.

Digitalisering är en nyckel

Vården och omsorgen behöver ställa om för att möta den demografiska
utvecklingen och en allt mer avfolkad landsbygd. Digitalisering är en nyckel i
det arbetet och Sverige genomför mellan 2018 och 2020 ett
prioriteringsprojekt som handlar om att finna nordiska lösningar för vård och
omsorg på distans, inklusive e-recept.

Bra samarbete som kan bli ännu bättre

Árni Páll Árnason, som tidigare varit socialminister i Island, presenterade sin
strategiska genomlysning av hur det nordiska samarbetet på det sociala
området kan utvecklas och ministrarna fick möjlighet att ge inspel till det
fortsatta arbetet. Rapporten väntas bli klar till sommaren 2018.

– I vårt nordiska samarbete har vi ett givande utbyte inom det sociala
området. Det ger oss ingående kunskaper som hjälper oss att fatta mer
välgrundade politiska beslut. Även om vårt samarbete fungerar bra idag så
kan det alltid bli ännu bättre. Vi hoppas att denna genomlysning kan bidra till
det, sa socialminister Annika Strandhäll.

Ömsesidigt godkännande av hälsopersonal

Ministrarna fick dessutom information om tidplanen för undertecknande av
det reviderade avtalet om ömsesidigt godkännande och informationsutbyte
mellan de nordiska länderna vad gäller hälsopersonal (det så kallade
Arjeplogavtalet). Diskussioner om det reviderade avtalet har pågått sedan
2010 men nu är planen att det ska godkännas före sommaren under det
svenska ordförandeskapet.



Artikel från Socialdepartementet

Höjt barnbidrag
Publicerad 20 mars 2018 Uppdaterad 20 mars 2018

Nu höjs barnbidraget. För första gången sedan 2006 så
höjs både barnbidraget och studiebidraget. Idag den 20
mars betalas barnbidraget ut med 200 kronor mer.
Höjningen innebär att barnbidraget blir 1 250 kronor per
månad och barn.
– Genom att investera i våra barn investerar vi också i framtiden. Varje
hundralapp gör verkligen skillnad för många barnfamiljer, säger Annika
Strandhäll, socialminister.

Höjningen på 200 kronor gäller från 1 mars 2018 och den gäller även
förlängt barnbidrag.

På samma sätt höjs studiebidraget för första gången på över tio år. Även
denna höjning är 200 kronor i månaden. Höjningen genomförs den 1 juli
2018 och tillämpas på studiebidrag från den 1 mars 2018. De studerande
kommer att få en retroaktiv utbetalning i juli 2018 motsvarande höjningen.
Studiebidraget betalas ut till ungdomar som fyllt 16 år och studerar på
grundskole- eller gymnasienivå som längst till och med vårterminen det år de
fyller 20 år.

Det handlar om 1,3 miljoner familjer som får ett höjt barnbidrag eller
studiebidrag.
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Artikel från Socialdepartementet

Höjt underhållsstöd
Publicerad 13 mars 2018

I propositionen föreslår regeringen att underhållsstödet
ska höjas med 350 kronor per månad för barn som har
fyllt 15 år och med 150 kronor per månad för barn som
är 11 – 14 år.
Höjningen för barn som är 15 år eller äldre föreslås träda i kraft den 1
augusti 2018. Det nya beloppet bli 2073 kronor.

Höjningen för barn som är 11 – 14 år föreslås träda i kraft den 1 januari
2019. Det nya beloppet blir 1723 kronor.

– Vi vet att ju äldre barnen blir desto mer ökar utgifterna, då är det rimligt att
vi även anpassar underhållstödet efter de förutsättningarna. Jag är väldigt
glad över att vi kommer att ha höjt underhållsstödet med totalt 800 kronor
under mandatperioden. Det här är viktigt inte minst för många ensamstående
kvinnor med låga inkomster, säger socialminister Annika Strandhäll.

De nuvarande nivåerna är 1 573 kronor per månad till och med månaden
barnet fyller 15 år och därefter 1 723 kronor.
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Artikel från Socialdepartementet

Rättvisare avdrag i
sjukförsäkringen
Publicerad 06 mars 2018

Regeringen vill åstadkomma en mer rättvis självrisk i
samband med sjukfrånvaro. I propositionen föreslås
därför ett karensavdrag ersätta den nuvarande
karensdagen. I lagen om sjuklön föreslås avdraget
uppgå till 20 procent av en genomsnittlig
veckoersättning i form av sjuklön.
Syftet med ett införande av ett karensavdrag är i första hand att uppnå en
mer rättvis självrisk i samband med sjukfrånvaro. Vidare är syftet med ett
karensavdrag att avdraget blir detsamma för den sjukskrivne oavsett när
sjukfrånvaron inträffar.

För majoriteten arbetstagare innebär de nuvarande reglerna om karensdag att
en arbetstagare vid sjukfrånvaro från arbetet får sjuklön som motsvarar 80
procent av de förlorade anställningsförmånerna från arbetsgivaren med
undantag för frånvaron den första dagen i sjuklöneperioden. Avdraget blir
storleksmässigt detsamma oavsett vilken arbetsdag som utgör första
sjukfrånvarodagen.

– Det är välfärdsyrken såsom undersköterskor och personliga assistenter som
drabbas hårdast av karensdagen i och med att det är vanligt med kvällsjobb
och jobb över jul och nyår i välfärden. Det tycker vi är orättvist och något vi
vill ändra på, säger socialminister Annika Strandhäll.

De nuvarande reglerna slår olika för olika grupper på arbetsmarknaden
De nuvarande reglerna om en karensdag kan i vissa avseenden få mindre
önskvärda effekter. Karensdagens utformning slår olika för olika grupper på
arbetsmarknaden. För arbetstagare med koncentrerad arbetstid kan reglerna
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medföra att arbetstagaren förlorar en relativt stor del av inkomsten om
karensdagen infaller under en dag med ett långt arbetspass. Likaså för en
arbetstagare med koncentrerat deltidsarbete.
Den närmare beräkningen av sjuklönens storlek och karensavdragets storlek
kan arbetsmarknadens parter avtala om.

Förslaget om ett karensavdrag grundar sig på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.

Bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Artikel från Socialdepartementet

Legitimerade hälso- och
sjukvårdskuratorer för ökad
patientsäkerhet
Publicerad 02 mars 2018

Regeringen har beslutat om en proposition där man
föreslår legitimation för kuratorer inom hälso- och
sjukvården. – Kuratorerna inom hälso- och sjukvården
är idag den enda högskoleutbildade professionen med
direkt patientansvar som inte har legitimation. Det ska vi
nu ändra på, säger socialminister Annika Strandhäll.
– Kuratorer är en yrkesgrupp som spelar en viktig roll i arbetet mot psykisk
ohälsa. När vi nu förstärker vårdgarantin så att fler snabbare ska kunna få en
medicinsk bedömning kan kuratorerna i och med legitimationen hjälpa till
även där, säger socialminister Annika Strandhäll.

Syftet är framför allt att öka patientsäkerheten. Yrkestiteln ska vara hälso-
och sjukvårdskurator. Med legitimationen följer krav på lämplighet och
kompetens. Legitimationen ska kunna återkallas om hälso- och
sjukvårdskuratorn exempelvis skulle vara grovt oskicklig eller uppenbart
olämplig för yrket. Företrädare för professionen, bland annat de fackliga
organisationerna, har länge efterlyst förändringarna och välkomnar förslagen
i sina remissvar.

Grund för legitimation ska som huvudregel vara en hälso- och sjuk-
vårdskuratorsexamen. Yrkesverksamma kuratorer ska dock under en
övergångsperiod kunna få legitimation om de har en socionomexamen eller
någon annan likvärdig utbildning. De ska dessutom ha varit verksamma i
yrket i minst fem år, alternativt i två år med en relevant vidareutbildning.
Den 1 juli 2019 föreslås den nya lagen börja gälla.
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Artikel från Socialdepartementet

Digitaliseringens möjligheter inom
vård och omsorg fokus på
nationella e-hälsodagen
Publicerad 22 februari 2018

Den nationella e-hälsodagen genomfördes för tionde
gången i Stockholm den 21 februari 2018. Fokus för
dagen var Vision e-hälsa 2025 och det blev en dag fylld
av inspiration och kunskap för de 900 deltagarna.
Vision e-hälsa 2025 har som mål att Sverige år 2025 ska vara bäst i världen
på att använda digitaliseringens och e-hälsans möjligheter i syfte att
underlätta för människor att uppnå en god och jämlik hälsa och välfärd.

Dagen inleddes av socialminister Annika Strandhäll som poängterade vikten
av e-hälsa och digitalisering som ett verktyg.

– Tekniken ger oss möjligheter att skapa en bättre och mer personcentrerad
vård och omsorg. Den ger välfärdens medarbetare bättre verktyg att höja
kvaliteten i verksamheterna, sa socialminister Annika Strandhäll.

Bland talarna märktes Ain Aaviksoo, Estlands generalsekreterare för e-
tjänster och innovation, som gav en internationell utblick. Forskaren och
entreprenören Ashkan Fardost, nominerad till utmärkelsen Årets talare, bjöd
på en spaning över hur teknologi och digitalisering påverkar samhällen,
verksamheter och mänskligt beteende.

Nyckeln samverkan på nationell nivå

Mot slutet av dagen samtalade statssekreterarna Agneta Karlsson och
Madeleine Harby Samuelsson från Socialdepartementet och 1:e vice
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ordförande på SKL Anders Henriksson på temat hur arbetar vi vidare mot
2025. Några av nyckelorden var samverkan på nationell nivå, systematiskt
förändringsarbete och mod att inse att utvecklingskraften kommer utifrån
samt att hålla ihop arbetet och vara transparenta.

Nationella e-hälsodagen

Nationella e-hälsodagen genomfördes av eHälsomyndigheten tillsammans
med de aktörer som ingår i styr- och samverkansorganisationen för Vision e-
hälsa 2025. I programrådet ingår utöver eHälsomyndigheten även
Socialdepartementet, SKL, Socialstyrelsen, Myndigheten för delaktighet,
Läkemedelsverket och Inera.



Artikel från Socialdepartementet

WHO:s generaldirektör på besök
Publicerad 15 februari 2018

Socialminister Annika Strandhäll träffade
Världshälsoorganisationens (WHO) generaldirektör Dr
Tedros Adhanom Ghebreyesus den 14 februari. Arbetet
mot antimikrobiell resistens (AMR), främjande av
sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter och
visionen för organisationens framtid var några av de
områden som lyftes under mötet.
Fattigdom, hunger, bristande utbildning och avsaknad av jämställdhet är
några faktorer som har en direkt påverkan på människors hälsa. Detsamma
gäller avsaknad av vatten och sanitet. Kopplingen mellan fred, säkerhet och
hälsa är uppenbar, liksom sambandet mellan klimat, kemikalier,
luftföroreningar, miljö och hälsa.

Femårigt strategiskt arbetsprogram

Sverige har i processen med att ta fram det nya femåriga strategiska
arbetsprogrammet General Programme of Work 2019–2023 (GPW) verkat
för att förbättring av människors hälsa genom Agenda 2030 bör ligga till
grund för WHO:s arbete.  Sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter
(SRHR) ska vara en del av allmän tillgång till hälso- och sjukvårdstjänster i
arbetsplanen och resonemangen kring jämställdhetsintegrering och jämställd
hälsa samt arbetet mot AMR ska utvecklas.

– Vi är därför glada att se det övergripande målet för WHO i det nya
femåriga strategiska arbetsprogrammet är att säkerställa hälsosamma liv och
främja välbefinnande för alla, i alla åldrar, säger socialminister Annika
Strandhäll.
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Det nya femåriga strategiska arbetsprogrammet ska antas vid
Världshälsoförsamlingen (WHA) i maj.

Tydligare fokus för WHO i framtiden

Världshälsoorganisationens (WHO) generaldirektör Dr Tedros Adhanom
Ghebreyesus vill göra tydligare prioriteringar för WHO:s arbete med fokus
på:

allmän tillgång till hälso- och sjukvård,
att skydda människor mot hälsokriser, samt
hälsosamma befolkningar, som är ett paraply under vilket bland annat
hälsoeffekter av klimatförändringar samt AMR ligger.

Dr Tedros Adhanom Ghebreyesus besökte Stockholm den 13 – 14 februari
med anledning av högnivåkonferensen Agenda 2030 for Children, End
Violence Solutions Summit. Under sitt besök i Sverige träffade han även
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér och ministern för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice statsminister
Isabella Lövin.



Artikel från Socialdepartementet

Strandhäll om regeringens
insatser för jämställd hälsa
Publicerad 02 februari 2018

Kvinnor och män, flickor och pojkar ska ha samma
förutsättningar för en god hälsa samt erbjudas vård och
omsorg på lika villkor. Se filmad intervju med
socialminister Annika Strandhäll där hon berättar om
regeringens satsningar på stärkt förlossningsvård och
på området psykisk hälsa för att uppnå regeringens mål
om jämställd hälsa.
-Folkhälsan har på flera sätt utvecklats positivt, men den är inte jämlikt
fördelad i befolkningen. Hälsoskillnaderna mellan olika socioekonomiska
grupper fortsätter att öka. Det finns även skillnader i hälsa mellan kvinnor
och män, flickor och pojkar inom vissa områden, säger Annika Strandhäll.

Läs det andra nyhetsbrevet, med tema jämställd hälsa, och bli prenumerant
via länken eller längst ner i nyhetsbrevet. 

Stärkt förlossningsvård

Regeringen har gjort flera insatser för jämställd hälsa, bland annat genom att
stärka förlossningsvården och kvinnors hälsa. Den har förstärkts i två
omgångar, och i år satsas hela 1,6 miljarder kronor. Från 2016 utökades
satsningen med 130 miljoner kronor om året under fyra år för insatser i
primärvården med särskild inriktning på socioekonomiskt utsatta områden.

Satsningar på psykisk hälsa

Regeringen gör stora satsningar på området psykisk hälsa. Det handlar bland
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annat om särskilda satsningar på barn och ungas psykiska hälsa, men också
om att stärka vårdcentralernas arbete med det här viktiga området.

-Vi vet också att psykisk ohälsa är ett stort och växande samhällsproblem.
Nedsatt psykiskt välbefinnande är vanligare hos kvinnor än män. Psykisk
ohälsa är den vanligaste orsaken till sjukskrivning, säger Annika Strandhäll.



Artikel från Socialdepartementet

Jämställt föräldraskap engagerade
på seminarium
Publicerad 03 januari 2018

I samband med att socialminister Annika Strandhäll tog
emot slutbetänkandet av utredningen om en modern
föräldraförsäkring av utredare Lars Arrhenius
genomfördes ett seminarium i Rosenbads
konferenscenter den 18 december 2017.
Annika Strandhäll hälsade välkommen och tackade dem som gjort utredning
för ett gediget arbete. Hon sa att utredningen bland annat syftar till att barn
ska få tid tillsammans med båda sina föräldrar. Det är också viktigt att
föräldraförsäkringen ger ökade möjligheter till ett jämställt arbetsliv.
Regeringen vill i nästa steg skicka förslaget på remiss och lyssna in
remissinstansernas åsikter.

Innan debatten började presenterade Maria Lidström utredningen.
Utredningen syftar till att nå en jämnare fördelning av föräldrapenning och
föräldraledighet samt en föräldraförsäkring som sätter barnets bästa i
centrum. De tre centrala förslagen är:

• Nya åldersgränser och ny fördelning över tid. 390 dagar ges till barnets
treårsdag, efter det ges 10 dagar per år tills barnet fyllt 10 år.
• Ytterligare reserverade dagar. Totalt reserveras 5 månader per förälder, en
tredjedel av försäkringen är fortsatt fritt överförbar.
• Ökade möjligheter för olika familjekonstellationer att använda
föräldrapenning. Utredningen föreslår att gruppen som kan ta del av
föräldrapenning utökas till att också innefatta sambo samt föreslår att 30
dagar per förälder är fritt överförbara till annan försäkrad.

Kattis Ahlström var moderator och ledde debatten. Med i panelen var Lars
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Arrhenius som varit ordförande i utredningen, Joa Bergold utredare på LO,
Caroline Orre sakkunnig på RFSL, Catharina Bäck som är förhandlare och
försäkringsexpert på Svenskt Näringsliv samt barnläkare Lars H Gustafsson.

Det blev en dynamisk debatt med väl pålästa debattörer. Alla paneldeltagare
fann delar i utredningen som de tyckte var bra och ett steg i rätt riktning,
samtidigt som alla poängterade brister ur just deras perspektiv.

Barnläkare Lars H Gustafsson avslutade debatten med att säga att de allra
flesta barn blir vinnare om förslaget går igenom, eftersom alla föräldrar får
chans till mer tid tillsammans med sina barn.



Artikel

Seminarium om ett jämställt
föräldraskap
Publicerad 18 december 2017

Socialminister Annika Strandhäll bjöd in till ett seminarium om förslaget från
utredningen för en modern föräldraförsäkring.
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Artikel

Uppskattad föreläsning av
nobelpristagare Richard Thaler
och pensionsexpert Nicholas Barr
Publicerad 14 december 2017

Pensionsgruppen och socialminister Annika Strandhäll
bjöd in till ett pensionsseminarium med nobelpristagare
professor Richard Thaler och professor Nicholas Barr
den 12 december 2017. Temat var det svenska
pensionssystemet och dess framtid.
Annika Strandhäll hälsade välkommen och var glad att få bjuda in till ett
internationellt seminarium med två meriterade experter på ekonomiska
beteenden och pensionssystem. Hon nämnde tre faktorer som den pågående
översynen av pensionssystemet har att ta hänsyn till. Medellivslängden i
Sverige har ökat mer än beräknat sedan 1994 då pensionssystemet infördes.
Nu lever vi 2,4 år längre i snitt. När systemet infördes var prognosen en
ettårig ökning. Ett jämställt pensionssystem är en annan utmaning, då
kvinnor i genomsnitt har 30 procent lägre pension än män. En tredje
utmaning gäller premiepensionssystemet med sina 860 fonder som ger en
orimlig valsituation och har lett till missbruk av systemet.

Valarkitektur och människors val

Huvudtalare var Richard Thaler som den 10 december 2017 belönades med
Sveriges riksbanks pris i ekonomisk vetenskap till Alfred Nobels minne. Han
talade under rubriken "Nudge and the Swedish premium pension system".
Richard Thaler är professor vid University of Chicago Booth School of
Business. Ett av huvudtema var betydelsen av systemets valarkitektur och
hur en puff eller uppmuntran att välja, nudging, påverkar människors
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beteenden.

Marginella förändringar i pensionssystemet

Efter en livlig frågestund fortsatte Nicholas Barr som är professor vid
London School of Economics med anförandet "Pros and cons of the Swedish
pension system in an international perspective". Han menade att ett
pensionssystem ska fungera för dem som undviker att göra aktiva val och i
Sverige är det 99,5 procent som låter bli att välja pensionsfond vid första
valtillfället. Nicholas Barr avslutade med att säga att Sverige har ett bra
pensionssystem och som endast behöver marginella förändringar i den
fastlagda strategin.



Artikel från Socialdepartementet

Tillgänglighet och digital hälsa på
ministerrådsmöte
Publicerad 12 december 2017

När ministrarna för sysselsättning, socialpolitik,
konsument- och hälsofrågor träffades i Bryssel 7-8
december enades de om en allmän inriktning om ett
förslag om tillgänglighet för produkter och tjänster för
personer med funktionsnedsättning. Rådet kunde också
enas om delar av förordningen om de sociala
trygghetssystemen.

Beslut om tillgänglighet

Ministrarna enades om en allmän inriktning om direktivet om tillgänglighet
för produkter och tjänster. Syftet med direktivet är att underlätta för
personer med funktionshinder att få tillgång till produkter och tjänster och att
bli mer aktiva i samhället. Direktivet omfattar bland annat elektroniska
kommunikationstjänster, e-handel, e-böcker och olika transport- och
banktjänster.

Nästa steg är att inleda förhandlingar med Europaparlamentet, rådet och EU-
kommissionen.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Rådet kunde komma överens om vissa delar i förordningen om samordning
av de sociala trygghetssystemen i EU. De delar ministrarna kom överens om
handlar om förmåner vid långvarigt vårdbehov och familjeförmåner.

Digital hälsa och alkoholpolitiken

https://www.regeringen.se/


Hälsoministrarna träffades 8 december och antog rådsslutsatser om digital
hälsa och om gränsöverskridande och vissa alkoholpolitiska frågor.

Rådsslutsatserna om digital hälsa berör områden som patienters och
medborgares rättigheter att få ta del av sina egna data. Rådsslutsatserna om
gränsöverskridande frågor i alkoholpolitiken tar bland annat upp förslag som
handlar om handel, prissättning, marknadsföring och produktinformation av
alkoholhaltiga drycker.

Ambassadör Åsa Webber representerade regeringen på rådsmötet.

Producerat av EU-representationen



Artikel från Socialdepartementet

Långsiktighet i ANDT-arbetet
Publicerad 12 december 2017

I regeringens strategi för alkohol-, narkotika-, dopnings-
och tobakspolitiken (ANDT) från 2016 tar regeringen
ytterligare steg för att öka aktiviteten inom området.
Målet är att nå ett samhälle fritt från narkotika och
dopning, minskade medicinska och sociala skador
orsakade av alkohol och ett minskat tobaksbruk.
Folkhälsominister Annika Strandhäll, ansvarig minister för ANDT-politiken
berättar om strategin och vikten av att arbeta med ANDT frågorna. Filmen
har använts av länsstyrelserna i utbildningssammanhang.

En samlad strategi som vilar på solidarisk grund

Sveriges regering beslutade i februari 2016 om en ny samlad strategi för
alkohol-, narkotika-, dopnings- och tobakspolitiken (ANDT) för 2016–
2020. I strategin tar regeringen nya steg för att öka engagemanget och
aktiviteten inom området. ANDT är ett av elva målområden i den nationella
folkhälsopolitiken som har som övergripande mål "att skapa samhälleliga
förutsättningar för en god hälsa på lika villkor för hela befolkningen". 

Den svenska ANDT-politiken omfattar både lagliga (alkohol och tobak) och
olagliga (narkotika och dopningspreparat) substanser. Det innebär att
förutsättningar skiljer sig åt, men en gemensam utgångspunkt i ANDT-
politiken är rätten för var och en att ha bästa möjliga fysiska och psykiska
hälsa. Detta anges också i FN:s konvention om ekonomiska, sociala och
kulturella rättigheter.

Förutsättningar till en god hälsa
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ANDT-politiken är också en del av den svenska välfärden och vilar på en
solidarisk grund. Det innebär att inskränkningar i den personliga friheten kan
accepteras till skydd för folkhälsan, vilket till exempel uttrycks i ett starkt
stöd för det svenska alkoholmonopolet, åldersgränser för köp av alkohol och
tobak liksom kriminalisering av narkotika och dopning.

För att alla ska ha förutsättningar till en god hälsa måste de generella
insatserna kompletteras med riktade insatser till personer som lever i en
socialt utsatt situation till följd av missbruk eller beroende.

Jämlikhet och jämställdhet genomsyrar arbetet

Strategin bygger vidare på den tidigare strategin för åren 2011–2015 genom
att ta tillvara de erfarenheter och den kunskap som kommit fram under den
perioden. Den nya strategin har ett tydligare jämlikhets- och
jämställdhetsperspektiv jämfört med föregående strategi. Även barn- och
ungdomsperspektivet är tydligare. Alla perspektiven måste genomsyra
ANDT-arbetet på samhällets samtliga nivåer om ANDT-arbetet ska få
genomslag.

Mål och insatsområden

Det finns sex mål som tillsammans ska bidra till att uppnå det övergripande
målet. För varje mål finns insatsområden som regeringen bedömer vara mest
angelägna för att styra utvecklingen mot uppsatta mål.

1. Tillgång till alkohol, narkotika, dopningsmedel och tobak ska minska.
2. Antalet barn och unga som börjar använda narkotika, dopningsmedel

och tobak eller debuterar tidigt med alkohol ska successivt minska.
3. Antalet kvinnor och män samt flickor och pojkar som utvecklar skadligt

bruk, missbruk eller beroende av alkohol, narkotika, dopningsmedel eller
tobak ska successivt minska.

4. Kvinnor och män samt flickor och pojkar med missbruk eller beroende
ska utifrån sina förutsättningar och behov ha ökad tillgänglighet till vård
och stöd av god kvalitet.

5. Antalet kvinnor och män samt flickor och pojkar som dör och skadas på
grund av sitt eget eller andras bruk av alkohol, narkotika, dopningsmedel
eller tobak ska minska.

6. En folkhälsobaserad syn på ANDT inom EU och internationellt.

Det praktiska genomförandet 



Sverige har en decentraliserad styrning. Det innebär att det finns tre politiska
nivåer som alla arbetar med frågor som rör ANDT.

Den lokala nivån består av 290 kommuner. Kommunerna ska enligt den
svenska socialtjänstlagen förebygga och motverka missbruk av alkohol och
andra beroendeframkallande medel. Det gäller i synnerhet bland barn och
unga. Kommunerna ska också erbjuda insatser till personer med missbruk
eller beroende.

Den regionala nivån består av 21 landsting eller regioner som ansvarar för
hälso- och sjukvården. Landstingen ska dels arbeta förebyggande, dels
uppmärksamma och erbjuda vård och behandling till personer med missbruk
eller beroende.

Kommunerna och landstingen är skyldiga att ingå överenskommelser om
samverkan vid insatser till personer med missbruk eller beroende.
Överenskommelsen ska ange vem som ska göra vad.

Statliga myndigheter stödjer de lokala och regionala
myndigheterna

På statlig nivå finns ett antal nationella myndigheter som på olika sätt bidrar
till att genomföra ANDT-politiken. Folkhälsomyndigheten och
Socialstyrelsen är centrala myndigheter som genom sin expertkunskap
stödjer de som arbetar inom området lokalt och regionalt.

Folkhälsomyndigheten ansvarar också för att följa upp folkhälsopolitiken
och ANDT-strategin. I den nya strategin får myndigheten en starkare och
tydligare roll i att stödja genomförandet av ANDT-strategin.
Staten har också en regional organisation som består av 21 länsstyrelser. De
samordnar och stödjer genomförandet av ANDT-strategin i respektive län
genom att väga samman nationell kunskap med lokala och regionala
förutsättningar.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Bättre tillgänglighet för människor
med funktionsbegränsningar
Publicerad 06 december 2017

EU-ländernas ministrar för sysselsättning, socialpolitik,
konsument- och hälsofrågor träffas 7-8 december i
Bryssel. De ska bland annat komma överens om en
allmän inriktning om tillgänglighet för produkter och
tjänster för personer med funktionsnedsättning.
Ministrarna väntas även fatta beslut om viss
samordning av de sociala trygghetssystemen. Mötets
andra dag kommer att fokusera på hälsofrågor.

Beslut om tillgänglighet

Ministrarna kommer att besluta om en allmän inriktning om direktivet om
tillgänglighet för produkter och tjänster. Avsikten med direktivet är att göra
det möjligt för personer med funktionsnedsättning att bli mer aktiva i
samhället.

Regeringen anser att det är viktigt att öka tillgängligheten för personer med
funktionsnedsättning i Sverige och EU.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Ministrarna kommer att besluta om en allmän inriktning om förmåner vid
långvarigt vårdbehov och familjeförmåner. Förslaget är en översyn av
förordningen om samordning av de sociala trygghetssystemen i EU.

Regeringen står bakom att ändringarna utvecklar och moderniserar
samordningen av föräldraförmåner som ersätter inkomstbortfall.
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För regeringen är det i frågan om förmåner vid långvarigt vårdbehov ett
villkor att inga ytterligare förmåner omfattas av förordningen eller ska kunna
betalas ut vid bosättning i annat EU-land.

Digital hälsa och alkoholpolitiken

När hälsoministrarna träffas 8 december väntas de anta slutsatser om digital
hälsa och om gränsöverskridande och vissa alkoholpolitiska frågor.

I utkastet till rådsslutsatser om digital hälsa berörs områden som patienters
och medborgares rättigheter att få ta del av egna data. Förslaget till
rådsslutsatser om gränsöverskridande aspekter i alkoholpolitiken lyfter bland
annat fram förslag att hantera skadligt alkoholintag som utöver det sociala
området även berör handel, prissättning, marknadsföring och
produktinformation.

Regeringen kan ställa sig bakom rådsslutsatserna.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson representerar
Sverige på mötet.

Producerat av EU-representationen



Artikel från Socialdepartementet

Barncanceröverlevare hos
socialministern
Publicerad 23 november 2017

Annika Strandhäll bjöd in Axel, Freja och Isak att följa
med henne under en arbetsdag på
Socialdepartementet. -Förhoppningsvis känner de sig
lite tryggare med att vi gör allt vi kan för att ha en väl
fungerande barncancervård framöver, säger Annika
Strandhäll.
De tre praoeleverna Axel 12 år, Freja 14 år och Isak 25 år drabbades alla av
cancer för några år sedan. Socialministern bjöd in dem sedan de skrivit brev
till henne i Barncancerfondens kampanj "Socialminister för en dag".

Under dagen fick de möjlighet till många samtal och socialministern lyssnade
till deras upplevelser av barncancervården och förslag om förbättringar. De
fick också en inblick i olika frågor inom hälso- och sjukvårdsområdet som
Socialdepartementet arbetar med.

Annika Strandhäll hoppas att praoeleverna fått en bättre bild av regeringens
insatser som är kopplat till barncancersjukvården. Det är stora satsningar
som skett på personalen inom hälso- och sjukvården. Det handlar bland
annat om genomförda insatser som att:

Regeringen har byggt ut fler utbildningsplatser till
specialistsjuksköterska.
Regeringen har höjt resurserna med ökade statsbidrag till landstingen för
att de ska kunna arbeta med att förbättra cancervården. 
Regeringen har gjort en kartläggning av det framtida kompetensbehovet
inom barncancervården.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige tar europeiskt ledarskap
för rättvisa jobb och tillväxt
Publicerad 16 november 2017

Statsminister Stefan Löfven och Europeiska
kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker är
tillsammans värdar för toppmötet i Göteborg 17
november. Där möts EU:s stats- och regeringschefer,
arbetsmarknadens parter och andra viktiga aktörer. Lars
Danielsson, chef för Sveriges EU-representation och
Åsa Webber, biträdande chef, deltar båda i toppmötet.
- Det här toppmötet är ett unikt tillfälle för EU-ledarna att lyfta frågor som är
avgörande för att skapa ett mer socialt Europa, säger Åsa Webber och
fortsätter:

- För oss svenskar är det ju till exempel så att dialogen mellan
arbetsmarknadens parter är nästan en del av vårt DNA. Det som vi måste
diskutera är gemensamma utmaningar och möjliga lösningar som samtidigt
respekterar att EU-länderna har olika system och traditioner.

På mötet får EU-ledarna också tillfälle att tillsammans diskutera hur vi möter
de utmaningar och den potential som automation och digitalisering för med
sig till arbetsmarknaden.

Toppmötet består av tre parallella sessioner:

1) Tillgång till arbetsmarknaden
2) Rättvisa jobb och villkor på arbetsmarknaden
3) Underlätta övergångar mellan jobb

Sedan kommer också den nyligen överenskomna Europeiska pelaren för
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sociala rättigheter att formellt skrivas under. Därefter träffas EU-ledarna för
att diskutera hur både kultur och utbildning kan bidra till ett socialt
sammanhållet Europa.

- Slutsatserna av mötet i Göteborg kommer att vara en viktig grund för
arbetet i Europeiska rådet och bidra till ett förstärkt fokus på de sociala
frågorna i EU-samarbetet, säger Lars Danielsson.

Det sociala toppmötet är det första tillfället för EU-ledarna att ta upp
frågorna på den särskilda så kallade ledardagordningen, som Europeiska
rådets ordförande Donald Tusk aviserade i oktober.

- Det här mötet är av stor vikt eftersom dagordningen syftar till att skynda på
lösningar för frågor som är avgörande för Europa. Resultaten av det sociala
toppmötet i Göteborg står högt på dagordningen och kommer att följas upp
av redan om några veckor av EU-ledarna på nästa Europeiska råd, 14-15
december, förklarar Lars Danielsson.

Livesändningarna från det sociala toppmötet i Göteborg, 17 november, kan
följas på www.socialsummit17.se.



Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll svarar
Synskadades Riksförbund
Publicerad 15 november 2017

Socialminister Annika Strandhäll besvarar Synskadades
riksförbunds återkoppling på förslaget på en reformerad
handikappersättning.
Tack för er återkoppling på förslaget om reformerad handikappersättning.
Regeringen har förståelse för att förslag på förändringar kan väcka oro och
osäkerhet. Därför vill jag belysa förslagets bakgrund och innebörd.

De nuvarande reglerna för handikappersättning, som garanterar en schablon‐
ersättning på grund av förekomsten av vissa diagnoser, har sin grund i den
blindhetsersättning som infördes redan år 1934. Den dåvarande
blindhetsersättningen var utformad så att det var just funktionsnedsättningen
i sig som medförde en rätt till ersättning. Idag är personer som är blinda eller
gravt hörselskadade fortfarande garanterade handikappersättning på en viss
nivå. För en blind person är handikappersättningen per år 69 procent av
prisbasbeloppet (2017 är ersättningen drygt 2 500 kronor per månad) och för
en person med grav hörselskada är den garanterade handikappersättingen per
år 36 procent av prisbasbeloppet (2017 är ersättningen cirka 1 340 kronor
per månad). För andra grupper med funktionsnedsättning baseras beslutet
om handikappersättning på en individuell bedömning av den enskildes
merkostnader och hjälpbehov.

Förslaget innebär i korthet att de nuvarande socialförsäkringsförmånerna
handikappersättning och vårdbidrag avskaffas och ersätts av två nya
förmåner: en ren merkostnadsersättning för både barn och vuxna och ett
omvårdnadsbidrag för föräldrar som har funktionsnedsatta barn. Ledordet i
denna föreslagna reform är modernisering, då nuvarande förmåner knappt
reformerats sedan 70-talet och i flera delar får anses otidsenliga.
Lagrådsremissen baseras på förslagen i Ds 2015: 58 Reformerade stöd till
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barn och vuxna med funktionsnedsättning.

Under arbetet med att ta fram nyss nämnda departementsskrivelse så fördes
en dialog med funktionshindersorganisationerna bland annat i form av en
referensgrupp och rundabordssamtal. Tisdagen den 17 oktober hade
Socialdepartementet och jag ett dialogmöte med berörda organisationer för
att gå igenom och resonera kring delar av förslagen. Där deltog Synskadades
Riksförbund.

Regeringen strävar efter en modern försäkring som utgår från individens
behov av stöd och ersättning. I alla andra socialförsäkringar är det
individuella behovet som ligger till grund för rätt till ersättning – inte
uteslutande förekomsten av en specifik diagnos. I den nya
merkostnadsersättningen kommer personer med funktionsnedsättning
behandlas lika, oavsett vilken diagnos de har, och få ersättning utifrån hur
det individuella behovet ser ut.  

Samtidigt har regeringen förståelse för att ändringen kan skapa osäkerhet.
Därför har det varit viktigt att ha omfattande övergångsregler, som gör
övergången tryggare för dem som idag uppbär ersättningen. De som har en
handikappersättning som löper ut eller omprövas fram till mars 2021 kommer
att kunna få sin ersättning förlängd i ytterligare 18 månader. Om de föredrar
att ansöka om den nya merkostnadsersättningen så är de fria att göra så. De
allra flesta som i dag har handikappsersättning har ett beslut om ersättning
som löper tills vidare. Dessa individer kommer att kunna behålla sin
handikappersättning oavsett de nya förmånerna fram till dess att en eventuell
omprövning sker. Därefter kommer de att kunna ansöka om den nya
merkostnadsersättningen.

Regeringen anser att det är mycket viktigt att Försäkringskassan har en god
beredskap för att möta dessa individers behov av stöd och vägledning när de
ansöker om den nya merkostnadsersättningen. Regeringen avser därför att ha
en dialog med Försäkringskassan om detta samt andra frågor inför
implementeringen. Här har dialogen med funktionshinderrörelsens
organisationer varit mycket värdefull.

Sammanfattningsvis bygger förslaget på noggranna förarbeten och det
rymmer stor potential till förbättringar, på både individ- och systemnivå. Det
innebär en behövlig modernisering av de ekonomiska stöden till både vuxna
och barn med funktionsnedsättning.

Ni är alltid välkomna att höra av er igen med återkoppling och frågor. Jag



värdesätter dialogen med den ideella sektorn för personer med funktions‐
variationer i mitt och regeringens arbete med att utforma politiken på
området.

Stockholm i november 2017

Vänliga hälsningar Annika Strandhäll



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Ministerrådet enades om en
kompromiss om en revidering av
utstationeringsdirektivet
Publicerad 26 oktober 2017

När EU:s arbetsmarknads- och socialministrar möttes i
Luxemburg den 23 oktober kom de överens om en
något reviderad version av utstationeringsdirektivet.
Rådet antog också delarna som handlar om vilken
lagstiftning som gäller och likabehandling i förordningen
om samordning av de sociala trygghetssystemen. Även
pelaren för sociala rättigheter antogs.

Utstationering av arbetstagare

Ministrarna antog efter flera förhandlingsomgångar en överenskommelse om
nya regler för utstationerade arbetare. Förslaget innebär i korthet att
möjligheterna till likabehandling mellan utstationerade och inhemska
arbetstagare stärks. Innan nya regler kan börja gälla, behöver
Europaparlamentet och rådet komma överens. Förhandling dem emellan
börjar inom kort.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Ordförandeskapet redogjorde för sitt kompromissförslag om ändringar av
förordningen om samordning av de sociala trygghetssystemen och om regler
för hur den ska tillämpas. Ministrarna behandlade delarna om likabehandling
och tillämplig lagstiftning på mötet och Ingen diskussion följde av detta och
en bred överenskommelse kunde uppnås.
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Sociala pelaren

Ministrarna godkände förslaget för en social pelare. Den sociala pelaren
innehåller bland annat viktiga principer och rättigheter för ett rättvist och
välfungerande välfärdsystem och arbetsmarknad. Pelaren kommer att
tillkännages av Europaparlamentet, rådet och kommissionen vid det sociala
toppmötet för rättvisa jobb och tillväxt, som äger rum den 17 november i
Göteborg.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson, som
representerade Sverige, var mycket nöjd med resultatet av rådsmötet.

 



Artikel från Socialdepartementet

Strandhäll på sjukvårdsturné
Publicerad 24 oktober 2017

Socialminister Annika Strandhäll kommer från oktober
till december 2017 att träffa samtliga landstings- och
regionledningar för att diskutera aktuella
sjukvårdsfrågor. Syftet är att föra en dialog med
sjukvårdens huvudmän kring angelägna frågor för en
trygg och modern sjukvård och följa upp regeringens
satsningar.

- Mitt självklara fokus är personalens förutsättningar. Ska vi klara av den
sjukvård vi strävar efter, då hänger det på personalen. Att de är tillräckligt
många och får tid att ägna sig åt patienterna. Att de har en god arbetsmiljö
och får använda sig av sin fulla kompetens, säger Annika Strandhäll.

Satsningar och utmaningar

Under sjukvårdsturnén kommer Strandhäll och landstingen att diskutera
aktuella satsningar och utmaningar i sjukvården. Dialogen är viktig eftersom
landstingen är ansvariga huvudmän och ansvariga för sjukvården.
Huvudmännen representeras bland annat av ordförande i landstingsstyrelsen,
sjukvårdslandstingsråd och hälso- och sjukvårdsdirektörer. Strandhäll för en
löpande dialog kring samverkansformer, vägval och prioriteringar som
regeringen har inom hälso- och sjukvårdsområdet. 

Under turnén kommer Strandhäll också att göra verksamhetsbesök för att
träffa personal och patienter i vården runt om i landet.

Diskuterar sjukvårdspolitiska frågor
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De frågor som särskilt kommer att tas upp är inom fem områden.

Kompetensförsörjning och arbetsmiljö

Tillgänglighet. Att korta ned väntetiderna för att få vård.

Ökad trygghet i förlossningsvården

Den öppna psykiatrin, bl a att utveckla och höja kompetensen kring
psykisk ohälsa i primärvården och övrig första linjens vård.

En modern och nära vård. Strukturfrågor i vården.

 

Tid och plats för sjukvårdsturnén:

25 oktober, Linköping (Region Jönköpings län, Kalmar läns landsting,
Region Östergötland)

9 november, Stockholm (Stockholms läns landsting och Region Gotland)

22 november, Malmö (Västra Götalandsregionen, Region Halland,
Landstinget i Blekinge, Region Kronoberg och Region Skåne)

13 december, Umeå (Region Norrbotten, Region Jämtland Härjedalen,
Västerbottens läns landsting och Landstinget Västernorrland)

15 december, Uppsala (Region Gävleborg, Landstinget i Dalarna, Region
Uppsala, Landstinget i Värmland, Region Örebro län, Landstinget
Västmanland och Landstinget Sörmland)



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Trygghetssystem och
utstationering på ministerrådsmöte
Publicerad 23 oktober 2017

När EU:s arbetsmarknads- och socialministrar träffas i
Luxemburg 23 oktober kommer framförallt utstationering
av arbetstagare och sociala trygghetssystem att
diskuteras.

Utstationering av arbetstagare

Ministrarna har som mål att nå komma överens om en ändring av
utstationeringsdirektivet. Direktivet reglerar vilka bestämmelser som ska
gälla när arbetstagare utstationeras för arbete under en begränsad tid i ett
annat land inom EU och Island, Liechtenstein och Norge.

Regeringen ställer sig bakom förslaget.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Ministrarna ska också behandla en översyn av förordningen om samordning
av de sociala trygghetssystemen och dess tillämpningsförordning.
Ambitionen är att komma överens om delarna som gäller tillämplig
lagstiftning och likabehandling.

Regeringen kan acceptera kompromissförslaget från det estniska
ordförandeskapet förutsett att nationell kompetens respekteras.

Ylva Johansson representerar Sverige vid mötet som äger rum i Luxemburg.
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Artikel från Socialdepartementet

Reformer inom sjukvårdsområdet
budgetpropositionen 2018
Publicerad 20 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Budgetpropositionen bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet. Här kan du läsa om några av förslagen
inom sjukvårdsområdet. Samtliga förslag finns i
utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Patientmiljard - skärpt vårdgaranti i primärvården
och patientkontrakt

Regeringen vill stödja införandet av en skärpt vårdgaranti inom primärvården
och därmed förbättra tillgängligheten för patienterna. En miljard tillförs
årligen 2018-2021. Den så kallade patientmiljarden ska också stödja
införandet av patientkontrakt, för en mer sammanhållen plan över
inplanerade vårdinsatser. Det är särskilt viktigt för patienter med komplexa
vårdbehov och många vårdkontakter.

Goda arbetsvillkor och utvecklade arbetssätt för
vårdens personal

Regeringen satsar på att stimulera goda förutsättningar för sjukvårdens
medarbetare och utveckla vårdens verksamheter. När personal får mer tid
för vård och omvårdnad av patienterna stärks patientsäkerheten. Under
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2018–2021 tillförs två miljarder kronor årligen för detta ändamål.

Stärkt förlossningsvård

För att möta problem och brister i förlossningsvården föreslår regeringen att
den nuvarande satsningen utökas och förlängs med en miljard kronor årligen
fram till 2022. Pengarna ska framför allt användas till att förstärka
personaltätheten och förbättra arbetsmiljön. De får också användas för
insatser inom neonatalvården. Detta tillskott är utöver den nuvarande
satsningen på förlossningsvård och kvinnors hälsa som uppgår till 400
miljoner kronor årligen fram till 2019.

Pressmeddelande: En miljard per år till förlossningsvården

Höjt allmänt tandvårdsbidrag

Det allmänna tandvårdsbidraget är ett viktigt grundstöd och ett incitament
för regelbundna besök och för att minska individens framtida
tandvårdsbehov. För att ytterligare stimulera till regelbundna besök i
förebyggande syfte avser regeringen att fördubbla det allmänna
tandvårdsbidraget från 300 kronor till 600 kronor för gruppen 23-29 år, från
150 till 300 kronor för gruppen 30-64 år och från 300 kronor till 600 kronor
för gruppen 65 år eller äldre.

Tandvård är idag avgiftsfri för personer till och med det år de fyller 21, men
kommer successivt utökas till 23 år fram till 2019. Regeringen avsätter 531
miljoner kronor för 2018 och därefter 750 miljoner kronor per år.
Förändringen träder i kraft den 15 april 2018.

Pressmeddelande: Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

För att ingen kvinna ska behöva avstå gynekologisk cellprovtagning av
ekonomiska skäl genomför regeringen en satsning på avgiftsfri
livmoderhalscancerscreening. Screeningen ska genomföras i enlighet med
Socialstyrelsens rekommendationer. Landstingen ska kompenseras med 141
miljoner kronor per år. Ändringen träder ikraft den 1 januari 2018.

Pressmeddelande: Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer



Förbättrad psykisk hälsa

Regeringen gör bedömningen att det finns ett stort behov av att vidga
satsningen inom psykiatri och psykisk hälsa. Regeringen förstärker därför
arbetet med psykisk hälsa med 650 miljoner kronor för 2018 och avser att
stärka arbetet med 1 150 miljoner kronor per år 2019 och 2020.

Satsningen görs i syfte att förstärka första linjens vård samt den
specialiserade psykiatrin. Primärvårdens kapacitet och kompetens behöver
stärkas inom området psykisk ohälsa och delar av den utökade satsningen
ska därför användas till att utveckla första linjens psykiatri för både barn och
vuxna. Med tanke på att många asylsökande och nyanlända barn och unga
lider av psykisk ohälsa ska 50 miljoner kronor inom satsningen riktas mot
denna målgrupp.

Regeringen beräknar att avsätta totalt drygt 1,7 miljarder kronor 2018 för att
förbättra den psykiska hälsan. För 2019 beräknas drygt 2,2 miljarder kronor
och 2020 knappt 2 miljarder kronor.

Förstärkt barnhälsovård

Regeringen vill öka tillgängligheten i barnhälsovården för grupper som har
sämre hälsa och tandhälsa. För detta avsätts 137 miljoner kronor per år
2018–2020. Medlen ska även användas för att utveckla arbetet med
information och kommunikation om vacciner, för att kunna utöka
vaccinationsgraden. Dessutom avser regeringen fatta beslut om att utöka det
nationella vaccinationsprogrammet för barn med vaccination mot rotavirus.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer inom
socialförsäkringsområdet -
budgetpropositionen 2018
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
socialförsäkringar. Budgetpropositionen för 2018 är en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.

Höjt tak i sjukförsäkringen

Inkomsttaket vid beräkning av sjukpenninggrundande inkomst höjs från sju
och en halv till åtta gånger prisbasbeloppet från och med den 1 juli 2018. De
förmåner som omfattas av höjningen är:

sjukpenning
rehabiliteringspenning
närståendepenning
smittbärarpenning
ersättning från Försäkringskassan vid tvist om sjuklön.

Sett till en månadslön höjs taket med 1 896 kr; från 28 438 kr till 30 333 kr
(enligt 2018 års prisbasbelopp).

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 10: ekonomisk trygghet vid
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sjukdom och funktionsnedsättning.

Pressmeddelande: Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Förbättringar för personer med aktivitets- och
sjukersättning

Regeringen föreslår reformer på tre olika områden som förbättrar den
ekonomiska situationen för personer med aktivitets- och sjukersättning:

1. Bostadstillägget och det särskilda bostadstillägget höjs från 1 januari
2018.

2. Skatten sänks för personer med aktivitets- och sjukersättning från 1
januari 2018.

3. Garantiersättningen höjs med drygt 300 kr från 1 juli 2018.

Förslagen finns presenterat i utgiftsområde 10: ekonomisk trygghet vid
sjukdom och funktionsnedsättning.

Pressmeddelande: Regeringen stärker den ekonomiska tryggheten för
personer med sjukersättning och aktivitetsersättning

Förslag om sjukpenning i avvaktan på slutligt beslut

Förslaget innebär att:

Ett ärende om sjukpenning ska inte få avgöras till den försäkrades
nackdel utan att han eller hon har underrättats om innehållet i det
kommande beslutet samt fått tillfälle att yttra sig över det.
SGI-skydd ska gälla under tid då den försäkrade väntar på ett slutligt
beslut.
Sjukpenning ska lämnas till dess slutligt beslut har fattats av
Försäkringskassan om sjukpenning har betalats tidigare.

Syftet med förslaget är att sjukskrivna inte ska behöva få sin ersättning
indragen retroaktivt. Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 10:
ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Förslag om förstärkt rehabilitering för återgång i
arbete



Regeringen har tillsammans med Vänsterpartiet lagt förslag om åtgärder för
att stimulera och säkerställa att en tidig bedömning av rehabiliteringsbehov
och tidiga insatser för anpassning och rehabilitering på arbetsplatserna sker.
Syftet är att stärka individens möjlighet till rehabilitering.

Förslagen i korthet:

arbetsgivare blir skyldiga att ta fram en plan för återgång i arbete
tillsammans med arbetstagaren senast när arbetstagaren varit
frånvarande på grund av sjukdom i 30 dagar,
arbetsgivare får bättre möjligheter till stöd för genomförandet av de
anpassnings- och rehabiliteringsåtgärder som ingår i planen genom att
det nuvarande arbetsplatsnära stödet till arbetsgivare utvidgas,
ett arbetsplatsinriktat rehabiliteringsstöd ska kunna lämnas till en
arbetsgivare med högst 10 000 kronor per arbetstagare och år med ett
tak på 200 000 kr per arbetsgivare.

Förslagen föreslås träda ikraft den 1 juli 2018. Förslagen finns presenterade i
utgiftsområde 10: ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Höjt bostadstillägg till pensionärer

Bostadstillägget, det särskilda bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet
förbättras från och med 1 januari 2018. Regeringen satsar 655 miljoner
kronor årligen och 290 000 pensionärer påverkas av höjningen, varav 75
procent är kvinnor.

Regeringen och Pensionsgruppen har sedan tidigare tillsatt en utredning som
ser över hela grundskyddet i pensionssystemet. Utredningen kommer i
februari 2018 presentera ytterligare förslag för att förbättra för de
pensionärer som har det tuffast.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 11: pensioner.

Pressmeddelande: Bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer

Sänkt skatt för pensionärer

Den 1 januari 2018 sänks skatten med upp till 5 000 kronor per år för 75
procent av alla personer över 65 år. Skattesänkningen omfattar nu 1,5
miljoner personer över 65 år och innebär att 3 av 4 äldre får sänkt skatt
2018. Med sänkningen tas skatteklyftan mellan pensionärer och löntagare nu



bort helt för alla med en pension upp till 17 000 kronor i månaden, i stället
för det tidigare förslaget på upp till 14 000 kr i månaden. Skatten sänks även
för de pensionärer med inkomster upp till ca 35 000 kronor per månad,
jämfört med tidigare förslaget på 30 000 kronor per månad.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 11: pensioner.

Pressmeddelande: Sänkt skatt för pensionärer

Höjt barnbidrag

Regeringen föreslår att barnbidrag och förlängt barnbidrag ska höjas med
200 kronor per månad och barn från 1 mars 2018. Med den föreslagna
ändringen utgör barnbidragets totala belopp 1250 kronor per månad och
barn. Grundnivån har sedan 2006 legat på 1050 kronor per barn.

Barnbidrag bidrar till att uppfylla målet att den ekonomiska familjepolitiken
ska bidra till en god ekonomisk levnadsstandard för alla barnfamiljer.
Hushåll med barn har i genomsnitt en lägre disponibel inkomst än hushåll
utan barn. Förslaget bedöms få positiva effekter på den ekonomiska
jämställdheten då ca 80 procent av mottagarna av barnbidrag är kvinnor och
ca 20 procent är män.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 12: Ekonomisk familjepolitik.

Pressmeddelande: Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Nytt åldersdifferentierat underhållsstöd för barn över
15 år och för barn mellan 11 – 14 år

Regeringen vill höja underhållsstödet för äldre barn, i syfte att stärka de
barnfamiljer som har det tuffast ekonomiskt. Satsningen kommer i två delar
och ska nå både tonåringar över 15 år och barn mellan 11 och 14 år.
Förslaget innebär:

En höjning av underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre med 350
kronor i månaden till 2 073 kronor.
En höjning av underhållsstödet för barn som är mellan 11 år och 14 år
med 150 kronor i månaden till 1 723 kronor.

Förslaget är en del av budgetöverenskommelsen med Vänsterpartiet.
Regeringen avser att återkomma med lagförslag i frågan under 2018.



Regeringen har sedan tidigare lämnat förslag om en differentiering av
underhållsstödets belopp genom att höja det för barn som är 15 år och äldre,
vilket föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 12: Ekonomisk familjepolitik.

Pressmeddelande: Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

 



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad trygghet och
välfärd i budgetpropositionen 2018
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslagen inom
Socialdepartementets ansvarsområden.
Pressmeddelande: Välfärdssatsningar i höstbudgeten

Barnets rättigheter

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9, hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Högnivåmöte om att eliminera våld mot barn

I februari 2018 kommer Sverige att vara värd för Solutions Summit, ett
högnivåmöte för regeringar, internationella organisationer och övriga aktörer
som arbetar för att eliminera alla former av våld mot flickor och pojkar.
Mötet är en del av det Globala partnerskapet, som Sverige ingår i, och som
startats på initiativ från UNICEF och WHO.

Funktionshinder

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9, hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Höjd schablonersättning för assistansersättning

https://www.regeringen.se/


Regeringen avser räkna upp schablonbeloppet för assistansersättning med
1,5 procent. Det är en högre uppräkning än det var för 2017 då schablonen
höjdes med 1,05 procent.

Förbättrad tolktjänst i arbetslivet

Regeringen satsar på ökade möjligheter till tolktjänst i arbetslivet. Syftet är
att stärka förutsättningarna på arbetsmarknaden för kvinnor och män som är
döva, dövblinda eller har nedsatt hörsel. För ändamålet avser regeringen
anslå 15 miljoner kronor om året för åren 2018 till 2020.

Jämställdhet

Ta del av samtliga satsningar inom jämställdhetsområdet här:
Reformer inom jämställdhetsområdet i budgetpropositionen 2018. 

Förslagen finns presenterade i utgiftsområde 13, Jämställdhet och nyanlända
invandrares etablering.

Flerårig satsning mot hedersrelaterat våld och förtryck

Regeringen avser att genomföra en samlad, flerårig satsning för att förebygga
och bekämpa hedersrelaterat våld och förtryck som omfattar åtgärder för
100 miljoner kronor 2018 samt 57 miljoner kronor årligen 2019-2020.

Artikel: Regeringen gör flerårig satsning mot hedersrelaterad våld och
förtryck

Anslag till nya Jämställdhetsmyndigheten

Den jämställdhetsmyndighet som regeringen har beslutat att inrätta den 1
januari 2018 i Göteborg kommer att bidra till en strategisk, sammanhållen
och hållbar styrning samt ett effektivt genomförande av
jämställdhetspolitiken. För år 2018 får myndigheten ett anslag på 80 miljoner
kronor.

Socialförsäkringar

Ta del av samtliga satsningar inom socialförsäkringsområdet här:  Reformer
inom Socialförsäkringsområdet - budgetpropositionen 2018



Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 10, Ekonomisk trygghet
vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Höjt tak i sjukförsäkringen

Inkomsttaket vid beräkning av sjukpenninggrundande inkomst höjs från sju
och en halv till åtta gånger prisbasbeloppet från och med den 1 juli 2018.

Pressmeddelande: Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Förbättringar för personer med aktivitets- och sjukersättning

Regeringen föreslår reformer på tre olika områden som förbättrar den
ekonomiska situationen för personer med aktivitets- och sjukersättning. 

Pressmeddelande: Regeringen stärker den ekonomiska tryggheten för
personer med sjukersättning och aktivitetsersättning

Förslag om sjukpenning i avvaktan på slutligt beslut

Förslaget syftar till att sjukskrivna inte ska behöva få sin ersättning indragen
retroaktivt.

Förslaget innebär att:
• Ett ärende om sjukpenning ska inte få avgöras till den försäkrades nackdel
utan att han eller hon har underrättats om innehållet i det kommande beslutet
samt fått tillfälle att yttra sig över det.
• SGI-skydd ska gälla under tid då den försäkrade väntar på ett slutligt
beslut.
• Sjukpenning ska lämnas till dess slutligt beslut har fattats av
Försäkringskassan om sjukpenning har betalats tidigare.

Förslag om förstärkt rehabilitering för återgång i arbete

Regeringen har tillsammans med Vänsterpartiet lagt förslag om åtgärder för
att stimulera och säkerställa att en tidig bedömning av rehabiliteringsbehov
och tidiga insatser för anpassning och rehabilitering på arbetsplatserna sker.
Syftet är att stärka individens möjlighet till rehabilitering.

Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 11, Ekonomisk trygghet
vid ålderdom:



Höjt bostadstillägg till pensionärer

Bostadstillägget, det särskilda bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet
förbättras från och med 1 januari 2018. Regeringen satsar 655 miljoner
kronor årligen och 290 000 pensionärer påverkas av höjningen, varav 75
procent är kvinnor.

Pressmeddelande: Bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer

Sänkt skatt för pensionärer

Den 1 januari 2018 sänks skatten med upp till 5 000 kronor per år för 75
procent av alla personer över 65 år. Skattesänkningen omfattar nu 1,5
miljoner personer över 65 år och innebär att 3 av 4 äldre får sänkt skatt
2018.

Pressmeddelande: Sänkt skatt för pensionärer

Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 12, Ekonomisk trygghet
för familjer och barn:

Höjt barnbidrag

Regeringen föreslår att barnbidrag och förlängt barnbidrag ska höjas med
200 kronor per månad och barn från 1 mars 2018.

Pressmeddelande: Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Nytt åldersdifferentierat underhållsstöd

Regeringen vill höja underhållsstödet för äldre barn, i syfte att stärka de
barnfamiljer som har det tuffast ekonomiskt. Satsningen kommer i två delar
och ska nå både tonåringar över 15 år och barn mellan 11 och 14 år.

Pressmeddelande: Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

Sjukvård

Ta del av samtliga satsningar inom sjukvårdsområdet här:
Reformer inom sjukvårdsområdet budgetpropositionen 2018



Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 9, Hälsovård, sjukvård och
social omsorg.

Patientmiljard - skärpt vårdgaranti i primärvården och
patientkontrakt

Regeringen vill stödja införandet av en skärpt vårdgaranti inom primärvården
och därmed förbättra tillgängligheten för patienterna. En miljard tillförs
årligen 2018-2021. Den så kallade patientmiljarden ska också stödja
införandet av patientkontrakt, för en mer sammanhållen plan över
inplanerade vårdinsatser. Det är särskilt viktigt för patienter med komplexa
vårdbehov och många vårdkontakter.

Goda arbetsvillkor och utvecklade arbetssätt för vårdens
personal

Regeringen satsar på att stimulera goda förutsättningar för sjukvårdens
medarbetare och utveckla vårdens verksamheter. När personal får mer tid
för vård och omvårdnad av patienterna stärks patientsäkerheten. Under
2018–2021 tillförs två miljarder kronor årligen för detta ändamål.

Stärkt förlossningsvård

För att möta problem och brister i förlossningsvården föreslår regeringen att
den nuvarande satsningen utökas och förlängs med en miljard kronor årligen
fram till 2022.

Pressmeddelande: En miljard per år till förlossningsvården

Höjt allmänt tandvårdsbidrag

Regeringen avser att fördubbla det allmänna tandvårdsbidraget från 300
kronor till 600 kronor för gruppen 23-29 år, från 150 till 300 kronor för
gruppen 30-64 år och från 300 kronor till 600 kronor för gruppen 65 år eller
äldre.

Pressmeddelande: Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer



För att ingen kvinna ska behöva avstå gynekologisk cellprovtagning av
ekonomiska skäl genomför regeringen en satsning på avgiftsfri
livmoderhalscancerscreening.

Pressmeddelande: Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

Förbättrad psykisk hälsa

Regeringen gör bedömningen att det finns ett stort behov av att vidga
satsningen inom psykiatri och psykisk hälsa. Regeringen förstärker därför
arbetet med psykisk hälsa med 650 miljoner kronor för 2018 och avser att
stärka arbetet med 1 150 miljoner kronor per år 2019 och 2020.

Förstärkt barnhälsovård

Regeringen vill öka tillgängligheten i barnhälsovården för grupper som har
sämre hälsa och tandhälsa. För detta avsätts 137 miljoner kronor per år
2018–2020. Medlen ska även användas för att utveckla arbetet med
information och kommunikation om vacciner, för att kunna utöka
vaccinationsgraden. Dessutom avser regeringen fatta beslut om att utöka det
nationella vaccinationsprogrammet för barn med vaccination mot rotavirus.

Pressmeddelande: Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

Social omsorg

Ta del av samtliga satsningar inom social omsorg: 
Reformer inom social omsorg i budgetpropositionen 2018

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9, Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Avgiftsfria lovaktiviteter och simskola

Regeringen satsar på kostnadsfria sommarlovsaktiviteteter och kostnadsfria
aktiviteter under skollov. För åren 2018 till 2020 avser regeringen anslå 250
miljoner kronor om året så att kommunerna ska kunna erbjuda kostnadsfria
aktiviteter under skollov.

Pressmeddelande: Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter



Stöd till äldre med stora vård- och omsorgsbehov

Multisjuka äldre och äldre med omfattande behov kräver insatser från många
aktörer. Organisationen behöver förändras och vården och omsorgen
samordnas. Regeringen föreslår att 12 miljoner kronor per år avsätts för
insatsen under åren 2018 till 2020.

Förebyggande av fallolyckor

Fallolyckor är den olyckstyp som leder till flest dödsfall, flest antal
inläggningar på sjukhus och flest antal besök på akutmottagningar. För att
uppnå målet att halvera antalet fallolyckor avser regeringen att utveckla det
förebyggande arbetet.

Stärkt bemanning i sociala barn- och ungdomsvården

Regeringens pågående satsning på stärkt bemanning inom den sociala barn-
och ungdomsvården fortsätter som planerat. Under perioden 2018 till 2020
avser regeringen satsa ytterligare 250 miljoner kronor om året för att stärka
insatser till barn som far illa eller riskerar att fara illa.

Pressmeddelande: Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

Förstärkt anslag för Statens institutionsstyrelse

Under de senaste tre åren har efterfrågan varit mycket hög på vårdplatser på
de särskilda boenden som drivs av Statens institutionsstyrelse (SiS). För att
ge SiS förutsättningar att öka kapaciteten avser regeringen stärka
förvaltningsanslaget med 40 miljoner kronor för år 2017, 110 miljoner kronor
för 2018 och 150 miljoner kronor om året för åren 2019 till 2021.

Statlig satsning mot akut hemlöshet

Från 2018 till 2021 stödjer regeringen kommunerna med 25 miljoner kronor
om året för deras arbete mot akut hemlöshet.

Habiliteringsersättning

Regeringen avser från 2018 lämna ett bidrag till kommunerna på 350
miljoner kronor för deras arbete med så kallad Habiliteringsersättning.



Pressmeddelande: Höjd habiliteringssatsning för personer i daglig
verksamhet

 

 



Artikel från Miljödepartementet, Socialdepartementet

Regeringen satsar för att få bort
läkemedelsrester från miljön
Publicerad 06 september 2017

Miljöminister Karolina Skog invigde i veckan ett
reningsverk i Linköping som är det första i Sverige som
kan rena avloppsvatten från läkemedel och andra farliga
ämnen. I budgetpropositionen satsar regeringen 45
miljoner kronor 2018 för att fler kommuner ska införa
sådan avancerad rening av avloppsvatten. Regeringen
startar också ett nytt nationellt kunskapscentrum för
läkemedel och miljö.
Läkemedelsrester i miljön kan bland annat påverka fortplantningsförmågan
hos fisk. I Sverige är det vanligast att läkemedel når ut i miljön genom
avloppsvattnet. För att dessa ämnen ska kunna brytas ned i reningsverken
krävs avancerad teknik, vilket kräver investeringar för stora summor.
Regeringen har sponsrat pilotprojekt under 2014-2017 som har lett till att
tekniken utvecklats på flera ställen i Sverige, inte minst vid Tekniska verken
i Linköping. De kommande tre åren föreslås därför ett statligt stöd för att fler
kommuner ska investera i den nya tekniken.

- Det nya reningsverket i Linköping är en pionjär på området som regeringen
ser som en väldigt bra föregångare. Nu inför vi ett statligt stöd för att fler
kommuner ska kunna följa efter. Med det nya centrumet för läkemedel och
miljö vill vi också se till att samla och sprida kunskap om läkemedlens
miljöeffekter, säger miljöminister Karolina Skog.

- Läkemedel är en självklar del av en modern sjukvård, men kan också ha en
negativ miljöpåverkan. Nu tar vi nya steg för att minimera den påverkan,
säger socialminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Satsningen i korthet:
• Regeringen satsar 45 miljoner kronor 2018, 50 miljoner kronor 2019 och 70
miljoner kronor 2020 på avancerad rening av avloppsvatten.
• Regeringen satsar 5 miljoner kronor per år från och med 2018 för att
etablera ett Centrum för läkemedel och miljö, som ska sprida kunskap och
främja dialog och samarbete om läkemedels miljöeffekter.

Budgetpropositionen för 2018 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad trygghet och
välfärd - budgetpropositionen
2018
Publicerad 01 september 2017 Uppdaterad 15 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag, som publiceras löpande,
inom Socialdepartementets ansvarsområden.
Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse
mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Regeringen höjer barnbidraget samt studiebidraget för studerande i främst
gymnasieskolan med 200 kronor. Det är första gången på över 10 år som
bidragen höjs. Med satsningen vill regeringen öka jämlikheten och underlätta
den ekonomiska situationen för Sveriges barnfamiljer.

Pressmeddelande: Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

Regeringen gör flera stora satsningar på vård och socialtjänsten som syftar
till att förbättra barns och vuxnas hälsa samt stärka insatserna gentemot
utsatta grupper. Totalt omfattar satsningarna nästan en miljard kronor för år
2018, respektive nästan 1,5 miljarder år 2019 och 2020.

Pressmeddelande: Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

https://www.regeringen.se/


En miljard per år till förlossningsvården

Den befintliga satsningen på förlossningsvården utökas med en miljard
kronor per år i en femårig satsning, 2018–2022 . Tillskottet ska framför allt
användas till att förstärka personaltätheten och förbättra arbetsmiljön inom
förlossningsvården, för att på så sätt ge en tryggare vård för blivande
föräldrar.   

Pressmeddelande: En miljard per år till förlossningsvården

Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

Screening för livmoderhalscancer, med gynekologisk cellprovtagning,
kommer att vara avgiftsfritt från och med 2018.

Pressmeddelande: Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Inkomsttaket i sjukförsäkringen höjs från 7,5 till 8 prisbasbelopp från och
med den 1 juli 2018. Det innebär en ekonomisk förstärkning för människor
som drabbas av ohälsa.

Pressmeddelande: Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Det allmänna tandvårdsbidraget (ATB) dubbleras från och med den 15 april
2018. Höjningen syftar till att fler ska kunna besöka tandvården regelbundet.

Pressmeddelande: Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Sänkt skatt för pensionärer

Regeringen sänker skatten för pensionärer ännu kraftfullare än vad som
tidigare utlovats och fördubblar satsningen för 2018. Skatteklyftan mellan
pensionärer och löntagare tas nu helt bort till 2020.

Pressmeddelande: Sänkt skatt för pensionärer

Satsning med 100 mkr mot hedersvåld och förtryck



Regeringen gör stora satsningar på att bekämpa hedersvåld och förtryck med
investeringar på över 100 miljoner kronor 2018.  

Pressmeddelande: Kraftfulla satsningar på stärkt rättsväsende och ökad
trygghet

Bostadstillägg höjs för 290 000 pensionärer

Regeringen föreslår att bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer med
upp till 470 kronor i månaden från och med nästa år. Enligt förslaget höjs
taket från 5 000 till 5 600 kronor.

Pressmeddelandet: Bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer

Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

För att stärka barnfamiljer som har det tufft ekonomiskt föreslår regeringen
att underhållsstödet höjs för äldre barn. Satsningen görs i två delar och riktas
både till tonåringar över 15 år och barn mellan 11 och 14 år.

Pressmeddelande: Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

Stärkt ekonomisk trygghet för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning

Regeringen föreslår reformer på tre olika områden som förbättrar den
ekonomiska situationen för personer med aktivitets- och sjukersättning.  

Pressmeddelande: Regeringen stärker den ekonomiska tryggheten för
personer med sjukersättning och aktivitetsersättning

Höjd habiliteringsersättning för personer i daglig
verksamhet

Förslag om att 350 miljoner kronor ska skjutas till kommunernas arbete med
att öka motivationen att delta i daglig verksamhet och uppmuntra fler
kommuner att införa habiliteringsersättning.

Pressmeddelande: Höjd habiliteringsersättning för personer i daglig
verksamhet



Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter

Regeringen avsätter 250 miljoner kronor per år under en treårsperiod för att
ge fler barn möjlighet till konsnadsfria aktiviteter under skolloven.
Satsningen sker utöver den redan befintliga sommarlovssatsningen på 200
miljoner kronor per år som löper 2016-2019.

Pressmeddelande: Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Transportstyrelsens arbete ses
över och skolplikt från sex års
ålder
Publicerad 03 augusti 2017

Regeringen har beslutat att se över Transportstyrelsens
arbete och ger myndigheten två uppdrag.
Grundskoleutredningens förslag om skolstart från sex
års ålder tas vidare till lagrådet. Det var två av
nyheterna som presenterades på pressfikan efter
regeringssammanträdet den 3 augusti.
Statsrådet Ylva Johansson ledde regeringens pressfika där även statsråden,
Gustav Fridolin, Annika Strandhäll, Tomas Eneroth och Åsa Regnér deltog.
Många journalister hade fortsatt frågor kring Transportstyrelsen, frågor som
besvarades av infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister, inledde med att
berätta om sysselsättningen som fortsätter att öka och att över fem miljoner
människor i Sverige idag är i arbete, vilket är 226 000 fler än vid förra valet.

Transportstyrelsens arbete ses över

Regeringen ska se över Transportstyrelsens arbete och beslutade i dag att ge
myndigheten två uppdrag. I granskningsuppdraget ska en utredare gå igenom
händelserna som ledde fram till att säkerhetskänslig och av andra skäl
sekretessbelagd information hanterades på ett sätt som strider mot svensk
lagstiftning. I kartläggningsuppdraget ska Transportstyrelsen kartlägga vilka
uppgifter som har hanterats av icke-säkerhetsprövade medarbetare hos
leverantörer och underleverantörer samt vilka av dessa uppgifter som är
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säkerhetskänsliga eller av andra skäl sekretessbelagda.

Båda uppdragen ska redovisas till Näringsdepartementet senast den 31
januari 2018.

Pressmeddelande: Regeringen ser över Transportstyrelsens arbete

Skolplikt från sex års ålder

Regeringen beslutade i dag om en lagrådsremiss att införa skolplikt från sex
års ålder, det vill säga höstterminen då barnet fyller sex år. På så vis vill
regeringen säkerställa en jämlik skola för alla. Ungefär två procent av alla
sexåringar idag går inte i förskola, förskoleklass eller årskurs 1 i skolan. Det
motsvarar cirka 2 000 barn årligen.

- Det är viktigt för de sexåringar som inte går i förskoleklass men också för
förskolans status, sade Gustav Fridolin, utbildningsminister.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018 och tillämpas från
höstterminen 2018.

Pressmeddelande: Skolplikt från sex års ålder

3,7 miljoner till sexualupplysning på olika språk

RFSU får 3,7 miljoner kronor av regeringen för att förbättra den sexuella-
och reproduktiva hälsan. Pengarna ska också gå till att sprida kunskap om de
sexuella- och reproduktiva rättigheterna inom samma målgrupp. Det innebär
att regeringen fortsätter stödja det framgångsrika projekt som RFSU bedrivit
sedan 2016 och som bland annat har innefattat informationsfilmer på olika
språk.

Pressmeddelande: Pengar till RFSU för sexualupplysning på olika språk

Ekonomiskt bistånd kartläggs

Regeringen har gett socialstyrelsen i uppdrag att kartlägga hur ekonomiskt
bistånd hanteras ur ett jämställdhetsperspektiv. Syftet är bland annat att
säkra en jämställd utbetalning av bistånd.

- Vi ser att biståndet ofta betalas ut till ett konto i hushållet, då oftast
mannens. Det är inte rimligt att samhället är med och förstärker konservativa



föreställningar om mannen som huvudsaklig familjeförsörjare, sade Åsa
Regnér, jämställdhetsminister.

Pressmeddelande: Ekonomiskt bistånd kartläggs ur ett
jämställdhetsperspektiv



Artikel från Socialdepartementet

Regeringens insatser för en
modern, tillgänglig och jämlik vård
- intervju med ansvarig minister
Annika Strandhäll
Publicerad 21 juni 2017

Svensk vård håller hög internationell standard.
Samtidigt dras vården med utmaningar som behöver
hanteras. Annika Strandhäll, ansvarig minister för
sjukvård, berättar om regeringens satsningar för att
skapa en modern, tillgänglig och jämlik vård.

Vilka är utmaningarna i Sveriges hälso- och sjukvård idag?

Sverige har en vård i världsklass med mycket goda medicinska resultat.
Medellivslängden ökar, liksom andelen som överlever cancer. Samtidigt har
vi flera utmaningar och problem som måste hanteras. Det handlar bland
annat om problem med tillgänglighet, med bemanning och med att använda
personalens kompetens på bästa sätt. Problemen hänger också ihop –
bemanningsproblem bidrar starkt till tillgänglighetsproblemen.

Vi ser också att vården inte i tillräckligt hög grad är organiserad efter
patientens behov och att primärvården inte är tillräckligt utvecklad. Vården
är inte heller tillräckligt bra på att utnyttja digitaliseringens möjligheter.

Vilket ansvar har staten för att lösa utmaningarna i vården?

Även om landstingen är ansvariga för att driva, organisera och bemanna
hälso- och sjukvården i Sverige, fyller staten en viktig funktion för att ge
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förutsättningar för en jämlik vård för alla i hela landet. Statens roll är bland
annat att stifta lagar, vara normgivande och att via myndigheter kontrollera
och följa upp vården. Men regeringen stödjer också landstingens arbete på
olika sätt, bland annat genom statsbidrag. Stat och landsting behöver
tillsammans peka ut de långsiktiga utmaningarna för hälso- och sjukvården
och redovisa förslag på lösningar på dessa.

Kan du ge exempel på vad regeringen gör för att hantera
utmaningarna?

Det självklara målet är att människor alltid ska få bra vård, oavsett vem man
är eller var man bor. Det kräver ett strategiskt, långsiktigt och målmedvetet
arbete. Regeringen investerar årligen miljardbelopp för en bättre och mer
jämlik vård, både genom riktade satsningar och genom att landstingen fått
höjda generella statsbidrag. Ytterligare satsningar har aviserats inför
höstbudgeten – en patientmiljard för att man snabbare ska kunna få vård,
och två miljarder för att stärka personalens villkor och förutsättningar.

Det sker också en satsning på 500 miljoner kronor per år mellan 2015-2018
för att skapa en mer jämlik och tillgänglig cancervård, med fokus på att korta
väntetiderna och minska de regionala skillnaderna.

Regeringen har också under det senaste året fått en rad utredningsförslag
som legat till grund för propositioner. Det handlar bland annat om ett nytt
klagomålshanteringssystem i vården och bättre samverkan vid utskrivning
från slutenvården.

Det handlar också om det långsiktiga arbete som bedrivs för att ställa om
vården till att komma närmare patienterna och stärka primärvården enligt det
uppdrag som regeringen gett den särskilda utredaren Anna Nergårdh, för att
samordna utvecklingen av en modern, jämlik, tillgänglig och effektiv vård
med fokus på primärvården.

Regeringen införde 2016 ett nytt jämställdhetspolitiskt mål
om jämställd hälsa. Vad gör ni för att stärka kvinnors
hälsa?

Regeringen genomför en rekordstor satsning på kvinnors hälsa, som för
perioden 2015-2019 omfattar cirka 3,5 miljarder kronor.

Vi vill genom detta stärka kompetensförsörjningen, däribland bemanningen,



inom förlossningsvården. En del av satsningen är att ge extra resurser till
insatser för kvinnors hälsa i primärvården, särskilt i socioekonomiskt utsatta
områden. Dessutom har regeringen gjort det nationella screeningprogrammet
för mammografi avgiftsfritt sedan den 1:e juli 2016, och subventionerar
sedan 1 januari 2017 preventivmedel inom läkemedelsförmånen för kvinnor
till och med 20 års ålder.

Regeringen satsar också på att möta den psykiska ohälsan, som i hög grad
drabbar kvinnor.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet

Ministrar diskuterade sociala
rättigheter i EU
Publicerad 20 juni 2017

På rådsmötet 15-16 juni diskuterades bland annat
arbetet med sociala rättigheter inom EU. Ministerrådet
sammanträdde i Luxemburg och behandlade frågor om
sysselsättning, socialpolitik, hälsa och sjukvård.
En av huvudfrågorna var EU:s arbete med den så kallade pelaren för sociala
rättigheter. Kommissionens förslag är indelat i tre kapitel. Det omfattar lika
möjligheter och tillträde till arbetsmarknaden, rättvisa arbetsvillkor och
socialt skydd och inkludering. Att möta de sociala utmaningarna är viktigt
för hela EU:s sammanhållning och för den inre marknaden, anser regeringen.

Arbetsmarknadsministrarna diskuterade även ett kompromissförslag om
utstationering. Direktivet reglerar vilka bestämmelser som ska gälla när
arbetstagare utstationeras för arbete under en begränsad tid i annat EU-land.

- En fungerande kompromiss är en som respekterar de sociala parternas
självbestämmande och de olika EU-ländernas olika arbetsmarknadsmodeller,
sade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson på mötet.

Hälso- och sjukvårdsministrarna diskuterade hälsoaspekterna av förslaget om
en social pelare.

- Sverige vill ha ett starkt och socialt Europa som grundar sig på synergier
mellan tillväxt, konkurrenskraft, sociala framsteg, jämlikhet och solidaritet,
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sade socialförsäkringsminister Annika Strandhäll vid mötet.

Andra frågor på agendan var minskad barnfetma och frivilligt samarbete
mellan EU:s hälsosystem.



Artikel, Sakråd från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

EU-sakråd om Europeiska
kommissionens förslag till
europeisk pelare för sociala
rättigheter
Publicerad 19 juni 2017

EU-sakråd om den Europeiska kommissionens förslag
till en europeisk pelare för sociala rättigheter och om
reflektionsunderlaget om framtiden för Europas sociala
dimension. EU-sakrådet är del i regeringens ambition
att stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
i Sverige vad gäller EU-frågor.
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Artikel

Sociala rättigheter på agendan för
EU-möte
Publicerad 13 juni 2017

Ministrar med ansvar för sysselsättning, sociala frågor,
hälsa och sjukvård möts i Luxemburg 15-16 juni. De
ska bland annat diskutera kommissionens förslag om
sociala rättigheter i EU. Arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson och socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll deltar i mötet.
EU-kommissionens förslag om en så kallad europeisk pelare för sociala
rättigheter i EU ska behandlas. Diskussionerna omfattar både sysselsättning,
socialpolitik och hälsa.

Förslaget är indelat i tre kapitel: 1) lika möjligheter och tillträde till
arbetsmarknader, 2) rättvisa arbetsvillkor och 3) socialt skydd och
inkludering.

Det första kapitlet handlar bland annat om alla människors rätt till utbildning
och livslångt lärande, att jämställdhet måste säkerställas och att män och
kvinnor har rätt till lika lön för lika arbete.

Andra kapitlet omfattar frågor såsom trygg och flexibel anställning, lön,
anställningsvillkor. Det tar även upp balans mellan arbete och privatliv.

Tredje kapitlet slutligen rör bland annat rätten till barnomsorg, socialt skydd,
arbetslöshetsersättning, pension och hälso- och sjukvård.
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Artikel från Socialdepartementet

Möte med ministrar mot
antibiotikaresistens under
Världshälsoförsamlingens möte
2017
Publicerad 24 maj 2017

Världshälsoförsamlingen (WHA, World Health
Assembly) är Världshälsoorganisationens (WHO)
högsta beslutande församling som samlas en gång om
året i Genève, Schweiz. Hela mötet sträcker sig i år
(2017) över en dryg arbetsvecka med början den 22
maj och avslut den 31 maj. I samband med årets möte
har de även genomförts val av ny generaldirektör för
WHO vilket naturligtvis satt en särskild prägel på mötet.
Sverige har sedan länge en internationellt ledande roll i fråga om antibiotika-
och antimikrobiell resistens. Därför är det i samband med
Världshälsoförsamlingen ett betydelsefullt tillfälle för Sverige att träffa de
sexton hälsoministrar från hela världen som utgör "the Alliance of
Champions", ett informellt nätverk för att motverka antimikrobiell resistens
(AMR) som även inkluderar antibiotikaresistens. Nätverket formerades på
initiativ av Sverige tillsammans med Storbritannien under ett frukostmöte vid
Världshälsoförsamlingens möte 2015. Nätverket har varit en betydande
faktor för att det har antagits en global handlingsplan för arbetet mot
antimikrobiell resistens (AMR) inklusive antibiotikaresistens som WHO med
flera organisationer ställt sig bakom.

Nätverket har även varit aktivt för att få till stånd den politiska deklaration
som antogs av FN 2016. Deklarationen innebär bland annat att alla FN:s
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medlemsländer på högsta nivå ställer sig bakom den globala handlingsplan
mot AMR som 2015 antagits av FN-organen WHO, FAO och OIE. Den
innebär också att det ska skapas en återrapporteringsmekanism, där
generalsekreteraren ska rapportera till den 73:e
generalförsamlingen (2018/2019) hur arbetet med att implementera
resolutionen har gått så långt.



Artikel från Socialdepartementet

Ändringar i
prenumerationstjänsten för
innehåll om sjukvård, folkhälsa
och idrott
Publicerad 23 maj 2017

Det kommer att göras ändringar i
prenumerationstjänsten för vissa områden på
regeringen.se från och med den 25 maj. Bland annat
kommer ”Sjukvård” bli ett eget prenumerationsområde
och ”Folkhälsa och idrott” slås ihop till ett. För att
fortsätta få det innehåll du vill ha kan du behöva göra
ändringar i din prenumeration på regeringen.se.
Ändringarna innebär bland annat att

du som vill fortsätta att prenumerera på innehåll om folkhälsa behöver
lägga till ”Folkhälsa och idrott” i din prenumeration
du som vill fortsätta att prenumerera på innehåll om sjukvård behöver
inte göra något utan kommer att fortsätta att få det, men nu under
kategorin ”Sjukvård”
du som vill fortsätta att prenumerera på frågor om idrott behöver inte
göra något utan kommer att fortsätta få det, men nu under kategorin
”Folkhälsa och idrott”.

Så gör du för att ändra din prenumeration

Du kan gå in och ändra din prenumeration från och med torsdag den 25 maj.
Gör så här:
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1. Klicka på länken " Ändra din prenumeration” som finns längst ner i alla
prenumerationsutskick från regeringen.se. Du kommer då till sidan
"Prenumerera på innehåll via e-post".

2. Klicka på ”Välj område”. De val du har gjort sedan tidigare är redan
markerade. Nu kan du ta bort eller lägga till det du önskar, till exempel
”Folkhälsa och idrott” eller ”Sjukvård”.

3.  Klicka på "Skapa/ändra prenumeration".

 



Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besökte
pensionärer i Östergötlands län
Publicerad 21 april 2017 Uppdaterad 21 april 2017

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll besökte
onsdagen den 19 april 2017 pensionärer på träffpunkter
i Motala och i Mjölby för att belysa förebyggande
verksamheter för att motverka ensamhet och psykisk
ohälsa hos äldre och visa på satsningar med sociala
mötesplatser för äldre.
Dagen inleddes med att socialförsäkringsminister Annika Strandhäll besökte
Intresseföreningen Gamla stans verksamhet 59:an i Motala där bland annat
styrelseordförande Åke Lindberg från Intresseföreningen och ordförande för
kommunala pensionärsrådet Jan-Gunnar Hjalmarsson närvarade tillsammans
med pensionärer. Föreningen har varit aktiv sedan 1999 och samlar ett antal
pensionärer som tillsammans skapat ett veckovist program med allt från
bingo, promenader, läsecirklar och filmeftermiddagar.

Socialförsäkringsministern frågade hur situationen för de äldre har förändrats
här de senaste åren.Tankar och funderingar kring restskatt uppkom men
även hur viktigt sociala möten och föreningsliv är för de äldre som inte
längre befinner sig i arbetslivet. Många äldre har svårt att erkänna
ensamheten som ett problem som i slutändan kan leda till isolering och
psykisk ohälsa.

Annika Strandhäll tog även upp att över 200 000 av Sveriges äldre kvinnliga
pensionärer idag lever på små ekonomiska marginaler. De har i genomsnitt
sämre pensioner än män på grund av att de ofta har pensionerat sig i tidigare
ålder och ofta har jobbat mer deltid än män.

– Att få ihop till mat och boende fungerar inte för alla. Det är oacceptabelt i
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ett land som Sverige, sa Annika Strandhäll och berättade även om
regeringens satsning att se över grundskyddet och äldreförsörjningsstödet,
den största översynen av pensionssystemet på tjugo år. Översynen ska vara
klar till nästa vår.

Besök på mötesplatsen Zenit i Mjölby

Under eftermiddagen mötte Annika Strandhäll pensionärer på mötesplatsen
Zenit i Mjölby där äldre bjöds på revy och kaffe med rulltårta i trevliga gröna
lokaler. På plats fanns även omsorg- och socialnämndens ordförande i
Mjölby, Anna Johansson, som även kunde visa hur viktigt det är med
mötesplatser för äldre. Annika Strandhäll besökte även Trygghetsboende
Burensköld för att samtala med engagerad personal och boende om de
positiva fördelar som finns med Trygghetsboende.

Jämställda pensioner

Trygghet och närvaro i äldreomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Förslag om begränsningar i
föräldrapenningen för föräldrar
som kommer till Sverige med barn
Publicerad 20 mars 2017

I propositionen som lämnats till riksdagen föreslås att
rätten till föräldrapenning för föräldrar som kommer till
Sverige med barn anpassas efter barnets ålder.
Begränsningen utformas så att den ungefärligen
motsvarar den mängd föräldrapenning som en
genomsnittlig förälder använder efter barnets ettårs-
respektive tvåårsdag. Bakgrunden till förslagen i
propositionen är att föräldrar som kommer till Sverige
med barn i dag överkompenseras inom ramen för
föräldrapenningen i relation till barnets ålder.

Förslagets innehåll

Förslaget innebär att om ett barn blir bosatt här i landet under det andra
levnadsåret ska föräldrapenning lämnas under högst 200 dagar sammanlagt
för föräldrarna. Om bosättning i Sverige istället sker efter det andra
levnadsåret ska föräldrapenning lämnas under högst 100 dagar sammanlagt
för föräldrarna. Syftet med begränsningen är att avlägsna
överkompensationen som föräldrar som kommer till Sverige med barn idag
kan få för äldre barn. Detta kan förhoppningsvis även förkorta tiden för
etablering för föräldrarna i samhällslivet och på arbetsmarknaden.

Den så kallade personkrets som kommer att omfattas av begränsningsregeln
är föräldrar och barn som kommer från utlandet och som inte tidigare har
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bott i Sverige samt föräldrar och barn som flyttar tillbaka till Sverige efter
bosättning utomlands. Begränsningsregeln kommer inte att kunna
upprätthållas för de personer som omfattas av EU:s samordningsförordning.

– För vår del är det framför allt en viktig jämställdhetsreform. Det handlar
om att korta tiden för utrikesfödda kvinnor att komma in på
arbetsmarknaden. Det har funnits en tydlig överkompensation som gjort att
äldre barn varit hemma längre istället för att komma till förskolan, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förslagen är en del av migrationsöverenskommelsen
mellan regeringen och allianspartierna

Förslagen i propositionen är en del av migrationsöverenskommelsen mellan
regeringen och Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet samt
Kristdemokraterna. Kristdemokraterna står dock inte bakom att en
begränsning i föräldrapenningen görs redan från det att barnet är ett år då
detta är ett avsteg från migrationsöverenskommelsen.

Regler för föräldrapenning

Bestämmelserna om föräldrapenning får den konsekvensen att när föräldrar
kommer till Sverige med äldre barn kan de få rätt till samma mängd
föräldrapenning för det äldre barnet som normalt utbetalas i samband med
ett barns födelse, det vill säga 480 dagar. För barn som föds från och med
den 1 januari 2014 gäller delvis andra regler, och föräldrar som blir
försäkrade för föräldrapenning i Sverige får totalt 96 dagar om barnet är över
fyra år.

Regelverkets konstruktion leder i dag till att det uppstår en
överkompensation i förhållande till det behov av ledighet och ersättning som
föräldrar med äldre barn har. Det medför en möjlighet till långvarig frånvaro
från arbete, arbetssökande, utbildning eller andra aktiviteter som syftar till
att föra föräldrarna närmare arbetsmarknaden. För vissa av de föräldrar som
kommer till Sverige tar etableringen på arbetsmarknaden lång tid.
Överkompensationen leder till att föräldrarna, och då främst kvinnor,
använder ett relativt sett högt antal dagar med föräldrapenning för äldre
barn, något som kan ytterligare förlänga tiden innan etablering på
arbetsmarknaden kan ske.



Tidplan

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017 med vissa
övergångsbestämmelser.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Modernisering av regler för
välfärden i EU
Publicerad 07 mars 2017

Socialministrarna i EU diskuterade för första gången
samordning av de olika nationella trygghetssystemen i
EU. Det rör bland annat sjukvård, pension och sociala
rättigheter. På rådsmötet i Bryssel 3 mars deltog både
socialministrar och arbetsmarknadsministrar.
Social trygghet som avser socialförsäkringen, arbetslöshetsförsäkringen och
hälso- och sjukvården är en nationell angelägenhet i EU. Men i och med att
personer flyttar mellan olika EU-länder finns det ett behov av samordning av
de olika nationella systemen så att personer till exempel inte förlorar intjänad
pension eller rätt till föräldraförsäkring.

- Den svensk som över en tid bor och jobbar i ett annat europeiskt land ska
inte behöva känna otrygghet vad gäller sjukvård, pension och sociala
rättigheter, sade socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Tillväxt och social utveckling

Arbetsmarknadsministrarna diskuterade de sysselsättning och socialpolitik
mot bakgrund av EU:s årliga tillväxtöversikt och inför Europeiska rådet i
mars. För Sverige är det viktigt att tillväxt och social rättvisa går hand i hand.

- Ekonomisk tillväxt och social utveckling är inte motstridiga intressen utan
ömsesidigt beroende, sade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson på mötet.

Rådet fick även en lägesrapport om förhandlingarna om EU:s
utstationeringsdirektiv och antog slutsatser om ökad kompetens hos kvinnor
och män på EU:s arbetsmarknad, med fokus på jämställdhet.
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Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll deltog på rådsmötet.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

EU-möte om socialpolitik och
sysselsättning
Publicerad 01 mars 2017

Socialförsäkrings- och arbetsmarknadsministrar träffas
på rådsmöte i Bryssel 3 mars. Ministrarna ska bland
annat diskutera ett förslag om ändringar av EU:s regler
för samordning av de sociala trygghetssystemen.
Socialförsäkringsministrarna ska diskutera kommissionens förslag om en
modernisering av EU:s regelverk för de sociala trygghetssystemen. Det finns
ett behov av att samordna de olika nationella systemen i och med att
människor flyttar mellan olika EU-länder. Det handlar bland annat om att
personer inte förlorar intjänad pension och lättare får tillgång till sjukvård
även när de befinner sig i annat medlemsland.

Rådet ska också anta slutsatser om ökad kompetens hos kvinnor och män på
EU:s arbetsmarknad. Arbetsmarknadsministrarna diskuterar sysselsättnings-
och socialpolitiska prioriteringar inom ramen för den så kallade europeiska
planeringsterminen och inför Europeiska rådets möte i mars.

Utöver det informerar det maltesiska ordförandeskapet om läget i
förhandlingarna om en revidering av EU:s utstationeringsdirektiv.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson och
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll representerar Sverige vid mötet.
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Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll och Gabriel
Wikström besökte Sörmland
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström och socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll besökte onsdagen den 22 februari
Landstinget i Sörmland med Kullbergska sjukhuset för
att höra om landstingets arbete med bland annat mobil
sjukvård och arbetet med sjukskrivningar. Där
redovisade företrädare för bland annat
ambulanssjukvården, hemsjukvården och
personalavdelningen hur de arbetar med nya
hälsofrämjande metoder för att främja en ökad folkhälsa
i Sörmland och inom landstinget.
– De har ett bra och inspirerade arbete för att få ner sjuktalen. Det var
spännande att höra hur de fångat upp regeringens olika initiativ så som att
rehabkoordinatorer ska få en permanent och större roll i vården, säger
Annika Strandhäll.

– Landstinget har fått 84 miljoner extra genom regeringens välfärdsmiljarder.
Det är bra att se hur de används och att de jobbar aktivt med att flytta mer
av vården hem till patienterna, säger Gabriel Wikström.

Besök på Kullbergska sjukhuset

Dagen inleddes med att ministrarna besökte ambulansstationen för att ta del
av verksamheten och samtala med ledning och medarbetare. Därefter
besöktes Kullbergska sjukhuset i Katrineholm. Kullbergska sjukhuset är
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närsjukhus för västra länsdelen i Sörmland, men har också gemensamma
kliniker med Mälarsjukhuset och Nyköpings lasarett.

På sjukhuset finns operationsavdelning, vårdavdelningar och en
akutmottagning som har öppet dygnet runt. Här finns också
specialistkompetens för hela länet. I entrén på sjukhuset finns Hälsotorget.
Där går det att kontrollera till exempel blodtryck, få hjälp med att gå ned i
vikt eller att sluta röka och snusa. Strandhäll och Wikström besökte
personalavdelningen för att ta del av det förebyggande sjukskrivningsarbetet
och samverkan med kommunerna i länet.

Närvårdsprojektet

Ministrarna besökte även Närvårdsprojektet i Katrineholm för att ta del av
verksamheten och samtala med ledning och medarbetare. Närvårdsprojektet
sker i samverkan med många andra aktörer som apotek, idrottsrörelsen,
skolor, pensionärs- och patientorganisationer.



Artikel från Socialdepartementet

Ministrar gjorde välfärdsresa
genom Stockholm
Publicerad 10 februari 2017 Uppdaterad 10 februari 2017

Onsdagen den 8 februari reste Socialdepartementets
ministrar; socialförsäkringsminister Annika Strandhäll,
folkhälso- sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström och barn, äldre- och jämställdhetsminister
Åsa Regnér från norra Botkyrka till Danderyd med stopp
längs vägen för olika studiebesök. Syftet med resan var
att träffa brukare, medborgare, medarbetare och chefer i
välfärdssektorn.
−Välfärden och våra ansvarsområden hänger ihop, alla delar påverkar
varandra. Därför är det också viktigt att göra besök ihop. Besöket i
Botkyrkas hemtjänst visar exempelvis tydligt på hur välfärdsmiljarderna
skapat rätt till heltid och mer tid för de äldre, säger Annika Strandhäll,
Gabriel Wikström och Åsa Regnér i en kommentar.

Hemtjänsten i Botkyrka

Socialdepartementets ministrar började dagen med ett besök hos hemtjänsten
i Botkyrka kommun med samtal om reformen "Egen tid". Reformen införs i
Botkyrka från den 1 mars 2017 och har blivit möjlig tack vare regeringens
satsning på mer resurser till kommunerna. Syftet med satsningen är att stärka
de äldres hälsa genom att de får mer omsorgstid som de tillsammans med sin
kontaktperson i hemtjänsten kan bestämma över. Både omsorgstiden och
möjligheten till ökat självbestämmande ska öka de äldres hälsa och trygghet.
Eftersom tiden är tillsammans mellan medborgaren och dennes
kontaktperson, ska kontinuiteten förbättras.
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Besök på Skärholmens vårdcentral och
barnavårdscentral

Nästa stopp på resan var ett besök på vårdcentralen i Skärholmen och
diskussioner med verksamhetschef, personal och patienter i väntrummet. Det
blev även ett besök på barnavårdscentralen.

Danderyds sjukhus

På Danderyds sjukhus besökte ministrarna avdelning 76 som är den första i
Sverige som har demenscertifierats genom Silviahemmet tack vare sitt
arbetssätt med äldre, med eller utan bakomliggande demenssjukdom.
Personalen har utbildats i att bli bättre på att bemöta och ta hand om äldre
patienter med denna diagnos.

Utgångpunkten för arbetet har varit att även akutsjukvården behöver lära av
demensvården och på så sätt bli bättre på att ta hand om denna patientgrupp.
Arbetet har gett högre vårdkvalitet och kortare vårdtider.
Utbildningssatsningen är en del av Stockholms läns landstings arbetsmiljölyft.



Artikel från Socialdepartementet

Kompetensförsörjningen inom
hälso- och sjukvården – nyckeln till
en mer jämlik och tillgänglig vård
Publicerad 25 oktober 2016 Uppdaterad 14 mars 2017

Regeringen har identifierat kompetensförsörjningen
som en nyckelfaktor i att förbättra hälso- och
sjukvården, bland annat vad avser att göra vården mer
jämlik över landet och för att öka tillgängligheten.
Med kompetensförsörjning avses såväl hälso- och sjukvårdens möjlighet att
utbilda, rekrytera och behålla medarbetare med rätt kompetens, som hur
medarbetarnas tid och kompetens används. Regeringen har under
mandatperioden fört samtal med ett stort antal aktörer inom vården om olika
aspekter av kompetensförsörjningen, och beslutat om ett flertal insatser på
området bland annat i lagda budgetpropositioner, i överenskommelser med
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) samt genom myndighetsuppdrag. 

Goda arbetsvillkor och utvecklade arbetssätt för vårdens
personal

Regeringen satsar på att stimulera goda förutsättningar för sjukvårdens
medarbetare och utveckla vårdens verksamheter. När personal får mer tid
för vård och omvårdnad av patienterna stärks patientsäkerheten. Under
2018–2021 tillförs två miljarder kronor årligen för detta ändamål.
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Artikel från Socialdepartementet

Så driver regeringen
funktionshinderspolitiken framåt
Publicerad 28 september 2016 Uppdaterad 28 september 2016

− Beslut om ny funktionshinderspolitik ska kunna fattas
under nästa år. Konventionen om rättigheter för
personer med funktionsnedsättning, liksom de
rekommendationer som kommittén för rättigheter för
personer med funktionsnedsättning lämnar är
utgångspunkter för regeringens funktionshinderspolitik.
Det ska tydligare framgå i den nya politiken. Det sa
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér när
hon och socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
den 23 september mötte Funktionshindersdelegationen.
Tema för dagens möte var Funktionshinderspolitiken framåt.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll inledde med att redogöra för
regeringens politik inom socialförsäkringsområdet. Hon talade bland annat
om aktivitetsersättningen och de förslag regeringen lagt vad gäller att
reformera denna.

- Det är viktigt att unga med sjukdom eller funktionsnedsättning har en
ekonomisk trygghet. Men de ska också få rätt stöd för att komma vidare.
Därför gör vi det nu lättare att pröva studier och arbete. Det är viktigt
eftersom alla unga ska få en ärlig chans till ett självständigt liv, sa Annika
Strandhäll.

En dialog följde därefter mellan statsråden och företrädare för
Funktionshindersdelegationen om regeringens insatser på
socialförsäkringsområdet.
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MFD presenterade två utredningar

Linda Ahlgren, utredare på Myndigheten för delaktighet (MFD)
presenterade därefter rapporterna Utvärdering och analys av
funktionshinderspolitiken 2011 – 2016 och En funktionshinderspolitik för ett
jämlikt och hållbart samhälle som myndigheten i sommar lämnat till
regeringen. Organisationerna gavs därefter möjlighet att ge synpunkter på
MFD:s underlag om funktionshinderspolitikens väg framåt.

Funktionshinderspolitiken framåt

– Nu kommer vi arbeta vidare med det underlag vi fått in från Myndigheten
för delaktighet och de synpunkter vi får in från er och andra intressenter.
Målet är en ny funktionspolitik för jämlikhet och jämställdhet för alla män
och kvinnor, oavsett funktionsnedsättning, sa Åsa Regnér och berättade om
hennes syn på hur regeringen ska fortsätta med att föra
funktionshinderpolitiken framåt.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet i budget 2017
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2017 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag inom Socialdepartementets
ansvar.
Pressmeddelande: Budgetreformer för ökad välfärd och trygghet

Barnets rättigheter

Regeringen avser att inom barnrättspolitiken under 2017
särskilt lyfta fram bland annat följande områden:

Ett strategiskt och systematiskt arbete på internationell, nationell,
regional och lokal nivå för att tillförsäkra barn deras rättigheter.
Ett strategiskt och systematiskt arbete på för att tillförsäkra barn deras
rättigheter.
Fortsätta arbetet med att göra barnkonventionen till svensk lag.
Skydd av barn mot människohandel, exploatering och sexuella
övergrepp. Skydd av barn mot våld.

Folkhälsa och sjukvård

Reformer för ökad trygghet och välfärd i budget 2017 inom
folkhälsa och sjukvård

Regeringen föreslår i denna proposition en satsning om 10 miljarder kronor
per år till kommuner och landsting från och med 2017. Av dessa medel
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uppgår tillskottet till landsting till 2,3 miljarder kronor 2017. Därutöver finns
ett antal nya och pågående satsningar inom hälso- och sjukvårdspolitiken.

Artikel: Reformer för ökad välfärd och trygghet i statens budget 2017 inom
folkhälso- och sjukvårdsområdet

Budgetsatsning på tandvård för äldre

I regeringens budget för 2017 föreslås att det så kallade allmänna
tandvårdsbidraget (ATB) höjs för äldre mellan 65-74 år från dagens 150
kronor per år till 300 kronor per år.

Pressmeddelande: Budgetsatsning på tandvård för äldre

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar

Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) har en viktig roll när
det gäller finansiering av forskning om hälso- och sjukvård samt socialtjänst
och bör därför tillföras en successiv anslagsökning från och med 2017 upp
till 175 miljoner kronor 2020 för att bidra till att dels förbättra kunskapsläget
inom socialtjänsten, dels öka kunskapen om styrningen av hälso- och
sjukvård och socialtjänst.

Regeringen vill, tillsammans med Vänsterpartiet, göra tre
forskningssatsningar för att möta hälsoutmaningen och kommer föreslå att
Vetenskapsrådets forskningsanslag ska successivt öka från och med 2017 till
att 2020 tillföras 115 miljoner kronor.

Det handlar för det första om en satsning på en nationell
forskningsinfrastruktur för insamlande och bevarande av biologiskt material
från människor i biobanker. Dessutom föreslås en satsning för tvärsektoriell
registerbaserad forskning. För det andra görs dels en förstärkning av klinisk
behandlingsforskning, dels en stimulans av samverkan inom forskning och
innovation med fokus på folksjukdomar och diagnoser. Den tredje satsningen
för att möta hälsoutmaningen handlar om att stärka både grundforskning och
tillämpad forskning för att hindra spridningen av antibiotikaresistenta
bakterier som är ett allvarligt globalt hälsohot.

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar

Idrott



Ytterligare medel till idrottsverksamhet för asylsökande

Idrottsrörelsen har visat en god kapacitet att bistå i att erbjuda sysselsättning
och sammanhang för personer som nyss kommit till Sverige. Regeringen
bedömer att idrottsrörelsen är en viktig aktör för att ge asylsökande och
nyanlända möjligheter till en meningsfull fritid och tillfälle att etablera
kontakter i det svenska samhället. Det är därför angeläget att tillföra
ytterligare medel till idrotten för att därigenom möjliggöra en snabb
utveckling av insatser och verksamhet som är tillgängliga för asylsökande.
Regeringen föreslår därför att anslaget för stöd till idrotten ökas med 20
miljoner kronor 2016.

Reformprogram för minskad segregation

För att minska segregation och klyftor kommer regeringen att utveckla ett
långsiktigt reformprogram. Syftet är att lyfta socialt utsatta områden och att
bidra till att bryta segregationsmekanismer strukturellt.

Reformprogrammet kommer att pågå under åren 2017–2025 och en del i
programmet är insatser för att möjliggöra fler idrotts- och ungdomsledare i
socialt utsatta områden. För att skapa varaktighet och självförsörjning av
ledare är avsikten att erbjuda de boende utbildning i föreningskunskap och
ledarutveckling. En förutsättning för framgång är idrottsrörelsens
engagemang på olika nivåer och medel har därför särskilt föreslagits för
ändamålet med 14 miljoner kronor per år de inledande tre åren, därefter 18
miljoner kronor per år de nästkommande sex åren. 

Jämställdhet

Regeringen avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet

I budgetpropositionen anger regeringen att den avser inrätta en
jämställdhetsmyndighet. Myndigheten ska bidra till ett effektivt
genomförande av jämställdhetspolitiken. Under hösten kommer regeringen
även att presentera en ny nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor, i den
jämställdhetspolitiska skrivelsen. Strategin kommer att innehålla ett
åtgärdsprogram för 2017-2020, för att förebygga och bekämpa mäns våld
mot kvinnor.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar budgetnyheter inom
jämställdhetsområdet



Socialförsäkringar

Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens höstbudget

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen stort på att stärka de
gemensamma försäkringarna genom satsningar på 2 miljarder fram till 2018.
Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning
Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag
Höjning av underhållsstödet för äldre barn
Höjning av flerbarnstillägget

Pressmeddelande: Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens höstbudget

Artikel: Reformer för ökad välfärd och trygghet i budget 2017 inom
socialförsäkringar

Social omsorg

Ökade resurser till Statens institutionsstyrelse

Statens institutionsstyrelse behöver utöka antalet platser i sin verksamhet.
Orsaken till detta är en större efterfrågan, som hänger samman med att
gruppen som kan bli aktuell för vård inom Statens institutionsstyrelse har
blivit större. Inom ungdomsvården förklaras ökningen av antalet
ensamkommande barn och ungdomar har ökat och av större barnkullar i de
åldersgrupper som kan behöva komma i kontakt med ungdomsvården vid
myndigheten.

Regeringen föreslår att anslaget ökas med 40 miljoner kronor 2017 och
beräknar att anslaget bör ökas med ytterligare 10 miljoner kronor från och
med 2018.

Socialtjänstassistenter stöder socialsekreterare

Det finns behov av att öka antalet administratörer inom socialtjänsten för att
frigöra tid för socialsekreterare eller arbetsledare i deras arbete med



myndighetsutövning.

En majoritet av kommunerna anser att delar av socialsekreterarnas
arbetsuppgifter kan utföras av andra. Arbetsuppgifterna skulle kunna utföras
av exempelvis nyanlända kvinnor och män och personer med svag ställning
på arbetsmarknaden Även här finns möjligheter för kommunerna att i
samarbete med Arbetsförmedlingen främja ökad sysselsättning inom ramen
för exempelvis befintliga arbetsmarknadspolitiska åtgärder.

 

Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas

Bristen på utbildade undersköterskor inom äldreomsorgen är ett växande
problem som parterna och regeringen har ett gemensamt ansvar för att lösa.
Den omsorg vi visar våra äldre är ett tecken på hur stark vår välfärd är.

Den 16 september presenterar regeringen tillsammans med Kommunal och
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) åtgärder för att stärka
kompetensförsörjningen inom äldreomsorgen.

Debattartikel: Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas

Pressmeddelande: Ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen

Socialdepartementets utgiftsområden i budgetpropositionen
2017

Socialdepartementets utgiftsområden i budgetpropositionen finns i:

utgiftsområde 9, hälsovård, sjukvård och social omsorg,
utgiftsområde 10, ekonomisk trygghet vid sjukdom och
funktionsnedsättning,
utgiftsområde 11, ekonomisk trygghet vid ålderdom,
utgiftsområde 12, ekonomisk trygghet för familjer och barn,
utgiftsområde 13, integration och jämställdhet och
utgiftsområde 17, kultur, medier, trossamfund och fritid.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet i budget 2017 inom
socialförsäkringar
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens
höstbudget. I budgetpropositionen för 2017 satsar
regeringen stort på att stärka de gemensamma
försäkringarna genom satsningar på 2 miljarder fram till
2018. Budgetpropositionen för 2017 bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning
Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag
Höjning av underhållsstödet för äldre barn
Höjning av flerbarnstillägget

Budgetsatsningarna rör flera av samhällets mer utsatta grupper och riktar
särskilt in sig på ensamstående kvinnor, barnfamiljer med låga inkomster och
personer med sjuk- och aktivitetsersättning.

- Att människor ska känna sig trygga är en viktig del i vårt samhällsbygge.
Våra gemensamma försäkringar for väldigt illa under åtta år med en
moderatledd regering. Därför är jag väldigt glad att i halvtid satsa ytterligare
två miljarder under mandatperioden för att stärka den svenska modellen och
återuppbygga socialförsäkringarna, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
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Regeringens satsningar i höstbudgeten, inom ramen för överenskommelsen
med Vänsterpartiet:

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning

Sjukersättning och aktivitetsersättning i form av garantiersättning utgör ett
grundskydd för den som haft låga eller obefintliga inkomster. För dem med
garantiersättning och därmed lägst disponibel inkomst har ersättningen varit
oförändrad sedan förmånen infördes år 2003.

Regeringen föreslår att garantinivåerna för hel sjukersättning och
aktivitetsersättning höjs med 0,05 prisbasbelopp, vilket med hel
garantiersättning innebär en höjning på 187 kronor per månad före skatt per
år med 2017 års prisbasbelopp.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning

Regeringen föreslår även att ersättningsgraden i bostadstillägget höjs från 93
till 95 procent, vilket motsvarar den förändring som gjordes i bostadstillägget
för pensionärer hösten år 2015. Höjningen ger som mest 100 kronor
ytterligare i bostadstillägg per månad. Förslaget föreslås träda i kraft den 1
januari 2017.

Även den skäliga levnadsnivån vid beräkning av särskilt bostadstillägg höjs
till motsvarande nivå som för ålderspensionärer. Därmed stärks den
ekonomiska tryggheten för personer med sjukersättning och
aktivitetsersättning.

Sammantaget gör höjningen av garantiersättningen och höjning av
bostadstillägget att ungefär 200 000 personer i genomsnitt får drygt 2 000 kr
mer per år från och med 2018.

Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag

Regeringen föreslår en höjning av inkomstgränserna inom bostadsbidraget
som lämnas till barnfamiljer. Inkomstgränserna föreslås höjas från 117 000 kr
till 127 000 kr för ensamstående och från 58 500 kr till 63 500 kr för makar
och sambor.



Det är hushåll som på årsbasis har inkomster över den nuvarande
inkomstgränsen som kan ta del av hela höjningen om 167 kr per månad.
Förslaget ger framförallt effekt för sammanboende med låga inkomster.

Höjningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Höjning av underhållsstödet för äldre barn

Regeringen har för avsikt att lämna lagförslag om en differentiering av
underhållsstödets belopp genom att höja det för barn som är 15 år och äldre.

I kombination med höjningen av underhållsstödet för äldre barn kommer
regeringen även att utreda en höjning av grundavdraget för bidragsskyldiga
föräldrar. Grundavdraget är det som den bidragsskyldiga föräldern får
förbehålla sig för egna levnadskostnader innan betalningsskyldighet för
underhållsstöd beslutas.

Höjningarna planeras att träda i kraft den 1 januari 2018.

Höjning av flerbarnstillägget

Regeringen föreslår en höjning av flerbarnstillägget för det tredje barnet med
126 kronor per månad.

Höjningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Höjd nivå för adoptionsbidraget

Regeringen har för avsikt att höja adoptionsbidraget till 75 000 kronor.

Den genomsnittliga kostnaden för en adoption har under senare år ökat med
följden att bidragets andel av kostnaderna kraftigt sjunkit. Vid tidpunkten för
den senaste höjningen 2001 täckte bidraget 36 procent av föräldrarnas
genomsnittliga kostnader jämfört med endast 17 procent 2014. I syfte att
bidra till att i större utsträckning kompensera för de ökade kostnaderna
föreslår regeringen att bidraget ska höjas. En höjning av nivån för
adoptionsbidrag till 75 000 kronor per barn innebär att bidraget kommer att
täcka 33 procent av föräldrarnas genomsnittliga kostnad. Ändringen föreslås
träda i kraft den 1 januari 2017.

Moderniserade stöd för särlevande föräldrar



Regeringen har för avsikt att genomföra en fördelningspolitisk reform med
syfte att modernisera de behovsprövade stöden för särlevande föräldrar och
bättre anpassa dem efter föräldrarnas ekonomiska situation och
kostnadsansvar. För att stödja ekonomiskt utsatta familjer och ge föräldrar
bättre förutsättningar för att ta ett gemensamt ansvar för barnet och dess
försörjning avser regeringen att införa ett nytt särskilt bidrag inom
bostadsbidraget för barn som bor växelvis hos föräldrarna. Detta får till följd
att en viss boendeform inte premieras och att barnets folkbokföring inte får
en avgörande betydelse för rätten till stöd. Regeringen har för avsikt att
återkomma i frågan.

Åtgärdsprogram för ökad hälsa och minskad
sjukfrånvaro

För att bryta den nuvarande uppgången i sjukfrånvaron, utjämna skillnaderna
mellan kvinnor och män och stabilisera sjukfrånvaron beslutade regeringen i
september 2015 om ett kvantifierat mål för sjukfrånvaron och ett brett
åtgärdsprogram för att nå detta mål. Regeringens mål är att sjukpenningtalet
högst ska uppgå till 9 dagar vid utgången av år 2020. Regeringens mål för
sjukpenningtalet kompletteras med ett riktmärke om att det genomsnittliga
antalet nybeviljade sjukersättningar inte bör överstiga 18 000 per år under
perioden 2016–2020. För att åstadkomma detta innehåller
åtgärdsprogrammet åtgärder för ökad jämställdhet, förebyggande insatser i
form av bättre arbetsmiljö och rehabiliterande insatser. Försäkringskassan,
arbetsgivare samt hälso- och sjukvården har identifierats som de viktigaste
aktörerna både enskilt och i samverkan.

Samarbete med arbetsmarknadens parter

I anslutning till att förslagen till hälsoväxling remitterades våren 2016 erbjöd
regeringen parterna på arbetsmarknaden möjligheten att i stället komma
överens om lösningar som på ett trovärdigt sätt minskar sjukfrånvaron.
Parterna har kommit in med en för respektive sektor partsgemensam
avsiktsförklaring.

Regeringen ser positivt på det utvecklingsarbete parterna har kommit
överens om för deras fortsatta arbete. Regeringen avser att tillsammans med
arbetsmarknadens parter följa upp det påbörjade arbetet och effekterna på
sjukfrånvaron. Utgångspunkten för denna uppföljning är att sjukfrånvaron
för respektive sektor vid utgången av 2020 ska vara nere på den nivå som
gällde 2013. Denna nivå är nödvändig för att kunna nå målet, ett



sjukpenningtal på 9,0 dagar.

Hälso- och sjukvårdens insatser

Hälso- och sjukvården är en nyckelaktör för att främja hälsa och förebygga
ohälsa och därmed bidra till en väl fungerande sjukskrivningsprocess.

I regeringens fortsatta arbete kommer hälso- och sjukvårdens roll i
sjukskrivningsprocessen att vara ett prioriterat utvecklingsområde.

Regeringen avser att under hösten ingå en överenskommelse med Sveriges
Kommuner och Landsting (SKL) omfattande närmare 3 miljarder kronor för
utvecklingsinsatser inom hälso- och sjukvården som bidrar till en effektiv
sjukskrivningsprocess. Regeringen avser att se över förutsättningarna för att
införa permanenta funktioner för rehabiliteringskoordinering inom hälso- och
sjukvården, vilket bland annat den parlamentariska
socialförsäkringsutredningen har föreslagit.

Studier visar att ökade insatser från hälso- och sjukvården kan innebära
ökade kostnader för landstingen, samtidigt som kostnaderna för
sjukförsäkringen minskar. Omvänt kan uteblivna insatser inom vården leda
till ökade kostnader för sjukförsäkringen. Regeringen anser att möjligheterna
till finansiell samordning mellan sjukförsäkringen och hälso- och sjukvården
bör övervägas i syfte att ytterligare stärka sjukskrivningsprocessen och
förbättra stödet till sjukskrivna. Hur en sådan finansiell samordning kan
utformas bör analyseras i särskild ordning.

Bättre möjligheter för unga med funktionsnedsättning eller
sjukdom att komma i arbete

Den oroande ökningen av antalet personer med aktivitetsersättning behöver
bemötas. Fler av de unga kvinnor och män som har aktivitetsersättning skulle
sannolikt, förutsatt att de får rätt stöd och hjälp, kunna börja arbeta. För att
uppnå detta krävs åtgärder på flera områden.

Regeringen vill underlätta för unga med sjukdom eller funktionsnedsättning
att komma i arbete. Förslag med denna inriktning har remitterats i
promemorian Mer tydlighet och aktivitet i sjuk- och aktivitetsersättningen
(Ds 2016:5). Regeringen lämnar dessa förslag i budgetpropositionen för
2017.



En prövotid för studier med bibehållen aktivitetsersättning

Regeringen föreslår att en person som har fått aktivitetsersättning på grund
av nedsatt arbetsförmåga i minst tolv månader ska kunna pröva att studera
och samtidigt få behålla utbetalningen av aktivitetsersättningen under högst
sex månader. Ansökan görs hos Försäkringskassan. Under hela den tid som
aktivitetsersättning kan beviljas, dvs. mellan 19 och 29 års ålder, ska en
person maximalt kunna få sex månader med bibehållen aktivitetsersättning
under studier.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2017 men tillämpas första
gången i fråga om ersättning som avser tid efter den 28 februari 2017.

Större trygghet med vilande sjukersättning vid arbete

Regeringen föreslår att ett månadsbelopp motsvarande 25 procent av den
sjukersättning som har förklarats vilande ska kunna betalas ut varje månad
under en period om 24 månader när sjukersättningen är vilande för
förvärvsarbete. I dag kan månadsbeloppet betalas ut under 12 månader.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2017 men tillämpas första
gången i fråga om ersättning som avser tid efter den 28 februari 2017.

Hel sjukersättning från 19 år

Regeringen föreslår att hel sjukersättning ska kunna beviljas redan från och
med juli det år då man fyller 19 år. Regeringen anser att förslaget kommer att
öka tryggheten för den förhållandevis lilla grupp unga vars
funktionsnedsättningar är så pass omfattande att de sannolikt aldrig kommer
kunna utveckla en arbetsförmåga. Genom förslaget så slipper de den oro för
försörjningen som många har upplevt när de var tredje år har behövt ansöka
om aktivitetsersättning.

Förslaget ökar också renodlingen av aktivitetsersättningen.
Aktivitetsersättning vid nedsatt arbetsförmåga kommer framöver lämnas till
unga som bedöms ha potential att utveckla arbetsförmåga eller bara har en
delvis nedsatt arbetsförmåga. Ett problem som har identifierats med dagens
aktivitetsersättning är att förmånen i alltför stor utsträckning har kommit att
präglas av passivitet. Genom förslaget blir det tydligare vilka unga som är i
behov av aktiva insatser för att kunna utveckla arbetsförmåga.



Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2017 men tillämpas första
gången i fråga om ersättning som avser tid efter den 28 februari 2017.

Ökat anslag till Försäkringskassan

Regeringen föreslår att anslaget ökas med 130 miljoner kronor för år 2017.
Resurserna ska användas för att ge Försäkringskassan förutsättningar att
hantera de reformer regeringen vill genomföra inom välfärdsområdet. Det
handlar till exempel om reformer inom sjuk- och aktivitetsersättningen och
de familjeekonomiska stöden. Resurserna ska även användas för
assistansersättningen, till exempel höja kvaliteten på utredningar och ökad
utredningskapacitet.

Förslagen på socialförsäkringsområdet i
budgetpropositionen

Förslagen på socialförsäkringsområdet finns i budgetpropositionen under
utgiftsområde 10, Ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning
och utgiftsområde 12, Ekonomisk trygghet för familjer och barn.

 



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet - budgetpropositionen
2017
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 14 september 2016

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2017 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag inom Socialdepartementets
ansvar.

Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen på insatser som syftar till
ett rättssäkert och effektivt mottagandesystem, ett förbättrat mottagande i
kommunerna och att korta vägarna till arbete för nyanlända.

Vid Socialstyrelsen inrättar regeringen ett nationellt kunskapscentrum för
frågor kring ensamkommande barn. Syftet är att sprida aktuell kunskap,
framgångsrika metoder och effektiva processer till de kommuner, landsting
och ansvariga myndigheter som genomför insatser för ensamkommande
barn. För satsningen föreslår regeringen att Socialstyrelsen tilldelas 10 mnkr
årligen 2017–2018 och därefter 5 mnkr årligen 2019–2020.

Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.

Pressmeddelande: Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen
stärkas

https://www.regeringen.se/


Bristen på utbildade undersköterskor inom äldreomsorgen är ett
växande problem som parterna och regeringen har ett gemensamt ansvar för
att lösa. Den omsorg vi visar våra äldre är ett tecken på hur stark vår välfärd
är.

Den 16 september presenterar regeringen tillsammans med Kommunal och
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) åtgärder för att stärka
kompetensförsörjningen inom äldreomsorgen.

Debattartikel: Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas
Pressmeddelande: Ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen

Regeringen avser att inrätta en
jämställdhetsmyndighet

I budgetpropositionen anger regeringen att den avser inrätta en
jämställdhetsmyndighet. Myndigheten ska bidra till ett effektivt
genomförande av jämställdhetspolitiken. Under hösten kommer regeringen
även att presentera en ny nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor, i den
jämställdhetspolitiska skrivelsen. Strategin kommer att innehålla ett
åtgärdsprogram för 2017-2020, för att förebygga och bekämpa mäns våld
mot kvinnor.

Pressmeddelande: Regeringen avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet

Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens
höstbudget

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen stort på att stärka de
gemensamma försäkringarna genom satsningar på 2 miljarder fram till 2018.
Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning
Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag
Höjning av underhållsstödet för äldre barn
Höjning av flerbarnstillägget



Pressmeddelande: Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens höstbudget

Budgetsatsning på tandvård för äldre

I regeringens budget för 2017 föreslås att det så kallade allmänna
tandvårdsbidraget (ATB) höjs för äldre mellan 65-74 år från dagens 150
kronor per år till 300 kronor per år.

Pressmeddelande: Budgetsatsning på tandvård för äldre

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar

Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) har en viktig roll när
det gäller finansiering av forskning om hälso- och sjukvård samt socialtjänst
och bör därför tillföras en successiv anslagsökning från och med 2017 upp
till 175 miljoner kronor 2020 för att bidra till att dels förbättra kunskapsläget
inom socialtjänsten, dels öka kunskapen om styrningen av hälso- och
sjukvård och socialtjänst.

Regeringen vill, tillsammans med Vänsterpartiet, göra tre
forskningssatsningar för att möta hälsoutmaningen och kommer föreslå att
Vetenskapsrådets forskningsanslag ska successivt öka från och med 2017 till
att 2020 tillföras 115 miljoner kronor.

Det handlar för det första om en satsning på en nationell
forskningsinfrastruktur för insamlande och bevarande av biologiskt material
från människor i biobanker. Dessutom föreslås en satsning för tvärsektoriell
registerbaserad forskning. För det andra görs dels en förstärkning av klinisk
behandlingsforskning, dels en stimulans av samverkan inom forskning och
innovation med fokus på folksjukdomar och diagnoser. Den tredje satsningen
för att möta hälsoutmaningen handlar om att stärka både grundforskning och
tillämpad forskning för att hindra spridningen av antibiotikaresistenta
bakterier som är ett allvarligt globalt hälsohot.

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar



Artikel från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministern
diskuterade sjukfrånvaro med
statliga arbetsgivare
Publicerad 07 september 2016 Uppdaterad 07 september 2016

Den 31 augusti bjöd socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll och Försäkringskassans generaldirektör
Ann-Marie Begler in de statliga arbetsgivarna för att
diskutera sjukfrånvaron i den statliga sektorn.
Annika Strandhäll öppnade seminariet genom att berätta om regeringens
arbete för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro.

– Sedan år 2010 har sjukfrånvaron ökat med nästan 80 procent. Det är en
utveckling som måste brytas. Höga sjuktal är dåligt för vår samhällsekonomi
och för de reformer vi vill göra i välfärden. Det är dåligt för arbetsgivarna
och företagen när kvalificerade medarbetare försvinner till sjukdom. Och det
är inte minst dåligt för den person som blir sjuk, säger Annika Strandhäll.

När det gäller hög sjukfrånvaro är kontaktyrken som lärare, socionomer och
sjuksköterskor överrepresenterade, men ökningen sker över hela
arbetsmarknaden. Seminariet lade fokus på den statliga sektorns roll i att
bryta utvecklingen. Bland deltagande myndigheter fanns bland annat
Folkhälsomyndigheten, Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen,
Polismyndigheten och Arbetsgivarverket. Över 70 myndigheter var på plats
representerade av sina generaldirektörer.

Sjukfrånvaron i Sverige går kraftigt upp och ned

Det som kännetecknar sjukskrivningarna i Sverige jämfört med andra länder
är höga berg och djupa dalar. Antalet sjukskrivningar går kraftigt upp och

https://www.regeringen.se/


ned över tid.

– Regeringen lanserade för ett år sedan ett åtgärdsprogram för ökad hälsa
och minskad sjukfrånvaro. Målet för år 2020 är att sjukpenningtalet högst
ska vara 9 dagar. Ökad jämställdhet, tidiga insatser i sjukfallen och ett
proaktivt arbete för en bättre arbetsmiljö är viktiga nycklar för att komma till
rätta med det här, säger Annika Strandhäll.

Insatser i hälso- och sjukvården och med
arbetsmarknadens parter prioriterat i höst

I höst prioriterar socialförsäkringsministern åtgärder inom hälso- och
sjukvården och överenskommelser gjorda av arbetsmarknadens parter. Fokus
ska ligga på arbetsmiljön på de arbetsplatser där det finns höga sjuktal.

– Det är viktigt med implementering och resultat av den avsiktsförklaring
som parterna i den statliga sektorn har lämnat till regeringen. Regeringen
kommer att följa utvecklingen noggrant, avslutar Annika Strandhäll.

Försäkringskassans arbete för lägre sjuktal

Försäkringskassans generaldirektör Ann-Marie Begler informerade på
seminariet om hur Försäkringskassan arbetar för lägre sjuktal i Sverige.

– Cyklerna när det gäller sjukskrivning är större i Sverige än i andra
jämförbara länder. Vi har också kraftiga regionala skillnader. Att minska de
skillnaderna är viktigt, säger Ann-Marie Begler.

Försäkringskassan menar precis som regeringen att arbetsgivare behöver få
stöd att göra insatser tidigt i en medarbetares sjukskrivning. En annan viktig
fråga är att få fram bra läkarintyg.

– Attityder och beteenden är andra frågor som vi måste våga prata om.
Livskriser som skilsmässa och dödsfall leder oftare till sjukskrivning nu än
tidigare. Vad är det som gör att vi kanske inte vågar prata om livets svåra
stunder på jobbet? Sjukskrivning kanske inte är det bästa alla gånger,
avslutar Ann-Marie Begler.

Diskussioner i rundabordssamtal

Seminariet avslutades genom rundabordssamtal där deltagarna diskuterade



arbetsgivaransvar när det gäller sjukskrivningar och hälsa på arbetsplatsen.
Frågor som togs upp var vilka utmaningar och möjligheter som finns och hur
de statliga myndigheterna arbetar för ökad hälsa.

– Regeringen är verkligen tacksam för alla goda inspel och synpunkter som
kom fram under seminariet. Mycket fokus lades på vikten av gott ledarskap
och lokalt arbetsmiljöarbete för att få lägre sjukfrånvaro, och det tror jag är
helt rätt tänkt, säger Annika Strandhäll.



Artikel

Ungdomsarbetslösheten fortsätter
att sjunka
Publicerad 04 augusti 2016 Uppdaterad 04 augusti 2016

Bland ungdomar i Sverige sjunker arbetslösheten
snabbt samtidigt som sysselsättningsutvecklingen i
Sverige är positiv. Detta var en av nyheterna som
regeringen berättade om vid sommarens sista pressfika
den 4 augusti.
Sysselsättningsutvecklingen i Sverige är positiv samtidigt som arbetslösheten
fortsätter att minska visar kvartalsstatistik från SCB. Vid dagens pressfika
med regeringen berättade arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson om den positiva utvecklingen.

- Ungdomsarbetslösheten ligger idag på 18,2 procent vilket är den lägsta
noteringen på 13 år. Sedan regeringsskiftet har det skapats cirka 120 000 fler
jobb, konstaterar Ylva Johansson.

Samtidigt som arbetslösheten bland unga sjunker snabbt, fortsätter den att
vara hög bland vissa grupper, till exempel bland unga nyanlända. Under 2016
kommer därför Delegationen för unga till arbete (DUA), som tillsattes av
regeringen 2014, att hålla dialogmöten med kommuner och
arbetsförmedlingar runt om landet. Syftet med dessa dialogmöten är bland
annat att ge stöd till kommuners och arbetsförmedlingars samverkansarbete
och fördjupa kunskapen om målgruppen nyanlända ungdomar.

Artikel: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 13 år

Tillsammans för unga i jobb

Samverkan för bästa skola utvidgas till förskolan

https://www.regeringen.se/


2015 gav regeringen Skolverket i uppdrag att inleda uppdraget Samverkan
för bästa skola eftersom ojämlikheten mellan skolor ökar samtidigt som
kunskapsresultaten sjunker. Uppdraget innebär att staten tar ansvar och ger
stöd till huvudmän i deras skolutvecklingsuppdrag.

Utbildningsminister Gustav Fridolin berättade om att uppdraget nu utvidgas
till att även omfatta förskolan. Regeringen investerar därför ytterligare totalt
100 miljoner kronor som fördelas över fyra år. Fram till 2019 räknar
Skolverket med att 180 skolor kommer att ha medverkat i satsningen.

Sverige stödjer tryggare idrottsevenemang

Inrikesminister Anders Ygeman informerade om att regeringen vid dagens
regeringssammanträde beslutat om att skriva under Europarådets konvention
om en strategi för trygghet, säkerhet och service vid fotbollsmatcher och
andra idrottsevenemang.

– Vi ska inte låta en liten grupp förstöra glädjen för oss alla på arenorna. Nu
gör vi ett gemensamt jobb med många andra länder för en schysstare fotboll,
säger inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Minskat stök på arenorna 



Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Beslut om uppdrag för bättre
upphandling av livsmedel
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

Regeringen höll den 7 juli regeringssammanträde på
landshövdingens residens i Visby under
Almedalsveckan. Regeringen beslutade bland annat om
uppdrag för bättre upphandling av livsmedel för att
främja en bättre och mer konkurrenskraftig hållbar
svensk livsmedelsproduktion.
Regeringen beslutade också att ge Karolinska institutet (KI) tillstånd att
under perioden 7 juli 2016 – 31 december 2020 i begränsad omfattning ingå
hyresavtal för bostadslägenheter i Södertälje och hyra ut dem i andra hand
till personal som är verksam vid Svenskt centrum för toxikologiska
vetenskaper (Swetox). Swetox är ett unikt samarbete i Södertälje mellan elva
svenska universitet för samverkan om forskning, utbildning och
kommunikation inom området kemikalier, hälsa och miljö.

Pressmeddelande: KI får hyra ut bostäder till personal vid forskningscentret
Swetox

Regeringen fattade även beslut om att ge Upphandlingsmyndigheten i
uppdrag att förstärka kompetensen när det gäller upphandling av livsmedel
och måltidstjänster inom offentlig sektor. Uppdraget, som ska slutredovisas i
februari 2019, syftar till att stärka kompetensen hos upphandlande
myndigheter, enheter och leverantörer gällande strategisk upphandling av
livsmedel och måltidstjänster. Bland annat för att främja en bättre och mer
konkurrenskraftig hållbar svensk livsmedelsproduktion.

- Det är viktigt att den offentliga sektorn kan ställa krav och välja livsmedel
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som motsvarar samhällets ambitioner vad gäller till exempel miljö och
djurskydd. Det ger också bättre möjligheter för våra svenska bönder att
kunna konkurrera i upphandlingar och samtidigt öka den svenska
livsmedelsproduktionen, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

Pressmeddelande: Regeringen beslutar om uppdrag för bättre upphandling av
livsmedel

Vid dagens regeringssammanträde beslutade regeringen också om att
förslaget om hälsoväxling ska skickas till Lagrådet. Förslaget har delvis
justerats efter synpunkter från remissinstanserna på den promemoria som
remitterades i april 2016. Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juni år 2017.

Pressmeddelande: Förslag om hälsoväxling till lagrådet



Artikel från Socialdepartementet

Seminarium om jämställda
pensioner
Publicerad 29 juni 2016 Uppdaterad 29 juni 2016

I juni 2016 bjöd Pensionsgruppen och
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll in till ett
seminarium om jämställda pensioner i syfte att
uppmärksamma de nio delrapporter Pensionsgruppen
beställt inom ramen för projektet Jämställda pensioner.
Vårt allmänna pensionssystem är i grunden könsneutralt - pensionen
beräknas och betalas ut på samma sätt helt oberoende av kön. Ändå blir den
pension som betalas ut i genomsnitt mycket olika för kvinnor och män. Att
det blir så beror på att pensionen beräknas utifrån hela livets inkomster.
Pensionen blir därmed en avspegling av den samlade arbetsinkomsten under
livet och eftersom förvärvslivet inte är jämställt så blir inte heller pensionen
det.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll inledde
seminariet

– Kvinnor får i genomsnitt cirka 30 procent lägre pension än män.
Pensionerna speglas av de inkomster vi har och av det ojämställda privat-
och arbetslivet. Kvinnor har lägre lön, högre sjukfrånvaro och tar ofta ett
större ansvar för barn, hem och familj, säger Annika Strandhäll.

Pensionsgruppen tog för ett år sedan ett initiativ till en bred analys för att se
vad som kan göras för att pensionerna ska bli mer jämställda. Detta har nu
resulterat i nio olika rapporter som belyser skillnaderna i pension mellan
könen ur olika perspektiv.

Det allmänna pensionssystemet kan inte ses isolerat från omvärlden och
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systemet har också konstruerats utifrån vissa antaganden om till exempel
beteenden och andra trygghetssystem. För en heltäckande analys behöver
därför mer än strikt det allmänna pensionssystemet studeras. De områden
som har studerats i analysen är följande.

Inkomstgapet för pensionärer – inkomstskillnaden
mellan kvinnor och män

Inkomstgapet mellan kvinnor och män är för pensionärer 26 procent medan
det är 17 procent för förvärvsaktiva. Gapet mellan kvinnors och mäns
disponibla inkomst har inte förändrats nämnvärt sedan 1995. Detta trots att
kvinnor ökat sitt arbetskraftsdeltagande. Grundskyddet inom
ålderspensionen tillsammans med skatten gör att gapet minskar medan de
delar som har med inkomsten att göra ökar. Den grupp som är ekonomiskt
svagast bland pensionerna är ensamstående kvinnor.

Grundskyddets betydelse för jämställda pensioner

Grundskyddet när det gäller pensioner är garantipension och bostadstillägg.
Grundskyddet har i dag fortfarande stor betydelse för att minska skillnaden
mellan kvinnor och mäns pensioner. Det beror på att det främst är kvinnor
som har grundskydd, cirka 80 procent av de som får någon del av
garantipension är kvinnor och när det gäller bostadstillägg är det 75 procent.
Konstruktionen av grundskyddet är en avvägning mellan en god nivå på
grundskyddet och tillräckliga drivkrafter för arbete. Grundskyddet utjämnar
främst inkomstskillnaderna i de högre åldrarna.

Tjänstepensionernas bidrag till pensionsgapet

Avgiften till den allmänna pensionen är 17,21 procent upp till
intjänandetaket (8,07 inkomstbasbelopp). Avgiften till tjänstepensionen är
oftast cirka 4,5 procent under intjänandetaket och 30 procent över taket.
(Intjänandetaket är 7,5 procent av inkomstbasbeloppet, vilket i år innebär
cirka 37 000 kronor per månad). Den totala avgiften över taket (30 procent)
är således tydligt högre än under taket (17,21 + 4,5 = 21,71 procent), vilket
innebär att de med högre inkomster får procentuellt mer i pension. Eftersom
män i genomsnitt har högre inkomster är det i större utsträckning män som
vinner på konstruktionen, vilket leder till ökade skillnader i pension.

Änkepensionens betydelse för jämställda pensioner



Änkepensionen avskaffades 1990 men förmånen finns kvar genom
övergångsbestämmelser och fasas ut långsamt. Änkepensionen har en starkt
utjämnade effekt mellan kvinnors och mäns pensioner. Yngre kvinnliga
pensionärer har förvärvsarbetat i större utsträckning och får därför en bättre
egen pension än tidigare generationer. De senaste årens utveckling innebär
att änkepensionens roll som utfyllnad av gapet mellan kvinnors och mäns
pensioner sannolikt skulle ha minskat i betydelse även utan övergångsregler.

Deltidens betydelse för pensionen

Kvinnors lägre pension förklaras bland annat av att de arbetar deltid i högre
grad än män. I analysen framkommer att den enskilt största "riskfaktorn" för
att arbeta deltid är att vara kvinna. Det finns också en stor risk att arbeta
deltid om man är kommunalt anställd. Vid deltidsarbete reduceras lönen
proportionerligt, detta leder till en motsvarande reducering av
pensionsintjänandet. Under år 2013 arbetade cirka 950 000 personer deltid.
Åtgärder för att motverka detta kan vara ökad jämställdhet i familjelivet, ett
längre arbetsliv och minskad ofrivillig deltid.

Varför lämnar kvinnor arbetslivet tidigare än män?

Könsskillnaden när vi lämnar olika yrken beror inte så mycket på yrke. En
trolig förklaring till att många kvinnor lämnar arbetslivet tidigare kan vara att
många kvinnor lever med äldre män och i de paren går ofta kvinnan och
mannen i pension samtidigt.

Delad pensionsrätt mellan makar

I dag kan premiepension överföras mellan makar. Inkomstpension och
tjänstepension kan däremot inte överföras. Allmän pension och
tjänstepension ingår inte heller i bodelning vid skilsmässa. De nuvarande
reglerna är en följd av utredning och ställningstaganden i samband med
pensionsreformen på 90-talet. I kapitlet konstateras att de förhållanden som
låg till grund för dessa ställningstaganden inte är förändrade och att det
utifrån detta knappast finns skäl för förändringar.

Fler pensionsrätter skulle emellertid kunna delas eller överföringsreglerna för
premiepension skulle kunna göras mer generösa men varje sådan förändring
har också en baksida. Sådana förändringar skulle i förlängningen kunna bli
ett bakslag på jämställdhetsområdet då det minskar arbetsincitamenten för
den make som har lägst förvärvsinkomst, vilket oftast är kvinnor. Detta



skulle också vara ett avsteg från den grundläggande livsinkomstprincipen i
pensionssystemet. Grunden i det svenska systemet är också att man försörjer
sig själv som individ. Möjligheten till överföring är i dag endast möjlig mellan
gifta makar.

Överföring av premiepensionsrätt mellan makar

Få personer använder sig av möjligheten av att överföra premiepension.
Drygt 9 000 personer gjorde det 2014. I 98 procent av fallen är det män som
för över till kvinnor. Varför görs inte fler överföringar? Ett skäl kan vara låg
kännedom och ett annat att det finns en benägenhet att inte göra val när det
gäller pensioner. En möjlig lösning skulle kunna vara att förenkla
ansökningsförfarandet när man vill överföra premiepensionsrätt.

Pensionsrätt för barnår och studier och hur de bidrar
till jämställda pensioner

Vid införandet av pensionssystemet framhölls ett behov av att för vissa
speciella situationer kompensera viss pensionsförlust vid frånvaro från
arbetsmarknaden. Då beslutades att det skulle gälla vid barnafödande och
studier. 80 procent av barnårsrätter och 60 procent av studierätter går till
kvinnor. Pensionsmyndigheten har med utgångspunkt i detta fått i uppdrag
av regeringen att analysera pensionsrätt för studier och barnår och hur dessa
bidrar till jämställda pensioner.

Kapitlet består av Pensionsmyndighetens rapport. Pensionsmyndigheten
föreslår att pensionsrätten för barnår utökas och att pensionsrätt för
studierätt avskaffas. Det skulle gynna alla som får barn och speciellt
låginkomsttagare. Det innebär också en omfördelning mellan män och
kvinnor. Studierätten som är ett avsteg från livsinkomstprincipen skulle
kunna slopas.

Jämställda pensioner, Ds 2016:19

Pensionsgruppen

Pensionsgruppen består av företrädare för de partier som står bakom
pensionsöverenskommelsen (regeringspartierna och M, L, C och KD) med
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll som ordförande. Övriga
ledamöter är: Tomas Eneroth (S), Fredrik Lundh Sammeli (S), Lars-Arne
Staxäng (M), Solveig Zander (C), Mats Persson (L), Lars Gustafsson (KD)



och Rickard Persson (MP).

Pensionsgruppens uppgift är att värna pensionsöverenskommelsen och att
vårda pensionsreformen och dess grundläggande principer. Pensionsgruppen
ska samråda om frågor som gäller pensionsreformen och vid behov ta
initiativ till justeringar i pensionssystemet. Arbetsgruppen leds av den
minister som inom regeringen har det huvudsakliga ansvaret för det allmänna
pensionssystemet.

Webbsändning från seminariet Jämställda pensioner



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök till Bhutan
Publicerad 03 juni 2016 Uppdaterad 07 juni 2016

Den 8–11 juni 2016 avlägger kungaparet statsbesök i
Bhutan på inbjudan av kung Jigme Khesar Namgyel
Wangchuck. Regeringen representeras av statsrådet
Annika Strandhäll.
Sverige och Bhutan har en mycket god relation. Länderna delar ett stort
engagemang för klimat- och miljöfrågor. Ett visst ekonomiskt utbyte sker,
bland annat genom de tiotal svenska företag som är verksamma i landet.
Statsbesöket ger möjlighet att ytterligare främja relationen och stärka
samarbetet. Flera svenska företag kommer att vara representerade och delta
i seminarier och rundabordssamtal med bhutanesiska företag och
myndigheter. Kemikalieinspektionen och Kommerskollegium kommer att
vara representerade för samtal med bhutanesiska motparter.

Ur programmet för statsbesöket

Onsdag 8 juni

Kungaparet anländer till Bhutan under förmiddagen den 8 juni.

Statsbesöket inleds med en välkomstceremoni på Paros internationella
flygplats.

Under eftermiddagen äger en ceremoniell mottagning rum på Tashichho
Dzong med en så kallad chipdrel-procession till traditionell musik. Därefter
sker presentation av hedersvakten och nationalsånger spelas, varefter
kungen inspekterar hedersvakten. Bhutans kungapar tar emot det svenska
kungaparet för samtal. 

Senare under dagen träffar kungen och drottningen premiärminister Tshering
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Tobgay i Thimphu. Vid mötet deltar även statsrådet Annika Strandhäll.

Dagen avslutas med en middag under värdskap av Bhutans kungapar.

Torsdag 9 juni

Dagen inleds med ett samarbetsforum – "Sweden-Bhutan Cooperation
Forum" – med rundabordssamtal med svenska företag i Bhutan och
bhutanesiska myndigheter och företag. Samarbetsforumet inkluderar även
seminarier om exportregler och kemikaliehantering, i vilka
Kemikalieinspektionen och Kommerskollegium är representerade. Ett möte
om hållbart byggande och svensk timmerteknik, som Bhutan visat intresse
för, kommer också att äga rum.

Forumet inleds med en marchang-ceremoni, en kort lyckobringande
ceremoni, efter vilken statsrådet Annika Strandhäll håller ett välkomsttal.
Därefter talar Bhutans premiärminister Tshering Tobgay. De medverkande
företagen presenteras. Från Sverige deltar ABB, Atlas Copco, Ericsson,
Sandvik samt Volvo och från Bhutan National Environment Commission,
Druk Green Power Corporation, Tashicell, Logosol, Association of Wood
Based Industries och Bhutan Food Corporation med fler. Kungaparet deltar i
den inledande sessionen och kommer därefter att förevisas produkter från
deltagande företag.

Före lunch besöker kungen och drottningen kungliga textilmuseet i
Thimphu, vars syfte är att bevara traditionellt hantverk och bedriva
utbildning och forskning om textilier. Museet etablerades 2001 och har en
stor samling antika textilier från Bhutan, inklusive kronor, särskilda kläder
och en husgerådskammare.

Bhutans fjärde kung, kung Jigme Singye Wangchuck, står värd för en
lunch. Han är far till Bhutans nuvarande kung. Förutom kungaparet deltar
statsrådet Annika Strandhäll och delar av delegationen i lunchen.

På eftermiddagen sker ett besök vid Buddhastatyn i Kuenselphodrang i
Thimphus utkanter. Det är en av världens största Buddhastatyer, 51,5 meter
hög, gjord i förgylld brons. Statyn sägs uppfylla en profetia från 700-talet och
anses sprida freda och lycka till världen.

I Kuenselphodrang besöker man också ett utvecklingsprogram i UNDP:s regi
med en smal brandgata runt Thimphu. Den har till syfte att underlätta
släckningsarbetet och öka framkomligheten vid skogsbränder, som är ett



stort problem i Bhutan. Förra året drabbades landet av 25 skogsbränder.

Dagen avslutas med en mottagning under svenskt värdskap.

Fredag 10 juni

Fredagen ägnas åt besök i Bhutans tidigare huvudstad Punakha och
dess kulturella centrum, Punakha Dzong.

På vägen till Punahka sker ett besök i det närliggande nunneklostret Wolaka.
Där driver FN:s befolkningsfond, UNFPA, ett projekt som kallas "Life-skills
education". Nunnorna utbildas i sexuell och reproduktiv hälsa, kunskaper
som de sedan sprider vidare till den kvinnliga befolkningen på landsbygden.
Vid besöket kommer en ljusceremoni att äga rum med klostrets lama och en
representant från UNFPA kommer tillsammans med nunnorna att berätta om
projektet.

Efter lunch fortsätter programmet med besöket i Punakha Dzong, där
kungaparet möts av Dzongdag, Punakhas guvernör. En promenad över den
traditionella bron Punakha Bazam följs av en ljusceremoni med munkarna
inne i dzongens Kuenray Hall.

På vägen tillbaka till Thimphu besöks den traditionella bhutanesiska byn
Bjara Village. Kungaparet kommer där att överlämna en vattenpump.
Bjara har åtta hushåll och ca 40 invånare. På fälten runt byn odlas ris och
chili. Några av risfälten skulle kunna bevattnas med pumpens kapacitet.

Fredagen avslutas med en middag med premiärminister Tshering Tobgay som
värd.

Lördag 11 juni

Statsbesöket avslutas med en officiell avskedsceremoni på Paros
internationella flygplats.

 



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen kraftsamlar för ökad
hälsa och minskad sjukfrånvaro
Publicerad 09 maj 2016 Uppdaterad 09 maj 2016

Den 11 april gick startskottet för regeringens och
Försäkringskassans Kraftsamling för ökad hälsa och
minskad sjukfrånvaro där socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll och Försäkringskassans
generaldirektör Ann-Marie Begler stod som värdar.
Målet: att mobilisera de viktigaste aktörerna i arbetet
med att sänka sjukfrånvaron.
–För att vi ska lyckas behöver alla bidra. Med konferenserna samlade vi över
1000 representanter från de viktigaste aktörerna runt om i landet. Det här är
en komplex fråga och vi behöver skruva i alla delar för att hålla människor
friska och i arbete, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Konferensen i Stockholm var den första av fyra i en turné där även
Sundsvall, Malmö och Göteborg besöktes i syfte att stävja de ökande
sjuktalen – som i Sverige har ökat med 75 procent sedan år 2010.

Ökning av sjukpenningkostnader

I nuläget får cirka 190.000 personer sjukpenning från Försäkringskassan. En
viss avmattning i ökningen anas, men om utvecklingen inte bryts kan det
handla om 230.000 individer år 2020. Det innebär en kostnadsprognos på 45
miljarder kronor till samma år, vilket är ungefär lika mycket som hela det
svenska försvarets årsbudget, och en rejäl ökning från år 2010 då
kostnaderna för sjukpenningen låg på 21 miljarder kronor.

Peje Bengtsson, analytiker på Försäkringskassan, talade under konferenserna
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om hur ökningen rör framför allt personer med psykisk ohälsa eller
smärtproblematik i exempelvis rygg och nacke. Dessa diagnoser finns bland
cirka 65 procent av alla sjukskrivna kvinnor, som också är den grupp som
står för störst andel av sjukskrivningarna. Kvinnors sjukpenningtal är i
nuläget 88 procent högre än männens.

–En annan utveckling är att fler av de sjukskrivna har ett arbete, 84 procent
berör anställda. Anmärkningsvärt är även att ökningen, även om den är olika
stor ändå är generell, i hela landet, över hela arbetsmarknaden, i alla åldrar,
vilket innebär att man över hela arbetsmarknaden kan agera för att påverka
den här utvecklingen, säger Peje Bengtsson.

Arbetet med att sänka sjuktalen

Arbetet med att sänka sjuktalen involverar flera aktörer. Inbjudna till
konferenserna var bland annat representanter för hälso- och sjukvården,
Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Sveriges kommuner och landsting
(SKL), Läkarförbundet, företagare och företagshälsovården. Aktörer som
även till stor del var representerade på scenen.

En stor del av konferensen handlade om att lyfta och sprida framgångsrika
exempel, och särskilt arbetsgivarnas viktiga roll. Susanne Olsson,
processledare i Västra Götalandsregionen, berättade om hur tidig samverkan
mellan aktörerna i rehabiliteringsarbetet fått ner sjukskrivningstalen med 27
procent på ett år i Tidaholm. Tidigare hade Tidaholm landets högsta sjuktal.

Hälso och sjukvårdens roll

Ytterligare en aspekt regeringen lyfter är hälso- och sjukvårdens roll. Emma
Spak, ST-läkare och ordförande för SYLF (Sveriges yngre läkares förening)
talade om tidiga rehabiliteringsinsatser på arbetsplatsen och synen på
sjukskrivning och var öppen med svårigheterna kring bedömning av
arbetsförmåga i relation till patienten.

–Vi behöver ändra synen på sjukskrivning. Vi vet att så fort som du går in i
en heltidssjukskrivning över tre månader så ökar risken för att inte komma
tillbaka till arbetslivet. Passiv sjukskrivning är dåligt för alla inblandade och
måste bli en aktiv del av vård och behandling. Nu måste alla aktörer fortsätta
jobba tillsammans – Försäkringskassan, hälso- och sjukvården och
arbetsgivarna – allas roll är avgörande för att vi ska lyckas, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Regeringens åtgärdsprogram för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro

Hälsoväxling för aktivare rehabilitering och omställning på arbetsplatserna

Sjukpenningtalet

Sedan år 2010 har sjukpenningtalet ökat med över 75 procent samtidigt som
utgifterna på sjukpenninganslaget ökat med 12 miljarder kronor mellan år
2010 och år 2014. Enligt prognoserna kommer Sverige år 2020 ha närmare
en kvarts miljon kvinnor och män sjukskrivna om inget händer.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister
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Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Socialdepartementet

Dialog är en viktig del i
föräldraförsäkringsutredningen
Publicerad 05 februari 2016 Uppdaterad 05 februari 2016

Utredaren Lars Arrhenius har fått i uppdrag av
regeringen att göra en översyn av reglerna för
föräldraledighet och föräldraförsäkring.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll förklarar
närmare.

Varför görs översynen av föräldraförsäkringen just
nu?

- Det är helt enkelt på tiden. Försäkringen har nu över 40 år på nacken och
även om förändringar skett längs vägen så har samhället i sig förändrats
snabbare än vad försäkringen har. Genom en översyn kan vi se var
försäkringen behöver förändras för att bättre möjliggöra ett modernt och
jämställt arbets- och familjeliv. Du ska ha lika goda möjligheter att använda
föräldraförsäkringen oavsett om du driver eget företag eller är anställd.

- Kvinnor tar ut tre fjärdedelar av föräldrapenningen utför också majoriteten
av det obetalda hemarbetet. De arbetar mer deltid, har sämre
karriärutveckling, är mer sjukskrivna och har 30 procent lägre pensioner.
Utredningen ska titta på hur vi kan underlätta för olika familjekonstellationer
att använda föräldraförsäkringen och analyser behovet av förenklingar.

Regeringen valde att ta in remissinstansernas
synpunkter på ett tidigt stadium, varför det?

- I det här arbetet krävs förändring av både attityder och förhållningssätt.
Flera aktörer i samhället behöver ta ansvar för en sådan utveckling. Vi ville
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därför involvera remissinstanserna redan i uppstartsskedet. Det var också ett
sätt att se till att inte missa några kloka tankar och viktiga perspektiv redan
från början. Nu är vi redo att ta oss an det här stora och viktiga arbetet, och
jag är väldigt förväntansfull inför de förslag som utredningen kommer att
lämna ifrån sig.

Utredningen ska redovisas den 1 oktober 2017.



Artikel från Socialdepartementet

Statsråden Regnér, Strandhäll och
Bolund medverkade vid
Jämställdhetsdagarna
Publicerad 29 januari 2016 Uppdaterad 29 januari 2016

Den 27 januari invigningstalade jämställdhetsminister
Åsa Regnér vid Jämställdhetsdagarna i Malmö.
Statsråden Annika Strandhäll och Per Bolund deltog
också vid konferensen som i år hade fokus på hur
jämställdhetsintegrering kan vara en strategi för att
identifiera och åtgärda ojämställdhet i samhället.
– Arbetet för ökad jämställdhet, med målet att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv, måste genomföras på
olika nivåer i samhället. Det är därför välkommet och angeläget att utbyta
erfarenheter och kunskaper för att tillsammans driva på utvecklingen, säger
barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér om konferensen.

Finansmarknad- och konsumentminister Per Bolund talade vid seminarium
om hur jämställdhetsbudgetering kan vara ett effektivt verktyg för att se om
jämställdhetsmålen översatts till budgetmässiga beslut och hur resurser har
fördelats. Ministern deltog även vid seminariet med frågeställningen om det
finns alternativa och jämställda lösningar för hållbar ekonomisk utveckling.

– Jag lyfte hur jämställdheten ska integreras inom samtliga politiska områden
och genomsyra alla delar av politiken. Det handlar om vilka frågor som
prioriteras, hur politiken utformas och hur resurserna fördelas för att uppnå
målet att kvinnor och män ska ha samma möjlighet att forma samhället och
sina egna liv, berättar finansmarknads- och konsumentministern.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll inledningstalade på seminariet
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"Det inbäddade våldet" som handlade om mäns våld mot kvinnor, vem som
är ansvarig för att upptäcka det och hur våldet är en fråga för hela
välfärdssamhället.

– Att mäns våld mot kvinnor angår hela välfärdssamhället är inte bara sant
utan också helt centralt för att kunna se och göra något åt problemet. Jag
lyfte särskilt Försäkringskassan som utifrån sitt uppdrag att arbeta med
jämställdhetsintegrering har börjat ställa strukturerade frågor till sjukskrivna
kvinnor om våld i nära relationer. Beräkningar från Socialstyrelsen visar att
det kan röra sig om så många som 11 000 kvinnor där sjukskrivningen på ett
eller annat sätt hänger ihop med våld i nära relationer. Genom att upptäcka
våldet kan Försäkringskassan både hjälpa dessa kvinnor och sätta in rätt
resurser och på ett mer effektivt sätt se hela bilden bakom en sjukskrivning.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll deltog även vid seminariet
"Högre kvalitet och mindre sjukskrivningar med jämställd vård".

– Våra socialförsäkringar följer oss genom livet och ska ha jämställdhet i
fokus. Skillnaderna mellan mäns och kvinnors pensioner beror på att kvinnor
har lägre lön, arbetar mer deltid och tar större ansvar i hemmet. Det får
effekt på livsinkomsten men syns också i sjuktalen. Sammanhang som
Jämställdhetsdagarna är viktiga för att få till förändring, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Agneta Karlsson, statssekreterare hos folkhälsominister Gabriel Wikström
talade om jämställdhetsintegrerad folkhälsa, och vilka effekter ett jämställt
folkhälsoarbete har.

– Att ha makt och inflytande i samhället och över sitt liv är grundläggande
för hälsa och välmående. Grupper med mindre möjligheter att påverka sin
omgivning mår ofta sämre. Jag talade om hur ett medvetet
jämställdhetsperspektiv kan bidra till att öka människors inflytande och
hälsa, och att folkhälsoarbetet därför  behöver jämställdhetsintegreras, säger
Agneta Karlsson.

Under konferensen överlämnande också Sveriges Kvinnolobby sin
skuggrapport av CEDAW-rapporten (Convention on the Elimination of All
Forms of Discrimination against Women) till jämställdhetsminister Åsa
Regnér.

– Jag kommer att ta del av rapporten med stort intresse. Sverige kommer att
utfrågas i Genève i slutet av februari om hur regeringen lever upp till



kvinnokonventionen, och det här är ett viktigt underlag för oss inför detta.
Sverige har kommit långt, men inom vissa områden ser vi att förbättringar
måste göras. Det handlar både om den övergripande styrningen av
jämställdhetspolitiken, men även om särskilda områden. Några exempel på
dessa är att mäns våld mot kvinnor ligger på oförändrade nivåer, den
könssegregerade arbetsmarknaden och det faktum att kvinnor tar större
ansvar för det obetalda hem och omsorgsarbetet – vilket i sin tur leder till att
kvinnor har 70 procent av mäns pensioner, säger ministern som avslutade sin
dag i Malmö med att träffa SKL:s högnivågrupp för Program för Hållbar
Jämställdhet, HÅJ.

– Kommuner och Landsting står inför utmaningar som ställer stora krav på
verksamheterna. Det handlar till exempel om ökningen av antalet äldre, stora
pensionsavgångar och flyktingmottagandet. Ett jämställdhetsperspektiv är
relevant när samtliga av dessa frågor ska hanteras. Verksamheter som utgår
från ett jämställdhetsperspektiv utformar mer träffsäkra insatser.
Jämställdhet är svaret på många av framtidens utmaningar, avslutar
jämställdhetsministern.

Jämställdhetsdagarna arrangeras av Sveriges Kvinnolobby och MCI
Scandinavia. Konferensen riktar sig till de som arbetar med och ansvarar för
jämställdhet i privat och offentlig verksamhet.



Artikel från Socialdepartementet

Framgångsrikt arbete med att få
ner sjukfrånvaron
Publicerad 25 november 2015 Uppdaterad 04 augusti 2016

Sjuktalen ökar i Sverige och regeringen har lanserat ett
brett åtgärdsprogram för att vända utvecklingen.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll besöker nu
arbetsplatser för att uppmärksamma goda exempel på
hur man kan motverka ohälsa bland medarbetarna.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll besökte den 25 november
AstraZeneca och Botkyrkabyggen.

AstraZeneca i Södertälje har minskat den korta sjukfrånvaron med 2,5
procent och antalet långtidssjuka i ungefär samma storleksordning, från 3,3
procent år 2007 till mindre än en procent i dag. Botkyrkabyggen har genom
ett strategiskt och långsiktigt arbete med förebyggande insatser och effektiv
rehabilitering lyckats sänka sjukfrånvaron från 6 procent till 4,1 procent.

- Både på AstraZeneca och på Botkyrkabyggen har vi fått ta del av väldigt
positiva exempel på hur man med ett strukturerat arbete kan få ner sina
sjuktal markant. Det handlar mycket om målmedvetenhet, långsiktighet och
att ha stöd hela vägen upp i ledningen. Väldigt roligt att se så tydliga exempel
på hur mycket som bra arbetsgivare faktiskt kan göra, säger Annika
Strandhäll.

Åtgardsprogram för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro.pdf
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Artikel från Socialdepartementet

Socialförsäkringsavtal mellan
Sverige och Filippinerna
underskrivet
Publicerad 16 oktober 2015 Uppdaterad 16 oktober 2015

Ett socialförsäkringsavtal mellan Filippinerna och
Sverige skrevs under den 15 oktober. Avtalet skrevs
under av socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
och Emilio S. de Quiros, Jr. för Filippinerna.
– Det är viktigt att samordna socialförsäkringsförmåner för människor som
rör sig och arbetar i olika länder och att säkra tryggheten även för arbetskraft
som kommer från länder utanför EU. Avtalet kommer att gynna såväl
enskilda personer som företag, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Pressmeddelande: Socialförsäkringsavtal undertecknat mellan Sverige och
Filippinerna

Avtalet omfattar pensioner och arbetsskador

– Avtalet mellan Sverige och Filippinerna omfattar pensioner, aktivitets- och
sjukersättning, alltså förtidspension. Det omfattar även arbetsskador vilket är
viktigt.

Personer som omfattas av avtalet är personer som är försäkrade i
Filippinerna och Sverige. Det är viktigt när det gäller pensioner och
arbetsskador. Det finns även vissa förmåner för medföljande personer.

Drygt 10 procent av Filippinernas befolkning arbetar
utomlands
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Filippinerna har en lång erfarenhet av arbetskraftsmigration i alla branscher.
Uppskattningsvis arbetar 10–11 procent av den filippinska befolkningen
utomlands och remitteringar är av stor betydelse för ekonomin (10 procent
av BNP). Remitteringar är pengar som migranter skickar hem till sina
ursprungsländer.

Underskifter och proposition till riksdagen

Avtalet skrevs under av den 15 oktober 2015 av socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll och Emilio S. de Quiros, Jr. för Filippinerna. Det ska
sedan godkännas av respektive land. För Sveriges del innebär det en
proposition till riksdagen.

Socialförsäkringsavtalens syfte

Socialförsäkringsavtalen syftar till att samordna delar av de allmänna
socialförsäkringssystemen när en person rör sig mellan Sverige och det andra
landet i fråga. Vissa avtal rör stora delar av socialförsäkringen,
arbetslöshetsförsäkringen och rätten till hälso- och sjukvård. Andra är
begränsade till pensionssystemen.

Innehållet i avtalen skiljer sig ofta åt, men avsikten är att en person ska vara
försäkrad i ett av länderna. Därmed undviks dels att personen går miste
om intjänade socialförsäkringsförmåner, dels att socialavgifter måste betalas
i båda avtalsländerna.

Grundregeln i avtalen är oftast att personer försäkras i landet där de arbetar.
Avtalen innehåller bestämmelser om bland annat likabehandling, rätt till
utbetalning av förmåner i det andra landet, sammanläggning av
försäkringsperioder och administrativt bistånd mellan myndigheterna.
Genom reglerna om sammanläggning kan svenska försäkringsår användas för
att uppfylla krav på fullgjorda försäkringsår i det andra landet.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet inom socialförsäkringar
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
socialförsäkringar.

Insatser för en stabil och låg sjukfrånvaro

För att stärka handläggningen av sjukförsäkringen föreslår regeringen att
Försäkringskassan tillskjuts 128 miljoner kronor i höständringsbudgeten för
2015 och 250 miljoner kronor årligen från och med 2016. Regeringen
föreslår också att medlen till de finansiella samordningsförbunden inom
välfärds- och rehabiliteringsområdet från och med år 2016 ökas med 59
miljoner kronor per år till totalt 339 miljoner kronor.

Pressmeddelande: Försäkringskassan får ökade medel för stärkt
handläggning

Pressmeddelande: Mer samverkan genom mer medel till
samordningsförbunden

Förslagen finns i utgiftsområde 10, ekonomisk trygghet vid sjukdom och
funktionsnedsättning.

Borttagande av bortre tidsgräns och höjd
föräldrapenning
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Regeringen föreslår att den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen tas bort. Ett
annat förslag är att höja grundnivån i föräldrapenningen.

Pressmeddelande: Borttagande av bortre tidsgränsen och höjd
föräldrapenning

Förslagen finns i utgiftsområde 10, ekonomisk trygghet vid sjukdom och
funktionsnedsättning och utgiftsområde 12, ekonomisk trygghet för familjer
och barn.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
Socialdepartementets ansvar.

Folkhälsa och sjukvård

Professionsmiljard för bättre användning av kompetensen
inom hälso- och sjukvården

Regeringen avsätter en miljard kronor för att stimulera bättre och effektivare
användning av kompetensen inom hälso- och sjukvården, bland annat genom
bättre administrativa stöd för hälso- och sjukvårdens professioner. Förslaget
finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Professionsmiljarden -  för bättre och effektivare
användning av kompetensen inom hälso- och sjukvården

Extra tillskott till sjukvården

Hälso- och sjukvården tilldelas 1 miljard kronor extra år 2016 och 500
miljoner kronor extra per år från och med 2017. Förslaget finns i
utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Extra tillskott i sjukvården
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Viktiga investeringar i kvinnors hälsa

Totalt kommer ytterligare 1,3 miljarder att gå till satsningar för att stärka
kvinnors hälsa över de kommande fyra åren. Detta är utöver den satsning på
1,8 miljarder kronor (för 2015–2019) på förlossningsvård och kvinnors hälsa
som presenterades i vårbudgeten. Förslaget finns i utgiftsområde 9
Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Viktiga investeringar i kvinnors hälsa i budgeten

Avgiftsfri öppenvård för äldre   

All öppenvård som ingår i det nationella högkostnadsskyddet blir avgiftsfri
för äldre från 85 års ålder. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård,
sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Avgiftsfri öppenvård för äldre

Förbättrad psykisk hälsa för unga

Den befintliga satsningen inom området psykisk ohälsa förstärks med
ytterligare 280 miljoner kronor per år under 2016–2019. Medlen ska
användas för att förstärka ungdomsmottagningarnas arbete och stimulera nya
initiativ på området. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård
och social omsorg.

Pressmeddelande: Förbättrad psykisk hälsa för unga        

Fler unga får fri tandvård

Åldersgränsen för fri tandvård höjs. Under mandatperioden föreslås
åldersgränsen för den fria tandvården att utökas successivt upp till och med
det år man fyller 23. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård
och social omsorg.

Pressmeddelande: Fler unga får fri tandvård

Funktionshinder  

Höjt stöd till funktionshindersorganisationer



Regeringen vill höja stödet till funktionshindersorganisationerna med 6
miljoner kronor om året. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård,
sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: 6 miljoner i stöd till
funktionshindersorganisationerna

Idrott

Mer pengar till idrottsrörelsen

Regeringen föreslår att öka statens stöd till idrotten med totalt 197 miljoner
kronor 2016, 208 miljoner kronor 2017 och med totalt 227 miljoner kronor
2018. I detta ingår även den satsning på idrott och etablering som regeringen
aviserade i 2015 års ekonomiska vårproposition. Förslaget finns i
utgiftsområde 17 Kultur, medier, trossamfund och fritid.

Pressmeddelande: Mer pengar till idrottsrörelsen

Socialförsäkringar

Insatser för en stabil och låg sjukfrånvaro

För att stärka handläggningen av sjukförsäkringen föreslår regeringen att
Försäkringskassan tillskjuts 128 miljoner kronor i höständringsbudgeten för
2015 och 250 miljoner kronor årligen från och med 2016. Regeringen
föreslår också att medlen till de finansiella samordningsförbunden inom
välfärds- och rehabiliteringsområdet från och med år 2016 ökas med 59
miljoner kronor per år till totalt 339 miljoner kronor. Förslagen finns i
utgiftsområde 10 Ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning
samt höständringsbudgeten för 2015.

Pressmeddelande: Försäkringskassan får ökade medel för stärkt
handläggning

Pressmeddelande: Mer samverkan genom mer medel till
samordningsförbunden

Borttagande av bortre tidsgräns och höjd föräldrapenning

Regeringen föreslår att den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen tas bort. Ett



annat förslag är att höja grundnivån i föräldrapenningen. Förslagen finns i
utgiftsområde 10 Ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning
och utgiftsområde 12 Ekonomisk trygghet för familjer och barn.

Pressmeddelande: Borttagande av bortre tidsgränsen och höjd
föräldrapenning

Social omsorg

Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Regeringen föreslår att 250 miljoner kronor avsätts årligen under 2016–2019
för att stärka och utveckla verksamheterna. Medlen ska i huvudsak gå till
ökad bemanning men även till satsningar på kompetens och kvalitet.
Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Statligt sommarlovsstöd

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor årligen avsätts under 2016–2019
för ett statligt sommarlovsstöd. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård,
sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Regeringen satsar 200 miljoner på statligt
sommarlovsstöd

Ökad bemanning i äldreomsorgen

Regeringen avsätter 2 miljarder kronor per år 2016–2018 för att höja
kvaliteten inom äldreomsorgen, öka tryggheten för de äldre och förbättra
förutsättningarna för en jämställd, likvärdig och jämlik äldreomsorg.
Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Ökad bemanning i äldreomsorgen

Kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen



Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor avsätts för en kunskapssatsning
till verksamheter inom äldre- och funktionshindersomsorgen. Satsningen
möjliggör stöd till kommunerna att fortsätta kompetensutveckla sin
baspersonal inom dessa områden. Förslaget finns i utgiftsområde 9
Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Regeringen gör kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet inom Annika Strandhälls
ansvar
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
socialförsäkringsminister Annika Strandhälls ansvar.

Insatser för en stabil och låg sjukfrånvaro

För att stärka handläggningen av sjukförsäkringen föreslår regeringen att
Försäkringskassan tillskjuts 128 miljoner kronor i höständringsbudgeten för
2015 och 250 miljoner kronor årligen från och med 2016. Regeringen
föreslår också att medlen till de finansiella samordningsförbunden inom
välfärds- och rehabiliteringsområdet från och med år 2016 ökas med 59
miljoner kronor per år till totalt 339 miljoner kronor.

Pressmeddelande: Försäkringskassan får ökade medel för stärkt
handläggning

Pressmeddelande: Mer samverkan genom mer medel till
samordningsförbunden

Förslagen finns i utgiftsområde 10, ekonomisk trygghet vid sjukdom och
funktionsnedsättning.
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Borttagande av bortre tidsgräns och höjd föräldrapenning

Regeringen föreslår att den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen tas bort. Ett
annat förslag är att höja grundnivån i föräldrapenningen.

Pressmeddelande: Borttagande av bortre tidsgränsen och höjd
föräldrapenning

Förslagen finns i utgiftsområde 10, ekonomisk trygghet vid sjukdom och
funktionsnedsättning och utgiftsområde 12, ekonomisk trygghet för familjer
och barn.



Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Skärpta regler kring
taxiverksamhet och höjd
inkomstpension
Publicerad 23 juli 2015 Uppdaterad 23 juli 2015

Regeringen tillsätter en ny taxiutredning som ska
undersöka behovet av skärpt regelverk för taxi- och
samåkning. Nyheten presenterades under regeringens
sommarfika den 23 juli 2015, där det bland annat också
framkom att inkomstpensionerna höjs nästa år.
- Taxinäringen dras med omfattande problem i form av tuffa
arbetsförhållanden och företag som undviker att betala skatt. Samtidigt har
seriösa företag fått allt svårare att klara sig, sade infrastrukturminister Anna
Johansson.

Den nya taxiutredningen ska bland annat se över möjligheten att ta bort den
dispens för taxameter som finns i dag och istället införa krav på taxameter
för alla. Utredningen ska komma med förslag till åtgärder senast den 1 juli
2016.

Pressmeddelande: Regeringen utreder skärpta regler kring taxiverksamhet

Höjd pension för alla

Inkomstpensionerna kommer att höjas med 4,2 procent 2016.
Garantipensionerna sänks något, men regeringens redan tidigare aviserade
skattesänkning för pensionärer gör att alla pensionärer får mer i plånboken.

- Förändringarna innebär förbättringar för alla pensionärer och den största
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förbättringen sedan nya pensionssystemet infördes, sade
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Pressmeddelande: Strandhäll kommenterar pensionsutvecklingen

Strategi ska stärka solelen

Energiminister Ibrahim Baylan, som var den som ledde dagens möte,
berättade att regeringen i dag beslutat att ge Energimyndigheten i uppdrag att
ta fram en strategi för hur Sverige kan använda solel i större utsträckning.

- Solel har stor potential och vi hoppas att den blir en stark konkurrent till
fossila energislag också här i Sverige. I exempelvis Kina och USA har de
kommit långt, och satsar också stort på utveckling och forskning, sade
energiminister Ibrahim Baylan.

Kortade häktningstider

Regeringen beslutade på regeringssammanträdet om tre uppdrag för att
minska användningen av häktning och motverka isolering av häktade.

- Häktning är nödvändigt för att allvarliga brott ska kunna utredas. Det är
dock angeläget att användningen av häktning och den isolering de häktade
utsätts för begränsas, inte minst när det är fråga om unga personer, sade
inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Regeringen lämnar tre uppdrag som syftar till att minska
användningen av häktning och bryta isoleringen av häktade

Fler folkhögskoleplatser

Som ett led i Regeringens kunskapslyft skapas 750 nya utbildningsplatser på
folkhögskolor. Satsningen syftar till att bidra till minskad
ungdomsarbetslöshet och arbetslöshet. 

- Tack vare kunskapslyftet blir fler människor anställningsbara och fler också
omställningsbara, sade gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida Hadzialic.



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen tillsätter utredning av
Sveriges insatser i Afghanistan
Publicerad 09 juli 2015 Uppdaterad 09 juli 2015

Utrikesminister Margot Wallström hälsade välkommen
till årets första sommarfika med regeringen. Ett av
dagens beslut vid regeringssammanträdet handlade om
att tillsätta en utredning om Sveriges insatser i
Afghanistan under åren 2002 – 2014.
Utredare Tone Tingsgård ska fram till den 30 november 2016 utvärdera de
samlade insatserna och om möjligt se vilka effekter de har fått på det
Afghanska samhället. Särskilt kvinnors roll och deltagande ska beaktas.
Slutsatserna ska leda till rekommendationer som sedan kan användas i
framtida insatser.

- Insatsen i Afghanistan är en av de största utrikes-, säkerhets- och
biståndspolitiska insatser som Sverige har gjort. Vi är väldigt stolta över det
svenska engagemanget i Afghanistan och genom utredningen kan vi dra
lärdomar av arbetet, sa utrikesminister Margot Wallström.

Utredningen presenterades på DN-debatt: Sveriges insats i Afghanistan ska
granskas av utredning.

Det bör markeras att 9000 svenskar har deltagit i den militära insatsen,
kostnaden uppgår till tio miljarder och att dess syfte är säkerhetsskapande,
stabiliserande och att bland annat skapa förutsättningar för utvecklingshjälp
och humanitära insatser. En särskild analys kommer att genomföras när det
gäller den militära insatsens betydelse för Försvarsmaktens verksamhet.

- Det är viktigt att analysera dessa frågor på djupet eftersom att detta så klart
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har effekter på Försvarsmakten och vår försvarsförmåga, sa försvarsminister
Peter Hultqvist.

SIDA har tidigare gjort mindre utvärderingar av biståndsinsatsen och de visar
bland annat på positiva effekter på uppbyggnaden av utbildningssystemet
och hälso- och sjukvårdssystemet.

Sveriges biståndspolitiska strategi för Afghanistan för åren 2014 – 2019
omfattar 4,87 miljarder kronor där fokus ligger på mänskliga rättigheter och
demokrati, sexuell och reproduktiv hälsa, kvinnor och flickors situation samt
utbildning och sysselsättning.  Fokus på sysselsättning handlar mycket om att
skapa alternativ till odlingen av drogväxter så som opium.

- Utredningen kommer att lämna rekommendationer som vi ser som oerhört
viktiga för hur vi ska ta vårt omfattande samarbete med Afghanistan vidare,
sa biståndsminister Isabella Lövin.

Regional tillväxt 2015 – 2020

Regeringen har fattat beslut om en nationell strategi för regional tillväxt
under åren 2015 – 2020. Det ska också vara kraftsamling för att samordna
den nationella politiken med de regionala företrädarna. Fokus ligger på
jobbskapande. Det finns dock fyra huvudutmaningar: den demografiska
utvecklingen, globaliseringen, social sammanhållning samt klimat, miljö och
energi.

Strategin har följande prioriteringar för att möta utmaningarna:

Innovation och företagande
attraktiva boendemiljöer och tillgänglighet
kompetensförsörjning till företagen och
internationella samarbeten

Strategin har skapats i ett brett samarbete mellan den nationella och den
regionala nivån.

- Vi skapar också ett forum för hållbar regional tillväxt vilket innebär att vi
tillsammans med regionala företrädare kontinuerligt följer upp arbetet  så att
det verkligen blir verkstad kring våra prioriteringar, sa landsbygdsminister
Sven-Erik Bucht.

Uppdrag till skolverket om nationella



skolutvecklingsprogram

Skolverket får ytterligare 140 miljoner kronor för att utforma nationella
skolutvecklingsprogram. Insatserna ska riktas mot särskilt utsatta skolor. Tre
områden där det finns behov av utveckling pekas ut:

Värdegrundsfrågor och normkritik
Digitalisering och stöd i arbetet för att överbrygga digitala klyftor
En minskad administrativ arbetsbörda för lärare för att ge lärare mer tid
med eleverna

- Grundproblemet är att de skolor som behöver statligt stöd mest är samtidigt
de som tar emot det minst. Det krävs ihållande insatser och det är det vi
samlar inom ramen för det nationella skolutvecklingsprogrammet, sa
utbildningsminister Gustav Fridolin.

Svensk socialförsäkringsmodell på export

- Sverige har under de senaste 100 åren gått från att vara ett av Europas
fattigaste länder till att vara ett av världens rikaste länder. En viktig nyckel
till detta har varit utbyggnaden av våra generella välfärdssystem, sa
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen nystartar politiken för global utveckling där man inom alla
politikområden strävar mot fattigdomsbekämpning. Den ekonomiska
tillväxten i utvecklingsländerna kommer inte alltid alla till del.  Då är
välfärds- och socialförsäkringssystem ett sätt dela det växande välståndet
jämlikt .

Expertöverföring kring den svenska socialförsäkringsmodellen kommer att
bland annat att ingå i den långsiktiga biståndstrategin för länder i Afrika,
bland annat Mocambique.

- Att det kommer mer pengar in i systemet i lokalsamhället ger
spridningseffekter som främjar småföretagade,  ge människor framtidstro och
sätt att skapa egen försörjning, sa biståndsminister Isabella Lövin.



Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan: Hälsoverktyg
förbättrar hälsan och minskar
kostnader
Publicerad 23 juni 2015 Uppdaterad 23 juni 2015

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
avrundande vårens "hälsoresa" den 22 juni med ett
besök på företaget Proactive i Stockholm.
Proactive är ett företag som grundades år 2009 och arbetar med
företagshälsa. Genom att tydliggöra kostnaden för ohälsa och sjukfrånvaro
visar Proactive företag hur mycket de kan spara genom förebyggande arbete
med hälsa. De har också tagit fram ett verktyg som hjälper medarbetare att
själva förbättra sin egen hälsa. 

Besöket gjordes i Paradiset, en matmarknad med fokus på ekologiska,
närodlade och tillsatsfria livsmedel. Grundaren av både Proactive och
Paradiset berättade om hur man kan hjälpa medarbetare att själva förbättra
sin egen hälsa och om hur maten påverkar prestationen både på företagen
och i hemmen.

– Det var väldigt intressant att höra hur Proactive arbetar med att synliggöra
ohälsans kostnader för företag och hur man kan engagera medarbetare
genom nya digitala verktyg. Besöket i Paradiset var även det givande. Maten
smakar verkligen så mycket bättre när man vet att den är hållbar ur alla
perspektiv, säger Annika Strandhäll.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Jämställd hälsa
Publicerad 15 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

De påverkbara hälsoklyftorna ska slutas inom en
generation. Det långsiktiga målet är att utradera
skillnaderna i kvinnor och mäns sjukskrivningar,
samtidigt som vi pressar ner sjukskrivningstalen i stort
till en låg och stabil nivå. Mäns våld mot kvinnor ska
upphöra.

Aktuell utmaning

Sjukskrivningar: Sjukskrivningarna i Sverige visar, liksom i många andra
länder, en stor skevhet vad gäller könsfördelning. Kvinnor är sjukskrivna i
mycket större utsträckning än män, två av tre sjukskrivna är kvinnor. Det är
ett historiskt mönster som hållit i sig över tid. De psykiatriska diagnoserna är
idag den vanligaste orsaken till sjukskrivning och ökar både hos kvinnor och
män, men ökningen är större hos kvinnor.

Psykisk ohälsa: Det är tre gånger högre risk att unga kvinnor försöker ta sitt
liv än unga män. De självrapporterade psykiska och somatiska besvären,
framför allt bland 13- och 15-åriga flickor, ökar. Dessutom ökar skillnaden
mellan flickors och pojkars upplevda hälsa med stigande ålder.

Mäns våld mot kvinnor: Det är fortfarande många kvinnor som utsätts för
misshandel. Under 2014 anmäldes 28 200 misshandelsfall av kvinnor till
polisen. Det är en ökning med 5 procent jämfört med 2013. Antalet anmälda
våldtäkter ökade med 13 procent mellan 2013 och 2014, till 6 620 anmälda
brott. Runt 17 kvinnor dödas varje år av en man de har eller har haft en nära
relation med. 

HeForShe-mål
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De påverkbara hälsoklyftorna ska slutas inom en generation. Det långsiktiga
målet är att utradera skillnaderna i kvinnor och mäns sjukskrivningar,
samtidigt som vi pressar ner sjukskrivningstalen i stort till en låg och stabil
nivå. Mäns våld mot kvinnor ska upphöra.

HeForShe-initiativ

Regeringen tillsätter en nationell kommission för jämlik hälsa.
Hälsoskillnader mellan kön ska genomgående uppmärksammas i arbetet.
För att möta kvinnors högre sjukskrivningar behövs en mobilisering av
alla berörda parter i samhället, så väl myndigheter som arbetsgivare och
hälso- och sjukvård samt satsningar på kvinnors arbetsmiljö.
Regeringen ser över en framtida, långsiktig satsning på att stärka det
förebyggande arbetet på området psykisk hälsa och att förbättra tidiga
insatser till unga med psykisk ohälsa.
Vi ska satsa på idrotten och förväntar sig att idrottsrörelsen på olika
nivåer förstärker sina ansträngningar att nå en jämställd idrott – en idrott
där aktiva ges samma möjlighet att förverkliga sitt intresse att delta,
oberoende av kön.
En nationell strategi för arbetet mot mäns våld mot kvinnor ska tas fram.
Regeringens förstärker stödet till kvinnojourer för stöd och skydd till
våldsutsatta kvinnor. Lagstiftningen om våldtäkt ses över för att fler
sexualbrott ska klaras upp. Straffen för grova sexualbrott ska skärpas.
En ökad delaktighet av män i ett sådant förändringsarbete ska främjas.
Regeringen har gett fortsatt stöd till en nationell telefonlinje dit personer,
främst män, som riskerar att begå sexuella övergrepp kan ringa för råd
och hjälp att komma till behandling. Arbetet med att förändra
könsstereotypa normer kring maskulinitet, våld och destruktiva
maskuliniteter ska intensifieras.



Artikel från Socialdepartementet

Seminarium: Vägar till ett längre
arbetsliv
Publicerad 10 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Den stigande medellivslängden innebär nya utmaningar
för framtidens pensioner och välfärd. Inom ramen för
projektet Ett längre arbetsliv diskuterades hur vi går
vidare för att nå de fler arbetade timmar som behövs för
att matcha ett längre liv. Det var temat för seminariet
"Vägar till ett längre arbetsliv" som Pensionsgruppen
arrangerade den 17 juni 2015.
Annika Strandhäll inledde och hälsade välkommen till Pensionsgruppens
seminarium. Därefter talade Petter Odmark, analyschef på
Socialdepartementet på temat: Jobba längre är bra men varför är det bra och
hur långt är långt samt vem jobbar länge? Därefter talade Anders Ekholm,
vice VD på Institutet för framtidsstudier på temat framtidens pensioner, vad
driver utvecklingen och demografi.

Se sammanfattande webbintervjuer här på webbplatsen med Annika
Strandhäll, Petter Odmark och Anders Ekholm.

Därefter var det ett panelsamtal med representanter från arbetsmarknadens
parter. Representerade var LO, TCO, Jusek, Sveriges Kommuner och
Landsting (SKL) och Svenskt Näringsliv. Från LO: Renée Andersson; från
TCO: Ann-Sofi Sjöberg; från Jusek: Daniel Lind; från SKL: Jesper Neuhaus
och från Svenskt Näringsliv: Hans Gidhagen.

Ledamöter i Pensionsgruppen

Annika Strandhäll (S), är ordförande i Pensionsgruppen. Ledamöter är
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Tomas Eneroth (S), Fredrik Lundh Sammeli (S), Lars-Arne Staxäng (M),
Solveig Zander (C), Mats Persson (FP), Lars Gustafsson (KD) och Rickard
Persson (MP).

Överenskommelsen om pensionerna är mellan flera partier och därför finns
en formell grupp med medlemmar från dessa. Pensionsgruppen ska samråda
om frågor som gäller pensionsreformen och om det behövs ta initiativ till
justeringar i pensionssystemet.



Artikel från Socialdepartementet

En kommission för jämlik hälsa
Publicerad 04 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2017

Regeringen har utsett professor Olle Lundberg att leda
den kommission för jämlik hälsa som aviserades i
regeringsförklaringen. Kommissionens uppgift är att
lämna förslag som kan bidra till att hälsoklyftorna i
samhället minskar.
En kommission för jämlik hälsa har inrättats som senast den 31 maj 2017 ska
lämna en rapport med förslag som kan bidra till att hälsoklyftorna i samhället
minskar. Regeringen har utsett professor Olle Lundberg att leda denna
kommission som även aviserades i regeringsförklaringen.

Olle Lundberg kommer närmast från forskningscentret Centre for Health
Equity Studies (CHESS), som är ett samarbete mellan Stockholms universitet
och Karolinska Institutet. CHESS huvudsakliga forskningsområde rör
ojämlikhet i hälsa.

Kommissionens huvudsakliga fokus ska vara hälsoskillnader mellan olika
socioekonomiska grupper i samhället och därutöver ska hälsoskillnader
mellan könen genomgående uppmärksammas i kommissionens arbete. Till
grund för kommissionens uppdrag ligger regeringens mål om att de
påverkbara hälsoklyftorna ska slutas inom en generation.

Kommissionen ska även vara uppmärksam på andra hälsoskillnader i
samhället, till exempel mellan personer med funktionsnedsättning, hbtq-
personer, personer med utländsk bakgrund, personer som tillhör nationella
minoriteter och den övriga befolkningen. Även hälsoskillnader mellan dem
som förvärvsarbetar och dem som står utanför arbetslivet ska beaktas.

Betydelsen av såväl generella insatser som insatser riktade till specifika
målgrupper i arbetet för att minska hälsoklyftorna ska övervägas av
kommissionen. Barns förutsättningar att växa upp under trygga och goda
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uppväxtvillkor ska särskilt uppmärksammas. Hälsofrämjande och preventiva
insatser tidigt i livet är avgörande för barns och ungdomars hälsa och för
folkhälsan på lång sikt. Likaså ska även hälsosituationen bland äldre
uppmärksammas. 

Kommissionens arbete ska resultera i förslag riktade till såväl staten som till
kommuner och landsting, men också till andra relevanta samhällsaktörer.
Med ett utåtriktat och inkluderande arbetssätt ska kommissionen aktivt
verka för att de förslag som presenteras har goda förutsättningar att få
genomslag i olika beslutsprocesser, framförallt bland de samhällsaktörer som
kan bidra till att minska ojämlikheterna i hälsa i samhället.

Förslagen ska så långt som möjligt omfatta olika tidsperspektiv framåt i
tiden: ett kort perspektiv på 2-4 år, ett medellångt på 8 år samt en generation
framåt, 25–30 år.

Pressmeddelanden
DatumRubrik

02-juni Pressträff: Kommissionen för jämlik hälsa lämnar över sitt slutbetänkande till finansminister
Magdalena Andersson och folkhälso- och sjukvårdsminister Annika Strandhäll. Pressmeddelande

21-aug
2015 Ledamöter i Kommissionen för jämlik hälsa utsedda Pressmeddelande

04-juni
2015 Professor Olle Lundberg ordförande för kommissionen för jämlik hälsa Pressmeddelande

03-feb
2015 Välkommet initiativ att tillsätta en kommission för jämlik hälsa Pressmeddelande



Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll om en mer
jämställd föräldraförsäkring
Publicerad 02 juni 2015 Uppdaterad 02 juni 2015

Regeringen har lämnat propositionen En mer jämställd
föräldrapenning till riksdagen. Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll berättar mer om förslaget i denna
intervju.
Vad innebär förslaget om en tredje reserverad månad i
föräldraförsäkringen?

Förslaget innebär att ytterligare en månad, utöver de nuvarande två,
reserveras för respektive förälder. Det gör att 180 av de totalt 390 dagarna
för föräldrapenning är vikta till den enskilda föräldern och inte går att
överlåta. Det skapar starka incitament för den förälder som i dag inte tar ut
lika många dagar att ta ut fler, vilket i förlängningen ger ett mer jämställt
uttag av föräldrapenningen.

Varför är förslaget viktigt?

Förslaget är viktigt eftersom vi ser att föräldrar inte delar jämställt idag.
Kvinnor tar ut betydligt mer än män vilket innebär längre tid borta från
arbetsmarknaden. Det kan få effekter för kvinnor i form av sämre
löneutveckling, sämre karriärmöjligheter men även lägre pension till följd av
en lägre livsinkomst. Förslaget ökar alltså jämställdheten på flera sätt, dels
när det gäller kvinnors situation på arbetsmarknaden, men också när det
gäller fördelningen av det obetalda hemarbetet. Det stärker också barnets
rätt till båda sina föräldrar.

När träder förslaget i kraft?

Den 1 januari 2016.
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Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan: Rehabilitering och
arbetsträning för att komma ut på
arbetsmarknaden
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Måndagen den 25 maj besökte
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Göteborg
och träffade bland annat det sociala företaget Karriär-
Kraft.
Karriär-Kraft är ett socialt företag och kooperativ verksamhet som sedan
1996 arbetat med att stötta människor med eller utan funktionsnedsättningar
att komma närmare arbetsmarknaden. Verksamheten fokuserar på utbildning
och arbetsträning genom samarbete med aktörer som arbetsförmedlingen,
Västra Götalandsregionen, arbetsgivare och intresseorganisationer.

Under besöket berättade representanter från Karriär-Kraft mer om hur de
arbetar med rehabilitering och arbetsträning för att stärka människor som
står långt ifrån arbetsmarknaden.

Karriär-Kraft är ett bra exempel på hur sociala företag kan bidra med
kompetens och innovation för att hitta vägar som för människor närmare
arbetsmarknaden, säger Annika Strandhäll.
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Artikel från Socialdepartementet

Mjukare broms i pensionssystemet
införs år 2017
Publicerad 25 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Pensionssystemets balansering ändras från och med år
2017. Det beslutade pensionsgruppen den 22 maj
2015. Endast en tredjedel av balanseringseffekten
kommer att påverka pensionerna. Syftet är att jämna ut
svängningarna mellan åren.
Främre raden på bilden: Tomas Eneroth, Annika Strandhäll, Solveig Zander
och Mats Persson och bakre raden: Lars Gustafsson, Fredrik Lundh
Sammeli, Lars-Arne Staxäng och Rickard Persson.

Enligt den senaste prognosen från Pensionsmyndigheten väntas
inkomstpensionen öka med 4,7 procent år 2016. Det blir den högsta reala
höjningen av pensionerna sedan det nya pensionssystemet infördes.
Ökningen är resultatet av en förbättrad ekonomisk situation i Sverige,
samtidigt som balanseringen i pensionssystemet kompenserar för tidigare
nedgångar.

 Pensionsgruppen har beslutat att pensionssystemets balansering ska
förändras från och med år 2017. Det betyder att hela uppgången år 2016
kommer att komma pensionärerna till del, samt att nivån på pensionerna
framöver kommer att utvecklas jämnare. Svängningarna i utbetalningarna
blir plattare från år till år och både bromsen och gasen blir mindre tvär.

 - Pensionärerna har varit med och burit bördan av den ekonomiska
nedgången under de senaste åren. Nu får de en historisk höjning av sin
inkomst samtidigt som vi i pensionsgruppen genom justeringen av bromsen
ser till att bygga ett ännu robustare pensionssystem, säger Annika Strandhäll,
ordförande i pensionsgruppen.
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Ledamöter i pensionsgruppen

Annika Strandhäll (S), ordförande. Ledamöter är Tomas Eneroth (S), Fredrik
Lundh Sammeli (S), Lars-Arne Staxäng (M), Solveig Zander (C), Mats
Persson (FP), Lars Gustafsson (KD) och Rickard Persson (MP).

Överenskommelsen om pensionerna är mellan flera partier och därför finns
en formell grupp med medlemmar från dessa. Pensionsgruppen ska samråda
om frågor som gäller pensionsreformen och om det behövs ta initiativ till
justeringar i pensionssystemet.



Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan: Långsiktigt
hälsoförebyggande arbete lönar
sig
Publicerad 20 maj 2015 Uppdaterad 20 maj 2015

Onsdagen den 20 maj besökte
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
Norrköpings kommun och textilserviceföretaget TvNo
som arbetat långsiktigt för att minska sjukfrånvaron.
TvNo är ett textilserviceföretag som ägs av Region Östergötland, Jönköpings
län och Norrköpings kommun. Företaget har 125 anställda och har under
lång tid arbetat aktivt för att motverka ohälsa och sänka antalet
sjukskrivningar.

Minskad sjukfrånvaro

Under besöket träffade Annika Strandhäll VD:n Jonny Hägerström och
fackliga representanter som berättade om hur de arbetar med arbetsmiljö och
hälsa. Hon gjorde också en rundtur på företaget och samtalade med
medarbetare.

TvNo har gått från en sjukfrånvaro på 22 procent 1988 till 5,9 förra året.
Rotation, ordentlig introduktion med sjukgymnast för nyanställda och
uppmärksammande av psykisk ohälsa är några av åtgärderna bakom.

– Det är väldigt roligt att komma ut på ett kvinnodominerat företag med tung
verksamhet där man så systematiskt prioriterar det förebyggande arbetet.
Man ser ju också att det målmedvetna arbetet verkligen ger resultat!
konstaterar, Annika

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan: Tvärsektoriell
samverkan för vägar till egen
försörjning
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 20 maj 2015

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll träffade
onsdagen den 29 april Borlänge kommuns
kartläggningsteam. Teamet samarbetar med flera
myndigheter för att hjälpa dem som har försörjningsstöd
att hitta egen försörjning.
Till kartläggningsteamet kommer Borlängebor med försörjningsstöd och vars
förmåga till arbete eller studier är oklar. Kartläggningsteamet arbetar
tvärsektoriellt och i samverkan både internt inom socialtjänsten och med
Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och landstinget. Ambitionen är att
hitta en väg ut ur bidragsberoende till egen försörjning.

Representanter för kartläggningsteamet berättade för
socialförsäkringsministern om sina erfarenheter av nya sätt att arbeta med
personer som får försörjningsstöd.

– Det var lärorikt att få höra hur teamet arbetar genom att sätta individen i
centrum, säger Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Samtal med minister om socialt
utsatta EES-medborgare
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen har inlett ett samarbete med Rumänien
kring frågor om social utsatthet. Rumäniens minister
Rovana Plumb, minister för arbete, familj, socialt skydd
och äldre besökte Stockholm den 23 januari för ett möte
med barn-, äldre och jämställdhetsministern Åsa
Regnér och socialförsäkringsministern Annika
Strandhäll samt representanter från civilsamhället.
Länderna kommer att fortsätta dialogen och ett fördjupat
samarbete.
 

Samtalen handlade om att främja föreningslivets aktiva roll för att hjälpa
socialt utsatta EU-medborgare. Behovet av att lyfta framgångsrika
arbetsmetoder lyftes fram samt en önskan om ökad samordning mellan
civilsamhället, kommunerna och staten.

Webbutsändning: Pressträff 23 januari med anledning av samtal med den
rumänska ministern för arbete, familj, socialt skydd och äldre

Fri rörlighet inom EES

Reglerna om fri rörlighet inom Europeiska ekonomiska samarbetsområdet
(EES) innebär en omfattande rätt för EES-medborgare och deras
familjemedlemmar att fritt röra sig och uppehålla sig i hela EES. Rätten till
fri rörlighet för EES-medborgare är av väsentlig betydelse för den europeiska
integrationen och ska inte inskränkas. 
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En sida av den fria rörligheten är att allt fler människor inom EES-området
lever i svår fattigdom och utanförskap. Många söker sig till Sverige i hopp
om att hitta försörjning. Dessa utsatta kvinnor och män kommer
huvudsakligen från Rumäninen och Bulgarien. Många är fattiga romer som i
vissa fall är utsatta för antiziganism. De lever ofta under mycket svåra
förhållanden i Sverige och i en utsatthet som kan få konsekvenser för hälsan
och risk att utsättas för brott.

Fonden för europeiskt bistånd till de sämst ställda
(FEAD)

Fonden för europeiskt bistånd till de sämst ställda (FEAD)stöder EU-
ländernas åtgärder för att ge materiellt stöd till de sämst ställda.Fonden
används för att komplettera nationella strategier för hållbar
fattigdomsutrotning och social delaktighet.

För Sveriges del omfattar fonden cirka 13 miljoner kronor årligen under
perioden 2015-2020. Rådet för Europeiska socialfonden i Sverige (Svenska
ESF-rådet)kommer att vara den förvaltande och attesterande myndigheten
för fonden. Projektansökningar utlyses från hösten 2015.
Syftet med det svenska programmet är att bistå ekonomiskt och socialt
utsatta EU/EES-medborgare när de vistas tillfälligt i Sverige, under högst tre
månader, utan uppehållsrätt. Målet för det svenska programförslaget är att
socialt- och ekonomiskt utsatta personers förutsättningar för social
delaktighet och egenmakt ska öka.

Fonden ska åtgärda de värsta formerna av fattigdom genom att erbjuda icke-
finansiellt bistånd till dem som har det sämst ställt. Det handlar om
samhällsinformation, till exempel vägbeskrivningar till härbärgen, dusch och
toalettrum, information om villkor, rättigheter och skyldigheter som finns i
Sverige och insatser för att främja hälsa och förebygga ohälsa.

Rådet för Europeiska socialfonden i Sverige



Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan: Brukaren i fokus
minskar sjukskrivningarna
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Måndagen den 27 april besökte
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Skönsmons
hemtjänst i Sundsvall som åstadkommit goda resultat
genom nytt arbetssätt.
Hemtjänsten i Skönsmon har utvecklat ett nytt arbetssätt med ambitionen att
sätta verksamheten och brukaren i fokus. Resultaten visar enligt Skönsmons
egna undersökningar färre larm från brukarna och färre sjukskrivningar
bland medarbetarna samt en ökad kontinuitet i vilken personal brukarna
träffar. Under besöket delade representanter från fackförbund och
Skönsmons hemtjänst av sina erfarenheter av sitt arbete till
socialförsäkringsministern.

Annika Strandhäll besökte också Försäkringskassan och
Ungdomsrådgivningen. Ungdomsrådgivningen är ett samarbete mellan
Sundsvalls kommun och Arbetsförmedlingen och vänder sig till ungdomar
mellan 18 och 24 år. Besöket handlade framför allt om ungdomars
psykosociala hälsa och hur Ungdomsrådgivningen arbetar för att stötta unga.

– Det har varit en givande dag i Sundsvall. Vi har haft intressanta samtal om
bland annat arbetsmiljö och psykisk ohälsa, summerar Annika Strandhäll.
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Artikel från Socialdepartementet

Bortre gränsen i sjukförsäkringen
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 21 april 2015

Ett förslag om avskaffad bortre tidsgräns från och med
den 1 januari 2016 har skickats ut på remiss.
Regeringen avser att återkomma till riksdagen med ett
förslag i budgetpropositionen för 2016.

 
Som ett första steg i en mer human sjukförsäkring kommer den bortre
gränsen i sjukförsäkringen att avskaffas. Under de senaste åtta åren har
sjukförsäkringen genomgått stora förändringar. Tidsgränser har införts i
sjukförsäkringen och den mest omdiskuterade av dessa har varit den bortre
gränsen för hur länge sjukpenning kan betalas ut. Ett förslag om avskaffad
bortre tidsgräns från och med den 1 januari 2016 har skickats ut på remiss.
Regeringen avser att återkomma till riksdagen med ett förslag i
budgetpropositionen för 2016.

Vårbudgeten 2015

Förslagen i vårbudgeten på sjukförsäkringsområdet ligger i utgiftsområde 10,
ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Bortre gränsen sjukförsäkringen finns i 2015 års ekonomiska vårproposition.
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Artikel från Socialdepartementet

Höjd ersättning för sjukskrivna
arbetslösa
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 21 april 2015

Regeringen föreslår höjd ersättning för sjukskrivna
arbetslösa i vårbudgeten.

 
Regeringen föreslår att ersättningen till arbetslösa sjukskrivna höjs. Den
högsta ersättningen höjs från 486 till 543 kronor per dag från och med den 7
september 2015. Ersättningen har varit oförändrad sedan 2007.

Vårbudgeten 2015

Förslagen i vårbudgeten på sjukförsäkringsområdet ligger i utgiftsområde 10,
ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Höjd ersättning för sjukskrivna arbetslösa finns i Vårändringsbudget för
2015.
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Artikel från Socialdepartementet

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 21 april 2015

Regeringen föreslår höjd sjuk- och aktivitetsersättning i
vårbudgeten.

 
Förslaget innebär att procentsatsen vid beräkning av hel inkomstrelaterad
sjuk- och aktivitetsersättning höjs från 64 till 64,7 procent av den försäkrade
personens antagandeinkomst. Antagandeinkomsten är genomsnittet av
inkomsterna under ett antal år före sjukfallet. Förslaget föreslås börja gälla
den 1 oktober 2015.

Vårbudgeten 2015

Förslagen i vårbudgeten på sjukförsäkringsområdet ligger i utgiftsområde 10,
ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning finns i Vårändringsbudget för 2015.
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Artikel från Socialdepartementet

Höjt underhållsstöd
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 21 april 2015

Regeringen föreslår höjt underhållsstöd i vårbudgeten.

 
Regeringen föreslår att underhållsstödet höjs med 300 kronor per barn och
månad. Ensamstående föräldrar har oftare en knappare ekonomi än föräldrar
som är gifta eller sambo. Detta gäller särskilt för ensamstående mammor.
Underhållsstödet har inte höjts sedan 2006. Regeringen anser därför att det
finns anledning att höja stödet med 300 kronor per barn och månad.
Underhållsstödet blir då 1 573 kronor per månad.

Förslaget i vårbudgeten om underhållsstöd ligger i utgiftsområde 12,
ekonomisk trygghet för familjer och barn.

Förslaget om underhållsstödet finns i Vårändringsbudget för 2015.
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Artikel från Socialdepartementet

Förbättrat bostadstillägg till
ålderspensionärer
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 21 april 2015

Regeringen föreslår i vårbudgeten ett förbättrat
bostadstillägg till ålderspensionärer.

 
Regeringen anser att bostadstillägget till den som har fyllt 65 år bör betalas
ut med 95 procent av bostadskostnaden upp till en bostadskostnad på 5 000
kronor per månad. Nuvarande nivå är 93 procent. Förändringen föreslås
gälla från den 1 september 2015. Bostadstillägget är en inkomstprövad
förmån som kan betalas ut till pensionärer med låga inkomster. Cirka 250
000 ålderspensionärer har i dag bostadstillägg.

Förslaget i vårbudgeten om bostadstillägget till pensionärer ligger i
utgiftsområde 11, ekonomisk trygghet vid ålderdom.

Förslaget om bostadstillägget till pensionärer finns i Vårändringsbudget för
2015.
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Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan fortsatte till Visby
Publicerad 20 april 2015 Uppdaterad 20 april 2015

Fredagen den 17 april besökte
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Visby.
Under besöket gästades Försäkringskassan,
Pensionsmyndigheten och Gotlands Slagteri.
Under våren besöker socialförsäkringsminister Annika Strandhäll ett antal
orter i Sverige för att uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv.

Slakteri- och styckningsbranschen är en sektor som präglas av mycket
arbetsskador. Gotlands Slagteri jobbar aktivt för att förbättra arbetsmiljön för
sina 130 medarbetare och har en relativt låg andel sjukfrånvaro jämfört med
andra i samma sektor.

På Gotlands Slagteri träffade socialförsäkringsministern representanter från
företagsledning, fackförbund och skyddsombud som delade med sig av sina
erfarenheter och tillvägagångssätt för en bättre arbetsmiljö.
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Artikel från Socialdepartementet

Hälsoresan fortsatte till Luleå
Publicerad 15 april 2015 Uppdaterad 15 april 2015

Måndagen den 13 april besökte
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Luleå som
en del i vårens #hälsoresa.
 

Under besöket gästades Försäkringskassan, Bergvikens äldreboende och
SSAB.

Bergvikens äldreboende arbetar strategiskt för att hålla sjukfrånvaron på en
låg nivå. De delade med sig av sina erfarenheter och tillvägagångssätt.

SSAB är ett stålverk som likt andra stora arbetsplatser brottas med
arbetsplatsolyckor och där arbetsmiljön påverkar sjuktalet hos de anställda.
Representanter från ledning och fackförbund berättade om hur de arbetar
med arbetsmiljö och hälsa på företaget.

– För varje stopp på hälsoresan får vi en klarare bild av förutsättningarna i
olika delar av Sverige och på olika arbetsplatser. Här i Luleå har vi haft
spännande besök på ett äldreboende, SSAB och Försäkringskassan. Vi har
bland annat pratat om hälsa i arbetslivet och rehabilitering. En givande dag,
säger Annika Strandhäll i en kommentar.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Välfärdssatsningar i vårbudgeten
Publicerad 15 april 2015 Uppdaterad 29 april 2015

Regeringen lämnade vårbudgeten till riksdagen den 15
april. Nedan hittar du ett urval inom
Socialdepartementets ansvar av förslagen i regeringens
vårändringsbudget för 2015 och av aviseringarna i
2015 års ekonomiska vårproposition.

Folkhälsa och sjukvård

Förbättrad förlossningsvård och stärkta insatser för kvinnors hälsa föreslås.
Regeringen aviserar samtidigt förslag på kostnadsfria läkemedel för barn från
och med 2016.

Förbättrad förlossningsvård
Kostnadsfria läkemedel för barn

Funktionshinder och barnets rättigheter                 

Alla barn ska få de bästa förutsättningarna för att utveckla sin förmåga och
kunna delta på egna villkor i skolan och på fritiden. Regeringen ökar anslaget
så att alla barn i åldern 8-19 år ska kunna få ekonomiskt bidrag till
glasögon.           

Bidrag till glasögon för barn

Idrott

Regeringen vill att 32 miljoner år 2015 tillförs idrottsrörelsen för
etableringsinsatser för nyanlända. Satsningen är permanent. För 2016 och
framåt bedöms anslaget öka med 64 miljoner kronor per år.
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Satsning på idrott för nyanlända

Jämställdhet

Regeringen anser att stödet till de ideella kvinnojourerna behöver stärkas och
föreslår att anslaget Särskilda jämställdhetsåtgärder ökar med 25 miljoner
kronor för år 2015. Pengarna avsätts till de ideella kvinno- och tjejjourerna.

 Satsning på kvinnojourerna

Socialförsäkringar      

Regeringen föreslår höjt underhållsstöd, höjd ersättning för sjukskrivna
arbetslösa, höjd sjuk- och aktivitetsersättning samt förbättrat bostadstillägg
till ålderspensionärer.

Höjt underhållsstöd
Höjd ersättning för sjukskrivna arbetslösa
Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Förbättrat bostadstillägg för ålderspensionärer

Social omsorg

Regeringen avser under 2015 satsa 1 miljard kronor på ökad bemanning i
äldreomsorgen. För 2016 till 2018 bedöms utgifterna för äldreomsorgen öka
med 2 miljarder per år.

 Ökad bemanning i äldreomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker Gävle
för goda exempel
Publicerad 30 mars 2015 Uppdaterad 01 april 2015

Annika Strandhälls besök i Gävle är en del i hälsoresan.
Hälsoresan stäcker sig från Luleå i norr till Malmö i
söder.
Måndagen den 30 mars besökte socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
Pensionsmyndigheten och Företagshälsan i Gävle. Besöket är ett av stoppen
för turnén #hälsoresa, som pågår under våren.

Företagshälsan i Gävle AB är en kundägd, icke vinstdrivande företagshälsa
med cirka 130 anslutna företag och verksamheter i Gävle. De berättade om
några goda exempel och gav en bild av hur det ser ut på arbetsplatserna i
Gävle.

– Vi hade ett intressant samtal med medarbetarna på Företagshälsan. Med
deras långa erfarenhet kunde de ge ett historiskt perspektiv på den
utveckling vi ser idag med den stigande sjukfrånvaron. Det är tydligt för mig
att företagshälsovården har en viktig roll att spela i arbetet mot ohälsan,
säger Annika Strandhäll.

Oroande utveckling av sjukskrivningarna

Mellan 2010-2014 har sjukpenningtalet i Sverige ökat med 55 procent.
Antalet inkommande sjukfall har ökat sedan 2010 och under de senaste åren
har även längden på sjukskrivningarna ökat. Cirka två tredjedelar av de
sjukskrivna är kvinnor. Psykiatriska diagnoser ökar som andel av
sjukskrivningarna och antalet sjukfall med en psykiatrisk diagnos uppgår i
dagsläget till cirka 60 000. De psykiatriska diagnoserna ökar både hos
kvinnor och hos män, men ökningen är större hos kvinnor.
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– Det är ett oroande läge vi har i Sverige, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll. Prognoser från Försäkringskassan pekar på en utveckling
rakt uppåt och ökande kostnader om cirka 17 miljarder mellan 2013-2017.
Det får konsekvenser för varje person som drabbas, men också för hela vårt
samhälle och Sveriges ekonomi.

Regeringens arbete för att hejda den ökande
sjukfrånvaron

– Resorna är en del i regeringens arbete med att hejda den ökande
sjukfrånvaron. Vill vi träffa berörda parter ute i landet - myndigheter,
kommuner och arbetsgivare - för att få en bättre problembild, informera om
våra insatser på området och diskutera vägar framåt, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Artikel från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministerns resa
fortsätter till Vetlanda och
Jönköping
Publicerad 16 mars 2015 Uppdaterad 01 april 2015

Annika Strandhälls besök på arbetsplatser i Vetlanda
och Jönköping är en del i hälsoresan. Hälsoresan
stäcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder.
Den 16 mars besökte socialförsäkringsministern IKEA:s lager i Torsvik och
tog del av deras arbetsmiljöarbete.

Besök på Försäkringskassan

Besöket på Försäkringskassan handlade bland annat om arbetet med
förenklade läkarintyg. Annika Strandhäll träffade också Finsam-projektet
"IT-spåret", som är en anpassad utbildning för unga med Aspergers.

Oroande utveckling av sjukskrivningarna

Mellan 2010-2014 har sjukpenningtalet i Sverige ökat med 55 procent.
Antalet inkommande sjukfall har ökat sedan 2010 och under de senaste åren
har även längden på sjukskrivningarna ökat. Cirka två tredjedelar av de
sjukskrivna är kvinnor. Psykiatriska diagnoser ökar som andel av
sjukskrivningarna och antalet sjukfall med en psykiatrisk diagnos uppgår i
dagsläget till cirka 60 000. De psykiatriska diagnoserna ökar både hos
kvinnor och hos män, men ökningen är större hos kvinnor.

– Det är ett oroande läge vi har i Sverige, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll. Prognoser från Försäkringskassan pekar på en utveckling
rakt uppåt och ökande kostnader om cirka 17 miljarder mellan 2013-2017.
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Det får konsekvenser för varje person som drabbas, men också för hela vårt
samhälle och Sveriges ekonomi.

Regeringens arbete för att hejda den ökande
sjukfrånvaron

– Resorna är en del i regeringens arbete med att hejda den ökande
sjukfrånvaron. Vill vi träffa berörda parter ute i landet - myndigheter,
kommuner och arbetsgivare - för att få en bättre problembild, informera om
våra insatser på området och diskutera vägar framåt, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Artikel från Socialdepartementet

Annika Strandhäll studerar goda
exempel för ett friskare arbetsliv
Publicerad 13 februari 2015 Uppdaterad 01 april 2015

Annika Strandhälls besök på arbetsplatser i västra
Götaland är en del i hälsoresan. Hälsoresan stäcker sig
från Luleå i norr till Malmö i söder.
Socialförsäkringsministern besökte den 13 februari arbetsplatser i västra
Götaland som arbetar med rehabilitering, bland annat Unicarriers
Manufacturing i Mölnlycke. Annika Strandhäll träffade även
Landsorganisationen (LO).

Oroande utveckling av sjukskrivningarna

Mellan 2010-2014 har sjukpenningtalet i Sverige ökat med 55 procent.
Antalet inkommande sjukfall har ökat sedan 2010 och under de senaste åren
har även längden på sjukskrivningarna ökat. Cirka två tredjedelar av de
sjukskrivna är kvinnor. Psykiatriska diagnoser ökar som andel av
sjukskrivningarna och antalet sjukfall med en psykiatrisk diagnos uppgår i
dagsläget till cirka 60 000. De psykiatriska diagnoserna ökar både hos
kvinnor och hos män, men ökningen är större hos kvinnor.

– Det är ett oroande läge vi har i Sverige, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll. Prognoser från Försäkringskassan pekar på en utveckling
rakt uppåt och ökande kostnader om cirka 17 miljarder mellan 2013-2017.
Det får konsekvenser för varje person som drabbas, men också för hela vårt
samhälle och Sveriges ekonomi.

Regeringens arbete för att hejda den ökande
sjukfrånvaron
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– Resorna är en del i regeringens arbete med att hejda den ökande
sjukfrånvaron. Vill vi träffa berörda parter ute i landet - myndigheter,
kommuner och arbetsgivare - för att få en bättre problembild, informera om
våra insatser på området och diskutera vägar framåt, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Debattartikel från Socialdepartementet

Debattartikel: Upp till bevis för
friskare arbetsplatser
Publicerad 04 mars 2019

Debattartikel i Arbetet av socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll. Publicerad den 4 mars 2019.
Jag fortsätter sätta tilltro till den svenska modellen för friska arbetsplatser.
Det är ett gemensamt uppdrag, men det förutsätter också att alla tar sitt
ansvar, skriver Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister (S).

Trötthet, smärta och värk. Det är de vanligaste besvären som svenskar får av
sitt arbete. Bland de som befinner sig mitt i livet, mellan 30 och 49 år, är det
oro och ångest som är vanligast. Orsaken? Ofta för hög arbetsbelastning.
Detta mönster går igen. I Arbetsmiljöverkets nationella tillsyn över
äldreomsorgen har de hittills hittat brister hos nära nio av tio arbetsställen.

Och just äldreomsorgen är en av de arbetsplatser som sticker ut när det
handlar om sjukfrånvaro, tillsammans med arbeten inom vård, omsorg och
socialt arbete. Det handlar om en påfrestande och belastande arbetsmiljö
som leder till sjukdom.

Personalens bristande delaktighet, hög arbetsbelastning och kränkningar, är
de faktorer som ligger bakom en växande andel av de anmälda
arbetssjukdomarna inom äldreomsorgen. Och det här känns igen från fler
arbetsplatser än äldreomsorgen, från hela arbetsmarknaden.

Kvinnor och män i Sverige ska inte behöva riskera sin egen hälsa för arbetets
skull, men det är en verklighet i för hög utsträckning i dag.
Vi ser det i ohälsostatistiken och vi ser det i olyckor på arbetsplatsen, ibland
med dödlig utgång. För mig är det självklart, du ska inte behöva bli sjuk av
ditt jobb. All ohälsa som kan förebyggas ska också förebyggas. För att det
ska bli verklighet måste hela samhället kraftsamla, men en stor del faller på
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vad som händer på arbetsplatsen.

Under den förra mandatperioden, för att undvika lagstiftning, tog jag emot
löften från arbetsmarknadens parter inom samtliga sektorer om att
intensifiera arbetet för friska arbetsplatser. Vi träffas regelbundet och
stämmer av hur deras arbete utvecklar sig. Hur arbetsgivare och fackliga
organisationer arbetar för att ingen ska behöva bli sjuk av sitt jobb, men att
den som blir det faktiskt får ett bra stöd åter.

Den kommunala och landstingskommunala sektorn lovade bland annat att
arbeta för att förebygga sjukfrånvaro genom att bättre ta till vara
medarbetarnas engagemang, stärka chefers förutsättningar i
arbetsmiljöarbetet och skapa nya vägar tillbaka från sjukskrivning.
Ett exempel på det arbetet som nu pågår är hur det lokalt prövas att arbeta
mer aktivt med tidiga omställningsåtgärder.

Inom den privata sektorn pågår olika projekt med att utveckla stöd för
arbetet på arbetsplatserna och att stärka samverkan i det lokala
arbetsmiljöarbetet. Det pågår också flera forskningsprogram om bland annat
kronisk smärta och hållbart arbetsliv.

Den statliga sektorn har skapat ett nytt utvecklingsområde för att motverka
ohälsa, som de döpt till ”Hållbart arbetsliv”. Syftet med arbetet där är bland
annat att erbjuda stöd till lokala parter inom områden som rehabilitering av
långtidssjukskrivna, förebyggande insatser mot ohälsa och arbete med
friskfaktorer.

Det har nu gått mer än två år sedan arbetsgivar- och fackliga organisationer
lovade att intensifiera sitt arbete för friskare arbetsplatser. De insatser de
lovade och har genomfört är alla viktiga delar, som behövs för att kvinnor
och män inte ska behöva riskera sin egen hälsa för arbetets skull. Samtidigt
blir det allt mer tydligt att det ännu inte går att se tillräckligt tydliga resultat.

Jag fortsätter att sätta min tilltro till den svenska modellen, att det är
arbetsmarknadens parter som har de bästa möjligheterna att nå friska
arbetsplatser. Men vi behöver nu se tydligare resultat. Jag träffar
representanter från samtliga sektorer under denna vecka. 

Sveriges kvinnor och män ska inte behöva betala för en dålig arbetsmiljö
eller dåliga villkor med sin hälsa. Det är heller inte ett eget ansvar för
arbetsmarknadens parter att lösa, men de sitter på en central roll.



Statliga myndigheter behöver också ta sitt ansvar, och där är inte minst
Försäkringskassan viktig. Nyckeln till en god rehabilitering ligger i ett gott
samarbete och god kommunikation mellan arbetstagare, arbetsgivare, hälso-
och sjukvård och Försäkringskassan.

Här har Försäkringskassan ett stort ansvar som måste växlas upp.
De har därför fått uppdrag om att vara mer närvarande, både i kontakten
med individer och andra aktörer. Regeringen har också flera utredningar som
pågår, för att se över hur regelverket för sjukförsäkringen bättre stöttar
tillbaka till hälsa och arbete igen.

Det är ett gemensamt uppdrag, men det förutsätter också att alla tar sitt
ansvar. Nu är det upp till bevis för alla aktörer att visa att de tar sitt.
Ingen ska behöva bli sjuk, skadas eller dö på jobbet.

Annika Strandhäll
Socialförsäkringsminister (S)



Debattartikel från Socialdepartementet

Antibiotikaresistens – en fråga på
liv och död
Publicerad 14 november 2018

Debattartikel i Aftonbladet den 10 november.

Det är mycket i dagens moderna sjukvård som vi tar för givet. Om vi får
lunginflammation förväntar vi oss att kunna få antibiotika, som också gör oss
helt friska. Om vi behöver genomgå en stor operation förväntar vi oss att
kunna göra det utan att få en massa nya följdinfektioner efter operationen.

Problemet är att för varje år som går blir det allt mindre
självklart att olika sorters antibiotika fungerar, eftersom allt fler bakterier blir
resistenta.

En ny rapport från det europeiska smittskyddsinstitutet, ECDC, visar att
varje år dör ungefär 33 000 personer på grund av resistenta bakterier varje år
bara i Europa. Sjukdomsbördan
motsvarar influensa, tuberkulos och HIV/Aids – tillsammans.

Globalt är läget ännu värre – och vi har säkra prognoser på att problemet
kommer att växa enormt. År 2050 uppskattas 10 miljoner per år dö på grund
av resistenta bakterier – det är fler än vad som då beräknas dö av cancer.
Antibiotikaresistens är en fråga på liv och död.

Sverige har en bättre situation än många andra länder. Det beror på flera
saker. Regeringar av olika politiska färg har under lång tid prioriterat det här
området, med bred politisk enighet i riksdagen.

Vi har ett jordbruk och en djurhållning som bara använder antibiotika när det
är nödvändigt, och en sjukvård som är bland de bästa i världen på att inte
skriva ut antibiotika i onödan utan bara till de med behov.
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Men vi kan inte vara nöjda. Vi måste fortsätta arbetet i Sverige, där vi för
några år sen slog fast en strategi för det svenska arbetet. Bakterier bryr sig
inte om landsgränser – när människor och djur reser över världen sprids
bakterier med oss. Därför är det internationella arbetet helt avgörande.

Den svenska Folkhälsomyndigheten gör ett stort arbete, och är bland annat
värd för ett särskilt WHO världshälsocentrum för resistensövervakning. De
har även varit drivande i att få till det internationella övervakningssystemet
av antibiotikaresistens.

Sverige har också jobbat länge för att få till den politiska process där
världens länder just nu försöker angripa problemet tillsammans, efter ett
beslut i FN hösten 2016 som tillkom på bland annat Sveriges initiativ.

Det räcker självklart inte med fina ord – det krävs också verkstad. Därför
jobbar många länder just nu med nationella handlingsplaner och med att få
till praktisk handling på området. Sverige är drivande för att få fler länder att
agera.

Från regeringens sida fortsätter vi också att jobba för att allt fler länder ska
engagera sig allt hårdare i arbetet. Jag deltog nyligen ett internationellt möte
om sjukvårdsfrågor med företrädare för 141 länder, där vi särskilt satte fokus
på antibiotikaresistens.

Sverige är tillsammans med Storbritannien drivande globalt och har startat ett
nytt nätverk för att få fler länder att göra mer. Vi jobbar nu aktivt på att
fördjupa vårt samarbete med och få med Indien som en nyckelspelare i detta
arbete.

Oavsett vilken regering Sverige kommer ha framåt, är det en regering som
måste arbeta hårt för att möta den enorma utmaningen som
antibiotikaresistens innebär – på både kort och lång sikt.

Jag hoppas att vi kan ha lika stor enighet om att driva frågan hårt och tydligt
även framöver. Det är en avgörande fråga för en säker framtid, det är på liv
och död.

Annika Strandhäll
Socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Jag vet hur det är att ha det tufft
som barn
Publicerad 20 juni 2018

Debattartikel av socialminister Annika Strandhäll,
Aftonbladet, 16 juni 2018.
Nu är det mitt ansvar att så många unga som möjligt får växa upp i trygghet.

I dagarna går många barn på sommarlov. Många barn runt om i landet ser
fram emot ett härligt lov på lantstället eller på utlandssemester. Men vi vet
att detta inte gäller för alla barn. För barn som har det tufft hemma, barn till
ensamstående mammor som kämpar för att få ekonomin att gå ihop är
sommaren svår.

Jag vet, jag har varit ett av de barnen.

För min mamma handlade det om att få vardagen att gå ihop. Att gå från
affär till affär för att hitta den billigaste maten. Det fanns inget utrymme för
utlandsresor eller märkvärdiga sommarlovsaktiviteter. Nu är jag själv
mamma. Jag vill som alla andra föräldrar kunna ge mina barn bästa möjliga
sommarlov, precis som min mamma ville ge mig det. Jag vill också att mina
barn ska växa upp i ett samhälle där var du bor och vem du är inte avgör om
du kan följa dina drömmar. Om du ens vågar drömma.

Därför är jag stolt över den förändring som skett de senaste fyra åren. Att vi
börjat investera i varandra, i stället för i skattesänkningar för dem som redan
har mycket.

Det handlar dels om att stärka barnfamiljers ekonomi, så att färre barn
behöver oroa sig för om pengarna ska ta slut innan månaden gör det. Vi har
höjt barnbidraget med 200 kronor i månaden och utvecklat underhållsstödet
så att äldre barn som äter mer och växer ur sina kläder också ska får mer.
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Totalt under mandatperioden kommer regeringen att ha höjt underhållsstödet
för äldre tonåringar med 800 kronor i månaden. Avgiftsfri simskola för barn
och kostnadsfria aktiviteter under skollovet vet vi är satsningar som kommer
underlätta för många barnfamiljer nu på sommarlovet.

Det är mitt ansvar som politiker att se till att så många barn som möjligt får
växa upp i trygghet. Inget barn väljer sina föräldrar, men alla borde få
uppleva en bra och trygg uppväxt.

På så sätt tar vi tillvara på varje barns fulla potential och ser till att så många
som möjligt klarar skolan, kan få ett jobb, försörja sig själva och bidra till
samhället.

Under 1900-talet gjordes enorma framsteg för barns rättigheter. Vi förbjöd
barnaga och redan år 1948 infördes det allmänna barnbidraget. Varje
förbättring för barn och barnfamiljer är resultatet av hårt arbete och en
politisk vilja. Det ger mig styrka, då det är beviset på att förändring är möjlig.
Men det gör också att jag känner ett stort ansvar för att under min tid i
politiken bygga ett jämlikt samhälle.

Men trygghet är mer än ekonomi och aktiviteter på sommarlovet. När barn
riskerar att fara illa eller mår dåligt är det extra viktigt att samhället finns där.
Därför har vi satsat på den sociala barn- och ungdomsvården och ökat
resurserna till elevhälsan, ungdomsmottagningarna och BUP.
Vi vill ge elevhälsan bättre verktyg för att upptäcka barn som mår dåligt eller
far illa och fortsätta stärka vårdcentralerna och BUP:s arbete med att hjälpa
barn och unga.

Målet är att inga barn och unga ska behöva må dåligt utan att få stöd. Även
när det gäller skolan har vi gjort stora satsningar. Staten tar ett större ansvar
för en jämlik skola. De skolor och kommuner som har störst behov får mest
resurser.

Om tre månader är det val. Efter den nionde september hoppas jag att vi kan
fortsätta lägga fram reformer och förslag som gör Sverige mer jämlikt.

Jag fick chansen att växa tack vare det starka samhället och en mamma som
slet varje dag för att jag skulle få de möjligheter jag fått. Det är mitt ansvar
att ta kampen för att nästa generation ska få samma möjligheter.

Annika Strandhäll, socialminister



Debattartikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet

”Att byta juridiskt kön ska bli
snabbt och enkelt”
Publicerad 21 maj 2018

Svenska Dagbladet Debatt, 18 maj 2018 Debattartikel
av Annika Strandhäll och Alice Bah Kuhnke. Sverige
borde vara ett land i framkant när det gäller
transpersoners rättigheter. Regeringen presenterar
därför nu inriktningen för en modern
könstillhörighetslagstiftning, skriver socialminister
Annika Strandhäll (S) och kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke (MP).
Genom historien har hbtq-personer – homosexuella, bisexuella,
transpersoner och queera – varit stigmatiserade, diskriminerade och tvingats
till ett liv i tystnad. Den allmänna opinionen har förändrats till det bättre,
mycket tack vare starka folkrörelser och organisationer som RFSL, RFSL
Ungdom och transföreningen FPES. Samtidigt har beslutsfattare lagt grunden
för en lång rad reformer som ökat hbtq-personers möjligheter att leva sitt liv i
frihet. Förändringsarbetet har ibland gått för långsamt, men de senaste 25
åren har mycket förändrats till det bättre. Det arbetet är inte klart –
livsvillkoren för hbtq-personer ska fortsätta förbättras. Vi vill ge
transpersoner mer makt över sina liv, sina kroppar och sin identitet.

I Sverige infördes 1972 en av världens första lagar gällande transpersoners
situation som avgjorde vilka kriterier som skulle uppfyllas för att man skulle
få genomgå en medicinsk könskorrigering genom vård och behandling, och
slutligen få ett nytt så kallat juridiskt kön i folkbokföringen. Denna
lagstiftning har förändrats på en viktig punkt, sedan 2013 ställs inte längre
krav på sterilisering. Detta krav var ett mycket långtgående och allvarligt
ingrepp som regeringen tar avstånd ifrån. Sedan den 1 maj finns det
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möjlighet för personer som drabbats av detta krav att ansöka om ersättning
från staten.

I övrigt har lagen i stort legat fast i över femtio år. Andra länder har sprungit
om Sverige med en mer modern lagstiftning. Länder som Argentina, Belgien,
Norge och Malta har på senare år infört ny lagstiftning med individen i
centrum. Det är hög tid för Sverige att följa efter. Sverige borde vara ett land
i framkant när det gäller transpersoners rättigheter.

Regeringen kan nu presentera inriktningen för en modern
könstillhörighetslagstiftning. En lagstiftning Sverige redan borde ha på plats.
De förändringar vi vill få till är att:

Nuvarande könstillhörighetslag ska upphävas och ersättas av två nya
lagar: en lag om ändring av könet i folkbokföringen – den juridiska
processen, och en lag om kirurgiska ingrepp i könsorganen – den
medicinska processen.
Den nya lagen ska ta sin utgångspunkt i den enskildes självidentifikation.
Det är bara den enskilde själv som kan veta hur hen identifierar sig. Med
detta perspektiv stärks transpersoners egenmakt i en många gånger
livsavgörande process.
Medicinsk behandling skiljs från juridiskt byte av kön. Ingen ska längre
tvingas genomgå medicinska ingrepp som man själv inte vill genomgå.
Samtidigt ska alla som vill ha vård och behandling få det. Att byta
juridiskt kön ska bli en snabb och enkel process som i regel inte kräver
kontakt med vården.
Ungas situation stärks. Vi vill göra processen enklare för den som tidigt
inser att den inte är född i rätt kropp. De ska inte behöva vänta orimligt
länge.

Den nya lagstiftningen blir mer modern och utgår ifrån de mänskliga
rättigheterna. Regeringen skickar nu förslagen till de två nya lagarna för
synpunkter på remiss och planerar att återkomma med skarpa lagförslag så
snart som möjligt.

Transpersoner är en av de grupper som mår sämst i vårt samhälle. Enligt en
rapport från Folkhälsomyndigheten (2015) uppger var tredje transperson att
den någon gång försökt ta sitt liv. Situationen är särskilt svår för unga
transpersoner, bland de som är yngre än 30 år har över 30 procent allvarligt
övervägt att ta sitt liv vid mer än ett tillfälle det senaste året. Det är
alarmerande siffror som vi aldrig kan acceptera.



Många uppger att den långa väntan är en av anledningarna till att
transpersoner mår dåligt. Vi vet att de förslag vi nu lägger fram är
efterlängtade och att väntan har varit allt för lång. Tyvärr har arbetet gått
långsammare än vad vi trott. Det har inte handlat om bristen på vilja, men
det berör många komplicerade frågeställningar som trots flera utredningar
inte lett till tillräckligt bra underlag. Det kan låta som en byråkratisk
undanflykt – det är det inte. Vi är glada att vi nu äntligen kan presentera
inriktningen för en modern könstillhörighetslagstiftning.

För oss är det självklart att alla i Sverige ska kunna ha samma frihet, oavsett
vem du är, hur du identifierar dig eller väljer att leva ditt liv. Modernisering
av könstillhörighetslagen är ett viktigt steg i rätt riktning för att fler ska
kunna ha makt att bestämma över sina egna liv och sina egna kroppar.

Annika Strandhäll (S) socialminister 
Alice Bah Kuhnke (MP) kultur- och demokratiminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Apoteken ska vara bäst på
medicin - inte smink
Publicerad 16 mars 2018

Publicerad i Aftonbladet den 14 mars 2018.
Avregleringen slog fel – nu skärper vi lagarna för
apoteksmarknaden
Oavsett vem du är eller var du bor ska du kunna lita på att få den medicin du
behöver, när du behöver den, lättillgängligt på ett apotek nära dig.

Den borgerliga regeringen gjorde en hastig, ideologisk avreglering av
apoteksmarknaden. Målet var fler apotek runt om i landet och lättare för
vanligt folk att få sin medicin, men resultatet har snarare varit tvärtom.
Avregleringen gjordes på företagens villkor, inte baserat på vanligt folk. Så
ska det inte vara. Därför ser vi nu till att skärpa lagarna för
apoteksmarknaden.

Vi vill att apoteken i ännu högre grad än i dag ska kunna erbjuda de
läkemedel du behöver – när du behöver dem. Du ska inte behöva gå runt
mellan flera olika apotek för att hitta dina läkemedel.
Dessutom ska apoteken kunna ge en riktigt bra rådgivning och information,
för att ge dig som kund och patient bästa möjliga hjälp – och dessutom
avlasta sjukvården.

I förslagen kommer vi bland annat:

Slå fast i lag att apotekens grunduppdrag handlar om läkemedel, såväl att
tillhandahålla dem som att ge information och råd kring dem. När du går
till apoteket ska de vara bäst på den medicin du behöver – inte på
månadens extrapris eller på ett stort utbud av smink eller glass.
Skärpa kraven på kompetens för att ge olika former av rådgivning på
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apotek. Du ska kunna lita på att du får bästa möjliga råd och information
kring läkemedel när du behöver det. Vi vill också förtydliga kraven på
personalens kompetensutveckling.
Införa en regel om att apoteken ska kunna ha läkemedel på plats på det
apotek du beställer det på senast dagen efter du beställt dem – den så
kallade 24-timmarsregeln. Vi ställer kravet på läkemedelsleverantörerna
som är de som har störst möjlighet att påverka hur snabbt ett läkemedel
kommer fram. Du ska kunna räkna med att få din medicin i tid.
Möjliggöra för fler apoteksombud i landet! Vi ser till att det blir möjligt
för alla som har tillstånd att bedriva vanliga apotek att också bedriva
apoteksombud, Vi hoppas att detta ska leda till fler apoteksombud och
bättre tillgång till läkemedel på landsbygden.
Slå fast i lag att apoteken, under vissa förutsättningar, ska få skicka
tillbaka läkemedel som de inte har sålt. På så sätt ska fler apotek våga ta
hem också dyrare eller mer ovanliga läkemedel så att de finns
tillgängliga för patienterna utan att man har beställt dem i förväg. Den
som har en ovanlig sjukdom ska kunna få tag i sin medicin lika bra som
alla andra.

Vi lämnar också flera andra förslag som handlar om att göra
apoteksmarknaden säkrare och mer effektiv. För oss är det självklart att
apoteken ska fokusera på sin medicinska huvuduppgift. Vi börjar nu lösa
flera problem som den tidigare moderatledda regeringens ideologiska
omreglering av apoteksmarknaden skapade.

Det här är en naturlig del i vår strävan efter en mer tillgänglig och jämlik
sjukvård. Sedan 2014 har vi till exempel sett till att receptbelagda läkemedel
som ingår i det vi kallar för läkemedelsförmånerna sedan ett par år är
avgiftsfria för barn.

Varenda unge ska få de läkemedel som han eller hon behöver utan att
föräldrarnas ekonomi ska vara ett hinder.

Vi lägger också fram ett nytt lagförslag som handlar om att det ska bli
enklare att byta ut vissa dyra läkemedel mot ett billigare likvärdigt
läkemedel, inom högkostnadsskyddet. Det här kan ge patienter möjlighet att
få lägre kostnader för läkemedel mot exempelvis högt blodtryck och
hjärtsvikt, magsår eller depression.

Och vi kommer att fortsätta arbetet. För en vård som är trygg, lättillgänglig
och jämlik. För apotek som har din medicin som sin huvuduppgift, inte smink
eller nagellack. Det prioriterar vi alltid före stora skattesänkningar.



Annika Strandhäll
socialminister



Debattartikel

Nu ökar vi tryggheten för Sveriges
företagare
Publicerad 08 mars 2018

Debattartikel av Per Bolund, Mikael Damberg och
Annika Strandhäll i Dagens industri den 6 mars 2018.
Regeringen lägger en proposition om att även
företagare med aktiebolag ska få särskilda regler under
uppbyggnadsskedet så att deras SGI-nivå motsvarar
den hos anställda. Samma regler ska gälla oavsett
bolagsform, skriver Mikael Damberg, Annika Strandhäll
och Per Bolund.
Sveriges småföretagare bär på en enorm innovationskraft och är viktiga
kuggar i samhällsbygget. De moderniserar Sverige, skapar jobbtillfällen och
utvecklar smarta produkter och tjänster som bidrar till ett bättre och mer
hållbart samhälle.

Den rödgröna regeringen har under mandatperioden genomfört flera viktiga
reformer för att underlätta för de allra minsta företagen att ta steget att börja
anställa. Vi har sänkt arbetsgivaravgiften för ensamföretagare som anställer
och vi har infört fördelaktiga regler för personaloptioner i små och växande
företag. Men vi vill också underlätta för att fler ska våga ta det allra första
steget: att starta företaget. Undersökningar visar att brist på trygghet är ett av
de största hindren för att starta och driva företag. Det gäller i ännu högre
utsträckning för kvinnor, som generellt sett ser större hinder för att bli
företagare än män.

Regeringen ser det därför som prioriterat att ta bort de hinder i
trygghetssystemen som finns för företagare. Sverige har ett unikt system i det
att vi valt att försäkra oss gemensamt. Det är ett smart system med
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sjukförsäkring och föräldraförsäkring som gör att vi alla är skyddade
ekonomiskt. Det är ingen slump utan resultatet av medvetna val. Det är
ekonomiskt smart, men också bra för samhället. För trygga människor vågar.

För att fler människor ska se företagande som ett naturligt steg måste
trygghetssystemen fungera lika bra för ensamföretagaren som för den som är
anställd. Så är det inte i dag.

För företagare ser dessutom reglerna vid sjukdom och föräldraledighet olika
ut beroende på vilket bolagsform man väljer. Så ska det inte vara. Även
småföretagarna ska veta att tryggheten i våra gemensamma försäkringar
finns där för dem när olyckan inträffar, sjukdomen tar ut sin rätt eller barnen
är på väg. Så får vi fler, både kvinnor och män, att våga starta företag. Och
det vet vi är bra för Sverige.

Dagens regler gör att den som startar en enskild firma kan använda särskilda
regler under sitt uppbyggnadsskede under de första två åren. Då kan
företagaren få en sjukpenninggrundande inkomst (SGI, det som sjukpenning
och föräldrapenning beräknas på) som minst motsvarar lönen för den som
har ett liknande arbete som anställd. Detta gäller i dag inte för den som
startar ett företag i form av ett aktiebolag, den skillnaden ser regeringen som
orimlig och föreslås att den ska tas bort. Samma regler ska gälla oavsett
företagsform för dig som startar ett eget företag.

För att flera ska våga starta ett företag behöver tryggheten för företagare
öka, särskilt under tiden som verksamheten är i ett uppbyggnadsskede. Vi vet
att situationen under uppbyggnadsskedet är likartad oavsett bolagsform.
Under verksamhetens uppbyggnadsskede tar dessutom många
aktiebolagsägare ut mycket liten lön, eller ingen lön alls och har därför svagt
eller inget försäkringsskydd vid föräldraledighet och sjukdom.

Regeringen lägger därför fram ett lagförslag som innebär att samma skydd
gäller, oavsett bolagsform. För att stärka skyddet för alla egenföretagare
förlänger vi också uppbyggnadsskedet från två till tre år.
Så ökar vi tryggheten och gör att fler vågar starta företag som kan vara med
och bidra till ett bättre och mer hållbart samhälle. Så stärker vi svensk
ekonomi. Två centrala delar i regeringens samhällsbygge.

Per Bolund, biträdande finansminister (MP)
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister (S)
Annika Strandhäll, socialminister (S)



Debattartikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Regeringen tar ett helhetsgrepp
om life science
Publicerad 07 februari 2018

Nu tar vi nästa steg i arbetet med life science – så att
Sverige kan vara fortsatt konkurrenskraftigt, skriver
Mikael Damberg, Helene Hellmark Knutsson och
Annika Strandhäll i Dagens medicin, den 5 februari
2018.
Exporten från life science-sektorn har stor betydelse för Sverige. Under flera
år genomfördes neddragningar i life science-företagens FoU-verksamhet och
exporten minskade. På senare år har trenden börjat vända men den globala
konkurrensen ökar och krafttag behövs för att stärka vår position.

Därför måste vi ta ett helhetsgrepp kring hälsa och life science. Ett exempel
är antibiotikaresistens – en av våra stora globala utmaningar. Antalet fall av
resistens i Sverige kommer att fördubblas på drygt tio år och fortsätta öka. Vi
behöver därför fortsätta arbetet.

Till följd av osäker lönsamhet har många företag avvecklat sina program för
antibiotikautveckling. Här krävs ny kunskap och bättre affärsmodeller för att
vända trenden, där Sverige kan vara ett föregångsland.

För att hantera aktuella utmaningar och möjligheter tillsatte regeringen –
efter diskussion i Nationella innovationsrådet – Anders Lönnberg som
nationell samordnare och ett samverkansprogram inrättades. Nu tar vi nästa
steg och etablerar ett kontor för life science inom regeringskansliet på
Näringsdepartementet. Vi gör det för att samordna politiken, tydliggöra
prioriteringarna och ytterligare höja tempot i arbetet. Kontoret kommer att
ledas av Jenni Nordborg, avdelningschef för Hälsa vid Vinnova.
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Ska Sverige vara konkurrenskraftigt inom life science måste vi vässa arbetet
med:

Ökad innovationstakt i hälso- och sjukvården och omsorgen. Vi har en
åldrande befolkning med nya komplexa vård- och omsorgsbehov. För att
Sveriges invånare ska få tillgång till den bästa vården och omsorgen
krävs att nya, innovativa behandlingsmetoder testas och utvecklas här.
Fler kliniska prövningar i Sverige. Vårdprocesser måste utvecklas till att i
större utsträckning omfatta forskning, innovation och utbildning. Genom
samordnade prioriteringar för forsknings-, utbildnings-, vård- och
näringspolitik och mellan stat, landsting och kommuner kan vi öka
förändringstakten.
Snabba på samordningen av kvalitetsregistren och nationella biobanker.
Sverige har ett stort antal unika register och biobanker, men det är först
när dessa samutnyttjas som industrin och den akademiska forskningen
kan utnyttja deras fulla potential.
Sverige som internationell testmarknad. I den globala konkurrensen
behöver Sverige ett attraktivt erbjudande för investeringar i produktion
av läkemedel och medicinteknik. Fler satsningar behövs på nationella
testbäddar likt den för innovativ strålterapi, där landets sju
universitetssjukhus genomför samordnade tester i klinisk miljö
tillsammans med innovatörer och specialistföretag.
Satsning på digitalisering. Dagens digitala tekniker skapar helt nya
möjligheter att diagnostisera sjukdomar och föreslå individanpassade
behandlingar. Med hjälp av artificiell intelligens går det att utveckla
beslutsstöd för vårdpersonal som vilar på en större mängd data än någon
läkare kan ackumulera under sitt yrkesliv. Sådana beslutsstöd kan göra
vården och omsorgen säkrare och mer jämlik.
Kostnadseffektiv och snabbare utveckling av nya läkemedel. Genom att
integrera nya molekylära teknologier, digitala tekniker och informations-
och kommunikationsteknologier för hantering av big data, samt hälso-
och sjukvårdens register och biobanker kan
läkemedelsutvecklingsprocessen förkortas, kostnaderna reduceras för
företagen och nya effektiva och säkra behandlingar snabbare nå
patienterna. Här har Sverige alla möjligheter att gå i spetsen.

Parallellt krävs fortsatt starkt stöd till universitet och högskolor.
Högkvalitativ forskning och tillgång till spetskompetens är viktiga
förutsättningar för att skapa en välmående life science-sektor. Sverige har
inget annat val än att öka investeringarna och innovationstakten om vi ska
kunna tackla framtidens hälsoutmaningar och behålla en konkurrenskraftig
life science-sektor. Den svenska modellen med samverkan mellan hälso- och



sjukvård, akademi, patienter och industri är den avgörande pusselbiten för
att förverkliga vår vision om att förbättra människors hälsa.

Mikael Damberg (S), närings- och innovationsminister
Helene Hellmark Knutsson (S), minister för högre utbildning och forskning
Annika Strandhäll (S), socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

”Vi inför naloxonprogram för att
minska dödsfallen”
Publicerad 06 februari 2018

SvD Debatt den 6 februari 2018 Den
narkotikarelaterade dödligheten i Sverige är hög. Varje
människa som dör av narkotika är en för mycket, och de
svenska siffrorna sticker ut när man jämför med andra
länder. Regeringen har därför påbörjat ett stort arbete
för att minska dödligheten. En del i detta är att öka
tillgången till naloxon.
Regeringen har under en längre tid arbetat för att tillgängliggöra naloxon för
fler. Naloxon är ett effektivt och lättanvänt läkemedel som kan häva
överdoser av opioider, som till exempel heroin eller fentanyl. Vi vet från
exempel i andra länder att det kan bidra till att minska antalet dödfall till
följd av överdoser. Det är därför glädjande att detta nu kommer kunna
användas i större utsträckning även i Sverige. Det är inte minst en trygghet
för personer med missbruk och deras anhöriga.

I våras gav regeringen Läkemedelsverket och Socialstyrelsen i uppdrag att
öka tillgängligheten till naloxon. Det finns nu förslag på nya regler som ska
göra svenska naloxonprogram möjliga:

1. Sjuksköterskor ska få behörighet att förskriva naloxon. 
Detta kommer möjliggöra att fler kan få tillgång till naloxon genom att
fler inom sjukvården kan skriva ut det.

2. Naloxon får lämnas ut till patient av den som förskriver det. 
Det innebär att den som har fått naloxon förskrivet kan få tillgång till
läkemedlet direkt i stället för att behöva gå till apoteket och hämta ut
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det.

3. Personal utan legitimation i ambulanssjukvården och
räddningstjänsten ska få tillåtelse att ge naloxon. 
Ambulans- och räddningstjänstpersonal är ofta först på plats när något
händer. Med de här förändringarna ökar chansen att den som tagit en
överdos får hjälp i tid.

Förändringarna ger förutsättningar för hälso- och sjukvården att starta
naloxonprogram. De skulle exempelvis kunna bedrivas av
sprututbytesverksamheter. För att skapa förutsättningar för ökad och jämlik
tillgång till naloxonprogram i hela landet tas ett nationellt kunskapsstöd
också fram. Kunskapsstödet ska ge stöd till utbildningsinsatser för de
personer som riskerar att bevittna en överdos och som är tänkta att ge
naloxon.

Regeringen hoppas att ett svenskt naloxonprogram nu ska bidra till att
minska den narkotikarelaterade dödligheten. Vi ser samtidigt att vi behöver
följa upp och utvärdera regeländringarna och hur de åtgärder som nu
genomförs faller ut i Sverige innan vi eventuellt går vidare med ytterligare
utredningsåtgärder för att tillgängliggöra naloxon ännu bredare.

Men narkotikadödligheten är komplex, och en ökad tillgänglighet till naloxon
kommer inte ensamt lösa problemet. Den har en rad olika orsaker, och det
behövs därför också en rad olika lösningar. Regeringen har påbörjat ett brett
arbete för att minska narkotikadödligheten.

På regeringens uppdrag har Socialstyrelsen kartlagt dödligheten och
föreslagit åtgärder för att minska den. Vi har också ökat tillgängligheten till
sprututbyte i hela landet, genom att sänka åldersgränsen och ta bort det
kommunala vetot. Sprututbytesverksamhet kan skapa en viktig kontakt med
vården för personer med missbruk och beroende. 

Därutöver har vi utrett hur vi snabbare ska kunna klassificera nya
psykoaktiva substanser, så kallade nätdroger. Vi vet att nya nätdroger som
dyker upp kan vara mycket farliga och att de i många fall attraherar unga. Vi
har också sett att så fort de klassas så försvinner de nästan alltid direkt från
marknaden. Här kommer vi återkomma med fler åtgärder.

Det finns fortfarande mycket kvar att göra, men vi har tagit viktiga steg i rätt
riktning. Att minska dödligheten och främja hälsa är högt prioriterat för



regeringen. Jag är därför glad att vi snart äntligen kan ha naloxonprogram på
plats.

Annika Strandhäll
socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

En trygg och välfungerande
försäkring med människan i
centrum
Publicerad 24 januari 2018

DN Debatt onsdagen den 24 januari 2018 En
sjukförsäkring som ger ekonomisk trygghet och ett gott
stöd, så att du snabbt kan bli frisk och komma tillbaka
till jobbet. Där individen kan förstå och ta till sig beslutet
en får. Det är mitt mål som socialminister och jag
presenterar nu huvudpunkterna i regeringens program
för en trygg och välfungerande försäkring med
människan i centrum.
När regeringen tillträdde hösten 2014 var utmaningen tydlig.
Sjukskrivningarna hade ökat med 50 procent under den borgerliga regeringen
och prognoserna pekade uppåt. Ulf Kristersson hade under sin tid som
socialförsäkringsminister lyckats med konststycket att utförsäkra nära 100
000 personer och samtidigt få sjuktalen att stiga. Att få kontroll över
situationen och vända den utvecklingen blev vårt tydliga mål.

Ett stort problem idag är att alltför många människor blir sjuka av sitt jobb.
Det tänker vi inte acceptera. Lösningen finns därför ofta på arbetsplatserna,
både för det förebyggande arbetet och för vägen tillbaka. Här har
arbetsgivare och fackliga organisationer ett stort ansvar. Regeringen har
förbättrat den ekonomiska tryggheten, ökat möjligheterna till rehabilitering
och förstärkt arbetsmiljöarbetet så färre blir sjuka av sitt jobb. Men det
räcker inte. När sjukskrivningarna nu inte längre ökar visar sig andra
utmaningar. Det är dem jag särskilt vill ta upp här och nu.
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Regeringen ser två tydliga utmaningar här. Det handlar om stödet till
individen - som behöver utvecklas - och om samverkan mellan myndigheter,
arbetsgivare och organisationer - som måste fungera. Jag ser att vi inte
kommit tillräckligt långt och vill därför ta krafttag i dessa frågor.

Vi får många brev, mail och samtal från människor som berättar om hur de
upplever att tryggheten har brustit och stödet inte varit tillräckligt i
sjukförsäkringen. De berättelserna känner jag mig inte nöjd med. Om något
händer, om en svår sjukdom drabbar eller stressen av en ohållbar
arbetssituation tar ut sin rätt och vi inte kan jobba – då ska vi veta att vi har
ekonomisk trygghet och ett snabbt och bra stöd tillbaka till hälsa och arbete.
När du är som svagast måste samhället vara som starkast. Sverige är starkare
när vi håller ihop. Vi behöver utveckla, och inte avveckla, den svenska
modellen.

Stödet till individen behöver förbättras och fler behöver också ta sitt ansvar i
det stödet. Myndigheter måste samarbeta för individens bästa. Arbetsgivare
måste ta sitt ansvar för att förebygga att anställda blir sjukskrivna och stödja
återgången i arbete på bästa sätt. Därför presenterar regeringen nu ett nytt
åtgärdsprogram för en trygg och välfungerande sjukförsäkring med
människan i centrum:

1. En välfungerande försäkring som ger stöd och leder till jobb.
Regelverket i sjukförsäkringen ska gå i takt med förändringar i samhället och
människors behov. Vi får signaler om att det ibland inte gör det, vilket vi tar
på stort allvar. Det kan till exempel handla om att en rehabilitering avbryts
för att man når en tidsgräns, trots att den erbjuder de bästa möjligheterna att
återgå i arbete. Det finns också de som känner oro för hur Försäkringskassan
bedömer förmågan att arbeta. Regeringen tillsätter nu en utredning som får i
uppdrag att se över tillämpningen av begreppet normalt förekommande
arbete samt särskilda skäl vid bedömning av arbetsförmåga. För att få
resultat redan nu har vi gett Försäkringskassan som mål att vidta åtgärder för
att öka förståelsen för sina beslut, de måste vara tydliga och begripliga. Det
innebär inte att alla kommer vara nöjda med sitt beslut, men att alla ska
kunna förstå varför beslutet ser ut som det gör. Och det ska inte komma som
en överraskning.

2. Nolltolerans – ingen ska falla mellan stolarna. Nyckeln till en god
rehabilitering ligger i ett gott samarbete och god kommunikation mellan
arbetsgivare, hälso- och sjukvård och Försäkringskassan. Här har
Försäkringskassan ett stort ansvar som måste växlas upp. De får ett uppdrag



om att vara mer närvarande, både i kontakten med individer och andra
aktörer. Läkarintyg skickas fram och tillbaka, vilket skapar osäkerhet för de
sjukskrivande läkarna, otrygghet för individen och svårigheter för
Försäkringskassan att göra sitt jobb. Det ger en dålig arbetsmiljö inom både
sjukvården och på myndigheten och i slutändan är det individen som får
betala priset. Vi ger därför ett uppdrag om bättre dialog mellan hälso- och
sjukvården och Försäkringskassan. Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen får ett Nolltoleransuppdrag, det måste bli ett slut på att
människor faller mellan stolarna.

3. Slut på stuprören. Det är en människa som blir sjuk och en människa
som ska bli frisk igen. Det måste stå i centrum. Vi behöver se över individens
resa genom sjukförsäkringen, så att hon på allvar hamnar i centrum och se
till att det regelverk vi har ger trygghet och ett gott stöd tillbaka till hälsa och
jobb. Därför tillsätter regeringen en nationell samordnare som ska ha
individens och samhällets bästa för ögonen.

4. Trygghet och rätt person på rätt plats. Vi har dragit igång ett arbete för
att analysera sjukersättningen, det som tidigare kallades för förtidspension.
Idag är det väldigt få som får sjukersättning beviljad. Rätt person ska vara på
rätt plats för att vi ska kunna ge stöd på bästa sätt. Samtidigt måste vi se till
att regelverket inte lägger hinder i vägen för den som har sjukersättning att få
en meningsfull sysselsättning.

5. Bättre anpassad sjukförsäkring. Det ska vara lättare att bli frisk och
komma tillbaka till jobbet så snabbt som möjligt. Regelverket ska hjälpa, inte
stjälpa detta. Är du sjukskriven på halvtid så utgår reglerna från att du
arbetar halvtid varje dag. Så fungerar varken verkligheten eller människor.
Vi vet att arbetet är en friskfaktor, då ska sjukförsäkringen också erbjuda
möjlighet till arbete för den som kan arbeta. Här finns till exempel ett
spännande initiativ mellan Försäkringskassan och Sahlgrenska sjukhuset där
cancerpatienter som önskar får arbeta i den utsträckning de orkar. Det vill
jag analysera vidare.

Nu fortsätter arbetet med att säkerställa en trygg och välfungerande
sjukförsäkring. Det krävs av ett modernt välfärdsland. Socialförsäkringen är
en del av den svenska modellen, det är så vi byggt Sverige till ett
framgångsland där tryggheten och omsorgen om varandra är självklar. 
För oss handlar det om det tydliga målet och vikten av det förebyggande
arbetet: Du ska inte bli sjuk av ditt jobb, men om du blir sjuk ska du ha



ekonomisk trygghet och få ett gott stöd åter till hälsa och arbete.

Annika Strandhäll
Socialminister



Debattartikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

”Premiepensionen görs om i nya
överenskommelsen”
Publicerad 14 december 2017

DN debatt 14 december 2017 Vi har nu slutit en ny
överenskommelse om pensionerna. Bland
annat förändras premiepensionen. Dagens öppna
fondtorg ska göras om till ett tryggt fondtorg med
kontrollerade och professionellt upphandlade
fonder. Det kommer att göra att antalet fonder kommer
minska avsevärt, skriver företrädare för partierna i
Pensionsgruppen.
Det är snart 20 år sedan det svenska pensionssystemet kom på plats och
sedan dess har omvärlden förändrats. Det har betydelse för pensionerna.
Därför har partierna som står bakom pensionssystemet genomfört en översyn
av systemets olika delar. Vår slutsats är att det i grunden är bra, men att det
behöver utvecklas och moderniseras. Därför har vi tillsammans kommit
överens om att renovera pensionssystemet för att säkra långsiktigt höjda,
hållbara och trygga pensioner.
Det svenska pensionssystemet bygger på två viktiga principer:

Den första är att du tjänar in till din egen pension genom att arbeta. Det gör
att systemet är finansiellt hållbart – i Sverige riskerar vi inte att vältra över
pensionsskulder på framtida generationer så som skett i andra länder.

Den andra principen är att pensionssystemet har ett brett blocköverskridande
stöd i riksdagen och vi tar gemensamt ansvar i Pensionsgruppen.
Tillsammans ger det goda förutsättningar för ett tryggt pensionssystem.
Stabiliteten är viktig eftersom pensioner handlar om oerhört långa
tidsperspektiv – tiotals mandatperioder – och väldigt mycket pengar.
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Under de senaste åren har vi gjort en stor översyn av systemets delar. Vi kan
konstatera att även om systemet i grunden fungerar väl så behöver det
utvecklas och renoveras. Därför har vi nu slutit en ny överenskommelse för
långsiktigt höjda och trygga pensioner som består av:

1. Ett reformerat och förstärkt grundskydd. Grundskyddet för de
ekonomiskt mest utsatta pensionärerna ska förbättras. Bland annat kommer
garantipensionen utökas med ett tilläggsbelopp för de pensionärer som har
det tuffast, samtidigt som taket i bostadstillägget ska höjas. Personer med
garantipension ska även kunna förbättra sin ekonomi genom att jobba längre.
Det ska fortsatt vara ekonomiskt bättre att ha arbetat jämfört med att ta del
av grundskyddet. Ett utredningsförslag presenteras i februari 2018.

2. Ett reformerat premiepensionssystem. Premiepensionen görs om för att
ge bättre trygghet och högre framtida pensioner. Staten kommer ta ett större
ansvar för att det inte ska kunna finnas oseriösa aktörer i
premiepensionssystemet. Som ett första steg ska Pensionsmyndighetens 30-
punktsprogram införas snarast, samtidigt som hållbarhetskrav införs för
samtliga fonder på fondtorget.

I ett andra steg kommer dagens öppna fondtorg göras om till ett tryggt
fondtorg med kontrollerade och professionellt upphandlade fonder. En
konsekvens av dessa åtgärder är att antalet fonder kommer minska avsevärt.
Förvalet (Sjunde AP-fonden) är utgångspunkten i det nya
premiepensionssystemet där staten ansvarar för att ge en kostnadseffektiv,
trygg och stabil pensionsförsäkring med hög avkastning för de som inte vill
välja.

3. Långsiktigt hållbara pensioner. I Sverige lever vi allt längre.
Medellivslängden ökar med 3,5 timmar varje dygn. Det är positivt, men
innebär att pensionernas andel av slutlönen blir lägre eftersom de måste
räcka under en längre tid. För att upprätthålla bra och trygga pensioner
behöver arbetslivet därför förlängas och bli mer hållbart.

I det svenska pensionssystemet finns ingen fast åldersgräns och det kommer
fortfarande, likt i dag, vara upp till dig när du vill gå i pension så länge du
uppnått lägsta åldern. De av Pensionsgruppen föreslagna förändringarna
bygger på Pensionsåldersutredningen och den avsiktsförklaring som parterna
på arbetsmarknaden ställde sig bakom för ett år sedan.



Lägsta åldern för uttag av allmän pension höjs år 2020 från 61 till 62 och
därefter till 63 år 2023 och till 64 år 2026.

Samtidigt höjs rätten att stanna kvar på arbetsmarknaden för den som vill,
den så kallade LAS-åldern, år 2020 från 67 till 68 och till 69 år 2023
Åldern för när det går att ta ut garantipension höjs från 65 till 66 år 2023 och
2026 knyts den till den fortsatta medellivslängdsökningen. Ett undantag görs
för de med ett långt arbetsliv, 44 år.

Samtidigt som åldersgränserna förändras följer trygghetssystemen
(exempelvis sjukförsäkring och a-kassa) med uppåt. Reformen ska vara
statsfinansiellt neutral. Pensionsgruppen är överens om att pensionerna i
första hand måste upprätthållas genom ett längre arbetsliv, men att avgiften
till pensionssystemet ska analyseras vidare.

4. Åtgärder för ett hållbart arbetsliv. Långsiktigt hållbara och trygga
pensioner förutsätter ett hållbart arbetsliv. Det krävs därför fler förändringar
än justeringar i pensionssystemet. Arbetslivet måste bli mer jämställt,
hållbart, flexibelt och modernt. Det är nödvändigt att människor inte slits ut
utan orkar hela vägen. Möjligheten att ställa om under arbetslivet är central
och även tidpunkten för inträdet på arbetsmarknaden är viktig.

Dessa områden ligger utanför Pensionsgruppens mandat, men partierna
bakom pensionsöverenskommelsen är överens om att intensifiera arbetet
med ytterligare arbetsmiljö- och utbildningsrelaterade åtgärder för ett
hållbart arbetsliv.

5. Ett råd för arbetsmarknadens parter. Vägen mot ett hållbart arbetsliv
och hållbara pensioner berör hela samhället och inte minst arbetsmarknadens
parter. Det fortsatta arbetet bör därför göras i dialog med parterna. För att
underlätta det samarbetet skapas ett partsråd som knyts till Pensionsgruppen.

6. Delegation för äldre arbetskraft. För en väl fungerande arbetsmarknad
är det nödvändigt att alla människors kompetens tillvaratas. Samtidigt visar
studier att åldersdiskriminering börjar redan i 40-årsåldern. För att uppnå ett
mer hållbart arbetsliv kommer Pensionsgruppen inom kort att presentera en
delegation som ska arbeta forskningsnära, tillsammans med andra aktörer,
för att motverka åldersdiskriminering och se till att vi bättre tar till vara
äldres kompetens på arbetsmarknaden.



7. Översyn av avdragsreglerna för tjänstepension. Det allmänna
pensionssystemet och tjänstepensionerna utgör en helhet för en trygg
ålderdom och måste fungera bra tillsammans. Därför behöver
avdragsreglerna för tjänstepension ses över för att både tjänstepensionerna
och det allmänna pensionssystemet tillsammans ska bidra till långsiktigt
trygga och hållbara pensioner.

8. Åtgärder för mer jämställda pensioner. Pensionssystemet är jämställt
men ger inte jämställda pensioner. Detta vill Pensionsgruppen varför en
handlingsplan för jämställda pensioner har tagits fram. Lösningarna finns
dock i första hand i en mer jämställd arbetsmarknad.

9. Moderniserade placeringsregler för AP-fonderna. Reglerna för AP-
fonderna behöver moderniseras för att de ska kunna investera hållbart, för
att mer pengar ska kunna placeras utanför börsen och för att möjliggöra
högsta möjliga avkastning och bättre framtida pensioner.
Överenskommelsen är slutet på en lång förhandlingsprocess, men den
innebär starten på det fortsatta arbetet. Med den nya överenskommelsen för
långsiktigt höjda och trygga pensioner tar vi gemensamt ansvar för att alla
som har varit med och byggt upp vårt land ska få en trygg och bra pension.
Det förtjänar både dagens och morgondagens pensionärer.



Debattartikel från Socialdepartementet

Fria människor kräver tryggare
Europa
Publicerad 17 november 2017

Göteborgs-Posten den 17 november 2017
Kära göteborgare. Tack för att vi får låna er stad. Göteborg är också min
stad, jag är född och uppvuxen i Bergsjön. Jag bodde i Göteborg fram till
2010 och förstår den oro som många känner inför den här typen av möten.
Till er vill jag berätta varför vi i dag välkomnar Europas stats- och
regeringschefer till Göteborg. De sociala frågorna är centrala när vi bygger
framtidens Europa. Den Europiska unionen kan inte bara handla om en fri
marknad, den ska handla om fria människor.

Europa har det senaste decenniet drabbats av både en finans- och en
migrationskris, av ökad arbetslöshet och försämrade arbetsvillkor och
därmed av minskad tillit. Det är någonting vi måste möta. På EU-toppmötet
kommer vi att prata om hur vi ser till att EU handlar om människornas
Europa. Om hur vi ser till att säkra rätten till utbildning, trygga anställningar
och tillgång till sjukvård av god kvalitet.

I Sverige såväl som i Göteborg arbetar vi för att öka jämlikheten. I Sverige
har alla rätt till utbildning, stöd att hitta jobb och till medbestämmande på
arbetet. Att principer som redan i dag finns på Sveriges arbetsmarknad också
ska råda i andra EU-länder är bra.

Ett steg i rätt riktning är diskussionen om förbättringar av
utstationeringsdirektivet, reglerna som gäller för de EU-medborgare som
åker och jobbar i andra länder. För oss är det självklart att de som jobbar på
samma arbetsplats ska ha samma rättigheter, oavsett varifrån man kommer.

Hotar tryggheten
När det gäller minilöner är vi inte överens inom EU. Vi tror på den svenska
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modellen där arbetsgivare och fackförbund kommer överens, inte på
lagstadgade lägstalöner som lätt blir ett tak i stället för ett golv. Vi hör
samma argument från borgarna i Sverige. De vill sänka lönerna, vilket är ett
hot mot tryggheten på vår arbetsmarknad. Ingen ska behöva få mindre betalt
än vad kollegan för samma arbetsuppgifter.

Ett socialt Europa handlar inte om att EU ska styra mer, det handlar om att
varje medborgare ska få bättre livs- och arbetsvillkor. Det finns ingen lösning
som passar alla, men vi står inför gemensamma utmaningar och alla länder
måste ta ett ansvar. Ett jämlikt samhälle med rättvisa jobb och tillväxt är
möjligt, såväl för göteborgare som för alla européer. Om detta ska vi tala i
dag, och förhoppningsvis ta viktiga steg på vägen. Tack för att Europa får
låna Göteborg för att ha dessa viktiga samtal.

Annika Strandhäll
socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Patienterna far illa av hyrpersonal i
vården
Publicerad 13 november 2017

Aftonbladet Debatt, måndagen den 13 november 2017
I dag träffar jag bemanningsbranschen för att prata om fenomenet
hyrpersonal och för att höra hur de ser på utmaningarna inom hälso- och
sjukvården. Men framförallt träffar jag dem för att lyfta fram de problem jag
ser med det stora beroendet av hyrpersonal och stafettläkare.
Jag ser hur patienter far illa, med orimligt många läkarkontakter och brister i
kontinuitet. Jag ser också att de stora satsningar regeringen nu gör på
sjukvården riskerar att inte få den effekt vården behöver. Det kommer
dagens möte att handla om.

Landstingens kostnader för hyrpersonal bekymrar mig mycket. SKL:s
prognos för 2017 är att den landar på ofattbart dryga 5,3 miljarder kronor.
Det är en utgift som länge har ökat och vi ser att den fortsätter att göra det.
Inte i alla landsting och inte i alla delar i sjukvården, men det är en
oroväckande utveckling vi ser.

Nu ökar också att kostnaden för inhyrda sjuksköterskor i andel av den totala
kostnaden för hyrpersonal.

Jag vet att landstingen tillsammans med Sveriges Kommuner och Landsting
har ett stort och brett arbete för att bryta beroendet av hyrpersonal och i det
arbetet måste vi hjälpas åt. Samtidigt är jag djupt oroad över utvecklingen av
flera anledningar.

Det handlar i grunden om en enkel sak: som patient i svensk vård ska man
inte ständigt mötas av vikarier! Det säger sig självt att patienten riskerar att
inte få den vård och omsorg den behöver, när patienten ständigt möter nya
ansikten och händer.
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Vi har redan hört exempel som är hisnande, med 55 olika läkare i samma
sjukfall. Det är inte en väg till en god vård av hög kvalitet. Tvärtom.

Det handlar om personalen som inte får en god arbetsmiljö eller goda
förutsättningar att göra sitt jobb. Nya kollegor från en dag till en annan, inga
förutsättningar att lära sig rutiner eller hålla en god kvalitet.
Kostnaderna för hyrpersonalen tränger dessutom ut nödvändiga satsningar
på den ordinarie personalen.

Att de har en god arbetsmiljö, får möjligheter till löne- och karriärsutveckling
och en god kompetensutveckling. Allt i syfte att ge patienter en trygg och bra
vård, oavsett var i landet man bor.

Det handlar också om ett felanvändande av våra skattepengar. Det finns en
del som sticker särskilt i ögonen, och det är fördyrningen utifrån tecknade
avtal. Att det finns behov av tillfällig bemanning för att möta perioder av
sjukdom eller liknande är fullt rimligt. Att landsting tecknar avtal med
bemanningsföretag för att hantera detta lika så.

Att kostnaderna är så pass höga, att stafettläkare och -sjuksköterskor är så
pass vanligt förekommande är däremot inte rimligt. Inte heller att
bemanningsföretag med ramavtal inte alltid lever upp till sina avtal.
När bemanningsbolag inte kan leverera då landstingen efterfrågar personal är
det enda alternativet som återstår att direktupphandla tjänsten – vilket leder
till ännu högre kostnader.

Det är ett grovt felanvändande av våra skattepengar och en konsekvens av
landsting som sitter i kläm mellan stora ekonomiska intressen.

Jag som socialminister oroas särskilt när regeringen nu gör historiskt stora
satsningar på hälso- och sjukvården. Jag reser runt i landet och möter
politiska ledningar för landsting och regioner, personal och patienter, just för
att följa upp att dessa satsningar hamnar rätt.

Då kan jag inte stillatigande se på när skattepengar går till annat än det de är
avsedda för – en god vård och omsorg och schyssta förutsättningar för
personalen. Om det vill jag prata med bemanningsbranschen i dag.

Annika Strandhäll
Socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Vi satsar på en trygg och modern
sjukvård
Publicerad 24 oktober 2017

SvD Debatt den 23 oktober 2017
Du ska kunna lita på att du får bra vård när du behöver den, oavsett vem du
är eller var du bor. För mig duger inget annat som ambition för svensk hälso-
och sjukvård. Därför gör regeringen nu de största satsningarna på svensk
hälso- och sjukvård i modern tid. Det är bakgrunden till min turné för en
trygg och modern sjukvård som jag nu inleder runt om i Sverige.

Under de närmaste månaderna kommer jag att träffa ledningarna för alla
Sveriges landsting, myndighetschefer och inte minst personal och patienter i
vården runt om i landet. Jag börjar redan i morgon.
Mitt självklara fokus är personalens förutsättningar. Ska vi klara av den
sjukvård vi strävar efter, då hänger det på personalen. Att de är tillräckligt
många och får tid att ägna sig åt patienterna. Att de har en god arbetsmiljö
och får använda sig av sin fulla kompetens. Personalen är sjukvårdens hjärta.
När vi ser problem som stängda vårdplatser och vårdköer beror det ofta på
problem med kompetens- och personalförsörjning.

Många känner i dag oro inför att vården inte ska fungera när de behöver den.
Oro över om äldre föräldrar får rätt vård. Oro över att själv bli förälder och
var man ska föda sitt barn. Oron i väntan på besked om knölen i brösten är
cancer eller är ofarlig. Att känna oro när man själv eller anhöriga är sjuka är
naturligt. Men i den oron ska vi kunna känna trygghet i att vården finns där.
Vi ska kunna lita på att kontakten med sjukvården fungerar snabbt och
smidigt. Min viktigaste uppgift är att se till att fler känner trygghet i att
vården fungerar när du behöver den.

Vi har i stora delar en mycket bra hälso- och sjukvård i Sverige, med resultat
som är världsledande och personal med hög kompetens som gör ett
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fantastiskt jobb. Men vi måste bli bättre. Ska vi få en trygg och modern vård
i hela landet krävs att regeringen och landstingen arbetar nära tillsammans.
Jag har pekat ut fem områden som särskilt viktiga när jag nu träffar
landstingen, områden där regeringen skjuter till stora belopp som nu måste få
största möjliga effekt. 

Det handlar om att:

1 . Personalen ska ha tillräckligt många kollegor och rätt kompetens.
Under många år har personalförsörjningen inom vården försummats. Det
råder i dag brist på vissa specialister inom vården och i vissa delar av landet
hela yrkesgrupper. Det leder till ökat tryck på den personal som finns, men
också stängda vårdplatser och försämrad vård. Därför satsar regeringen stort
på personalfrågor, 2018 uppgår satsningarna till 3 miljarder kronor.
Regeringen har också gjort en satsning på utbildningsplatser för
sjuksköterskor som motsvarar drygt 1 500 nybörjarplatser. Läkarutbildningen
byggs ut. Vi har också kraftigt förstärkt möjligheten att validera utländska
utbildningar.

2 . Korta väntan på vård. Tillgängligheten har försämrats under de senaste
åren enligt flera av vårdgarantins mått. Det är allvarligt. Den borgerliga
regeringen införde en kömiljard som kritiserades för att tränga ut vård för de
mest behövande, samtidigt som man ignorerade det verkliga problemet –
behovet av mer personal med rätt kompetens. Nu gör vi stora satsningar på
personalen, men ser att mer behövs. Den första kontakten med vården är
viktig för att man snabbt ska få rätt behandling. Därför ser vi ett behov av en
skärpt vårdgaranti utifrån det förslag som utredningen "God och nära vård"
har om att en medicinsk bedömning ska ges redan efter tre dagar. Även
annan legitimerad hälso- och sjukvårdspersonal ska kunna göra bedömningar
beroende på vilka besvär patienten har. På så sätt kan fler kompetenser i
vården tillvaratas och patienter få rätt vård snabbare. Vi inför också
patientkontrakt för att du ska få en samordnad plan med information om
planerade vårdinsatser och att dessa ges i rimlig tid – viktigt särskilt för
patienter med många vårdkontakter.

3 . Öka tryggheten i förlossningsvården. Runt om i landet är det många
som är oroliga över om vården ska finnas där när man väntar barn, och om
personalen ska hinna med att ge en bra vård. Regeringen skjuter därför till en
extra miljard om året i fem år till förlossningsvården, detta ovanpå den
pågående satsningen. Satsningarna ska framför allt gå till fler anställda och
en bättre arbetsmiljö, men även till en bättre eftervård och vårdkedja. Målet



är ökad trygghet för den blivande familjen och bättre arbetsvillkor för
personalen.

4 . Öppna psykiatrin. Psykisk ohälsa är ett växande samhällsproblem hos
både barn och vuxna och psykiatriska diagnoser är i dag den vanligaste
orsaken till sjukskrivning hos både män och kvinnor. Många barn och unga
får vänta alltför länge på psykiatrisk hjälp. Därför ökar regeringen
satsningarna på ökad psykisk hälsa med drygt 600 miljoner kronor nästa år,
från och med 2019 handlar det om drygt en miljard årligen. Satsningen
kommer att riktas till både den första linjens vård och den specialiserade
psykiatrin, för såväl barn som vuxna.

5. En modern och nära vård. Osäkerhet över vart man ska vända sig och
en primärvård som kan vara svår att komma till gör att vården i dag ofta ges
på sjukhus långt bort i stället för nära patienten. Det bidrar till onödiga
väntetider och överfulla sjukhusakuter. Vi vill vända på vården – stärka
vårdcentralerna och den nära vården. Här är digitaliseringen en stor
möjlighet – den offentliga vården måste komma ikapp privata
nätläkarföretag. Mer än resurser behövs, regeringen har därför dragit i gång
ett stort omställningsarbete till en mer nära vård.

Det är landstingen som levererar vård, men mitt uppdrag är att skapa bästa
möjliga förutsättningar för dem att ge bästa möjliga vård. Det är därför
regeringen nu gör historiska satsningar på svensk hälso- och sjukvård. Vi
behöver fler läkare, sjuksköterskor, barnmorskor, undersköterskor och annan
personal. Först då kan vi korta köerna och ge en trygg och nära vård till den
som är sjuk. Det är så vi löser vårdens problem och utvecklar den svenska
modellen – inte genom stora skattesänkningar och privatisering av
akutsjukhus.

Annika Strandhäll
socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Patienter dör – vänta inte med att
donera
Publicerad 09 oktober 2017

Socialministern: Dags att hitta en långsiktig och enklare
lösning för att rädda liv Aftonbladet Debatt, den 9
oktober 2017
I dag börjar den så kallade donationsveckan, en opinionsbildande och
kunskapsspridande vecka om vikten av organdonation.

Det är glädjande att antalet donationer ökat de senaste åren – det behövs.
Bara förra året gav 185 personer organ efter sin död, och gav på så sätt
andra möjligheten att leva vidare och få ett bättre liv. Det är det hittills
högsta antalet i Sverige, en ökning med dryga tio procent på bara ett år.

Att fler väljer att bli organdonationer är positivt och viktigt. Jag och
regeringen ser gärna att fler anmäler sig till donationsregistret så att fler liv
kan räddas och förbättras. Donationsveckan är ett utmärkt exempel för att
uppmärksamma vikten av att öka antalet donationer.

Det finns ett totalt behov av kring 800 organ, även om det varierar över tid.
Den som står på en väntelista kan behöva ett eller flera organ och i
genomsnitt dör en person i veckan medan de väntar, bland annat på grund av
att bristen på donerade organ är så stor.

I Sverige är vi, sett ur ett internationellt perspektiv, många som kan tänka oss
att donera våra organ när vi inte längre själva har användning för dem.
Problemet är att många av oss glömt bort att anmäla oss till
donationsregistret och att frågan blir svårare när den ska ställas till våra
anhöriga av vårdpersonalen.

Donationsfrågan är samtidigt både svår och komplex. För mig är det viktigt
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att vi får en långsiktig lösning som gör det enkelt för fler att donera organ
och hjälpa till att rädda och förbättra liv.

Min förhoppning hade varit att lägga ett skarpt förslag till riksdagen redan i
höst, för att underlätta för fler att lättare kunna göra en insats. Jag kan nu
konstatera att så inte kommer bli fallet.

Regeringen tog emot utredningen "Organdonation – En livsviktig
verksamhet" och har sedan mottagandet arbetat med förslaget. Jag måste nu
tyvärr konstatera att det underlaget inte håller rent juridiskt som lagstiftning,
det innebär att mina möjligheter att lägga ett lagförslag på riksdagens bord
under hösten är borta.

Det är beklagligt, men jag kan inte heller gå fram med ett förslag som jag vet
inte håller och som inte kommer förbättra möjligheterna till organdonation i
Sverige.

Jag har i stället fått finna andra vägar, för vi behöver öka antalet donationer
framåt. Vårt fokus ligger nu på att så snabbt som möjligt arbeta vidare med
det analys- och beredningsarbete som behövs. Det handlar bland annat om
att stärka den nationella styrningen av donations- och
transplantationsfrågorna.

Vi arbetar under tiden på flera sätt för att bidra till en positiv utveckling av
området. Det kan handla om att utveckla Socialstyrelsens roll i att främja
donationer på nationell nivå, men också andra insatser som kan göra
skillnad.

Det kommer jag och regeringen återkomma till. Vi har en hög donationsvilja i
Sverige och genom att se över hur vi arbetar med frågan på nationell nivå är
jag övertygad om att vi kommer att fortsätta höja antalet donationer och
rädda fler liv.

Jag uppmanar dig som läsare att själv ta ställning och anmäla dig till
donationsregistret.

Annika Strandhäll
Socialminister



Debattartikel från Socialdepartementet

”Mycket av de praktiska
lösningarna måste hittas hos
kommuner och landsting”
Publicerad 23 augusti 2017

Replik från socialminister Annika Strandhäll i DN
Debatt, 22 augusti 2017. Kommuner och landsting bär
det direkta ansvaret för skolan, vården och omsorgen.
Men regeringen har också en viktig roll. Ambitionen är
att skapa mer samverkan och färre stuprör.
Sju fackförbundsordföranden skriver på DN debatt den 20/8 om
välfärdsverksamheternas och vårdpersonalens vikt i arbetet för jämlik hälsa.
Jag välkomnar debattinlägget.

En väl fungerande välfärd börjar och slutar med personalen. Det är
kompetensen hos välfärdsproffsen som ligger till grund för kvaliteten och
tryggheten, inte byggnader som skolor eller sjukhus. Därför måste en god
arbetsmiljö och rätt använd kompetens bli de självklarheter de tyvärr inte är
idag.

Höga sjuktal i välfärden och personal som i vissa fall söker sig bort från
sektorn ger konsekvenser för vilken kvalitet vi har i välfärden. Det riskerar
att leda till stängda vårdplatser och växande vårdköer. Vi kan se samma
orosmoln inom övriga välfärdsverksamheter. Men, precis som debattörerna
framför, vården och omsorgen är en så stor arbetsplats att hälsoläget där
spelar stor roll för läget i befolkningen som helhet. För att göra sjukvården
bättre, mer tillgänglig och säkrare för patienterna är det helt avgörande att
den har tillräckligt många anställda, med rätt utbildning och kompetens, och
goda förutsättningar för att göra sitt jobb.
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Det krävs mycket mer av samverkan och helhetssyn framöver. Vi behöver
fler hängrännor och färre stuprör. Mycket av de praktiska lösningarna måste
hittas hos kommuner och landsting. Det är de som är arbetsgivare och direkt
ansvariga för skolan, vården och omsorgen. Men regeringen har en viktig roll
i att se till att det i hela landet finns goda förutsättningar för att ta tag i det
här arbetet. Därför gör vi också mycket:

• Vi har höjt de generella statsbidragen till kommuner och landsting med mer
än tio miljarder kronor årligen. På så sätt säkerställer vi resurser både för att
förbättra villkoren och se till att vårdens anställda får fler kollegor.

• Vi gör flera riktade satsningar kopplat till personalfrågorna inom hälso- och
sjukvården. Bland annat har vi infört en särskild professionsmiljard, som
bland annat ska stödja arbetet med att låta proffsen vara proffs, samt nästa
års satsning om två miljarder årligen för att personalens arbetsvillkor och
bemanningen ska kunna förbättras.

• Regeringen arbetar genom den så kallade Tillitsreformen för att införa en
mer tillitsbaserad styrning i offentlig sektor, och komma bort från
detaljstyrningen.

• Tillsammans med arbetsmarknadens parter har regeringen instiftat ett
samarbete, där parterna kommit överens om åtgärder i syfte att nå friska
arbetsplatser. När dessa åtgärder genomförs har vi kommit en bra bit på
vägen, inte minst i välfärden.

• Vi har genomfört flera andra insatser som kommissionen för jämlik hälsa
lyft fram. Exempelvis har vi höjt såväl inkomstgränserna i bostadsbidraget,
som underhållsstödet och föräldrapenningens garantinivå.

Det är med ambitionen om färre stuprör och mer samverkan jag tar mig an
mitt nya uppdrag som socialminister, med ansvar såväl för socialförsäkringar
som hälso- och sjukvård, folkhälsa och idrott.

Det krävs att vi vågar prioritera resurser till välfärden framför stora
skattesänkningar. Här är skillnaderna i politiken tydliga. Vi prioriterar
investeringar för att stärka välfärden och utveckla den svenska modellen.

Annika Strandhäll
Socialminister



Debattartikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

”Välfärdens proffs måste ges
större frihet i arbetet”
Publicerad 18 augusti 2017

Debattartikel, Svenska Dagbladet, Styrmodellerna som
kallas New Public Management har skapat en stor
administrativ börda i många verksamheter, men inte
nödvändigtvis högre kvalitet. Det skriver ministrarna
Annika Strandhäll och Ardalan Shekarabi. 
1990-talets tro på att marknadsmekanismer är lösningen på allt var naiv. Det
som var tänkt att leda till lägre priser, bättre kvalitet och större effektivitet
har visat sig ge det rakt motsatta. Styrsystemen är kostnadsdrivande och
personalen ägnar sig i för hög utsträckning åt administration, när de borde
ägna sig åt brukarna eller eleverna. Den stress och press som gör välfärdens
medarbetare sjuka av sitt arbete måste brytas.

Det är du som är undersköterska, lärare och socialsekreterare som är
proffset. Du har rätt till en bra arbetsmiljö och att erkännas för din
kompetens. Vill vi fortsatt ha en god välfärd med hög kvalitet har vi inte råd
med att kompetenta välfärdsarbetare lämnar arbetet på grund av en ohållbar
arbetssituation.

Vi har historiskt sett varit bra på den fysiska arbetsmiljön i Sverige.
Närvarande skyddsombud och hög kunskap är viktiga delar som länge varit
på plats. Vi kan nu se en trend de senaste 15 åren där besvär till följd av
fysisk belastning på jobbet har minskat. Det är bra. Tillsammans med
fackförbund och arbetsgivare har politiken drivit på denna utveckling.

Samtidigt ser vi hur den psykiska belastningen har ökat och bland
sjukskrivningar utmärker sig psykiatriska diagnoser tydligt. Varannan kvinna
och mer än var tredje man som är sjukskriven är det med en psykiatrisk
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diagnos. Det handlar ofta om stress eller utmattning. För att möta detta
behövs andra verktyg. Sverige måste också bli bäst på den psykosociala
arbetsmiljön.

Våren 2016 lanserade regeringen en arbetsmiljöstrategi för att förbättra den
psykosociala arbetsmiljön på svenska arbetsplatser och Arbetsmiljöverket
tog fram nya föreskrifter som började gälla samma vår. Det är två viktiga och
efterlängtade delar för att förbättra arbetsmiljön.

Det är ett första steg. Men mer måste göras och vi behöver särskilt förbättra
för kommun- och landstingssektorns medarbetare, där vi ser både en hög
sjukfrånvaro och en hög psykisk belastning i arbetet. Det är en stor
utmaning. Jämfört med arbetsmarknaden i stort har kommuner hela 85
procent och landstingen nära 60 procent högre sjukfrånvaro. Bara
äldreomsorgen har dubbelt så hög sjukfrånvaro som arbetsmarknaden i
övrigt. Det är oacceptabelt.

En central del för att skapa en bättre arbetsmiljö för välfärdens medarbetare
handlar om att förändra styrningen av välfärden. Vi måste erkänna att den
stora kontrollapparat som byggdes upp till följd av att styrmodellerna New
Public Management infördes i offentlig sektor på 1990-talet har skapat en
stor administrativ börda för medarbetarna, men inte nödvändigtvis högre
kvalitet i verksamheterna.

Det handlar om att använda våra gemensamma resurser på bästa sätt. Men i
dag är det alltför svårt att styra utifrån kvalitet, i stället styr man ofta efter
det som är lätt att mäta. I alldeles för stor utsträckning ägnar sig vårdbiträden
i hemtjänsten åt minutrapportering och att fylla i blanketter, i stället för att
ägna sig åt de äldre. Lärarna ägnar i sin tur onödigt mycket tid åt
administration, när vi vet att deras undervisning behövs i klassrummen.

Målstyrningen och marknadiseringen i välfärden har skapat en ökad
byråkratisering, detaljstyrning och en försämrad arbetsmiljö för de som
jobbar och håller upp vår välfärd, i stället för en bättre kvalitet i
verksamheten.

För att få till friska arbetsplatser måste vi tänka om. Krav och förutsättningar
måste hänga ihop. Arbetsbelastningen måste bli rimlig och det offentliga
måste ta sitt personal- och arbetsgivaransvar. Det är en ödesfråga för att vi
tillsammans ska ha tillgång till en god välfärd både i dag och i morgon.

Regeringen prioriterar nu flera viktiga reformer för att välfärdens



medarbetare ska ha friska arbetsplatser och en högt värderad kompetens.

1. Dags för friska arbetsplatser.
För att vända utvecklingen till ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro har
regeringen lagt fram ett brett åtgärdsprogram med 25 olika åtgärder. Alla är
nu igångsatta och kan ses ge effekt. För att se till att detta håller i över tid
har regeringen instiftat ett samarbete med arbetsmarknadens parter, där
parterna kommit överens om åtgärder i syfte att nå friska arbetsplatser. Det
är ett nödvändigt verktyg för att nå målet om en låg, och över tid, stabil
sjukfrånvaro.

2. Låt proffsen vara proffs.
Tillitsreformen är regeringens stora initiativ inom det förvaltningspolitiska
området och syftar till att låta proffsen vara proffs. Sedan regeringen
tillträdde har vi satt i gång ett arbete för att införa en mer tillitsbaserad
styrning i offentlig sektor. På statlig nivå har Statskontoret presenterat över
30 åtgärdsförslag som nu bereds av regeringen. Därtill har regeringen tillsatt
Tillitsdelegationen som har över 10 pilotprojekt i kommuner och landsting
för att komma bort från bland annat minutstyrningen i hemtjänsten.

3. Meningsfull delaktighet.
I jakten på valfrihet och mätbarhet har personalen blivit bortglömd och
nedprioriterad, det vet vi är ett slöseri med kunskap, erfarenhet och
drivkraft. Vi vill i stället lyfta personalens kompetens och perspektiv. I det
ska staten föregå med gott exempel, därför ger vi nu Statskontoret i uppdrag
att se över hur myndigheter involverar medarbetare i verksamheter i
kommuner och landsting när statliga styrdokument utformas. Den
verksamhetsnära kompetensen behövs för att utveckla och stärka välfärden.
Nu ser vi över hur vi skapar delaktighet på bästa sätt.

Vi tar ansvar och ger ett löfte till välfärdens medarbetare. Det är ni som är
proffsen och ni ska inte bli sjuka av era jobb. Arbetet ska präglas av
delaktighet och meningsfullhet, inte av stress till följd av överdrivna åter‐
rapporteringskrav. Vi förtjänar en välfärd som vill mer än så, såväl när vi tar
del av välfärden som när vi arbetar i den.

Annika Strandhäll, socialminister
Ardalan Shekarabi, civilminister



Debattartikel från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förbättra SGI-skyddet för de som
studerar
Publicerad 11 augusti 2017

Socialminister Annika Strandhäll, och
utbildningsminister Gustav Fridolin, debattartikel,
Expressen, 11 augusti 2017. Vi vill stärka skyddet för
den som går från arbete till studier genom ett förbättrat
SGI-skydd. Detta för att underlätta för karriärväxling och
omställning, skriver Annika Strandhäll (S) och Gustav
Fridolin (MP).
Trygghet genom livet är en grundbult i regeringens samhällsbygge, för trygga
människor vågar. Då ges människor möjlighet att växa och utvecklas, vilket
är en förutsättning för ett samhälle med såväl tillit som utveckling. Var och
en av oss kommer någon gång behöva stöd när livet vänder, oavsett om det
handlar om sjukdom, arbetslöshet eller när barnen kommer. Det är det våra
gemensamma trygghetssystem finns till för, att ge ekonomisk trygghet och
stöd.
När samhälle och arbetsliv förändras måste trygghetssystemen moderniseras.
Studerande, precis som alla andra, kan också bli sjuka.
Sjukförsäkringssystemen måste fungera också för dem. Därför presenterar
regeringen nu ett förslag som ska öka tryggheten för studerande på högskola
och yrkeshögskola som drabbas av ohälsa.

Vi har ett arbetsliv som ställer stora krav på oss, ibland kan det innebära att
vi måste ställa om och byta bana. Kanske drar företaget ner på antalet
anställda eller kanske vill du helt enkelt gå vidare. Oavsett anledning ska du
kunna känna dig trygg. För att detta ska vara enklare för fler behöver
skyddet för den som lämnar jobbet för att vidareutbilda sig stärkas.
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Viktigt inte minst för många äldre

Många studerande finansierar sin utbildning med studiestöd, andra genom
arbete eller sparade pengar. Hur du finansierar dina studier kan få stora
konsekvenser om du blir sjuk eller förälder under studietiden. Detta då
dagens system bara skyddar din tidigare inkomst om du tar ut fullt studiestöd
under hela utbildningen. Det är så du får din sjukpenninggrundande inkomst
(SGI) skyddad, alltså den summa som din sjukpeng eller föräldrapeng
beräknas på. Om du inte tar ut fullt studiestöd eller har för hög ålder för att
få studiestöd, riskerar du att få en sämre eller ingen ersättning om du blir
sjuk.

Därför skickar regeringen nu ut ett förslag för synpunkter från centrala
aktörer som stärker skyddet för den som går från arbete till studier genom ett
förbättrat SGI-skydd. Det kommer att göra det tryggare för fler att växla
mellan arbete och utbildning, vilket underlättar för karriärväxling och
omställning på en modern arbetsmarknad. Det är viktigt inte minst för många
äldre eller studerande som har familj. Förslaget innebär att skyddet utvecklas
så att alla utbildningar som ger rätt till studiemedel på eftergymnasial nivå
automatiskt ger ett skydd, oavsett uttag av studiemedel, så länge
utbildningen är på minst halvtid. Ambitionen att de nya reglerna ska vara på
plats när höstterminen startar 2018.

Vi ska ha moderna och smarta trygghetssystem

Utöver detta presenterade regeringen tidigare i somras ett paket för att öka
studerandes trygghet vid sjukdom. Det införs en möjlighet från 1 juli 2018 att
vid särskilda skäl vara deltidssjukskriven på halvtid inom
studiemedelssystemet. Därtill har regeringen tillsatt en utredning för att
lämna förslag på åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom.

När samhället utvecklas måste också våra regelverk göra det. Vi ska ha
moderna och smarta trygghetssystem som ger ett bra skydd vid sjukdom, och
det måste även gälla studenter. Det är den svenska modellen och den vill vi
fortsätta utveckla.

Annika Strandhäll, Socialminister (S)
Gustav Fridolin, Utbildningsminister (MP)



Debattartikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet

Sverige ska bli bättre för alla hbtq-
personer
Publicerad 05 augusti 2017 Uppdaterad 15 augusti 2017

Debattartikel av Alice Bah Kuhnke, kultur- och
demokratiminister, Annika Strandhäll, socialminister och
Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande
justitieminister. Aftonbladet Debatt 5 augusti 2017.
Nu är det Stockholm Pride, en kraftfull manifestation för hbtq-personers
rättigheter. En omistlig del i den kamp som pågår varje dag för alla
människors lika värde, möjligheter, rättigheter och skyldigheter.
I flera decennier har den globala hbtq-rörelsen kämpat för alla människors
rätt att få vara sig själva och få ta plats som den de är. Hbtq-rörelsen visar
styrkan i att vi människor är olika, samtidigt som våra olikheter aldrig får
vara en ursäkt för orättvisor.

Kampen för lika rättigheter har alltid varit global. I alla världens länder
kämpar modiga människor för att få sitt människovärde erkänt och
respekterat av stater som alltför ofta svikit. Många framgångar har nåtts,
men än i dag finns dödsstraff för homosexualitet i flera stater.
Transpersoner tvingas genomgå sterilisering för att få sin könsidentitet
erkänd. Hbtq-personer förföljs och förtrycks på många platser på vår jord.

Trots många framsteg återstår mycket arbete även i vårt land. Ojämlikheten
är fortfarande tydlig när det kommer till möjligheten att leva sina liv som
man vill. Sverige måste bli bättre och det kommer att kräver fortsatta initiativ
och hårt arbete av regeringen.

Väl medvetna om allt arbete som ligger framför oss är regeringen samtidigt
glad för de historiska reformer som vi åstadkommit så här långt under
mandatperioden:
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Personer som drabbats av det tidigare steriliseringskravet i
könstillhörighetslagen ska kunna få rätt till statlig ersättning om 225 000
kronor. Regeringens förslag har under våren varit på remiss och vi
planerar ett lagförslag till riksdagen nästa år.
Regeringen vill modernisera könstillhörighetslagen, för att ge den
enskilde större rätt att definiera sig själv. Arbetet pågår nu i
regeringskansliet.
Regeringen föreslår att transpersoner ska inkluderas i bestämmelserna
om hets mot folkgrupp, olaga diskriminering och åtalsregeln avseende
förolämpning. Det innebär att skyddet för transpersoner stärks på flera
sätt.
Regeringen har gett Migrationsverket i uppdrag att stärka kompetensen i
hbtq-frågor för att fortsätta arbetet för att säkerställa en hög rättslig
kvalitet i asylärenden där sexuell läggning och könsidentitet åberopas.

Vi har även tagit de avgörande stegen för att bana väg för nya reformer.
Regeringen har tillsatt en bred utredning om föräldraförsäkringen. Den har
uppdraget att föreslå hur olika familjekonstellationers tillgång till
försäkringen kan underlättas. Vi har även tillsatt en utredning om modernare
regler om faderskap och föräldraskap.

Regeringen har också gett den tidigare RFSL-ordföranden Ulrika Westerlund
i uppdrag att utreda hur transpersoners levnadsvillkor kan förbättras och
rättigheter stärkas. Westerlund ska lämna sina förslag till regeringen i höst
och underlaget kommer vara avgörande i arbetet framöver.

Regeringen imponeras och inspireras av den kamp, inte sällan på liv och död,
som hbtq-personer bedrivit och alltjämt bedriver för sina rättigheter. Vi är
stolta över modet beslutsfattare före oss visat när de drivit igenom reformer
för allas lika rättigheter, trots högljudda protester.
På lördag går flera ministrar i Prideparaden, och redan nu ser vi fram emot
att Sverige nästa år kan välkomna hela världen att fira Europride här.

Men allra bäst förvaltar vi kampen och modet genom att varje dag fortsätta
arbeta för att Sverige ska vara ett land för alla.

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister (MP)
Annika Strandhäll, socialminister (S)
Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister (S)



Debattartikel från Socialdepartementet

”Mammor känner sig övergivna –
nu måste landstingen bli bättre”
Publicerad 11 maj 2017

Debattartikel i SVT opinion 11 maj 2017
Under vintern har förlossningsvården debatterats intensivt. Även om
många vet att svensk förlossningsvård står sig väl i internationella
jämförelser finns det en utbredd oro hos många blivande föräldrar att de inte
ska få den vård de behöver, när de behöver den.

Det är oacceptabelt.

Ingen ska behöva känna sig otrygg eller rädd inför det speciella tillfälle i livet
som det är att bli förälder och för första gången möta sitt barn.
Regeringen har genomfört stora satsningar på förlossningsvården. Trots det
kvarstår oron.

Vi förväntar oss att landstingen nu anstränger sig maximalt för att
förstärka och utveckla svensk förlossningsvård. Svensk förlossningsvård
måste vara jämlik och av god kvalitet över hela landet.

För att skaffa oss en bild av läget i svensk förlossningsvård utifrån flera
perspektiv har vi under vintern bjudit in till möten.

Vi har träffat landsting, företrädare för barnmorskor och läkare, och
medborgarrörelser som Födelsevrålet och representanter för
motståndarna mot nedläggningen av BB i Sollefteå. Vi kan konstatera
att olika aktörer lyfter olika frågor.

Det finns på flera håll en oro om förlossningsvården ska finns där när
man behöver den och om platserna räcker till.
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Personalens villkor är en av de största utmaningarna. Idag slutar alldeles
för många inom förlossningsvården på grund av för tuffa arbetsvillkor.
Förutsättningarna gör det svårt att rekrytera och behålla personal. Det är
också viktigt att kontinuerligt vidareutbilda personalen.

Många mammor känner sig övergivna efter att barnet har fötts.
Landstingen behöver bli bättre på eftervården och uppföljningen av
mammans hälsa efter själva förlossningen.

Ansvaret kring förlossningsvården är delat mellan landstingen och
regeringen. Landstinget har det huvudsakliga ansvaret för att driva,
organisera, bemanna och finansiera vården men samtalen bekräftar att de
riktade satsningar från regeringens sida gör skillnad.

Sedan tidigare satsar regeringen 400 miljoner kronor per år på
förlossningsvården.

Satsningen pågår mellan 2015 och 2019 och kan bland annat användas till
bemannings- och personalfrågor. I vårbudgeten satsat ytterligare en halv
miljard kronor 2017, som även får användas under 2018.

Under mandatperioden har regeringen också byggt ut
barnmorskeutbildningen med 250 nybörjarplatser. Utöver detta har flera
viktiga satsningar på sjukvården i stort, som höjda generella statsbidrag med
nästan tre miljarder kronor.

Socialstyrelsen har fått ett brett uppdrag kring förlossningsvård och
kvinnors hälsa. Förlossningsvården är i behov av nya kunskapsstöd, det
vill säga moderna verktyg som underlättar för exempelvis barnmorskor
att bedriva vården enligt aktuell kunskap och forskning.

Myndigheten ser just nu över vilken typ av kunskapsstöd som behöver tas
fram. Regeringes fokus är tydligt. Vi prioriterar förlossningsvården och varje
blivande förälders rätt till en trygg förlossning och bra eftervård.

Men precis som regeringen gör sin del behöver landstingen göra sin. Vi
utgår från att landstingen nu tar tillfället i akt att hitta nya lösningar.

Det handlar om att våga tänka nytt, lära sig av goda exempel men
framförallt, tillsammans med fackliga organisationer, hitta nya vägar för att
skapa bättre arbetsvillkor för personalen.



Det måste finnas vettiga förutsättningar för personalen att göra sitt jobb och
där har landstingen som arbetsgivare på flera håll ett viktigt arbete framför
sig.

Vi vet att många landsting jobbar hårt med detta – men det är
uppenbart att mycket mer behöver göras. Alla blivande föräldrar ska
kunna känna sig trygga med att få den vård de behöver.

Annika Strandhäll
Tf sjukvårdsminister

Agneta Karlsson
Statssekreterare med ansvar för sjukvårdsfrågor



Debattartikel från Socialdepartementet

Ja, vi lyssnar – och slopar
karensdagen
Publicerad 11 maj 2017

Debattartikel i Aftonbladet den 11 maj 2017.
Regeringen och Vänsterpartiet: Ersätts med ett avdrag
som minskar orättvisan vid sjukdom.
Karensdagen ersätts med ett karensavdrag – för ökad jämlikhet och
jämställdhet!
I tisdags skrev tre företrädare från LO-förbund bra och tydligt om varför det
är hög tid att karensdagen avskaffas och ersätts med ett karensavdrag.
Karensdagen slår orättvist och konsekvenserna kan bli olika för olika
grupper på arbetsmarknaden.

För den som arbetar långa, oregelbundna arbetspass kan karensdagen bli
många gånger mer ekonomiskt kännbar än för den som arbetar regelbundna
och jämnstora arbetspass. En arbetssituation som gäller många
kvinnodominerande yrken.

Regeringen och Vänsterpartiet har sett detta problem och därför lägger vi nu
fram ett förslag om att ersätta karensdagen med ett karensavdrag. Det gör att
självrisken blir jämn mellan olika grupper på arbetsmarknaden och att
orättvisan försvinner.
Karensavdraget kommer fungera på så sätt att ett avdrag görs som motsvarar
en femtedel av den sjuklön arbetstagaren kan få en genomsnittslig
arbetsvecka. Den som arbetar kontorsarbetstid, med jämn fördelning av
arbetstiden under veckan, kommer inte märka någon skillnad. Den som
arbetar oregelbundet med olika långa arbetspass däremot, kommer få en mer
rättvis självrisk med det nya karensavdraget.

För att få till ett karensavdrag som passar olika yrkesgrupper vill vi ge goda
förutsättningar för fackförbund och arbetsgivare att komma överens om
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detaljerna kring karensavdraget i deras kollektivavtal.

Vi tror på den svenska modellen och parternas möjlighet att utveckla och
anpassa avdraget vidare. Därför ska det nya karensavdraget enligt förslaget
börja gälla 2019.
Nu börjar vi resan för att ersätta karensdagen med ett karensavdrag, för ökad
jämlikhet och jämställdhet på arbetsmarknaden.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister 
Ulla Andersson, ekonomiskpolitisk talesperson, Vänsterpartiet



Debattartikel från Socialdepartementet

Samhället har svikit - nu lovar vi
bättring
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

Debattartikel i Aftonbladet den 8 februari 2017. Varje
generation ska ha det bättre än sina föräldrar, det är
vårt löfte, skriver statsråden Annika Strandhäll, Åsa
Regnér och Gabriel Wikström.
I dag tar vi tunnelbanan genom Stockholm, från Norsborg i Botkyrka till
Danderyd. Det är en resa längs tunnelbanans röda linje, men det är också en
resa där utmaningarna i vårt samhälle blir tydliga. Det skiljer ungefär fyra år i
medellivslängd beroende på om du bor i norra Botkyrka eller i Danderyd.
Det är ingen tillfällighet, det handlar om ojämlikhet och om olika
förutsättningar i livet. För en feministisk regering med siktet inställt på ökad
jämlikhet är detta oacceptabelt.

Välfärden är ett smart system. Vi får alla del av sjukvård, utbildning,
försäkringar och annat vi behöver under olika perioder i livet och vi sparar
pengar tillsammans genom att dela på kostnaderna. Den har möjlighet att ge
varenda unge förutsättningar att utvecklas och nå sin fulla potential genom
en jämlik skola, meningsfull fritid och trygghet i sin familj.

Välfärden är fantastisk på många sätt, men vi också vet att den inte alltid
håller måttet.

Vi får samtal och möter många som är oroliga för vad som händer när de
behöver vår gemensamma välfärd. Som är oroliga för att förskola, sjukvård
och äldreomsorg inte ska vara tillräckligt bra. Att pensionen inte kommer
räcka till. Att ekonomin inte ska hålla om någon i familjen blir sjuk. Vi tar
den oron på allvar.

Syftet med vår välfärd är inte bara att vara en smart och ekonomisk lösning
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på gemensamma behov – det är också en strävan efter ständig utveckling.
Varje generation ska ha det bättre än sina föräldrar. Det är vårt löfte till dig.

Här har samhället delvis svikit. Vi tog över efter åtta år av borgerligt styre
med nedskärningar, försämringar och urholkning av våra gemensamma
välfärdsresurser. Vi vänder nu den utvecklingen.

Det löfte vi ger er är:

 Barn som växer upp i dag ska kunna räkna med en bättre och starkare
välfärd än den vi har i dag.
Oavsett vem du är eller var du bor ska du få en lika bra vård och ingen
ska behöva vänta en dag för länge på rätt vård. Sjukvården ska bli mer
likvärdig och väntetiderna kortare.
Vi ska sluta hälsoklyftorna, som bland annat beror på klass och kön. Idag
skiljer det 6 år mellan högutbildade och lågutbildade i förväntad
medellivslängd. Det är oacceptabelt.
Efter ett långt arbetsliv ska du kunna gå i pension till något, inte bara
från något. Även du som går i pension om 40 år ska kunna lita på att vårt
pensionssystem ger en pension som går att leva på.
Du som är äldre ska få omsorg av hög kvalitet. Vi kommer att fortsätta
investera i fler äldreboenden och mer personal, så att var och en kan lita
på att äldreomsorgen finns där när vi behöver den.
Du ska inte bli sjuk av ditt arbete. Om du ändå blir sjuk så ska du få en
trygg ersättning och snabb hjälp och stöd tillbaka till hälsa och jobb.
Offentlig sektor ska bli en bättre arbetsgivare och arbetskamraterna i
välfärden fler. Därför har regeringen satsat på kraftigt höjda generella
statsbidrag till kommuner och landsting Att arbeta heltid måste bli en
rättighet, arbetet mot stress och sjukskrivningar mycket bättre. Bättre
villkor i offentlig sektor är en kvalitetsfråga, men också en av vår tids
stora jämställdhetsfrågor. Alltför ofta går det att sätta likhetstecken
mellan kvinnodominerade yrken och sämre villkor. Det sambandet måste
brytas.

I vår har socialdemokraterna kongress, då lägger vi fast vår politik för
framtiden. En skälig välfärd är inte gott nog. Vi ska ha världens bästa, mest
stabila och trygga välfärd. Det förpliktigar och det utmanar.

Nu tar vi oss an den utmaningen och utvecklar den svenska modellen. Det är
vårt löfte till dig.

Annika Strandhäll



Socialförsäkringsminister

Åsa Regnér
Barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Gabriel Wikström
Folkhälso-, idrott och sjukvårdsminister

 



Debattartikel från Socialdepartementet

Pensionerna måste bli mer
jämställda
Publicerad 05 augusti 2016 Uppdaterad 05 augusti 2016

Replik i Expressen Debatt, 5 augusti 2016. Regeringen
gör historiska satsningar på äldreomsorgen och satsar
på ett mer jämställt pensionssystem för att minska
äldres ensamhet, skriver Åsa Regnér och Annika
Strandhäll.
Sommaren kan för många äldre vara en alldeles underbar tid, precis som
Christina Tallberg, ordförande för PRO, skrev i en debattartikel i Expressen
1/8. Men för andra kan sommarmånaderna i stället upplevas som särskilt
tunga och ensamma. Det är någonting vi gemensamt måste hjälpas åt att
komma till rätta med.

Det är därför regeringen valt att göra historiska satsningar på äldreomsorgen,
med två miljarder årligen till ökad bemanning och 200 miljoner i år till
kompetensutveckling.

Och det är därför vi valt att tillföra kommuner och landsting ytterligare 10
miljarder extra varje år, välbehövliga pengar för att utveckla välfärden.

Äldre är inte en homogen grupp, utan individer med olika behov. Därför är
det självklart att äldre ska ha makt över sina egna liv och inflytande över sin
egen omsorg. Målsättningen är att de som behöver omsorg ska ha tillgång till
en rättvis, likvärdig och jämlik äldreomsorg oavsett var i landet man bor.

För det behövs ett brett utbud av stöd och boenden. Den brist på platser
inom äldreomsorgen som finns i många kommuner måste brytas.

Därför har vi valt att stimulera byggandet av äldre- och trygghetsboenden.
Detta räcker inte, vi måste också förbättra kvaliteten inom äldreomsorgen,
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vilket är vad en utredare fått i uppdrag att göra. Det gör vi för att stärka
tryggheten bland landets äldre, oavsett bostadsort.

Ensamhet kan också gödas av ekonomisk otrygghet. Regeringen har hittills
höjt bostadstillägget för pensionärer och påbörjat avskaffandet av
pensionärsskatten.

Tillsammans med höjningen av inkomstpensionen betyder det att över 99
procent av Sveriges pensionärer fått mer i plånboken jämfört med för ett år
sedan. I genomsnitt över 500 kronor mer per månad. Men vi vill göra mer.
Just nu görs en översyn av bostadstillägget, då vi vet att det är ett träffsäkert
sätt att stötta de mest utsatta pensionärerna – äldre med låga inkomster och
hög bostadskostnad.

Det är kvinnor som har det som tuffast, som har de lägsta pensionerna i dag.
Pensionen är ett kvitto på ett ojämnställt samhälle, där kvinnor tar ut det
största ansvaret i familjen på bekostnad av arbete och löneutveckling.

Vårt pensionssystem är blint för kön, men en högre frånvaro från arbete
leder till lägre pensioner. Kvinnor har i snitt 70 procent av mäns pensioner,
det motsvarar 6000 kronor mindre i månaden.

Det är inte acceptabelt, det är något vi måste förändra. Det är både
regeringen och partierna i pensionsgrupper överens om.

Under det senaste året har pensionsgruppen arbetat med ett projekt kring
jämställda pensioner. En bred analys presenterades i juni och arbetet
kommer att tas vidare under hösten.

Vi vet att Sveriges pensionärsorganisationer gör ett fantastiskt arbete. Ideellt
aktiva runtom i landet gör varje dag otroligt viktiga insatser. De hjälper till
att handla mat eller finns där bara för att lyssna. Det är saker som gör
skillnad i människors vardag. Regeringen, kommuner och civilsamhället har
olika och viktiga funktioner att fylla för att förebygga ensamhet och ohälsa
bland äldre.

Det är tillsammans vi kan utveckla den svenska modellen för att göra Sverige
till världens bästa land att åldras i.

Åsa Regnér
barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Annika Strandhäll



socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Investera i varandra - piska inte de
svaga
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Slutreplik i Aftonbladet debatt, 28 juli 2016.
Det är anmärkningsvärt att Moderaterna fortsätter lägga tid och kraft på att
svartmåla och attackera redan utsatta människor, istället för att presentera
förslag som bryter ojämlikheten i samhället. Elisabeth Svantessons
debattartikel osar av just detta, en moderat strategi att piska upp stämningen
mot människor som har det tufft för att motivera sin egen politik som går ut
på att göra sjuka och arbetslösa fattigare och sänka skatterna för de som
redan har det gott ställt.

Det går bra för Sverige, men det betyder inte alltid att det går bra för alla i
Sverige. Därför väljer regeringen på att utveckla den svenska modellen. Det
gör vi genom 10 välfärdsmiljarder till kommuner och landsting, den största
välfärdssatsningen på decennier. Vi satsar på jobben, med betydande
investeringar i infrastruktur och ett stort kunskapslyft. Vi stärker upp skolan,
med satsningar på fler lärare och mindre klasser i de lägre åldrarna. Och vi
stärker trygghetssystemen, för ett samhälle som håller ihop. Det är
avgörande satsningar för ett samhälle för alla, där ingen lämnas utanför.

I slutändan handlar det om ett val mellan två samhällen. Det moderata, där
skattesänkningar för de rikaste finansieras med en försämrad välfärd för alla
och där den piskan viner över samhällets mest utsatta.

Eller så väljer vi det gemensamma samhället, där vi investerar i varandra.
Regeringen väljer det senare, med satsningar på välfärd, jobb och skola.

Annika Strandhäll,socialförsäkringsminister
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Debattartikel från Socialdepartementet

Småföretag vinnare på nya
sjukskrivningslagen
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll,
debattartikel i Dagens Nyheter, 6 juli 2016.
Hälsoväxling. I morgon, torsdag, fattar regeringen beslut
om att arbetsgivare ska få ekonomiska drivkrafter att
minska långtidssjukskrivningarna. Vi har tagit åt oss av
kritiken och inför en gräns för kostnadsansvaret, stärker
skyddet för småföretagare och inför ett undantag för
allvarligt sjuka, skriver socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
De senaste veckorna har företrädare för fack och arbetsgivare träffats för att
försöka hitta gemensamma lösningar för att bryta utvecklingen med allt fler
sjukskrivna. Regeringen har bjudit in arbetsmarknadens parter som en del i
arbetet för att vända de ökande sjuktalen. Om parterna inte når fram till en
uppgörelse som kan förbättra hälsan och bidra till att människor i högre grad
än i dag kan återkomma i jobb måste regeringen i stället ta initiativ. Genom
dagens beslut om lagrådsremiss har regeringen tagit fram ett skarpt förslag
som kan gå in i höstens budget och bli lag. Samtidigt som arbetsgivaravgiften
sänks för alla får arbetsgivare ett ökat kostnadsansvar för långtidssjuka
anställda. Det gör att kostnaderna blir mer rättvisa då de arbetsgivare som
redan i dag tar sitt ansvar i lägre utsträckning behöver subventionera de som
inte gör det.

Sjukskrivningarna har ökat med 75 procent sedan 2010. Om vi inte förmår
bryta utvecklingen pekar prognoserna mot att vi kommer att ha en kvarts
miljon människor i sjukförsäkringen år 2020. Det är ett hot mot ett modernt
samhällsbygge. Det är ett allvarligt slag för var och en som drabbas, samt en
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stor kostnad för både staten och samhället. Det är ingen hemlighet att många,
ofta små, privata arbetsgivare har låga sjuktal samtidigt som det är offentliga
arbetsgivare – kommuner och landsting – som har högst sjukskrivningar. Det
är särskilt oroande att många av de yrken som nu behövs för att utveckla den
svenska modellen är samma yrken som är hårdast drabbade, det handlar om
sjuksköterskor, lärare och socialsekreterare. Regeringens ingång är därför
enkel: vi måste göra det som krävs för att vända utvecklingen. Vi behöver
människor i arbete – inte i sjukskrivning.

De tre grundprinciperna i förslaget om hälsoväxling är kända sedan
tidigare och ligger fast:

Kostnaderna för arbetsgivarna kommer inte att öka totalt sett.
Arbetsgivare kommer att få betala 25 procent av sjukpenningen efter
90  dagars sjukskrivning men kompenseras genom en sänkning av
arbetsgivaravgiften.
Småföretagare är skyddade. Alla arbetsgivare omfattas av ett fribelopp
där det bara är den del av kostnadsansvaret som överstiger fribeloppet
som arbetsgivaren ska betala. Konstruktionen av fribeloppet gynnar
mindre arbetsgivare som i de allra flesta fall inte kommer att påverkas av
det ökade kostnadsansvaret.
Svaga grupper på arbetsmarknaden ska inte stängas ute och undantas
därför från arbetsgivarnas kostnadsansvar.

Förslaget om hälsoväxling har varit på remiss och varit föremål för en
omfattande debatt. Som väntat har förslaget fått både positiv och negativ
kritik. Flera remissinstanser har lämnat konkreta förslag till förbättringar av
hälsoväxlingen som regeringen valt att ta till sig.

Skyddet för småföretagare stärks ytterligare. Redan i dag har Sveriges
små privata arbetsgivare låga sjuktal samtidigt som andra delar av
arbetsmarknaden länge varit överrepresenterade i
sjukskrivningsstatistiken. Flera remissinstanser lyfter fram riskerna för
små arbetsgivare. Regeringen går dessa till mötes genom att ytterligare
förstärka skyddet för dessa arbetsgivare genom att höja fribeloppet från
33.500 till 40.200 kronor. Det gör att under 1 procent av företagen med
färre än tio anställda kommer att behöva betala för anställdas
sjukskrivningar. I  och med att arbetsgivaravgiften samtidigt sänks
betyder det att små och medelstora företag kommer att bli nettovinnare
om förslaget genomförs.
En gräns för arbetsgivarnas kostnadsansvar införs. Många
remissinstanser framhåller att förhållanden på arbetsplatsen inte orsakar



alla långa sjukskrivningar. Det är sant. Samtidigt visar både forskning
och sjukskrivningsstatistik tydligt att arbetsgivare kan förebygga
sjukskrivningar och påverka sjukskrivnas möjligheter att återkomma i
arbete. Men som flera remissinstanser föreslagit införs nu en gräns för
arbetsgivarnas kostnadsansvar som träder in efter två och ett halvt år.
Efter så lång sjukfrånvaro bedöms arbetsgivaren ha små möjligheter att
hjälpa en medarbetare tillbaka till arbete.
Hälsoväxlingen kommer kontinuerligt att utvärderas. Redan i dag finns
problem med selektering på arbetsmarknaden då personer med risk för
sämre hälsa väljs bort vid rekryteringar. Flera aktörer har uttryckt
farhågor kring att ett förstärkt kostnadsansvar för arbetsgivarna kan
innebära att den risken ökar. Det är en oro regeringen tar på allvar.
Utöver undantagen i förslaget lägger regeringen till att reformen kommer
att utvärderas kontinuerligt och följas upp med ytterligare åtgärder om
skyddet mot selektering visar sig vara otillräckligt.
Undantag införs för allvarligt sjuka. Flera remissinstanser framhåller att
det i gruppen långtidssjukskrivna finns personer som lider av tillstånd
som innebär att det är osannolikt att de kan återvända till arbetet. En
bedömning av vilka som lider av sådana allvarliga sjukdomar görs av
Försäkringskassan efter ett års sjukskrivning. I lagrådsremissen utökas
undantagen från kostnadsansvaret så att det omfattar anställda som lider
av allvarlig sjukdom, vilket betyder att personer som drabbats av
exempelvis allvarliga cancersjukdomar kommer att undantas från
arbetsgivarnas kostnadsansvar.

Genom att lyssna på de förbättringsförslag som förts fram har förslaget om
hälsoväxling ytterligare förstärkts i sina grundprinciper. Politiken har ett
ansvar att värna våra gemensamma trygghetssystem och möta de utmaningar
vi står inför. Regeringens förhoppning är att de samtal som fack och
arbetsgivare nu för kan bli en del i en utveckling av den svenska modellen
med konkreta åtgärder för att möta den oroande utvecklingen.
Engagemanget för dessa samtal borde vara särskilt prioriterat för de aktörer
– inte minst Svenskt Näringsliv och Sveriges Kommuner och Landsting –
som helt motsätter sig att regeringen tar initiativ till lagstiftning om
hälsoväxling. De som inte tycker om förslaget om hälsoväxlingen har
möjlighet att tillsammans förhandla fram egna förslag med åtaganden om att
hjälpa till att få ned sjuktalen.

Utmaningen vi står inför är stor och ansvaret är delat. Många aktörer har en
del i att bryta utvecklingen. Regeringen är redo att göra sin del av detta
gemensamma åtagande.



Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Vi kan aldrig acceptera
diskriminering
Publicerad 08 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Debattartikel, Göteborgsposten, 8 juni 2016. Göteborgs
stad är ett föredöme i arbetet för HBTQ-personers
rättigheter. Men målet är inte nått – det finns mycket
kvar att göra för att ändra på människors attityder. Det
krävs åtgärder på både kommun- och regeringsnivå,
skriver Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister och
Mariya Voyvodova, kommunalråd i Göteborg.
West Pride pågår och under de kommande dagarna kommer Göteborg lysa i
regnbågens färger. Det är en symbol för att stå upp för den en är, men också
en påminnelse om att Sverige har lång väg kvar till ett jämställt och jämlikt
samhälle. Det är en påminnelse om att gamla system och normer begränsar
människors liv, i Göteborg, i Sverige och i världen.

Samhället utvecklas ständigt, och med det förändras synen på föräldraskap,
familj, kön och barnets rättigheter i familjen. Lagstiftningen måste också
hänga med. Vi är stolta över de steg vår feministiska regering tagit för att
skapa lika förutsättningar för alla, oavsett val av partner och familjetyp.

Förstärkt arbete mot diskriminering

Det handlar om att motverka diskriminering. Regeringen föreslår att alla
diskrimineringsgrunder ska inkluderas i bestämmelserna om aktiva åtgärder.
Till detta kommer ett förstärkt arbete mot diskriminering genom ökade
resurser till HBTQ-organisationer, Diskrimineringsombudsmannen och lokala
antidiskrimineringsbyråer.

Det handlar också om en modern familjesyn. Sverige har en fantastisk
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föräldraförsäkring som omvärlden ser på med avundsjuka. Den är generös
och i flera delar flexibel men i behov av förändring. När föräldraförsäkringen
utformades var det utifrån idén om en kärnfamilj med två sammanboende
föräldrar. I dag vet vi bättre, då är det viktigt att fortsätta utveckla den
svenska modellen.

Därför är vi glada över den utredning av föräldraförsäkringen som drog igång
i början av året. Det är stora frågor som utredningen ska ta ställning till, i
detta ingår att underlätta för olika familjekonstellationers möjligheter att
använda föräldraförsäkringen. Stjärnfamilj som kärnfamilj –
föräldraförsäkringen ska vara utformad med barnets bästa i fokus.

Ojämlikt bemötande är vardag

Vi vet att det finns mycket kvar att göra. Diskriminering, ojämlikt bemötande
och våld är fortfarande vardag för många HBTQ-personer runt om i landet.
Det är aldrig acceptabelt. Regeringen kommer att fortsätta arbetet för att
stärka HBTQ-personers möjlighet att vara sig själv fullt ut i livets alla delar.

I detta arbete är Göteborgs stad ett föredöme. När RFSL genomförde en
kommunundersökning för två år sedan rankades Göteborg som Sveriges
bästa kommun på HBTQ-frågor. Kommunala utbildningsinsatser för chefer
och medarbetare tillsammans med HBTQ-samhällets uthålliga arbete för
allas lika värde har spelat stor roll och visar att förändring är möjlig.

Att placera sig i topp innebär inte att målet är nått. Tvärtom har vi mycket
kvar att göra för att ändra de attityder som finns gentemot HBTQ-personer i
Göteborg. Genom att vara en aktiv part i West Pride underlättar vi för
kommunens anställda höja sin kompetens i HBTQ-frågor. Att synliggöra
skillnader är en förutsättning för att ta arbetet med inkludering till nästa nivå.
Kommunledningen i Göteborg har därför vidtagit följande konkreta åtgärder:

I Göteborg finns Sveriges första och enda kommunala HBTQ-råd –
kommunstyrelsens och HBTQ-samhällets samrådsorgan som med
normkritiska ögon bidrar till att säkerställa HBTQ-personers mänskliga
rättigheter i kommunens verksamheter.
Ett tredje alternativ för kön finns i Göteborgs stads medarbetarenkät.
Detta har synliggjort väsentliga skillnader i upplevelsen av arbetsmiljön
som annars hade varit omöjliga att upptäcka. Detta ska också gälla
dokument riktade mot stadens medborgare.
Ett åtgärdsprogram som syftar till att förbättra HBTQ-personers
livsvillkor i Göteborg håller på att tas fram.



Måste hänga med i utvecklingen

Utvecklingen i HBTQ-frågor rör sig framåt i Sverige. Det gäller för samhället
och systemen att hänga med i utvecklingen och här har politiken ett stort
ansvar. Vi är övertygade om att rätten att vara sig själv i livets alla delar
måste uppvärderas. Vi behöver göra slut med gamla system och normer som
begränsar människor från att leva sina liv fullt ut.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Mariya Voyvodova, kommunalråd med ansvar för mänskliga rättigheter och
ordförande i Göteborgs stads HBTQ-råd



Debattartikel från Socialdepartementet

Alla pensionärer ska kunna leva
på sin pension
Publicerad 04 maj 2016 Uppdaterad 04 maj 2016

SVT Opinion, 4 maj 2016. PENSIONER · Mitt mål är att
alla pensionärer ska kunna leva på sin pension och
faktum är att regeringen har gjort stora förbättringar för
Sveriges pensionärer, skriver Annika Strandhäll.
Mitt mål är att alla pensionärer ska känna trygghet. Pensionsmyndigheten
visar i sin rapport att gapen mellan löntagare och pensionärer på sikt kommer
att öka om politiken inte agerar.

Det är en utveckling som jag och regeringen inte vill se. Vi vill ha ett
samhälle som håller ihop. Det är en del av den svenska modellen. Därför
agerar vi för att stärka pensionerna.

Drygt var tionde pensionär lever under EU:s gräns för låg ekonomisk
standard. Det är ett relativt mått som visar hur gruppen ligger i förhållande
till medianinkomsten i samhället.

Förbättringar för andra grupper kan alltså leda till att fler hamnar under EU:s
fattigdomsgräns, även om alla i absoluta tal till och med har fått det bättre.

Mitt mål är att alla pensionärer ska kunna leva på sin pension och faktum är
att regeringen har gjort stora förbättringar för Sveriges pensionärer.

Redan i den första budget som regeringen fick klubbad fanns satsningar på
över 4 miljarder på Sveriges äldre. Vi satsar på välfärden med ökad
bemanningen inom äldreomsorgen.

Vi gör satsningar på äldres hälsa och vi har påbörjat avskaffandet av den
orättvisa pensionärsskatten. I höstas höjde vi dessutom bostadstillägget för
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de pensionärer som är mest utsatta.

Tillsammans med höjningen av inkomstpensionen vid årsskiftet har
regeringens politik gjort att över 99 procent av Sveriges pensionärer faktiskt
fått mer pengar i plånboken, med i snitt över 500 kronor per månad.

Det betyder inte att klyftorna inte är ett problem, för det är de. Klyftor är
dåligt för alla i samhället, inte bara de som har det tuffast.

Vårt samhällsbygge innebär att Sverige håller ihop. Därför tar vi tag i de
utmaningar som ligger framför oss.

Idag har kvinnor i snitt 70 procent av mäns pensioner. Det är oacceptabelt.

Därför har pensionsgruppen – där sex av riksdagens åtta partier samarbetar
för att skapa stabilitet och långsiktighet för Sveriges pensionärer – ett projekt
där vi ser över pensionerna ur ett jämställdhetsperspektiv.

Detta är en fråga som är otroligt viktig både för mig och för en feministisk
regering.

I Sverige lever vi allt längre och är allt friskare. För varje dygn som går ökar
medellivslängden med ungefär 3,5 timmar. Det är otroligt positivt men
betyder också att pensionerna blir lägre eftersom de måste räcka under fler
år.

För att stärka pensionerna behöver vi därför få fler arbetade timmar i den
svenska ekonomin och ett längre och mer hållbart arbetsliv för fler.

Det handlar dels om höjda åldersgränser, men vi får heller inte glömma
satsningar på arbetsmiljö och fler omskolnings- och utbildningsmöjligheter.

Just nu pågår en dialog med arbetsmarknadens parter för att se hur
pensionsgruppen tillsammans med fack och arbetsgivare kan ta frågan vidare
och stärka pensionerna.

Vi väljer att utveckla den svenska modellen och den generella välfärden. Det
är en förutsättning för att alla ska kunna känna trygghet och framtidstro.

Det är det vi i regeringen arbetar för.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Ökade klyftor är dåligt – för alla
Publicerad 04 maj 2016 Uppdaterad 04 maj 2016

Debattartikel i Aftonbladet, 3 maj 2016 Annika
Strandhäll: Röda linjen går mellan två världar jag
känner mycket väl
DEBATT. Att åka röda linjen genom Stockholm är en resa mellan två
världar. Två världar jag känner mycket väl. Jag växte upp bland höghusen i
Bergsjön i Göteborg. En stadsdel inte olik Alby eller Fittja. Vi hade inte
mycket pengar – mina syskon, mamma och jag. Det hade inte heller våra
grannar.

Samtidigt var jag lyckligt lottad. Jag fick möjlighet att gå i en skola som gav
mig samma möjligheter som alla andra. Jag blev inte behandlad på något
annat sätt för att min mamma var ensamstående och sjukpensionär. I stället
fick jag lära mig att framtiden låg för mina fötter.

Om jag inte hade fått gå i en sådan skola, där jag fick frihet att utvecklas, då
hade jag inte varit socialförsäkringsminister i dag.

Men mycket har hänt sedan dess. Inkomstklyftorna har vuxit mer och
snabbare i Sverige än i de flesta jämförbara länder. Samhället håller på att
glida isär och otryggheten ökar. Det ser vi längs röda linjen och vi ser det i
hela Sverige.

Det är därför regeringen valt att lägga om kursen. I stället för
skattesänkningar väljer vi att investera 60 miljarder i ett nytt samhällsbygge.

Vi vill utveckla den svenska modellen och vi gör det genom att:

✓ Satsa på jobben. Vi gör nödvändiga investeringar i järnväg och
infrastruktur och genomför ett kunskapslyft med 50 000 nya
utbildningsplatser för att möta efterfrågan på arbetskraft.
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✓ Förbättra skolan. Vi gör satsningar på fler lärare och mindre klasser i
lågstadiet och lägger tre miljarder på höjda lärarlöner.

✓ Öka bostadsbyggandet. Vi genomför den största bostadssatsningen på 20
år och fortsätter de blocköverskridande samtalen om framtidens
bostadsbyggande.

✓ Förbättra etableringen. Vi inför snabbspår för nyanlända och satsar på
språkutbildning, validering och kompletterande utbildning.

✓ Satsa på välfärden. Vi gör den största välfärdssatsningen på decennier
med tio miljarder extra till kommuner och landsting.

✓ Stärka trygghetssystemen. Vi har höjt taket i a-kassan och avskaffat
utförsäkringarna.

Detta är investeringar som bygger Sverige starkare – som gör att samhället
håller ihop. Ökade klyftor är dåligt för alla, inte bara de som är längst ner på
samhällsstegen. Det minskar tilliten, hindrar tillväxt och skapar sociala
problem.

Jag vill leva i ett samhälle där alla barn ska ges samma trygghet och
möjlighet att utvecklas, oavsett om du bor i Bergsjön, i Alby eller vid
Karlaplan.

Alla barn ska känna framtidstro och veta att deras drömmar kan bli
verklighet.

Det är det jag arbetar för. Det är det vi vill med vårt nya samhällsbygge.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet

Stärk hbtq-personers rätt att vara
sig själva
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 08 februari 2016

Expressen, 8 februari 2016. Folkhälso- sjukvårds och
idrottsminister Gabriel Wikström, barn, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson, kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke,
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
Lagstiftningen måste utvecklas i takt med samhället i övrigt. Regeringen
planerar därför att genomföra förändringar som syftar till att ge samma
förutsättningar för alla, oavsett val av partner och familjetyp, skriver fem
ministrar.

Människor har rätt att vara sig själv i livets alla delar. Att få leva med den
man älskar och att få respekt för sin familjebildning är exempel på detta.
Arbetet med att bryta gamla normer som begränsar människor från att leva
sina liv fullt ut måste fortsätta. Detta gäller inte minst politiken för homo- bi-
trans- och queerpersoners (hbtq-personers) rättigheter.

Pådrivande organisationer i civilsamhället och modiga politiker före oss har
bidragit till att utvecklingen i hbtq-frågorna gått i rätt riktning. Samhället
utvecklas ständigt, och med det förändras också synen på föräldraskap,
familj, kön och barnets rättigheter i familjen. Det finns i dag en rad andra
familjekonstellationer än de traditionella kärnfamiljerna: ensamstående,
vänner som skaffat barn tillsammans, styvfamiljer eller familjer med flera
mammor eller pappor. Våra samhällssystem måste möta också dessa
familjers behov.
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Lagstiftningen och dess tillämpning måste utvecklas i takt med samhället i
övrigt. Den ska hantera olika sätt att bilda familj och säkerställa alla
människors rätt till en god hälsa. Regeringen planerar därför att genomföra
förändringar som syftar till att ge samma förutsättningar för alla, oavsett val
av partner och vilken familjetyp var och en väljer att leva i:

Föräldraskapsstödet och familjerättsliga frågor inom socialtjänsten
behöver bli mer modernt, jämlikt och jämställt. Familjer ser olika ut och
har olika behov. Mot den bakgrunden har regeringen samlat ansvaret för
dessa frågor hos Myndigheten för familjerätt och föräldraskapsstöd. En
viktig uppgift för myndigheten är att ta fram kunskapsstöd till berörda
aktörer för att dessa i sin tur ska kunna ge bättre stöd och vägledning till
föräldrar och barn.

Familjer kan se ut på en mängd olika sätt, men när föräldraförsäkringen
utformades var det fortfarande idén om en kärnfamilj med två
sammanboende föräldrar man utgick från. Barnfamiljernas
levnadsförhållanden har ändrats över tid.

Mer än vart femte barn växer upp i en annan familjekonstellation än den
med båda sina biologiska föräldrar. Utredningen föräldraförsäkringen
som nu ska genomföras har därför fått i uppdrag att identifiera problem
och undersöka möjligheterna att underlätta för olika
familjekonstellationer att använda föräldraförsäkringen.

I dag finns det stora skillnader i hälsa mellan olika grupper i samhället.
För att sluta de påverkbara hälsoklyftorna inom en generation har
regeringen tillsatt en kommission för jämlik hälsa. Vi vet att hbtq-
personer generellt har sämre hälsa och att unga hbtq-personer är särskilt
utsatta när det gäller psykisk hälsa. Kommissionen ska i sitt arbete därför
beakta hälsoskillnader mellan hbtq-personer och den övriga
befolkningen.

Bemötandet av hbtq-personer inom hälso- och sjukvården är ojämlikt
över landet. Det händer dessvärre att individer blir ifrågasatta och
bemötta med okunskap i kontakten med olika instanser. I vissa fall leder
det till att hbtq-personer undviker att söka vård.

Socialstyrelsen har fått i uppdrag att kartlägga vård och behandling av
intersexuella (personer som inte kan könsbestämmas av biologiska skäl)
och genomföra insatser inom socialtjänstens olika verksamhetsområden.



Målet är att höja kunskapen om hbtq-personers villkor och
levnadsförhållanden och hur diskriminering kan ta sig uttryck.
Tillsammans med Folkhälsomyndigheten ska man även se över hur
frågor som rör unga transpersoners hälsa ska kunna lyftas inom ramen
för andra satsningar på psykisk hälsa.

Det finns flera uppmärksammade fall där man i folkbokföringen
registrerat uppgifter om en person som bytt könstillhörighet på ett sådant
sätt att kopplingen mellan personer, exempelvis barn-förälder, har
upphört. Skatteverket har nu fått i uppgift att beskriva vad som gjorts
eller ska göras för att förhindra problem som kan finnas.

Nuvarande regler om faderskap och föräldraskap utgår från det
olikkönade äktenskapet. Det finns skäl att se över om reglerna bör
moderniseras och därför avser regeringen att under våren tillsätta en
utredning som ska göra en översyn av lagstiftningen.

Det här är några av de initiativ regeringen nu genomför. Vi vet att det finns
mycket kvar att göra. Diskriminering, ojämlikt bemötande och våld är
fortfarande vardag för många hbtq-personer runt om i landet. Det är aldrig
acceptabelt. Regeringen kommer att fortsätta arbetet för att stärka hbtq-
personers möjlighet att vara sig själv fullt ut i livets alla delar.

Gabriel Wikström
Folkhälso- sjukvårds och idrottsminister (S)

Åsa Regnér
Barn, äldre- och jämställdhetsminister (S)

Morgan Johansson
Justitie- och migrationsminister (S)

Alice Bah Kuhnke
Kultur- och demokratiminister (MP)

Annika Strandhäll
Socialförsäkringsminister (S)



Debattartikel från Socialdepartementet

”Anpassa föräldraförsäkringen till
det moderna arbetslivet”
Publicerad 04 februari 2016 Uppdaterad 04 februari 2016

DN Debatt, 4 februari 2016. Utredningsdirektiv.
Föräldraförsäkringen behöver moderniseras. Den
behöver anpassas bättre för företagare och studenter
och underlätta för olika typer av familjekonstellationer.
Utvecklingen mot ett mer jämställt uttag måste snabbas
på. Försäkringen ska också vara enkel att använda.
Regeringen tillsätter i dag en utredning för att se över hela
föräldraförsäkringen. Målet är att före mandatperiodens slut komma med
förslag till en uppdaterad föräldraförsäkring anpassad till ett modernt
arbetsliv och ett modernt och jämställt familjeliv. Det är första gången på tio
år som en större översyn görs och kanske första gången någonsin det görs
med en så här bred ansats.

Att skaffa barn är stort. Det är omtumlande, omvälvande och innebär en helt
ny bit i livspusslet. Föräldraförsäkringen kom till 1974. Då gjorde den tidens
politiker något väldigt modigt. De införde en helt ny försäkring för att
samhället skulle möjliggöra för föräldrar – både kvinnor och män – att
kombinera arbetsliv och familjeliv.

Nu har den över 40 år på nacken. Det har hänt mycket sedan året då elen
ransonerades i Sverige på grund av oljekrisen, då Richard Nixon avgick som
USA:s president efter Watergate och Abba vann Eurovision med Waterloo.
Vill vi att föräldraförsäkringen ska fortsätta vara en viktig försäkring för
både individen och samhället så måste vi våga låta den förändras.

Självklart har det skett förändringar längs vägen. Försäkringen har utökats,
ersättningsnivåer har justerats och månader har reserverats för vardera
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föräldern. Men faktum kvarstår: det samhälle vi lever i i dag, och tanken om
vilket samhälle vi vill leva i imorgon, har förändrats snabbare än
försäkringen. Den omfattar inte bara några år när barnen är små. De flesta
använder den till barnet är 12 år och en del ännu längre – den berör alltså
både en stor del av barnens liv och av föräldrarnas yrkesverksamma liv. Med
det i åtanke är det ännu viktigare att den fungerar med vårt liv och arbetsliv i
dag och i morgon.

För att åstadkomma det måste vi också se över den försäkring som i många
delar är bra, för att se var den behöver bli bättre. Utredningen har utifrån de
utmaningar vi ser fem fokusområden.

Parallellt med utredningsarbetet för att åstadkomma en modern
föräldraförsäkring krävs förändring av attityder och förhållningssätt för en
mer jämställd arbetsmarknad och ett mer jämställt föräldraskap. Flera
aktörer i samhället behöver ta ansvar för en sådan utveckling.
Kommunikation och dialog kommer vara en viktig del av utredningens
arbete.

Ökad jämställdhet. Kvinnor tar ut tre fjärdedelar av föräldrapenningen – så
mycket som fyra av fem dagar under barnets första år – och omkring 60
procent av den tillfälliga föräldrapenningen. En av fem pappor med barn
födda 2009 hade inte tagit ut en enda dag när barnet fyllde fyra.
Utvecklingen går för långsamt. Vi vet också att fördelningen av
föräldrapenning mellan föräldrarna ser olika ut beroende på inkomst,
utbildningsnivå med mera. Den ojämna fördelningen får stora konsekvenser
för inkomst, ställning på arbetsmarknaden och hälsan. Lönegapet mellan
kvinnor och män är omkring 15 procent och pensionsgapet är så stort som 30
procent. Kvinnor utför majoriteten av det obetalda hemarbetet, arbetar mer
deltid, har sämre karriärutveckling och är mer sjukskrivna. Två av tre
sjukskrivna är kvinnor och ohälsan drar iväg i småbarnsåren, särskilt efter
andra barnet. Vi vet också att det inte bara är tiden man tar ut
föräldrapenning som är skev utan att kvinnor också tar ut mer obetald
ledighet än män och på så sätt är borta än längre tid från arbetsmarknaden.

Därför får utredningen i uppdrag att föreslå åtgärder för att uppnå en jämn
fördelning av föräldrapenning och föräldraledighet och särskilt analysera
förutsättningarna för och konsekvenserna av fler reserverade månader.

Möta en modern arbetsmarknad. Sedan 70-talet har mycket hänt även
med den arbetsmarknad vi verkar på. Allt fler har tillfälliga anställningar av
olika slag längre upp i åldrarna. Fler är egenföretagare eller kombinatörer



och de är i snitt föräldralediga i lägre utsträckning än anställda. Du ska ha
lika goda möjligheter att använda föräldraförsäkringen oavsett om du är
tillsvidareanställd, egenföretagare eller visstidsanställd. Utredningen får
därför i uppdrag att se vilka utmaningar ett modert arbetsliv innebär för
möjligheten till föräldraledighet och särskilt sätta fokus på företagares och
studenters villkor. Det handlar också om att undersöka hur utformningen av
föräldraförsäkringen verkar normerande, i samhället och på
arbetsmarknaden.

En försäkring för dagens familjekonstellationer. Familjer kan se ut på en
mängd olika sätt men när föräldraförsäkringen utformades var det
fortfarande utifrån idén om en kärnfamilj med två sammanboende. I dag vet
vi att mer än vart femte barn växer upp i en annan typ av
familjekonstellation. Det finns såväl kärnfamiljer som stjärnfamiljer. Det
finns omvandlade singel- och bonusfamiljer, det finns familjer med en
förälder och familjer med fler än två föräldrar. Det kan vara skillnad på att få
ett eller flera barn vid samma tillfälle. Därför får utredningen i uppdrag att
undersöka möjligheterna att underlätta för olika familjekonstellationer att
använda föräldraförsäkringen.

En tydlig försäkring lätt att använda. Föräldraförsäkringen omfattar en
rad olika försäkringar. Försäkringens flexibilitet ger oss en mängd
möjligheter och förändringarna som gjorts under drygt 40 år har haft sina
olika skäl och motiv. Men för oss som ska använda den är det inte alltid lätt
att se hur den fungerar eller bäst kan användas. Utredningen får därför i
uppdrag att analysera behovet av förenklingar. Målet är att det ska bli lättare
att planera livet och ledigheten med föräldrapenning och att se i vilka
situationer under ett barns liv som föräldraförsäkringen kan göra det lättare
att förena ett jämställt föräldraskap med arbete.

Den röda tråden – barnperspektivet. I alla delar är barnperspektivet en
röd tråd. Barns rätt till trygga uppväxtförhållande är central när vi utformar
familjepolitiken som helhet och föräldraförsäkringen i synnerhet. Principen
om barnets bästa ska vara vägledande genom hela utredningen.1974 års
politiker var modiga och det måste vi också vara. Vi ser på vårt samhälle i
dag och vi vill förändra. Vi vill se en mer jämställd arbetsmarknad och ett
mer jämställt privatliv där man i större utsträckning delar även på det
obetalda arbetet. Vi vill se att barn har lika rätt till sina föräldrar, oavsett
ställning på arbetsmarknaden eller familjekonstellation.

Om vi ser det – och samtidigt ser att så inte är fallet i dag – då är det vårt
ansvar att göra det vi kan för att förändra. Därför är det ett viktigt steg att



denna utredning tillsätts. Jag är förväntansfull inför det viktiga arbete
utredningen kommer att göra och de förslag den kommer att lämna ifrån sig.

/Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Tre enkla råd för att du ska få koll
på din pension
Publicerad 30 december 2015 Uppdaterad 30 december 2015

Aftonbladet Debatt den 30 december 2015
Jag älskar den här tiden på året när vi funderar kring och formulerar hur vi
vill ha vår framtid. Många nyårslöften handlar om att må bättre, att stressa
mindre och att umgås mer med nära och kära. Det tycker jag är bra eftersom
vi har problem med ökande sjuktal i Sverige. Ett annat löfte som också kan
leda till mindre stress och bättre hälsa är att ta det första steget och sätta sig
in i sin pension.

Jag vet att många tycker att pensionen är krånglig och att den skapar stress.
Men så måste det inte vara. Jag skulle vilja ge tre enkla råd för att du ska
få koll på din pension.

Börja med att skaffa dig en överblick. Ett enkelt sätt att göra det är
genom sajten minpension.se där du kan få en helhetsbild och även
beräkna hur mycket du utifrån dagens situation kommer få ut när du blir
pensionär. Du kommer se att det inte behöver vara så komplicerat och
redan där blir det lättare att planera och hålla koll.

Ta reda på om du har tjänstepension. Det är kanske det enskilt viktigaste
du kan göra för att få en bra pension. Din tjänstepension är uppskjuten
lön som din arbetsgivare betalar in. Ungefär nio av tio som arbetar i
Sverige har tjänstepension, men många vet inte om det. Så några av er
kommer bli glatt överraskade. Har du inte tjänstepension borde du ta upp
det med din arbetsgivare eller om du är egenföretagare så borde du se
över ditt sparande.

Ett tredje steg är att sätta dig in i hur dina livsval påverkar pensionen.
Pensionssystemet bygger nämligen på en enkel logik:
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livsinkomstprincipen. Det betyder att alla inkomster under hela livet är
pensionsgrundande. Varje krona räknas. Om du arbetar svart tjänar du
alltså inte in några pensionsrätter. Så gör inte det. Men det spelar även
roll till exempel hur föräldraledigheten fördelas och om du deltidsarbetar
eller inte. Om du och din partner vill kompensera för hur ni fördelar
hemarbetet då kan ni göra en överföring av premiepensionsrätt.

Få val har så stor betydelse för pensionen som när du väljer att gå i
pension. Den allmänna pensionen ökar med ungefär sju procent för ett
extra arbetat år i slutet av arbetslivet. På minpension.se kan du göra
pensionsprognoser för olika uttagsåldrar.

I Sverige lever vi allt längre. Varje dag ökar medellivslängden med ungefär
tre timmar, vilket betyder att medellivslängden stiger med ungefär ett år
varje decennium. Det är otroligt positivt. Men den stigande medellivslängden
gör att vi tar ut pension under en allt längre tid. Det betyder att om vi inte
lyckas få fler arbetade timmar i ekonomin riskerar vi lägre pensioner. Därför
måste vi på sikt få till ett längre, friskare och mer hållbart arbetsliv. Det gör
vi genom ett tidigare arbetsinträde, arbete längre upp i åldrarna och en bättre
arbetsmiljö.

Regeringen vill att alla människor ska kunna gå i pension till någonting, inte
bara från någonting. Vi vill att alla ska kunna se fram emot en ekonomiskt
trygg ålderdom, oavsett vad som händer på vägen dit. Därför har vi under
året förbättrat bostadstillägget för pensionärer, gjort stora satsningar på
arbetsmiljö och nästa år tas ett första steg mot att avskaffa
pensionärsskatten. Men vi vill göra mer.

Mitt nyårslöfte till dig är att fortsätta förbättra för Sveriges två miljoner
pensionärer och de över sju miljoner människor som i framtiden ska gå i
pension.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Sluta försvara era egna
misslyckanden
Publicerad 13 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Aftonbladet Debatt, 13 oktober 2015. Slutreplik från
Annika Strandhäll om sjuktalen.
SLUTREPLIK. Det är positivt att Mats Persson (FP) i sin replik verkar
förstå hur allvarlig situationen med de ökande sjukskrivningarna är.
Samtidigt är det beklagligt att högern är så historielösa och prestigefulla att
de inte vill se sin egen roll i den negativa utvecklingen.

Faktum kvarstår att sjukskrivningarna ökat med närmare 70 procent sedan
2010, alltså under den tidigare regeringens andra mandatperiod. Ändå väljer
de borgerliga partierna att med näbbar och klor försvara sin gamla
utförsäkringspolitik och den bortre tidsgränsen. Men den har inte gjort
människor friskare. Den har i stället lett till stress och lidande för enskilda
personer som skickats ut i en limbotillvaro där de kastas mellan olika system.

Borgerligheten visar prov på tunnelseende. Mats Persson skriver att
regeringen inte presenterat ”ett enda konkret förslag för att hejda
ökningstakten i sjukskrivningarna” och väljer då att helt ignorera regeringens
åtgärdspaket som presenterades för tre veckor sedan.

Åtgärdsprogrammet för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro betyder rejäla
satsningar på ökad jämställdhet, bättre arbetsmiljö och bättre rehabilitering.
Programmet innehåller 25 konkreta åtgärder och tre miljarder kronor för
direkta insatser under den kommande mandatperioden. Regeringens
satsningar på att komma åt ohälsan i samhället och att stärka välfärden är
nödvändiga efter åtta år av nedskärningar.

Det vi behöver nu är att de borgerliga partierna tar sitt ansvar och vågar
prata om de utmaningar Sverige står inför, inte att ägna all sin tid och kraft åt
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att försvara sina egna misslyckanden.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister (S)



Debattartikel från Socialdepartementet

Åtgärdsprogram för minskad
ohälsa
Publicerad 10 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Piteå-Tidningen, 10 oktober 2015. Annika Strandhäll,
socialförsäkringsminister och Fredrik Lundh Sammeli,
ordförande i riksdagens socialförsäkringsutskott.
Vid regeringsskiftet år 2014 tog regeringen över en utveckling i
sjukfrånvaron som pekade åt helt fel håll. Kostnaderna för sjukskrivningarna
har nu ökat med närmare 70 procent sedan 2010. Detta från en borgerlig
regering som verkat tro att utförsäkring räcker för att göra människor friska.

Sjukfrånvaron är negativ för vår samhällsekonomi, för arbetsgivarna som
förlorar medarbetare till sjukdom och för individen som drabbas. Nu har
sjukskrivningarna ökat i fem år och fortsätter att öka. Två av tre sjukskrivna
är kvinnor, kvinnors sjukskrivningar ökar snabbare än mäns och den
vanligaste orsaken till sjukskrivning är psykisk ohälsa. Vi vet också att
sjukskrivningarna blir längre och att utgifterna för sjukpenningen förväntas
öka med ytterligare 19 miljarder fram till år 2019. Ett reformutrymme som
hade kunnat göra nytta för jobben, i skolan, i vården och i andra viktiga delar
av vår välfärd.

Att kvinnor är överrepresenterade i statistiken handlar om flera saker, dels
att kvinnor i dag arbetar i högre utsträckning än förr, samtidigt som de
fortfarande tar ett större ansvar än män för hem och familj. Dels att
arbetssituationen i många kontaktyrken är pressad, med låg kontinuitet och
för få kollegor, ofta delade turer och liten förmåga att påverka sin
arbetssituation. Kiruna och Luleå ligger båda på Sveriges topp-tio lista över
kommuner som erbjuder flest heltider i den offentliga sektorn. Det är bra,
eftersom det stärker kvinnors ställning på arbetsmarknaden och innebär en
högre kontinuitet i arbetet. I vissa kommuner som tagit tag i heltidsfrågan har
vi redan kunnat se sjunkande sjuktal, särskilt för korttidsvikarier.
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Men utvecklingen i hela landet är allvarlig. För att vi tillsammans ska klara
att bryta den måste samhällets alla aktörer hjälpas åt. Regeringen, berörda
myndigheter, arbetsgivarnas parter och hälso- och sjukvården måste
tillsammans ta ansvar. Regeringen har därför satt upp ett mål som verktyg.
Fokus är att nå ett sjukpenningtal om nio dagar år 2020, vilket innebär en
tredjedel lägre än prognosen och motsvarar 17 miljarder i lägre utgifter och
80 000 personer som inte behöver bli sjukskrivna. Det är ett ambitiöst mål
men svåra utmaningar kräver tuffa målsättningar.

För att nå målet har regeringen tagit fram ett brett åtgärdsprogram i sju delar
som fokuserar på att förebygga och förkorta sjukfrånvaron. Det görs genom
förebyggande åtgärder, rätt insatser under sjukfallet och bra stöd tillbaka till
jobb. Det handlar exempelvis om hälso- och sjukvårdens förutsättningar att
stötta de som blir sjuka, om arbetsgivarnas roll i det förebyggande arbetet,
och om att ge Försäkringskassan förutsättningar att göra de prövningar de
behöver göra, så att insatser kan göras i rätt tid.

På ett komplext problem finns tyvärr inga enkla lösningar. Om vi både ska
bryta utvecklingen och på riktigt komma tillrätta med sjukfrånvaron behöver
vi mindre utförsäkringspolitik och mer långsiktighet. Regeringen slopar nu
den bortre tidsgränsen och tar med åtgärdsprogrammet ett stort och
efterlängtat första steg för att på riktigt minska ohälsan och
sjukskrivningarna.



Debattartikel från Socialdepartementet

Vi har inte råd att inte få ner
sjuktalen
Publicerad 09 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Aftonbladet Debatt, 9 oktober 2015. Annika Strandhäll
(S): Utförsäkringar och skattesänkningar hotar
välfärden.
DEBATT. De ökande sjuktalen måste vändas. Borgarnas svar: utförsäkringar
och skattesänkningar. Det håller inte.

Istället för att tillsammans med regeringen ta problemet på allvar så
backar man tillbaka till det enda vi vet verkligen inte fungerar:
utförsäkringar av sjuka människor och nedskärningar i en redan utsatt
välfärd.

Sammantaget har de borgerliga partierna presenterat skattesänkningar på
över 64 miljarder för 2016. För att jämföra med något så skulle man med den
enorma summan kunnat finansiera hela sjukpenningen 2014 och ändå haft
hälften av pengarna kvar. Det skulle räcka till över 91 000 nya
grundskolelärare eller till att inkludera tandvård för alla i Sverige i
sjukvårdens högkostnadsskydd – nära tre gånger om.

64 miljarder i skattesänkningar kostar. Notan betalas genom stora
nedskärningar i skolan och välfärden. Tvärtemot vad Sverige nu behöver och
tvärtemot vad vi behöver göra för att komma åt ohälsan.

Sjuktalen har ökat med närmare 70 procent de senaste fem åren. Två av
tre sjukskrivna är kvinnor och psykiska diagnoser är den vanligaste
orsaken till sjukskrivning, för både kvinnor och män. Vanligast är
sjukskrivningar i människonära yrken – som socialsekreterare, lärare
och undersköterskor.

I detta allvarliga läge fortsätter borgerligheten att montera ner välfärden med
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skattesänkningar som de flesta inte vill ha. I valrörelsen lovade Moderaterna
väljarna att inte sänka fler skatter, men det höll inte länge.  Nu pekar man
glatt finger på de ökande kostnaderna för sjukpenningen, som ökade i fyra år
under deras styre, men vägrar ta ansvar.

Jag tror att de flesta av oss på olika sätt känner eller träffat någon som
drabbats. Kanske är det barnens lärare eller en sjuksköterska i vården.
Kanske är det mormors kontaktperson på äldreboendet. Någon som brinner
för sitt jobb och vill göra skillnad, men som med åren fått en sådan
arbetsmiljö att hen i värsta fall faktiskt blivit sjuk. På många håll går
välfärdens medarbetare på knäna.  Vill vi på riktigt vända utvecklingen så
måste vi våga se även denna svåra utmaning – det är vår uppgift som
politiker.

Vi har redan sett resultatet av åtta år av nedskärningar i vår gemensamma
välfärd - och i människors arbetsmiljö. Nu måste vi vända utvecklingen.

Regeringen gör efterlängtade och välbehövliga satsningar med bland
annat satsningar om två miljarder för ökad bemanning i äldreomsorgen.
Vi satsar i år två miljarder som en del av regeringens lågstadielöfte för
att möjliggöra att fler kan anställas i skolan så att lärare får mer tid för
sitt arbete. Vi lägger 250 miljoner till den sociala barn- och
ungdomsvården för stärkt bemanning och till satsningar på kompetens
och kvalitet. 

Dessutom har vi lanserat ett brett åtgärdspaket för ökad hälsa och minskad
sjukfrånvaro med en tydlig målsättning och åtgärder inom sju områden för
att vända utvecklingen och komma till rätta med sjuktalen.

Vi har inte råd att göra något annat. Det här är människor som behövs. Det
här är lärare vi behöver i våra skolor, undersköterskor vi behöver i vården
och socialsekreterare vi behöver i socialtjänsten. Inte i sjukskrivning.



Debattartikel från Socialdepartementet

Utförsäkringarna ett av M:s stora
misslyckanden
Publicerad 05 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll,
debattartikel, Dagens samhälle 5 oktober 2015.
Sjuktalen började öka under Moderaterna år 2010 och
fortsatte under deras andra mandatperiod att peka rakt
uppåt. Det är uppenbart att vi inte kan stävja de ökande
sjuktalen genom mer av samma politik.
REPLIK. Ändå fortsätter Moderaternas talespeson i
sjukförsäkringsfrågor, Johan Forssell, att kämpa för att behålla den bortre
tidsgränsen, en åtgärd som inte haft någon positiv effekt. Trots dess
införande har sjuktalen ökat med närmare 70 procent sedan år 2010 och en
mycket stor del av de personer som vid 100 000 tillfällen tvingats lämna
sjukförsäkringen har dessutom återvänt och fått sjukpenning igen, inte bara
en, två, utan tre gånger. 

Moderaternas målsättning var att max 10 procent av de utförsäkrade skulle
återkomma till försäkringen. Nu ser vi att det i stället är cirka 80 procent som
återvänder och en utvärdering från ISF visar att så få som två procent går till
ett reguljärt arbete efter utförsäkring

Om syftet var att få fler människor ur sjukdom och in i arbete så är det inte
direkt vad jag kallar en lyckad reform. Snarare är det ett av Moderaternas
större misslyckanden. 

Vi kan inte behandla orsakerna till människors ohälsa genom att sätta ett
slutdatum för deras sjukdom. Är människor sjuka ska de vara i
sjukförsäkringen. Man ska kunna känna trygghet så att man kan fokusera på
att komma tillbaka till arbetsmarknaden.
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I slutändan handlar det om en åtgärd som i grunden är människofientlig och
om synen på sjuka människor. Regeringen är tydlig i sitt svar:
utförsäkringspolitikens tid är förbi. 

Däremot ska vi ta oss an den här utmaningen med verktyg som fungerar. Vi
låter exempelvis de tidiga prövningarna i rehabiliteringskedjan ligga kvar
eftersom det där sker prövningar av arbetsförmågan och tas ställning till om
det behövs insatser för den enskilde.

Regeringen går också fram med ett kraftfullt åtgärdsprogram med 25 insatser
inom sju områden som fokuserar på att förebygga och förkorta
sjukfrånvaron. Det här programmet innehåller inte ett enkelt svar. Det
handlar i stället om att skruva i många delar samtidigt för att nå en större
effekt. 

Vi satsar på förebyggande åtgärder, nödvändiga insatser under sjukfallet och
bra stöd tillbaka till jobb. Insatserna spänner över flera områden, bland annat
jämställdhet, arbetsmiljö, rehabilitering, rätt vård vid psykisk ohälsa och
förstärkning av Försäkringskassans handläggning. Programmet ska
genomföras i bred samverkan mellan myndigheter, arbetsgivarnas parter och
hälso- och sjukvården som tillsammans måste ta ansvar.

Vi har hittills fått mycket positiva reaktioner från berörda aktörer. Nu
fortsätter ett viktigt arbete för att tillsammans göra verklighet av våra
ambitioner.

Vi behöver lärarna i skolan, undersköterskorna i vården och
socialsekreterare i socialtjänsten - inte i sjukförsäkringen, eller fattiggjorda
på vift i systemen på grund av utförsäkring. 

Regeringen har med åtgärdsprogrammet tagit ett stort första steg för att
komma vidare och vända sjukfrånvaroutvecklingen. Nu går tåget och jag
hoppas att Moderaterna vill åka med och delta i de konstruktiva
diskussionerna, i stället för att stå ensamma kvar och stampa med en åtgärd
som bevisligen inte fungerat.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister (S)



Debattartikel från Socialdepartementet

Utförsäkring gör ingen frisk
Publicerad 08 september 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll,
Aftonbladet 8 september 2015.
REPLIK. De ökande sjuktalen är en av regeringens mest prioriterade frågor.
Jag är glad att Johan Forssell (M) delar regeringens oro över utvecklingen,
men hans oförmåga att hålla sig till korrekta fakta är ett bekymmer.

Fakta är att det var Göran Perssons halveringsmål som fick ohälsotalet att
börja vända nedåt redan år 2004. Den positiva utvecklingen ärvde den
borgerliga regeringen när den tillträdde år 2006.

Fakta är att sjuktalen trots detta stigit sedan år 2010 med nästan 70 procent.

Fakta är att vi från den borgerliga regeringen fick ta över ökade kostnader
för sjukpenningen med 12 miljarder, och dystra prognoser.

Fakta är att det sedan år 2010 skett över 100 000 utförsäkringar.

Utförsäkringspolitiken har skapat enorm stress för den enskilde och har
knappast gjort människor friskare. Det är ett ineffektivt sätt att hantera våra
resurser, eftersom Försäkringskassan får lägga tid på att skicka människor
mellan systemen, och det är i grunden ovärdigt ett välfärdssamhälle.

Utförsäkring och ekonomisk stress hjälper ingen att återfå
arbetsförmågan – tidiga insatser och rätt rehabilitering kan däremot
göra det.

Det är bra att Johan Forssell håller med om att vi står inför en allvarlig
situation, som kräver skarpa insatser. Inom kort kommer regeringen att
presentera ett kraftfullt åtgärdspaket som tar ett grepp om hela kedjan i form
av förebyggande arbete, tidiga insatser och ordentlig rehabilitering. Bara så
kan vi sänka sjuktalen. Utförsäkring och historielöshet är inte rätt medicin.
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Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister (S)



Debattartikel

Föräldraförsäkringen måste hbtq-
anpassas
Publicerad 03 augusti 2015 Uppdaterad 03 augusti 2015

Aftonbladet, Debatt, 30 juli 2015 I dag går Prideparaden
genom Stockholms gator. Många stjärn- och
regnbågsfamiljer finns i tåget och de blir fler för varje år.
De har andra familjekonstellationer än den traditionella
kärnfamiljen. För sådana familjer, där exempelvis två
föräldrapar fått barn gemensamt, uppkommer det
tydliga problem kopplade till möjligheten att ta ut
föräldraledighet.
Den svenska föräldraförsäkringen är på många sätt bäst i världen. Den är
generös och i flera delar flexibel. Samtidigt börjar utformningen av
föräldraförsäkringen bli gammal. Ju fler år som går, desto stelare och
omodernare tycks den bli. Det verkar ibland som att samhällets utveckling
och förändringar åkt ifrån denna 40-åring. Vid en närmare granskning, märks
det att föräldraförsäkringen snarare är en spegel av 1970-talets
samhällsnormer och värderingar än de som råder idag.

För mig som ansvarig minister är detta oacceptabelt. Familjepolitiken ska
vara möjliggörande och ge barn så lika möjligheter och goda uppväxtvillkor
som möjligt. Samtidigt som den ska underlätta för föräldrar att kombinera
föräldraskapet med arbete.

Regeringen kommer därför att se över hur vi kan förbättra situationen för de
familjer som inte identifierar sig med den heterosexuella tvåsamhetsnormen.
Efter sommaren kommer jag att tillsätta en utredning som ska utforma en
modern föräldraförsäkring. En viktig del är att föreslå flexiblare och bättre
regler för familjer som lever på andra sätt än den heterosexuella
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tvåsamhetsnormen.

 Genom denna utredning kommer vi, även fortsättningsvis, låta barnets
bästa stå i centrum för familjepolitiken. Min övertygelse är att vi värnar
barnens intressen genom att ha en familjepolitik som ger alla barn samma
möjligheter att tillbringa sin första tid i livet tillsammans med sina föräldrar,
oberoende av hur familjen ser ut.

Jag vill vara försiktig med att på förhand peka ut vilka konkreta förändringar
som kan göras. Som vanligt när det gäller våra trygghetssystem kräver
reformarbetet försiktighet och tålamod. Men vårt mål är tydligt, en
föräldraförsäkring som skapar möjligheter och inte begränsar.

Utredningen kommer att präglas av öppenhet och insyn. Vi ska lyssna på
olika parter som berörs och idag hamnar i kläm. Här har HBTQ-rörelsens
mångfald av perspektiv en mycket viktig roll och jag ser fram emot dialog
och diskussion som utmanar normer och värderingar under hösten.

Utvecklingen i HBTQ-frågorna rör sig framåt i Sverige. Det gäller bara att
politiken och systemen lyckas hänga med i utvecklingen, här har vi i
regeringen ett stort ansvar. Idag går jag i Prideparaden tillsammans med flera
ministerkollegor. För Sveriges regering är det en självklarhet att delta i
firandet av kärleken under Pride. Vi är övertygade om att rätten att få vara
sig själv i livets alla delar måste uppvärderas. Jag går i Prideparaden för att
göra slut med gamla system och normer som begränsar människor från att
leva sina liv fullt ut.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Företagare ska också kunna vara
barnlediga
Publicerad 05 juni 2015 Uppdaterad 05 juni 2015

Aftonbladet, 5 juni 2015 Annika Strandhäll: Vi utreder
föräldraförsäkringen – den ska funka för alla
Att bli förälder är något av det största som händer många av oss i livet. I
Sverige har vi en omfattande föräldraförsäkring, som ska ge oss möjlighet att
kombinera både jobb och familj. Men den fungerar inte lika bra för alla.

Debatten handlar mycket om huruvida vi ska vika fler månader till
respektive förälder eller inte. Det är självklart viktigt, men vi måste också se
till att du kan använda föräldraförsäkringen lika bra och tryggt oavsett vem
du är.

Föräldraförsäkringen ska fungera oavsett om du är ensamstående eller
en del av en stjärnfamilj, oavsett om du är högavlönad eller lågavlönad
och oavsett om du är anställd eller driver företag.

Vår föräldraförsäkring har 40 år på nacken och har lappats och lagats under
resans gång. Den tjänar oss väl, men är utformad i en tid då arbetslivet såg
annorlunda ut. I dag är fler egenföretagare, såväl kvinnor som män.
Tekniken har möjliggjort ett extremt flexibelt arbetsliv för en del. Ansvaret
för familj och barn har blivit mer jämt fördelat.

För den som är företagare råder andra förutsättningar än för den som
är anställd. Trots att du är hemma med ditt barn kan det finnas vissa
löpande uppgifter du måste ta hänsyn till. Det kan handla om att
upprätthålla vissa kontakter med kunder, Skatteverket eller revisorer.
En del är uppgifter som du enligt lag är ålagd att göra. Det kan också
finnas svårigheter att beräkna SGI på ett sätt som ger dig som förälder
en trygg ersättning.
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Det här får effekt på de företagande föräldrarnas uttag. Organisationen
Företagarna visade i en rapport i våras hur uttaget hos föräldrar som driver
eget företag skiljer sig från gruppen föräldrar i sin helhet. Undersökningen
visar att företagare generellt tar ut kortare föräldraledighet än de med en
anställning. Särskilt mycket skiljer det sig åt för kvinnor, där var tredje
kvinna som driver företag tar ut högst tre månaders föräldraledighet.
Motsvarande siffra bland mammor generellt är två procent.

Vi har inte råd med en föräldraförsäkring som gör att människor tvekar inför
att starta företag, av oro för hur det ska gå att kombinera med ett tryggt
föräldraskap. Vi har inte råd med en försäkring som gör att kvinnor och män
som driver företag funderar en extra gång innan de skaffar barn.

Till hösten kommer regeringen att tillsätta en utredning som ser över
föräldraförsäkringen i sin helhet. Vi vill se en föräldraförsäkring som
bidrar till ett jämställt föräldraskap, som är bättre anpassad till en
modern arbetsmarknad och de krav den ställer, samt till ett modernt
familjeliv och för alla olika former av familjer. Vi ska också ha en
försäkring som fungerar bra och tryggt för dig, även om du driver
företag. Det är ett viktigt perspektiv som ofta glöms bort i debatten.

Föräldraförsäkringen är bra för Sverige. Den ger barnen rätt till tid och en
god kontakt med sina föräldrar, men den ger också vår arbetsmarknad och
ekonomi fördelar då ett beslut om att skaffa barn inte behöver innebära ett
steg bort från arbetsmarknaden.

Att den försäkring som vi alla betalar in till ger så olika möjligheter för
föräldrar, beroende på om du är anställd eller egenföretagare är inte rimligt.
Vi behöver fler som startar företag. Då kan vi inte ha en försäkring som
skrämmer kvinnor från företagande på grund av hur den är utformad.

Jag är väldigt glad att vi nu tar steget och sätter i gång en större utredning. I
denna kommer företagares förutsättningar att nyttja föräldraförsäkringen att
vara en viktig del att se över och förbättra. Det är minst sagt på tiden.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

”Vi vill ta bort sjukförsäkringens
bortre tidsgräns”
Publicerad 27 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Svt Opinion 27 januari 2015 ”Det är tydligt att den bortre
tidsgränsen inte haft någon positiv effekt.
Försäkringskassan har funnit att den inte gett de
förväntade effekterna för att avsluta sjukfall”, skriver
Annika Strandhäll.
Utförsäkringarna har inte gett personer bättre förutsättningar att bli friska
och komma tillbaka till arbete – tvärtom.

De har gett upphov till en sämre ekonomisk situation för många, orsakat
personligt lidande och krävt stora resurser av Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen som skulle kunna läggas på mer effektiva insatser.

Sedan 2010 har cirka 80 000 personer utförsäkrats på grund av den bortre
tidsgräns som den borgerliga regeringen införde. Sju av tio är kvinnor. Många
har utförsäkrats två gånger och en del av dem går nu mot sin tredje
utförsäkring.

Tanken med förändringen var att fler skulle komma i arbete och att sjuktalen
skulle minska. Det har inte blivit verklighet. Utvärderingar har visat att det
bara är några få procent som återgått i arbete.

Det är tydligt att den bortre tidsgränsen inte haft någon positiv effekt.
Försäkringskassan har själva studerat konsekvenserna av den bortre
tidsgränsen och funnit att den inte gett de förväntade effekterna för att
avsluta sjukfall.

De allra flesta som tvingats lämna sjukförsäkringen kommer tillbaka och då
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ofta ännu sjukare än när de utförsäkrades, samtidigt som de får en lägre
ersättning.

Dessutom har många av de sjukskrivna som kommit till arbetsförmedlingen
efter att ha blivit utförsäkrade varit för sjuka för att kunna delta i någon
meningsfull arbetsmarknadspolitisk insats.

Tidsgränsen har gett upphov till ett mänskligt lidande som inte är värdigt vårt
välfärdsland. I princip varje dag får jag mail, telefonsamtal och brev från
förtvivlade och upprörda människor som drabbats av utförsäkringspolitiken.

Dessa människor och deras familjer har försatts i otrygghet och fått en
kraftigt försämrad ekonomi, vid en tidpunkt i livet då de behövde samhällets
stöd som mest.

Många faller ur systemet och drabbas så hårt att de tvingas söka
försörjningsstöd eller blir långtidsplacerade i ineffektiva
arbetsmarknadsprogram. Andra blir beroende av sin partner för sitt
uppehälle. En del tvingas ta ut sin ålderspension i förtid.

Det är inte att minska sjukfallen – det är att mörka sjukfrånvaron.

Samtidigt ökar sjukfrånvaron i Sverige. Fler människor blir sjuka och fler
människor fortsätter vara sjuka en längre tid. De senaste fyra åren har
sjukskrivningarna och kostnaderna ökat med ungefär 50 procent vardera.

Det är en allvarlig situation som får stora konsekvenser för Sveriges
ekonomi.

I det här kritiska läget lägger vi tid och resurser på en åtgärd som inte
fungerar. Det är inte rimligt. Den bortre tidsgränsen har haft ytterst
begränsad effekt på sjukfrånvaron och drabbat enskilda individer hårt.

Därför vill jag och regeringen ta bort den bortre tidsgränsen.

Det är dags för kraftiga åtgärder – och framförallt rätt åtgärder. Vi behöver
ett starkt förebyggande arbete på arbetsplatserna och tidiga evidensbaserade
rehabiliteringsinsatser när någon blir sjuk.

Vi vill se en trygg, effektiv och jobbinriktad sjukförsäkring. En sådan
inkluderar inte utförsäkringar.



Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

"Problemets rötter är det
ojämställda arbetslivet."
Publicerad 30 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Helsingborgs Dagblad 30 november 2014 Det behövs
politiska insatser för att vända de senaste årens
negativa utveckling när det gäller antalet pensionärer
som lever i ekonomisk utsatthet. På lång sikt krävs ett
jämnare uttag av föräldraledigheten och jämställda
löner, och minskad sjukfrånvaro bland kvinnor, skriver
Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister, och Curt
Persson, ordförande för PRO.
Det finns de som borde störa men sällan gör det – de äldsta kvinnliga
pensionärerna som ofta lever på oskäligt låga pensioner.

I Sverige finns en stor grupp kvinnliga pensionärer som lever i vad SCB
definierar som ekonomisk utsatthet – 10 800 kronor i månaden före skatt.
Antalet har ökat kraftigt sedan 2006, och nu krävs politiska insatser för att
vända de senaste årens negativa utveckling.

Pensionssystemet i Sverige är ekonomiskt självbärande och bygger på
livsinkomstprincipen. På så sätt garanteras systemets hållbarhet, och
samtidigt bidrar upplägget till att upprätthålla arbetslinjen.

Men pensionens koppling till arbetslivet innebär att de skillnader som finns
mellan kvinnor och män på arbetsmarknaden blir särskilt tydliga vid
pensionsutbetalningarna. De systematiskt sämre villkor som kvinnor har
under hela arbetslivet bär de med sig in i pensionssystemet.

PRO visar med siffror från SCB i rapporten Fattigdomsfällan att kvinnor i
genomsnitt har 6 000 kronor lägre pension än män i månaden.
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Det som skaver extra mycket är att det är de kvinnor som i dåtidens samhälle
gjorde vad som krävdes av dem som idag har det tuffast ekonomiskt. Det var
de som tog ett särskilt ansvar för barnuppfostran, arbetade deltid och tog
hand om äldre anhöriga.

Vi vill peka på en rad åtgärder som kan bidra till en ökad rättvisa.

Problemets rötter är det ojämställda arbetslivet, och här krävs långsiktiga
insatser. Vi behöver ett jämnare uttag av föräldraledigheten och jämställda
löner, och vi måste minska kvinnors sjukfrånvaro. Genom att reformera
föräldraförsäkringen och ge resurser till forskning om kvinnors arbetsmiljö
satsar regeringen på att förbättra kvinnors arbetsliv.

Men dagens kvinnliga pensionärer behöver mer snabbverkande åtgärder.
Därför lägger regeringen i budgetpropositionen även förslag som tar sikte just
på de mest utsatta pensionärerna.

Pensionärsskatten ska tas bort, och regeringen tar ett första steg genom att
sänka skatten redan nu för pensionärer med de lägsta inkomsterna. Samtidigt
höjs bostadstillägget för pensionärer.

För närvarande ses beräkningsreglerna över för bromsen i pensionssystemet
– en fråga som PRO länge pekat ut som angelägen.

Detta är viktiga första steg. På sikt ser dock både regeringen och PRO att det
behövs fler konkreta och nytänkande förslag på hur villkoren för de äldre
kan förändras och göras mer jämställda. Därför bjuds inom kort experter och
andra aktörer in till att belysa problem och lösningar på kort och lång sikt.

Målet ska vara ett hållbart pensionssystem som ser till att ålderdomen i
Sverige inte är förknippad med oro, utan med frihet och glädje.



Debattartikel från Socialdepartementet

BRÄNNPUNKT |
VÅRDNADSBIDRAGET
Publicerad 30 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Svenska Dagbladet 30 november 2014
Vårdnadsbidrag innebär att staten betalar vuxna för stanna hemma istället
för att aktivt delta på arbetesmarknaden. Det innebär också att barn inte får
del av barnomsorg och den pedagogiska verksamhet som sker där.
Vårdnadsbidraget infördes av de borgerliga partierna under förra
mandatperioden och uppföljningen av bidraget är oerhört tydligt.

Vi vet att en mycket stor majoritet av dem som tar del av vårdnadsbidraget
är kvinnor. Många av dem står redan långt från arbetsmarknaden vilket är
olyckligt på många sätt och det får allvarliga konsekvenser för dessa kvinnor
genom hela livet. Vi vet att vårdnadsbidraget cementerar ojämnställd
fördelning av det obetalda hemarbetet. Vi vet också att det ända in i
pensionsåldern kommer att drabba kvinnor ekonomiskt.

Trots att vi alltså känner till dessa effekter vill nu de borgerliga partierna
förhindra att vårdnadsbidraget tas bort. Särskilt konstigt är det att Folkpartiet
som vill hävda att man bedriver politik för jämställdhet återigen ställer sig
bakom ett förslag som detta. Att skapa ännu längre avstånd till
arbetsmarknaden för en grupp som redan står långt därifrån kan inte anses
vara något annat än ett stort steg i fel riktning.

Genom samarbetsregeringens budgetförslag väljer vi väg. Vi vill att män och
kvinnor ska delta på arbetsmarknaden på lika villkor. För att komma dit
behöver vi också främja en jämn fördelning av det obetalda hem- och
omsorgsarbetet. Självklart ska inte staten subventionera att kvinnor håller sig
borta från arbetsmarknaden. Delar man denna vision är vårdnadsbidraget en
helt omöjlig tanke.
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I regeringens budget aviseras istället en ökad individualiserad
föräldraförsäkring. Sammanlagt finns förslag på 1,5 miljarder i budgeten som
främjar jämställdhet mellan könen med inriktning på jobb och egen
försörjning. Detta tar tydligt ut riktningen vart vi vill.

Att de borgerliga partierna är beredda att tillsammans med
Sverigedemokraterna fortsätta med denna omoderna politik är bedrövligt.
Istället måste arbetet med att nå målet om ekonomisk jämställdhet skyndas
på.

ÅSA REGNÉR
barn-, äldre- och jämställdhetsminister

ANNIKA STRANDHÄLL
socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Pensionärernas villkor är en
jämställdhetsfråga
Publicerad 26 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Nerikes Allehanda 26 november 2014 I Sverige ska alla
kunna se fram emot ålderdomen med tillförsikt och inte
med oro. Så är det dessvärre inte i dag. Ett stort antal
pensionärer lever under knappa förhållanden.
Majoriteten av dem är kvinnor.
Ingen ska i slutet av arbetslivet behöva känna oro inför åldrandet, och därför
kommer nu samarbetsregeringen med åtgärder som på lång och kort sikt ska
förbättra pensionärernas ekonomiska situation. Vårt pensionssystem bygger
på livsinkomster. Ett arbetsliv som under de senaste åren blivit allt mer
ojämlikt innebär att vi i större utsträckning får vinnare och förlorare bland
pensionärerna. Visstidsanställningar, sjukskrivningar och arbetslöshet får
direkt effekt på den framtida pensionen.

Pensionärernas villkor är också i allra högsta grad en jämställdhetsfråga.
Kvinnliga pensionärer har 6 000 kronor mindre i månaden i genomsnittlig
pension, visar Pensionärernas riksorganisation med statistik från SCB
tidigare i år. I Örebro län bor 4 000 kvinnliga pensionärer med pensioner före
skatt och bostadstillägg på mindre än 10 800 kronor i månaden, enligt samma
rapport.

Dessa skillnader är resultatet när ett ojämställt förvärvsliv summeras. Det är
kostnaden för att kvinnorna tar ett större ansvar för barn och familj, har lägre
löner och i mycket större utsträckning arbetar ofrivillig deltid. Att säga att
pensionärer har dåliga villkor ska inte leda till den förhastade slutsatsen att
pensionssystemet är i behov av reform. Vårt avgiftsbaserade system är ett av
världens mest stabila. Systemet är grunden för vår pensionsöverenskommelse
och innebär att arbetslinjen säkras samtidigt som det garanterar en långsiktig
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hållbarhet.

Den långsiktiga lösningen för ojämlikheten inom pensionärsgruppen är i
stället att bemöta ojämlikheten på arbetsmarknaden. Här tar regeringen
också konkreta steg i höstbudgeten. Vi inför den av många efterlängtade
tredje pappamånaden för att främja kvinnors arbetsmarknadsdeltagande. Vi
satsar också på kvinnors arbetsmiljö. Inom pensionsgruppen kommer vi
också att föra viktiga diskussioner kring vad som krävs för att främja ett
längre arbetsliv.

På kort sikt har vi dock en situation som kräver mer snabbverkande medel. I
budgetpropositionen föreslår regeringen åtgärder för att förbättra för de
pensionärer som i dag har det svårast ekonomiskt. Vi höjer bostadstillägget
för pensionärer, och tar steg för att avskaffa de borgerliga partiernas
pensionärsskatt. Dessutom satsar vi på äldrevården för att ge trygghet åt våra
gamla och deras anhöriga.

Tyvärr verkar de borgerliga partierna inte se allvaret i detta. I det
budgetförslag som oppositionen lade fram i riksdagen lyser satsningarna på
pensionärer med sin frånvaro. Det skiljer över fyra miljarder kronor mellan
samarbetsregeringens och de borgerliga partiernas budgetförslag för
pensionärerna. Samarbetsregeringen tar frågan om pensionärernas villkor på
allvar. Det visar vi med konkreta åtgärder i vår budgetproposition. Att bli
gammal i Sverige ska förknippas med glädje och trygghet.

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister



Debattartikel från Socialdepartementet

Kvinnojourerna måste säkras
Publicerad 25 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Göteborgs-Posten 25 november 2014
I dag, den 25 november, är internationella dagen mot våld mot kvinnor.
Enligt en undersökning av Nationellt Centrum för Kvinnofrid har mer än var
tionde kvinna i Sverige blivit utsatt för våld i en nära relation. Och mer än
var tionde kvinna har blivit tvingad till oönskade sexuella kontakter. Enligt
Brottsförebyggande rådet våldtas över 36 000 kvinnor i Sverige varje år, det
är 100 kvinnor om dagen. Förra året mördades 26 kvinnor i Sverige av en
man i en nära relation.

Kvinnor som har utsatts för våld i en nära relation drabbas ofta av
sjukskrivningar, hamnar lätt utanför arbetsmarknaden och kämpar hårt för
att försörja sig. De har stort behov av vård, fungerande
socialförsäkringssystem och skyddsnät. Det krävs en kraftfull och tydlig
politik för att förebygga och förhindra våld och hjälpa våldsutsatta.

Ingen ökad trygghet

2006 initierade den dåvarande Socialdemokratiska regeringen en utredning
som ledde till en skärpning av Socialtjänstlagen. Där förtydligades
socialtjänstens ansvar för våldsutsatta kvinnor och barn. När Fredrik
Reinfeldt blev statsminister samma år lovade han att särskilt säkra
ekonomisk trygghet för våldsutsatta kvinnor. Så blev det inte.

Flera rapporter har visat att den förra regeringens försämringar i
socialförsäkringssystemet drabbat våldsutsatta kvinnor extra hårt.
Kvinnojourerna rapporterar att de varje dag nekar kvinnor och barn som flyr
för sina liv. Att kommunerna tar sitt ansvar för att ge dem rätt stöd är
nödvändigt.

Feministisk regering
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Vår nya samarbetsregering är en feministisk regering. Vi har avsatt 100 nya
miljoner för att stärka kvinnojourerna. Deras verksamhet är avgörande och
livsviktig och deras finansiering måste säkras.

Vi har länge påpekat att den här frågan kräver ett mycket större
helhetsgrepp. Höjd lägstanivå för föräldraförsäkringen, förbättrad a-kassa
och sjukförsäkring och stöd för att nå egen försörjning är oerhört viktigt.
Underhållsstödet, stöd till ensamstående föräldrar och deras barn, har inte
höjts sedan 2006. Nu ska det äntligen höjas!

Människor i ekonomiskt och socialt utsatta situationer ska få stärkta
möjligheter till social delaktighet. Även skyddet för barnen måste stärkas.
FN:s barnkonvention fyller 25 år i år och vi har nu inlett arbetet med att göra
den till svensk lag.

De som utsätts för våld ska särskilt skyddas. Ett starkt samhälle byggs bara
av starka individer. Det kräver långsiktiga investeringar i alla människors lika
värde.

Åsa Regnér
barn- äldre- och jämställdhetsminister

Annika Strandhäll
socialförsäkringsminister



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tar initiativ gällande
aktivitetsersättning
Publicerad 15 augusti 2019 Uppdaterad 15 augusti 2019

Under torsdagen fattade regeringen flera beslut i syfte
att åstadkomma ett mer stabilt, likvärdigt och långsiktigt
hållbart socialförsäkringssystem.
Försäkringskassan får nu i uppdrag att förbättra stödet till unga som får
avslag på sin ansökan om aktivitetsersättning. Samverkansformer med
Arbetsförmedlingen, kommuner samt hälso- och sjukvården ska utvecklas
och fördjupas.

– Det är angeläget att även de ungdomar som får avslag på sin ansökan får
rätt hjälp och vägledning för att på sikt kunna arbeta eller studera. Att stärka
stödet till denna utsatta grupp kräver ett fördjupat samarbete mellan många
aktörer i samhället, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Uppdraget ska delredovisas till Socialdepartementet senast den 15 juni 2020,
och slutredovisas den 15 april 2021.

Regeringen ger Inspektionen för socialförsäkringen (ISF) två uppdrag.
Myndigheten ska analysera orsakerna till variationen i nybeviljande och
avslag av aktivitetsersättning sedan det nuvarande regelverket infördes.

– Stabilitet är avgörande för tilltron till sjukförsäkringen. De senaste tio åren
har beviljade ansökningar respektive avslag på ansökan om
aktivitetsersättning varierat kraftigt. Det uppdrag som regeringen nu ger till
ISF är avsett att ge ökad kunskap om orsakerna till dessa variationer, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

ISF ska även granska och analysera Försäkringskassans tillämpning av
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myndighetens utredningsskyldighet. Detta ska ske vid handläggningen av
aktivitetsersättning och sjukpenning där ansökan om ersättning har avslagits.

Försäkringskassan ska se till att ärenden blir utredda i den omfattning som
krävs. Den enskilde har också ett ansvar att lämna de uppgifter, exempelvis i
ansökan och läkarintyg, som är av betydelse. Balansen mellan
Försäkringskassans utredningsskyldighet och den enskildes ansvar kan
variera beroende på förhållandena i det enskilda fallet.

Regeringen ser nu ett behov av att granska hur Försäkringskassan tillämpar
bestämmelserna. Det är viktigt att handläggningen av ärenden sker på ett
korrekt och rättssäkert sätt. Beslutsunderlaget ska vara fullständigt så att inte
människor går miste om ersättning de har rätt till.

Uppdragen ska redovisas till Socialdepartementet senast den 30 oktober
2020, respektive den 30 november 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Uppföljningsuppdrag för stärkt
rehabilitering
Publicerad 01 augusti 2019 Uppdaterad 01 augusti 2019

Regeringen ger Inspektionen för socialförsäkringen
(ISF) i uppdrag att följa upp och utvärdera reformen om
förstärkt rehabilitering för återgång i arbete, som trädde
i kraft den 1 juli 2018.
– Reformen har inneburit både ett förtydligande av arbetsgivarens
rehabiliteringsansvar och ökade förväntningar på insatser av
Försäkringskassan och Arbetsmiljöverket. Det uppdrag som nu ges till ISF
ska säkerställa att regeringens arbete för att stärka den anställdes ställning i
rehabiliteringskedjan går i rätt riktning, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

I uppdraget ingår att följa upp och utvärdera följande åtgärder:

Arbetsgivares skyldighet att upprätta en plan för återgång i arbete för
arbetstagare som varit frånvarande på grund av sjukdom i 30 dagar.
Det ekonomiska stödet till arbetsgivare genom bidrag till arbetsgivare för
köp av arbetsplatsinriktat rehabiliteringsstöd.
Försäkringskassans användning av arbetsgivares planer för
myndighetens handläggning och uppföljning.
Arbetsmiljöverkets insatser till följd av de rutiner som utformats i
samverkan med Försäkringskassan.

ISF ska följa upp hur reformen efterlevs av arbetsgivare, Försäkringskassan
och Arbetsmiljöverket. Man ska även utvärdera hur reformen bidrar till att
stärka individens möjligheter till rehabilitering samt arbetsgivarens
rehabiliteringsansvar, och därigenom ökar förutsättningarna för en tidigare
återgång i arbete. Ett jämställdhetsperspektiv ska beaktas i uppföljningen och
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utvärderingen.

Uppdraget ska delredovisas till Socialdepartementet senast den 30 november
2020, och slutredovisas senast den 30 november 2021.

Kontakt

Mirjam Kontio, tf. pressekreterare hos socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll
073-0740557
mirjam.kontio (at) regeringskansliet.se



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till högnivåmöte
om Agenda 2030 i New York
Publicerad 09 juli 2019

I dag inleds FN:s högnivåpolitiska forum för hållbar
utveckling. Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
leder den svenska delegationen, och är på plats i New
York 15–19 juli då bland annat ministermötet äger rum.
– Sverige ligger globalt sett i framkant i många avseenden, inte minst på
jämställdhets- och klimatområdet, men mycket arbete återstår. Vi kan och
ska vara ledande i förändringen mot ett hållbart samhälle, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Det högnivåpolitiska forumet utgör en global plattform för uppföljningen och
utvärderingen av Agenda 2030 och de globala målen för hållbar utveckling.
Temat för årets forum är "Empowering people and ensuring inclusiveness
and equality" och fokuserar på människors egenmakt, delaktighet och
jämlikhet samt att bekämpa klimatförändringarna.

I år granskas fem mål särskilt: God utbildning för alla (mål 4), Anständiga
arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt (mål 8), Minskad ojämlikhet (mål 10),
Bekämpa klimatförändringarna (mål 13) samt Fredliga och inkluderande
samhällen (mål 16).

Utöver att hålla Sveriges nationella anförande vid högnivåmötet kommer
Annika Strandhäll att delta vid ett flertal sidoevent, samt hålla bilaterala
samtal med ministerkollegor och företrädare för FN.

Socialförsäkringsministern finns tillgänglig för media under mötet. För mer
information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Hanna
Alexandersson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

En utökad föräldrapenning
Publicerad 01 juli 2019 Uppdaterad 01 juli 2019

Från och med den 1 juli likställs en förälders sambo
med en förälder när det gäller uttag av föräldrapenning.
Detta gäller även i de fall föräldern och sambon inte har
varit gifta med varandra, eller har eller har haft barn
tillsammans.
– 1974 års föräldraförsäkring speglar inte dagens samhälle och den mängd
olika familjekonstellationer som finns i dag. Regeringen vill se en ökad
flexibilitet även för de som inte lever i en traditionell kärnfamilj, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Lagändringen innebär att kretsen av personer som likställs med förälder
utökas, och utgör ett steg i att inkludera fler familjekonstellationer i
möjligheterna att vårda ett barn med föräldrapenning. Sambon får dock ingen
självständig rätt till dagar med föräldrapenning, utan det är vårdnadshavaren
som måste överlåta dagar till den personen.

Som en följdeffekt sker en ändring i föräldraledighetslagen. En förälders
sambo ges rätt till ledighet från arbetet vid uttag av föräldrapenning också i
de fall föräldern och sambon inte har varit gifta med varandra eller har eller
har haft barn tillsammans.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Göteborg
Publicerad 10 juni 2019

I dag, måndag den 10 juni, besöker
socialförsäkringsministern Göteborg. Strandhäll
kommer under eftermiddagen att träffa stadens PRO-
avdelning samt besöka byggföretaget RO-gruppen.
Ministern finns tillgänglig för media under dagen. För mer information om
besöket och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Simon
Andersson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll deltar vid
internationell
jämställdhetskonferens i
Vancouver
Publicerad 03 juni 2019

Den 2–5 juni deltar socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll vid jämställdhetskonferensen Women
Deliver i Vancouver, Kanada. Ministerforumet leds av
Kanadas jämställdhetsminister Maryam Monsef och
socialförsäkringsministern kommer vid forumet att dela
med sig av de svenska erfarenheterna av
jämställdhetsarbete.
–  Jämställdhet kommer aldrig automatiskt. Därför är det viktigt att föra ut
regeringens feministiska politik internationellt. Sverige och Kanada har stor
samsyn i många frågor, inte minst jämställdhet och sexuell och reproduktiv
hälsa och rättigheter. Tillsammans tror jag att vi kan driva på
jämställdhetsutvecklingen, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Parallellt med ministerforumet genomförs seminarier på temat jämställdhet.
Socialförsäkringsministern kommer att delta vid ett antal seminarier,
däribland två evenemang arrangerade av Sida. Därutöver väntas hon ha
bilaterala samtal med ministerkollegor och representanter från det civila
samhället. För mer information om besöket, kontakta pressekreterare Simon
Andersson.

Women Deliver startade 2007 som en internationell konferens om
mödradödlighet, och fortsatte som en organisation. Huvudbudskapet är att
det lönar sig att investera i kvinnor. Var tredje år håller organisationen en

https://www.regeringen.se/


internationell konferens. 2016 års konferens i Köpenhamn blev den största
konferensen om kvinnor det senaste årtiondet. 2019 års upplaga äger rum
den 2–6 juni i Vancouver, och konferensen kommer att beröra jämställdhet
ur ett bredare perspektiv än enbart mödradödlighet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Tryggad garantipension i utlandet
Publicerad 27 maj 2019 Uppdaterad 27 maj 2019

Regeringen vill skapa trygghet för pensionärer som har
svensk garantipension och är bosatta i ett annat
europeiskt land. Möjlighet till utbetalningar ska enligt
den proposition som överlämnas till riksdagen förlängas
till utgången av 2020.
– I tider av osäkerhet är det viktigt att människor inte hamnar i kläm eller att
stora förändringar sker över en natt. Med detta förslag tar regeringen ett mer
långsiktigt ansvar för de garantipensionärer som bott och arbetat i Sverige,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen har tillsatt en utredning (Garantipensionsutredningen, S 2018:14)
som ska analysera och lämna förslag till hur garantipensionen ska fungera
och regleras i framtiden. Detta efter en dom från EU-domstolen i december
2017, som innebar att det saknades stöd för Sverige att betala ut
garantipension till pensionärer som bor i ett annat medlemsland inom
EU/EES och i Schweiz.

I väntan på Garantipensionsutredningen och att dess eventuella lagförslag
börjat gälla har riksdagen tidigare beslutat att garantipension under en
tidsbegränsad period, till utgången av 2019, ska kunna betalas ut till personer
bosatta inom EU/EES och i Schweiz. Eftersom Garantipensionsutredningen
inte lämnar sitt slutbetänkande förrän i slutet av året föreslår regeringen nu
att den tillfälliga regleringen förlängs med ett år. Det innebär att cirka 43 000
pensionärer bosatta i EU/EES samt Schweiz får garantipension fortsatt
utbetald till utgången av 2020.

Föranlett av Storbritanniens pågående utträde ur EU har riksdagen tidigare
beslutat att garantipension även efter landets utträde ska kunna fortsätta
betalas ut till personer bosatta i landet till utgången av 2019. Regeringen
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föreslår att även denna möjlighet förlängs med ett år, till utgången av 2020.
Förslaget berör cirka 1 700 personer.

Förlängningen av möjligheten till fortsatt utbetalning till Storbritannien ska
komma i fråga endast om landet lämnar EU med ett utträdesavtal. Syftet är
att de som får garantipension i Storbritannien initialt ska få samma
förutsättningar att överväga, planera och fatta väl avvägda beslut som
personer med andra socialförsäkringsförmåner till följd av utträdesavtalet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förbättrat grundskydd och
tryggare pensioner
Publicerad 27 maj 2019

I morgon överlämnas förslag till riksdagen för att höja
och trygga den allmänna pensionen. Det innebär bland
annat att garantipensionen och taket i bostadstillägget
för pensionärer höjs från och med nästa år. 2020 höjs
även lägsta åldern för att ta ut allmän pension och en så
kallad riktålder införs för att upprätthålla
pensionsnivåerna när vi lever allt längre. Partierna som
står bakom pensionssystemet i Pensionsgruppen –
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet,
Kristdemokraterna, Liberalerna och Miljöpartiet – har
gemensamt beslutat om förslagen.
I december 2017 enades de sex partierna som står bakom pensionssystemet
om en rad förändringar för att långsiktigt höja och trygga pensionerna. Bland
annat slogs det fast att grundskyddet för de pensionärer som har det tuffast
ska förbättras samt att de sjunkande pensionsnivåerna, som är ett resultat av
att medellivslängden i Sverige stiger, ska motverkas.

I morgon överlämnas därför förslag till riksdagen som innebär att grundnivån
i garantipensionen höjs med 200 kronor per månad och att taket i
bostadstillägget för pensionärer höjs från 5 600 kronor till 7 000 kronor för
att bättre motsvara dagens hyresnivåer. Samtidigt ändras inkomstprövningen
i bostadstillägget för att göra det mer träffsäkert och för att se till att det än
mer ska ha lönat sig att ha arbetat. Ungefär 830 000 pensionärer kommer få
en ökad disponibel inkomst till följd av förslagen med upp till 1 500 kronor
per månad. En pensionär som enbart har garantipension och en hög hyra
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kommer få ca 1 100 mer per månad. Förändringarna ska vara på plats till
2020.

I Sverige lever vi allt längre. Den förväntade tiden som pensionär är i dag tre
år längre än när pensionssystemet beslutades på 90-talet. Det är positivt men
innebär även att pensionerna blir lägre eftersom de måste räcka längre. För
att motverka de sjunkande pensionsnivåerna har Pensionsgruppen enats om
att arbetslivet måste bli mer hållbart och successivt förlängas.

Därför föreslås att åldersgränsen när inkomstgrundad ålderspension kan tas
ut höjs från 61 till 62 år 2020. Samtidigt införs ett nytt åldersbegrepp, en så
kallad riktålder, i socialförsäkringsbalken. Avsikten med riktåldern är att
styra de pensionsrelaterade åldersgränserna i pensionssystemet och i
angränsande trygghetssystem. Riktåldern ska beräknas första gången 2020,
men tillämpas först 2026.

– De som varit med och byggt upp vårt land ska känna trygghet och ha en
bra pension. Därför höjer vi nu både bostadstillägget och garantipensionen.
Ålderdom ska aldrig betyda fattigdom, säger Annika Strandhäll,
socialförsäkringsminister och ordförande i Pensionsgruppen.

– Ett långt arbetsliv är grunden för en bra pension. Här anpassar vi
pensionssystemet till att vi blir allt äldre och kan arbeta längre. Samtidigt
justeras de allra lägsta pensionerna något, vilket ger många äldre bättre
förutsättningar, säger Katarina Brännström, Moderaternas ledamot i
Pensionsgruppen.

– Pensionssystemet måste stärkas, därför tar vi nu tydliga steg för ett
starkare pensionssystem. De med de lägsta pensionerna, oftast kvinnor,
kommer nu att få en högre pension, och det är viktigt. För att på lång sikt
stärka pensionen för alla kommer höjningen av pensionsåldern att vara en
förutsättning. För mig och Centerpartiet är dessa två förslag glädjande, säger
Solveig Zander, Centerpartiets ledamot i Pensionsgruppen.

– Mycket viktigt och glädjande att vi fått till en överenskommelse som
förbättrar den ekonomiska situationen för våra äldre med de lägsta
pensionerna. Överenskommelsen om en höjd pensionsålder bidrar till ett mer
hållbart pensionssystem, men är också en tydlig signal om att vi ska se våra
seniorer som en viktig resurs, säger Hans Eklind, Kristdemokraternas
ledamot i Pensionsgruppen.



– Det är bra att fler människor får möjlighet att fortsätta arbeta längre upp i
åldrarna. Detta är också bra för välfärden där bristen är stor på exempelvis
läkare och lärare. Ett viktigt steg mot ett mer modernt arbetsliv, säger Mats
Persson, Liberalernas ledamot i Pensionsgruppen.

– För oss i Miljöpartiet är det viktigt att stärka upp för de med allra lägst
pensioner och att det finns ett tillräckligt bra grundläggande skydd. Nu ser vi
att ett viktigt steg är taget för att uppnå det, säger Janine Alm Ericson,
Miljöpartiets ledamot i Pensionsgruppen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker Älmhult
Publicerad 14 maj 2019

Onsdag den 15 maj befinner sig
socialförsäkringsministern i Älmhult, där hon under
förmiddagen bland annat besöker den öppna förskolan
Kotten.
Annika Strandhäll finns tillgänglig för media under dagen. För information
om program och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Simon
Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nytt allmänt ombud för
socialförsäkringen
Publicerad 09 maj 2019 Uppdaterad 09 maj 2019

Regeringen har utsett Essa Malmqvist till nytt allmänt
ombud för socialförsäkringen. Dessutom remitterar
regeringen förslag för att både stärka och förtydliga det
allmänna ombudets roll.
– Essa Malmqvist är en dokumenterat skicklig jurist, men också en erfaren
chef och ledare. Hon är en doer med ett tryggt ledarskap och har god
kunskap inom socialförsäkringsområdet. Det gör henne väl rustad för att ta
över som allmänt ombud, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Essa Malmqvist kommer närmast från en chefstjänst vid Trafikverket, och
har bred erfarenhet som domare i socialförsäkringsfrågor från
förvaltningsdomstolar. Hon tillträder sin tjänst den 1 juli 2019.

Det allmänna ombudet (AO) utses av regeringen och har en särskild
självständig roll att driva socialförsäkringsfrågor till domstol. I grunden
handlar det om att överklaga Försäkringskassans och Pensionsmyndighetens
beslut till övre instans för att driva fram rättspraxis. I dagsläget arbetar sju
personer på AO.

Regeringen remitterar i dag även delar av den utredning som tillsattes under
föregående mandatperiod (SOU 2018:5) för att förstärka ombudet
processuellt och förtydliga det allmänna ombudets roll.

Förslagen som skickas på remiss handlar bland annat om att det allmänna
ombudets möjlighet att överklaga domar stärks, och att den enskilde ska
kunna få stöd av ett offentligt biträde då ombudet klagar till den enskildes
nackdel. Dessutom remitteras förslaget om att effektivisera
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Försäkringskassans återkravs- och fordringshantering, en viktig del av
arbetet med att säkra korrekthet i välfärdssystemen. Det minskar också,
enligt utredarens bedömning, risken för enskilda att hamna i långvarig
skuldsättning.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Delrapportering av uppdrag för en
välfungerande
sjukskrivningsprocess
Publicerad 06 maj 2019

I morgon, tisdag den 7 maj, överlämnar den nationelle
samordnaren Mandus Frykman sin delrapportering till
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
Den 12 april 2018 beslutade regeringen att tillsätta en nationell samordnare
med uppdrag att främja samverkan mellan aktörerna i
sjukskrivningsprocessen, med individens och samhällets bästa i fokus.

Syftet med delrapporteringen är att redogöra för hittills genomfört arbete och
att ange inriktning framåt. Rapporten innehåller inga förslag eller slutgiltiga
ställningstaganden, utan ger ett underlag för det fortsatta arbetet.
Utredningens slutbetänkande ska lämnas senast den 30 april 2020.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Västra
Götaland
Publicerad 03 maj 2019 Uppdaterad 03 maj 2019

Måndag den 6 maj besöker socialförsäkringsministern
Västra Götalandsregionen. På agendan står bland
annat möte med pensionärsföreningarna i Lerum samt
fika med seniorer i Mölndal.
Program

10.10 Deltar i pensionärsråd
Kommunhuset, Bagges Torg, Lerum

12.00 Efter-jympa-fika med pensionärer
Folkets Hus, lokal Möllan, Göteborgsvägen 19, Mölndal

Annika Strandhäll kommer finnas tillgänglig för media under dagen. För mer
information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Simon
Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny generaldirektör och nytt
regleringsbrev för
Försäkringskassan
Publicerad 02 maj 2019 Uppdaterad 02 maj 2019

Regeringen har i dag utsett Nils Öberg till
generaldirektör för Försäkringskassan. Dessutom har
regeringen beslutat om ett nytt regleringsbrev för
myndigheten.
– Nils Öberg är en kompetent och driven person med stor erfarenhet av
svensk statsförvaltning. Han har regeringens tydliga uppdrag att utveckla
Försäkringskassan vidare som en myndighet som bygger på förtroende,
trygghet och stolthet, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

– Jag är glad över att ha fått förtroendet att tillsammans med styrelsen leda
Försäkringskassan de närmaste åren. Förtroendet för myndigheten blir
central i ledningsarbetet och därmed också strävan att öka respekten för de
tjänstemän som dagligen hanterar ett stort antal mycket komplexa beslut.
Försäkringskassan är en av statens största arbetsgivare. Ett tryggt och bra
arbetsklimat kommer därför också att vara en högt prioriterad fråga, säger
Nils Öberg, ny generaldirektör för Försäkringskassan.

Nils Öberg har sedan 2012 varit generaldirektör för Kriminalvården och har
en gedigen statstjänstemannakarriär. Han har doktorerat i statskunskap vid
Uppsala Universitet, haft flera internationella uppdrag och arbetat som såväl
departementsråd som expeditionschef på Justitiedepartementet. Under sin tid
som myndighetschef för Kriminalvården har Nils Öberg arbetat
framgångsrikt med att höja förtroendet för myndigheten såväl internt som
externt. Precis som för Försäkringskassan krävs samverkan för att
Kriminalvården ska klara sina uppgifter, de är beroende av ett antal olika
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aktörer i samhället. Nils Öberg kommer tillträda den 3 juni 2019.

Under det senaste året har Maria Hemström-Hemmingsson varit tillförordnad
generaldirektör för Försäkringskassan. Hon tog över i ett tufft läge, har varit
en uppskattad chef och har skött det arbetet mycket väl.

Regeringen har också tagit beslut om ett nytt regleringsbrev för
Försäkringskassan. Det innehåller bland annat mål för områdena
sjukförsäkring och föräldraförsäkring.

I det nya regleringsbrevet har Försäkringskassan fått som mål att arbeta för
ett jämställt föräldraskap, och att sprida information så att föräldrar får bättre
kunskap och kan göra informerade val vid fördelning av
föräldraförsäkringen. Det finns också ett nytt mål för assistansersättningen,
som liknar det från regleringsbrevet för 2018, om hög kvalitet och att arbetet
ska bidra till att nå det nationella målet för funktionshinderspolitiken om
jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhället. Försäkringskassan
har också fått som mål att sjukförsäkringen ska ge trygghet vid sjukdom och
vara ett effektivt stöd för att återfå arbetsförmåga och återgå i arbete.
Myndigheten får även som mål att sjukfrånvaron ska vara långsiktigt stabil
och låg, vilket ersätter det tidigare samhällsmålet om att Försäkringskassan
ska bidra till ett sjukpenningtal om 9,0.

– Målet om 9,0 tillkom i ett läge med stigande sjuktal, där är vi inte nu.
Sjuktalen har den senaste tiden sjunkit till lägre nivåer, fokus behöver nu
ligga på att höja förtroendet för försäkringen och fortsätta arbeta för en låg
och stabil sjukfrånvaro, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Det finns stora skillnader i sjukfrånvaro mellan män och kvinnor och
dessutom omotiverade regionala skillnader. Försäkringskassan har tidigare
arbetat för att minska dessa skillnader, och nu får myndigheten ett tydligt
uppdrag att fortsätta sitt arbete.

För att nå målet ska rätt ersättning ges till rätt person och stöd ges för
återgång i arbete genom samverkan med arbetsgivare, myndigheter och
andra berörda aktörer. Detta samlade arbete ska leda till att sjukpenningtalet
minskar. En del är insatser av andra berörda aktörer samt att sjukfrånvarons
arbetsrelaterade orsaker undanröjs. Försäkringskassan ska även verka för att
individen förstår myndighetens beslut.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll bjuder in till
pressträff angående
Försäkringskassan
Publicerad 01 maj 2019 Uppdaterad 01 maj 2019

Tid: 2 maj 2019 kl. 10.00
Plats: Bella Venezia, kvarteret Björnen. Entré via vakten på Rödbodgatan
6.

Insläpp sker från 9.30. Ta med presslegitimation. Föranmäl närvaro senast
9.00 på torsdag den 2 maj till jesper.lindberg@regeringskansliet.se.

För frågor och enskilda intervjuer i anslutning till pressträffen, kontakta
pressekreterare Simon Andersson.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll talar på
Partsrådets lanseringsevent av
programmet Hållbart arbetsliv
Publicerad 23 april 2019 Uppdaterad 23 april 2019

Onsdag den 24 april talar socialförsäkringsministern på
Norra Latin i Stockholm. Lanseringseventet kretsar kring
Partsrådets program för friska och engagerade
arbetsplatser inom staten.
Eventet pågår klockan 14.00-17.00 i Pelarsalen på Norra Latin. Annika
Strandhäll är på scen klockan 14.10 till 14.30. För mer information, kontakta
pressekreterare Simon Andersson.

Under avtalsrörelsen 2017 enades Arbetsgivarverket, OFR/S,P,O, Saco-S
och Seko som centrala parter inom det statliga avtalsområdet om att låta
Partsrådet etablera ett nytt program - Hållbart arbetsliv - under perioden
2018-2022. Utgångspunkten var att skapa förutsättningar för välfungerande
arbetsplatser, motverka stigande sjuktal och främja ett längre arbetsliv
genom att erbjuda operativt stöd till myndigheterna.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker Piteå
Publicerad 16 april 2019

Onsdag den 17 april befinner sig
socialförsäkringsministern i Piteå. Programmet för
dagen inkluderar verksamhetsbesök på Cederkliniken
samt Samvaron på Källbogården.
På vårdcentralen Cederkliniken finns bland annat mödravårdscentral,
barnavårdscentral, sjukgymnastik och sjuksköterskemottagning med flera
specialkompetenser.

Samvaron är en frivilligcentral och samlingspunkt med mål att berika
vardagen för äldre. Verksamheten bedrivs med hjälp av organisationer,
föreningar och volontärer.

Media är välkommen att delta under dagen. För mer information och
intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Simon Andersson.

Program

10.30 Besök på Cederkliniken
Sundsgatan 42

13.20 Besök på Samvaron, Källbogården
Storgatan 92

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sverige och Japan undertecknar
socialförsäkringsavtal
Publicerad 11 april 2019 Uppdaterad 11 april 2019

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och Japans
ambassadör Shigeyuki Hiroki undertecknade i dag ett
socialförsäkringsavtal länderna emellan. Avtalet
samordnar de svenska och japanska allmänna
systemen för ålders-, efterlevande- och förtidspension.
– Världen blir allt mindre och rörligheten på arbetsmarknaden ökar för varje
år. Japan är en av våra största handelspartners utanför EU och cirka 3 000
svenskar arbetar i landet. Förutom att detta avtal ökar tryggheten för
enskilda personer är det även gynnsamt för näringslivet i båda länderna,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förra året firade Japan och Sverige 150-årsjubileum av diplomatiska
förbindelser. Under det svenska statsbesöket i Tokyo i april 2018, då
regeringsföreträdare och kungaparet deltog, enades länderna om att
underteckna ett socialförsäkringsavtal efter flera års förhandling. Avtalet
syftar till att personer inte ska förlora intjänade socialförsäkringsrättigheter, i
huvudsak pensionsrättigheter, när de flyttar mellan länderna samt att företag
inte ska behöva betala dubbla sociala avgifter.

Bland annat kommer avtalet att underlätta för svenskar som arbetar i Japan
att i framtiden kunna få japansk pension utbetald om de flyttar hem och
bosätter sig i Sverige. Avtalet gör det också möjligt för företag att sända ut
arbetstagare till det andra landet i upp till fem år. Under utsändningstiden
fortsätter arbetstagaren, och dennes medföljande familjemedlemmar, att
omfattas av hemlandets lagstiftning för de aktuella förmånerna.

Nästa steg blir att ländernas parlament behöver besluta om avtalet innan det
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kan träda i kraft.

Japan är världens tredje största ekonomi och Sveriges näst största
exportmarknad i Asien. I dag bedriver cirka 1 500 svenska företag handel
med Japan, och 160 svenska bolag är etablerade på den japanska
marknaden. I februari 2019 trädde ett frihandelsavtal mellan EU och Japan i
kraft som ger svenska företag en förbättrad tillgång till den japanska
marknaden med dess 127 miljoner konsumenter. Socialförsäkringsavtalet
kommer att bidra till att öka tryggheten för arbetstagare och deras
familjemedlemmar som rör sig mellan Sverige och Japan, och även
underlätta för svenska företag som gör affärer med landet.

Sverige har tidigare slutit socialförsäkringsavtal med Bosnien-Hercegovina,
Brasilien, Chile, Filippinerna, Indien, Israel, Kanada, Kap Verde, Marocko,
Serbien, Sydkorea, Turkiet och USA. Dessutom samordnas de sociala
trygghetssystemen inom EU.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Göteborg
Publicerad 09 april 2019 Uppdaterad 09 april 2019

Onsdag den 10 april besöker socialförsäkringsministern
hemstaden Göteborg. Statsrådet kommer bland annat
att hålla ett anförande på temat psykisk ohälsa vid
Fontänhusens Sverigekonferens samt träffa
pensionärer på aktivitetshuset Allégården.
Sveriges Fontänhus Riksförbund är en del av en världsomfattande
organisation med representation i över 30 länder. Omkring 300 fontänhus
stödjer människor med psykisk ohälsa på vägen mot återhämtning.

Program

13.00 Invigningstalar på Sveriges Fontänhus Riksförbunds konferens
Scandic Crown, Polhemsplatsen 3

14.00 Besöker Allégården
Södra Allégatan 4

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll talar på
Tjänstepensionsdagen
Publicerad 02 april 2019

Onsdag den 3 april håller socialförsäkringsministern ett
inledande anförande på Pensioner & Förmåners årliga
konferens Tjänstepensionsdagen.

Tid: 3 april 2019 kl. 09.00 till kl. 16.00
Plats: Grand Hôtel, Stockholm

Konferensen samlar för 17:e året i rad myndigheter, branschorganisationer,
försäkringsbolag och experter. Statsrådet inledningstalar klockan 9.05 på
temat hur bra och trygga pensioner säkras för alla.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Tydligare mål och uppföljning för
Pensionsmyndigheten
Publicerad 29 mars 2019 Uppdaterad 29 mars 2019

Regeringen beslutar om ändringar i
Pensionsmyndighetens regleringsbrev. Syftet är att
minska handläggningstiderna för bostadstillägg, att
pensionssparare ska ges bättre möjligheter att bedöma
sin samlade framtida pension, samt att
pensionssparares och pensionärers ställning som
konsumenter ska stärkas.
– Pensionsmyndigheten spelar en viktig roll för att ge människor trygga
pensioner. De ändringar som nu genomförs innebär både ökad tydlighet och
bättre uppföljning. Särskilt prioriterat är myndighetens informationsuppdrag
men även att korta handläggningstiderna inom bostadstillägget, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

I övergångsregeringens regleringsbrev togs politiska mål och
återrapporteringskrav bort för samtliga myndigheter. Sedan 2014 har
myndigheten fått ökade resurser för att ge information till både dagens och
morgondagens pensionärer. Myndigheten ska redovisa resultat av de
åtgärder som vidtagits för att ge pensionsspararna goda möjligheter att
bedöma sin samlade framtida pension och vad som påverkar den.

För att myndigheten ska intensifiera arbetet med att korta handläggningstider
inom bostadstillägg för pensionärer återinförs även ett återrapporteringskrav
i regleringsbrevet. Myndigheten ska redovisa hur handläggningstiderna
utvecklas samt vilka åtgärder som vidtagits för att förkorta dem.

Pensionsmyndigheten har sedan 2013 haft ett konsumentstärkande uppdrag.
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Ett mål för arbetet återinförs nu för att myndigheten även fortsatt ska stärka
pensionssparares och pensionärers ställning som konsumenter av finansiella
produkter inom pensionsområdet, genom att ge vägledning anpassad till
kvinnors och mäns behov och livssituation.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll pratar
framtidens välfärd
Publicerad 26 mars 2019 Uppdaterad 26 mars 2019

Tisdag den 26 mars håller socialförsäkringsministern
ett inledande anförande på Forte Talks konferens med
tema välfärd för framtiden.

Tid: 26 mars 2019 kl. 10.00
Plats: Nacka Strandsmässan

Forte Talks, som anordnas för tredje gången, utgör en mötesplats för
forskare, beslutsfattare, brukare och andra aktörer med koppling till
människors hälsa, arbetsliv och välfärd. Årets konferens tar avstamp i
samhällets nuvarande och kommande utmaningar inom välfärden.

För mer information, kontakta pressekreterare Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker Västra
Götaland
Publicerad 22 mars 2019

Måndag den 25 mars besöker
socialförsäkringsministern Lilla Edet och Härryda. På
agendan står verksamhetsbesök hos det kommunala
bolaget EdetHus samt på trygghetsboendet Hägern.
Statsrådet besöker även Hönekulla gård.
EdetHus är ett kommunalt bolag som arbetar med jämställdhet, friskvård och
miljöfrågor. Man bedriver även samarbete med grundskolan för skoltrötta
elever.

Trygghetsboendet Hägern och dess verksamhet Träffpunkten utgör för äldre
en mötesplats för social samvaro. Man anordnar aktiviteter i syfte att bland
annat bryta isolering, ge stimulans och göra det möjligt att bo kvar i det egna
hemmet. Där träffar statsrådet även medlemmar från den lokala PRO-
avdelningen.

Dagen avslutas med ett besök på äldreboendet Hönekulla gård i Mölnlycke.
Detta tillsammans med representanter från fackföreningen Kommunal Väst.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Simon Andersson.

Program

10:10 -10:55
Verksamhetsbesök EdetHus
Stenhusvägen 3, Göta
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11.05 - 11.50
Verksamhetsbesök trygghetsboendet Hägern
Käppslängaregatan 4, Lilla Edet

14.40-15.40
Rundvandring på Hönekulla gård tillsammans med Kommunal
Hönekulla byväg 4, Mölnlycke



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Tryggade utbetalningar av
garantipension
Publicerad 20 mars 2019 Uppdaterad 20 mars 2019

Socialdepartementet har remitterat en promemoria för
att skapa trygghet för pensionärer som har svensk
garantipension och bor i ett annat EU-medlemsland.
Möjlighet till utbetalningar ska enligt förslagen förlängas
till utgången av 2020.
– Människor ska inte hamna i kläm i tider av osäkerhet, och stora
förändringar ska inte ske över en natt. Därför tar vi ansvar för de
garantipensionärer som har bott och arbetat i Sverige men i dag bor
utomlands, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen har tillsatt en utredning (Garantipensionsutredningen, S 2018:14)
som ska analysera och lämna förslag till hur garantipensionen ska fungera
och regleras i framtiden. Detta efter en dom från EU-domstolen i december
2017 som innebär att det saknas stöd för Sverige att betala ut garantipension
till pensionärer som bor i ett annat medlemsland. Riksdagen har tidigare
beslutat att garantipension och garantipension till omställningspension under
en tidsbegränsad period till utgången av 2019 ska kunna betalas ut till
personer bosatta inom EU/EES och i Schweiz.

Eftersom Garantipensionsutredningen inte lämnar sitt slutbetänkande förrän i
slutet av året föreslås nu att den tillfälliga lagen förlängs ytterligare ett år, till
utgången av 2020. Det innebär att cirka 43 000 pensionärer bosatta i
EU/EES och Schweiz får garantipension fortsatt utbetald till utgången av
2020.

Föranlett av Storbritanniens pågående EU-utträde föreslår regeringen även
en förlängning av utbetalningen av garantipension och garantipension till
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omställningspension till personer bosatta i Storbritannien, vilket berör cirka 1
700 personer. Förslaget innebär att även personer i Storbritannien som får
garantipension eller garantipension till omställningspension kommer att
fortsätta få förmånerna utbetalda till utgången av 2020. Syftet är att de som
får garantipension i Storbritannien ska få samma förutsättningar att
överväga, planera och fatta väl avvägda beslut som personer med andra
socialförsäkringsförmåner.

Förlängningen av utbetalningen till Storbritannien ska komma i fråga endast
om landet lämnar EU med ett utträdesavtal. Vid en avtalslös så kallad hård
brexit kommer förmånerna att sluta utbetalas vid utgången av 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialdepartementet bjuder in till
hearing
Publicerad 18 mars 2019

Den 3 maj 2019 bjuder Socialdepartementet in till en
hearing avseende delbetänkandet ”Ingen regel utan
undantag” i den av regeringen tillsatta utredningen ”En
trygg sjukförsäkring med människan i centrum” (SOU
2019:2).
Hearingen, som leds av statssekreterare Roger Mörtvik, inleds klockan 8.30 i
Bankhallen på Malmtorgsgatan 3 i Stockholm. Arrangemanget blir ett tillfälle
för remissinstanser att lämna synpunkter på delbetänkandet, och gör det
möjligt att samla in eventuella synpunkter som är av relevans för
utredningens fortsatta arbete.

Delbetänkandet presenterades den 25 januari 2019 av regeringens särskilde
utredare Claes Jansson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll inledningstalar
på Forum för Health Policy
Publicerad 13 mars 2019

Onsdag den 13 mars håller socialförsäkringsministern
ett anförande vid en workshop om psykisk ohälsa.
Bakom arrangemanget står Forum för Health Policy, en
ideell och politiskt obunden tankesmedja som syftar till
att driva på utveckling och innovation inom hälsa, vård
och omsorg.
– Allt fler drabbas av psykisk ohälsa. En stor del av de totala
sjukfrånvarokostnaderna kan härledas till denna folksjukdom. Samhällets
aktörer måste gemensamt möta denna utmaning, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Tid: 13.00-17.00 (statsrådet inledningstalar)
Plats: Länsförsäkringar, Tegeluddsvägen 11–13, Stockholm

För mer information, kontakta pressekreterare Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll talar på event
för kvinnors hälsa
Publicerad 11 mars 2019

I kväll, måndag 11 mars, anordnar 1,6-miljonerklubben
sitt årliga event Woman in Red i Stockholm.
Socialförsäkringsministern håller ett anförande på temat
kvinnors hälsa, samt delar ut stipendium till fem
mottagare för insatser inom psykiatri- och hjärt-
kärlområdet.

Tid: 11 mars 2019 kl. 18.00
Plats: Oscarsteatern, Kungsgatan 63, Stockholm

– Jag är stolt över att leva i ett land med högt arbetskraftsdeltagande bland
kvinnor. Det innebär dock inte att vi får blunda för den ojämställdhet som
finns och vad det får för konsekvenser. Två av tre sjukskrivna är kvinnor och
det är på kvinnodominerade arbetsplatser som risken för sjukskrivning,
särskilt på grund av psykisk ohälsa, är som högst, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Kampanjen Woman in Red sprider kunskap om kvinnors hjärt- och
kärlsjukdomar samt samlar in pengar till klinisk forskning på kvinnohjärtat.
Bakom kampanjen står 1,6- och 2,6-miljonerklubben tillsammans med
insamlingsstiftelsen Kvinnor & Hälsa.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Paris på
internationella kvinnodagen
Publicerad 07 mars 2019

Fredag den 8 mars befinner sig
socialförsäkringsministern i Paris för att diskutera
jämställdhet och hållbart arbetsliv. På agendan står en
prisceremoni med Emmanuel Macron, en
paneldiskussion i OECD:s regi samt ett
verksamhetsbesök med fokus på den nya franska lag
som gör att arbetsgivare inte får meila och skicka sms
utanför arbetstid.
- Frankrikes regering har visat stort intresse för den svenska modellen och
vår jämställdhetspolitik. Många progressiva reformer har sjösatts de senaste
åren. I en tid när jämställdheten i Europa utmanas är det viktigt att vi som
tycker lika också arbetar tillsammans, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Under förmiddagen närvarar statsrådet vid en prisceremoni till
kvinnorättskämpen och ex-politikern Simone Veils ära. Det nyligen instiftade
priset delas ut av president Macron på Elyséepalatset, och tilldelas en person
som kämpat för kvinnors rättigheter. Närvarar gör även Frankrikes
socialminister och jämställdhetsminister.

På eftermiddagen väntar ett verksamhetsbesök hos Orange. Det franska
telekomföretaget har tecknat avtal med tre fackföreningar gällande nåbarhet,
med anledning av att Frankrike som första land i världen lagstiftat om rätten
för arbetstagare att koppla bort arbetet under fritiden. Detta för att svara upp
mot det gränslösa arbetslivet.
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Senare under dagen deltar Strandhäll i en paneldiskussion på OECD i
samband med lanseringen av rapporten ”Fast Forward to Gender Equality:
Mainstreaming, Implementation and Leadership – The Baseline Report for
the 2015 OECD Recommendation on Gender Equality in Public Life”.

Socialförsäkringsministern kommer under fredagen även ha ett särskilt möte
med den franska jämställdhetsministern Marlène Schiappa.

Program

10:30-12:00 Utdelning Simone Veil-priset

12:30-13:30 Möte med telekomföretaget Orange om ett hållbart arbetsliv

14:00-15:30 Deltagande i paneldiskussion – High-level Launch of the
Baseline Report of the 2015 OECD recommendation on Gender Equality in
Public Life.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Simon Andersson.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen och parterna i möten
om friska arbetsplatser
Publicerad 06 mars 2019

Under veckan har socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll träffat arbetsgivar- och fackliga
organisationer för statlig, kommunal och privat sektor.
Syftet med mötena har varit att följa parternas arbete för
friska arbetsplatser, för att ingen ska behöva bli sjuk av
sitt jobb.
Under den förra mandatperioden, för att undvika lagstiftning, lämnade
arbetsmarknadens parter inom samtliga sektorer löften om att intensifiera
arbetet för friska arbetsplatser till regeringen. Arbetet följs regelbundet upp
på möten som leds av socialförsäkringsminister Annika Strandhäll. Vid
mötena stäms av hur arbetsgivare och fackliga organisationer arbetar för att
ingen ska behöva bli sjuk av sitt jobb, men att den som blir det faktiskt får ett
bra stöd åter.

– För mig är det självklart, du ska inte behöva bli sjuk av ditt jobb. All ohälsa
som kan förebyggas ska också förebyggas. För att det ska bli verklighet
måste hela samhället kraftsamla, men en stor del faller på vad som händer på
arbetsplatsen, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

– Vi har haft bra och viktiga diskussioner med arbetsmarknadens parter, och
jag har höga förväntningar på det arbete som de har åtagit sig. Något som
lyftes på samtliga möten är vår gemensamma oro över ungas psykiska
ohälsa. Vi har unga i dag som knappt ens hinner etablera sig på
arbetsmarknaden innan ohälsan drabbar. Där behöver vi göra mer
tillsammans, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Deltagande aktörer statlig sektor
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Arbetsgivarverket, SACO-S, SEKO, OFR SPO.

Deltagande aktörer kommunal sektor
Sveriges kommuner och landsting, Kommunalarbetareförbundet,
Akademikeralliansen, Lärarnas samverkansråd, OFR Läkare, OFR Hälso-
och sjukvård, OFR Allmän kommunal verksamhet.

Deltagande aktörer privat sektor
Svenskt Näringsliv, PTK, Landsorganisationen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll pratar pensioner
på T-centralen
Publicerad 06 mars 2019 Uppdaterad 06 mars 2019

Under onsdag eftermiddag befinner sig
socialförsäkringsministern, tillsammans med
Pensionsmyndighetens generaldirektör Daniel Barr, på
Stockholms Centralstation för att delta vid
Pensionsmyndighetens turné Kuvertjakten. Turnén går
ut på att informera och svara på allmänhetens frågor
kring pensioner och det orangea pensionskuvertet.

Tid: 6 mars 2019 kl. 13.00
Plats: T-centralen, Stockholm

Pensionsmyndigheten besöker 40 orter runt om i Sverige under februari och
mars. Kuvertjakten anordnas för femte året i rad och myndigheten förväntar
sig att föra upp emot 10 000 pensionssamtal under turnén.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialt trygghetsavtal mellan
Sverige och Filippinerna
Publicerad 28 februari 2019 Uppdaterad 28 februari 2019

Regeringen vill, i syfte att underlätta för arbetstagare
och företag, samordna Sveriges och Filippinernas
lagstiftning gällande pensioner, arbetsskador samt sjuk-
och aktivitetsersättning. Avtalet ska införlivas i svensk
rätt genom en särskild lag. Det föreslås i en proposition
som överlämnas till riksdagen.
– I en allt mer globaliserad värld med en rörlig arbetskraft ökar behovet av
sociala trygghetsavtal. De gynnar arbetstagare och deras familjer i båda
länderna och underlättar samtidigt för företag att etablera sig utomlands.
Avtalet kommer förhoppningsvis att påverka viljan och möjligheterna för
utländska företag att investera i Sverige, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Regeringen undertecknade i oktober 2015 ett avtal om social trygghet
(socialförsäkringsavtal) med Filippinerna. Syftet är att få nationella
socialförsäkringssystem att passa ihop i internationella situationer, och
tillförsäkra migrerande arbetstagare och deras familjer förvärvade rättigheter
samt att undvika dubbelförsäkring.

Avtalet är indelat i fem avdelningar och omfattar reglerna för de allmänna
pensionssystemen och arbetsskadeförsäkringen. För svensk del gäller det
både ålders- och efterlevandepensionerna, sjukersättning och
aktivitetsersättning med tillhörande garantiersättningar samt
arbetsskadeersättningar.

Avtalet reglerar också vilket lands lagstiftning som ska gälla vid arbete i
Sverige eller Filippinerna, och särskilt vad som gäller för utsända
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arbetstagare. Försäkringsperioder som har tjänats in i Filippinerna och
Sverige kan enligt förslaget läggas samman för rätt till vissa förmåner. För
svensk del är denna möjlighet aktuell för inkomstgrundad ålderspension i
form av tilläggspension. Avtalet gör det lättare att få filippinska förmåner,
exempelvis pensioner, och att dessa utbetalas vid bosättning i Sverige.

Sverige har sedan tidigare slutit socialförsäkringsavtal med Bosnien-
Hercegovina, Chile, Indien, Israel, Kanada, Kap Verde, Marocko, Serbien,
Sydkorea, Turkiet och USA.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Socialt skydd vid Brexit
Publicerad 22 februari 2019 Uppdaterad 22 februari 2019

(Ny version) Regeringen vill mildra konsekvenserna för
svenskar i Storbritannien om landet skulle lämna EU
helt utan ett avtal om hur utträdet ska gå till. I den
proposition som överlämnas till riksdagen föreslås
bland annat att svenska sociala trygghetsförmåner vid
en sådan ”hård Brexit” fortsatt ska kunna betalas ut till
enskilda personer i Storbritannien, under en
övergångsperiod. Det föreslås också att man ska kunna
få ersättning för vårdkostnader under samma period.
– EU skapades för att säkra fred, frihet, demokrati och fri rörlighet. Den som
rört sig mellan Sverige och Storbritannien ska också i tider av osäkerhet
kunna känna trygghet. Därför har regeringen nu lämnat ett lagförslag till
riksdagen, för att skapa trygghet för människor under denna omställning,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

I propositionen föreslås att enskilda under en övergångsperiod fortsatt kan få
svenska sociala trygghetsförmåner utbetalda till Storbritannien, med
undantag för arbetslöshetsersättning, på samma sätt som i dag. Förslagen
innebär även att enskilda kan få ersättning för vårdkostnader i vissa fall.
Bestämmelserna om utbetalning av förmåner och ersättning för
vårdkostnader upphör vid utgången av år 2019.

– Vi vill se ett ordnat brittiskt utträde ur EU, det tjänar alla på. Men dagen
för utträdet kommer allt närmare, och det finns ännu inte något avtal. Därför
är det viktigt att vi förbereder oss också för en hård Brexit, så att människor
inte hamnar i kläm, säger EU-minister Hans Dahlgren.

Det föreslås även att det bör införas bestämmelser för att i framtiden skydda
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rätten till sammanläggning av intjänade försäkringsperioder och rätten till att
likställa exempelvis förmåner, för personer som arbetat eller varit bosatta i
Storbritannien under tiden då landet var medlem i EU. Detta kan bli aktuellt
att använda vid ett framtida uttag av en trygghetsförmån, till exempel för
pensioner.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 29 mars 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Trygga framtidens pensioner –
uppföljning av den
blocköverskridande
pensionsöverenskommelsen
Publicerad 02 februari 2019 Uppdaterad 02 februari 2019

Svenskarna lever allt längre och friskare liv.
Medellivslängden ökar i genomsnitt med 3,5 timmar
varje dygn. Det är positivt, men innebär att
pensionernas andel av slutlönen blir lägre eftersom
pensionen ska räcka under en längre tid. För att
upprätthålla bra och trygga pensioner behöver
arbetslivet bli mer hållbart och successivt längre.
Partierna som står bakom pensionssystemet –
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet,
Kristdemokraterna, Liberalerna och Miljöpartiet – har
gemensamt fattat beslut om att skicka förslag för att
långsiktigt höja pensionerna på remiss.
I det svenska pensionssystemet finns ingen fast åldersgräns utan det är upp
till dig när du vill gå i pension så länge du uppnått lägstaåldern. Så kommer
det vara även i framtiden. Trots att medellivslängden ökat med flera år sedan
pensionssystemet kom på plats på 90-talet gör normer att de flesta
fortfarande går i pension runt 65 år. De sex partier som står bakom
pensionssystemet presenterar därför i dag ett komplett förslag på hur de
pensionsrelaterade åldrarna ska höjas, vilket ligger helt i linje med
pensionsöverenskommelsen från december 2017. Förslaget kommer att
remitteras under våren och därefter lämnas som förslag till riksdagen.
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2020

- Lägsta ålder för att ta ut allmän pension höjs från 61 till 62 år
- Rätten att ha kvar sin anställning (LAS-åldern) höjs från 67 till 68 år

2023

- Lägsta ålder för att ta ut allmän pension höjs från 62 till 63 år
- Lägsta ålder för garantipension höjs till 66 år
- 65-årsgränser i trygghetssystemen höjs till 66 år (exempelvis
sjukförsäkringen och a-kassan)
- Rätten att ha kvar sin anställning (LAS-åldern) höjs från 68 till 69 år

2026

- Lägsta ålder för att ta ut allmän pension höjs från 63 till 64 år
- Ålder för garantipension knyts till en ny riktålder, vilket förväntas innebära
en höjning till 67 år. Övriga pensionsrelaterade åldrar och kringliggande
system, inklusive LAS-åldern, knyts till riktåldern.

Riktåldern är ett nytt begrepp inom socialförsäkringssystemet och syftar till
att automatiskt justeras upp med ungefär två tredjedelar av
medellivslängdsökningen. Tanken är att alla pensionsrelaterade åldrar och
åldersgränser i angränsande trygghetssystem ska knytas till riktåldern.

Samtidigt som åldersgränserna förändras följer trygghetssystemen
(exempelvis sjukförsäkring och a-kassa) med i förändringarna för att ge
människor trygghet. Dessutom skapas ett särskilt undantag för dem som
redan har ett långt arbetsliv bakom sig, men som ändå riskerar låga
pensioner. De som har ett 44-årigt arbetsliv kommer därför undantas från
höjningen av garantipensionsåldern.

Långsiktigt hållbara och trygga pensioner förutsätter ett hållbart arbetsliv,
och det krävs fler förändringar än justeringar i pensionssystemet.
Pensionsgruppen har därför tillsatt en delegation för senior arbetskraft som
ska ta krafttag mot åldersdiskrimineringen på arbetsmarknaden. Arbetslivet
måste även bli mer jämställt, flexibelt och modernt. Det är nödvändigt att
människor inte slits ut i förtid, och möjligheten att ställa om under arbetslivet
är central. Pensionsgruppen är därför även överens om att så snart som
möjligt vidta kraftfulla åtgärder inom arbetsmiljöområdet och
utbildningssystemet, samt införa ökade möjligheter till vidareutbildning och



karriärväxling.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Höjd garantipension och höjt
bostadstillägg för pensionärer
Publicerad 31 januari 2019 Uppdaterad 31 januari 2019

Skillnaderna i inkomst mellan de pensionärer som har
de lägsta inkomsterna och övriga i samhället har ökat
under lång tid. För att bryta denna utveckling och
förbättra ekonomin för de pensionärer som har det
tuffast vill regeringen och Pensionsgruppen höja både
bostadstillägget och garantipensionen från år 2020.
Förslaget om förbättringar i pensionärernas grundskydd
kommer att skickas på remiss inom kort.
– Vi kommer satsa 2,1 miljarder årligen för att öka tryggheten för de sämst
ställda pensionärerna. Det kommer innebära mer pengar i plånboken för 800
000 pensionärer, säger Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister och
ordförande i Pensionsgruppen.

Grundskyddet består av garantipension, bostadstillägg och
äldreförsörjningsstöd och syftar till att garantera en rimlig lägsta nivå för de
pensionärer som inte kunnat tjäna in en tillräcklig inkomstpension.
Förändringarna i grundskyddet är en del av pensionsöverenskommelsen för
långsiktigt höjda och trygga pensioner, och föreslås gälla från och med 1
januari 2020.

– Vi vill ge alla garantipensionärer 200 kronor mer i månaden och kraftigt
höja taket i bostadstillägget för pensionärer, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Grundnivån i garantipensionen höjs med 200 kronor per månad för alla som
har en fullt intjänad garantipension. Taket i bostadstillägget höjs från 5 600
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kronor till 7 000 kronor för att bättre motsvara dagens hyresnivåer. Vidare
förändras bostadstilläggets inkomstprövning så att bostadstillägget blir mer
träffsäkert samtidigt som det fortsatt ska löna sig att ha arbetat.

Sammantaget innebär förändringarna att maximalt bostadstillägg höjs från 5
560 kronor till 6 540 kronor per månad. Utöver detta införs ett fribelopp för
arbetsinkomster i äldreförsörjningsstödet på 24 000 kronor årligen, så att
även dessa personer ska ha möjlighet att förändra sin ekonomiska situation
genom arbete.

Omkring 800 000 pensionärer kommer att få en ökad disponibel inkomst till
följd av förslagen. Inkomstprövningen i bostadstillägget har förändrats för att
öka stödets träffsäkerhet så att pengarna riktas till dem med sämst ekonomi.

Nedan redovisas tre olika exempel på hur förslagen kan påverka den
disponibla inkomsten för enskilda pensionärer.

 

 Före
reform

Efter
reform Differens

1. Ensamstående född
1938 som lever enbart på
garantipension och hyra
på 7000 kronor

Garantipension 8 396 8 597 201

Slutlig skatt 973 1 021 49

Bostadstillägg 5 560 6 540 980

Disponibel inkomst 12 983 14 115 1 133

2. Ensamstående född
1938 med garantipension
och inkomstpension och
hyra på 7000 kronor

Inkomstpension 10 000 10 000 0

Garantipension 1 013 1 214 201



Slutlig skatt 1 601 1 644 43

Bostadstillägg 4 035 5 413 1 378

Disponibel inkomst 13 447 14 983 1 536

3. Ensamstående född
1938 med bara
inkomstpension och hyra
på 7000 kronor

Inkomstpension 18 000 18 000 0

Slutlig skatt 3 609 3 609 0

Bostadstillägg 364 1 603 1 239

Disponibel inkomst 14 755 15 994 1 239

Källa: Socialdepartementet.

Att ökningen blir högre för någon med inkomstpension beror på att förslagen
är utformade utifrån principen att det ska löna sig att ha arbetat. En person
med endast garantipension, och en hyra på 7 000 kronor, får med de nya
förslagen drygt 1 100 kronor mer i månaden.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredare föreslår ändringar i
sjukförsäkringen
Publicerad 25 januari 2019

Den särskilde utredaren Claes Jansson har i dag, den
25 januari 2019, överlämnat delbetänkandet ”Ingen
regel utan undantag” till regeringen. I betänkandet
föreslås att det ska vara möjligt att i högre utsträckning
än i dag kunna skjuta upp bedömningen av
arbetsförmågan mot ett normalt förekommande arbete
när rätten till sjukpenning prövas.
– En trygg sjukförsäkring är en försäkring med tydliga och förutsebara
villkor. Det är lika viktigt att människor inte fastnar i långa sjukskrivningar
som att den som kan återgå i sitt arbete ska ges möjlighet till det även om
man varit sjukskriven en längre tid. Arbetet och arbetsplatsen betyder ofta
mycket för att en sjukskriven person ska tillfriskna, säger Claes Jansson.

– Sverige ska ha en trygg och välfungerande sjukförsäkring. Vi behöver
stärka förutsättningar för människor som varit sjukskrivna att komma tillbaka
i arbete. Jag ser nu framemot att fördjupa mig i utredningens förslag, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Rätten till sjukpenning bedöms i dag utifrån vissa tidsgränser i den så kallade
rehabiliteringskedjan. Efter att en person har haft nedsatt arbetsförmåga i
180 dagar ska arbetsförmågan normalt bedömas mot ett normalt
förekommande arbete.

I betänkandet föreslås att det ska bli lättare att skjuta upp bedömningen av
arbetsförmågan mot ett normalt förekommande arbete efter att man haft
nedsatt arbetsförmåga i 180 dagar, då kraven i dag för uppskjutande av
bedömning anses vara för höga. Dessutom föreslår utredningen att det ska
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vara möjligt att även efter dag 365 i rehabiliteringskedjan pröva
arbetsförmågan mot arbete hos arbetsgivaren om hög grad av sannolikhet
talar för att den sjukskrivne kan återgå i arbetet. Efter att en person varit
sjukskriven i mer än två år ska det dock inte vara möjligt att skjuta upp
prövningen mot ett normalt förekommande arbete.

Utredningen föreslår fortsatt att den som kan återgå till arbete ska prövas
mot normalt förekommande arbete. Utredningens utgångspunkt är att bättre
skapa förutsebara och rimliga undantag.

Utredningen kommer att lämna ett slutbetänkande senast den 15 oktober
2019.

Särskild utredare Claes Jansson nås på telefon 070-662 63 16.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny statssekreterare i
Socialdepartementet
Publicerad 24 januari 2019

Regeringen har idag utsett Roger Mörtvik till
statssekreterare hos socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
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Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson
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Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen vill att Sverige
skyddar pensionärer vid avtalslöst
Brexit
Publicerad 19 januari 2019 Uppdaterad 19 januari 2019

Socialdepartementet har remitterat en promemoria med
lagförslag för att underlätta för enskilda personer vid ett
avtalslöst Brexit. Regeringen har för avsikt att lägga
fram en tillfällig lagstiftning för att värna individers
trygghet vid en hård avtalslös Brexit. Den tillfälliga
lagstiftningen föreslås tillämpas från och med den 30
mars 2019, det vill säga då Storbritannien utträder ur
den Europeiska unionen.
– För regeringen är det viktigt att enskilda personer inte kommer i kläm vid
ett avtalslöst Brexit. Det vore olyckligt om tusentals pensionärer ska bli av
med delar av sin pension över en natt för att det inte finns ett avtal, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Vid en hård Brexit blir det särskilt viktigt att Sverige gör det vi kan för att
underlätta för svenskar som bor i Storbritannien och britter som bor i
Sverige, säger EU-minister Ann Linde.

I den promemoria som nu går på remiss till och med den 6 februari lämnas
förslag som syftar till att under en övergångsperiod mildra de konsekvenser
som uppstår för enskilda på området för sociala trygghetsförmåner vid ett
avtalslöst Brexit. Förslagen till lagstiftning är endast aktuella om
Storbritannien lämnar EU utan någon överenskommelse om ett utträdesavtal.
Utan ett utträdesavtal blir Storbritannien den 30 mars 2019 ett så kallat
tredjeland, så som vilket annat land som helst utanför unionen. En betydande
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konsekvens av ett avtalslöst utträde är att tillgången till trygghetssystemen
upphör för ett antal individer i både Sverige och Storbritannien.

Regeringen vill i och med lagstiftningen säkerställa att enskilda personer inte
plötsligt blir av med rätt till delar av sin pension eller annan förmån.
Förslaget är en tidsbegränsad bestämmelse som möjliggör en fortsatt
utbetalning av bland annat den pension som individen i dag har rätt till.
Förslaget möjliggör även fortsatt utbetalning av vissa andra förmåner som i
dag betalas ut med stöd av EU-rätten. Det föreslås även att inkomster eller
försäkringsperioder som den enskilde har tjänat in före utträdet ska kunna
ligga till grund för en pension eller annan förmån. Förslagen gäller förmåner
från de sociala trygghetssystemen så som pensioner, föräldrapenning,
sjukersättning och arbetslöshetsersättning.

Även kostnader för vård som utförts i Storbritannien föreslås delvis täckas
på samma vis som sker inom EU under en övergångsperiod. Bestämmelsen
gäller dels för fall där vården inletts och avslutats före utträdestidpunkten,
dels för vårdsituationer som inletts före utträdestidpunkten men som på
grund av medicinska skäl pågår därefter och inte heller kan avbrytas för att
återupptas i Sverige.

– Vid händelsen av en hård brexit behöver vi säkerställa att människor inte
kommer i kläm. Om man till exempel blivit akut sjuk på resa i Storbritannien,
och får vård vid tiden för utträdet ur EU, ska man inte behöva drabbas på
grund av att det inte finns ett avtal, säger socialminister Annika Strandhäll.

Cirka 100 000 svenskar bor och/eller arbetar i Storbritannien, vilket innebär
att Storbritannien är ett av de länder som flest svenska medborgare väljer att
bosätta sig i för arbete. Pensionsmyndigheten har inte uppgifter om hur
många pensionssparare som har arbetat i Storbritannien och som sedan har
flyttat tillbaka till Sverige eller vidare till något annat land. Det sammanlagda
antalet svenskar som kan komma att påverkas av Storbritanniens utträde ur
EU är därför svårt att beräkna.

Det är dock känt att cirka 2 400 personer i Storbritannien uppbär
garantipension eller efterlevandestöd från Sverige, att cirka 23 000 personer i
Storbritannien har tjänat in till allmän pension och därmed får ett orange
kuvert, och att cirka 5 700 personer i Sverige uppbär pension från
Storbritannien.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredare föreslår skärpt lag mot
organhandel
Publicerad 15 januari 2019 Uppdaterad 15 januari 2019

Donationsutredningen har i dag överlämnat
delbetänkandet Santiagokonventionen mot organhandel
till socialminister Annika Strandhäll. Utredaren Sten
Heckscher föreslår att Sverige ska tillträda
Europarådskonventionen mot handel med mänskliga
organ, Santiagokonventionen. Det kräver vissa
lagändringar.
– Handel med mänskliga organ kan vara ett cyniskt utnyttjande av svaga och
fattiga. Det krävs internationellt samarbete för att komma åt det, säger Sten
Heckscher, särskild utredare. 

– Det är viktigt att Sverige tillsammans med övriga Europa tar krafttag mot
olaglig och etiskt förfärlig organhandel. Utredningen ger Sverige en grund för
införande enligt Europarådskonventionen mot handel med organ, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Sverige har redan i dag en bestämmelse som straffbelägger handel med
mänskliga organ. För att Sverige fullt ut ska leva upp till konventionens krav
anser utredaren Sten Heckscher, före detta justitieråd och ordförande i
Högsta förvaltningsdomstolen, att det straffbara området bör utökas. Till
exempel ska det vara straffbart att använda ett mänskligt organ, om man
insett att organet tagits till vara utan samtycke.

Vidare föreslås bland annat att bestämmelsen som straffbelägger handel med
organ även ska omfatta försök till brott.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2020.
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Utredningen lämnar sitt slutbetänkande i maj 2019.

Kontakt:

Sten Heckscher, utredare 
070-583 20 99

Karolina Mellstrand, utredningssekreterare
072-24 54 801



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Läkemedelsutredningen
överlämnad till regeringen
Publicerad 11 januari 2019 Uppdaterad 11 januari 2019

I syfte att förbättra möjligheterna att bedriva en modern
hälso- och sjukvård har nuvarande system för
finansiering, subvention och prissättning av läkemedel
setts över. Den särskilde utredaren Toivo Heinsoo har
nu överlämnat sitt slutbetänkande till socialminister
Annika Strandhäll.
– Dagens system gällande läkemedelskostnader är både komplext och
svåröverskådligt. Det övergripande målet när regeringen tillsatte utredningen
var att se över hur man kan skapa ett långsiktigt hållbart system som
möjliggör en samhällsekonomiskt effektiv användning av läkemedel. Det är
också viktigt att det följer den etiska plattform som gäller inom hälso- och
sjukvården, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Utredningens förslag siktar på att garantera svensk hälso- och sjukvård
effektiva läkemedel. Syftet är att ge patienter modern och jämlik vård, säger
utredaren Toivo Heinsoo.

Utredningen föreslår att dagens riktade statsbidrag för läkemedelsförmånerna
förs över till det generella statsbidraget, samtidigt som landstingen ska få
behålla all återbetalning från avtal med läkemedelsbolag. I dag delar stat och
landsting på dessa. Detta, menar utredningen, skapar incitament för
landstingen att effektivisera sin läkemedelsanvändning, ha kontroll på sina
upphandlingar och söka bästa möjliga prissättning samtidigt som det skapar
kostnadskontroll för staten.

I slutbetänkandet föreslås ett särskilt statsbidrag för att stötta användningen
inom vissa nya läkemedelsområden, exempelvis cell- och genterapier. Detta
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bör enligt utredningen ske genom en flerårig överenskommelse om viktiga
områden mellan staten och landstingen. Man vill också tydligt öppna upp för
avtal mellan landsting och företag. Förekomsten av avtalen ska dock
avgränsas till att gälla nationellt, och inte kunna kopplas till enskilda
landsting. Motivet för detta är att inte bidra till att skapa ojämlika
förutsättningar över landet.

Utredningen ser att statens styrning bör bli mer övergripande och lämnar
flera förslag på uppdrag till myndigheter. Utredningen föreslår att
Socialstyrelsen och TLV ges nya uppföljningsuppdrag i syfte att ge staten
bättre möjligheter att styra mot en mer jämlik och samhällsekonomiskt
effektiv läkemedelsanvändning. I betänkandet presenteras även förslag för
att stärka uppföljningen av läkemedel, bland annat i den kliniska
behandlingsforskningen.

Läkemedelsverket föreslås ta fram rapporter om alla nya produkter för att
säkerställa producentoberoende information om det kliniska mervärdet.
Utredningen ser också behov av utökad omprövningsverksamhet hos
Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket (TLV) och landstingen, samt en
utvecklad solidarisk finansiering. TLV ska även få större möjligheter att följa
upp läkemedel och behandla data samt personuppgifter.

I fråga om särläkemedel föreslås ingen särskild finansieringspott, men
däremot en utvecklad solidarisk finansiering. Vad gäller prissättningen av
särläkemedel anser utredningen att det i undantagsfall kan behövas en
utökad betalningsvilja, men att det är viktigt att generellt fortsatt beakta
kostnadseffektivitet.

Apotekens förhandlingsrätt för parallellimport av läkemedel föreslås tas bort.

Utredningen har utgått ifrån regeringens direktiv om en jämlik, modern och
effektiv vård. Förslag har lämnats om hur finansiering och introduktion av
läkemedel kvarstår som ett gemensamt ansvar för staten och regionerna.
Reglering har föreslagits av de processer som successivt utvecklats mellan
myndigheter, regioner och läkemedelsindustri i syfte att skapa transparens
och rättssäkerhet i de olika led som hanterar godkännande och prissättning
av läkemedel.

Vidare har förslag lämnats om möjligheter att med kunskapsunderlag samt
olika prismodeller och avtal gynna en effektiv användning av läkemedel.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Lagrådsremiss om ändringar i
lagen om tobak
Publicerad 10 januari 2019

Regeringen vill införa nya bestämmelser i lagen om
tobak och liknande produkter avseende utfärdare av
unika identitetsmärkningar på styckförpackningar med
tobaksvaror. Det ska bli möjligt för en extern aktör att få
ansvar för att id-märka tobaksprodukterna. Lagförslaget
syftar till att id-märkningen inte nödvändigtvis ska ligga
på en enskild myndighet att hantera löpande. Id-
märkningar utgör en del i arbetet med att komma åt
oegentligheter, fusk och smuggling av tobak. Förslagen
skickas nu på remiss till Lagrådet.
– Det är positivt att regelverken kring tobaksprodukter blir striktare och
harmoniseras inom EU. Detta är ett steg i att få bort smuggelcigaretter från
marknaden, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår att i lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter
införa en bestämmelse som möjliggör att uppgiften att vara id-utfärdare
överlämnas till en enskild aktör. Vidare görs bedömningen att
Folkhälsomyndigheten bör få befogenhet att besluta om att överlämna
uppgiften att vara id-utfärdare till någon enskild. Regeringen vill även kunna
meddela föreskrifter om avgifter för att generera och utfärda unika
identitetsmärkningar på styckförpackningar.

Enligt en genomförandeförordning från EU-kommissionen har
medlemsstaterna en skyldighet att utse id-utfärdare som bland annat ska
ansvara för att generera och utfärda unika identitetsmärkningar. Förslagen i
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lagrådsremissen syftar till att ge det lagstöd som behövs för att kunna lämna
över uppgiften att vara id-utfärdare till en enskild, och ge denne möjlighet att
ta ut avgifter för sina tjänster. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredning om insatser inom
psykisk hälsa överlämnad till
regeringen
Publicerad 09 januari 2019

Socialminister Annika Strandhäll tar emot
slutbetänkandet om utveckling och samordning av
insatser inom området psykisk hälsa. Den särskilda
utredaren Kerstin Evelius föreslår bland annat en tioårig
strategi för psykisk hälsa för perioden 2020–2030,
tydliga och mätbara nationella mål, samt etableringen
av ett Agenda 2030-sekretariat i Regeringskansliet.
– Att vi som samhälle lyckas vända utvecklingen med en snabbt ökande
psykisk ohälsa i befolkningen är en prioriterad fråga, såväl för alla dem som
själva drabbas och för anhöriga som för vår gemensamma välfärd och
ekonomi. Utredningen berör flera delar som vi måste titta närmare på, inte
minst strukturella frågor om hur vården organiseras på bästa sätt, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Psykisk hälsa behöver vara en prioriterad del av den folkhälsopolitik som
antagits av riksdagen. För att nå resultat krävs att myndigheter och
huvudmän jobbar tillsammans, samt en omdömesgill och tillitsfull styrning
med större fokus på resultat än på insatser, säger utredaren Kerstin Evelius.

Slutbetänkandet förordar att statens insatser ska riktas mot sådant endast
staten kan göra, eller gör mer effektivt än andra, och att många olika aktörer
samverkar för att förbättra den psykiska hälsan samt uppnå långsiktiga
effekter. Utredningen pekar på behovet av en sammanhållen struktur med
realistiska mål och insatser, samt evidensbaserade och kompetenshöjande
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arbetssätt. Man lyfter även fram vikten av ökat fokus på delaktighet och
inflytande för patienter, brukare och anhöriga.

Psykisk hälsa bör betraktas som ett eget politikområde, men hanteras inom
ramen för folkhälsopolitiken rent organisatoriskt (med
Folkhälsomyndigheten som ansvarig myndighet). Utredningen menar också
att detta hakar in i Agenda 2030-arbetet på att naturligt sätt, och därför
föreslår man att ett Agenda 2030-sekretariat etableras inom regeringskansliet
för att samordna det mer övergripande arbetet.

I slutbetänkandet föreslås även en tioårig strategi avseende psykisk hälsa för
perioden 2020–2030. En del av strategin bör vara att stora delar av de
resurser som i dag finns inom ramen för regeringens överenskommelse med
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) förs över till ett förordningsstyrt
sökbart statsbidrag, där landsting och kommuner i högre grad än i dag kan
förutse nivån på de medel de ska få även på längre sikt. Man menar också att
det behövs ett nationellt mål för strategin samt en sektorsövergripande
målstruktur. Utredningen ser tre tydliga mätbara mål framför sig: en högre
andel som upplever psykiskt välbefinnande, en lägre andel som upplever
psykisk ohälsa samt att färre dör av suicid.

Den nationella samordnaren för utveckling och samordning av insatser inom
området psykisk hälsa tillsattes i slutet av 2015. Hennes huvudsakliga syfte
var att stödja myndigheter, kommuner, landsting och organisationer inom
området psykisk hälsa samt verka för att arbetet samordnas på nationell nivå.
Samordnaren gavs även i uppdrag att identifiera utvecklingsbehov, att följa
upp de insatser som görs inom ramen för samarbetet med SKL samt föreslå
hur utveckling och samordning av insatser inom området långsiktigt kan
integreras i ordinarie myndighetsstruktur.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pensionsmyndigheten får
tillförordnad styrelseordförande
Publicerad 20 december 2018 Uppdaterad 20 december 2018

Regeringen har beslutat att utse Kerstin Wigzell som
ordförande i Pensionsmyndighetens styrelse.
Förordnandet sträcker sig från den 1 januari 2019 till
och med den 30 april 2019. Hon ersätter tidigare
socialminister Göran Hägglund vars förordnande går ut.
— Med en lång karriär inom statlig tjänst och hög kompetens inom
pensionsområdet är Kerstin Wigzell väl lämpad för uppdraget att leda
Pensionsmyndighetens styrelse under våren, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Kerstin Wigzell har en bakgrund som generaldirektör för Socialstyrelsen och
ledamot av flertalet styrelser, bland annat Polismyndighetens etiska råd. Hon
är sedan tidigare vice ordförande i Pensionsmyndigheten.

En ny regering eller övergångsregeringen får därmed längre tid på sig att utse
en styrelseordförande med ett längre mandat.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen förbjuder nya
nätdroger
Publicerad 20 december 2018 Uppdaterad 20 december 2018

Sexton nya psykoaktiva substanser ska nu klassificeras
som narkotika eller hälsofarliga varor. Det innebär att
det blir olagligt att hantera substanserna.
– Unga människor dör av droger som enkelt kan beställa hem från nätet.
Därför behöver vi snabbt narkotikaklassa nya farliga substanser. Det kan
vara en fråga om liv och död som inte kan vänta, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Följande elva substanser klassificeras nu som narkotika:

alfa-PEP
alfa-PHP
MDPBP
6-APB
2C-H
2-metylamfetamin (2-MA)
25E-NBOH
25E-NBOMe
EFLEA
AMB-CHMINACA
CUMYL-PeGACLONE
Bentazepam

Substanserna Alfa-PEP, alfa-PHP, MDPBP och 6-APB är sedan tidigare
klassificerade som hälsofarliga varor men omregleras nu till narkotika.

Följande fem substanser klassificeras som hälsofarliga
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varor:

2-metylacetylfentanyl
3-fluorometoxiacetylfentanyl
2-fluoroetamfetamin (2-FEA)
1P-ETH-LAD
 4-HO-MPT

Uppdelningen i narkotika och hälsofarliga varor beror oftast på att
kunskapen om hälsoeffekterna är större hos de substanser som klassificeras
som narkotika. Hälsofarliga varor behöver inte alltid vara mindre farliga. När
effekterna blir mer kända kan hälsofarliga varor klassificeras om till
narkotika.

Olovlig hantering av en hälsofarlig vara kan ge fängelse i upp till ett år.
Straffen för olovlig hantering av narkotika är betydligt strängare: Straffskalan
för narkotikabrott av normalgraden är fängelse i högst tre år. För synnerligen
grovt narkotikabrott är straffskalan fängelse i lägst sex och högst tio år.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tar emot utredning för
bättre samverkan mellan hälso-
och sjukvård och sjukförsäkringen
Publicerad 26 november 2018

I dag presenterar regeringens särskilda utredare förslag
för att skapa en förbättrad samordning mellan hälso-
och sjukvården och sjukförsäkringen. Syftet är att öka
stödet till individer och samarbetet mellan aktörer.
– Grundtanken när regeringen tillsatte utredningen var att förbättra stödet till
individen samt samverkan mellan vården och Försäkringskassan i
sjukskrivningsprocessen. Det ska bli spännande att sätta sig in i förslagen
som nu kommer att beredas i Regeringskansliet, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Utredningens förslag siktar inte primärt mot sänkt sjukfrånvaro.
Sjukförsäkringen fyller en viktig funktion och det ska vara möjligt att vara
borta från arbetet vid behov. Det vi föreslår syftar till att stärka vården,
arbetsgivarna och Försäkringskassan i stödet till individen och nå en mer
förutsägbar nivå på sjukfrånvaron, säger den särskilda utredaren Vivianne
Macdisi.

I betänkandet, som benämns “Samspel för hälsa: Finansiell samordning
mellan hälso-och sjukvård och sjukförsäkring”, föreslås en ny lag för att höja
kvaliteten i sjukskrivningsprocessen. Utredaren vill skapa incitament för
landsting och Försäkringskassan att göra fler och tidiga insatser för att
förebygga sjukskrivning och att hållbart återvända till arbete efter
sjukfrånvaro. Bland annat föreslås upp till två miljarder kronor årligen i
statligt stöd till landsting och regioner för att samarbeta för minskad
sjukfrånvaro.
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Utredningen ser ett behov av att samla kunskap nationellt i ett forum för
kunskaps-och implementeringsstöd kring sjukskrivningar. Vidare vill man se
en stärkt kompetensutveckling och minskad administration i vården vid
sjukskrivningsprocessen.

Utredningen föreslår att den nya lagen införs 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sverige och Frankrike möts om
innovation i hälso- och sjukvården
Publicerad 26 november 2018

Tisdagen den 27 november besöker socialminister
Annika Strandhäll Paris för att tala på konferensen
“Innovation In Health: A French-Swedish Dialogue”.
Under sitt besök i Paris träffar statsrådet även den
franska hälsoministern Agnès Buzyn.
För mer information om besöket, kontakta pressekreterare Jakob Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll pratar
jämställda pensioner
Publicerad 22 november 2018

Inom ramen för det svenska ordförandeskapet i
Nordiska ministerrådet 2018 anordnar
Socialdepartementet fredag den 23 november en
konferens om jämställda pensioner. Socialminister
Annika Strandhäll håller ett anförande klockan 13.00.

Tid: 23 november 2018 kl. 10.00 till kl. 16.00
Plats: Nordic Light Hotel, Vasaplan 7, Stockholm

Konferensen syftar till att utbyta erfarenheter om hur pensionsgapet mellan
män och kvinnor ser ut i de nordiska länderna, och vad som kan göras för att
minska det.

För fullt program och mer information, se konferensens webbplats.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Annika Strandhäll
talar på konferens om jämlik hälsa
Publicerad 21 november 2018

Den 22-23 november arrangerar Nordens
välfärdscenter och Socialdepartementet en konferens
om jämlik hälsa, Health Equity in the Nordic Region, där
bland andra socialminister Annika Strandhäll talar.
Konferensen är den del av det svenska
ordförandeskapet i Nordiska ministerrådet.

Health Equity in the Nordic Region

Plats: Bryggarsalen, Norrtullsgatan 12N, Stockholm
Datum: 22-23 November

Socialminister Annika Strandhäll talar torsdagen den 22 november klockan
16.25.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige förstärker WHO:s krisfond
med 40 miljoner
Publicerad 08 november 2018 Uppdaterad 08 november 2018

Regeringen beslutar att avsätta 40 miljoner kronor till
Världshälsoorganisationens krishanteringsfond
(Contingency Fund for Emergencies). Syftet med
fonden är att stärka WHO:s förmåga att snabbt kunna
agera vid exempelvis utbrott av smittsamma sjukdomar
utan att den övriga verksamheten blir lidande.
– Det omfattande utbrottet av Ebola visade tydligt att vi måste kunna
hantera hälsorelaterade kriser gemensamt. Sverige bidrar till att stärka
WHO:s förmåga, säger socialminister Annika Strandhäll.

– WHO har en viktig uppgift att bygga upp förebyggande kapacitet. Det
behövs stöd för att stärka nationella hälsosystem så att de är långsiktigt
hållbara, säger minister för internationellt utvecklingssamarbete Isabella
Lövin.

WHO:s krisfond skapades efter Ebolautbrottet 2015 då det konstaterades
bristande kapacitet och beredskap internationellt för att hantera omfattande
hälsohot gemensamt.

30 miljoner kronor avsätts från Utrikesdepartementets biståndsbudget. 10
miljoner kronor avsätts från Socialdepartementets budgetområde, anslaget
1:6 Bidrag till folkhälsa och sjukvård.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till hälsotoppmöte i
Kazakstan
Publicerad 22 oktober 2018

Den 25–26 oktober deltar socialminister Annika
Strandhäll på ett hälsotoppmöte i Kazakstans
huvudstad Astana. Resans huvudsyfte är att lyfta frågan
om hälso- och sjukvård för alla samt utvecklingen av
den nära vården, primärvården. Sverige kommer även
aktivt att lyfta frågor om antibiotikaresistens.
Den första globala primärvårdsdeklarationen, Hälsa för alla, antogs i Alma-
Ata i Kazakstan 1978. Nu, 40 år senare, ska en förnyad deklaration antas
som också kopplar till de globala målen för Agenda 2030.

Konferensen arrangeras av världshälsoorganisationen WHO, Unicef och
Kazakstans hälsodepartement. För mer information, kontakta pressekreterare
Victor Harju.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Avgiftsfri tandvård till 23 år
Publicerad 18 oktober 2018

Från den 1 januari 2019 blir tandvården avgiftsfri för
alla upp till 23 års ålder. Regeringen har därför beslutat
att justera åldersgränsen för det förhöjda allmänna
statliga tandvårdsstödet.
– Det är få under 23 år som har fasta anställningar i dag, många pluggar och
arbetar på osäkra kontrakt. Då ska inte ekonomin göra att unga väljer bort
att ha koll på och ta hand om sina tänder, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Målet med att steg för steg höja åldern då det är avgiftsfritt att gå till
tandläkaren handlar om att säkerställa att våra unga fortsätter gå till
tandläkaren också när de börjat arbeta och studera. Grunden för att ha bra
tänder hela livet är regelbundna besök och koll på sina tänder, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Under mandatperioden har omfattningen av den avgiftsfria
ungdomstandvården successivt utökats från 19 till 22 års ålder. Från den 1
januari höjs detta ytterligare.

Folktandvården ska från och med årsskiftet svara för regelbunden och
fullständig tandvård för barn och unga till och med det år då de fyller 23 år.
Regeringen har i dag beslutat att i samband med detta höja åldersgränsen för
att kunna ta del av det förhöjda allmänna tandvårdsbidraget till 24 år, som en
konsekvens av den höjda åldersgränsen.

Förordningsändringen träder i kraft den 1 januari 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nordiska socialområdet behöver
kunskap som fungerar i praktiken
Publicerad 16 oktober 2018

Det socialpolitiska arbetet behöver stärkas för att kunna
möta de utmaningar som Norden står inför idag. Det
skriver den tidigare isländske socialministern Árni Páll
Árnason i en ny rapport med fjorton förslag till
förbättringar inom det nordiska socialområdet. Centralt i
rapporten är vikten av mera fokus på kunskap som
fungerar i praktiken.
– Rapporten är ett viktigt underlag inför nästa steg, när vi ska gå från ord till
handling och stärka det sociala arbetet i Norden. Många av de utmaningar
som tas upp är gemensamma och vi känner igen dem från Sverige, till
exempel konsekvenser av en åldrande befolkning och behovet av stärkta
insatser för våra mest utsatta medborgare. Jag tror det finns stora möjligheter
och fördelar om vi möter detta tillsammans, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Jag tycker att den här rapporten sätter fingret på flera viktiga punkter där
de nordiska länderna kan arbeta tillsammans för att stärka det sociala
området. Och jag ser goda förutsättningar till att rapporten kommer att bidra
positivt till detta, säger Dagfinn Høybråten, generalsekreterare för Nordiska
ministerrådet.

I rapporten ”Kunskap som fungerar i praktiken -  stärkt nordiskt samarbete
på Socialområdet” riktar den tidigare isländske socialministern Árni Páll
Árnason fokus på att det nordiska samarbetet behöver vara mer
kunskapsbaserat och efterfrågeorienterat.

Det pekas på att det inom vissa områden finns frågetecken om det som
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erbjuds verkligen efterfrågas, samt att de offentliga systemen inte alltid är
tillräckligt samordnade. Det gäller även forskning.

I Sverige har nu myndigheterna Forte och SBU gått ut till Sveriges 300
socialchefer och frågat vilken ny kunskap som behövs inom socialtjänstens
verksamhetsområde. Svaren ska användas för att finansiera ny forskning som
kan förbättra socialtjänstens verksamhet för klienter och brukare.

Árni Páll Árnason anser också att frivilligorganisationer spelar en viktig roll
på det sociala området och påpekar att de i många fall har lyckats involvera
användargrupper, som till exempel ungdomar. Här finns en stor innovativ
potential som det nordiska samarbetet tillsammans kan utveckla.

I våras lämnade den svenska regeringen skrivelsen ”En politik för
engagemang – långsiktighet och oberoende för civilsamhället” till riksdagen.
I denna presenteras regeringens viktigaste insatser för ett starkt och
självständigt civilsamhälle.

Nordiskt samarbete på Socialområdet

Nordiska social- och hälsoministrarna i Nordiska ministerrådet beslutade den
30 mars 2017 att be generalsekreteraren att genomföra en strategisk översyn
av nordiskt samarbete på det sociala området. Syftet med översynen är att
utveckla och stärka det nordiska sociala samarbetet så att det anpassas till
ländernas behov och leder till konkreta resultat.  Genomlysningen har letts
av Árni Páll Árnason, tidigare socialminister på Island.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredning av det socialpolitiska
nordiska samarbetet presenteras
Publicerad 15 oktober 2018 Uppdaterad 15 oktober 2018

Hur kan det nordiska sociala arbetet stärkas? Det
presenteras tisdagen den 16/10 då utredaren Árni Páll
Árnason överlämnar en översyn av nordiskt samarbete
på det sociala området till socialminister Annika
Strandhäll och Nordiska ministerrådets
generalsekreterare Dagfinn Høybråten. Media är
välkomna att närvara.

Tid: 16 oktober 2018 kl. 11.00 till kl. 11.30
Plats: Nya presscentret, Rödbodgatan 6

Nordiska social- och hälsoministrarna i Nordiska ministerrådet beslutade den
30 mars 2017 att be generalsekreteraren att genomföra en strategisk översyn
av nordiskt samarbete på det sociala området. Syftet med översynen är att
utveckla och stärka det nordiska sociala samarbetet så att det anpassas till
ländernas behov och leder till konkreta resultat. Genomlysningen har letts av
Árni Páll Árnason, tidigare socialminister på Island.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fler nätdroger förbjuds
Publicerad 04 oktober 2018 Uppdaterad 04 oktober 2018

Regeringen har beslutat att klassificera fem psykoaktiva
substanser som narkotika, och ytterligare nio
substanser som hälsofarlig vara. Dessa blir därmed
olagliga att hantera.
– Samhället måste hela tiden vara vaksamt på nya typer av skadliga
substanser som florerar. Vi kan aldrig acceptera att rent livsfarliga droger
kan beställas på nätet med ett par enkla knapptryck, säger socialminister
Annika Strandhäll.

– Flera av de här drogerna har lett till förgiftningar och dödsfall i Europa och
det är viktigt att vi snabbt ser till att de blir olagliga. De här drogerna riskerar
ofta att hamna i händerna på unga, säger socialminister Annika Strandhäll.

Följande substanser klassificeras nu som narkotika:

• Metylklonazepam
• 3-bromometkatinon (3-BMC)
• 3-kloroetkatinon (3-CEC)
• deskloro-N-etylnorketamin (O-PCE)
• 2-fluorofentanyl

Följande substanser klassificeras nu som hälsofarlig vara:

• Fluklotizolam
• 4-klorodimetylkatinon (4-CDMC, 4-CDC)
• 4-metyl-N,N-dimetylkatinon (4-MDMC)
• 5-PPDi
• 3,5-AB-CHMFUPPYCA
• MDMB-4en-PINACA
• MMB-022 (AMB-4en-PICA)
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• MPhP-2201
• 3,4-metylendioxi-U-47700

Samtliga substanser som nu narkotikaklassas är beslagtagna och identifierade
i Sverige. Samma gäller för substanserna som klassificeras som hälsofarlig
vara, med undantag för MPhP-2201 och 3,4-metylendioxi-U-47700 som
dock är identifierade i beslag i andra länder.

Uppdelningen i narkotika och hälsofarliga varor beror oftast på att
kunskapen om hälsoeffekterna är större hos de substanser som klassificeras
som narkotika. Hälsofarliga varor behöver inte alltid vara mindre farliga. När
effekterna blir mer kända kan hälsofarliga varor klassificeras om till
narkotika.

Olovlig hantering av en hälsofarlig vara kan ge fängelse i upp till ett år.
Straffen för olovlig hantering av narkotika är betydligt strängare: Straffskalan
för narkotikabrott av normalgraden är fängelse i högst tre år. För synnerligen
grovt narkotikabrott är straffskalan fängelse i lägst sex och högst tio år.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Garantipensionen ska utredas
efter EU-dom
Publicerad 04 oktober 2018 Uppdaterad 04 oktober 2018

Regeringen har tillsatt en utredning som ska analysera
och lämna förslag till hur garantipensionen ska fungera
och regleras i framtiden. Detta efter en dom från EU-
domstolen i december 2017 som får till följd att det inte
finns någon skyldighet att betala ut garantipension till
pensionärer som bor i ett annat medlemsland och att
beräkningen av hur garantipensionen påverkas av
pensioner från utlandet måste göras om. Regeringen
har utsett lagman Göran Lundahl till särskild utredare.
– Pensionärer förtjänar trygghet. Syftet med den här utredningen är att skapa
tydliga och långsiktigt hållbara regler för garantipensionen. Våra svenska
trygghetssystem måste fungera även när det rättsliga läget i vår omvärld
ändras, säger socialminister Annika Strandhäll.

Garantipensionen är en del av pensionssystemets grundskydd och fungerar
som en utfyllnad för personer med låg eller ingen inkomstgrundad pension.
Till följd av en dom från EU-domstolen från december 2017 har
förutsättningarna för utbetalning och beräkning av garantipension förändrats.
De som berörs är garantipensionärer som i dag bor utomlands, samt
garantipensionärer som tidigare arbetat utanför Sverige och även får utländsk
pension.

I domen konstateras att garantipensionen är att anse som en så kallad
minimiförmån, vilket får omfattande konsekvenser både för beräkningen och
hanteringen av garantipensionen. Garantipension har tidigare ansetts
omfattas av EU:s bestämmelser om samordning av trygghetssystemen, vilket
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gjort att den har betalats ut till pensionärer som bor utanför Sverige inom
EES och Schweiz. En följd av domen är att det inte finns någon skyldighet
att betala ut en förmån som garantipension vid bosättning i ett annat
medlemsland. Samtidigt slås i domen fast att den beräkning som
Pensionsmyndigheten använt för att räkna ut hur utländska pensioner
påverkar garantipensionens storlek samt även hur man kvalificerar sig för
garantipensionen behöver göras om.

Regeringen vill att utredaren ska analysera hur garantipensionen bör
konstrueras till följd av EU-domstolens beslut och föreslå förordnings- och
lagstiftningsförändringar. Förslagens konsekvenser för nuvarande och
blivande pensionärer ska också undersökas, samt vilka konsekvenser de
föreslagna åtgärderna har för personer som rör sig mellan Sverige och de
övriga EES-länderna eller Schweiz och i synnerhet de nordiska länderna.

Göran Lundahl, lagman vid Lunds tingsrätt, är utsedd till särskild utredare
Han har tidigare utrett reglerna för Allmänna arvsfonden, tobakslagen samt
marknadsföring och e-handel med alkoholdrycker.

I avvaktan på förslag från utredningen har regeringen tidigare lämnat en
proposition med förslag om en tillfällig lagstiftning som ska gälla till dess att
eventuella nya regler finns på plats.  

Bakom utredningen står regeringen och Pensionsgruppen, som består av alla
partier som står bakom pensionssystemet. Utredningen ska redovisas senast
den 29 november 2019.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tar emot utredning om
stärkt skydd vid skönhetsingrepp
Publicerad 28 september 2018 Uppdaterad 28 september 2018

Socialstyrelsen har på uppdrag av regeringen
genomfört en utredning gällande regleringen av
estetiska ingrepp som kräver medicinsk kompetens, och
som kan innebära betydande hälsorisker. Nu har
rapporten överlämnats till Socialdepartementet.
– Det är orimligt att det i dag är så otydligt för den enskilde vad som gäller
vid större skönhetsingrepp. Detta kan leda till oro och otrygghet.
Socialstyrelsens utredning innehåller intressanta förslag som vi nu ska titta
närmare på, säger socialminister Annika Strandhäll.

Socialstyrelsens förslag innebär i korthet att kirurgiska ingrepp samt
injektioner som går igenom alla hudlager (det vill säga ej exempelvis
tatueringar) ska omfattas av den juridiska definitionen av hälso- och
sjukvård. Därmed skulle patientsäkerhetslagen bli tillämplig, vilket bland
annat skulle medföra att endast hälso- och sjukvårdspersonal med rätt
kompetens får utföra ingrepp. Det skulle också innebära att vårdgivaren
måste ha en tecknad patientförsäkring samt föra journal.

Bakgrunden till det uppdrag som regeringen gav Socialstyrelsen i oktober
2017 är att individens skydd vid skönhetsingrepp är otydligt. Det system som
finns i dag ger den enskilde ett visst skydd vid estetiska ingrepp, men har
brister. Regeringen anser att regleringen på området behöver stärkas för att
skyddet för den som genomgår den typen av ingrepp ska vara tillräckligt.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Göteborg
Publicerad 06 september 2018

Den 7–8 september befinner sig socialminister Annika
Strandhäll i Göteborg. På fredagen pågår seminarium
om vården på Sahlgrenska akademin. Under lördagen
deltar socialministern i Prana Festival.
För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Victor Harju.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen höjer prisbasbeloppet
med 1 000 kronor
Publicerad 06 september 2018 Uppdaterad 06 september 2018

Regeringen har beslutat att slå fast prisbasbeloppet för
2019 till 46 500 kronor. Det är en höjning med 1 000
kronor, eller 2,2 procent, jämfört med 2018.
Prisbasbeloppet används bland annat inom
trygghetssystemen, pensionerna och inom
skattesystemet.
– Prisbasbeloppet höjs för att se till att våra trygghetssystem hänger med i
prisutvecklingen. Vi gör det för att pensionerna och andra ekonomiska stöd
inte ska urholkas och halka efter prisutvecklingen i samhället i stort, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Garantipensionen, men också andra socialförsäkringsförmåner, som är
knutna till prisbasbeloppet höjs med 2,2 procent för 2019. För en ogift
pensionär som har hel garantipension innebär detta en förstärkning med 177
kronor per månad från januari 2019.

Höjs gör också garantinivån i sjuk- och aktivitetsersättningen, det som
tidigare kallades för förtidspension. Höjningen av prisbasbeloppet gör också
att ersättningarna från sjuk- och föräldrapenningen höjs, då taken i
försäkringarna räknas utifrån prisbasbelopp. (8 PBB för sjukpenningen och
10 PBB för föräldrapenningen).

Den inkomstgrundade ålderspensionen styrs av inkomstindex som speglar
inkomstutvecklingen. Inkomstindex beräknas fastställas i början av
november.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Annika Strandhäll
besöker Jönköping
Publicerad 04 september 2018

Onsdagen den 5 september besöker socialminister
Annika Strandhäll Jönköpings kommun, där statsrådet
bland annat gör ett verksamhetsbesök på
Länssjukhuset Ryhov, träffar seniorer i Habo kommun
samt möter studenter och personal på Hälsohögskolan.
Program
08.00 Verksamhetsbesök, Länssjukhuset Ryhov
09.45 Pressträff, Sjukhusgatan
10.45 Öppet möte med pensionärer, Seniorernas hus, Kärrsvägen 29, Habo
12.00 Möte med Hälsohögskolans ledning, Barnarpsgatan 39
12.20 Lunchföreläsning för sjuksköterskestudenter
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Trygghetssystemen ska inte
riskera att barnfamiljer hamnar i
skuld
Publicerad 02 september 2018 Uppdaterad 02 september 2018

Regeringen ger Åsa Karlsson Björkmarker i uppdrag att
göra en översyn av reglerna för bostadsbidrag och
underhållsstöd. Regeringen vill säkerställa att
barnfamiljer inte riskerar att bli skuldsatta, vilket för ofta
sker idag. Utredningen syftar också till att modernisera
regelverket och se till att det når rätt personer.
– Bostadsbidrag och underhållsstöd utgör viktiga delar i regeringens arbete
för att höja levnadsstandarden för barn i de familjer som har det tuffast. Vi
behöver se över systemen för att öka tryggheten för familjer, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Var femte krona som en ensamstående mamma har att handla regnkläder,
mat och leksaker för kommer från trygghetssystemen och barnbidraget. Med
små marginaler måste vi också säkerställa att det blir rätt, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Alla vi som är uppvuxna i familjer med små marginaler vet både hur
viktiga trygghetssystemen är för exempelvis en ensamstående mamma, men
också hur tufft det slår om man i efterhand behöver betala tillbaka, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Utredaren ska titta på hur systemet med inkomstuppgifter fungerar idag och
föreslå hur tillgång till aktuella inkomstuppgifter från Skatteverket kan
minska risken för att bli återbetalningsskyldig för bostadsbidrag eller
underhållsstöd. En förändring som underlättar denna utrednings uppdrag är
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att från 1 januari 2019 så ska alla arbetsgivare lämna in inkomstuppgifter till
Skatteverket varje månad. Detta ökar möjligheterna att säkerställa att
skuldsättning inte byggs upp, utan att det stäms av mer regelbundet.

Utredaren ska även se över hur de fördelningspolitiska och bostadspolitiska
målen med bidraget kan förtydligas.

Underhållsstöd och underhållsbidrag kan skilja sig åt. Underhållsstöd
fastställer riksdagen till en summa som gäller för alla barn, oavsett behov.
Underhållsbidrag kommer föräldrarna överens om utifrån barnets behov. Det
blir därför lätt helt olika summor och de som tar del av underhållsstödet, till
exempel för att familjerna har mycket låga inkomster, missgynnas ofta.
Utredaren ska därför se över om staten borde ändra hur beräkningarna sker
för att de två systemen ska stämma överens bättre och vara enklare att
förstå.

Från bostadsbidraget kommer återbetalningskrav varje år på mer än 500
miljoner kronor. Återbetalningskraven för underhållsstödet är 1,3 miljarder,
var tredje familj som får underhållsstöd blir till någon del
återbetalningsskyldig och hamnar hos kronofogden.

2017 beräknades ca 9 procent av barnhushållens disponibla inkomster
komma från familjepolitikens förmåner och ersättningar. För ensamstående
föräldrar med två eller fler barn kommer i genomsnitt 22 procent av den
disponibla inkomsten från den ekonomiska familjepolitiken och ungefär
hälften av detta utgörs av de behovsprövade bidragen så som underhållsstöd
och bostadsbidrag.

Regeringen har höjt inkomsttaket i bostadsbidraget två gånger. Före denna
mandatperiod hade det inte höjts på 20 år. Nu har regeringen målsättningen
att taket ska höjas till 150 000 kronor, för inkomster över det beloppet sker
en avräkning.

Bostadsbidraget är ett inkomstprövat bidrag som kan lämnas till barnfamiljer
och unga utan barn som är mellan 18-28 år. 175 000 hushåll fick bostads‐
bidrag i december 2017 varav 82 procent var barnfamiljer och 18 procent
unga utan barn. Det genomsnittliga bostadsbidraget var 2 540 kronor per
månad.

Nästan 210 000 barn levde i familjer som fick underhållsstöd i december
2017.



I uppdraget ingår att föreslå författningsförslag och lagförändringar.
Uppdraget ska redovisas senast den 1 oktober 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Uppdrag för stärkt ledarskap inom
hälso- och sjukvården
Publicerad 01 september 2018 Uppdaterad 01 september 2018

Myndigheten för vård- och omsorgsanalys får i uppdrag
av regeringen att ta fram ett underlag till ett nationellt
program för ledarskapsfrågor i hälso- och sjukvården.
– Vi behöver ge mer stöd till chefer inom vården. Genom ett nationellt
ledarskapsprogram för vården kan vi se till att vårdens chefer blir tryggare
och arbetsmiljön i vården bli bättre. Det blir tryggare för oss alla, säger
socialminister Annika Strandhäll.

2017 publicerade Myndigheten för vård- och omsorgsanalys, på uppdrag av
regeringen, en kartläggning över vilka utmaningar och problem chefer i
hälso- och sjukvården möter. Nu ger regeringen myndigheten ett nytt
uppdrag som går ut på att utifrån sin tidigare rapport ta fram ett nationellt
program för ledarskapsfrågor i hälso- och sjukvården.

I det arbetet vill regeringen att myndigheten tittar särskilt på följande frågor:
dagens utbud och tillgänglighet till ledarskapsutbildningar, möjligheter till
samarbete och erfarenhetsutbyte mellan olika vårdaktörer och nivåer. De ska
titta på behov av kunskapsunderlag för en bättre ledarskapsutveckling samt
vilken roll grundutbildningarna spelar.

Myndigheten ska ta fram alternativ som är ekonomiskt skalbara och
motivera vilka insatser som borde prioriteras högst för att stärka ledarskapet
i vården.

Uppdraget ska ske i samråd med Sveriges Kommuner och Landsting och
slutredovisas till Socialdepartementet senast den 30 april 2019
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fördjupat svenskt-amerikanskt
samarbete kring läkemedel
Publicerad 31 augusti 2018 Uppdaterad 31 augusti 2018

Läkemedelsverket och den amerikanska myndigheten
Food and Drug Administration (FDA) ska framöver
kunna genomföra tillsyn av läkemedelstillverkare på
uppdrag av varandra. Man ska även ha möjlighet att
dela tillhörande handlingar mellan sig.
– Ett fördjupat samarbete medför effektivare tillsyn och skärpta kontroller
av läkemedelsbranschen till en lägre kostnad. De dubbelinspektioner som har
utförts kan undvikas, och kommer leda till en arbetsbesparing för
Läkemedelsverket, säger socialminister Annika Strandhäll.

Ändringen i läkemedelsförordningen har sin grund i en större
överenskommelse mellan Europeiska Unionen och USA. Förordningen
föreslås träda i kraft den 1 oktober 2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nya initiativ ska göra vården mer
jämlik
Publicerad 31 augusti 2018 Uppdaterad 31 augusti 2018

För att vården ska bli mer jämlik över landet behöver
regering och landsting hjälpas åt att utveckla och
tillgängliggöra kunskap, sprida goda exempel och se till
att de uppföljningar som görs av vården också leder till
förbättringar. Därför tillsätter regeringen en särskild
utredare som ska arbeta för detta.
– Oavsett vem du är eller var du bor ska du kunna lita på att du får den vård
du behöver när du behöver den. Vården ska vara jämlik, av god kvalitet och
bygga på bästa tillgängliga kunskap. För att det ska bli verklighet behöver vi
hjälpas åt, regeringen och landstingen, och i vissa fall kommunerna. Det ska
den utredning vi nu tillsätter arbeta med, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– För att du ska få den bästa vården behöver vi satsa på personalen och se
till att de har tillräckligt många kollegor, hinner göra sitt jobb bra och har bra
tillgång till kunskap. För att nå dit vill regeringen, utöver stora satsningar,
förtydliga att vårdgivarna har ett ansvar för att detta sker. Det kommer
regeringen göra i en kommande förordningsändring, för det spelar mindre roll
om vi arbetar fram bra kunskap om vårdens personal aldrig hinner ta till sig
den, säger socialminister Annika Strandhäll.

Utredaren ska arbeta för att statens arbete förstärker och väl fungerar ihop
med den organisation för kunskapsstyrning som landstingen gemensamt
byggt upp. På så sätt ska ett nationellt sammanhållet system formeras.
Utredaren ska också arbeta vidare med och utveckla några av de förslag som
kom i betänkandet ”Kunskapsbaserad och jämlik vård”.
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Regeringen vill i en kommande förordningsändring förtydliga att det är
vårdgivarnas ansvar att personalen har goda förutsättningar att tillgodogöra
sig bästa möjliga kunskap. Regeringen vill dessutom bidrag till att sprida
standardiserade vårdförlopp till fler vårdområden än cancervården. Inom
cancervården har standardiserade vårdförlopp lett till kortare köer och mer
jämlik vård över landet. Det innebär enkelt uttryckt att man slår fast hur
vården ska jobba och vilka moment som ska finnas från att man på goda
grunder tror att någon har cancer, genom undersökningar och diagnos till
dess att behandlingen inleds med fasta tidsgränser.

Regeringen kommer skapa regelbundna samråd mellan regeringen och
sjukvårdshuvudmännen, det vill säga landstingen och i vissa fall
kommunerna, där dialoger om behov, utmaningar och insatser som behövs
för att nå en kunskapsbaserad och jämlik vård. Samråden ska baseras på en
förbättrad nationell uppföljning av hälso- och sjukvården.

Arbetet med att ta fram bättre uppföljning har redan påbörjats av regeringen,
genom uppdrag till Socialstyrelsen och Myndigheten för vård- och
omsorgsanalys som gavs redan i juni.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Överdirektör till Försäkringskassan
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

Regeringen har utsett Maria Rydbeck till överdirektör för
Försäkringskassan. Hon kommer närmast från
Pensionsmyndigheten, där hon varit tillförordnad
generaldirektör sedan den 1 november 2017.
– Maria Rydbeck har bred erfarenhet och gedigen kompetens efter en lång
karriär som ledare i statlig sektor. Jag är övertygad om att hon är rätt person
för jobbet, säger socialminister Annika Strandhäll.

Överdirektören kommer att vara ett stöd till generaldirektören när det gäller
ledning och styrning av verksamheten. Överdirektören är också
myndighetens ställföreträdande generaldirektör.

Maria Rydbeck tillträder sin tjänst den 15 oktober 2018.

CV i korthet

• Pensionsmyndigheten, tillförordnad generaldirektör och chef
ledningsstaben
• Skatteverkets huvudkontor, enhetschef Produktionsavdelningen
• Ekonomistyrningsverket, avdelningschef Verksamhetsstyrning
• Näringsdepartementet, budgetsamordnare
• Statistiska Centralbyrån, handläggare
• Civilekonom från Stockholms Universitet
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Snart kan du jämföra priset för att
gå till tandläkaren
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

Regeringen har beslutat om att få fram en hemsida där
vem som helst kan gå in och göra en prisjämförelse för
tandvården. Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket
(TLV) har sedan tidigare i uppdrag att ta fram en digital
prisjämförelsetjänst för tandvård. Nu har regeringen
även beslutat att TLV får 1 000 000 kr för att ta fram en
kommunikationsstrategi och en plan inför lanseringen
våren 2019.
– Du ska kunna kolla och jämföra tandläkarens priser. Med en prisjämförelse
kan alla få möjlighet att få bättre koll på vad det kostar före ett besök hos
tandläkaren, säger socialminister Annika Strandhäll.

TLV har fått i uppdrag att i samråd med Försäkringskassan, Folktandvården,
Privattandläkarna och Sveriges Kommuner och Landsting gemensamt jobba
med prisjämförelsetjänsten. Den ska vara objektiv, konkurrensneutral, icke-
diskriminerande och fri från kommersiella intressen. Tjänsten ska öka
möjligheten för allmänheten att få en bild av prisnivåerna inom tandvården
och underlätta jämförelser mellan olika vårdgivare.

Tjänsten ska vara obligatorisk för alla som bedriver tandvård i Sverige och
bedöms på sikt kunna bidra till en förbättrad konkurrens på
tandvårdsmarknaden.

Regeringen har beslutat att TLV får ytterligare en miljon kronor för att
utveckla en kommunikationsstrategi, en grafisk utformning samt en plan för
lansering av prisjämförelsetjänsten.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Åsa Kullgren ska utreda hälso-
och sjukvårdens krisberedskap
Publicerad 29 augusti 2018 Uppdaterad 29 augusti 2018

Svensk hälso- och sjukvård ska vara starkt rustad för att
möta allvarliga händelser som stora bränder,
smittsamma sjukdomar, terrorattacker och i värsta fall
krig. Regeringen ger Åsa Kullgren i uppdrag att göra en
total översyn av hälso- och sjukvårdens kapacitet att
hantera allvarliga kriser.
– Vi måste säkerställa att vården alltid och i hela Sverige kan hantera
allvarliga händelser och kriser. Det är en del av vårt arbete med att skapa ett
starkare samhälle och ett tryggare Sverige, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Åsa Kullgren har stor erfarenhet av hur sjukvården styrs och fungerar i
såväl normalläge som i kriser och därför har regeringen valt att utse henne
som utredare, säger socialminister Annika Strandhäll.

Åsa Kullgren har tidigare varit särskild utredare i Nya
apotekmarknadsutredningen, varit landstingsstyrelsen ordförande i Sörmland
och haft uppdrag inom SKL. Hon har även suttit med i Första AP-fondens
styrelse.

Socialminister Annika Strandhäll presenterade utredningen på en pressträff
den 13:e augusti.

Utredningen handlar inte om att vården inte har klarat sitt uppdrag utan om
att se till att svensk hälso- och sjukvård också i framtiden kan hantera kriser
och katastrofer. Utredningen ska även ta fram en nationell färdplan för hur
beredskapen inom hälso- och sjukvården ska utvecklas på kort och lång sikt.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Barnhälsovården ska bli mer
jämlik med fler hembesök
Publicerad 29 augusti 2018 Uppdaterad 29 augusti 2018

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att arbeta
fram en pilotverksamhet som går att utvärdera om
barnhälsovård. Syftet är att öka förutsättningarna för
jämlik hälsa och vård.
– Barn som växer upp i socioekonomiskt utsatta familjer har ofta har en
sämre hälsa än andra barn. Detta måste vi ändra på, förutsättningarna för en
god hälsa måste vara jämlik och lika för alla, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Vi vet att hembesök har gett bra resultat så nu vill vi se att det utvecklas,
säger socialminister Annika Strandhäll.

Socialstyrelsen får i uppdrag av regeringen att ta fram en plan för
genomförande av en utvärderingsbar pilotverksamhet om barnhälsovård.
Syftet är att öka förutsättningarna för jämlik hälsa, jämlik vård och goda
uppväxtvillkor för barn, samt öka förutsättningarna för föräldrar att känna
tillit till samhällets stödfunktioner och tilltro till den egna föräldraförmågan.

Insatsen ska nå socioekonomiskt utsatta/svaga grupper. Verksamheten ska
innefatta ett utvidgat barnhälsovårdsprogram med bland annat utökade
hembesök från barnhälsovården och socialtjänsten under de första
levnadsåren och genomföras i samverkan med andra viktiga aktörer, såsom
mödrahälsovård och tandvård.

Socialstyrelsen ska redovisa uppdraget senast den 28 februari 2019.

Uppdraget är en del av regeringens pågående satsning på barnhälsovården.
Regeringen har ingått en överenskommelse med SKL om 120 miljoner
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kronor som ska fördelas till landstingen för att öka tillgängligheten i
barnhälsovården för grupper som har sämre hälsa och tandhälsa, samt lägre
vaccinationstäckning. Detta uppdrag ska förstärka det arbetet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny lag ska ge bättre rehab
Publicerad 29 augusti 2018 Uppdaterad 29 augusti 2018

Regeringen vill att landstingen ska bli skyldiga att
erbjuda koordineringsinsatser till sjukskrivna patienter
som har ett särskilt behov av individuellt stöd för att
kunna återgå till eller inträda i arbetslivet. Regeringen
beslutar därför om en lagrådsremiss.
– Det finns ett behov av mer stöd till den som blir sjukskriven för att komma
tillbaka till jobbet. Vi har satsat på rehabiliteringskoordinatorer som
pilotprojekt och ser att de är mycket välfungerande del av vården. Vi vill att
de ska vara obligatoriska i alla delar av vården i hela landet, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– De flesta som blir sjukskrivna ska inte behöva sköta allt själva. För att
samarbetet mellan försäkringskassan, sjukvården och arbetsgivaren ska
fungera bättre ska rehabkoordinatorer finnas där som spindeln i nätet, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Rehabiliteringskoordinatorer arbetar inom hälso- och sjukvården och
samordnar insatser runt en sjukskriven person. Finansieringen för de
rehabkoordinatorer som finns idag är kortsiktig då den sker genom en årlig
överenskommelse mellan regeringen och SKL och är i form av pilotprojekt
idag. Regeringen lägger därför fram ett lagförslag som föreslår ett lagstadgat
ansvar för landstingen att införa och erbjuda rehabiliteringskoordinatorer.

I lagförslaget ingår en skyldighet för landstingen att erbjuda
koordineringsinsatser till sjukskrivna patienter som har ett särskilt behov av
individuellt stöd för att kunna återgå till eller inträda i arbetslivet. Förslaget
är en del av regeringens arbete för ökat stöd till individen i
sjukskrivningsprocessen. Koordineringsinsatserna föreslås vara frivilliga för
patienten och bestå av personligt stöd, samordning och samverkan mellan
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exempelvis arbetsgivare, försäkringskassan och vården.

– Det här är ett viktigt steg för att den som behöver mer stöd inte ska falla
mellan stolar, säger socialminister Annika Strandhäll.

Lagen föreslås träda ikraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pilotprojekt för god och jämlik
folkhälsa
Publicerad 28 augusti 2018 Uppdaterad 28 augusti 2018

Regeringen ger länsstyrelserna i Stockholms och
Västerbottens län i uppdrag att ta fram en plan för var
sitt pilotprojekt. Syftet är att utveckla metoder och
arbetssätt för samordning av stärkt regionalt
folkhälsoarbete.
– För att nå regeringens mål om att minska de påverkbara hälsoklyftorna
inom en generation krävs ett aktivt arbete på alla nivåer. En bättre och mer
jämlik folkhälsa är ett gemensamt ansvar som inte bara kan tas av staten,
säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringens val av länsstyrelser baseras på geografisk spridning, etablerat
samarbete med akademin, samt ett redan pågående internt arbete i linje med
mål och syfte för pilotprojektet.

Uppdraget ska genomföras utifrån folkhälsopolitikens åtta målområden; 1)
det tidiga livets villkor, 2) kunskaper, kompetenser och utbildning, 3) arbete,
arbetsförhållanden och arbetsmiljö, 4) inkomster och försörjningsmöjligheter,
5) boende och närmiljö, 6) levnadsvanor, 7) kontroll, inflytande och
delaktighet samt 8) en jämlik och hälsofrämjande hälso- och sjukvård.

Respektive projektplan ska omfatta perioden för pilotprojektets
genomförande, 2019–2020. Vardera länsstyrelse får för uppdraget disponera
1,5 miljoner kronor.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Annika Strandhäll
besöker Sundsvalls sjukhus
Publicerad 27 augusti 2018

Tisdagen den 28 augusti besöker socialminister Annika
Strandhäll Sundsvalls sjukhus, där statsrådet kommer
att träffa personal vid tre olika enheter. Enheterna är
speciellt utvalda för att de hittat nya arbetsmetoder
delvis med medel från SKL, samt för att de involverar
olika personalgrupper.
Program:

10.00-11.30 Verksamhetsbesök på Sundvalls sjukhus
Lasarettsvägen 2

10.00-10.30 Kvinnokliniken, Gynekologisk mottagning

10.35-11.00 Onkologkliniken, Avdelning för cytologi och patologi

11.05-11.30 Kardiologi/HIA

Efter besöket finns möjlighet för intervjuer med statsrådet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nära tre gånger mer pengar till
landstingens sjukvård sedan 2014
Publicerad 27 augusti 2018

Regeringen har sedan 2014 tydligt prioriterat hälso- och
sjukvården samt personalfrågorna i vården. Detta har
resulterat i att vid mandatperiodens slut betalas
betydligt mer pengar ut till landsting och regioner
jämfört med när regeringen tillträdde. 3 738 500 000
kronor betalades ut från staten till landstingen för
vården 2014, regeringen har i år satsningar till
landstingen på 10 150 180 000 kronor.
- Vi har tydligt prioriterat vårdens behov före skattesänkningar. Alla delar av
landet har olika utmaningar att lösa men staten måste bidra. Sedan gäller det
också att landstingen gör sitt, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Sverige har en vård med bra medicinska resultat, men tillgängligheten är
inte tillräckligt bra. Regeringen satsar framförallt för fler anställda och
kortare vårdköer, en bättre arbetsmiljö och en närmare vård. Merparten av
jobbet måste göras ute i landstingen, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Vården har aldrig tidigare gjort så mycket och träffat så många patienter
som de senaste fyra åren. Behoven växer när vi blir fler barn och fler äldre,
och vården kan göra allt mer. Genom stora framsteg kan vi i dag bota
sjukdomar som bara nyligen var obotliga. Det gör att vi måste satsa på fler
anställda för att vanligt folk inte ska behöva vänta länge på vård, säger
socialminister Annika Strandhäll.

2018 uppgår de satsningar regeringen har gjort till 13 miljarder i statliga
pengar till hälso- och sjukvårdssektorn, varav cirka 10 miljarder fördelas till
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landsting och regioner. Stort fokus för regeringens satsningar är på
personalens arbetsvillkor, med fler kollegor och bättre arbetsmiljö.

Vården har i dag mer än 13 000 fler medarbetare jämfört med när regeringen
tillträdde. Det handlar om vårdnära personal så som sjuksköterskor, läkare
och undersköterskor.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Tandläkarexamen i både Polen
och Sverige
Publicerad 26 augusti 2018 Uppdaterad 26 augusti 2018

Det är relativt vanligt att svenska medborgare utbildar
sig till tandläkare i Polen. Nationella förändringar av
utbildnings- och praktiksystemet i Polen har dock gjort
att de som inte kan polska hamnat i kläm utan
möjligheter att avsluta sin utbildning. Regeringen
säkerställer nu att problemet löser sig för studenterna.
- Det är slöseri att inte ta vara på kompetensen hos personer med en lång och
avancerad utbildning. Nu säkerställer vi att den som utbildat sig i Polen
också kan slutföra sin utbildning och jobba i Sverige, säger socialminister
Annika Strandhäll.

- Vi behöver duktiga och välutbildade tandläkare i Sverige, genom att ge
detta uppdrag till Socialstyrelsen så kommer vi kunna få ett välbehövligt
tillskott av personal in i tandvården, säger socialminister Annika Strandhäll.

Den polska regeringen har gjort om tandläkarutbildningen även för de som är
mitt under pågående utbildning, och kräver att studenterna ska kunna utföra
arbetet helt på polska för att få en godkänd examen. Detta försvårar för
många nationaliteter som utbildar sig i Polen.

Socialstyrelsen får i uppdrag av regeringen att utarbeta en särskild ordning
som gör det möjligt att få svensk tandläkarlegitimation för personer med
polsk tandläkarexamen. Den som på grund av de polska språkreglerna inte
kan erhålla full behörighet i Polen ska säkerställas möjligheten att göra
praktiktjänstgöring här i Sverige och därefter få svensk tandläkarlegitimation.

Uppdraget ska slutredovisas till Socialdepartementet senast den 30 november
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2018. Då ska problemet för dem med polsk tandläkarutbildning vara löst.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Kombination av psykisk ohälsa
och beroende kartläggs
Publicerad 25 augusti 2018 Uppdaterad 25 augusti 2018

Psykisk sjukdom är vanlig bland personer med
missbruk och beroende. Regeringen vill därför att
Socialstyrelsen ska kartlägga och analysera hur vård
och omsorg fungerar för dessa personer, för att få
kunskap om hur insatserna kan förbättras.
– En olycka kommer sällan ensam. Om vi som samhälle på allvar ska hjälpa
personer ur missbruk och beroende måste den psykiska ohälsan i gruppen
också mötas. Regeringen vill att samarbetet kring och stödet till dessa
personer blir bättre, säger socialminister Annika Strandhäll.

Bland de personer som söker hjälp för missbruk eller beroende bedöms
ungefär en tredjedel också ha en ångestsjukdom, och ännu fler en
depression. Omvänt är också missbruk och beroende vanligare bland
personer med psykisk ohälsa än bland befolkningen i övrigt.

Regeringen ger nu Socialstyrelsen i uppdrag att kartlägga förekomsten av
samsjuklighet i form av psykisk ohälsa och beroendeproblematik.
Socialstyrelsen ska även analysera hur samverkan mellan olika verksamheter
fungerar, och hur denna påverkar förutsättningarna för en god vård och
omsorg.

Socialstyrelsen får 1,5 miljoner kronor för uppdraget. Arbetet ska ske i
samråd med Folkhälsomyndigheten och andra berörda myndigheter, samt i
dialog med relevanta intresseorganisationer. Uppdraget ska slutredovisas
senast den 30 november 2019.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Göteborg och
Stenungsund
Publicerad 23 augusti 2018

Den 24–25 augusti besöker socialministern Västra
Götalands län.
I Göteborg under fredagen besöker ministern bland annat ett äldreboende,
och träffar facken inom vården för att diskutera personalens förutsättningar
och privatiseringar. Annika Strandhäll inviger även andra upplagan av
EQLovesFestival, med ökad jämställdhet i musikbranschen som
övergripande tema.

Vid lördagens besök i Stenungsund inviger ministern en ny kommunal
simhall.

Media är välkommen att delta. För mer information och
intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Victor Harju.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredningen om god och nära
vård utökas
Publicerad 23 augusti 2018 Uppdaterad 23 augusti 2018

Regeringen har beslutat att utredningen om Samordnad
utveckling för god och nära vård ska fördjupas.
Uppdraget ges som en del av regeringens stora
primärvårdsreform som nu pågår. Dessutom förlängs
utredningstiden.
Regeringens särskilde utredare, Anna Nergårdh, får utöver redan beslutade
direktiv även i uppdrag att:

• Utreda förutsättningarna för att samordna vårdinsatser för patienter med
omfattande och komplexa vårdbehov. Det handlar om att skapa en trygg
vård, särskilt för äldre med många sjukdomar. Regeringen vill även se bättre
samarbete mellan kommuner och landsting samt olika vårdgivare.

• Se över befintlig lagstiftning om krav på vårdplaner och vid behov föreslå
en reglering för att införa patientkontrakt för patientens samtliga
vårdinsatser, oavsett vårdgivare. Patienten ska få bättre information om de
olika vårdinsatserna som kommer ske.

• Utreda och föreslå hur läkare och fysioterapeuter som får ersättning enligt
lagen om läkarvårdsersättning, respektive lagen om ersättning för fysioterapi,
ska kunna integreras i samklang med övriga förändringar i den ordinarie
primärvården.

– Äldre ska inte skickas mellan äldreboenden och akuten, det ska finnas en
trygghet och ett tydligt samarbete som utgår ifrån den äldres vårdbehov,
säger socialminister Annika Strandhäll.

– De förslag som kommit från utredningen ligger redan nu som grund för den
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stora primärvårdsreform vi och landstingen påbörjat. Nu vill regeringen sätta
särskilt fokus på hur stödet till våra äldre kan bli bättre, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Utredningstiden förlängs och uppdraget ska slutredovisas för
Socialdepartementet senast den 31 mars 2020. En delredovisning ska lämnas
senast den 7 juni 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Höjd kompetens och ökad tillgång
till läkemedel på apoteken
Publicerad 23 augusti 2018

Regeringen har beslutat om flera myndighetsuppdrag
för att förbättra tillgången av läkemedel och höja
kompetensen på apoteken. De utgör en fortsättning på
regeringens proposition Kvalitet och säkerhet på
apoteksmarknaden och är steg för att skapa mer
ordning och reda på apoteksmarknaden.
– Vi tar nu nästa steg för att säkra tillgång till de läkemedel medborgarna
behöver och rådgivning av högsta kvalitet. Det är en del i vårt arbete med att
skapa ett starkare samhälle och ett tryggare Sverige, säger socialminister
Annika Strandhäll.

- Det finns ett behov av att rensa upp efter apoteksavregleringen som
minskade garanterna för att rätt medicin ska finnas på apoteken och
försvagade den medicinska rådgivningen, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Regeringen beslutar om följande uppdrag:

Kartläggning av utbildningar och kompetenskrav för
egenvårdsrådgivning på apotek

Läkemedelsverket ska i samråd med Socialstyrelsen kartlägga vilka
utbildningar som kan ge tillräcklig kompetens för rådgivning om egenvård på
apoteken, och ta fram förslag på kompetenskrav som ska gälla vid rådgivning
om egenvård på ett apotek. Detta görs för att säkerställa att
egenvårdsrådgivning görs av personer med tillräcklig kompetens, och därmed
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säkra hög kvalitet.

Översyn av begränsningar för att få tillstånd att bedriva
öppenvårdsapotek

Läkemedelsverket ska göra en översyn om nuvarande begränsningar för att
få tillstånd att driva apotek är tillräckliga. Läkemedelsverket ska kunna
föreslå förändringar i begränsningarna.

Utveckling av Läkemedelsverkets tillsyn

Läkemedelsverket ska vidareutveckla tillsynen över apoteken genom att
bland annat utveckla processen för riskbaserad tillsyn, att göra tillsyn på
tydliga riskområden. De ska utveckla återkopplingen till apoteken så att
resultatet från tillsynen kan bidra till att utveckla apoteksverksamheten. Det
ska även bli lättare att anmäla anonymt.

Uppdrag att mäta apotekens förmåga att direkt lämna ut
läkemedel, så kallad direktexpedieringsgrad

Uppdraget går ut på att Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket (TLV) ska
mäta graden av direktexpediering på apoteken, det vill säga i vilken
utsträckning apotekens kunder får de efterfrågade läkemedlen vid första
besöket. Detta görs i dag enbart av branschen själv. Regeringen vill nu att
myndigheten utför mätningen för att garantera att det görs opartiskt.

Uppföljning av rätten att returnera läkemedel

Sedan den 1 augusti 2018 är det möjligt för apoteken att returnera läkemedel
till leverantörerna/partihandeln. Regeringen ger nu Läkemedelsverket i
uppdrag att årligen följa utvecklingen av apotekens rätt att lämna tillbaka
läkemedel.

Uppdrag att utveckla strukturer och rutiner för samverkan
vid kontrollen av apoteksmarknaden

Regeringen ger Läkemedelsverket, Inspektionen för vård och omsorg (IVO)
och TLV i uppdrag att utveckla gemensamma strukturer och rutiner för hur
de ska samverka vid tillsynen av apoteksmarknaden. Uppdraget ska ledas av
Läkemedelsverket. Myndigheterna ska analysera och redovisa eventuellt



behov av regelförändringar när det gäller sekretessen mellan myndigheterna
och i sådant fall lämna förslag om detta. Syftet är att öka kvaliteten och
effektiviteten i tillsynen av apoteksmarknaden.

Förstudie om apoteken lever upp till grunduppdraget

Myndigheten TLV får i uppdrag att genomföra en förstudie om hur man ska
ta fram indikatorer för att mäta hur väl apoteken lever upp till sitt
grunduppdrag, för att bidra till bättre information till patienter som ska välja
apotek.

Förstudie om bättre rådgivning på apotek

TLV får även i uppdrag att genomföra en förstudie som ska titta på
förutsättningarna att genomföra en försöksverksamhet med en farmaceutisk
tjänst på apoteken för en avgränsad kundgrupp, med syfte att få
kunden/patienten att bättre hålla sig till föreslagen behandling. Detta görs för
att se hur apoteken genom rådgivning bättre kan bidra till en effektiv och bra
läkemedelsanvändning, framför allt för grupper som tar flera läkemedel
samtidigt.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Idrottsministern pratar fotbollens
samhällsnytta
Publicerad 21 augusti 2018

Fotbollens betydelse för folkhälsa och andra
socioekonomiska faktorer är temat för den pilotstudie
som UEFA och Svenska Fotbollförbundet presenterar
på torsdag den 23 augusti. I samband med pressträffen
kommenteras studiens slutsatser av idrottsminister
Annika Strandhäll.

Tid: 23 augusti 2018 kl. 16.00
Plats: Scandic Klara, Slöjdgatan 7

Pilotstudien, som UEFA tagit fram, bygger på vetenskapliga undersökningar i
Sverige och Rumänien om fotbollens olika sociala effekter.

Vid pressträffen deltar utöver idrottsministern bland andra Svenska
Fotbollförbundets ordförande Karl-Erik Nilsson, representanter från UEFA
och Europarådet samt ordföranden för Rumänska Fotbollförbundet.

För mer information, kontakta pressekreterare Jakob Andersson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Dags att dra lärdomar inför nästa
värmebölja
Publicerad 20 augusti 2018 Uppdaterad 20 augusti 2018

Regeringen ger Folkhälsomyndigheten i uppdrag att
genomföra en översyn av den information och
vägledning som finns i fråga om värmeböljor och deras
effekter på hälsa, samt om och i så fall hur dessa bör
utvecklas.
- Om torra och heta somrar blir vanligare i framtiden krävs det att samhället
klarar det. Pålitlig information och trygga rutiner är en förutsättning för
välfungerande vård och omsorg under perioder av ökad påfrestning, säger
socialminister Annika Strandhäll.

I uppdraget ingår att kartlägga och analysera erfarenheter från sommarens
värmebölja, med särskilt fokus på erfarenheter hos verksamhetsansvariga
samt personal inom hälso- och sjukvård och socialtjänst. De ska även se över
hur och i vilken omfattning som Folkhälsomyndighetens underlag har
använts, och huruvida kommuner och landsting uppfattat stödet som
ändamålsenligt.

- Vi måste hela tiden se till att vi lär oss av årets hetta och torka. Därför ska
nu Folkhälsomyndigheten titta över hur man kan förbättra sitt arbete inför
kommande värmeböljor. Det är en del av vårt arbete för ett starkare
samhälle och ett tryggare Sverige, säger socialminister Annika Strandhäll.

Folkhälsomyndigheten ska också analysera behoven av att utveckla
befintliga system för att följa dödligheten i Sverige över tid. Detta ska bland
annat ske mot bakgrund av de behov som finns under värmeböljor samt vid
utbrott av smittsamma sjukdomar.
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Folkhälsomyndigheten får 1,5 miljoner kronor för uppdraget. Uppdraget ska
redovisas till Socialdepartementet senast den 1 april 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Västerbotten
och Jämtland
Publicerad 20 augusti 2018

Den 21–22 augusti besöker socialministern ett flertal
orter på vägen mellan Umeå och Östersund. På
agendan står verksamhetsbesök och diskussioner
gällande bland annat hälsa och pensioner.
Media är välkommen att närvara. För mer information och
intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Jakob Andersson.

Program

Tisdag 21 augusti

10.00 Besök på Mariehems hälsocentral
Morkullevägen 9, Umeå

12.00 Träff med löntagare från Kommunal, Vision, Lärarfacken och
Vårdförbundet som snart går i pension
Sessionssalen, kommunhuset Bjurholm

15.30 Öppet möte på PRO Åsele
Storgatan 31, Åsele

Onsdag 22 augusti

8.45 Verksamhetsbesök på Familjecentralen i Strömsund
Lagmansgatan 60

9.10 Verksamhetsbesök på öppen förskola i Strömsund,
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Hembygdsgården, Kyrkgatan

9.40 Tid för media
Hembygdsgården, Kyrkgatan

10.00 Verksamhetsbesök på Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen
Storgatan 4, Strömsund



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Äldres kompetens måste tas på
allvar, media välkomnas till
delegationens första möte
Publicerad 19 augusti 2018 Uppdaterad 19 augusti 2018

Regeringen och Pensionsgruppen vill se en mer
inkluderande och åldersoberoende svensk
arbetsmarknad. Därför tillsätts nu en delegation för
äldre arbetskraft som ska motverka åldersdiskriminering
och hitta möjligheter för att bättre ta tillvara äldres
erfarenhet och kompetens. Media bjuds in att delta i
samband med delegationens första möte måndagen
den 20:e augusti klockan 9.00.
- Det finns forskning som visar att åldersdiskrimineringen börjar redan i 40-
årsåldern. Samtidigt lever vi allt längre och arbetsmarknaden skriker efter
kompetens. Det hänger inte ihop och är ett samhällsekonomiskt slöseri. Vi
måste ha en arbetsmarknad där alla som vill jobba också får jobba, säger
Annika Strandhäll, socialminister och ordförande i Pensionsgruppen.

- Arbetsgivare borde fokusera mer på människors nyfikenhet, kunskap,
erfarenhet och arbetslust än på deras ålder. Därför tillsätter vi en delegation
som ska arbeta för att bryta den destruktiva åldersdiskrimineringen på
svensk arbetsmarknad, säger socialminister Annika Strandhäll.

Sverige har en åldrande befolkning och allt fler vill jobba längre upp i
åldrarna. Delegationen för äldre arbetskraft blir en viktig del i att
åstadkomma en mer hållbar arbetsmarknad. Delegationen ska arbeta för ett
mer inkluderande och åldersoberoende synsätt i arbetslivet och identifiera
hinder och möjligheter för att bättre kunna tillvarata äldres kunskap och
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erfarenhet. Delegationen ska även föreslå åtgärder som motverkar
åldersdiskriminering.

- När vi lever allt längre, vilket naturligtvis är glädjande, så betyder det att
arbetslivet måste hänga med. Inte minst för att vi ska kunna få tillräckliga
pensioner. Vi måste tänka på vad som krävs för att äldre människor ska
kunna, vilja och få jobba, så att inte deras kompetens går förlorad helt i
onödan, säger Anna Hedborg, ordförande i Delegationen för äldre
arbetskraft.

Tillsammans med forskare, opinionsbildare, pensionärsorganisationer,
arbetsmarknadens parter och myndigheter ska delegationen lyfta frågor som
rör bland annat synen på äldre på arbetsmarknaden, fördomar, samhällets
demografiska förändringar, samt betydelsen av ett längre arbetsliv för
samhället och den slutliga pensionen. Delegationen ska dessutom
sammanställa och sprida befintlig kunskap och forskning, och kan även
initiera nya rapporter.

Uppdraget ska slutredovisas till Socialdepartementet senast den 1 oktober
2020, och är en del av Pensionsgruppens uppgörelse om långsiktigt höjda
och trygga pensioner. Partierna som står bakom pensionsöverenskommelsen
och delegationen är Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet,
Liberalerna, Kristdemokraterna och Miljöpartiet.

Media bjuds in att delta i samband med delegationens första möte måndagen
den 20:e augusti klockan 9.00 på Socialdepartementet, Fredsgatan 8.
Anmälan till victor.harju@gov.se.

Delegationen består av:

Anna Hedborg, f.d. minister (ordförande)
Eva Vingård, professor
Ingmar Skoog, professor
Ingemar Eriksson, f.d. departementsråd
Håkan Svärdman, välfärdsanalytiker
Björn von Sydow, riksdagsledamot och f.d. talman
Barbro Westerholm, riksdagsledamot
Cristina Husmark Pehrsson, f.d. minister
Marita Ljung, f.d. statssekreterare
Amanda Lundeteg, verkställande direktör
John Mellkvist, PR-konsult
Marianne Rundström, journalist





Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Göteborg
Publicerad 13 augusti 2018

Den 14–15 augusti befinner sig socialministern i
Göteborg. På agendan står möte med PRO samt
verksamhetsbesök vid akutavdelningen på Sahlgrenska
Universitetssjukhuset, geriatriken vid Mölndals sjukhus
samt på hemtjänstcentraler.
Under förmiddagen på onsdag sker besöken tillsammans med statsministern.
Media är välkommen att delta.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Jakob Andersson.

Program

Tisdag 14 augusti
13.30 Besök hos PRO, Olof Asklunds gata 6–10

Onsdag 15 augusti
09.00 Verksamhetsbesök vid akutavdelningen på Sahlgrenska
Universitetssjukhuset tillsammans med statsministern, Blå stråket 5

11.00 Verksamhetsbesök på hemtjänstcentralen i Västra Göteborg
tillsammans med statsministern, St. Gabriels Kyrka, Björkhöjdsgatan 24

12.00 Tid för media

12.50 Verksamhetsbesök på hemtjänsten i Mölndal, Pinnharvsgatan 1 F

14.40 Verksamhetsbesök vid avdelningen för geriatrik på Mölndals sjukhus,
T-husets entré, Länsmansgatan
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se stärkt
krisberedskap i vården
Publicerad 13 augusti 2018

Svensk hälso- och sjukvård ska vara starkt rustad för att
möta allvarliga händelser – som stora bränder,
smittsamma sjukdomar, terrorattacker och stärkt
beredskap. Regeringen har beslutat att tillsätta en
utredning med uppdrag att göra en total översyn av
hälso- och sjukvårdens kapacitet att hantera allvarliga
kriser.
– Vi måste säkerställa att vården alltid och i hela Sverige kan hantera
allvarliga händelser och kriser. Det är en del av vårt arbete med att skapa ett
starkare samhälle och ett tryggare Sverige, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Utredningen ska se över vem som gör vad och när, för när krisen inträffar
ska ansvaret vara glasklart. Sjukvården måste vara redo också för
morgondagens kriser, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vården ska klara av att hantera en bussolycka och om ett fruktansvärt
terroristattentat skulle ske där många skadas och behöver akut sjukvård.
Vården ska ha kapacitet att hantera bränder med många brännskadade, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Syftet med uppdraget är att se över behoven av och inriktningen på de
åtgärder som behöver vidtas inför och vid allvarliga händelser i fredstid och
höjd beredskap. Regeringens mål är långsiktiga regelverk och tydligare
ansvarsfördelning.

Utredningen handlar inte om att vården inte har klarat sitt uppdrag. Den
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handlar om att se till att svensk hälso- och sjukvård också i framtiden klarar
kriser och katastrofer. Utredningen ska även ta fram en nationell färdplan för
hur beredskapen inom hälso- och sjukvården ska utvecklas på kort och lång
sikt.

Utredningen ska bland annat se hur vården klarar:

• Allvarliga kriser både i ett normalläge men också i ett läge av förhöjd
beredskap, däribland krig, samt hur denna förmåga kan utvecklas.

• Hälsohot. Det omfattar smittsamma sjukdomar, men också biologiska,
kemiska och radionukleära hot som sprids avsiktligt eller oavsiktligt. Det kan
exempelvis gälla kemiska utsläpp eller en kärnkraftsolycka med utsläpp av
radioaktiv strålning. Antibiotikaresistens är ett hälsohot som regeringen
prioriterar särskilt.

• Läkemedelsförsörjningen. Sedan den förra regeringen avvecklade
apoteksmonopolet finns inte en samlad aktör som kan hantera detta, vilket
måste lösas. Om krisen eller kriget kommer måste svenskarna kunna lita på
att nödvändig medicin finns tillgänglig. Utredningen ska även se över hur
tillgången till annan nödvändig sjukvårdsmateriel kan säkras.

• Beroende av andra sektorer, exempelvis vatten- och elförsörjning som
blivit särskilt tydligt i och med sommarens värmebölja och torka.

I uppdraget ingår att lämna förslag på hur hälso- och sjukvårdens förmåga att
hantera allvarliga händelser bör utvecklas på lång sikt. Utredaren ska även
säkerställa att det finns ett ändamålsenligt regelverk för dessa situationer
samt vid behov förtydliga statens, landstingens och privata aktörers ansvar.
Utredaren ska också se över om samarbetet mellan olika nivåer behöver
stärkas, exempelvis behov av förändrad lagstiftning och andra regleringar.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Hälsoläget i det traditionella
samiska området ska undersökas
Publicerad 12 augusti 2018 Uppdaterad 12 augusti 2018

Regeringen beviljar Umeå universitet och Centrum för
samisk forskning drygt 1,6 miljoner kronor för att
studera hälsa och levnadsförhållanden i det traditionella
samiska området.
- Det finns i dag en kunskapslucka gällande det övergripande hälsotillståndet
för Sveriges urfolk. Information kring detta är till gagn för både det samiska
och det övriga samhället, säger socialminister Annika Strandhäll.

För projektets genomförande beviljar regeringen Centrum för samisk
forskning (Vaartoe) 1 681 284 kronor för perioden augusti – december 2018.
Medlen ska användas till fokusgruppsdiskussioner samt för att inleda
planering och utformning av kliniska hälsoundersökningar.

Projektet HALDI (Health and Living conditions in Sápmi) bedrivs i nära
samarbete mellan Umeå universitet, universitetet i Tromsö, Svenska
Sametinget, Folkhälsomyndigheten samt kommuner och landsting. Projektet
är granskat av regionala etikprövningsnämnden och riktar sig till både samer
och icke-samer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
tillsätter utredning om vårdens
krisberedskap
Publicerad 12 augusti 2018 Uppdaterad 12 augusti 2018

På måndag den 13 augusti presenterar socialminister
Annika Strandhäll en utredning gällande hälso- och
sjukvårdens kapacitet vid allvarliga händelser i fredstid,
samt vid höjd beredskap.

Tid: 13 augusti 2018 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Inpassering sker via Kopparporten. Tag med presslegitimation. Pressträffen
sänds live på regeringen.se.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen ger medalj för arbete
med cancervården
Publicerad 11 augusti 2018 Uppdaterad 11 augusti 2018

Regeringen har beslutat att tilldela Katarina Johansson
medaljen Illis quorum meruere labores i guld av åttonde
storleken för sitt betydelsefulla arbete för cancervården i
Sverige.
– Katarina Johansson har gjort stora och viktiga insatser under lång tid för en
bättre svensk cancervård. Från regeringens sida känns det därför glädjande
att kunna uppmärksamma hennes gärning, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Katarina Johansson har under 27 års tid arbetat ideellt för cancerberörda och
för cancervården, inte minst som långvarig ordförande för Nätverket mot
cancer. Den 17 mars 2018 lämnade hon ordförandeposten.

Som en uppskattad patientföreträdare har Katarina Johansson även haft en
rad engagemang och uppdrag inom ramen för regeringens strävan att
förbättra cancervården. Bland annat har hon deltagit i arbetet med den
nationella cancerstrategin, suttit med i regeringens expertgrupp för kortare
väntetider, samt ingått i utredningen av kirurgen Paolo Macchiarinis
luftstrupsoperationer på Karolinska universitetssjukhuset.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Alexandra Charles von Hofsten
tilldelas medalj av regeringen
Publicerad 09 augusti 2018

Regeringen har beslutat att tilldela Alexandra Charles
von Hofsten medaljen Illis quorum meruere labores i
guld av åttonde graden för sitt arbete med kvinnors
hälsa. Hon är bland annat ordförande i 1,6
miljonerklubben och 2,6 miljonerklubben.
- Alexandra Charles har gjort stora insatser för att lyfta frågor och forskning
om kvinnors hälsa. Regeringen ger henne utmärkelsen för sitt stora
engagemang och sätt att inspirera, säger socialminister Annika Strandhäll.

1997 inspirerades Alexandra Charles von Hofsten till att bilda den ideella
kvinnohälsoorganisationen 1,6 miljonerklubben, med syfte att folkbilda och
göra både vård och medicinsk forskning mer jämställd. Namnet kom av att
det då fanns 1,6 miljoner kvinnor över 45 år i Sverige. 1,6 miljonerklubben
har i dag samarbeten och systerföreningar i Norge, Finland, Danmark,
Tyskland och Sydafrika.

Hon har därutöver varit socialt engagerad i bland annat
välgörenhetsorganisationen Stadsbrudarna sedan 1970-talet och verkat som
ambassadör för Star for Life – ett utbildningsprogram som finns i Sydafrika,
Namibia och Sri Lanka.

- Forskning om kvinnors hälsa har länge legat efter forskning på män.
Alexandra Charles olika initiativ har varit otroligt viktiga för en breddad
debatt, fördjupad kunskap, nya framsteg och en mer jämställd vård i Sverige,
säger socialminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Daniel Barr ny generaldirektör för
Pensionsmyndigheten
Publicerad 09 augusti 2018 Uppdaterad 09 augusti 2018

Regeringen har i dag beslutat att utse Daniel Barr till
Pensionsmyndighetens nye generaldirektör. Barr är i
dag produktdirektör och chef för produktenheten på
Folksam. Han kommer att tillträda tjänsten som
generaldirektör den 15 oktober.
- Daniel Barr får som generaldirektör ett tydligt uppdrag att stärka
Pensionsmyndigheten. Det pågår nu ett omfattande arbete för att utveckla
pensionssystemet för högre pensioner och att städa upp samt göra om
premiepensionssystemet, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Pensionsmyndigheten är en viktig samhällsekonomisk aktör och har stor
betydelse för de allra flesta svenskar inför försörjningen på äldre dagar. Det
är med stor ödmjukhet jag tar på mig detta uppdrag, säger Daniel Barr.

Den tillträdande generaldirektören för Pensionsmyndigheten har en examen i
finansiell ekonomi från Handelshögskolan i Stockholm, och har lång
erfarenhet med att arbeta med det allmänna pensionssystemet från bland
annat Regeringskansliet, Sjunde AP-fonden och
Premiepensionsmyndigheten. Barr var även bankstödchef på
Riksgäldskontoret under den senaste finanskrisen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Ny generaldirektör
för Pensionsmyndigheten
Publicerad 08 augusti 2018 Uppdaterad 08 augusti 2018

I morgon, torsdag den 9 augusti, presenterar
socialminister Annika Strandhäll ny generaldirektör för
Pensionsmyndigheten.

Tid: 9 augusti 2018 kl. 11.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Inpassering sker via Kopparporten. Tag med presslegitimation. Pressträffen
kommer att webbsändas på regeringen.se.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Västra
Götaland
Publicerad 06 augusti 2018

Den 7–8 augusti besöker socialminister Annika
Strandhäll Bollebygd, Skene, Borås och Göteborg.
Den 7 augusti reser socialministern till Bollebygd i syfte att ta del av
kommunens folkhälsoarbete. Därefter besöker hon Skene lasarett.

Den 8 augusti gör Annika Strandhäll verksamhetsbesök vid BB på
Sahlgrenska Universitetssjukhuset i Göteborg. Ministern inviger även en
fotbollsplan i Biskopsgården samt föreläser på mödravårdscentralen vid
Kaserntorget.

Tid för media finns under dagen. För mer information och
intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Jakob Andersson.

Program

Tisdag 7 augusti
11.00-12.00 Besöker Bollebygds kommun, Ballebovägen 2
13.35-14.35 Besöker Skene lasarett, Varbergsvägen 50

Onsdag 8 augusti
10.30-11.35 Besöker BB vid Sahlgrenska Universitetssjukhuset,
Journalvägen 6
13.50-14.40 Inviger fotbollsplan, Sjumilaskogen/Sjumilahallen intill
Friskvädertorget, Biskopsgården
15.00-16.40 Föreläser på mödravårdscentral, Kaserngatan 11 B

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Internet-KBT ska ge mer tillgänglig
behandling mot psykisk ohälsa
Publicerad 27 juli 2018 Uppdaterad 27 juli 2018

Regeringen tilldelar Stockholms läns landsting 2,2
miljoner kronor för att utveckla och utvärdera en metod
för internetförmedlad kognitiv beteendeterapi (IKBT).
Målet med projektet är att öka tillgängligheten till effektiv
behandling mot psykisk ohälsa.
– Vi måste utnyttja teknikens möjligheter bättre. Det har visat sig att
internet-KBT kan ge samma effekt som vanlig KBT, samtidigt som fyra
gånger fler patienter kan få hjälp. Det innebär stora samhällsekonomiska
vinster och vinster för den enskilda eftersom väntan på behandling kan
kortas , säger socialminister Annika Strandhäll.

– På många håll i landet är det alltför lång väntetid till behandling inom
psykiatrin. Att få snabb hjälp är ofta avgörande för att bli frisk. Därför skulle
jag vilja se internet-KBT i hela landet., säger socialminister Annika
Strandhäll.

Psykisk ohälsa är utbredd i den svenska befolkningen och ses som ett av de
större folkhälsoproblemen i dag. Antalet personer som söker psykiatrisk vård
har också ökat på senare år. På många håll i landet är väntetiderna till
behandling inom psykiatrin för långa. Detta är särskilt problematiskt
eftersom det har stor betydelse för tillfrisknandet att få snabb hjälp för
psykiska besvär.

Enligt Socialstyrelsens rekommendation bör hälso- och sjukvården erbjuda
KBT till vuxna personer med lindrig till medelsvår depression. Genom
internetförmedlad kognitiv beteendeterapi kan patienten själv genomföra
behandlingen kombinerat med regelbundna självskattningar och stöd av

https://www.regeringen.se/


psykolog via ett webbaserat meddelandesystem.

Stockholms läns landsting beviljas nu 2 225 000 kronor för att utveckla och
utvärdera en metod för internetförmedlad kognitiv beteendeterapi. Målet
med projektet att öka tillgängligheten till effektiv behandling mot psykisk
ohälsa via Vårdguiden 1177. Metoden och tekniken är skalbar för att kunna
erbjudas på nationell nivå.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Veckovisa samordningsmöten på
Socialdepartementet med
anledning av värmen och
bränderna
Publicerad 26 juli 2018

Idag, torsdag den 26 juli, ägde ett möte rum på
Socialdepartementet med Folkhälsomyndigheten,
Socialstyrelsen och Sveriges Kommuner och Landsting.
Syftet var att få en uppdaterad lägesbild av
myndigheternas arbete samt information om situationen
i svensk vård och omsorg med anledning av värmen
och bränderna. Samordningsmöten kommer att hållas
veckovis så länge den aktuella situationen kvarstår.
– Den extrema värmen påverkar äldre människor extra mycket. Det viktiga
nu är att vi tillsammans med myndigheterna följer utvecklingen och har en
tät dialog. Samtidigt vill jag ge alla de som arbetar inom hemtjänsten och på
äldreboenden en stor eloge för sitt fantastiska arbete i dessa påfrestande
tider, säger äldreminister Lena Hallengren.

– Vården står väl rustad för de hälsoeffekter som värmen har på
befolkningen. Samtidigt vet vi att läget kan svänga snabbt, inte minst om
bränderna rör sig mot tätbefolkade områden. Därför är det viktigt att alla
nationella aktörer agerar gemensamt och samordnat, säger socialminister
Annika Strandhäll.

I fredags, den 20 juli, hölls ett första möte, men från och med torsdagen blir
det veckovisa samordningsmöten på Socialdepartementet med

https://www.regeringen.se/


Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen samt Sveriges Kommuner och
Landsting. Utöver dessa möten sker en löpande kontakt mellan
regeringskansliet, myndigheterna och SKL. 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Uppdrag för en bättre
förlossningsvård
Publicerad 21 juli 2018 Uppdaterad 21 juli 2018

Statens beredning för medicinsk och social utvärdering
(SBU) ska genomföra en prioritering av
kunskapsluckorna rörande förlossningsskador.
- Det saknas fortfarande tillräcklig kunskap för att förebygga och behandla
förlossningsskador. Det är ett allvarligt problem som ytterst drabbar födande
kvinnor. Beslutet ska bidra till att höja kunskapsnivån så att färre kvinnor
skadas i samband med förlossningen, säger socialminister Annika Strandhäll.

Bristningar och andra skador till följd av vaginal förlossning är tyvärr
fortfarande vanligt förekommande. En förklaring är att den generella
kunskapsnivån på området är för låg. Regeringen anser därför att det är
angeläget att ge SBU i uppdrag att göra en prioritering av de kunskapsluckor
som identifierats i bland annat rapporterna Analsfinkterskador vid
förlossning samt Behandling av förlossningsskador som uppkommit vid
vaginal förlossning.

Såväl brukare som behandlare ska delta i arbetet och tillsammans identifiera,
ranka och slutligen besluta vilka som är de tio viktigaste kunskapsluckorna.
Detta blir ett viktigt underlag för bland annat forskningsfinansiärer och för
forskning på området.

SBU får för uppdragets genomförande använda 1 500 000 kronor under
2018. Uppdraget ska slutredovisas till Socialdepartementet senast den 15
april 2019. Det är en del av den satsning på förlossningsvården som görs
efter en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nya insatser mot spelmissbruk
Publicerad 18 juli 2018 Uppdaterad 18 juli 2018

Folkhälsomyndigheten får i uppdrag att vidareutveckla
det nationella kunskapsstödet om spelproblem.
Myndigheten ska också fördela 3 miljoner kronor till
ideella organisationer som arbetar förebyggande mot
spelproblematik.
– Sedan januari ingår problem med spel om pengar i socialtjänstlagen och
hälso- och sjukvårdslagen. Kommuner och landsting ska erbjuda stöd och
behandling och därför behöver de också bra kunskapsstöd för att kunna
arbeta förebyggande, säger socialminister Annika Strandhäll.

– De ideella organisationer som har stödjande verksamhet, med exempelvis
självhjälpsgrupper eller anhöriggrupper, är värdefulla i det spelförebyggande
arbetet. Anhöriga, inte minst barn, drabbas hårt av det här problemen, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Cirka två procent av vuxna i Sverige har spelproblem. För cirka 31 000 av
dessa är problemen så allvarliga att det kan röra sig om ett beroende. Även
anhöriga drabbas ofta hårt av spelproblem och cirka 170 000 personer, varav
nästan hälften är barn, lever i samma hushåll som någon som har
spelproblem.

Regeringen ger Folkhälsomyndigheten i uppdrag att utveckla det nationella
kunskapsstödet om spelproblem, som stöd till de som jobbar med att möta
spelberoende. Folkhälsomyndigheten ska inom ramen för uppdraget även
genomföra befolkningsundersökningen Swelogs, för att fortsatt mäta
omfattning och utveckling av spelproblem över tid och i olika grupper av
befolkningen. Folkhälsomyndigheten ska även fördela medel till
organisationer som bedriver förebyggande arbete kring spel om pengar.

Folkhälsomyndigheten får för uppdragets genomförande använda 11

https://www.regeringen.se/


miljoner kronor under 2018 – varav 3 miljoner kronor får betalas ut till
verksamheter som arbetar förebyggande kring spel om pengar.
Uppdraget ska genomföras i samverkan med Socialstyrelsen och redovisas
till Regeringskansliet senast den 31 mars 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökad trygghet för den som lämnar
sjukförsäkringen för
Arbetsförmedlingen
Publicerad 18 juli 2018 Uppdaterad 12 september 2019

(Ny version) Om man i dag lämnar en period av
sjukförsäkring och inte direkt anmäler sig som
arbetssökande hos Arbetsförmedlingen kan man få sin
sjukpenningsgrundande inkomst nedsatt till noll.
Regeringen anser detta vara både orimligt och
omänskligt. Därför införs nu ett rådrum på 25 dagar där
den sjukpenningsgrundande inkomsten är tryggad.
– Det nuvarande systemet skapar helt orimliga konsekvenser för människor.
Det kan inte vara så att personer faller ur försäkringen om man missar att
anmäla sig hos Arbetsförmedlingen första dagen efter att sjukperioden
upphört. Nu inför vi ett mänskligt utrymme i sjukförsäkringen, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Det finns ett antal situationer när den sjukpenningsgrundande inkomsten
(SGI) är skyddad, bland annat under tiden en person är arbetssökande eller
har en nedsatt arbetsförmåga på grund av sjukdom.

Det SGI-skydd som finns när man har sjukpenning slutar gälla den dag man
lämnar Försäkringskassan. Ett fortsatt skydd av SGI gäller i dag därefter
endast om den försäkrade direkt anmäler sig som arbetssökande och aktivt
söker arbete.

Efter regeringens beslut får nu en försäkrad person, efter en period med
sjukpenning, 25 arbetsdagar på sig att anmäla sig hos Arbetsförmedlingen.
Under detta rådrum skyddas den försäkrades SGI.

https://www.regeringen.se/


– Inte bara Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan, utan också många
läkare, har pekat på behovet av en förändring. Detta är en del av det
åtgärdsprogram för en trygg sjukförsäkring med människan i centrum som
regeringen presenterade i slutet av januari, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Ändringarna träder i kraft den 1 november 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nationell handlingsplan ska stärka
patientsäkerheten
Publicerad 13 juli 2018 Uppdaterad 13 juli 2018

Socialstyrelsen får i uppdrag att samordna och stödja
patientsäkerhetsarbetet på nationell nivå. Myndigheten
ska tillsammans med berörda aktörer utarbeta en
nationell handlingsplan för hälso- och sjukvårdens
arbete med ökad patientsäkerhet.
– Som patient ska du kunna känna dig trygg och säker när du vårdas i
Sverige. Regeringen har under mandatperioden genomfört en rad insatser för
att stärka patientsäkerheten och det är ett arbete som vi nu växlar upp
ytterligare, säger socialminister Annika Strandhäll.

Varje år får cirka 110 000 patienter vårdskador av varierande
allvarlighetsgrad. 50 000 patienter drabbas av en vårdskada som medför
förlängd sjukhusvistelse. De vanligaste skadetyperna är vårdrelaterade
infektioner, läkemedelsrelaterade skador, trycksår och fallskador och
merparten av dessa skador bedöms vara undvikbara.

Socialstyrelsen får med anledning av detta i uppdrag att ta fram en nationell
handlingsplan på patientsäkerhetsområdet och att stödja insatser och
implementeringen i hälso- och sjukvården. Syftet med handlingsplanen ska
vara att utveckla och samordna arbetet med patientsäkerheten inom hälso-
och sjukvården.

Planen ska kunna användas av landsting, regioner och kommuner för att
genom regionala handlingsplaner etablera principer, prioriteringar och
målsättningar för patientsäkerhetsarbetet.

Socialstyrelsen får för uppdragets genomförande använda 2 000 000 kronor

https://www.regeringen.se/


under 2018. Uppdraget ska slutredovisas senast den 31 december 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen stöder
prostatacancertester
Publicerad 12 juli 2018 Uppdaterad 12 juli 2018

Prostatacancer är den vanligaste formen av cancer i
Sverige. För att PSA-provtagningen (prostataspecifikt
antigen) ska bli mer strukturerad och jämlik ger
Regeringen 8,4 miljoner kronor till de regionala
cancercentrumen. PSA-prover görs för att upptäcka
prostatacancer och för att följa behandlingen. Detta
beslut är ett steg på vägen mot screening.
– Arbetet med prostatacancertestning, PSA-prover, ser idag allt för olika ut i
olika landsting. Vi vill se en mer jämlik prostatacancervård. Denna satsning
handlar om en bättre organisation och information kring PSA-testning, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Jag hoppas att satsningen ger erfarenheter som lägger en bra grund för ett
framtida screeningprogram för prostatacancer, som kan införas så fort
metoderna är tillräckligt bra, säger socialminister Annika Strandhäll.

I dagsläget är det oklart hur män i Sverige informerats om för- och nackdelar
med PSA-test inför provtagning. Informationen som ges om PSA-testning är
också ofta bristfällig. Regeringen beslutar därför att stödja de regionala
cancercentrumen (RCC) med 8,4 miljoner kronor för bättre information och
struktur kring arbetet med PSA-tester.

RCC ska betala ut medlen till de landsting som vill delta i arbetet genom att
bland annat se över hur sjukvården kan ge information till fler män om
provtagningen, dess fördelar och nackdelar, samt skapa en mer organiserad
form av testning.

https://www.regeringen.se/


Mycket talar för att den pågående forskningen om prostatacancerdiagnostik
inom några år kommer att ge förutsättningar för ett nationellt
screeningprogram för prostatacancer. Det är även regeringens förhoppning.
Det finns dock många kunskapsluckor om organisatoriska frågor kring
införandet av allmän screening. Projekt med organiserad PSA-testning skulle
enligt regeringen kunna bidra med värdefulla erfarenheter inför ett senare
nationellt screeningprogram för prostatacancer.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökade resurser för minskad
rökning
Publicerad 10 juli 2018

Folkhälsomyndigheten ska fördela ytterligare 3 miljoner
kronor till ideella organisationer som arbetar för att
minska tobaksbruket i samhället.
- Det förebyggande arbete som många ideella organisationer bedriver är en
viktig del i regeringens ambition om ett rökfritt Sverige år 2025, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Tobak är det enskilt viktigaste livsstilsområdet att arbeta med för att
förebygga cancer, och rökning i sig är den enskilt största förebyggbara
riskfaktorn för sjukdom och för tidig död. Regeringen vill se ett fortsatt
minskat tobaksbruk, där rökningen ska vara starkt reducerad och inte längre
utgöra ett dominerande folkhälsoproblem.

- Regeringen har arbetat aktivt för att minska rökningen under hela
mandatperioden. Den förstärkning som vi nu gör är en del i det arbetet och
ska stärka det framgångsrika förebyggande arbete som de här
organisationerna bedriver, säger socialminister Annika Strandhäll.

Folkhälsomyndigheten får för uppdragets genomförande använda 3 000 000
kronor under 2018. Medlen ska betalas ut som förstärkt organisationsbidrag
till organisationer som bedriver förebyggande arbete för att minska
tobaksbruk.

Organisationer som tidigare under året tilldelats medel från
Folkhälsomyndigheten

Organisation Beviljat belopp
(kr)
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Lärare mot tobak 450 000
Tobakspreventiva nätverket i landsting och
regioner 135 000

Psykologer mot tobak 450 000
Tobaksfakta 1 770 000
Sjuksköterskor mot tobak 380 000
Riksförbundet VISIR 250 000
Stiftelsen en rökfri generation 1 415 000
Tandvård mot tobak 400 000
Läkare mot tobak 400 000
Riksförbundet SMART 350 000



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fotboll utan Fylla
Publicerad 04 juli 2018

För att bibehålla den positiva utvecklingen med
minskad berusning vid idrottsevenemang beviljas
projektet Fotboll utan Fylla 1 150 000 kronor för 2018.
- Jag tror och hoppas att VM-framgångarna kommer att ge ett ökat
engagemang, och fler besökare på seriematcherna. Men barnfamiljer ska inte
behöva välja bort att gå på match på grund av fylla och stök, säger
idrottsminister Annika Strandhäll.

- Att gå på fotboll eller annan idrott ska vara en positiv upplevelse för så
många som möjligt, och för det krävs ändrade attityder kring alkohol. Det är
glädjande att klubbarna själva vill vara drivande i detta, säger idrottsminister
Annika Strandhäll.

STAD (Stockholm förebygger alkohol- och drogproblem) vid Centrum för
psykiatriforskning vid Karolinska Institutet och Stockholms läns landsting
har sedan 2015 fått medel från Folkhälsomyndigheten för att utveckla och
utvärdera en alkoholpreventiv metod vid idrottsevenemang.

Projektet har kunnat visa på en minskad andel besökare som dricker alkohol,
en minskad genomsnittlig promillenivå och en minskad andel kraftigt
berusade. Andelen kraftigt berusade som nekas inträde, och som nekas köpa
alkohol inne på arenorna, har ökat.

Regeringen anser det särskilt viktigt att detta arbete sker i Stockholm, där
derbymatcherna lockar många och det finns en historia av betydande
ordningsproblem.

Regeringen tilldelar STAD 1 150 000 kronor för 2018. Därutöver bidrar
Riksidrottsförbundet med 800 000 kronor och AIK, Djurgården och
Hammarby med 100 000 kronor vardera.
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Fotboll utan Fylla bedrivs i samverkan med IQ-initiativet, arena- och
restaurangägare, länsstyrelsen, berörda kommuner, Polismyndigheten samt
AIK, Djurgården och Hammarby.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Uppdrag att minska stigma kring
psykisk ohälsa och suicid
Publicerad 30 juni 2018 Uppdaterad 30 juni 2018

Folkhälsomyndigheten ska förbereda och genomföra en
informationsinsats i syfte att minska stigma kring
psykisk ohälsa och suicid. Man ska även fördela
ytterligare medel till inom området verksamma ideella
organisationer. Det beslutade regeringen i veckan.
- Regeringen har satsat stora resurser på att stärka arbetet kring psykisk
ohälsa. Ett sätt att förebygga psykisk ohälsa och självmord är att öka
kunskapen om dessa frågor i befolkningen. Personer som mår psykiskt dåligt
ska inte stigmatiseras i samhället och vi måste bli bättre på att tala om dessa
frågor, säger socialminister Annika Strandhäll.

Myndigheten ska i ett första steg utreda och redovisa en plan för hur en
sådan informations- och kunskapshöjande insats kan utformas och
genomföras. Denna del av uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet
(Socialdepartementet) senast den 15 november 2018. Insatsen planeras
därefter att genomföras under 2019–2020.

Folkhälsomyndigheten får även i uppdrag att fördela ytterligare medel, 10
miljoner kronor, till ideella organisationer som arbetar med suicidprevention.
Myndigheten har i och med det beviljat medel på totalt 25 miljoner kronor
under 2018 till ideella organisationer verksamma inom områdena psykisk
hälsa och suicidprevention.

- Dessa organisationer gör ovärderliga insatser genom att bland annat erbjuda
hjälp till personer med självmordstankar, men även genom att stödja
anhöriga och efterlevande. De behöver mer resurser för att kunna hjälpa fler.
Det krävs förstärkta insatser för att uppnå nollvisionen om att ingen
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människa ska må så dåligt att den tar sitt liv, säger socialminister Annika
Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

10 miljoner kronor till barn- och
ungdomsidrotten
Publicerad 30 juni 2018 Uppdaterad 30 juni 2018

Regeringen fortsätter satsningen på svensk idrott. Att
öka rekryteringen av pojkar och flickor till idrottsrörelsen
är målet med de tio miljoner kronor som
Riksidrottsförbundet nu får ta del av.
– Idrottsrörelsens bidrag till samhällsbygget är nästan omöjligt att överskatta.
Att skapa möjligheter för fler barn och unga att ägna sig åt idrott är en
investering som lönar sig i längden, säger idrottsminister Annika Strandhäll.

För att stötta föreningars verksamhet och öka rekryteringen av barn och
unga avsatte regeringen 10 miljoner kronor i vårändringsbudgeten för 2018,
och dessa kommer nu Riksidrottsförbundet till del. Satsningen bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Under mandatperioden har regeringen ökat stödet till idrottsrörelsen, och
2018 kommer idrotten ha fått 258 miljoner kronor mer jämfört med 2014.
Bland annat har regeringen tillsammans med Riksidrottsförbundet gjort
särskilda satsningar på att öka den fysiska aktiviteten i skolan, samt öka
idrottandet i socialt utsatta områden och bland nyanlända.

Det samlade stödet till idrotten kommer 2018 uppgå till knappt 2 miljarder
kronor (1 964 miljoner kronor).
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Gemensam färdplan ska vässa
Sverige som ledande life science-
nation
Publicerad 29 juni 2018

Regeringens life science-kontor har tagit fram en
färdplan för life science som ska ligga till grund för
regeringens kommande strategi. Regeringens
målsättning är att Sverige ska vara en ledande life
science-nation. Omställningen till mer skräddarsydda
behandlingsformer, så kallad precisionsmedicin, pekas i
färdplanen ut som ett viktigt och strategiskt område för
Sverige.
För att möta dagens hälsoutmaningar och för att stärka life science-
företagens konkurrenskraft har regeringen beslutat att en svensk life science-
strategi ska tas fram. Som utgångspunkt för diskussion och förankring i
strategiarbetet presenterar regeringen en färdplan. som bland annat
prioriterar skräddarsydda behandlingsformer, så kallad precisionsmedicin.
Idag ökar möjligheterna att anpassa behandling och förebyggande hälsovård
till mindre grupper, patienter och individer, till exempel inom cancervården.

– Sverige har de förutsättningar som krävs för att möta dagens
hälsoutmaningar som till exempel en åldrande befolkning utgör –
högkvalitativ forskning, ett av världens bästa hälso- och sjukvårdssystem och
en välutbildad befolkning som snabbt tar till sig ny teknik och nya
innovationer, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.
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– Vi lyfter tre prioriteringsområden som bedöms vara särskilt viktiga för
utveckling av den svenska life science-sektorn och för en jämlik, jämställd
och effektiv hälso- och sjukvård av god kvalitet, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Sverige har en unik möjlighet att inta en internationell tätposition inom
precisionsmedicin och attrahera investeringar till Sverige, och samtidigt
möjliggöra stora vinster för individer, inte minst genom mer skräddarsydda
behandlingar och att fler patienter överlever livshotande sjukdomar, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Jenni Nordborg är regeringens samordnare för life science och ansvarig för
life science-kontoret.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se permanent
hemkörning från Systembolaget
Publicerad 29 juni 2018 Uppdaterad 29 juni 2018

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss att den
försöksverksamhet som Systembolaget i dag har av
hemkörning av alkoholhaltiga drycker ska bli en del av
den ordinarie verksamheten.
- Svenskarna gillar systembolagets breda utbud och service.
Hembeställningen gör det lagom lättillgängligt och vi menar att det även kan
öka tillgängligheten till Systembolagets beställningssortiment från de mindre
producenterna, säger socialminister Annika Strandhäll.

I dag kan hembeställning endast göras av privatpersoner över 20 år som bor
och är skrivna i ett av följande områden: Askim, Borås, Brämhult, Göteborg,
Mölndal, Skåne län, Stockholms län, Uppsala, Västerbottens län samt
Västernorrlands län. Regeringen vill att möjligheten ska finnas för vanligt
folk i hela landet.

- Vi lever i ett avlångt land med väldigt varierade avstånd till
serviceverksamhet. Jag tror att detta skulle kunna underlätta för
landsbygden, säger socialminister Annika Strandhäll.

För regeringen är det viktigt att värna den restriktiva alkoholpolitiken. Det är
angeläget att Systembolaget håller en god uppsikt och kontroll över vilka
man säljer till, och arbetar aktivt med sitt uppdrag att inte främja ökad
alkoholkonsumtion.

Regeringen gör vidare bedömningen att förslaget är förenligt med det mycket
sköra undantag Sverige har från EU:s regelverk när det gäller
alkoholhandelsmonopolet. Regeringen ser även att detta är en bra modell
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som motverkar marknadslösningar vad gäller alkoholförsäljning på distans, i
linje med Sveriges undantag.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Ett nytt premiepensionssystem
2020
Publicerad 29 juni 2018 Uppdaterad 29 juni 2018

Partierna som står bakom pensionssystemet har kommit
överens om att reformera premiepensionssystemet för
att ge bättre trygghet och högre framtida pensioner.
Regeringen har därför beslutat att tillsätta en utredning
som ska lämna förslag om ett nytt
premiepensionssystem och utsett Mikael Westberg till
särskild utredare. Det nya systemet ska vara på plats
2020.
Premiepensionssystemet är den del av det allmänna pensionssystemet som
placeras i fonder. Flera tidigare utredningar har konstaterat att
premiepensionens konstruktion gör det svårt för den enskilde att välja
fonder. I dag finns över 800 fonder på fondtorget för premiepension.

De senaste åren har det även visat sig att oseriösa aktörer utnyttjat
människors okunskap genom metoder som inte hör hemma i ett gemensamt
trygghetssystem. Pensionsmyndigheten har konstaterat att flera
fondförvaltare brutit mot samarbetsavtalet och därför sagt upp avtalen och
avregistrerat 21 fonder från fondtorget. Pensionsmyndigheten driver flera
rättsprocesser både i Sverige och utomlands för att de drabbade
pensionsspararna ska få tillbaka sina pengar. Pensionsgruppen är överens om
att premiepensionssystemet ska behållas men att systemet måste reformeras
för att ge bättre trygghet och högre framtida pensioner.

- Dina pensionspengar ska alltid vara trygga och säkra. Pensionsspararnas
pengar ska aldrig behöva jagas i skatteparadis och du ska inte behöva vara
finansexpert för att få en bra pension, säger Annika Strandhäll, socialminister
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och ordförande i Pensionsgruppen.

- En viktig del av reformerna har varit nya hållbarhetskrav inom
pensionssystemet – så också inom premiepensionen. De som förvaltar vårt
pensionskapital ska inte bara göra det till en god avkastning utan det måste
också gå i linje med en hållbar utveckling där vi väger in
klimatutmaningarna. Ingen svensk regering har gjort så här mycket för en
hållbar finansmarknad tidigare, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Pensionsgruppen, med företrädare för de partier som står bakom
pensionssystemet, har kommit överens om att reformera
premiepensionssystemet i två steg vilket innebär att staten kommer ta ett
större ansvar för att det inte ska kunna finnas aktörer som lurar till sig våra
framtida pensioner.

I väntan på en större reformering har riksdagen i ett första steg beslutat att
från och med 1 november 2018 införa hårdare krav på de fonder som finns i
dagens premiepensionssystem. Åtgärderna kommer göra fondtorget mer
tryggt men det kommer fortfarande vara svårt för den enskilde att överblicka
och välja fonder, samt för myndigheter att utöva kontroll och tillsyn.

I ett andra steg får en utredare därför i uppdrag att presentera förslag på ett
regelverk för ett nytt, kontrollerat och upphandlat fondtorg för
premiepension. Utredningen ska även lämna förslag på en reglering av en
myndighet som ska upphandla fonder och ha löpande ansvar för att utbudet
på fondtorget är tryggt och av god kvalitet. En konsekvens av dessa åtgärder
är att antalet fonder kommer minska avsevärt.

Utredaren Mikael Westberg är i dag chefsjurist på Pensionsmyndigheten där
han bland annat varit inblandad i hanteringen av de pågående
rättsprocesserna för att säkra och hämta hem pensionsspararnas pengar.
Westberg tillträder efter sommaren en ny tjänst som rättschef på
Försäkringskassan.

Utredningen om ett nytt premiepensionssystem är en del av
Pensionsgruppens pensionsöverenskommelse från december 2017.
Utredningen ska senast den 1 november 2019 lämna förslag på nytt regelverk
och reglering av den nya myndigheten. Utredningen ska slutredovisa sitt
arbete senast den 31 augusti 2020. Ambitionen är att det nya systemet ska
vara på plats under 2020.

Pensionsgruppen har även kommit överens om att inom kort tillsätta en



särskild översyn av risknivån i förvalet i premiepensionssystemet.

Pensionsgruppen består av företrädare för Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Alkoglass ska likställas med öl och
vin
Publicerad 29 juni 2018 Uppdaterad 29 juni 2018

Alkoholhaltiga produkter som ur konsumtionssynpunkt
kan jämställas med alkoholdrycker, exempelvis så
kallad alkoglass, ska så långt som det är möjligt
regleras på samma sätt som alkoholhaltiga drycker. Det
föreslår nu regeringen i en lagrådsremiss.
- Det är helt orimligt att alkoglass inte har omfattats av samma regelverk som
öl, vin och cider. Nu vill vi få på plats en lagstiftning som skapar ordning och
reda, säger socialminister Annika Strandhäll.

Problemet uppmärksammades i samband med att en glass med 5% alkohol
började säljas i vanliga butiker, dessutom till personer under 20 år.

Lagförslaget innefattar bland annat regleringar om försäljning, partihandel,
servering, marknadsföring och straffbestämmelser. Försäljning ska ske på
Systembolaget.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2019.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Den nationella uppföljningen av
hälso- och sjukvården ska stärkas
Publicerad 28 juni 2018 Uppdaterad 28 juni 2018

Regeringen ger Socialstyrelsen samt Myndigheten för
vård- och omsorgsanalys i uppdrag att lämna förslag på
hur den nationella uppföljningen av hälso- och
sjukvården kan utvecklas.
- Vi ska ha en jämlik vård i hela landet. Då krävs bra uppföljning och goda
möjligheter att identifiera omotiverade skillnader i vårdens strukturer,
processer och resultat, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Dessa uppdrag ska leda till att regeringen och landstingen får bättre
beslutsunderlag, och utgör ett betydande steg i att skapa bättre
förutsättningar för en mer kunskapsbaserad vård, säger socialminister
Annika Strandhäll.

I uppdragen ingår även att ta fram fem till tio indikatorer som man bedömer
är av särskild vikt för jämlik vård. Dessa ska vara indikatorer där
datakvaliteten och tillgången redan i dag tillåter jämförelser av god kvalitet,
och att utfallet kan presenteras på landstingsnivå.

Uppdragen ska genomföras i samråd med landstingen och regionerna,
företrädare för kvalitetsregister, patientorganisationer, övriga relevanta
myndigheter samt Sveriges Kommuner och Landsting (SKL).

Uppdragen ska redovisas till Socialdepartementet senast den 31 mars 2019.
En delredovisning av uppdragen avseende en övergripande plan för
uppdragens genomförande ska lämnas till Socialdepartementet senast den 1
oktober 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pressinbjudan: Ett nytt
premiepensionssystem
Publicerad 28 juni 2018 Uppdaterad 28 juni 2018

I morgon fredag klockan 9.00 presenterar
finansmarknadsminister Per Bolund och socialminister
tillika ordförande i pensionsgruppen Annika Strandhäll
en ny statlig utredning.

Tid: 29 juni 2018 kl. 09.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Regeringens särskilde utredare, som medverkar på pressträffen, får i uppdrag
att lämna förslag på ett uppdaterat och förbättrat premiepensionssystem. Alla
tre finns tillgängliga för enskilda intervjuer i samband med pressträffen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Barns skydd mot smittsamma
sjukdomar ska stärkas
Publicerad 28 juni 2018 Uppdaterad 28 juni 2018

Regeringen ger Folkhälsomyndigheten i uppdrag att
förstärka arbetet med information om vaccinationer.
Syftet är att utveckla det arbete som landstingen och
kommunerna bedriver när det gäller vaccinationer som i
första hand riktas mot barn, samt att höja kunskapen
hos föräldrarna.
- Vaccinationer är ett av de mest effektiva sätten att förebygga sjukdomar.
Felaktig information kan försvåra för föräldrar att göra välgrundade val kring
sina barns vaccination, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Missuppfattningarna kring vaccinationer är många. Därför behöver vi
stärka informationsinsatserna, inte minst i de grupper där vaccinationsviljan
är lägre. Det är målet med regeringens beslut, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Folkhälsomyndigheten får nu i uppdrag att genomföra åtgärder för att
förstärka och utveckla arbetet med information och kommunikation om
vaccinationer. För uppdraget får myndigheten 5,5 miljoner kronor.

Alla barn i Sverige har rätt till kostnadsfri vaccination mot nio allvarliga
sjukdomar; difteri, stelkramp, kikhosta, polio, HIB-infektion,
pneumokockinfektion, mässling, påssjuka och röda hund. Alla flickor erbjuds
dessutom vaccination mot humant papillomvirus (HPV).

I Sverige finns inga krav på obligatorisk vaccination, utan det är föräldrarna
som avgör om barnet ska vaccineras. Inför dessa beslut har föräldrar ofta
många frågor om varför man ska låta sitt barn vaccineras; om risker,
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biverkningar och hur vaccinationen går till.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 20 januari 2021.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill säkerställa
tillgången till antibiotika
Publicerad 28 juni 2018 Uppdaterad 28 juni 2018

Att kunna använda effektiva antibiotika vid
bakterieinfektioner är helt centralt för sjukvården.
Regeringen ger därför Folkhälsomyndigheten i uppdrag
att genomföra en pilotstudie med syfte att säkerställa
tillgänglighet till vissa antibiotika av särskilt medicinskt
värde.
- Vårdens behov kan inte underordnas vinstmaximering. Detta är ett tydligt
exempel på när staten behöver gå in och ta ansvar, säger socialminister
Annika Strandhäll.

- Antibiotikaresistens är ett av de största långsiktiga hoten mot vår hälsa. Vi
måste göra allt vi kan både på hemmaplan och internationellt för att säkra
tillgången till antibiotika som fungerar, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Eftersom hälso- och sjukvården i Sverige har något mindre akuta problem
med antibiotikaresistens än andra länder så kan det medföra att det ibland
saknas ekonomiska incitament och logistiska förutsättningar för att på den
svenska marknaden tillhandahålla vissa speciella typer av antibiotika. Detta
kan i sin tur äventyra effektiv behandling av vissa bakteriella infektioner.

För att säkerställa tillgängligheten av effektiva antibiotika får därför
Folkhälsomyndigheten i uppdrag att genomföra en pilotstudie för att
utvärdera modellen för garanterad ersättning, som tagits fram under ett
tidigare regeringsuppdrag om tillgänglighet till antibiotika.

Folkhälsomyndigheten ska i genomförandet av uppdraget samarbeta med

https://www.regeringen.se/


Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket (TLV) samt Verket för
innovationssystem (Vinnova). Folkhälsomyndigheten ska redovisa uppdraget
till Socialdepartementet senast den 31 december 2022.

Sverige är ett av de länder som driver antibiotikaresistens som en ödesfråga
hårdast på den internationella arenan.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Moderniserade regler för
trygghetssystemen i EU
Publicerad 21 juni 2018

Under de senaste åren har förhandlingar pågått om att
modernisera EU:s 60-åriga regelverk som samordnar
medlemsstaternas sociala trygghetssystem inom
unionen. I dag vid ministermötet i Luxemburg
beslutades hur Rådet för sysselsättning, socialpolitik,
hälso- och sjukvård samt konsumentfrågor (EPSCO)
ser på den fortsatta inriktningen för det nya regelverket.
– Den svensk som över tid bor och jobbar i ett annat europeiskt land ska
känna trygghet kring sjukvård, pension och sociala rättigheter. För den
svenska regeringen är det särskilt viktigt att jämställdhet och kvinnors
deltagande på arbetsmarknaden främjas. Här har det gjorts stora framsteg,
säger socialminister Annika Strandhäll.

Dagens beslut innebär bland annat att reglerna för samordningen av
föräldrapenningförmåner moderniseras och att ytterligare åtgärder för att
motverka fel och bedrägerier vidtas. I dessa frågor har Sverige varit drivande
och fått stort gehör. Samtidigt slås fast att det fortsatt kommer vara
medlemsstaterna själva som bestämmer över och utformar de nationella
trygghetssystemen.

–Det sociala toppmötet som anordnades i Göteborg i höstas var ett viktigt
steg på vägen mot ett socialt Europa. Dagens beslut är ett ytterligare viktigt
steg som kommer underlätta för alla som vill flytta och arbeta inom EU,
säger Annika Strandhäll.

Ministerrådets allmänna inriktning ska nu behandlas av EU-parlamentet
innan slutligt beslut kan fattas.

https://www.regeringen.se/


Bakgrund

Social trygghet som avser socialförsäkringen, arbetslöshetsförsäkringen och
hälso- och sjukvården är en nationell angelägenhet i EU. Men i och med att
personer flyttar mellan olika EU-länder finns det behov av samordning av de
olika nationella systemen så att personer till exempel inte förlorar intjänad
pension och lättare får tillgång till sjukvård även när de befinner sig i ett
annat medlemsland. Samordningen regleras i förordning 883. Regelverket ses
nu över för att utveckla och modernisera det i takt med samhällsutvecklingen
i stort.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Föräldrapenningen ändras för att
stärka jämställdheten och förbättra
möjligheterna för fler
familjekonstellationer
Publicerad 21 juni 2018 Uppdaterad 21 juni 2018

Regeringen vill stärka jämställdheten och förbättra
situationen för stjärnfamiljer genom att låta fler ta ut
föräldrapenning för barnet. I en proposition till riksdagen
föreslås att en förälders sambo ska likställas med en
förälder utan krav på att föräldern och sambon ska ha
varit gifta med varandra eller ha barn tillsammans.
Dessutom föreslås att föräldrapenningdagarna på
grundnivå ska reserveras.
– Vi vill att dagar på grundnivå ska reserveras, på samma sätt som med dagar
på sjukpenningnivå. Det ökar incitamenten att dela föräldraledigheten lika
mellan män och kvinnor och är ett viktigt kliv framåt i arbetet för ett
jämställt föräldraskap, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Alla familjer ser inte likadana ut. Vi vill se en ökad flexibilitet även för de
som inte lever i en kärnfamilj och det här förslaget ökar möjligheten för
andra familjekonstellationer att kunna vara föräldralediga, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Förslaget om att utvidga kretsen med fler personer som likställs med förälder
är ett steg i riktningen mot att inkludera fler familjekonstellationer i
möjligheterna att vårda ett barn med föräldrapenning. Förslaget bedöms vara
positivt för barns välmående och uppväxtvillkor. Sambon får dock ingen
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självständig rätt till dagar med föräldrapenning, utan det är vårdnadshavaren
som måste överlåta dagar till den personen.

I propositionen föreslås även en ändring i föräldraledighetslagen som innebär
att en förälders sambo ska ha rätt till ledighet från arbetet också i de fall
föräldern och sambon inte har varit gifta med varandra eller har eller har haft
barn tillsammans.

Föräldrapenningdagar på grundnivå ska reserveras

I propositionen föreslås också att föräldrapenningdagar på grundnivå ska
ingå i den tid för vilken en förälder inte kan lämna över sin rätt till
föräldrapenning (den s.k. reserverade tiden) på samma sätt som är fallet med
föräldrapenning på sjukpenningnivå. Ersättning på grundnivå kan betalas ut
exempelvis till de föräldrar som saknar sjukpenninggrundande inkomst.

Ersättning på grundnivå är 250 kronor per dag. Fler kvinnor än män
använder i dag föräldrapenning på grundnivå. Förslaget kan öka
incitamenten för föräldrar som har låg eller ingen inkomst att fördela dagarna
mer jämnt mellan sig. Det ökar barns tillgång till båda föräldrarna och kan
även bidra till en snabbare etablering på arbetsmarknaden för framförallt
utrikes födda kvinnor. För barn födda from 1 januari 2016 är 90 dagar för
vardera föräldern reserverade.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019 med vissa
övergångsbestämmelser.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill göra det tryggare
att starta och driva företag
Publicerad 21 juni 2018

Regeringen tillsätter nu en utredning som ska se över
socialförsäkringssystemet för företagare. Regeringens
mål är att Sveriges företagare ska ha ett
socialförsäkringssystem som vid varje given tidpunkt
gör att egenföretagare, småföretagare och människor
som kliver in och ur företagarrollen känner samma
trygghet som andra.
Svårigheten med att på förhand veta vilken ekonomisk trygghet, vid till
exempel sjukdom eller när man får barn, är ett av de största hindren för att
våga starta eget. Rapporten från Entreprenörskapsbarometern 2016 visar att
de som kan tänka sig att bli företagare och de som redan är företagare anger
att mindre trygghet är den största nackdelen med att vara företagare. Inte
minst kvinnor drar sig för att starta eget av just den anledningen.

– För att fler människor ska se företagande som ett naturligt steg måste
trygghetssystemen fungera lika bra för ensamföretagaren som för den som är
anställd. Vi har tagit ett stort steg i rätt riktigt genom att förbättra
försäkringsskyddet för personer som startar företag genom att
uppbyggnadsperioden för sjukpenningen förlängs till 36 månader och
utvidgas till att även omfatta aktiebolag. Men mer behöver göras, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– En utredare ska se över hur vi kan förbättra sjukförsäkringen och på ett
sätt som bidrar till att socialförsäkringssystemet leder till ökad jämställdhet
genom att fler kvinnor vågar starta och driva företag, säger socialminister
Annika Strandhäll.
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Uppdraget ska redovisas senast den 30 juni 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny generaldirektör för
Myndigheten för vård- och
omsorgsanalys
Publicerad 21 juni 2018

Regeringen har utsett Jean-Luc af Geijerstam till
generaldirektör och chef för Myndigheten för vård- och
omsorgsanalys. Han har tidigare varit verksam i olika
chefsroller vid eHälsomyndigheten och har en bakgrund
som läkare. Jean-Luc af Geijerstam tillträder sin
befattning den 1 september 2018.
Myndigheten för vård- och omsorgsanalys följer upp och analyserar hälso-
och sjukvården, tandvården och omsorgen ur ett patient-, brukar- och
medborgarperspektiv. I uppdraget ingår att analysera hur vården och
omsorgen fungerar samt granska hur effektiva statens åtaganden och
verksamheter är på området. Myndigheten ska också bistå regeringen med
underlag och rekommendationer för effektivisering av statlig verksamhet och
styrning.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Ylva Johansson och Annika
Strandhäll deltar vid EPSCO i
Luxemburg
Publicerad 21 juni 2018 Uppdaterad 21 juni 2018

Torsdag den 21 juni deltar arbetsmarknads- och
etableringsminister Ylva Johansson och socialminister
Annika Strandhäll vid EU:s ministerrådsmöte för
sysselsättning, socialpolitik, hälso- och sjukvård samt
konsumentfrågor (EPSCO) i Luxemburg.
Vid mötet väntas ministrarna besluta om allmän inriktning om
arbetsvillkorsdirektivet, direktivet om balans mellan arbete och privatliv
samt förordningen om samordning av de sociala trygghetssystemen.

I förhandlingarna om arbetsvillkorsdirektivet har Sverige varit pådrivande för
att värna den svenska kollektivavtalsmodellen och arbetsmarknadens parters
autonomi, inklusive deras avtalsfrihet och ansvar att säkerställa ett fullgott
skydd åt arbetstagarna.

Läs mer om mötet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bättre behandling och
förebyggande arbete för att
eliminera hepatit
Publicerad 21 juni 2018 Uppdaterad 21 juni 2018

Situationen för patienter med hepatit C har förändrats
på senare år på grund av nya och effektiva
läkemedelsbehandlingar. Samtidigt finns svårigheter
när det gäller att nå ut med behandling. Därför får
Folkhälsomyndigheten i uppdrag att analysera hur
smittspridning av hepatit C kan hindras och
behandlingen förbättras.
– Hepatit C är en sjukdom som dödar många svenskar varje år. Om vi ska
lyckas med målet att eliminera hepatit är det viktigt att se över befintliga
system för att kunna bli effektivare i både behandling och förebyggande
arbete, säger socialminister Annika Strandhäll.

Sedan årsskiftet ingår läkemedel mot sjukdomen i högkostnadsskyddet för
alla patientgrupper. Kostnaderna för att behandla med de nya effektiva
läkemedlen har också sjunkit väsentligt jämfört med då de introducerades för
några år sedan. Samtidigt finns svårigheter när det gäller att nå ut med
behandling. Det finns också ett mörkertal kring antalet smittade.

Regeringen ger med anledning av detta Folkhälsomyndigheten i uppdrag att
analysera hur arbetet med att behandla, förebygga och förhindra
smittspridning av hepatit C kan förbättras. Underlaget ska bidra till att nå
WHO:s mål om eliminering av viral hepatit.

Folkhälsomyndigheten ska dessutom:
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se över hur systemet för testning, behandling och övervakning av hepatit
C bör utvecklas.
bedöma lämpliga metoder för screening och upptäckt av smittade. I detta
ingår att kartlägga och göra en bedömning av det totala antalet smittade,
att göra en bedömning av vilka metoder för screening som är mest
effektiva samt att föreslå arbetssätt för att återfå kontakt med
diagnosticerade patienter som tappat kontakten med sjukvården.
kartlägga och göra en bedömning av hur landstingen i högre utsträckning
kan erbjuda provtagning, behandling och/eller vaccination inom
exempelvis sprututbytesverksamheterna, kriminalvården och psykiatrin.

När det är lämpligt ska underlaget som Folkhälsomyndigheten tar fram också
inkludera insatser mot hepatit B.

Folkhälsomyndigheten ska genomföra uppdraget i dialog med
Smittskyddsläkarföreningen och Sveriges Kommuner och Landsting.
Uppdraget ska redovisas senast den 1 juni 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Uppdrag för ökad kunskap om
psykisk ohälsa bland barn och
unga
Publicerad 16 juni 2018 Uppdaterad 16 juni 2018

Regeringen ger Folkhälsomyndigheten i uppdrag att ta
fram en grundläggande webbaserad utbildning om
psykisk ohälsa och suicid bland barn och unga.
Utbildningen riktar sig mot ledare i ideella
organisationer som anordnar aktiviteter för barn och
unga.
- Som ledare i fotbollslaget eller musikskolan spelar man en stor roll för
barns och ungdomars trygghet och utveckling. Att ha bra verktyg med sig när
man upptäcker att någon mår dåligt är viktigt, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Utbildningen ska ha ett funktionshinders- och barnrättsperspektiv och vara
kostnadsfri för organisationerna.

Uppdraget ska genomföras i samråd med Socialstyrelsen och Myndigheten
för ungdoms- och civilsamhällesfrågor, samt i dialog med berörda ideella
organisationer. Folkhälsomyndigheten tilldelas 3 miljoner kronor under 2018
för uppdraget.

Utbildningen ska lanseras senast den 1 oktober 2019. Avstämning ska ske
med Regeringskansliet (Socialdepartementet) under arbetets gång.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

600 miljoner för en mer tillgänglig
vård
Publicerad 15 juni 2018

För att öka tillgängligheten, korta köerna och kunna
anställa bristkompetenser skjuter regeringen till 600
miljoner kronor till vården. Medlen kan användas av
landstingen för bland annat förstärkning under
sommaren.
– Regeringen har gjort historiskt stora satsningar på hälso- och sjukvården
under mandatperioden. Nu förstärks detta arbete ytterligare genom att 600
miljoner kronor fördelas till landstingen i en särskild satsning för ökad
tillgänglighet och kortade köer, säger socialminister Annika Strandhäll.

– De extra 600 miljonerna är ett välkommet tillskott som förstärker landsting
och regioners möjlighet att erbjuda en tillgänglig vård. Det är bland annat
positivt med en förstärkning till sommaren, säger Anders Henriksson, 1:e
vice ordförande Sveriges Kommuner och Landsting (SKL).

400 miljoner ska gå till ökad tillgänglighet och kortare köer. Medlen kan
användas av landstingen för bland annat förstärkning under sommaren,
mobila team i primärvården för en snabbare vård nära medborgaren samt
vårdteam med flera olika professioner.

– Landstingen har olika utmaningar och kan därför använda pengarna på det
sätt som möter deras problem bäst. Men det övergripande målet är att du
som patient ska få en trygg vård snabbare, säger socialminister Annika
Strandhäll.

200 miljoner ska gå till mer personal i vården, för att landstingen ska kunna
behålla eller anställa bristkompetenser. Det kan exempelvis röra sig om
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möjligheten att handleda yngre kollegor, rekryteringar samt åtgärder för att
uppmuntra medarbetare att jobba kvar.

– På kort sikt kan erfaren personal som vill arbeta efter 65 göra en enorm
skillnad i en ansträngd personalsituation. Det gäller framför allt inom de
bristspecialiteter som finns, exempelvis bland specialistsjuksköterskor och
specialistläkare, säger socialminister Annika Strandhäll.

Satsningarna bygger på en överenskommelse med Vänsterpartiet.
Genomförande sker genom tillägg till befintlig överenskommelse om
patientmiljarden med SKL.

Landsting Fördelade medel (kronor)
Stockholms län 136 781 995
Uppsala län 21 853 841
Södermanlands län 17 280 045
Östergötlands län 27 138 858
Jönköpings län 21 178 072
Kronobergs län 11 715 101
Kalmar län 14 447 098
Gotlands län 3 473 384
Blekinge län 9 462 674
Skåne län 79 701 616
Hallands län 19 244 884
Västra Götalands län 100 228 800
Värmlands län 16 634 264
Örebro län 17 720 899
Västmanlands län 16 073 814
Dalarnas län 16 965 320
Gävleborgs län 16 946 911

Västernorrlands län 14 607 014

Jämtlands län 7 702 585

Västerbottens län 15 930 941

Norrbottens län 14 911 883

Totalt 600 000 000



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Delbetänkandet Styrning och
vårdkonsumtion ur ett
jämlikhetsperspektiv överlämnat till
socialministern
Publicerad 15 juni 2018

I dag överlämnade regeringens särskilde utredare
Göran Stiernstedt formellt sitt delbetänkande i
utredningen Styrning för en mer jämlik vård (S 2017:08)
till socialminister Annika Strandhäll. Utredningen syftar
till att utreda hur vården kan bli mer jämlik och
behovsbaserad, samt hur skattemedel kan användas på
ett bättre sätt för att utveckla hälso- och sjukvården.
- Delbetänkandet visar tydligt att vi har problem med ojämlikhet inom
vården. Det stärker mig i övertygelsen om att vi måste fortsätta att investera.
Vården har inte råd med skattesänkningar, säger socialminister Annika
Strandhäll.

- Delbetänkandet belyser ett antal områden där stat och landsting gemensamt
behöver göra mer för att säkerställa en likvärdig, tillgänglig och
behovsanpassad vård i hela Sverige, säger socialminister Annika Strandhäll.

De delar som nu delredovisas är en kartläggning av socioekonomiska
skillnader i vårdutnyttjande och utgångspunkter för bättre styrning. I
delbetänkandet presenteras en tidig analys som kommer att ligga till grund
för det fortsatta arbetet med slutbetänkandet, som ska presenteras senast den
30 juni 2019.

Delbetänkandet innehåller bland annat följande analyser och överväganden:
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Vårdkonsumtion skiljer sig mellan olika grupper
Olika grupper konsumerar vård olika. Skillnader finns inte bara mellan
socioekonomiska grupper utan också mellan kön, åldersgrupper och
geografiska förutsättningar, däribland skillnad mellan stad och landsbygd.

Många faktorer påverkar måluppfyllelsen
Måluppfyllelsen i form av en mer jämlik och behovsbaserad vård påverkas
bland annat av förmågan att anpassa vården efter individers olika
förutsättningar och behov och medarbetarnas utrymme att göra prioriteringar
och att arbeta individanpassat. Vårdens struktur, organisation, arbetssätt och
kultur behöver skapa och tillvarata ett sådant utrymme.

Utredningen gör bedömningen att måluppfyllelsen inte främjas av hälso- och
sjukvårdens nuvarande struktur, med ett sjukhustungt system där både
utbudet av primärvård och tillgången till kontinuitet varierar mellan
landstingen.

Statens roll i styrningen är oklar
Staten har ofta en oklar roll i styrningen av vården och styr dessutom på
olika sätt direkt mot den professionella nivån. Därmed passerar statens
styrning ett flertal mellanliggande nivåer, inte minst huvudmännen, vilket är
problematiskt ur ett tillitsperspektiv.

Landstingens styrning är olikartad
När det gäller landstingens styrning konstateras att även om det finns
positiva tendenser inom kunskapsstyrningsområdet, agerar landstingen ännu
bara undantagsvis gemensamt och tar ett gemensamt nationellt ansvar för
hälso- och sjukvården. Tvärtom präglas landstingens styrning av stark
variation i nästan alla delar. En gemensam nämnare är att fasta ersättningar
används i ökad grad i vården, vilket kan vara positivt för måluppfyllelsen.

 

Bakgrund till utredningen
Regeringen beslutade den 18 december 2017 att utse en särskild utredare
med uppdrag att lämna förslag som syftar till att på ett effektivt sätt uppnå
målen i hälso- och sjukvårdslagen. I uppdraget ingår bland annat att göra en
översyn av vårdvalssystemen, att analysera hur ett långsiktigt hållbart system
för så kallade nätdoktorer kan skapas samt lämna förslag på hur
kontinuiteten i vården kan främjas genom att användandet av inhyrd
vårdpersonal minskas. 



Uppdraget ska slutredovisas senast den 30 juni 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Högspecialiserad vård i fokus för
regeringsuppdrag till
Socialstyrelsen
Publicerad 14 juni 2018 Uppdaterad 14 juni 2018

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att löpande
följa upp och återrapportera om genomförandet av, och
tidsplanen för, den nya beslutsprocessen för
nivåstrukturering av nationellt högspecialiserad vård.
- Inför varje beslut som fattas om nationellt högspecialiserad vård krävs
grundliga analyser, breda förankringsprocesser och god dialog med
landstingen. Socialstyrelsen får en viktig roll i att säkerställa väl
genomarbetade förslag, med konsekvenser för bland annat akutsjukvården i
ständig åtanke, säger socialminister Annika Strandhäll.

Uppdraget till Socialstyrelsen inkluderar hela processen, från att förslag till
vårdområden tas fram, till uppföljning av beslut om tillstånd för
högspecialiserad vård. Patientsäkerhet ska särskilt beaktas i uppföljningen.

Socialstyrelsen ska hålla Regeringskansliet (Socialdepartementet) uppdaterat
om hur arbetet fortskrider och årligen, senast den 15 december, lämna en
delredovisning.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialministern pratar E-hälsa i
Malmö och besöker äldreboende i
Staffanstorp
Publicerad 11 juni 2018

Onsdagen den 13 juni besöker socialminister Annika
Strandhäll Malmö för att tala på Region Skånes
konferens om E-hälsa. Dessutom görs ett
verksamhetsbesök på äldreboendet Pilegården i
Staffanstorp.
09:40-10:00 Talar på konferensen "E-hälsa, digitalisering och det nya
folkhemmet", Dag Hammarskjölds Torg 2, Malmö.

Läs mer och se hela programmet här. 

10.25-12:20 Verksamhetsbesök på äldreboendet Pilegården, Torget 7,
Staffanstorp.

Socialministern finns tillgängligt för intervjuer under dagen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bättre bemötande i sjukvården för
personer med psykisk ohälsa
Publicerad 10 juni 2018 Uppdaterad 10 juni 2018

Bemötandet inom hälso- och sjukvården av personer
med psykisk ohälsa ska bli bättre. Socialstyrelsen får nu
i uppdrag av regeringen att ta fram och sprida
utbildningsmaterial till personal som arbetar inom dessa
verksamheter.
– Psykisk ohälsa är vår tids stora folksjukdom. Människor som lider av
psykisk ohälsa ska bemötas på bästa tänkbara sätt oavsett vilken del av
vården man träffar. Ett bra bemötande är en förutsättning för bra vård, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Nätverket Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa (NSPH) publicerade förra
året en kartläggning över diskriminering i samband med psykisk ohälsa.
NSPH kunde bland annat visa att fyra av tio med erfarenhet av psykisk
ohälsa upplever att de har blivit orättvist bemötta inom psykiatrin.
Patienterna uttrycker i undersökningen även att det saknas kontinuitet, att
tillgängligheten till vård är dålig och att förekomsten av stafettläkare inom
psykiatrin och primärvården leder till brister i vården.

Uppdraget till Socialstyrelsen går ut på att ta fram och sprida ett
målgruppsanpassat utbildningsmaterial om bemötande i hälso- och
sjukvården av patienter med psykisk ohälsa. Utbildningsmaterialet ska rikta
sig till personal inom verksamheter i hälso- och sjukvården som möter
patienter med psykisk ohälsa.

Socialstyrelsen får för uppdragets genomförande använda 3 miljoner kronor
för 2018. Uppdraget ska utföras i samråd med
Diskrimineringsombudsmannen och Folkhälsomyndigheten och slutredovisas
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senast den 30 november 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Första mötet med patientrådet
Publicerad 09 juni 2018 Uppdaterad 09 juni 2018

För att löpande få ett patientperspektiv på aktuella
frågor inom svensk hälso- och sjukvård har regeringen
under våren beslutat att inrätta ett patientråd hos
socialministern. I dag måndag äger det första mötet rum
med huvudsakligt syfte att diskutera hur patientrådet
ska fungera framåt samt hur patientföreträdare kan
inkluderas mer som bollplank.
– Det är viktigt att säkerställa att patientperspektivet alltid står i fokus. Jag
träffar regelbundet olika slags patientorganisationer, men jag har saknat ett
gemensamt forum för att diskutera långsiktiga sjukvårdsfrågor med
patientföreträdare. Det ändrar vi på nu, säger socialminister Annika
Strandhäll.

En bredare krets organisationer har bjudits in till dagens möte för att
diskutera hur patientrådet ska utformas och vilka som ska företrädas i det.
Regeringen har bjudit in organisationer som representerar olika
patientgrupper, intresseorganisationer för äldre, med flera. I ett senare skede
kommer ledamöterna i patientrådet formellt att utses.

Det nya rådet kommer att fokusera på hälso- och sjukvårdsfrågor. Sedan
tidigare bjuder regeringen in till regelbundna möten med likartad utformning
gällande pension samt funktionsnedsättning.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Uppdrag för mer kunskap om
både ätstörningar och ADHD
Publicerad 09 juni 2018 Uppdaterad 09 juni 2018

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att se över
kunskapsläget kring två grupper. Det handlar dels om
vård av personer med ätstörningar, dels konsekvenser
för vuxna med diagnosen ADHD i samband med
exempelvis sjukskrivningar och arbetslöshet.
- Unga kvinnor är särskilt drabbade av olika typer av ätstörningar och
psykisk ohälsa. Det är ett samhällsproblem vi måste möta med mer kunskap.
Jag vill gärna se någon form av nationellt stöd till vården, säger
socialminister Annika Strandhäll.

- Alla som kan jobba ska också ges möjligheter att göra det. Vi ser att det
finns en risk att personer med ADHD-diagnos får sämre förutsättningar att
komma in på arbetsmarknaden efter arbetslöshet och sjukskrivning.
Samhället ska bättre kunna förstå och möta människor i behov av stöd, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Gällande uppdraget kring vård av personer med ätstörningar ska
Socialstyrelsen göra en bedömning av behoven för nationellt stöd till hälso-
och sjukvården i form av kunskapsstöd, alternativt nationella riktlinjer. 1
miljon kronor avsätts. Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet
senast den 15 november 2019.

Uppdraget gällande vuxna med ADHD handlar om att öka kunskapen om
hur diagnosen påverkar möjligheterna att komma tillbaka till
arbetsmarknaden efter sjukskrivning eller längre arbetslöshet. Uppdraget ska
genomföras i samråd med Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan. 2
miljoner kronor avsätts. Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet
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senast den 15 juni 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Rätt att vara med på inskolningen
och för båda föräldrar att följa med
till mödravården
Publicerad 08 juni 2018

Regeringen föreslår i ett lagförslag att den förälder som
inte är gravid ska få rätt till föräldrapenning för att följa
med till mödravården från och med sextionde dagen
innan beräknad förlossning. Dessutom föreslås att en
förälder får rätt till föräldrapenning för att delta vid
barnets inskolning till förskolan och skolan även om
föräldern bara är tillgänglig vid behov utan att delta i
verksamheten under den senare delen av inskolningen,
något som inte går idag.
Inskolningen i förskolan sker ofta gradvis, och i slutet innebär det i många
fall att föräldrarna bara ska vara tillgängliga och i närheten, men inte delta i
själva verksamheten. Nu föreslår regeringen förändringar så att föräldrar ska
ha rätt till föräldrapenning för att delta vid barnets inskolning även om
föräldern inte är tillsammans med barnet på exempelvis förskolan under hela
dagen. Det förenklar framförallt för föräldrar som inte har en flexibel
arbetssituation.

– När man väntar barn är det ofta regelbundna kontroller hos mödravården.
Det är ett bra sätt att förbereda sig för föräldraskapet och känns många
gånger viktigt för båda föräldrarna. Nu gör vi det lättare för papporna att
följa med, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vi gör det enklare för föräldrar att delta vid barnets inskolning.
Arbetsmarknaden ser olika ut och vi tycker att även den som inte har
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flexibla arbetstider ska kunna delta aktivt i en ordentlig inskolning, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Föräldraledighet för mödravårdsbesök och inskolning med föräldrapenning
ska enligt förslaget undantas från huvudregeln att föräldraledighet får delas
upp i högst tre perioder varje kalenderår. Regeringen gör förändringarna i
syfte att uppnå ett mer jämställt föräldraskap och för att säkerställa att båda
föräldrarna kan vara med på besök hos mödravården och att en förälder med
föräldrapenning ska kunna delta vid inskolningen av sina barn i exempelvis
förskolan.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nya regler för bostadsbidrag ska
minska antalet skuldsatta
barnfamiljer
Publicerad 07 juni 2018 Uppdaterad 07 juni 2018

I en proposition om regelförenklingar inom den
ekonomiska familjepolitiken föreslår regeringen att
avstämningen av bidragsgrundande inkomster ska ske
tidigare. Förslaget är tänkt att underlätta för barnfamiljer
med knapp ekonomi.
– I dag kan det dröja över två år från det att en familj söker bostadsbidrag till
dess att de får veta om någon del av det utbetalade bidraget ska betalas
tillbaka. Det innebär att barnfamiljer med låg inkomst blir
återbetalningsskyldiga och hamnar i skuld. Så kan vi inte ha det, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Ungefär en tredjedel fick för högt bostadsbidrag och ungefär 14 procent för
lågt enligt senaste inkomstavstämningen år 2016. Regeringen föreslår nu att
avstämningen av bidragsgrundande inkomster ska ske tidigare.

Detta ökar sannolikheten för att den ekonomiska situationen är oförändrad
för den som ska betala tillbaka pengar, vilket i sin tur ökar sannolikheten för
att antalet som blir skuldsatta på grund av återbetalningskrav blir färre.
Dessutom innebär det att den som har rätt till ett högre bidrag får
tilläggsutbetalningen snabbare.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Generösare föräldrapenning för
föräldrar till barn som är sjuka eller
har funktionsnedsättning
Publicerad 06 juni 2018 Uppdaterad 06 juni 2018

För att främja ett jämställt och modernt föräldraskap vill
regeringen ändra reglerna för föräldrar med sjuka och
funktionsnedsatta barn. Båda föräldrarna ska enligt det
nya förslaget kunna få tillfällig föräldrapenning när de
behöver delta i behandling eller kurser som rör barnet.
– Samhällets stöd ska vara flexibelt och anpassas efter att föräldrars och
barns situationer kan se olika ut. Föräldrar till sjuka barn eller barn som har
en funktionsnedsättning kan ha svårt att få ihop vardagen och kan ha ett
stort stödbehov. Det är viktigt att underlätta situationen för de här
föräldrarna, säger socialminister Annika Strandhäll.

Föräldrar till sjuka barn eller barn med funktionsnedsättning är en grupp som
kan behöva vara borta från jobbet för att delta vid behandling eller en kurs i
att vårda barnet. Regeringen vill ändra reglerna så att dessa föräldrar kan få
tillfällig föräldrapenning för samma barn samtidigt när de behöver avstå från
arbete vid den här typen av kurser och behandling. Idag finns inte
möjligheten för båda föräldrarna att få ersättning vid denna typ av ledighet
samtidigt.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen och Saco studentråd
arrangerar samtal om psykisk
ohälsa
Publicerad 01 juni 2018 Uppdaterad 01 juni 2018

Måndag den 4 juni bjuder regeringen och Saco
studentråd in till ett rundabordssamtal för att diskutera
orsaksfaktorerna bakom den utbredda psykiska ohälsan
hos landets studenter.
- Under den här mandatperioden har vi fördubblat satsningarna för att
förbättra den psykiska hälsan, men mer behöver göras. Studenter hör till de
grupper som drabbas värst av den stress- och orosrelaterade ohälsan och
därför är det viktigt att vi tillsammans hittar fungerande åtgärder, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Dagens studenter utgör den grupp i samhället som mår allra sämst. Samtidigt
rapporterar Saco om alarmerande ohälsa bland akademiker, framförallt hos
kvinnor inom välfärdsyrken. Regeringen och Saco studentråd vill lyfta upp
denna viktiga fråga på bordet och arrangerar därför ett rundabordssamtal.

Tid: Måndag 4 juni kl 11.00-13.00
Plats: Rosenbad, Rotundan

Från regeringen medverkar socialminister Annika Strandhäll och minister för
högre utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson.
Ministrarna finns tillgängliga för intervjuer.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Svensk sjukvård ska komma
närmare
Publicerad 01 juni 2018 Uppdaterad 01 juni 2018

Sedan mars 2017 arbetar regeringens särskilde
utredare Anna Nergårdh med moderniseringen av
svensk hälso- och sjukvård. Det handlar om att
långsiktigt stärka svensk primärvård och den nära
vården. Utredningen heter Samordnad utveckling för
god och nära vård. Idag överlämnades det andra
delbetänkandet till socialminister Annika Strandhäll.
– Vården behöver komma närmare medborgarna och vi måste satsa på
vårdens medarbetare. Det måste vara samhällets löfte. Här har vi tydliga
förslag på steg mot en närmare vård som bättre svarar upp mot framtidens
behov, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Det är inte ett eller två enskilda förslag som kan göra skillnad, men väljer
man att gå vidare med förslagen i sin helhet är det en primärvårdsreform som
förändrar hela vården, säger regeringens primärvårdsutredare Anna
Nergårdh.

– Jag är positiv till utredningens förslag om rätten till en fast läkare. Vi
behöver stärka patientens rätt till en fast läkare som har ett övergripande och
samordnande ansvar för all din vård, säger socialminister Annika Strandhäll.

Svensk hälso- och sjukvård har i ett historiskt perspektiv dominerats av
satsningar på akutsjukhus och annan specialiserad vård. I internationella
jämförelser har svensk vård goda resultat när det gäller medicinsk kvalitet,
men sämre utfall i jämförelser när det gäller kontinuitet, patienters
delaktighet och tillgänglighet till vården för medborgarna. Regeringen menar
att Primärvården är den del av svensk hälso- och sjukvården som har bäst
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förutsättningar att se till personers hela vårdbehov. Därför är regeringens
målsättning att öka patienternas möjligheter att i första hand alltid kunna
vända sig dit för att få en bedömning och hjälp. Idag sitter för många för
länge i väntrum på akuten istället.

Utredaren föreslår bland annat följande:

- Ett nationellt utformat uppdrag för primärvården
En modernisering av primärvårdens uppdrag i hälso- och sjukvårdslagen
föreslås, där det ska framgå att primärvården ska vara platsen dit
befolkningen i första hand ska vända sig.

- Målbild och färdplan
Utredningen vill att patientens delaktighet stärks och att det görs tydligare att
primärvården är navet i vård och omsorg. De föreslår också nationella
samråd om genomförandet, som samlar representanter för såväl lokal som
regional och statlig nivå för att följa resultaten. Primärvårdens uppdrag ska
bli tydligare, och det som erbjuds ska vara mer lika var man än bor i landet.

- Behovet av ökade möjligheter till uppföljning på aggregerad nivå
Utredningen föreslår att landsting/regioner ska rapportera in uppgifter från
utförare inom primärvården till en nationell databas. Detta behövs för
statistik och forskning på området och för att följa omställningen av hälso-
och sjukvården.

- Kontinuitet i primärvården
Utredningen föreslår ett förtydligande av patientens möjlighet att få tillgång
till och välja en fast läkarkontakt i primärvården. En hög patientsäkerhet
förutsätter en god arbetsmiljö, den som är fast läkarkontakt i primärvården
ska ha möjlighet att utföra uppdraget på ett säkert sätt. För att minska bristen
på allmänläkare inom primärvården föreslår utredningen fler
specialiseringstjänster (ST).

- Ändamålsenlig administration – intyg och signering
Utredningen bedömer att det kan finnas anledning att se över om
förutsättningarna för en mer professionsneutral reglering av intygsskrivande i
vissa fall. Utredningen föreslår att regeringen ger berörda myndigheter i
uppdrag att se över sina krav på intyg. Det vill säga möjlighet för fler
yrkesgrupper än läkare att skriva intyg.

- Ökad tillgänglighet
Utredningen anser att vårdcentraler/primärvården i större utsträckning ska



kunna ta hand om det som är primärvårdens uppdrag snabbare. Det gör att
öppettiderna kan behöva ökas jämfört med idag på vissa håll. Man ska inte
behöva vända sig till en akutmottagning med sådant som är primärvårdens
uppdrag och som kan tas omhand där.

Utredningen föreslår att samtliga föreslagna lagändringar ska träda i kraft
den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nytt kunskapscentrum för
läkemedel i miljön
Publicerad 31 maj 2018 Uppdaterad 31 maj 2018

Regeringen ger Läkemedelsverket i uppdrag att inrätta
ett kunskapscentrum för läkemedel i miljön. Centrumet
ska bland annat arbeta för att öka kunskapen om
läkemedels miljöeffekter.
– Läkemedel är en viktig del av den moderna hälso- och sjukvården. Men
när läkemedel kommer ut i miljön orsakar det problem, både för djur och
människor, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vi förväntar oss att det nya kunskapscentrumet vid Läkemedelsverket
innebär att kunskapen om läkemedels spridning och effekter i miljön
uppmärksammas ytterligare. Målet är att arbetet ska bidra till en ökad
miljöhänsyn kopplat till läkemedel såväl i Sverige som inom EU, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen ger Läkemedelsverket i uppdrag att inrätta och ansvara för ett
kunskapscentrum för läkemedel i miljön.

Kunskapscentrumet för läkemedel i miljön ska bidra till att samla svenska
aktörer och utgöra en plattform för dialog och samarbete. Centrumet ska
även ta sin utgångspunkt i arbetet som bedrivs för ökad miljöhänsyn i EU:s
läkemedelslagstiftning och internationellt.

Arbetet ska påbörjas och börja planeras efter dagens beslut.
Läkemedelsverket ska också under 2018 leverera en långsiktig
verksamhetsplan för 2019 till 2023.

Satsningen på ett kunskapscentrum presenterades i budgetpropositionen för
2018, men det är idag som regeringen beslutat att det ska inrättas vid
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Läkemedelsverket i Uppsala. Fem miljoner kronor årligen finns avsatt för
arbetet från 2018 och framåt.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Presentationen av framtidens vård
Publicerad 31 maj 2018 Uppdaterad 31 maj 2018

Fredagen den 1 juni tar socialminister Annika Strandhäll
emot Anna Nergårdhs delbetänkande om en god och
nära vård. Där presenteras konkreta förslag kring det
fortsatta arbetet med omställningen av svensk hälso-
och sjukvård.

Tid: 1 juni 2018 kl. 09.00 till kl. 09.45
Plats: Rosenbad Konferenscenter

Upplägget skiljer sig något från ordinarie pressträffar. Företrädare för
professionen och patienterna finns i publiken och kommer även de att få
möjlighet att ställa frågor.

Socialminister Annika Strandhäll och utredare Anna Nergårdh kommer att
hålla en ca 20 minuter lång dragning. Därefter ca 15 minuter för frågor.

Minister och utredare finns tillgängliga för enskilda intervjuer efteråt.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll, Damberg och Bucht till
Norrtälje för grön energi och smart
vård
Publicerad 30 maj 2018 Uppdaterad 30 maj 2018

Torsdagen den 31 maj gör socialminister Annika
Strandhäll, närings- och innovationsminister Mikael
Damberg samt landsbygdsminister Sven-Erik Bucht
flera verksamhetsbesök i Norrtälje.

Program:

11.45: Information om den kommunala elbilspoolen och satsningen på
laddstolpar.

12:00: Statsråden äter lunch på ett äldreboende och diskuterar med de äldre.

12.50: Besök på Campus Roslagen med information om
"Utvecklingscentrum för vatten" och bygge av miljövänliga studentbostäder.

14:00: Besök på Norrtälje Sjukhus, tiohundra. Ett av Sveriges bäst
fungerande samarbeten mellan kommunal omsorg och landstingsdriven
sjukvård. Endast socialministern på denna del.

Media är välkomna att delta.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Strandhäll inviger
”nya” eHälsomyndigheten i Kalmar
Publicerad 28 maj 2018 Uppdaterad 28 maj 2018

Den 14 juni 2016 meddelade regeringen att
eHälsomyndigheten omlokaliseras från Stockholm till
Kalmar. Onsdagen den 30 maj är det dags för invigning
av de nya lokalerna i Kalmar.

Tid: 30 maj 2018 kl. 14.00 till kl. 15.00
Plats: Södra Långgatan 60, Kalmar

– Sverige ska bli bäst i världen på e-hälsa och att använda digitaliseringens
kraft i vård och omsorg till 2025. I det arbetet spelar myndigheten i Kalmar
en avgörande roll, säger socialminister Annika Strandhäll.

Omlokaliseringen är ett led i arbetet för att öka den statliga närvaron i hela
landet. "Människor, orter och hela bygder ska inte överges av staten", sa
statsminister Stefan Löfven när omlokaliseringen presenterades. Kalmar län
ligger relativt lågt sett till både antal statligt anställda och antal statliga
huvudkontor.

eHälsomyndigheten påbörjade etableringen i Kalmar hösten 2016. I dag har
eHälsomyndigheten 132 medarbetare i Kalmar. Utöver dem finns ett 20-tal
medarbetare som ännu inte påbörjat sina anställningar samtidigt som
rekrytering pågår till ytterligare 15 tjänster. Den 1 maj i år flyttade
myndighetens säte från Stockholm till Kalmar.

Media är välkomna att närvara vid invigningen. Det finns också möjlighet att
efter invigningen ställa frågor till socialminister Annika Strandhäll och
generaldirektör Janna Valik.
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Föranmälan görs senast tisdag den 29 maj till: Lars Kämpe, pressansvarig
eHälsomyndigheten, 076-144 40 57, lars.kampe@ehalsomyndigheten.se.

Program onsdag 30 maj:

14.00 
Socialminister Annika Strandhäll och Generaldirektör Janna Valik inviger
lokalerna.

14.20 
Tid för media. Möjlighet till enskilda intervjuer under rundvandringen.

14.30 
Rundvandring.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fler skadliga nätdroger
narkotikaklassas
Publicerad 26 maj 2018 Uppdaterad 26 maj 2018

Elva nya psykoaktiva substanser ska nu klassificeras
som narkotika eller hälsofarliga varor. Det innebär att
det blir olagligt att hantera substanserna.
– Unga människor dör av droger som de kan beställa hem på nätet. Det kan
aldrig accepteras. Nu narkotikaklassar vi ytterligare farliga substanser, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Från regeringens sida är det hög prio att vara snabba med att
narkotikaklassa och förbjuda nya skadliga droger. Det kan vara en fråga om
liv och död, säger socialminister Annika Strandhäll.

Följande fem substanser klassificeras nu som narkotika:

flualprazolam
nitrazolam
3-metoxieticyklidin (3-MeO-PCE)
3-hydroxifencyklidin (3-HO-PCP)
3-fluoroetamfetamin (3-FEA)

Följande sex substanser klassificeras som hälsofarliga varor:

NEiH
3F-alfa-PVP
4-fluoroetamfetamin (4-FEA)
3-hydroxieticyklidin (3-HO-PCE)
4-hydroxibutyrfentanyl
isopropyl-U-47700
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Samtliga substanser som föreslås bli klassificerade som hälsofarliga varor är
beslagtagna i Sverige, flera av substanserna som narkotikaklassas har hittats
vid obduktion av döda. Flera fall av akut förgiftning har rapporterats.

Uppdelningen i narkotika och hälsofarliga varor beror oftast på att
kunskapen om hälsoeffekterna är större hos de substanser som klassificeras
som narkotika. Hälsofarliga varor behöver inte alltid vara mindre farliga. När
effekterna blir mer kända kan hälsofarliga varor klassificeras om till
narkotika.

Olovlig hantering av en hälsofarlig vara kan ge fängelse i upp till ett år.
Straffen för olovlig hantering av narkotika är betydligt strängare: Straffskalan
för narkotikabrott av normalgraden är fängelse i högst tre år. För synnerligen
grovt narkotikabrott är straffskalan fängelse i lägst sex och högst tio år.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Kortare väg till att bli
specialistläkare genom
bastjänstgöring
Publicerad 25 maj 2018 Uppdaterad 25 maj 2018

Regeringen tar nu nästa steg i arbetet med att
modernisera läkarutbildningen. I det nya förslaget, som
beslutades i en lagrådsremiss torsdagen den 24 maj,
föreslås att allmäntjänstgöringen (AT) ska tas bort.
Dessutom föreslår regeringen att en bastjänstgöring
(BT) inrättas som en fristående första del i
specialiseringstjänstgöringen.
– Vi har ett stort problem idag med att många läkarstudenter får vänta
onödigt länge på en AT-plats. Genom att korta vägen till att bli färdig
specialist får läkarna fler yrkesverksamma år som specialistläkare vilket är
bra för vården, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Människor ska alltid ha tillgång till en bra vård, oavsett vem man är eller
var man bor. Därför är det viktigt att vi får en modern läkarutbildning på
plats som rustar blivande läkare med verktyg, kunskap och kompetens som
kommer att ge människor snabbare vård, bättre patientsäkerhet och i
grunden en mer jämlik hälsa, säger minister för högre utbildning och
forskning Helen Hellmark Knutsson.

Förslaget bygger på att läkarutbildningen förlängs med en termin till sex år
och efter läkarexamen ska den enskilde direkt kunna ansöka om
läkarlegitimation hos Socialstyrelsen. Förslaget innebär därför att läkarnas
allmäntjänstgöring (AT) tas bort.

Läkarnas specialiseringstjänstgöring, det vill säga den vidareutbildning de
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genomgår för att bli specialister inom olika områden, ska inledas med en
gemensam introduktion för alla. Den gemensamma introduktionen ska
benämnas bastjänstgöring (BT) och vara obligatorisk även för de som har sin
läkarutbildning från andra länder än Sverige när man ska bli svensk
specialistläkare. En stor del av dem som får sin läkarlegitimation i Sverige
har sin utbildning från ett annat land – ofta ett EU-land. Längden på en
basttjänstgöring kan variera då den ska bygga på att man uppnått vissa
kunskapsmål snarare än genomgått en viss tids utbildning. Den lägsta tillåtna
sammanlagda tiden för specialiseringstjänstgöring, inklusive BT, höjs dock
från fem till fem och ett halvt år.

Tanken med förslaget är bland annat att vägen till att bli färdig specialist ska
gå betydligt snabbare. Detta sker exempelvis genom att man inte ska behöva
vänta på en AT-plats – vilket idag kan ta upp till cirka två år – utan snabbare
kunna få en BT. Detta bland annat då formerna för bastjänstgöring föreslås
vara mer flexibla än formerna för allmäntjänstgöring, och BT-platserna
därför kan anordnas på fler platser i vården.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020. De som påbörjat sin
läkarutbildning i Sverige före detta datum och slutför utbildningen enligt nu
gällande examenskrav berörs dock inte av de nya reglerna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Miljardsatsning för en närmare
vård och kortade köer - Nu betalas
den första patientmiljarden ut till
landstingen
Publicerad 24 maj 2018 Uppdaterad 24 maj 2018

Idag har regeringen beslutat att betala ut
Patientmiljarden, pengar varje landsting får av staten
under 2018 för bättre tillgänglighet, närmare vård och
kortare köer.
– Vi gör de största satsningarna på sjukvården i modern tid. Att korta köerna
i vården är en prioriterad fråga för regeringen. Vården ska vara trygg, det
kräver fortsatta satsningar på välfärden, inte skattesänkningar, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Patientmiljarden är en stor vårdsatsning som presenterades i
budgetpropositionen för 2018, som innebär att landstingen ges ekonomiskt
stöd för att förstärka vårdgaranti och införa patientkontrakt. Detaljerna för
genomförandet har beslutats i överenskommelse med Sveriges Kommuner
och Landsting (SKL). Nu har alla landsting lämnat in handlingsplaner för
genomförandet. Regeringen har godkänt handlingsplanerna och fördelar nu
en miljard kronor.

– Patientmiljarden är en viktig pusselbit för att förbättra tillgängligheten för
patienterna och korta vårdköerna. Nu förväntar jag mig ett aktivt arbete i
alla landsting med tydliga resultat. Det är olika vad som behöver prioriteras
men tydligt att alla kan bli bättre, säger socialminister Annika Strandhäll.

Landsting och regioner ska skicka in årliga handlingsplaner under de år
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patientmiljarden ska finnas (2018–2021). Enligt överenskommelsen ska
landstingen uppfylla vissa grundläggande krav för att få ta del av medlen.
För 2018 innebär kraven att landstingen ska förbereda införandet av
förstärkt vårdgaranti inom primärvården samt förbereda införandet av den
infrastruktur som krävs för att på sikt kunna införa patientkontrakt.

490 miljoner kronor ska gå till att stötta införandet av den förstärkta
vårdgarantin i primärvården som regeringen vill införa från den 1 januari
2019, där patienten inom tre dagar ska få en medicinsk bedömning från
legitimerad vårdpersonal (jämfört med dagens sju dagar för att få träffa
läkare). Det innebär att du som patient snabbare ska kunna räkna med att få
komma till vården och få rätt stöd och hjälp.

490 miljoner kronor går till att stödja införandet av patientkontrakt, som är
en sammanhållen plan över inplanerade vårdinsatser som gör patienten mer
delaktig i sin vård och ett arbetssätt som bevisat sig fungera väl i Halland,
Kalmar och Norrbotten. Landsting och regioner ska under 2018 säkerställa
att det finns rutiner för att erbjuda patienter fast vårdkontakt samt se till att
patienter i högre grad kan få en tid till nästa vårdbesök/kontakt i direkt
anslutning till ett besök. Patientens egna önskemål och behov är viktiga. 

20 miljoner kronor går till SKL och Socialstyrelsen för insatser kopplade till
arbetet med förstärkt vårdgaranti och inrättandet av patientkontrakt. 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bättre uppföljning som en del i
regeringens arbete för att korta
vårdköerna
Publicerad 24 maj 2018 Uppdaterad 24 maj 2018

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att utveckla
sitt arbete med att följa upp hälso- och sjukvårdens
tillgänglighet med fokus på väntetider.
Att följa och utveckla uppföljningen av vårdens tillgänglighet är viktigt för
att vården också ska kunna förbättra den. Det är ett viktigt verktyg för
landstingen som levererar vården. Socialstyrelsen har ett uppdrag att samlat
redovisa tillgänglighet och väntetider. Regeringen vill att det utvecklas.

– Att korta köerna i vården är av största vikt för en trygg och tillgänglig vård
för vanligt folk i hela landet. Det är landstingen som är ansvariga för
utförandet av vården. För att de ska kunna korta köerna och för att
regeringen ska kunna se resultat av de historiskt stora satsningar som görs så
krävs mer och bättre uppföljning. Flera av landstingen behöver göra mer,
säger socialminister Annika Strandhäll.

I det nya uppdraget ingår att göra djupare orsaksanalyser för sjukdomar med
speciellt långa väntetider. Det kan också gälla områden där många patienter
väntar eller där det finns särskilt stora skillnader i väntetider över landet.
Socialstyrelsen ska även fortsätta arbetet med rapportering av väntetider vid
akutmottagningar och vidareutveckla uppföljning av väntetider enligt
principen patientens väg genom vården.

– När problemen och skillnaderna är allt för stora i landet kring samma
diagnos behövs det en djupdykning för att kunna komma åt det
bakomliggande. Alla landsting behöver titta särskilt på hur de kortar väntan i
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vården i deras region, säger socialminister Annika Strandhäll.
Socialstyrelsen ska i uppdraget samråda med landstingen och regionerna,
företrädare för patientorganisationer samt SKL.

Socialstyrelsen ska senast den 1 september 2018 lämna in en övergripande
plan till Socialdepartementet över hur myndigheten avser att arbeta med
uppdraget. Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast den 31
mars 2019.

Regeringen har idag även fattat beslut om utbetalning av en miljard till
landstingen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ungas egna förslag om hur
psykiska hälsan kan förbättras
Publicerad 21 maj 2018 Uppdaterad 21 maj 2018

I utredningen ”Ungas beställning till samhället” har
regeringens nationella samordnare inom psykisk hälsa,
Kerstin Evelius, frågat unga själva vad de anser att
samhället kan göra för att förbättra deras psykiska
hälsa. Utredningen har nu lämnats över till
socialminister Annika Strandhäll.
– Hela samhället är förlorare när barn och unga lider av psykisk ohälsa.
Regeringen har fördubblat de statliga resurserna till arbetet med psykisk
ohälsa, men det räcker inte. Samhället måste göra mer. Att tidigt upptäcka
barn och unga som mår dåligt är avgörande, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Vill vi motverka psykisk ohälsa är det avgörande att satsa på den
kommande generationen, och för att lyckas måste vi lyssna på dem och ta
deras kunskap om sin egen situation på allvar. Och agera efter det. Det här är
inte bara en beställning till regeringen, utan till oss alla, säger Kerstin
Evelius, Nationell samordnare för psykisk hälsa.

– Våra röster är aldrig lika mycket värda som de vuxnas. Därför känns det
bra att vi nu blir tagna på allvar, ända upp på regeringsnivå, säger Jaqueline
Stål, en av de ungdomar som varit med och tagit fram förslagen.

"Ungas beställning till samhället" är ett initiativ från Nationell samordnare
inom området psykisk hälsa (S2015:09) och arbetet har skett i samarbete
med Sveriges Psykologförbund. Utgångspunkten i utredningen har varit att
vuxna måste börja med att fråga unga vilka förändringar de själva vill se i
samhället för att förbättra deras psykiska hälsa, och sedan göra de
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förändringar som behövs.

I utredningen att lämnas en rad förslag till förbättringar. Bland annat föreslås
att regeringen ger Skolverket i uppdrag genomföra en översyn av hur
kunskap om psykisk och psykosocial hälsa och ohälsa kan integreras i
läroplanen, samt att psykisk och psykosocial hälsa ska inkluderas i
hälsobesöken inom elevhälsan.

Förslagen kommer nu att analyseras i regeringskansliet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Cancervården ska stärkas och bli
mer långsiktig
Publicerad 20 maj 2018 Uppdaterad 20 maj 2018

Regeringen har beslutat om en ny långsiktig inriktning
för det nationella arbetet med cancervården. Detta för
att korta köer och möta de utmaningar som
cancervården står inför. Det handlar bland annat om att
stärka det förebyggande arbetet, ta tillvara
digitaliseringens möjligheter och ge rätt stöd vid
rehabilitering av cancersjuka.
– En bra cancervård är en ödesfråga för Sverige. Prognoser visar en kraftig
ökning av antalet cancerpatienter i framtiden, därför måste vi få ett starkare
långsiktigt arbete med cancervården. Med den långsiktiga inriktningen tar vi
ett nationellt helhetsgrepp om cancervården, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Den nya inriktningen har mål om att öka tillgängligheten till cancervården –
regeringens långsiktiga mål är en cancervård utan onödiga väntetider – och
att rehabiliteringen bör inledas tidigt. Hela vårdförloppet ska utgå utifrån
patientens individuella behov, från förebyggande och tidig upptäckt av
cancer till rehabilitering, uppföljning, palliativ vård och vård i livets
slutskede. Regeringen vill se ett tydligare patient- och närståendeperspektiv i
cancervården. De regionala cancercentrumen har en viktig funktion för
framtidens cancervård.

I regeringens nationella cancerarbete blir fokus större på behovet av att
arbeta med livsstilsfrågor så som alkohol, tobak, matvanor och fysisk
aktivitet. Forskning visar att det finns en tydlig koppling mellan detta och
nya cancerfall.
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Den långsiktiga inriktningen fokuserar främst på arbetet fram till 2025, men
innehåller både en vision och mål som sträcker sig längre.

– Vi måste ha fokus på hela vårdkedjan och inte bara enstaka delar av att
upptäcka och behandla cancer. Dessutom slår vi fast ett tydligt mål om att få
bort alla onödiga väntetider från cancervården. Det handlar om patienternas
trygghet, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen har beslutat om tre nya regeringsuppdrag för att förbättra
och modernisera cancervården:

Uppdrag för bättre rehabilitering och trygghet efter
cancerbehandling

Försäkringskassan får i uppdrag att analysera och lämna förslag på hur
myndigheten kan bidra till en förbättrad rehabilitering och ge mer stöd för
återgång till arbete för människor som fått cancer.

– Rehabiliteringen måste fungera och att alla måste ges det stöd de behöver
för att kunna komma tillbaka till jobbet igen efter en cancerbehandling.
Samarbetet mellan Försäkringskassan och vården måste fungera bra, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Försäkringskassan ska analysera och ta tillvara på erfarenheterna av
projektet Flexibel sjukskrivning, som har bedrivits i Försäkringskassans
västra region i samverkan med onkologin i Västra Götalandsregionen. Syftet
har varit att erbjuda patienter med behandling och rehabilitering för en
cancerdiagnos en flexibel sjukskrivning.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 28 januari 2019.

Uppdrag om digital teknik i cancervården

Myndigheten för vård- och omsorgsanalys får i uppdrag att analysera hur
olika typer av digitala stöd och teknik kan bidra till en mer jämlik, effektiv
och tillgänglig cancervård med ökad delaktighet från patienter. I uppdraget
ingår att genomföra en hearing, och myndigheten ska ta fram
rekommendationer om hur verksamheten kan bedrivas framåt på olika plan
för att de möjligheter som finns ska kunna tas tillvara på bästa sätt.

– Digitala lösningar ger stora möjligheter för både patienter och
vårdpersonalen, och Sverige måste bli bättre på att ta tillvara på



möjligheterna, säger socialminister Annika Strandhäll.

Myndigheten för vård- och omsorgsanalys får för uppdragets genomförande
använda två miljoner kronor. Uppdraget ska redovisas till
Socialdepartementet senast den 30 september 2019.

Uppdrag att genomföra framtidsinriktad omvärldsanalys om
förändringar och utvecklingstendenser inom
cancerscreening

Socialstyrelsen ska kartlägga vilka utvecklingstendenser och ny forskning
som finns inom området screening för cancer. Detta kan underlätta
kommande bedömningar och införande av nya screeningprogram inom
cancerområdet.

– Screening för cancer är en viktig del i vården. Vi måste se till att den
svenska cancervården ständigt utvecklas och följer med i forskningen, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Myndigheten ska göra en uppdatering av den generella modellen för att
bedöma, föra in och följa upp screeningprogram.

Uppdraget ska redovisas senast den 15 april 2019



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se bättre
rehabilitering och trygghet efter
cancerbehandling
Publicerad 20 maj 2018 Uppdaterad 20 maj 2018

Regeringen vill se en bättre rehabilitering för
cancerpatienter. Som en del i detta får
Försäkringskassan i uppdrag att analysera och lämna
förslag på hur man kan ge bättre stöd tillbaka till hälsa
och arbete för de som fått cancer. Samverkan mellan
Försäkringskassan och de regionala cancercentrumen
ska också utvecklas.
– Antalet personer som får cancer kommer att öka kraftigt i framtiden.
Rehabiliteringen måste fungera och alla måste ges det stöd de behöver för att
kunna komma tillbaka till jobbet igen efter en cancerbehandling. Samarbetet
mellan Försäkringskassan och vården måste fungera bra och den enskilde
människans behov stå i centrum säger, socialminister Annika Strandhäll.

Försäkringskassan ska analysera och ta tillvara på erfarenheterna av
projektet Flexibel sjukskrivning, som har bedrivits i Försäkringskassans
västra region i samverkan med onkologin i Västra Götalandsregionen. Syftet
har varit att erbjuda patienter med behandling och rehabilitering för en
cancerdiagnos en flexibel sjukskrivning. Det handlar bland annat om att
variera sjukskrivningsgraden under vårdförloppet.

– Ett nära samarbete mellan Försäkringskassan och cancervården är en
framgångsfaktor och regeringen vill gärna se att liknande samarbete
utvecklas i fler delar av landet. Därför behöver Försäkringskassan och de
regionala cancercentren utveckla sitt samarbete. Flexibilitet och anpassning
till individens behov är förutsättningen, säger socialminister Annika
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Strandhäll.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 28 januari 2019.

 



Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Socialdepartementet

Förslag till en modernare
könstillhörighetslagstiftning
Publicerad 19 maj 2018 Uppdaterad 19 maj 2018

Regeringen vill ersätta den nuvarande lagen om
könstillhörighet med två nya lagar: en lag om vissa
kirurgiska ingrepp i könsorgan och en lag om ändring
av det kön som står i folkbokföringen, det som brukar
kallas ”juridiskt kön”. Den nya lagstiftningen innebär att
ändring i folkbokföringen skiljs från medicinsk vård och
behandling.
– Transpersoner drabbas i högre grad än samhället i stort av psykisk ohälsa.
Vi vill ge transpersoner mer makt över sina liv, sina kroppar och sin identitet.
Vår föreslagna modernisering av könstillhörighetslagen är ett viktigt steg i
rätt riktning, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vi ska nu genomföra det som Norge, Belgien och andra länder redan gjort.
Det är ett viktigt steg för att stärka transpersoners mänskliga rättigheter och
livssituation, säger demokratiminister Alice Bah Kuhnke

Förslag för ny lag om ändring av det kön som framgår av
folkbokföringen

Den som upplever att det kön som är registrerat i folkbokföringen inte
överensstämmer med sin egen könsidentitet ska ha rätt att ändra det
registrerade könet. Regeringen vill därmed stärka individens integritet och
makten över sitt eget liv.

Ungas situation stärks. Regeringen har för avsikt att förenkla processen för
den som tidigt inser att den inte är född i rätt kropp sett till givet kön. De ska
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inte behöva vänta till sin 18-årsdag för att göra enklare förändringar.

Förslag för ny lag om vissa kirurgiska ingrepp i
könsorganen

Den nya lagen reglerar under vilka förutsättningar vissa kirurgiska ingrepp i
könsorganen och avlägsnande av könskörtlar ska få genomföras. Enligt
förslaget ska förutsättningarna för att få genomföra ingreppen vara att
personen upplever att kroppen inte överensstämmer med den egna
könsidentiteten, samt att personen antas vilja leva i samma könsidentitet
även i framtiden.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll tar emot
utredning om ungas psykiska
ohälsa
Publicerad 18 maj 2018

Måndag den 21 maj tar socialminister Annika Strandhäll
emot den statliga utredaren Kerstin Evelius slutsatser
och förslag om vad samhället kan göra för att förbättra
ungas psykiska hälsa.

Tid: 21 maj 2018 kl. 08.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

I utredningen har Kerstin Evelius frågat unga vilka förändringar de själva vill
se, och på pressträffen medverkar även några av de ungdomar som varit med
och tagit fram förslagen som presenteras.

Pressleg krävs.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nordiska jämställdhetspolitiken har
gett kraftfull BNP-tillväxt enligt ny
OECD-rapport
Publicerad 14 maj 2018 Uppdaterad 14 maj 2018

Närmare åtta av tio kvinnor står idag till
arbetsmarknadens förfogande i de nordiska länderna.
Ökningen av kvinnors sysselsättning under de senaste
40–50 åren har stått för 10–20 procent av BNP-
tillväxten per capita i Norden, visar en ny rapport från
OECD.
– De nordiska länderna har valt olika vägar men haft det gemensamma målet
att ge män och kvinnor samma möjligheter i arbetslivet. Idag är Norden
världens mest jämställda region och den här rapporten visar vilka stora
samhällsvinster som följer med en effektiv jämställdhetspolitik, säger Annika
Strandhäll, socialminister i Sverige och ordförande i Nordiska ministerrådet
för socialpolitik.

Utbyggd barnomsorg, betald föräldraledighet för mammor och pappor och
flexibla arbetsplatser har lett till att i snitt 76 procent av kvinnorna i Norden
idag förvärvsarbetar.

De nordiska länderna erbjuder idag några av OECD:s mest omfattande
familje- och jämställdhetspolitiska paket och en ny rapport visar dessutom på
vilken effekt denna politik haft på har tillväxten.

Rapporten presenteras och debatteras vid Social Political Forum i Montréal
den 15 maj. Socialminister Annika Strandhäll deltar som vice ordförande för
konferensen.
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Socialminister Annika Strandhäll lyfter Sveriges jämställdhetspolitik på
OECD-konferens i Kanada



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Idrottsminister Annika Strandhäll
tog emot rapport om jämställd
idrott
Publicerad 08 maj 2018

Fördelningen av resurser mellan kvinnor och mäns
idrottande och motionerande är ojämn och idrotten har
en lång väg kvar innan den är jämställd. Det visar den
rapport från Centrum för idrottsforskning (CIF) som idag
den 8 maj överlämnades till idrottsminister Annika
Strandhäll.
– Jämställdhet kommer aldrig automatiskt, det krävs vilja, mod och oförtrutet
arbete för att nå förändring. Metoo-revolutionen och idrottens timeout-
upprop visar med all önskvärd tydlighet att mer måste göras. Det handlar om
att både förändra gamla normer om manligt och kvinnligt idrottande men
också hur resurserna fördelas, säger idrottsminister Annika Strandhäll.

Rapporten från Centrum för idrottsforskning (CIF) visar att den könsmässiga
snedfördelningen är tydligast inom barn- och ungdomsidrotten där endast 39
procent av det offentliga stödet (LOK-stödet) går till flickors idrottande. En
förklaring är att tjejer i tonåren i högre utsträckning än pojkar lämnar
föreningsidrotten för träning i privat regi (gym, gympa, motionsbaserad
gruppträning och dylikt).

Könsstereotypa normer och ideal inom idrotten och en ojämställd fördelning
av styrelseposter och förtroendeuppdrag är andra faktorer som lyfts fram
som hinder för en jämställd idrott. I nästan hälften av de nationella
idrottsförbunden (33 av 71) består styrelsen av mer än 60 procent män. 76
procent av förbunden har en manlig ordförande.

https://www.regeringen.se/


Centrum för idrottsforskning (CIF) har sedan 2009 i uppdrag av regeringen
att genomföra en regelbunden och långsiktig uppföljning av statens stöd till
idrotten. 2017 års uppföljning är en fördjupad analys av jämställdhet inom
idrotten.

– Det är bra att Riksidrottsförbundet nu har påbörjat ett ambitiöst arbete för
att öka jämställdheten inom idrotten. Jag förväntar mig resultat och den här
rapporten kommer jag ha med mig in i min fortsätta dialog med förbundet.
Utvecklingen behöver gå snabbare än vad den gjort hittills, säger
idrottsminister Annika Strandhäll.

Riksidrottsförbundet (RF) antog på Riksidrottsmötet 2017 nya
jämställdhetspolitiska mål, som ska vara uppfyllda 2021. Samtidigt pågår
inom Riksidrottsförbundet en översyn av hur det statliga stödet, som årligen
uppgår till knappt 2 miljarder kronor, fördelas. I översynen är
jämställdhetsperspektivet centralt.

Läs mer om resultaten i 2017 års uppföljning av statens stöd till idrotten

Läs mer om antologin Resurser, representation och "riktig" idrott – om
jämställdhet inom idrotten



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Annika Strandhäll
lyfter Sveriges jämställdhetspolitik
på OECD-konferens i Kanada
Publicerad 08 maj 2018

Den 14-15 maj samlas socialministrar från
Organisationen för ekonomiskt samarbete och
utveckling (OECD) i Montréal, Kanada, för en konferens
om socialpolitik. Under konferensen arrangerar också
Nordiska ministerrådet ett sidoevent om jämställdhet
inom arbetslivet. Sveriges socialminister Annika
Strandhäll medverkar i egenskap av vice ordförande för
konferensen.
- Att kvinnor och män kan delta på arbetsmarknaden på lika villkor är en
viktig förutsättning för att uppnå ekonomisk jämställdhet. Flera viktiga
politiska reformer så som barnomsorg, äldreomsorg och föräldraförsäkringen
har haft avgörande betydelse för utvecklingen av jämställdhet i Sverige. För
att övervinna de globala utmaningarna måste vi arbeta tillsammans och dela
kunskap och information, säger socialminister Annika Strandhäll.

OECD Policy Forum and Ministerial Meeting on Social Policy samlar
deltagare från över 30 länder. På agendan står samtal om bland annat
jämlikhet, jämställdhet och social inkludering för alla människor samt
utmaningarna med en åldrande befolkning.

För mer information, samt program, besök
http://www.oecd.org/social/ministerial/.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer kunskap behövs för bättre
stöd till personer med kroniskt
trötthetssyndrom
Publicerad 06 maj 2018 Uppdaterad 06 maj 2018

Regeringen har beslutat att ge Socialstyrelsen i
uppdrag att se över kunskapsläget när det gäller
ME/CFS, så kallat kroniskt trötthetssyndrom, och
bedöma sina förutsättningar att stödja hälso- och
sjukvården.
– Kunskapsläget är många gånger för lågt, vårdpersonal jag träffar känner att
de inte kan ge rätt stöd till patienterna. Det vill regeringen göra något åt, det
här är en viktig start på det arbetet, säger socialminister Annika Strandhäll.

Socialstyrelsen ska, utifrån kunskapsöversynen, bedöma i vilken form stödet
bäst sker, det kan exempelvis handla om ett kunskapsstöd och ett
försäkringsmedicinskt beslutslutsstöd. Socialstyrelsen får 500 000 kronor för
detta uppdrag som ska användas under året.

– Jag besökte nyligen Stora Sköndals neurorehab, som är en av få platser i
landet med expertkompetens. De upplever en mycket ansträngd situation där
de efterlyser mer kunskap hos fler inom vården. Även bland annat
Läkarförbundet har efterlyst mer kunskap, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Regeringen bedömer att kunskapsläget är för lågt kring ME/CFS, det gäller
både inom sjukvården och försäkringsmedicinen. Regeringen vill säkerställa
att vården har rätt förutsättningar och kunskap för att möta denna
patientgrupp, sätta rätt diagnoser och ge rätt behandling.
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Symtomen för ME/CFS brukar beskrivas som trötthet eller har en känsla av
utmattning som inte går att vila bort och känsla av värk i kroppen.

Socialstyrelsen ska redovisas uppdraget senast den 31 december 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till Special Olympics
Games i Göteborg
Publicerad 04 maj 2018 Uppdaterad 04 maj 2018

Lördagen den 5 maj besöker social- och idrottsminister
Annika Strandhäll Special Olympic Games som är en
idrottstävling för personer med utvecklingsstörning.
Senare under dagen träffar hon seniorer från
Hammarkullens etniska föreningar.
Special Olympics (SO) Games är en idrottstävling som erbjuds till alla
personer med utvecklingsstörning som är aktiva i en förening. Målet med
tävlingen är att idrottare från hela Sverige ska kunna samlas under en helg
och få vara en del av ett större idrottssammanhang.

Socialministern träffar seniorerna i de lokala etniska föreningarna och PRO i
Hammarkullen på temat trygghet och välfärd för äldre.

Media är välkomna under hela dagen, kontakta pressekreterare Adriana
Haxhimustafa.

Program:

11.30 
Besöker Special Olympics Games

12.40 
Tid för media

13.30 
Möte med etniska föreningar, Hammarkullen
Adress: Folkets hus, Hammarkullen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

3,7 miljoner till RFSU för
sexualupplysning på olika språk
Publicerad 03 maj 2018

Regeringen har beviljat Riksförbundet för sexuell
upplysning (RFSU) 3 755 000 kronor för att förbättra
den sexuella och reproduktiva hälsan hos kvinnor som
migrerat till Sverige. Pengarna ska också gå till att
sprida kunskap om sexuella och reproduktiva rättigheter
till målgruppen.
RFSU ser ett stort behov av kunskap som möter målgruppens specifika
behov och att det finns en stor efterfrågan från hälso- och sjukvården.

– RFSU:s projekt ger nyanlända kvinnor mer kunskap om sina sexuella och
reproduktiva rättigheter och den oinskränkta rätten till sin egen kropp som
varje kvinna har i Sverige, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Det här är en viktig insats då den här gruppen kvinnor kan vara svår att nå
för hälso- och sjukvården, säger socialminister Annika Strandhäll.

Medlen får användas under 2018. Särskilda satsningar i projektet under 2018
är utbildningar som riktas till både kvinnor och män samt skräddarsydda
utbildningar riktade till tolkar som möter målgruppen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen inrättar ett patientråd
för hälso- och sjukvården
Publicerad 30 april 2018 Uppdaterad 30 april 2018

Regeringen har beslutat att inrätta ett patientråd, för att
socialministern och regeringen regelbundet ska träffa
organisationer som företräder patienter inom svensk
hälso- och sjukvård. Det blir ett sätt för regeringen att
löpande få ett patientperspektiv på olika aktuella frågor.
– Vi behöver bygga organisation och arbetssätt inom vården mer utifrån ett
patientperspektiv. Jag träffar regelbundet olika slags patientorganisationer,
men var och en för sig och inte samlat. Det här innebär en direkt kanal till
regeringen, säger socialminister Annika Strandhäll

– Sedan jag blev minister med ansvar för sjukvården i somras har jag saknat
forum för att diskutera långsiktiga sjukvårdsfrågor med patientföreträdare,
säger socialminister Annika Strandhäll.

Innan ledamöterna i patientrådet formellt utses kommer socialminister
Annika Strandhäll inom kort att bjuda in en bredare krets organisationer till
ett möte i juni för att diskutera hur ett patientråd ska organiseras och vilka
organisationer som ska företrädas i det. Inbjudna kommer vara
organisationer som representerar olika patientgrupper, intresseorganisationer
för äldre, med flera.

Regeringen har sedan tidigare ett pensionärsråd och en
funktionshindersdelegation som är exempel på liknande råd. Det nya rådet
kommer att fokusera på hälso- och sjukvården.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Initiativ för fler organdonationer
Publicerad 30 april 2018 Uppdaterad 30 april 2018

Regeringen har beslutat om en ny förordning som
kommer göra det enklare att både donera och att få
organ donerade. Ett viktigt steg, som följer på den nya
organisationen för organdonationer på Socialstyrelsen
och utredningen som är tillsatt för att säkerställa fler
organdonationer.
- Sverige behöver fler organdonationer! Regeringen har därför beslutat om
ett nytt regelverk för donationsregistret, det register som samlar information
om individers inställning till donation för att göra det enklare för
vårdpersonalen, säger socialminister Annika Strandhäll.

Den nya förordningen bemöter de problem som patientorganisationer och
personal inom hälso- och sjukvården pekat på, nämligen att tillgång till
registret ges först efter att en person avlidit. I och med den nya förordningen
kommer personal inom vården som behöver ha tillgång till registret ha det
innan personen avlidit.

- Vårdens hantering av personer som kan och vill donera blir nu tydligare.
Samtidigt kan förändringarna innebära att fler personer som vill donera organ
också kommer att få sin vilja uppfylld, säger Annika Strandhäll vidare.

Statistik från Socialstyrelsen visar att viljan att donera organ ökar. Från 2015
till 2016 skedde en ökning med 10 procent. Regeringens uppfattning är att
fler organdonationer behöver möjliggöras.

I den nya förordningen finns även en anpassning till EU:s nya
dataskyddsförordning GDPR med. GDPR börjar att gälla från 25 maj i år.

Förordning är bara en av flera förbättringar för att öka antalet
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organdonationer som regeringen beslutat om. I mars i år fick Sten Heckscher
regeringens uppdrag att utreda frågan om organdonationer. Bland annat
behöver man se över regelverket i förhållande till grundlagen. Sten
Heckschers utredning ska redovisas 1 maj 2019.
Vidare har regeringen gett Socialstyrelsen i uppdrag att inrätta ett nationellt
donationsfrämjande centrum, som ska samla och stärka myndighetens arbete
på området. Regeringen har även gett Socialstyrelsen ett
informationsuppdrag under 2018, för att informera om de förändringar som
nu sker i donationsregistret.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tryggar pensioner för
43 000 pensionärer
Publicerad 29 april 2018 Uppdaterad 29 april 2018

En EU-dom från december 2017 medför stora
förändringar för den svenska garantipensionen. Inom
kort avser regeringen tillsätta en utredning som ska se
över domens konsekvenser. För att skapa trygghet för
pensionärer som bor utomlands remitterar regeringen
ett förslag som gör att garantipension kommer betalas
ut på samma sätt som i dag till dess att utredningen är
färdig.
- Pensionärer förtjänar trygghet och när det sker stora förändringar är det
viktigt att de inte sker över en natt. Därför ser vi nu till att ta ansvar för de
människor som har bott och arbetat i Sverige genom att få på plats en
tillfällig lagstiftning, säger socialminister Annika Strandhäll.

Merparten av de pensionärer som berörs bor i Sveriges grannländer samt
Tyskland. EU-domstolen meddelade i december 2017 en dom som rör den
svenska garantipensionen. Domen har långtgående konsekvenser och slår
bland annat fast att det saknas stöd för att betala ut garantipension till
pensionärer inom EU-/EES-området och Schweiz. Regeringen kommer inom
kort tillsätta en utredning som ska analysera alla domens konsekvenser och
föreslå eventuella förändringar.
För att skapa trygghet för de 43 000 pensionärer som bott och arbetat i
Sverige, men i dag bor utomlands och får garantipension, kommer regeringen
i morgon remittera ett förslag som ser till att garantipensionen fortsatt
kommer att betalas ut i avvaktan på att utredningen är färdig.

Bakom förslaget, som skapar en övergångslösning fram till 2020, står
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regeringen och alla partier som står bakom pensionssystemet.

Fakta

Garantipensionen är ett grundskydd i den allmänna pensionen som är till för
dig som haft liten eller ingen arbetsinkomst under livet. Du kan ha rätt till
garantipension om du varit bosatt i Sverige i minst tre år. För att du ska få
full garantipension krävs att du har bott 40 år i Sverige. Har du bott i Sverige
kortare tid minskar garantipensionen med 1/40-del för varje år.

Antalet personer som bor utanför Sverige inom EU/EES eller Schweiz och
får utbetald garantipension (december 2017):
Finland                   17 044
Tyskland                 5 340
Norge                      5 099
Danmark                 3 034
Spanien                  2 000
Storbritannien        1 648
Grekland                 1 451
Frankrike                1 240
Schweiz                  1 206
Italien                      1 030
Övriga EU-/
EES-länder             3 597

Totalt                    42 689



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredning för säkert
antidopningsarbete inom idrotten
Publicerad 28 april 2018 Uppdaterad 28 april 2018

Regeringen har beslutat att tillsätta en utredning som
ska se över behandlingen av personuppgifter inom
idrottens antidopningsarbete. Syftet är att undersöka
konsekvenser av EU:s nya dataskyddsförordning
(GDPR) och att föreslå eventuella förändringar för att
säkerställa ett effektivt och säkert antidopningsarbete i
framtiden.
– Idrotten ska ske på rena och lika villkor, därför är fusk och dopning
fullständigt oacceptabelt. För ett bra och säkert antidopningsarbete måste
personuppgifter behandlas på ett tryggt och korrekt sätt. Vi ber nu en
utredare titta på hur regelverket kan förbättras, säger Annika Strandhäll,
social- och idrottsminister.

Den 25 maj 2018 börjar EU:s dataskyddsförordning (GDPR) att gälla och
därigenom skapas ett enhetligt regelverk inom EU för behandling av
personuppgifter. Förordningen innehåller regler om behandling av
personuppgifter, vilket medför ändringar och kompletteringar i en mängd
svenska lagar. Den särskilda utredningen ska se över vilka förändringar som
kan behöva göras för ett effektivt och säkert antidopningsarbete i framtiden.

I dag sköts det svenska antidopningsarbetet inom idrotten framför allt av
Riksidrottsförbundet, RF, som ser till att Världsantidopningsbyråns (WADA)
regler efterlevs.

Utredningen ska redovisas senast 28 februari 2019.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till Halmstad för
bordtennis och äldreträff
Publicerad 27 april 2018 Uppdaterad 27 april 2018

Onsdagen den 2 maj är social- och idrottsminister
Annika Strandhäll på plats i Halmstad för bordtennis-
VM. Hon besöker även Kattegatts äldreboende för att
prata äldrepolitik med pensionärer.
10.00 
Besöker Kattegatts äldreboende
Adress: Andersbergsringen 183, 302 22 Halmstad

11.10 
Tid för media

13:00 
Besöker på Bordtennis-VM
Adress: Halmstad Arena, Växjövägen 11, Halmstad

14.00 
Tid för media
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny GD och förtydligande av
Försäkringskassans uppdrag
Publicerad 27 april 2018 Uppdaterad 27 april 2018

Regeringen har idag beslutat att utse Maria Hemström-
Hemmingsson till tillförordnad generaldirektör för
Försäkringskassan. Regeringen har även beslutat att
tydliggöra Försäkringskassans uppdrag på flera punkter
samt att inrätta en överdirektör för myndigheten.
– Regeringen har sedan 2014 genomfört ett gediget reformarbete när det
gäller försäkringskassan och sjukförsäkringen. Nu går vi in i nästa fas i det
arbetet för att sjukförsäkringen ska vara trygg och hållbar in på 2020-talet.
säger socialminister Annika Strandhäll.

– Maria Hemström-Hemmingsson har djup kunskap om Försäkringskassan
och dess utmaningar efter sin tid på Inspektionen för socialförsäkringen, ISF.
Som ledare är hon öppen, lyhörd och kommunikativ vilket jag vet är viktiga
egenskaper för att leda Försäkringskassan, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Maria Hemström-Hemmingsson har utsetts till ny t.f. generaldirektör på
Försäkringskassan. Hon blir därmed tjänstledig från arbetet som
generaldirektör på Inspektionen för socialförsäkringen, ISF. Dessutom
kommer en ny överdirektör att inrättas med uppdraget att arbeta för bättre
samarbete med andra myndigheter för att individen ska vara i fokus.
Försäkringskassan har idag inte en överdirektör och regeringen kommer
återkomma med beslut om person inom kort.

Maria Hemström-Hemmingsson kommer att tillträda den första maj.
Regeringen har beslutat att utse Catarina Eklundh Ahlgren som tillförordnad
generaldirektör för Inspektionen för socialförsäkringen, ISF. Hon var tidigare
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dess chefsjurist.

– Försäkringskassan har en enorm betydelse, både för enskilda människor
och för samhället som helhet. Myndighetens agerande påverkar tilliten till
socialförsäkringen och, i förlängningen, hela samhället. Jag har en enorm
respekt för det arbete som Försäkringskassan har gjort och gör, säger Maria
Hemström-Hemmingsson, ny t.f. generaldirektör för Försäkringskassan.

– Jag vill arbeta för en myndighetsutövning som både ger trygghet och lägger
grunden för en långsiktigt hållbar situation. Det förutsätter att den som kan
arbeta också gör det; den som är för sjuk för att arbeta får ersättning och
hjälp att komma tillbaka i arbete, säger Maria Hemström-Hemmingsson, ny
tf generaldirektör för Försäkringskassan.

Regeringen inför en portalparagraf i målet för sjukförsäkringen, som
förtydligar att målet för sjukförsäkringen är att ge ekonomisk trygghet och
ett effektivt stöd till individen att komma tillbaka till hälsa och arbete. Målet
om sjukpenningtalet 9,0 förtydligas i regleringsbrevet, med att det är ett
samhällsmål som ska nås i samarbete med och genom insatser av
arbetsgivare, myndigheter och andra aktörer och aldrig får ses som ett
individmål.

Regeringen har dessutom beslutat om att förstärka både Försäkringskassans
och Arbetsförmedlingens uppdrag. De ska intensifiera sitt arbete att
tillsammans underlätta övergången. De ska också identifiera och möta de
behov av insatser och stöd för individen som finns. Regeringen anser att
detta samarbete måste stärkas.
Försäkringskassan har fått i uppdrag att redovisa hur de arbetar för att öka
antalet möten och kartläggningar där båda myndigheterna deltar.

– Sjukförsäkringen ska vara både trygg och hållbar. För att vi ska nå dit
krävs ett bättre samarbete mellan myndigheterna. Med de åtgärder som
regeringen idag beslutat om känner jag mig trygg med att Försäkringskassan
står bättre rustad för att möta individerna på ett tryggt sätt och ställa om
inför framtida utmaningar, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen har beslutat att förordna Ann-Marie Begler som generaldirektör i
Regeringskansliet. Hon är en rutinerad statstjänsteman som regeringen
kommer ha stor nytta av i andra uppdrag, regeringen kommer att återkomma
kring detta.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll bjuder in till pressträff
om Försäkringskassan
Publicerad 27 april 2018

Presslegitimation krävs.

Tid: 27 april 2018 kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Ett tryggt och mer hållbart
premiepensionssystem
Publicerad 26 april 2018

Förvaltare och fonder som vill finnas inom
premiepensionssystemet kommer snart behöva
underställa sig en rad nya krav som specificeras i
propositionen Ett tryggt och mer hållbart
premiepensionssystem som idag har överlämnats till
riksdagen. Syftet med förslagen från Pensionsgruppen
är att göra premiepensionssystemet både mer tryggt
och mer hållbart i väntan på att ett upphandlat fondtorg
är på plats.
- Nu gör vi pensionerna tryggare och enklare för spararna. Samtidigt ser vi en
utveckling där Sverige blir världsledande på klimatomställningen av
pensionssystemet. Det känns bra för framtiden, säger konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund.

I propositionen föreslås bl.a. att fondförvaltare ska uppfylla krav på
hållbarhetsarbete, verksamhetshistorik, avkastningshistorik och minsta
tillåtna förvaltat kapital för att få erbjuda fonder på fondtorget. Dessutom
ska det införas ett förbud mot marknadsföring och försäljning av produkter
på premiepensionsområdet via telefon. De partier som står bakom
pensionssystemet och därför ingår i Pensionsgruppen har ställt sig bakom
lagrådsremissen.

- I Sverige ska alla ha trygga pensioner. Det här är ett första steg mot ett nytt
premiepensionssystem där vi säkerställer att vi aldrig ska behöva jaga
pensionspengar utomlands, säger Annika Strandhäll, socialminister och
ordförande i pensionsgruppen.
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Förslagen om egenhändigt undertecknande och förbudet mot marknadsföring
och försäljning via telefon ska träda i kraft den 1 juli 2018. Övriga förslag
ska träda i kraft den 1 november 2018. Åtgärderna är tänkt att gälla
övergångsvis för att göra nuvarande fondtorg mer tryggt.

Nästa steg – ett upphandlat fondtorg

Pensionsgruppen har även tagit ställning för en större förändring av
premiepensionssystemet genom en övergång till ett upphandlat fondtorg.
Övergripande principer för detta slogs fast i december 2017 i
Pensionsgruppens överenskommelse om långsiktigt höjda och trygga
pensioner. Regeringen kommer inom kort presentera en utredning vars syfte
är att ta fram förslag på ett tryggt, kontrollerat och professionellt upphandlat
fondtorg.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fler ska kunna ta ut
föräldraledighet
Publicerad 26 april 2018

Utifrån förslagen från Utredningen om en modern
föräldraförsäkring har regeringen fattat beslut om en
lagrådsremiss som handlar om att fler ska kunna ta ut
föräldrapenning för barnet. Det öppnar upp för till
exempel stjärnfamiljer där en tredje eller fjärde förälder
kan ta föräldrapenning för barnet.
I december lämnade Utredningen om en modern föräldraförsäkring sitt
slutbetänkande till socialministern. Två förslag som stärker jämställdheten
och förbättrar situationen för stjärnfamiljer har remitterats i ett snabbspår.
Slutbetänkandets övriga förslag är fortfarande ute på remiss.

Lagrådsremissen som regeringen nu har beslutat om handlar om att
vårdnadshavare i fler fall ska kunna överlåta dagar med föräldrapenning till
sambor. Det öppnar upp för att fler än i dag ska kunna ta ut föräldrapenning
för barnet, vilket är en klar förbättring och modernisering av
föräldraförsäkringen.

– Alla familjer ser inte likadana ut, vi vill se en ökad flexibilitet även för de
som inte lever i en kärnfamilj. Det här förslaget ökar möjligheten för andra
familjekonstellationer att kunna var föräldralediga med sina barn, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Lagrådsremissen föreslår att en förälders sambo ska likställas med en
förälder utan krav på att föräldern och sambon ska ha varit gifta med
varandra eller ska ha eller ha haft barn tillsammans. Idag är detta enbart
möjligt i det fall man varit gifta eller har barn tillsammans. Den föreslagna
förändringen öppnar upp för till exempel stjärnfamiljer där en tredje eller
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fjärde förälder att ta föräldrapenning för barnet. Det är en klar förbättring
och modernisering i relation till nuvarande system.

Till följd av förslagen föreslås också att en förälders sambo ska ha rätt till
ledighet från arbetet också i de fall föräldern och sambon inte har varit gifta
med varandra eller har eller har haft barn tillsammans.

Lagrådsremissen bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

195 miljoner för kortare väntetider
i cancervården
Publicerad 26 april 2018 Uppdaterad 26 april 2018

Regeringen betalar ut 195 miljoner kronor till
landstingen, som ska gå till att korta köerna i
cancervården. Beslutet är en del av överenskommelsen
om cancervården mellan regeringen och Sveriges
Kommuner och Landsting (SKL) för 2018.
Det är den första halvan av årets statsbidrag för att korta väntetiderna och
minska de regionala skillnaderna inom cancervården, som betalas ut. Totalt
kan landstingen få ytterligare 196 miljoner kronor i år, det vill säga totalt 391
miljoner kronor.

– Vi ser att regeringens satsning börjat ge resultat för att korta väntetiderna i
cancervården, men än är vi inte nöjda och mer måste göras, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Cancervården ska bli mer jämlik. Standardiserade vårdförlopp är en bra
metod för att öka jämlikheten i vården, se till att alla vet vad man kan
förvänta sig och dessutom korta väntetiderna, säger socialminister Annika
Strandhäll.

De standardiserade vårdförlopp som införs inom cancervården är specifika
för varje cancerdiagnos. Genom att arbeta mer standardiserat, och med
uppsatta tidsgränser mellan olika moment i vårdförloppet mellan välgrundad
misstanke om cancer och behandlingsstart, kortas väntetiderna och vården
bli mer jämlik.

För att få ta del av den första halvan av årets statsbidrag ska landstingen och
regionerna skicka in handlingsplaner som bland annat beskriver hur årets
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arbete med införandet av de standardiserade vårdförloppen ska ske.
Regeringens beslut innebär att samtliga landstings handlingsplaner är
godkända.

För att få ta del av den andra halvan ska landstingen senast i november i år
kunna visa att de har uppfyllt kraven i årets överenskommelse. En
motsvarande summa betalas därefter ut i slutet av året till de landsting som
uppfyllt kraven.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige och Japan överens om ett
avtal om social trygghet
Publicerad 25 april 2018 Uppdaterad 25 april 2018

Sverige och Japan har enats om ett avtal om social
trygghet. Detta välkomnades och meddelades vid ett
möte mellan Japans premiärminister Shinzo Abe, Akie
Abe och kung Carl XVI Gustaf och drottning Silvia.
Mötet hölls under kungaparets besök i Japan under firandet av 150 år av
diplomatiska förbindelser mellan länderna. Vid besöket representerades den
svenska regeringen av Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister,
samt Ann Linde, EU- och handelsminister.

– Sverige har redan i dag goda kontakter och ett stort utbyte med Japan, men
avtalet gör att förutsättningarna kommer bli bättre. Det är viktigt att säkra
tryggheten och underlätta för de som har bott och arbetat i båda länderna,
säger socialminister Annika Strandhäll.

De båda länderna avser att under året underteckna avtalet, som underlättar
för enskilda och företag som verkar både i Sverige och Japan. Avtalet
innebär samordning av pension för personer som rör sig mellan länderna. För
svensk räkning kommer avtalet exempelvis innebära att det blir lättare för en
svensk som arbetat i Japan att få japansk pension utbetald i Sverige. Avtalet
innebär också att företag och enskilda inte ska behöva betala socialavgifter
för pensioner både i Sverige och Japan.

Efter undertecknandet av avtalet om social trygghet ska det godkännas av
respektive land innan det kan träda i kraft. För Sveriges del innebär det att
en proposition kommer att lämnas till riksdagen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Strandhäll och Prins
Daniel besöker Finland och initiativ
för mer rörelse i skolan
Publicerad 23 april 2018

Onsdagen den 25 april reser socialministern
tillsammans med prins Daniel till Helsingfors för att ta
del av deras arbete mot barnfetma. Finland är ett av de
länder i västvärlden som varit mest framgångsrika i
detta arbete.
Finland har nationellt lyckats att vända trenden med ökande barnfetma
genom ett aktivt arbete de kallar "skolan i rörelse". Syftet med programmet
skolan i rörelse är aktivare och bättre skoldagar. 87 procent av finska
grundskolor har registrerad sig till programmet.

Media från både Sverige och Finland är välkomna att delta i besöken.
Prinsen och ministern besöker två skolor tillsammans med finske ministern
Sampo Terho och representanter från Undervisnings- och kulturministeriet
och tar del av Programmet "Skola i rörelse".

Program: Onsdagen den 25 april 2018

Morgon/fm 

Besöker Drumsöskolan, Helsingfors
Adress: Tallbergin puistotie 12, 00200 Helsingfors

Lunchmöte med skolor som ingår I "on the Move network"
Adress: Restaurant Palace, Noschis -cabinet (10th floor), Helsinki
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Eftermiddag 

Besöker Juvanpuisto Comprehensive School, Espoo
Adress: Juvanpuro 2, 02920 Espoo

Vid frågor om H.K.H. Prins Daniel hänvisas till informationssekreterare
Johan Tegel, Kungl. Hovstaterna, telefon: 0768-185040, e-post:
johan.tegel@royalcourt.se.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regionala skillnader bland adhd-
diagnoser utreds
Publicerad 21 april 2018 Uppdaterad 21 april 2018

Socialstyrelsen får i uppdrag att ta reda på vilka faktorer
som kan förklara regionala skillnader i diagnostisering
och läkemedelsbehandling av adhd. Myndigheten ska
även utreda hur psykosociala och socioekonomiska
faktorer påverkar adhd bland barn.
På senare år har fler personer fått diagnosen adhd, vilket troligen beror på
ökad kunskap på området, både hos allmänheten och inom vården och
skolan. Det finns dock stora regionala skillnader vad gäller diagnosticeringen
och läkemedelsförskrivningen.

Det finns också stora skillnader mellan diagnosticering och
läkemedelsförskrivning för flickor och pojkar där det till exempel är dubbelt
så vanligt med läkemedelsbehandling för pojkar i skolåldern än för flickor.

– Det är positivt att kunskapen om adhd har ökat i samhället. Dock är
bekymmersamt att vi kan se stora skillnader regionalt. Därför är detta ett
välkommet uppdrag där det blir mycket intressant att ta del av resultaten för
att sedan se över hur vi kan minska skillnaderna, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Socialstyrelsen får i uppdrag att:

utreda vilka faktorer som kan utgöra en förklaring till regionala
skillnader i diagnostisering och läkemedelsbehandling av adhd.
utreda hur psykosociala och socioekonomiska faktorer påverkar adhd
bland barn.
beakta diagnosticering och läkemedelsbehandling av adhd i kombination
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med andra neuropsykiatriska funktionsnedsättningar.
om möjligt utföra en kartläggning av övriga neuropsykiatriska
funktionsnedsättningar utifrån samma problemställningar.
utreda om det finns andra faktorer som kan hänföras till specifika
landsting och kommuner som påverkar de regionala skillnaderna i
diagnostik och läkemedelsbehandling av adhd.
utreda skillnaderna i diagnosticering och läkemedelsbehandling mellan
flickor och pojkar med adhd.

Utifrån resultatet från kartläggningen och analysen ska Socialstyrelsen se
över de kunskapsstöd som finns om neuropsykiatriska
funktionsnedsättningar hos barn och unga.

Genomförandet av uppdraget ska ske i samråd med, och där det är
motiverat, i samverkan med Skolverket, Folkhälsomyndigheten,
Läkemedelsverket och Specialpedagogiska skolmyndigheten och i samråd
med intresseorganisationer.

Socialstyrelsen får för uppdraget använda 3 000 000 konor 2018.
Uppdraget ska delredovisas till Socialdepartementet den 30 oktober 2018
och slutredovisas den 30 maj 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Framtidens folkhälsa ska vara
jämlik
Publicerad 21 april 2018 Uppdaterad 21 april 2018

Nu har regeringen presenterat den nya
folkhälsopolitiken, som innebär en mer långsiktig och
förebyggande struktur för folkhälsoarbetet, i en
proposition till Riksdagen. Till exempel omformuleras
det övergripande målet till ett tydligt fokus på jämlik
hälsa där också ett nytt delmål ingår om att främja ökad
fysisk aktivitet och bra matvanor för alla.
– Med förebyggande arbete skapas förutsättningar för jämlik hälsa. Det
minskar också utmaningarna i sjukvården genom att fler får vara friska
längre, vilket också minskar trycket på sjukvården. Vi behöver en palett av
åtgärder som skär över flera olika samhällsområden. Därför skapar vi en
bättre struktur för det fortsatta folkhälsoarbetet och insatserna vi gör, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Regeringens förslag innebär:

• Fokus på jämlik hälsa
Det övergripande målet för folkhälsopolitiken omformuleras med ett
tydligare fokus på jämlik hälsa. Det nya målet är att folkhälsopolitiken ska
skapa samhälleliga förutsättningar för en god och jämlik hälsa i hela
befolkningen och sluta de påverkbara hälsoklyftorna inom en generation.

• Åtta målområden
Folkhälsopolitikens sektorsövergripande mål- och uppföljningsstruktur med
elva målområden omvandlas till åtta:
1. Det tidiga livets villkor
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2. Kunskaper, kompetenser och utbildning
3. Arbete, arbetsförhållanden och arbetsmiljö
4. Inkomster och försörjningsmöjligheter
5. Boende och närmiljö
6. Levnadsvanor
7. Kontroll, inflytande och delaktighet
8. En jämlik och hälsofrämjande hälso- och sjukvård

Inom respektive målområde beskrivs dels de viktigaste faktorerna som
påverkar hälsa dels inriktningen på arbete som främjar god och jämlik hälsa.

• Fysisk aktivitet och bra matvanor för alla
För att stärka det långsiktiga arbetet med matvanor och fysisk aktivitet
aviserar regeringen ett delmål: Ett samhälle som främjar ökad fysisk aktivitet
och bra matvanor för alla.

• Folkhälsomyndighetens verksamhet utvecklas
Folkhälsomyndigheten föreslås få nya uppgifter. Myndigheten bör verka för
att det av riksdagen fastställda nationella folkhälsomålet uppnås och
verksamheten omfatta samtliga åtta målområden. Myndigheten ges även ett
samordningsansvar för folkhälsoarbetet på statlig nivå och bidra till
samverkan av insatser för en god och jämlik hälsa.

• Pilotprojekt på regional nivå
För att skapa bättre förutsättningar för det lokala främjande och
förebyggande folkhälsoarbetet vill regeringen ta initiativ till ett pilotprojekt
på två länsstyrelser och Folkhälsomyndigheten. Syftet är att utveckla
metoder och arbetssätt för samordning av ett regionalt arbete för en god och
jämlik folkhälsa utifrån bestämningsfaktorerna i de åtta målområdena.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Informationssatsning för bättre
stöd och eftervård till kvinnor som
fött barn
Publicerad 20 april 2018 Uppdaterad 20 april 2018

Regeringen har beslutat om flera nya uppdrag till
Socialstyrelsen och SBU för att stärka kvinnors hälsa,
stärka förlossningsvården och vården av förtidigt födda
barn. Det handlar bland annat om en
informationssatsning till gravida och nyförlösta kvinnor.
– Kvinnors hälsa är en prioriterad fråga för regeringen och vi har gjort
historiskt stora satsningar på 1,8 miljarder under 2018. Men vi ser
fortfarande att det finns saker att åtgärda, till exempel behöver stöd och
eftervård vid en graviditet bli bättre, säger socialminister Annika Strandhäll.

Informationssatsning om stöd och vård efter graviditeten
Socialstyrelsen får i uppdrag att genomföra en informationssatsning riktad till
gravida och nyförlösta kvinnor om hälsofrågor kopplade till förlossningen.
Fokus ska vara på det stöd och den vård som de kan ha behov av efter
graviditeten. Uppdraget ska slutredovisas senast den 28 februari 2021.

Neonatalvård
Socialstyrelsen får i uppdrag att kartlägga om det finns skillnader i den
neonatala vården och vad dessa i sådana fall beror på och lämna förslag till
åtgärder för att minska skillnaderna. Socialstyrelsen ska även se över vilka
behov av kunskapsstöd som finns samt lämna en plan för framtagande av
kunskapsstödet. Kartläggning, behovsinventering och plan ska redovisas
senast den 28 februari 2019 och redovisningen av kunskapsstöden ska ske
senast den 31 maj 2020.
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Insatser för att minska antalet dödfödda barn
Socialstyrelsen får i uppdrag att inventera och föreslå eventuella insatser för
att ytterligare minska antalet dödfödda barn och det ska redovisas senast den
15 december 2018.

Socialstyrelsen får 4 500 000 kronor att använda 2018 för uppdragen.

Kartläggning av kunskapsläget för smärttillstånd hos kvinnor
Statens beredning för medicinsk och social utvärdering (SBU) får i uppdrag
att kartlägga diagnostik och behandling av olika typer av smärttillstånd hos
kvinnor samt systematiskt utvärdera, sammanställa och tillgängliggöra
kunskap om behandling. I uppdraget ingår även att identifiera och redovisa
vetenskapliga kunskapsluckor på området.

Utöver dessa uppdrag satsar regeringen 1,8 miljarder kronor på trygghet
innan, under och efter förlossning samt kvinnors hälsa under 2018. Det är de
största satsningarna på kvinnors hälsa i modern tid.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Stärkt traumakompetens i barn-
och ungdomspsykiatrin
Publicerad 19 april 2018

Det finns ett samband mellan traumatiska händelser
och utvecklandet av psykisk ohälsa hos barn och unga.
Regeringen har nu gett Linköpings universitet i uppdrag
att utveckla kompetensen inom traumavård för personal
i barn- och ungdomspsykiatrin.
– Den psykiska ohälsan hos barn och unga i Sverige har ökat på senare år
och allt fler söker sig till barn- och ungdomspsykiatrin. De som arbetar med
vård av traumatiserade barn och unga behöver ha kunskap som grundas på
vetenskap och beprövad erfarenhet, säger socialminister Annika Strandhäll.

Linköpings universitet ska utarbeta och genomföra ett program för
kompetensutveckling inom psykiatrisk traumavård för berörd personal inom
första linjens vård och den specialiserade psykiatrin för barn och unga.

Genomförandet av uppdraget ska ske i dialog med bland andra
Socialstyrelsen, Barnombudsmannen, Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL), Rädda barnen och Röda Korset.

För genomförandet av uppdraget får Linköpings universitet 3 000 000 kronor
under 2018. Uppdraget ska delredovisas den 15 februari 2019 och
slutredovisas senast den 15 februari 2022.

Linköpings universitet får för uppdragets genomförande använda 3 000 000
kronor under 2018. Beslut om medel till Linköpings universitet avseende
2019, 2020 och 2021 sker i särskilda regeringsbeslut. Regeringen beräknar
motsvarande belopp för uppdraget under 2019-2021.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nytt lagförslag ska ge billigare
läkemedel
Publicerad 17 april 2018

Det ska gå att byta ut läkemedel utanför
läkemedelsförmånerna till ett likvärdigt utbytbart
alternativ som finns inom läkemedelsförmånerna. Det
föreslår regeringen i en proposition som beslutas på
regeringssammanträdet nu på torsdag.
Läkemedelsförmånerna innebär framför allt att ett läkemedel har ett reglerat
pris och ingår i högkostnadsskyddet. Med det nya förslaget vill regeringen
öka företagens incitament för att deras läkemedel ska ingå i
läkemedelsförmånerna så att läkemedel kan bli billigare för den vanliga
apoteksbesökaren.

– Vi vill öka patientens möjlighet att byta ut sitt läkemedel mot ett som är
likvärdigt men billigare och dessutom ingår i högkostnadsskyddet. För
personer som regelbundet behöver köpa läkemedel, till exempel kroniker,
kan det minska kostnaderna avsevärt, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår ändringar i lagen om läkemedelsförmåner som innebär
att ett läkemedel som inte ingår i läkemedelsförmånerna som huvudregel ska
bytas ut mot ett läkemedel inom förmånerna när ett utbytbart alternativ
finns. Utbytet ska ske enligt samma principer som gäller för utbyte av
läkemedel i dag, vilket oftast innebär att det billigaste alternativet inom
förmånerna ska lämnas ut av apoteket.

Förslagen läggs mot bakgrund av en utveckling där läkemedelsföretagen i
större utsträckning väljer att hålla läkemedel utanför läkemedelsförmånerna,
bland annat för att de då tjänar mer pengar. Detta kan medföra ökade
kostnader för enskilda som behöver läkemedlen, och på sikt också
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undergräva det system för att hantera offentlig finansiering av läkemedel
som finns.

Det föreslås även att läkemedel som förskrivs enligt smittskyddslagen ska bli
föremål för obligatoriskt utbyte när det finns ett utbytbart alternativ, om det
inte finns vissa skäl som talar mot att byta ut läkemedlet i det enskilda fallet.
Detta påverkar inte privatpersoners kostnader, men innebär en lägre kostnad
för samhället.

Ändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft den 2 juni 2020, men i vissa
mindre delar redan den 1 oktober 2018. Det är stora förändringar som både
branschen och berörda myndigheter måste ges förutsättningar att ställa om
till.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nu blir det billigare för alla att gå till
tandläkaren
Publicerad 15 april 2018 Uppdaterad 15 april 2018

Idag, söndag den 15 april, dubbleras det allmänna
tandvårdsbidraget (ATB) för alla. För den upp till 29 och
över 65 år innebär det att bidraget nu är 600 kronor om
året. Syftet är att fler ska besöka tandvården
regelbundet.
– Det ska inte synas i munnen om du är fattig eller rik. För pensionärer och
unga innebär höjningen att det nu uppgår till 600 kronor per år. Det kommer
göra stor skillnad för många, säger socialminister Annika Strandhäll.

Det allmänna tandvårdsbidraget utgår, med två olika nivåer, till alla som
passerat åldern för avgiftsfri tandvård för unga. Det används till att
subventionera tandvårdsbesök. Regelbundna undersökningar är avgörande
för en god tandhälsa.

– Ingen ska behöva avstå från tandläkarbesök för att man inte har råd. Vi
måste säkerställa mer regelbundna besök och att unga och äldre inte väljer
bort att gå till tandläkaren, säger socialminister Annika Strandhäll.

För gruppen som är mellan 22 och 29 år och för dem som är 65 år eller äldre
blir det årliga bidraget, från den 15 april 2018, 600 kronor. För gruppen som
är mellan 30 och 64 år blir bidraget 300 kronor per år. Före reformen var
beloppen 300 respektive 150 kronor. Upp till 22 år är tandvården avgiftsfri,
regeringen har aviserat en höjning till 23 år som sker den 1 januari 2019.

Regeringens syfte är att sänka trösklarna för regelbundna tandläkarbesök.
Regeringen har även nyligen tillsatt en utredning som ska se över hur
tandvården ska bli mer jämlik så att fler har råd att gå till tandläkaren.

https://www.regeringen.se/


Praktiskt fungerar det allmänna tandvårdsbidraget på samma sätt som
tidigare. Bidraget brukar vanligtvis dras av automatiskt vid betalning av
tandvårdsbesök. Reformen beräknas kosta 750 miljoner kronor per år fullt
utbyggd, och 531 miljoner kronor 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Annika Strandhäll
presenterar vårbudgeten i
Göteborg
Publicerad 13 april 2018 Uppdaterad 13 april 2018

(Ny version) Måndagen den 16 april besöker
socialminister Annika Strandhäll Sahlgrenska
Universitetssjukhuset i Göteborg där hon presenterar
regeringens satsningar i vårbudgetpropositionen.

Tid: 16 april 2018 kl. 11.00 till kl. 11.40
Plats: Kommunals expedition, Sahlgrenska Universitetssjukhuset, Blå
Stråket 10, Göteborg
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

400 miljoner för bättre
tillgänglighet i vården i
regeringens vårbudget
Publicerad 13 april 2018 Uppdaterad 13 april 2018

I det förslag till vårändringsbudget som presenteras
inom kort finns det en satsning på 400 miljoner kronor
under 2018 för bättre tillgänglighet och kortade
vårdköer. Budgeten bygger på en överenskommelse
mellan regeringen och Vänsterpartiet.
– Personalen är lösningen. Nu lägger vi en ny pusselbit i arbetet för att kapa
vårdköer, ge personalen bättre förutsättningar och öka tillgängligheten i
vården. Det är investeringar vi väljer framför stora skattesänkningar, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Det handlar bland annat om att hantera en pressad personalsituation och de
tider på året när vården är som mest pressad. Medlen tillförs för att förbättra
tillgängligheten i hälso- och sjukvården och korta köerna. Medlen kan
användas av landstingen för bland annat förstärkning under sommaren,
mobila team i primärvården för en snabbare vård nära medborgaren samt
genom att vårdens personal används så att alla kompetenser tas till vara,
exempelvis i form av vårdteam med flera olika professioner.

– Tillgängligheten till vården är en prioriterad fråga för oss. Lösningarna
kommer att se olika ut på olika platser, men nu ser vi till att det finns bättre
förutsättningar för att lösa vårdens problem och trygga vården i hela landet,
säger socialminister Annika Strandhäll.

Medlen kommer att fördelas mellan landstingen efter befolkningsmängd.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Lagändringar ska stoppa
nätdrogerna
Publicerad 13 april 2018 Uppdaterad 13 april 2018

Med snabbare narkotikaklassning av nya psykoaktiva
substanser vill regeringen stoppa försäljningen av så
kallade nätdroger. I en proposition till Riksdagen lägger
man fram flera förslag för att snabba på och effektivisera
klassificeringsprocessen.
– Problemet med nätdroger är oerhört allvarligt. Det är oacceptabelt att unga
lätt kan få tag på den här typen av droger lagligt på nätet. Med en snabbare
och effektivare process för att narkotikaklassa nätdroger minskar vi risken
för att unga får tag i dem, blir beroende och i värsta fall dör, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Till exempel får Folkhälsomyndigheten mer resurser för att bevaka och
utreda nya substanser. Vi ger också polisen möjlighet att göra anonyma
inköp för att snabbare komma över nya substanser, säger socialminister
Annika Strandhäll.

I oktober 2015 tillsatte regeringen en utredning med uppdrag att göra en bred
översyn av problemen med nya psykoaktiva substanser, så kallade nätdroger.
Utifrån översynen föreslås nu följande lagändringar i propositionen:

• Anonyma inköp
Polismyndigheten får göra anonyma inköp av nya psykoaktiva substanser.
Tiden det tar för myndigheterna att få tillgång till substanserna är av stor
betydelse för hur länge substanserna kan säljas lagligt, och anonyma inköp
kan därmed bidra till snabbare klassificering.

• Utökad möjlighet att dömas till ansvar
Den som av grov oaktsamhet hanterar varor som omfattas av lagen om
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förbud för vissa hälsofarliga varor ska kunna dömas till ansvar. Det innebär
att den som hanterar hälsofarliga varor genom att tillexempel föra in dem i
landet eller säljer dem ska dömas till böter eller fängelse i högst ett år.

• Utökade resurser
Folkhälsomyndigheten ska ges utökade resurser för arbetet med
klassificering av nya psykoaktiva substanser. En långsiktigt stärkt
finansiering ger myndigheten möjlighet att utveckla och effektivisera arbetet
och därmed snabbare kunna klassificera nya nätdroger som kommer ut på
den svenska marknaden.

Lagändringarna föreslås träda ikraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se förbättrad
beredskap inom hälso- och
sjukvården vid katastrofer och
terrorism
Publicerad 12 april 2018 Uppdaterad 12 april 2018

Regeringen har idag beslutat att ge Socialstyrelsen i
uppdrag att stödja landstingen i deras arbete med
katastrofmedicinsk beredskap och planering för civilt
försvar inom hälso- och sjukvården.
Utifrån en förändrad hotbild gällande terrorism samt hälsohot i form av
smittsamma sjukdomar så ökar kraven på hälso- och sjukvårdens beredskap.
Utredningar och myndighetsrapporter har på senare år lyft behovet av att
stärka traumavården, utveckla och förbättra samordningen mellan
landstingen, samt att på nationell nivå ansvara för utbildning och övning.

– Flera fruktansvärda händelser i Sverige och runt om i världen på senare tid
visar att vården behöver kunna hantera svåra situationer. Terrordådet på
Drottninggatan i Stockholm är ett exempel på när vården behövde ställa om
och gjorde ett fantastiskt arbete, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Landstingen måste snabbt kunna ställa om för att till exempel ta hand om
ett stort antal skadade personer. Det förutsätter en god beredskap där den
vanliga verksamheten klarar en snabb omställning, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Socialstyrelsen får för uppdragets genomförande använda 4 000 000 kronor
under 2018. I uppdraget ingår det att:

• göra en förstudie av vilka kunskapsunderlag som landstingen har behov av
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som stöd för sin planering. Förstudien ska särskilt fokusera på frågan om
förutsättningarna att ta fram kunskap om vårdprinciper i kris och krig utifrån
hälso- och sjukvårdslagstiftningen.

• analysera landstingens behov av övnings- och utbildningsinsatser.

• ta fram förslag till upplägg för en utvecklad nationell utbildnings- samt
övningsverksamhet för hälso- och sjukvården i frågor som rör
katastrofmedicinsk beredskap och civilt försvar.

• beskriva hur de föreslagna övnings- respektive utbildningsinsatserna bör
organiseras.

• presentera plan för övnings- respektive utbildningsinsatser för de
kommande fem åren (2019–2024). Planerna ska omfatta såväl hälso- och
sjukvårdens roll i det civila försvaret som katastrofmedicinska insatser i
fredstid, t.ex. terrorismhändelser eller hälsohot.

• stödja landstingen i frågor som identifieras inom ramen för
överenskommelsen mellan staten och Sveriges Kommuner och Landsting om
hälso- och sjukvården och civilt försvar.

Uppdraget ska genomföras i samverkan med landstingen och med Sveriges
Kommuner och Landsting. Socialstyrelsen ska under arbetet även inhämta
synpunkter från Folkhälsomyndigheten, Läkemedelsverket, E-
hälsomyndigheten, Inspektionen för vård och omsorg, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, Försvarsmakten, Polismyndigheten samt
Säkerhetspolisen.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 1 juni 2020.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudgeten 2018
Publicerad 12 april 2018

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera den ekonomiska vårpropositionen 2018 på
en presskonferens måndag den 16 april, klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårbudgeten (sorterat
efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister
Södertälje
Kontaktperson: Sami Mashial, telefon 076-144 17 03

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister
Umeå
Kontaktperson: Natalie Sial, telefon 072-520 54 49

Finansdepartementet

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister
Järfälla
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Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070-539 57 29

Ardalan Shekarabi, civilminister
Uppsala
Kontaktperson: Matilda Glas, telefon 070-367 03 64

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister
Malmö
Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072-545 74 21

Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister
Karlskrona
Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072-543 84 89

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister
Kristinehamn
Karlstad
Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072-500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Jönköping
Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076-135 56 92

Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Växjö
Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076-116 65 62

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Luleå
Kontaktperson: Carl-Martin Vikingsson, telefon 076-135 38 78

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister
Göteborg



Alingsås
Kontaktperson: Jakob Andersson, telefon 072-450 41 85

Lena Hallengren, barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Kalmar
Västervik
Kontaktperson: Jens Petersen, telefon 070-293 69 35

Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Eskilstuna
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Västerås
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen ser över
sjukförsäkringen
Publicerad 12 april 2018 Uppdaterad 12 april 2018

Idag presenterade regeringen nya åtgärder för en trygg
och hållbar sjukförsäkring med rätt stöd till individen.
Det är en del av det åtgärdsprogram för en trygg
sjukförsäkring med människan i centrum som
regeringen presenterade tidigare i år.
Regeringen tillsätter en utredning för att se över sjukförsäkringen, bland
annat när det gäller tillämpningen av begreppet "normalt förekommande
arbete" samt "särskilda skäl" vid bedömning av arbetsförmåga. Samtidigt
beslutar regeringen om en helt ny funktion, en nationell samordnare för
sjukförsäkringen, som ska utgå från individens resa genom sjukförsäkringen,
så att den på allvar hamnar i centrum.

– En trygg och välfungerande sjukförsäkring är en grundbult i den svenska
modellen. En utmaning är att säkerställa att myndigheterna samverkar
tillräckligt i sitt arbete för att ge människor det stöd man behöver.
Sjukförsäkringen ska vara trygg och behöver moderniseras. Mandus
Frykman och Claes Jansson har ett tydligt mandat att driva på den
utvecklingen, säger socialminister Annika Strandhäll.

Till samordnare för en välfungerande sjukskrivningsprocess utses Mandus
Frykman. Han är psykolog och verksam inom företagshälsovården, samt
forskare vid Karolinska Institutet. Hans bakgrund och erfarenheter gör
honom enligt regeringen mycket lämpad att se över hur
sjukskrivningsprocessen fungerar och kan utvecklas utifrån ett
individperspektiv. Samverkan är centralt och Mandus har förutsättningarna
för att främja den konstruktiva dialog och samverkan mellan berörda aktörer
i sjukskrivningsprocessen som är så starkt efterfrågad.
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Claes Jansson blir utredare för att se över bland annat normalt
förekommande arbete, han har tidigare arbetat som enhetschef på LO-TCO
Rättsskydd. Han har också en bakgrund på Försäkringskassan. Hans
erfarenhet med många år på rättsskyddet gör att han har god insyn i de
utmaningar som sjukförsäkringens regelverk står inför.

Utredningen över sjukförsäkringen ska lämna sitt första delbetänkande den
30 januari 2019. Utredningen ska slutredovisas senast den 30 oktober 2019.
Den nationella samordnaren ska delredovisa sitt uppdrag den 30 april 2019.
Uppdraget ska slutredovisas senast den 30 april 2020.

Regeringen kallade tidigare i veckan Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen till Regeringskansliet för att myndigheterna skulle
redovisa sitt samarbete och hur det kan bli bättre för mer och rätt stöd till
den som lämnar sjukförsäkringen för Arbetsförmedlingen.



Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Socialdepartementet

Försvarsminister Peter Hultqvist
och socialminister Annika
Strandhäll besöker
Katastrofövningen Liv i Göteborg
Publicerad 09 april 2018 Uppdaterad 09 april 2018

Övningen genomförs torsdagen den 12 april i
samverkan mellan Sahlgrenska Universitetssjukhuset
och Försvarsmakten genom Försvarsmedicincentrum
(FömedC), Enheten för säkerhet och beredskap (ESB)
samt Regionservice inom Västra Götalandsregionen.
Målet med övningen är att säkerställa sjukhusets förmåga att leda, samverka
och samordna omhändertagandet av ett stort inflöde av svårt skadade
patienter med varierade skador. Dessutom övas förmågan till civil-militär
samverkan vid allvarlig händelse med många skadade.

I samband med övningen hålls en pressträff klockan 12.30 som arrangeras av
Sahlgrenska sjukhuset. Anmälan till pressträffen senast den 10 april görs till
Sahlgrenska Universitetssjukhusets presstjänst på 031-342 96 00 eller
massmedia.su@vgregion.se.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny budgetsatsning på barn och
ungas idrottande
Publicerad 09 april 2018 Uppdaterad 09 april 2018

Regeringen fortsätter satsningen på idrottsrörelsen och
avsätter i vårändringsbudgeten ytterligare 10 miljoner
kronor för att ge bättre förutsättningar för barn och
ungas idrottande. Satsningen bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
– Idrotten bidrar till glädje och hälsa, men även gemenskap och ett samhälle
som håller ihop. Nu ökar vi resurserna för att skapa ännu bättre
förutsättningar för idrottande. Målet är att alla barn och unga ska få ta del av
idrotten på lika villkor och till rimliga kostnader, säger idrottsminister Annika
Strandhäll.

Idrottsrörelsen är Sveriges största folkrörelse med över tre miljoner
medlemmar och 20 000 föreningar. Samtidigt ser möjligheterna till idrott
olika ut i olika delar av landet och i dag når endast 44 procent av pojkarna
och 22 procent av flickorna den rekommenderade nivån av fysisk aktivitet.
För att stötta föreningars idrottsverksamhet för barn och unga, till rimliga
kostnader, avsätter regeringen 10 miljoner kronor i vårändringsbudgeten för
2018.

– Idrottsrörelsen är fri och självständig, men en viktig del av den svenska
modellen. Därför är jag stolt över att vi så tydligt prioriterat upp idrotten
under mandatperioden, säger idrottsminister Annika Strandhäll.

Under mandatperioden har regeringen ökat stödet till idrottsrörelsen och
2018 kommer idrotten ha fått 258 miljoner kronor mer jämfört med 2014.
Bland annat har regeringen tillsammans med Riksidrottsförbundet gjort
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särskilda satsningar på att öka den fysiska aktiviteten i skolan, samt att öka
idrottandet i socialt utsatta områden och bland nyanlända.

Det samlade stödet till idrotten kommer 2018 uppgå till knappt 2 miljarder
kronor, 1 964 miljoner kronor. Stödet fördelas av Riksidrottsförbundet, som
just nu genomför en översyn av hur dessa medel fördelas, bland annat utifrån
ett jämställdhetsperspektiv.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bättre koll på läkemedel med
nationell läkemedelslista
Publicerad 05 april 2018 Uppdaterad 05 april 2018

Regeringen har idag beslutat om de lagförslag som
krävs för en nationell läkemedelslista, som bland annat
ska ge bättre förutsättningar för att upptäcka och
undvika skadliga kombinationer av läkemedel, minska
risken för överförskrivning och felaktig förskrivning av
narkotiska läkemedel.
Konkret innebär det att all relevant information om läkemedel som har
skrivits ut till en person på recept och om läkemedel som har hämtats ut på
öppenvårdsapotek samlas på ett ställe, oavsett vem som skrivit ut receptet.

– Digitaliseringen skapar nya möjligheter och det måste vi utnyttja när vi vill
göra hälso- och sjukvården bättre. Med en nationell läkemedelslista kan olika
läkare få en överblick av vilka läkemedel du har fått utskrivet sedan tidigare.
Det kommer minska risken för felaktiga förskrivningar av läkemedel
markant, säger socialminister Annika Strandhäll.

I propositionen föreslås att ett nytt personregister – den nationella
läkemedelslistan – ska tas fram av E-hälsomyndigheten. Det kommer att
ersätta två befintliga register:
• Receptregistret (som bl.a. innehåller uppgifter om läkemedel som har
skrivits ut till en patient på recept, oavsett om dessa läkemedel hämtats ut
eller inte)
• Läkemedelsförteckningen (som innehåller uppgifter om förskrivna
läkemedel som har lämnats ut på apotek).

– Nationella läkemedelslistan minskar också risken för att personer får
farliga kombinationer av läkemedel eller att narkotikaklassade läkemedel
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hämtas ut på felaktiga grunder, säger socialminister Annika Strandhäll.

Ett övergripande mål med det nya registret är att öka patientsäkerheten
genom att hälso- och sjukvården, apoteken och patienten får tillgång till en
och samma källa för förskrivna läkemedel. Så ser det inte ut idag eftersom
uppgifter om patienters läkemedelsbehandlingar finns uppdelade i flera olika
källor och register, t.ex. patientjournaler, receptregistret,
läkemedelsförteckningen och hos patienten själv.

Även förutsättningarna för att komma åt uppgifterna varierar, bland annat
styrs tillgång till olika informationskällor av olika regelverk. Den nationella
läkemedelslistan kan lösa en del av dessa problem, i propositionen föreslås
till exempel yrkeskategorier som ska ha åtkomst till uppgifter i registret samt
för vilka ändamål. Ett omfattande arbete har gjorts för att säkerställa att
lagförslagen är förenliga med EU:s nya dataskyddsförordning.

Den nationella läkemedelslistan ska vid behov kunna utvecklas vidare och
har därför en konstruktion som gör det möjligt att i framtiden registrera
uppgifter om andra ordinerade läkemedel än sådana som förskrivs på recept.

Lagen om nationell läkemedelslista föreslås träda i kraft den 1 juni 2020,
vilket innebär att registret vid den tidpunkten ska kunna användas av hela
hälso- och sjukvården samt på apoteken. Användning av det nya registret
kommer att vara obligatorisk fr.o.m. den 1 juni 2022.

Bestämmelser om krav på hälso- och sjukvårdens aktörer och deras
skyldighet att lämna uppgifter i systemet enligt det nya formatet föreslås
därför träda i kraft fr.o.m. detta datum.

Parallellt med lagstiftningsprocessen har regeringen gett E-hälsomyndigheten
uppdrag kopplat till den tekniska konstruktionen av registret, som bl.a. ska
innehålla nya funktioner för hälso- och sjukvården och som kommer att
effektivisera förskrivningsprocessen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Förslag om mer tryggt och hållbart
pensionssystem nu till Lagrådet
Publicerad 29 mars 2018

Förvaltare och fonder som vill finnas inom
premiepensionssystemet kommer snart behöva
underställa sig en rad nya krav, som nu överlämnas i en
remiss till Lagrådet. Syftet med förslagen från
Pensionsgruppen är att göra premiepensionssystemet
både mer tryggt och mer hållbart i väntan på att ett
upphandlat fondtorg är på plats
- Nu tar vi nästa steg för att göra premiepensionssystemet mer tryggt och
hållbart. Det är ett omfattande paket som kommer stänga ute oseriösa
fondförvaltare och gör Sverige världsledande på klimatomställning av
pensionssystemet, säger konsument- och finansmarknadsminister Per
Bolund.

I lagrådsremissen föreslås bl.a. att fondförvaltare ska uppfylla krav på
hållbarhetsarbete, verksamhetshistorik, avkastningshistorik och minsta
tillåtna förvaltat kapital för att få erbjuda fonder på fondtorget. Dessutom
ska det införas ett förbud mot marknadsföring och försäljning av produkter
på premiepensionsområdet via telefon. De partier som står bakom
pensionssystemet och därför ingår i Pensionsgruppen har ställt sig bakom
lagrådsremissen.

- Vanligt folk förtjänar en bra pension och en trygg ålderdom.
Premiepensionen har länge haft problem och snarare skapat otrygghet.
Därför har vi beslutat att på kort sikt skärpa kraven och på längre sikt skapa
ett helt nytt, tryggt och upphandlat premiepensionssystem. Spararnas
trygghet ska vara i fokus, inte fondbolagens, säger Annika Strandhäll,
socialminister och ordförande i Pensionsgruppen.
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I endast ett fall har Pensionsgruppen valt att inte gå vidare med ett krav. Det
gäller förslaget om att Pensionsmyndighetens ägarandel får uppgå till
maximalt 50 procent av fondkapitalet.

- Det visade sig att kravet riskerade att slå mot större seriösa aktörer och
fonder som var tydligt anpassat för pensionssparande, säger Per Bolund.

Förslagen om egenhändigt undertecknande och förbudet mot marknadsföring
och försäljning via telefon ska träda i kraft den 1 juli 2018. Övriga förslag
ska träda i kraft den 1 november 2018. Åtgärderna är tänkt att gälla
övergångsvis för att göra nuvarande fondtorg mer tryggt.

Nästa steg – ett upphandlat fondtorg

Pensionsgruppen har även tagit ställning för en större förändring av
premiepensionssystemet genom en övergång till ett upphandlat fondtorg.
Övergripande principer för detta slogs fast i december 2017 i
Pensionsgruppens överenskommelse om långsiktigt höjda och trygga
pensioner. Regeringen kommer inom kort presentera en utredning vars syfte
är att ta fram förslag på ett tryggt, kontrollerat och professionellt upphandlat
fondtorg.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Annika Strandhäll
besöker Skåne
Publicerad 26 mars 2018 Uppdaterad 26 mars 2018

Tisdagen den 27 mars besöker socialminister Annika
Strandhäll Helsingborg och Ängelholm. Hon kommer
bland annat besöka pilotprojektet Hälsostaden
Ängelholm.
Strandhäll börjar dagen med att besöka Helsingborgs lasarett och deras nya
neonatalavdelning. Därefter åker ministern till Ängelholm och möter
Hälsostaden Ängelholm.

Statsrådet avslutar dagen tillsammans med Engelholm volleyboll (EVS).

Program:

Tisdagen den 27 mars 2018

10:00 
Besöker neonatalavdelning, Helsingborgs lasarett
Adress: Charlotte Yhlens gata 10

11:45
Besöker Hälsostaden Ängelholm
Adress: Ängelholms sjukhus, Södra vägen 262 52 Ängelholm

13:30 
Tid för media

14:00 
Möter Engelholm vollybollsällskap (EVS)
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Folkets hus
Adress: Mitt emot sjukhusentrén.
Södra vägen 3–7, 262 52 Ängelholm



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen kallar
Arbetsförmedlingen och
Försäkringskassan till dialog om
bättre samverkan
Publicerad 23 mars 2018 Uppdaterad 23 mars 2018

Statsråden Annika Strandhäll och Ylva Johansson kallar
Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen till ett
gemensamt möte. Syftet är att diskutera hur samverkan
mellan myndigheterna kan fungera bättre.
Frågan om hur samverkan mellan Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen
fungerar har varit aktuell under en längre tid. Det är ett svårt uppdrag som
myndigheterna har att gemensamt se till att individen får det stöd den
behöver för att kunna lämna långvarig sjukfrånvaro och komma tillbaka till
hälsa, studier och arbete. När det inte fungerar är det ytterst individen som
hamnar i kläm. Regeringen har gett både uppdrag och resurser för att säkra
att människor inte faller mellan stolarna på grund av bristande samarbete
mellan myndigheterna.

Frågan har nu aktualiserats med anledning av att Arbetsförmedlingen lyfter
problematiken för myndigheten i att ge relevant stöd till individer som
lämnar sjukförsäkringen.

– För mig är det självklart att ingen ska falla mellan stolarna, jag blir djupt
oroad när jag får ta del av berättelser om att människor inte får det stöd de
behöver. Det är nödvändigt att Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen
sätter sig ner gemensamt och ser över hur situationen kan lösas och det är
därför vi kallar dem till ett gemensamt möte, säger socialminister Annika
Strandhäll.
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Myndigheterna har från regeringen fått gemensamma uppdrag – senast ett
Nolltoleransuppdrag för att se till att övergången mellan myndigheterna
fungerar, det är en del av regeringens åtgärdsprogram för en trygg försäkring
med människan i centrum. Uppdraget har getts i myndigheternas
regleringsbrev. Myndigheterna får närmare 700 miljoner kronor årligen för
sin förstärkta samverkan, för en bättre överlämning mellan dem.

Under 2017 genomfördes två gemensamma myndighetsdialoger mellan
Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen, i syfte att diskutera hur arbetet
går mellan myndigheterna. Det resulterade i det förstärkta uppdraget i
myndigheternas regleringsbrev, ett Nolltoleransuppdrag.

Generaldirektörerna för Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan kallas till
ett gemensamt möte för att tillsammans med statsråden diskutera läget och
redogöra för hur de ser att situationen kan lösas och vad man avser att göra
för att lösa situationen så att människor får ett gott stöd. Mötet kommer äga
rum under början av april.

– Vi måste alla kunna räkna med att få det rätta stödet från samhället när vi
bäst behöver det. För regeringen är det viktigt att följa upp det uppdrag som
myndigheterna har om att samverka för att fler människor ska kunna återgå
till hälsa och arbete. Uppföljning är viktig också för att få klarhet i om det
krävs ytterligare åtgärder från regeringens sida, säger arbetsmarknads- och
etableringsminister Ylva Johansson.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Stärkt arbete med kunskap att
bemöta psykisk ohälsa i
primärvården
Publicerad 22 mars 2018

Den psykiska ohälsan har ökat snabbt och att motverka
psykisk ohälsa är därför en prioriterad fråga för
regeringen. Hälso- och sjukvården har en central roll
när det gäller att främja hälsa och förebygga psykisk
ohälsa, första mötet med vården sker oftast på en
vårdcentral eller liknande och kunskaperna inom
primärvården måste därför öka.
Socialstyrelsen får nu 20 miljoner kronor för att stödja, analysera och
utvärdera utvecklingsarbete i primärvården för att förebygga och behandla
ohälsosamma levnadsvanor hos personer med psykisk ohälsa.

– Prevention och behandling av ohälsosamma levnadsvanor är centralt när
det gäller att förebygga psykisk ohälsa. Primärvården har en viktig roll i detta
arbete som första linjens vård för patienter med psykisk ohälsa.
Socialstyrelsen och landstingen får nu ett uppdrag att utveckla detta
tillsammans, säger socialminister Annika Strandhäll.

Arbetet ska ske i nära samverkan med berörda verksamheter och Sveriges
Kommuner och Landsting (SKL). 15 miljoner kronor ska fördelas till
landstingen för utvecklingsarbetet. Satsningen är tidsbegränsad och ska
genomförs under åren 2018–2020.

Uppdraget ska redovisas varje år och slutredovisas till Socialdepartementet
senast den 31 mars 2021.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Miljardsatsning för trygghet före,
under och efter graviditet
Publicerad 22 mars 2018 Uppdaterad 22 mars 2018

Regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting,
SKL, är nu överens om hur den historiskt stora
satsningen på förlossningsvården i Sverige ska
användas. Överenskommelsen omfattar 1,8 miljarder
kronor som ska användas under 2018. Pengarna kan
bland annat gå till mer personal i förlossningsvården,
en förbättrad arbetsmiljö och förstärkt eftervård för
kvinnor som fött barn.
Överenskommelsen omfattar, med tidigare beslutade satsningar, 1 831
miljoner kronor för 2018. Av dessa går 1,8 miljarder direkt till landstingen,
som också innefattar 141 miljoner kronor för avgiftsfri
livmoderhalscancerscreening. Fyra delar lyfts särskilt i överenskommelsen;
förbättrad arbetsmiljö, förändrade arbetssätt, förstärkt personaltäthet,
exempelvis fler barnmorskor, tryggare vårdkedja och eftervård, neonatalvård
samt kunskapsstöd och utbildning för medarbetarna.

– Den som väntar barn i Sverige ska känna sig trygg. Därför gör vi historiskt
stora satsningar på förlossningsvården och sätter mål för en bättre
förlossningsvård med fler anställda och färre förlossningsskador, säger
socialminister Annika Strandhäll.

I överenskommelsen ingår att landstingen väljer vilka insatser de bedömer
ger mest nytta för att uppnå målen, samtidigt som fokus för medlen till
landstingen ska användas till att stärka kompetensförsörjningen och
bemanningen samt se över och utveckla arbetssätten och förbättra
arbetsmiljön.
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– Vi är mycket nöjda med att vi träffat en tilläggsöverenskommelse med
regeringen om fortsatta och ökade resurser till kvinnors hälsa och
förlossningsvården. Det pågår redan ett omfattande förbättringsarbete men
med de extra medel som nu tillförs så kan vi fortsätta med fler insatser både
till kvinnors hälsa och för att säkerställa så att alla föräldrar ska kunna känna
sig trygga både före, under och efter graviditeten, säger Anders Henriksson,
1:e vice ordförande för Sveriges Kommuner och Landsting.

Medlen får också användas för insatser inom neonatalvården, det vill säga
vården som ges tidigt födda barn. Satsningen omfattar hela vårdkedjan
inklusive förebyggande insatser, från mödravårdscentral till eftervård för
kvinnan efter graviditet och förlossning.

Regeringen och SKL är överens om följande mål för vårdkedjan för
graviditet, förlossning och eftervård och att arbeta för en mödrahälsovård
och förlossningsvård där:

• Det finns en tydlig vårdkedja. Det ska vara tydligt för familjen vad som
sker före, under och efter en graviditet.

• Eftervården utvecklas och stärks, för att fler kvinnor ska få stöd och vård
efter förlossningen.

• I de fall det uppstår komplikationer ska rätt vård och stöd ges,
förlossningsskador ska förebyggas.

• Bemanningen är sådan att en det ska finnas en barnmorska eller annan
person med relevant kompetenstillgänglig för den födande under
förlossningen.

• Föräldrar känner trygghet i att det finns plats för dem både före och efter
förlossning, inte minst för dem som har långt till närmaste förlossningsklinik.

• Evidensbaserad kunskap och kunskapsstöd ska utvecklas för att förebygga,
diagnosticera och behandla förlossningsskador finns tillgängliga för
personalen.

• Det finns goda förutsättningar för forskning.

Inom ramen för överenskommelsen ryms också den satsning på kvinnors



hälsa inom primärvården som görs mellan 2016–2019.

Satsningen på förlossningsvården och kvinnors hälsa kommer från de
budgetöverenskommelser som slutits mellan regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Snabbare tillstånd för forskning på
läkemedel – förslagen lämnas till
riksdagen
Publicerad 21 mars 2018 Uppdaterad 21 mars 2018

Det ska både bli enklare och gå fortare att få tillstånd för
kliniska läkemedelsprövningar inom EU. Men för att den
nya EU-förordningen ska få avsedd effekt i Sverige
behövs vissa ändringar i de svenska bestämmelserna.
Regeringens förslag har tidigare presenterats i
lagrådsremisser och nu överlämnar regeringen två
propositioner till riksdagen.
– Det här är bra för läkemedelsindustrin i Sverige. De nya bestämmelserna
kommer att leda till att det går snabbare att få tillstånd till kliniska
läkemedelsprövningar. Vilket i sin tur kommer att främja fler jobb och nya
upptäckter, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.

En ny EU-förordning fastställer att ansökan om tillstånd för klinisk
läkemedelsprövning ska ske genom en EU-gemensam webbportal och att
tillstånd ska meddelas efter en kort handläggningstid. På det sättet ska det bli
enklare och gå fortare att få tillstånd, framförallt om de kliniska
läkemedelsprövningarna ska ske i flera EU-länder. För att den nya EU-
förordningen ska få avsedd effekt i föreslår regeringen en ny lag och
ändringar i flera lagar.

En ansökan om tillstånd ska genomgå vetenskaplig och etisk granskning. För
att genomföra en klinisk läkemedelsprövning i Sverige idag krävs tillstånd
från Läkemedelsverket och ett godkännande av en etikprövningsnämnd. När
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EU-förordningen börjar tillämpas ska tillstånd istället ges genom ett enda
beslut av Läkemedelsverket som inhämtar resultatet av en etisk granskning
från den nya Etikprövningsmyndigheten.

– Det här är viktigt för patienterna. Genom snabbare prövningar kan vi få
fler och bättre läkemedel, och i längden bota fler människor från sjukdomar,
säger Annika Strandhäll, socialminister.

EU-förordningen ska börja tillämpas när den gemensamma webbportalen är
klar.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sten Heckscher ska säkerställa att
fler kan donera sina organ
Publicerad 21 mars 2018 Uppdaterad 21 mars 2018

Regeringen har idag utsett Sten Heckscher till särskild
utredare av organdonationer. Sten Heckscher får i
uppdrag att lämna förslag till en ändamålsenlig och
rättssäker ordning för donation. Det behöver bättre
motsvara behoven av organdonationer och den höga
donationsvilja som finns i Sverige.
– Vi måste se till att fler får donera sina organ. Vi har en högre vilja att
donera organ än vad som faktiskt blir utfallet i Sverige. Utredningen ska
säkerställa att vi kan ändra lagar och regelverk för att det ska bli enklare men
samtidigt vara förenligt med grundlagen och ta hänsyn till regeln om
patientens samtycke till vård, säger socialminister Annika Strandhäll.

Den tidigare organdonationsutredningen gav regeringen flera viktiga förslag
för att öka antalet organdonationer, däremot fanns det svårigheter i relation
till grundlagen som behöver utredas vidare. I uppdraget till den nya
utredningen ingår att utreda, analysera och lämna förslag om:

• vilka medicinska insatser som ska kunna göras på en levande människa i
syfte att möjliggöra organdonation efter att denne har avlidit. Och om det bör
finnas begränsningar i vilka insatser som får göras och under hur lång tid de
får pågå.
• vad som ska gälla i fråga om en enskilda individens inställning till
medicinska insatser/vård som görs medan personen är i livet och som syftar
till att möjliggöra donation efter att personen har avlidit.
• vad som ska gälla i fråga om anhörigas inställning till medicinska insatser
på en enskild individ som är i livet och som syftar till att möjliggöra donation
efter att denne avlidit.
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Sten Heckscher har lång erfarenhet av utredningsarbete, inte minst inom
hälso- och sjukvården där han har utrett Paolo Macchiarinis
transplantationer av konstgjorda luftstrupar för Karolinska institutet.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 maj 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Modernare regler om assisterad
befruktning och föräldraskap
Publicerad 20 mars 2018 Uppdaterad 20 mars 2018

Regeringen har i dag överlämnat en proposition med
förslag som förenklar för ofrivilligt barnlösa att bli
föräldrar. Reglerna om föräldraskap vid assisterad
befruktning moderniseras också och det skapas en
tydligare och mer rättssäker reglering av föräldraskap
vid ändrad könstillhörighet. Samtidigt får barnets
perspektiv ett tydligare fokus genom att barnets rätt till
information om sitt genetiska ursprung stärks.
– Tack vare den nya lagstiftningen får fler möjlighet att bli föräldrar och
reglerna om föräldraskap anpassas till dagens samhälle. Regeringens arbete
med att modernisera reglerna kommer också att fortsätta framöver, säger
biträdande justitieminister Heléne Fritzon.

För många är det en viktig del av livet att få barn. Genom den nya
lagstiftningen kommer par och ensamstående kvinnor att få möjlighet att
inom svensk hälso- och sjukvård genomgå befruktning utanför kroppen med
enbart donerade könsceller. Kravet på genetisk koppling mellan barnet och
en förälder avskaffas.

– Det är positivt att vi nu gör det möjligt för fler ofrivilligt barnlösa att få den
hjälp de behöver från sjukvården, säger socialminister Annika Strandhäll.

Lagförslagen innebär bland annat också att

Fler vårdinrättningar än universitetssjukhusen får utföra befruktning
utanför kroppen med donerade könsceller.
Barnets rätt till information om sitt ursprung stärks.
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Reglerna om föräldraskap efter assisterad befruktning i utlandet blir
desamma för olikkönade och samkönade par. Föräldraskap ska kunna
fastställas under förutsättning att behandlingen har utförts vid en behörig
inrättning och barnet har rätt att ta del av uppgifter om spermiedonatorn.
Det blir enklare att fastställa faderskap enligt svensk lag för den
genetiska fadern efter ett surrogatarrangemang i utlandet.
Det införs särskilda regler om föräldraskap för situationer där personer
får barn efter att någon av eller båda föräldrarna har ändrat
könstillhörighet. Reglerna innebär bland annat att en man som föder ett
barn ska anses som far till barnet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande

Nordiska ministrar i Uppsala på
temat social- och hälsopolitik
Publicerad 20 mars 2018

På torsdag den 22 mars träffas social- och
hälsoministrarna från Island, Norge, Finland, Danmark
och Sverige samt från Grönland, Färöarna och Åland i
Uppsala. Mötet är en del av det svenska
ordförandeskapet i nordiska ministerrådet och på
agendan står diskussioner om hur vården och
omsorgen kan utvecklas.
– Den nordiska modellen med en stark välfärd är framgångsrik, men vi står
också inför liknande utmaningar när befolkningen blir allt äldre. Jag ser fram
emot att utbyta erfarenheter med mina nordiska ministerkollegor, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Att förbättra äldres resa mellan vård och omsorg är en central fråga för
regeringen och jag ser framemot att diskutera hur de andra nordiska länderna
hanterar frågorna, säger barn- äldre- och jämställdhetsminister Lena
Hallengren.

Huvudtemat för mötet, som äger rum på Uppsala slott, är hur de nordiska
länderna kan skapa mer sammanhållna vård- och omsorgsprocesser, med
särskilt fokus på äldre. Det vill säga äldre som både är i behov av vardagliga
insatser samt hamnar i sjukvården. Dessutom kommer hur länderna ska
hantera nya och dyra läkemedel stå på agendan. Syftet är att utbyta
erfarenheter från respektive land och hämta inspiration.

De svenska ministrarna finns tillgängliga för media under mötet, kontakta
pressekreterare Jakob Andersson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Social- och idrottsminister Annika
Strandhäll besöker Mellerud,
Uddevalla och Vänersborg
Publicerad 16 mars 2018

Måndagen den 19 mars besöker social- och
idrottsminister Annika Strandhäll Västra
Götalandsregionen för att göra verksamhetsbesök på
bland annat Bröstcentrum på Uddevalla sjukhus.
09:45-11:15 i Mellerud: Verksamhetsbesök på Rådahallens Sport och
Friskvårdsanläggning, Parkgatan 8. Rundvandring och möte med personal
som arbetar vid anläggningen.
Tid för media finns klockan 11.

12.15-14:15 i Uddevalla: Verksamhetsbesök på Bröstcentrum, Uddevalla
sjukhus, Fjällvägen 9. Verksamheten är en integrerad enhet för kvinnor med
misstanke eller bekräftad bröstcancer.
Media kan vara med under besöket men inte vara aktiva under mötet
med personalen. Fotografering är tillåtet. Klockan 14 finns tid för
media att ställa frågor.

14.45-15:45 i Vänersborg: Verksamhetsbesök på Vänerparkens
Vårdcentral, Vänerparken 2.
Media är välkomna.

16.30-17:15 i Vänersborg: Kultur och Fritidsförvaltningen, Vänerparken
15. Besöker projektet "Musik för äldre" som handlar om hur barn från
förskolan går till boende på äldreboende och sjunger tillsammans, samt
projektet "Hjälpande händer".
Media är välkomna.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Ministrarna Strandhäll, Bolund och
Baylan besöker Örebro och
Västerås
Publicerad 14 mars 2018

Socialminister Annika Strandhäll, finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund och samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan besöker Örebro och
Västerås torsdagen den 15 mars. Fokus för besöken är
exempel på insatser för att förbättra integration,
etablering och migration. Bland annat besöker
ministrarna Tegelbrukets verksamhet i Örebro och i
Västerås kommer ministrarna delta i samtal om
integration med inbjudna gäster.
Tegelbruket i Örebro erbjuder verksamheter för ungdomar inom idrott, kultur
och lärande. Under besöket kommer ministrarna att träffa inbjuda gäster
inom integrationsområdet, presentera regeringens insatser och få en visning
av verksamheterna. I Västerås träffar ministrarna gäster från civilsamhälle,
näringsliv och verksamheter för samtal om integration.

Ministrarna är tillgängliga för media som är välkomna vid presentation
av nya regeringsförslag på Tegelbruket 
(Lertagsgatan 2, Örebro) från 13:40.
Media är välkomna att medverka under möten på restaurang Global
Living (Smedjegatan 13, Västerås) från 17:15.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer fokus på läkemedel på ditt
apotek
Publicerad 14 mars 2018 Uppdaterad 14 mars 2018

Regeringen vill höja kvaliteten och säkerheten på
apoteksmarknaden. I en proposition till riksdagen
förslås därför att apotekens grunduppdrag förtydligas,
bland annat ska läkemedel och läkemedelsanvändning
vara i fokus för verksamheten, inte annan försäljning.
Apotekens huvuduppgift är att kunden ska få sina
mediciner snabbt och den rådgivning som ges ska hålla
hög kvalitet.
– Oavsett vem du är eller var du bor ska du få snabb tillgång till de
läkemedel du behöver och kunna förvänta dig rådgivning av högsta kvalitet.
Därför stärker vi upp kraven på kompetens och förtydligar kraven på
kompetensutveckling. Vi föreslår även en skärpning för att korta onödig
väntetid och öka tillgången på läkemedel i hela landet, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Enligt regeringens förslag ska läkemedel som beställs av öppenvårdsapotek
för en enskild kund före klockan 16 en helgfri dag levereras till apoteket
senast nästa helgfria dag före klockan 16. Apoteken får också lagstadgad rätt
att returnera receptbelagda läkemedel, vilket ska leda till att fler apotek har
fler läkemedel i butik.

För att säkerställa att den rådgivning som ges på apoteken håller en hög
kvalitet föreslår regeringen också en skärpning av kompetenskraven.

– När du går in på ett apotek ska du ha rätt att förvänta dig rådgivning av
hög kvalitet. Därför stärker vi upp kraven på kompetens och förtydligar
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kraven på kompetensutveckling, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår i lagförslaget bland annat att:

• apotekens grunduppdrag förtydligas i lag, för att förtydliga att läkemedel
och läkemedelsanvändning ska vara i fokus för verksamheten. Inte annan
försäljning.

• huvudregeln blir att information och rådgivning ska lämnas av farmaceut.
Även andra uppgifter vid expedieringen ska utföras av en farmaceut, om de
har särskild betydelse för en säker hantering och användning av läkemedel.
Läkemedelsverket får besluta om vilka andra uppgifter detta är och om
undantag från huvudregeln.

• krav ställs på läkemedelsleverantörer att leverera läkemedel till apoteken så
att 24-timmars regeln kan uppfyllas, vilket nu enbart gäller för apoteken.

• apoteken får laglig rätt att returnera receptbelagda läkemedel, det kommer
göra att fler apotek har dem på lager och recept kan lämnas ut snabbare.

• att krav införs på yrkeserfarenhet, utbildning och inflytande för att vara
läkemedelsansvarig (LMA).

• apotekspersonal ska ges den kompentensutveckling som krävs för att öka
kvaliteten och säkerheten i apotekens verksamhet.

• en översyn görs om vem som får äga apotek och apotekens möjligheter att
äga och samarbeta med vårdtjänstföretag, för att möta utvecklingen av nya
tjänster och samarbeten som skett på apoteksmarknaden.

• öppna möjligheten till apoteksombud för fler aktörer än Apoteket AB.

Ändringarna som rör förtydligandet av grunduppdraget, leverans- och
tillhandahållandeskyldigheterna, information och rådgivning, den
läkemedelsansvariges inflytande över verksamheten samt vissa definitioner
föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018. Övriga ändringar föreslås träda i
kraft den 1 januari 2019, med undantag för kravet på farmaceutisk
kompetens och farmaceutens ansvar i samband med service i butik som ska
träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Första möte med
arbetsmarknadens parter om
höjda och trygga pensioner
Publicerad 13 mars 2018

I december 2017 enades partierna som står bakom
pensionssystemet om en överenskommelse för
långsiktigt höjda och trygga pensioner. Förändringarna
berör många delar av samhället och även
arbetsmarknadens parter. Därför slogs det fast att ett
råd med representanter från arbetsmarknadens parter
skulle knytas till det fortsatta arbetet. I dag hålls det
första mötet på Socialdepartementet, under ledning av
Pensionsgruppens ordförande Annika Strandhäll.
– När vi gör förändringar behöver de genomföras tillsammans med
arbetsmarknadens parter. Det är en grundläggande del av den svenska
modellen. Det krävs gemensamt arbete för att garantera trygga pensioner för
vanligt folk och skapa ett hållbart arbetsliv med goda möjligheter till
omställning och vidareutbildning, säger Annika Strandhäll, socialminister och
ordförande i Pensionsgruppen.

Överenskommelsen för långsiktigt höjda och trygga pensioner innehåller
bland annat insatser för de pensionärer som har det tuffast, ett reformerat
premiepensionssystem, långsiktigt hållbara pensioner genom justerade
åldersgränser i pensionssystemet och insatser för ett mer hållbart arbetsliv,
åtgärder för mer jämställda pensioner och moderniserade placeringsregler för
AP-fonderna.

För att åstadkomma de förändringar som krävs för trygga pensioner anser
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Pensionsgruppen att parternas deltagande är avgörande, inte minst eftersom
de har flera verktyg för att åstadkomma ett mer hållbart arbetsliv men även
eftersom de ansvarar för de kollektivavtalade tjänstepensionerna.

2016 ställde sig flertalet arbetstagar- och arbetsgivarparter bakom en
avsiktsförklaring för ett längre arbetsliv och den breda uppslutningen
underlättade Pensionsgruppens förhandlingar som resulterade i den nya
pensionsöverenskommelsen.

På tisdagens uppstartsmöte kommer företrädare från Arbetsgivarverket, LO,
SACO, SKL, Svenskt näringsliv och TCO, samt deras
medlemsorganisationer, att närvara. Pensionsgruppen har för avsikt att
regelbundet träffa partsrådet fram till åtminstone 2020, då flera delar av
pensionsöverenskommelsen ska vara på plats.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Hårdträning utan dopning
Publicerad 10 mars 2018 Uppdaterad 10 mars 2018

Regeringen har beslutat att ge Folkhälsomyndigheten i
uppdrag att stödja det förebyggande
antidopningsarbetet med 2,5 miljoner kronor.
Myndigheten ska stödja utvecklingen av arbetsmetoden
100 % ren hårdträning och det nationella
dopningsnätverket PRODIS.
– Dopning är inte bara ett problem inom idrotten, det är ett samhällsproblem.
Det riskerar att skada hälsan och leda till annat missbruk. Därför är arbetet
för att minska användningen av dopningspreparat på svenska gym- och
träningsanläggningar mycket viktigt, säger idrottsminister Annika Strandhäll.

Det är inte klarlagt exakt hur många som använder dopningsmedel i Sverige,
men enligt Folkhälsomyndigheten bedöms minst 10 000 personer brukat
dopningsmedel under det senaste året. En typisk brukare är en man mellan
18 och 34 år som regelbundet styrketränar.

100 % ren hårdträning drivs av Stockholm förebygger alkohol- och
drogproblem (STAD) och syftar till att minska användningen av och
tillgången på anabola steroider och andra dopningspreparat på gym- och
träningsanläggningar. STAD bedriver utbildningar för nyckelpersoner, främst
personal vid träningsanläggningar, polis, landsting, kommun,
åklagarmyndighet och skola. Utbildningarna ger ökad kunskap om
dopningspreparat, samt vilka metoder som har en påvisad effekt i det
förebyggande arbetet. I dag är över 600 gym- och träningsanläggningar i 100
kommuner certifierade enligt modellen.

Prevention av dopning i Sverige (PRODIS) är ett nationellt nätverk som
samlar personer som statligt, kommunalt och privat arbetar mot dopning i
samhället. Nätverket samordnas av STAD och har under de senaste åren
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utvecklats och gått från att vara ett projekt till att bli ett brett nationellt
utvecklingsarbete för hur problemet dopning i samhället ska hanteras över
organisations- och myndighetsgränser.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Palm ska utreda svenskarnas
tänder
Publicerad 09 mars 2018 Uppdaterad 09 mars 2018

Veronica Palm får regeringens uppdrag att leda
utredningen om Ett tandvårdssystem för jämlik
tandhälsa. Utredningen ska titta på hur man kan minska
skillnaderna i tandhälsa hos befolkningen.
Veronica Palm har lång erfarenhet som riksdagsledamot. Hon har varit
viceordförande i bland annat socialförsäkringsutskottet och socialutskottet
och ordförande i civilutskottet. Erfarenheten från socialförsäkringsutskott
och Socialutskott är viktig kunskap för de frågeställningar utredningen har
att hantera, samt kunskap om lagstiftningsprocessen på tandvårdsområdet.

– Veronica Palm har stor erfarenhet vad gäller politiska processer och ett
stort engagemang i jämlikhetsfrågor. Jag är glad över att hon vill leda den här
viktiga utredningen och ser fram emot att ta del av deras förslag när de är
klara, säger Socialminister Annika Strandhäll.

– Det känns väldigt roligt och viktigt att få leda den här utredningen om en
mer jämlik tandhälsa. Jag ser fram emot att göra ett grundligt arbete där vi
kan hitta lösningar för att utrota ojämlikheten i tandhälsa och säkerställa att
alla har råd att gå till tandläkaren, säger Veronica Palm.

Utredningen ska lämna sitt slutbetänkande senast den 1 mars 2020.

Mer information om utredningen finns här.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen håller fast vid förslag
om utökat rökförbud – förslag till
Riksdagen
Publicerad 09 mars 2018 Uppdaterad 09 mars 2018

Regeringen föreslår bland annat utökat rökförbud på
flera offentliga platser, däribland lekplatser,
idrottsplatser, uteserveringar, busshållplatser och
tågperronger. Lagrådet har yttrat sig och regeringen
väljer att hålla fast vid rökförbud på det sätt som
föreslogs i lagrådsremissen även i propositionen till
riksdagen.
– Rökning är en av de främsta bidragande orsakerna till cancer. Vi vill både
minska rökningen av hälsoskäl men också skydda barn och unga från
rökningen, säger socialminister Annika Strandhäll.

I sitt yttrande lämnade Lagrådet synpunkter på de förslag som gäller
rökförbud vid entréer till lokaler, då de anser att det kan vara svårt att veta
vem som är ansvarig för dessa områden. "Det framstår från principiella
utgångspunkter som mycket tveksamt att på det sätt som föreslås ålägga
enskilda ett ansvar för att upprätthålla lagregler på platser som de inte äger
eller på annan grund disponerar över", skriver Lagrådet i sitt yttrande.

– Det är viktigt att förbjuda rökning på fler platser, jag ser till exempel
lekplatser som särskilt viktiga. Vi väljer därför att gå vidare med förslaget.
Detta är avgörande lagstiftning om vi ska förändra normerna kring rökning
och förbättra folkhälsan, säger socialminister Annika Strandhäll.

Utöver det utvidgade rökförbudet införs även en tillståndsplikt för
tobaksförsäljning. Det innebär att butiker som vill sälja varorna måste ansöka
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om ett tillstånd, detta förslag är till för att få bättre kontroll och översyn av
tobaksförsäljningen. Dessutom föreslår regeringen en begränsning i
marknadsföringen av tobak. Det blir exempelvis förbjudet att göra reklam för
cigaretter i affärer och skyltfönster.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer underhållstöd till
ensamstående föräldrar med
tonårsbarn
Publicerad 08 mars 2018 Uppdaterad 08 mars 2018

Barns behov varierar i olika åldrar. Regeringen vill
därför differentiera storleken på underhållsstödets
belopp uppdelat på tre åldersgrupper (0–10 år, 11–14
år samt 15 år och äldre), för att bättre svara mot de
kostnader som finns för att tillgodose barns varierande
behov.
– Vi vet att ju äldre barnen blir desto mer ökar utgifterna, då är det rimligt att
vi även anpassar underhållstödet efter de förutsättningarna. Jag är väldigt
glad över att vi kommer att ha höjt underhållsstödet med totalt 800 kronor
under mandatperioden. Det här är viktigt inte minst för många ensamstående
kvinnor med låga inkomster, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen har tidigare höjt underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre
med 150 kronor till 1 723 kronor per månad. Nu vill man även höja
underhållsstödet för barn 11–14 år med 150 kronor per månad, samt för barn
15 år eller äldre med ytterligare 350 kronor per månad.

Att underhållsstöd lämnas med 150 respektive 350 kronor mer per månad
innebär att den bidragsskyldiga förälderns betalningsbelopp blir högre i
samma omfattning – i den utsträckning som han eller hon har förmåga att
betala ett högre betalningsbelopp.

Underhållsstödet var vid mandatperiodens början 1273 kr per månad.
Höjningarna innebär att underhållsstödet bättre stämmer överens med
barnens behov i de olika åldersgrupperna och ser ut som följande:
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0–10 år → 1573 kr. En höjning med 300 kronor per månad och barn under
mandatperioden.

11–14 år → 1723 kr från och med 1 januari 2019. En höjning med 450
kronor per månad och barn under mandatperioden.

15–18 år → 2073 kr från och med 1 augusti 2018. En höjning med 800
kronor per månad och barn under mandatperioden.

Förlängt underhållsstöd kan betalas ut för ungdomar som har fyllt 18 år men
som studerar på gymnasienivå. Dock längst till och med juni det år
ungdomen fyller 20 år.

Förändringen är en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet
och aviserades i samband med budgetpropositionen 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Snabbare narkotikaklassning ska
stoppa nätdrogerna
Publicerad 07 mars 2018 Uppdaterad 07 mars 2018

Regeringen lägger nu fram flera förslag för att snabba
upp och effektivisera klassificeringsprocessen för nya
psykoaktiva substanser, så kallade nätdroger.
– Vi kan aldrig acceptera att unga människor dör till följd av droger som de
enkelt kan få tag i på nätet. Det är inte värdigt Sverige. Nu lägger vi fram
flera förslag för att snabba upp och effektivisera klassningsprocessen för
nätdroger, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vi tillför mer resurser till Folkhälsomyndigheten för arbetet med att bevaka
och utreda nya substanser. Vi ger också polisen möjlighet att göra anonyma
inköp för att snabbare komma över nya substanser, säger socialminister
Annika Strandhäll.

I oktober 2015 tillsatte regeringen en utredning med uppdrag att göra en bred
översyn av problemen med nya psykoaktiva substanser, så kallade nätdroger.
Nu föreslår regeringen i en lagrådsremiss en rad lagändringar för att
effektivisera och förkorta klassificeringsprocessen för nätdroger.

Anonyma inköp

Regeringen föreslår att Polismyndigheten får göra anonyma inköp av nya
psykoaktiva substanser. Tiden det tar för myndigheterna att få tillgång till
substanserna är av stor betydelse för hur länge substanserna kan säljas
lagligt, och anonyma inköp kan därmed bidra till snabbare klassificering.

Utökad möjlighet att dömas till ansvar
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Regeringen föreslår också att den som av grov oaktsamhet hanterar varor
som omfattas av lagen om förbud för vissa hälsofarliga varor ska kunna
dömas till ansvar. Det innebär att den som hanterar hälsofarliga varor genom
att tillexempel föra in dem i landet eller säljer dem ska dömas till böter eller
fängelse i högst ett år.

Utökade resurser

Därutöver föreslås att Folkhälsomyndigheten ska ges utökade resurser för
arbetet med klassificering av nya psykoaktiva substanser. En långsiktigt
stärkt finansiering ger myndigheten möjlighet att utveckla och effektivisera
arbetet och därmed snabbare kunna klassificera nya nätdroger som kommer
ut på den svenska marknaden.

Lagändringarna föreslås träda ikraft den 1 januari 2019. 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill se ökad trygghet
för Sveriges småföretagare och
studenter
Publicerad 07 mars 2018

Idag ser reglerna vid sjukdom och föräldraledighet för
företagare olika ut beroende på vilket bolagsform
företaget har. För att stärka tryggheten för Sveriges
småföretagare lägger regeringen nu fram ett lagförslag
som innebär att samma skydd gäller, oavsett
bolagsform. Regeringen vill också stärka skyddet för
den som går från arbete till studier genom ett förbättrat
SGI-skydd.
– Osäkerheten kring de sociala skyddsnäten ska inte hindra människor från
att starta företag. Med det här lagförslaget får vi flera att våga ta steget att
starta och driva företag i Sverige, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

– Våra gemensamma system måste ge trygghet även när du är småföretagare
eller student. Det handlar om möjligheten till föräldraledighet och trygghet
vid sjukdom, säger socialminister Annika Strandhäll.

Dagens regler gör att den som startar en enskild firma kan använda särskilda
regler under sitt uppbyggnadsskede under de första två åren. Då kan
företagaren få en sjukpenninggrundande inkomst (SGI, det som sjukpenning
och föräldrapenning beräknas på) som minst motsvarar lönen för den som
har ett liknande arbete som anställd. Detta gäller idag inte för den som startar
ett företag i form av ett aktiebolag, något regeringen vill ändra så att samma
regler gäller oavsett företagsform för de som startar ett eget företag.
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Dagens system med SGI-skydd för studerande skyddar enbart tidigare
inkomst om fullt studiestöd tas ut under hela utbildningen. Det nya förslaget
innebär att skyddet utvecklas så att alla utbildningar som ger rätt till
studiemedel på eftergymnasial nivå automatiskt ger ett skydd, oavsett uttag
av studiestöd, så länge utbildningen är på minst halvtid.

Alla studerande på eftergymnasial nivå, till exempel högskola eller
yrkeshögskola, som studerar på en utbildning som berättigar till studiestöd
omfattas av förslaget. Utbildningen måste vara minst på halvtid och den
studerande måste ha en SGI, alltså arbetat tidigare. Från och med det andra
kalenderhalvåret det år den försäkrade fyller 20 år gäller det även för studier
på grundläggande eller gymnasial nivå.

Förslagen beträffande företagarnas SGI föreslås träda ikraft den 1 augusti
2018. Övriga förslag föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se mer jämlik
tandvård
Publicerad 07 mars 2018 Uppdaterad 07 mars 2018

Den 8 mars kommer regeringen besluta om direktiven
till utredningen för en mer jämlik tandhälsa. Målet är att
skapa bättre förutsättningar för en regelbunden och
förebyggande tandvård där alla, oavsett inkomst, har
råd att gå till tandläkaren regelbundet.
– Idag skiljer sig tandhälsan mellan olika grupper i samhället. Har du det gott
ställt så har du också bättre och friskare tänder. Det är inte så konstigt när
det är så dyrt att gå till tandläkaren. Pensionärer är extra drabbade, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Nu ser vi över hur vi kan ta nästa steg för en mer jämlik tandvård där ingen
ska behöva avstå att gå till tandläkaren på grund av att man inte har råd,
säger socialminister Annika Strandhäll.

Utredningen ska lämna förslag om hur tandvårdssystemet kan utvecklas för
att bli mer resurseffektivt och jämlikt. De förändringar som föreslås ska syfta
till att minska skillnaderna i tandhälsa hos befolkningen i stort.
Utredningen ska även analysera skillnader i tandhälsa samt pröva vilken
betydelse priset på tandvård har för en jämlik tandvård och tandhälsa.

Regeringen har gjort flera satsningar på tandvården under mandatperioden.
Det allmänna tandvårdsbidraget har dubblats för alla och fyrdubblats för
äldre mellan 65-74 år. Åldersgränsen för den kostnadsfria tandvården
kommer att höjas – från och med nästa år kommer alla upp till 23 besöka
tandläkaren gratis. Regeringen ser trots detta att mer behöver göras och
därför tillsätts utredningen. Utredare kommer att presenteras i samband med
regeringsbeslutet.
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Utredningen ska lämna sitt slutbetänkande senast den 1 mars 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag om höjd garantipension
och förbättrat bostadstillägg
Publicerad 06 mars 2018

Ett utredningsförslag om ett nytt grundskydd i
pensionssystemet har överlämnats till
Pensionsgruppen. Förslaget innebär bland annat att
garantipensionen och taket i bostadstillägget höjs, vilket
betyder upp till 1 300 kronor per månad för de
pensionärer som har det tuffast.
– De som varit med och byggt upp vårt land och lagt grunden för vår
gemensamma välfärd ska ha en bra pension. Det är en viktig del av den
svenska modellen. Därför är det otroligt viktigt att öka tryggheten för
Sveriges pensionärer och särskilt för dem med lägst pensioner, säger Annika
Strandhäll, socialminister och ordförande i Pensionsgruppen.

För ett år sedan initierade regeringen och partierna som står bakom
pensionssystemet en översyn av pensionssystemets grundskydd –
garantipensionen, äldreförsörjningsstödet och bostadstillägget. Huvudfokus
har varit att modernisera grundskyddet och förbättra situationen för de
pensionärer som har det tuffast, vilket ofta är äldre ensamstående kvinnor.
Översynen är en del i Pensionsgruppens arbete för mer jämställda pensioner
och den första utredningen av hela grundskyddet sedan pensionssystemet
infördes för snart 20 år sedan.

Utredningens slutrapport innehåller ett paket av åtgärder som tillsammans
ger ett mer träffsäkert grundskydd och en ökad trygghet för de som behöver
det mest. Paketet innebär bland annat att garantipensionen höjs med 200
kronor för alla garantipensionärer, samt att det utökas med ett behovsprövat
tillägg på upp till 700 kronor för ogifta och 200 kronor för sammanboende
garantipensionärer. Bostadstillägget föreslås även bli mer träffsäkert och att
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taket höjs från 5 600 till 7 000 kronor. Tillsammans gör förslagen att de
pensionärer som har det tuffast kan få upp till 1 300 kronor mer per månad.

Pensionsgruppen har i pensionsöverenskommelsen om långsiktigt höjda och
trygga pensioner från december 2017 slagit fast att grundskyddet ska stärkas
och att inkomstgapet mellan kvinnor och män ska minska. Samtidigt ska
förändringar i grundskyddet genomsyras av att det ska löna sig att arbeta,
eftersom arbete är grunden för hela pensionssystemet. Förslaget ska nu ut på
remiss och ambitionen är att ett moderniserat grundskydd ska vara på plats
senast 2020, samtidigt som flera andra delar i den nya
pensionsöverenskommelsen träder i kraft.

Utredningens förslag ska ses som en inriktning för ett nytt grundskydd då det
finns möjlighet för Pensionsgruppen att justera delar i paketet.

– Detta är en viktig del av pensionsöverenskommelsen för att förbättra
grundskyddet för de mest utsatta pensionärerna. Det är något jag tycker är
mycket positivt, men det är också viktigt att vi fått in delar som gör att fler
människor kan höja sin pension genom eget arbete, säger Lars-Arne Staxäng,
Moderaternas ledamot i Pensionsgruppen.

– Centerpartiet har länge kämpat för en höjning av grundskyddet. Äntligen
blir pensionen mer jämställd då det oftast är äldre kvinnor som nu får en
höjning av pensionen, säger Solveig Zander, Centerpartiets ledamot i
Pensionsgruppen.

– Att höja pensionerna för de med lägst pensioner är en viktig fråga för att
säkerställa förtroende för pensionssystemet, säger Mats Persson,
Liberalernas ledamot i Pensionsgruppen.

– Vi gläds åt att det nu finns ett utredningsförslag för hur man kan förbättra
situationen för pensionärer med låga inkomster och höja bostadstillägget för
många äldre. Det är också positivt att det råder samsyn i denna viktiga fråga
bland partierna som står bakom pensionsöverenskommelsen, säger Lars
Gustafsson, Kristdemokraternas ledamot i Pensionsgruppen.

– Pensionssystemet speglar en ojämställd arbetsmarknad och därför är det
framförallt kvinnor som har det tuffast ekonomiskt som pensionärer. Därför
måste vi från politiskt håll bland annat förbättra grundskyddet.
Utredningsförslaget är ett viktigt steg i den riktningen, säger Rickard
Persson, Miljöpartiets ledamot i Pensionsgruppen.



Utredningens förslag i korthet:

Garantipensionen höjs med 200 kronor per månad för alla
garantipensionärer
Ett kompletterande tillägg, utan krav på särskild ansökan, om maximalt
700 kronor för ogifta och 200 kronor för sammanboende införs i
garantipensionen
Förbättrade möjligheter för personer med garantipension att stärka sin
ekonomiska situation genom ett senare pensionsuttag
Taket i bostadstillägget höjs från 5 600 kronor till 7 000 kronor
Ersättningsgraden i bostadstillägget blir 100 procent upp till 3000 kronor,
90 procent mellan 3001 och 5000 kronor, och 70 mellan 5001 och 7000
kronor
Bostadstillägget förenklas så att alla inkomster behandlas lika och
dagens kompensationsstöd som ej är kopplad till bostadskostnad tas bort
i och med införandet av det nya tillägget i garantipensionen
Ett fribelopp införs i äldreförsörjningsstödet om 24 000 kronor per år för
ökade drivkrafter till arbete

Läs utredningens förslag här.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen växlar upp för fler
specialistläkare
Publicerad 03 mars 2018 Uppdaterad 03 mars 2018

På torsdagens regeringssammanträde beslutade
regeringen om två olika uppdrag för att växla upp
Socialstyrelsens arbete med att bidra till en god tillgång
på specialistläkare med rätt kompetenser.
Det råder idag brist på flera typer av specialistläkare inom svensk hälso- och
sjukvård, samtidigt som det råder balans i tillgången på andra sorters
specialistläkare. Ansvaret för läkares specialiseringstjänstgöring ligger i
grunden på landstingen, men Socialstyrelsen bidrar bland annat med statistik
på tillgång och efterfrågan samt erbjuder specialistkompetenskurser (SK-
kurser) som är en del av specialiseringstjänstgöringen (ST). Regeringen
växlar nu upp myndighetens arbete.

– Rätt kompetens på rätt plats är en grundbult i en väl fungerande sjukvård
med en god tillgänglighet. Där är specialistläkare av olika slag väldigt viktiga.
Genom fler kurser och att se över hur vi kan lösa fördelningen av
specialisttjänster över landet kan vi växla upp arbetet för vårdens
kompetensförsörjning, säger socialminister Annika Strandhäll.

Det ena uppdraget innebär att myndigheten för 2018 ska upphandla fler
specialistkompetenskurser så att läkare ska kunna fullgöra sin
specialiseringstjänstgöring. Upphandlingen ska anpassas efter hälso- och
sjukvårdens behov och bidra till den långsiktiga kompetensförsörjningen av
specialistläkare. I uppdraget ingår också att göra en studie om hur tillgången
på kursgivare bäst ska kunna säkras framöver för att svara mot det behov
som finns av specialistkompetenskurser.

Det andra uppdraget innebär att Socialstyrelsen, utöver den rapportering de
årligen gör kring tillgången och efterfrågan på legitimerad personal inom
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hälso- och sjukvården, ska göra en samlad kartläggning och bedömning av
hälso- och sjukvårdens tillgång på och långsiktiga behov av specialistläkare
inom alla specialiteter. Kartläggningen och bedömningen ska göras både på
nationell och regional nivå och omfatta både offentliga och privata
vårdgivare.

I uppdraget ingår att utifrån ett nationellt perspektiv lämna förslag på hur
dimensionering av ST-tjänster ska kunna göras på ett mer effektivt sätt, i
syfte att minska bristen av olika sorters specialistläkare och uppnå
målsättningen om en jämlik vård i hela landet. Fokus ska läggas på de
specialiteter där det finns en tydligt brist. Socialstyrelsen ska samarbeta med
med Sveriges Kommuner och Landsting samt Läkarförbundet i
genomförandet av uppdraget.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se billigare
läkemedel med nytt lagförslag
Publicerad 02 mars 2018 Uppdaterad 02 mars 2018

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss att det ska gå att
byta ut läkemedel utanför läkemedelsförmånerna till ett
likvärdigt utbytbart alternativ som finns inom
läkemedelsförmånerna. Läkemedelsförmånerna
innebär framför allt att ett läkemedel har ett reglerat pris
och ingår i högkostnadsskyddet. Förslaget kan göra att
läkemedel blir billigare för den vanliga
apoteksbesökaren, och kan öka företagens incitament
för att läkemedel ska ingå i läkemedelsförmånerna.
– Vi vill öka patientens möjlighet att byta ut sitt läkemedel mot ett som är
likvärdigt men billigare. Det kan minska kostnaderna när du ska köpa din
medicin på apoteket, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Det skulle göra att vissa patienter kan byta till billigare läkemedel mot till
exempel högt blodtryck och hjärtsvikt, magsår samt depression, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår ändringar i lagen om läkemedelsförmåner som innebär
att ett läkemedel som har skrivits ut utanför läkemedelsförmånerna som
huvudregel ska bytas ut mot ett läkemedel inom förmånerna när ett utbytbart
alternativ finns. Utbytet ska ske enligt samma principer som gäller för utbyte
av läkemedel i dag, vilket oftast innebär att det billigaste alternativet inom
förmånerna ska lämnas ut av apoteket.

Förslagen läggs mot bakgrund av en utveckling där läkemedelsföretagen i
större utsträckning väljer att hålla läkemedel utanför läkemedelsförmånerna,
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bland annat för att de då tjänar mer pengar. Detta kan medföra ökade
kostnader för enskilda som behöver läkemedlen, och på sikt också
undergräva det system för att hantera offentlig finansiering av läkemedel
som finns.

Det föreslås även att läkemedel som förskrivs enligt smittskyddslagen ska bli
föremål för obligatoriskt utbyte när det finns ett utbytbart alternativ, och det
inte finns vissa skäl som talar mot att byta ut läkemedlet i det enskilda fallet.
Detta påverkar inte privatpersoners kostnader, men innebär en lägre kostnad
för samhället.

Ändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft den 2 juni 2020, men i vissa
mindre delar redan den 1 oktober 2018. Det är stora förändringar som både
branschen och berörda myndigheter måste ges förutsättningar att ställa om
till.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill styra upp
marknaden för nätläkare och
digitala vårdcentraler
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

Regeringen beslutar idag torsdag om att ge Göran
Stiernstedt i uppdrag att utreda hur de digitala
vårdtjänsterna ska bidra till principen om vård efter
behov och fungera långsiktigt. Detta sker genom
tilläggsdirektiv till utredningen "Ordning och reda i
vården" som ska se över lagstiftningen.
Samtidigt ger regeringen Socialstyrelsen i uppdrag att se över omfattningen
av och inriktningen på de digitala vårdtjänster som finns samt ge
rekommendationer om vilken vård som lämpar sig att hantera via digitala
vårdtjänster och lämna förslag på hur kvaliteten ska kunna följas upp.

- Vi har en fantastisk teknisk utveckling som också innebär nya möjligheter
för hälso- och sjukvården. Med digitaliseringens hjälp kan vi enkelt få
kontakt med sjukvården via en app, men det innebär också risker. Då ska
samhället också ställa krav för en trygg och bra vård, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Regeringen anser att det behöver bli tydligare vilken vård som är lämplig att
erbjuda via digitala vårdmöten. Exempelvis har programrådet Strama
(samverkan mot antibiotikaresistens) tagit fram rekommendationer som i
princip innebär att antibiotika inte bör förskrivas mot infektioner utan en
fysisk undersökning, då man inte säkert kan ställa diagnos utan en sådan.

- Vi måste se till att också digitala vårdmöten omfattas av de regelverk och
kontrollsystem vi har för att säkra patientsäkerhet och se till att vårdens
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resurser används där de behövs som mest. Det här är en relativt ny företeelse
som inte har ett tydligt regelverk idag så det måste redas ut, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen lägger både uppdrag till en utredning för att få långsiktiga
spelregler samt att se över lagstiftningen på området samtidigt som
Socialstyrelsen får uppdraget att peka ut vilken typ av vård som är lämplig
för digitala vårdmöten.

Socialstyrelsen ska redovisa kartläggning och kvalitetsuppföljning i maj 2018
samt redovisa rekommendationer för vilken vård som lämpar sig för digitala
tjänster i oktober 2018. Stiernstedts utredning ska presenteras före årsskiftet
2018–2019.

Syftet med regeringens beslut är att styra upp en relativt ny marknad, som
har inneburit en ökad tillgänglighet – men också potentiellt risker för både
skattemedel och för patienter om de används fel.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen slopar karensdagen
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

Regeringen vill avskaffa karensdagen och införa ett
karensavdrag för att ge rättvisare förutsättningar för
olika yrkesgrupper vid sjukfall. Förslaget gynnar
yrkesgrupper såsom undersköterskor, sjuksköterskor,
brandmän och poliser som jobbar obekväma tider.
Regeringen har i dag beslutat om en proposition som
lämnas till riksdagen.
Syftet med ett karensavdrag är i första hand att uppnå en mer rättvis självrisk
i samband med sjukfrånvaro. Nuvarande karensdagens utformning slår olika
för olika grupper på arbetsmarknaden. För arbetstagare med koncentrerad
arbetstid kan reglerna göra att en relativt stor del av inkomsten försvinner
om karensdagen infaller under en dag med ett långt arbetspass på obekväm
arbetstid.

För att inte missgynna arbetsgrupper som har andra arbetsförhållanden än 40
timmars veckor och kontorstider föreslår regeringen ett karensavdrag istället
för den nuvarande karensdagen, både i socialförsäkringsbalken och i lagen
om sjuklön.

– Det är välfärdsyrken såsom undersköterskor och personliga assistenter som
drabbas hårdast av karensdagen i och med att det är vanligt med kvällsjobb
och jobb över jul och nyår i välfärden. Det tycker vi är orättvist och något vi
vill ändra på, säger socialminister Annika Strandhäll.

De flesta arbetstagare får sjuklön vid korta sjukfall och i dag finns en
karensdag som gör att du inte får någon ersättning första dagen. Regeringen
föreslår nu att systemet skrotas till förmån för ett karensavdrag på 20
procent av en genomsnittlig veckoersättning i form av sjuklön.
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Den närmare beräkningen av karensavdrag kommer att bestämmas i
kollektivavtal mellan arbetsmarknadens parter för att kunna passa olika
yrkesgrupper så väl som möjligt. Detta gör att ett införande kan ske först
efter förhandlingar mellan arbetsmarknadens parter.

Med ett karensavdrag avses ett avdrag från sjuklönen, alternativt
sjukpenningen, som görs inledningsvis i en sjukperiod och som ska ses som
en självrisk för den enskilde i sjukförsäkringen. Syftet med förändringen är
även att avdraget blir detsamma för den som blir sjuk oavsett när
sjukfrånvaron inträffar.

Regeringen är överens med Vänsterpartiet om detta lagförslag.
Karensavdraget kommer föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Lagförslag för ökad
patientsäkerhet och bättre koll på
läkemedel
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

På dagens regeringssammanträde beslutar regeringen
om de lagförslag som krävs för att skapa en nationell
läkemedelslista. Den ska innebära att all relevant
information om läkemedel som har skrivits ut till en
person på recept och om läkemedel som har hämtats ut
på öppenvårdsapotek samlas på ett ställe, oavsett vem
som skrivit ut receptet. Det kommer bland annat att ge
bättre förutsättningar för att upptäcka och undvika
skadliga kombinationer av läkemedel, samt minska
risken för överförskrivning och felaktig förskrivning av
narkotiska läkemedel.
– Genom den nationella läkemedelslistan får dina olika läkare en överblick
av vilka läkemedel du har fått utskrivet sedan tidigare. Det är ett viktigt
verktyg för att öka patientsäkerheten och göra vården bättre, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Vi måste minska risken att personer får farliga kombinationer av läkemedel
och säkerställa att narkotikaklassade läkemedel inte missbrukas, säger
socialminister Annika Strandhäll.

I lagrådsremissen föreslås att ett nytt personregister, den nationella
läkemedelslistan, ska tas fram. E-hälsomyndigheten ska föra personregistret.
Den nationella läkemedelslistan kommer att ersätta två befintliga register:
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receptregistret (som bl.a. innehåller uppgifter om läkemedel som har skrivits
ut till en patient på recept, oavsett om dessa läkemedel hämtats ut eller inte)
och läkemedelsförteckningen (som innehåller uppgifter om förskrivna
läkemedel som har lämnats ut på apotek).

Ett övergripande mål med det nya registret är att öka patientsäkerheten
genom att hälso- och sjukvården, apoteken och patienten får tillgång till en
och samma källa för förskrivna läkemedel. Idag finns uppgifter om patienters
läkemedelsbehandlingar uppdelade i flera olika källor och register, t.ex.
patientjournaler, receptregistret, läkemedelsförteckningen och hos patienten
själv. Ingen av dessa källor innehåller information som är fullständig för
samtliga patienter och förutsättningarna för att komma åt uppgifterna
varierar, bland annat styrs tillgång till olika informationskällor av olika
regelverk. Den nationella läkemedelslistan kan lösa en del av dessa problem.
I lagrådsremissen finns bland annat förslag om vilka yrkeskategorier som ska
ha åtkomst till uppgifter i registret samt för vilka ändamål. Ett omfattande
arbete har gjorts för att säkerställa att lagförslagen är förenliga med EU:s nya
dataskyddsförordning.

Huvudregeln för åtkomst till uppgifter för behörig hälso- och
sjukvårdspersonal är att man ska ha patientens samtycke. Patienten ska
också kunna spärra uppgifter. Det ska dock alltid synas om det finns
spärrade uppgifter, samt om det bland de spärrade uppgifterna finns så
kallade särskilda läkemedel (bland annat narkotiska läkemedel). Det senare
ger bättre förutsättningar än idag för att undvika att personer försöker få
narkotiska läkemedel utskrivna från en rad olika läkare samtidigt,
exempelvis i missbrukssyfte.

Den nationella läkemedelslistan ska vid behov kunna vidareutvecklas och
ska därför ha en konstruktion som gör det möjligt att i framtiden registrera
uppgifter om andra ordinerade läkemedel än sådana som förskrivs på recept.

Lagen om nationell läkemedelslista föreslås träda i kraft den 1 juni 2020,
vilket innebär att registret då ska kunna användas av hela hälso- och
sjukvården samt på apoteken. Användning av det nya registret kommer att
vara obligatorisk fr.o.m. den 1 juni 2022. Bestämmelser om krav på hälso-
och sjukvårdens aktörer och skyldighet att lämna uppgifter i systemet
föreslås därför träda i kraft fr.o.m. detta datum.

Parallellt med lagstiftningsprocessen har regeringen gett E-hälsomyndigheten



uppdrag kopplat till den tekniska konstruktionen av registret, som bl.a. ska
innehålla nya funktioner för hälso- och sjukvården som kommer att
effektivisera förskrivningsprocessen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven och
socialminister Annika Strandhäll
besöker Kalmar
Publicerad 25 februari 2018

Under tre dagar i februari ger sig statsminister Stefan
Löfven ut på en resa i landet med fokus på sjukvård. På
onsdag den 28 februari besöker statsministern Kalmar
län tillsammans med socialminister Annika Strandhäll.
De kommer att besöka Länssjukhuset där de håller en
pressträff och besöka Hälsocentralen i Borgholm.
Statsministern avslutar dagen med ett öppet möte på
Pukebergs glasbruk.

Program onsdag 28 februari:

10.10 Verksamhetsbesök på Länssjukhuset i Kalmar
Plats: Lasarettsvägen 1 Kalmar

Media ombeds vara vid huvudentrén kl. 9.40 där landstinget informerar om
de restriktioner som finns angående fotografering.

11.30 Pressträff
Plats: Länssjukhuset, Spegeln Hus 19 plan 2

14.00 Verksamhetsbesök på Hälsocentralen i Borgholm
Adress: Resedan 7, Borgholm

18.30 Stefan Löfven håller ett öppet möte på Pukebergs glasbruk
Plats: Pukebergarnasväg 24, Nybro
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Media är välkomna. Anmälan krävs och skickas till pressekreterare Jonatan
Holst.

Ta med presslegitimation.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Sjukvård i fokus för statsministern
Publicerad 23 februari 2018 Uppdaterad 26 februari 2018

På måndag den 26 februari kommer statsminister
Stefan Löfven att tala om sjukvårdens utmaningar på
Akademiska sjukhuset i Uppsala. Det är första delen av
en tre dagars resa med fokus på sjukvården i Sverige. I
samband med talet kommer statsministern att hålla en
pressträff.
Tisdag den 27 februari är statsministern i Gällivare tillsammans med
finansminister Magdalena Andersson och på onsdag den 28 februari i Kalmar
län med socialminister Annika Strandhäll. Ett mer detaljerat program för
resterande dagar kommer att publiceras senare.

Program måndag 26 februari:

11.40 Tal om svensk sjukvård

Plats: Blå Korset, ingång 6, Vessbysalen, Akademiska sjukhuset i Uppsala,
Sjukhusvägen.

På måndag den 26 februari kommer statsminister Stefan Löfven att tala om
sjukvårdens utmaningar på Akademiska sjukhuset i Uppsala. Det är första
delen av en tre dagars resa med fokus på sjukvården i Sverige. I samband
med talet kommer statsministern att hålla en pressträff.

Talet hålls i anslutning till att statsministern besöker olika verksamheter på
sjukhuset. Media är välkomna att vara med från klockan 10.30. Besöket
startar vid ingång 95/96 som är Akademiska barnsjukhuset.

Sjukhuset informerar på plats om de restriktioner som finns angående
fotografering.
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12.30 Pressträff

Plats: Blå Korset, ingång 55, Lorentssonsalen, Uppsala Akademiska sjukhus,
Sjukhusvägen.

Anmälan krävs och skickas till pressekreterare Jonatan Holst. 
Ta med presslegitimation.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fakta på bordet i fallet Nya
Karolinska – så det aldrig sker
igen
Publicerad 22 februari 2018 Uppdaterad 22 februari 2018

Regeringen beslutade idag om ramarna för den
utredning som socialminister Annika Strandhäll och
finansminister Magdalena Andersson aviserade i
samband med en pressträff förra veckan, efter fallet Nya
Karolinska.
Utredaren får i uppdrag att se till att fakta kommer på bordet, både vad gäller
de delar som har med avtalsreglerade samarbeten mellan det offentliga och
det privata (de så kallade OPS-lösningar) inom hälso- och sjukvården, men
också de delar som rör användandet av process- och organisationsstöd. Då
både mellan landsting och privata företag, men också inom landstinget.

– Det som skett och sker på Nya Karolinska skapar otrygghet. Utredaren får
uppdraget att inte bara se över själva bygget, utan också innehållet. Det är
centralt för att få fakta på bordet. Vi behöver se till att vi kan säkerställa att
något sånt här aldrig ska ske igen, säger socialminister Annika Strandhäll.

Kostnaderna för hälso- och sjukvård utgör cirka 90 procent av landstingens
totala kostnader. Staten tillför vården generella och riktade statsbidrag, de
utgör cirka 20 procent av landstingens intäkter. Skattemedel ska användas på
ett effektivt sätt, annars riskeras tilltron till välfärdssystemen. Därför ska
utredningen också identifiera risker för att offentliga medel, inklusive riktade
statliga medel, används på ett ineffektivt och icke ändamålsenligt sätt och
lämna förslag för att möta de eventuella brister som den identifierar.

– Sjukvården har en avgörande samhällsfunktion. De offentliga medel som vi

https://www.regeringen.se/


avsätter till sjukvården ska gå till en bättre vård för patienter och bättre
förutsättningar för personalen. Inte till skyhöga konsultnotor. Därför är det
angeläget att utredningen ska se över om de regelverk vi har faktiskt
möjliggjort att skattepengar inte har använts effektivt och ändamålsenligt i
fallet Nya Karolinska, säger finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen gav i augusti 2017 Statens beredning för medicinsk och social
utvärdering, SBU, uppdrag att göra en kunskapssammanställning om
värdebaserad vård, som en stor del av omorganisationerna inom Nya
Karolinska bygger på.

Forskningsstiftelsen Leading Health Care har nu ansökt om medel för att
göra en organisationsteoretisk genomlysning av modellen värdebaserad vård.
Detta kompletterar väl det uppdrag som SBU tidigare fått och är ett viktigt
bidrag för att få en bild över helheten. Regeringen har därför idag beslutat
bevilja Leading Health Care medel i enlighet med deras ansökan.

– Modellen värdebaserad vård används också på andra sjukhus, helt eller
delvis, och är mycket omdiskuterad. Därför är det viktigt att också se över
själva modellen, och inte bara exemplet som utspelar sig i Stockholm, säger
socialminister Annika Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se mer
långsiktighet och bättre samarbete
för avancerade utredningar vid
sjukskrivningar
Publicerad 22 februari 2018 Uppdaterad 22 februari 2018

Regeringen beslutade idag om en lagrådsremiss som
ser till att landstingen får ett lagstadgat ansvar att utföra
de försäkringsmedicinska utredningarna och ger
Försäkringskassan bättre förutsättningar för att få de
underlag de behöver.
Ibland behövs det mer fördjupade medicinska utredningar i ett sjukfall. Idag
regleras dessa genom en överenskommelse mellan regeringen och Sveriges
Kommuner och landsting, SKL. Tidsbegränsade överenskommelser gör dock
att det inte finns möjligheter för Försäkringskassan eller landstingen att göra
en långsiktig planering och utveckla verksamheten. Det medför även att det
är svårt för landstingen att veta vilken ersättning de på sikt kommer att få när
de gör de försäkringsmedicinska utredningarna. Därför föreslår regeringen
lagförändringar i syfte att förenkla för Försäkringskassan och landstingen.

– Syftet är att ge landstingen och Försäkringskassan bättre möjligheter att
planera och utveckla de mer avancerade utredningarna för ett mer långsiktigt
arbete, säger socialminister Annika Strandhäll.

Förslagen innebär bland annat:

• en sammanhållen lagstiftning avseende försäkringsmedicinska utredningar,
som ger Försäkringskassan bättre möjligheter att genomföra sin lagstiftade
utredningsskyldighet inom alla förmåner.
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• att de försäkrades integritet och säkerhet stärks genom att lagstiftning om
bland annat patientsäkerhet tillämpas vid försäkringsmedicinska utredningar.

• att landstingen ska tillhandahålla försäkringsmedicinska utredningar när
Försäkringskassan behöver det.

• att försäkringsmedicinska utredningar inte anses utgöra hälso- och sjukvård
enligt hälso- och sjukvårdslagen eftersom syftet med utredningen inte är vård
eller behandling.

• att det slås fast att försäkringsmedicinska utredningar ska utföras inom en
hälso- och sjukvårdsverksamhet av legitimerad läkare och annan hälso- och
sjukvårdspersonal. Bedömningar av funktions- och aktivitetsförmåga ska
sammanställas i ett skriftligt utlåtande till Försäkringskassan.

• att landstingen ges bättre förutsättningar till samarbete med andra landsting
och vårdgivare. På detta sätt kan mer bärkraftiga och specialiserade enheter
skapas som kan göra utredningar för flera landsting.

Förslagen bygger på utredningen För kvalitet – Med gemensamt ansvar (SOU
2015:17) samt två departementspromemorior. Lagen föreslås gälla från och
med 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen stödjer Dalarnas
arbete för samers hälsa
Publicerad 22 februari 2018 Uppdaterad 22 februari 2018

Regeringen har beslutat att bevilja landstinget Dalarnas
ansökan om 709 000 kronor för att delta i etableringen
av ett kunskapsnätverk för samers hälsa.
Västerbottens läns landsting, Region Norrbotten, Region
Jämtland/Härjedalen samt Sametinget, Svenska Samernas Riksförbund,
Landsförbundet svenska samer, riksorganisation Samerna, SameÄtnam och
SámiNuorra inrättade tillsammans under 2017 ett kunskapsnätverk för
samers hälsa.

Landstinget Dalarna har ansökt om medel för att medverka i nätverket.
Landstinget Dalarna är förvaltningslandsting för samiska minoritetsspråk och
i länet finns Sveriges sydligaste sameby, Idre Sameby, som har sitt säte i
Älvdalens kommun som är samisk förvaltningskommun.

– Vi ska ha en jämlik hälso- och sjukvård i Sverige, och vi ser ett särskilt
behov av fokus på samers hälsa. För mig är det viktigt att också Dalarna har
möjligheten att delta i kunskapsnätverket, säger socialminister Annika
Strandhäll.

De berörda landstingen och regionerna ska tillsammans med de samiska
organisationerna utforma en långsiktig och samlad strategi för utveckling och
förbättring av samers hälsosituation. Projektet förväntas förbättra tillgången
på somatiska och psykiska hälso- och sjukvårdstjänster för samer med
hänsyn tagen till språk och kultur.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll träffar vårdpersonal i
Luleå
Publicerad 22 februari 2018 Uppdaterad 22 februari 2018

Fredagen den 23 februari är social- och idrottsminister
Annika Strandhäll i Luleå för verksamhetsbesök inom
hälso- och sjukvården. Hon kommer även att tala på
tillväxtkonferensen som anordnas med anledning av
skridskotävlingen KPN Grand Prix.
Annika Strandhäll deltar i seminariet "Tillväxt med besöksnäringen som
motor" där hon ska prata om idrottens betydelse för besöksnäringen.

Statsrådet finns tillgänglig för media under dagen, kontakta pressansvarig
Lina Glans.

Program (i urval):
10.15 
Tillväxtkonferens,
Elite Stadshotell, Storgatan 15

12.30 
Lunch Sunderby Sjukhus
Adress: Sunderby sjukhus, 971 80 Luleå

13.15 
Verksamhetsbesök, vårdnära servicemedarbetare 
Adress: Sunderby sjukhus, 971 80 Luleå

14.00 Verksamhetsbesök, specialistutbildningen sjuksköterskor
Adress: Sunderby sjukhus, 971 80 Luleå
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Statlig granskning med anledning
av fallet Nya Karolinska Solna
Publicerad 16 februari 2018

Regeringen avser att under kommande vecka tillsätta
en särskild granskning för att utreda besluts- och
genomförandeprocesser i samband med
upphandlingar, investeringar och
organisationsförändringar, efter fallet Nya Karolinska
Solna (NKS).
– Sverige ska vara tryggt. Sjukvården ska vara trygg. Att vården finns där när
du behöver den är grundläggande i vårt samhällsbygge. När detta utmanas
måste regeringen agera, säger sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Statlig granskning

Skattebetalare måste kunna lita på att offentliga medel används på bästa sätt.
Nya Karolinska Solna är det första större exemplet på en OPS -lösning i
svensk sjukvård. Offentlig privat samverkan, så kallad OPS, är ett
samlingsbegrepp för olika typer av avtalsreglerade samarbeten mellan
enskilda företag och det allmänna i syfte att tillgodose ett samhälleligt behov.
Gemensamt för OPS-lösningarna är att privat kapital involveras i
finansieringen av offentlig verksamhet. Regeringen har tagit del av
rapportering av missförhållanden med stora konsekvenser för ekonomin
såväl som patientsäkerheten och arbetsmiljön på NKS. Regeringen anser att
det offentliga inte tagit ett tillräckligt stort ansvar för den uppkomna
situationen och ser därför behovet av en statlig granskning för att få fakta på
bordet och lämna åtgärdsförslag för att undvika att det sker igen.

– När regeringen gör stora investeringar i hälso- och sjukvården följer ett
ansvar att säkerställa att pengarna ska gå dit de ska, nämligen till att
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patienter får en behovsanpassad, god och säker vård. Under ett år har vi
krävt en kriskommission. Så har inte skett och nu ser regeringen ingen annan
utväg än att tillsätta en statlig granskning i kölvattnet av NKS, säger
finansminister Magdalena Andersson.

Finansministern och sjukvårdsministern har under dagen träffat
representanter från Kommunal och Läkarförbundet från NKS och bland
annat tagit del av personalens syn på arbetsförhållandena på sjukhuset.
Regeringen är oroad av det som kommit fram den senaste tiden. Växande
vårdköer som skett efter omorganisationen och personalflykt innebär en risk
för människors hälsa.

– NKS är inte bara ett sjukhus för stockholmare, det är också ett av landets
största universitetssjukhus med ett antal rikssjukvårdsuppdrag. Här görs
behandlingar som inte sker någon annanstans, eller på mycket få ställen. Det
gör situationen på sjukhuset till en nationell angelägenhet, säger
sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Regeringen avser att skyndsamt presentera utredare och kommittédirektiv
med målet att utredningens slutredovisning sker senast 1 mars 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pressträff med finansministern och
socialministern om NKS
Publicerad 16 februari 2018

Finansminister Magdalena Andersson och
sjukvårdsminister Annika Strandhäll bjuder idag in till
pressträff på Rosenbad med anledning av händelserna
kring Nya Karolinska Solna och frågor kring offentlig
granskning.

Tid: 16 februari 2018 kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Särlösning för antroposofiska
medel tas bort
Publicerad 15 februari 2018 Uppdaterad 15 februari 2018

Regeringen vill ta bort undantaget som ger möjlighet att
ge försäljningstillstånd för antroposofiska medel. Idag
lämnas en proposition med förslag på ändringar av
läkemedelslagstiftningen till riksdagen.
Sedan 1993 har det funnits ett undantag i läkemedelslagstiftningen som gjort
det möjligt att ge särskilda försäljningstillstånd för antroposofiska medel.
Detta utanför ordinarie processer för andra läkemedel och preparat hos
Läkemedelsverket.

Det nya lagförslaget innebär att tillverkare av antroposofiska medel kommer
behöva ansöka om registrering eller godkännande för försäljning hos
Läkemedelsverket och där bli prövade enligt de regler som gäller för övriga
läkemedel, exempelvis de för homeopatiska läkemedel.

– Vi kan inte ha särlösningar för vissa preparat som ges undantag från den
befintliga läkemedelslagstiftningen. Lagstiftningen ställer höga krav på
läkemedel och då är det enda rimliga att det gäller lika för alla, säger
socialminister Annika Strandhäll.

För att ge tillverkarna av antroposofiska medel en möjlighet att hinna ansöka
och visa att de uppfyller kraven, föreslår regeringen vissa övergångsregler
för sådana medel som redan har tillstånd. Det innebär förenklat en fortsatt
möjlighet att sälja antroposofiska medel som i dag har tillstånd, förutsatt att
en ansökan om godkännande eller registrering lämnas in till
Läkemedelsverket senast den 1 september 2019. Om ansökan lämnas i tid
ska de medel som ansökan avser få fortsätta att säljas till dess att
Läkemedelsverket har tagit slutlig ställning till ansökan, vilket bedöms ske
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omkring halvårsskiftet 2021.

Regeringens lagförslag innebär ändringar i läkemedelslagen, lagen om
receptregister, lagen om läkemedelsförmåner, lagen om handel med
läkemedel och i lagen om behandling av personuppgifter i ärenden om licens
för läkemedel. Lagförslagen ska även säkerställa att lagstiftningen på
området lever upp till kraven i EU-rätten. 

Lagförslagen föreslås börja gälla den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen ger stöd för tidig
upptäckt av prostatacancer
Publicerad 12 februari 2018

Idag meddelade Socialstyrelsen att de inte
rekommenderar ett nationellt screeningprogram för
prostatacancer. Regeringen väljer därför att stärka de
regionala cancercentrumen arbete på området.
– Prostatacancer är den vanligaste formen av cancer i Sverige. För
regeringen är det centralt att göra vad vi kan för att stärka arbetet och ger
därför de regionala cancercentrumen ett extra tillskott för att stärka sitt
arbete med tidig upptäckt och diagnostik av prostatacancer, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Det är Socialstyrelsen som ger ut rekommendationer om vad som ska vara
nationella screeningprogram. Det är en medicinsk och hälsoekonomisk
bedömning, inte en politisk. Denna uppgift ligger därför helt på
expertmyndigheten och därför har inte heller regeringen synpunkter på vad
myndigheten kommer fram till.

Regeringen kommer den 15 februari att fatta beslut om att bevilja en
ansökan från Sveriges Kommuner och Landsting om att regionala
cancercentrum i samverkan ska genomföra en utredning angående tidig
upptäckt och diagnostik av prostatacancer. Regeringen beviljar SKL 500 000
kronor för ändamålet.

– Regeringen ser detta som en viktig insats för att bidra till att frågan om
tidig upptäckt och diagnostik av prostatacancer förs framåt, säger
socialminister Annika Strandhäll.

De regionala cancercentrumen ska i samverkan samla de som har bäst
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kunskap kring PSA-prov och alternativ tilläggsdiagnostik och genomföra
workshops med syfte att identifiera ett standardiserat och effektivt
handläggande vid PSA-test i Sverige.

Dessutom ska workshoparna identifiera vilka kunskapsluckor inom området
som särskilt skulle behöva fyllas för att på ett mer effektivt sätt särskilja
vilka som behöver utvidgad provtagning och kanske behandling och vilka
man kan avstå provtagning på.

Socialstyrelsen har rekommenderat att hälso- och sjukvården bör erbjuda
screening för tjock- och ändtarmscancer med test av blod i avföringen till
män och kvinnor i åldern 60–74 år. I årets canceröverenskommelse med
Sveriges Kommuner och Landsting ger regeringen medel till regionala
cancercentrum för stödja landstingen att införa screening för tjock- och
ändtarmscancer. Det är viktigt att införandet av screeningprogrammet sker
på ett patientsäkert sätt och att det finns en god uppföljning av screenade
patienter.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Enklare att få tillstånd för forskning
på läkemedel med ny EU-
förordning
Publicerad 08 februari 2018 Uppdaterad 08 februari 2018

Det ska både bli enklare och gå fortare att få tillstånd för
kliniska läkemedelsprövningar inom EU. Men för att den
nya EU-förordningen ska få avsedd effekt i Sverige
behövs vissa ändringar i de svenska bestämmelserna –
därför har regeringen i dag fattat beslut om två
lagrådsremisser.
- Den nya EU-förordningen innebär att forskare, sponsorer och huvudmän
kan spara resurser. Det kommer att bidra till att både Sverige och EU blir
mer attraktiva för kliniska läkemedelsprövningar, säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

- Det är glädjande att vi genom arbetet med de nya EU-reglerna kan göra det
enklare för forskningen att ta fram nya läkemedel, säger socialminister
Annika Strandhäll.

När den nya EU-förordningen börjar tillämpas ska ansökan och
kommunikation ske genom en EU-gemensam webbportal och tillstånd ska
meddelas efter en kort handläggningstid. Efter vetenskaplig och etisk
granskning godkänns prövningen med ett enda beslut i en medlemsstat.
Framför allt ska det bli enklare att få tillstånd om läkemedelsprövningen ska
ske i flera EU-länder.

Den nya EU-förordningen är bindande för alla medlemsstater, men för att
den ska få avsedd effekt i Sverige krävs vissa ändringar i svenska
bestämmelser. Regeringen föreslår därför att den nya
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Etikprövningsmyndigheten ska utföra den etiska granskningen av
ansökningar enligt kraven i EU-förordningen. Därefter ska myndigheten
redovisa sin bedömning till Läkemedelsverket som i sin tur fattar slutligt
beslut i frågan.

EU-förordningen beräknas börja tillämpas under hösten 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Sverige vässar arbetet inom life
science
Publicerad 08 februari 2018

Exporten från life science-sektorn har stor betydelse för
Sverige. När den globala konkurrensen ökar behöver
Sverige ta krafttag för att stärka sin position inom
området. Regeringen inrättar nu en
samordningsfunktion för life science på
Näringsdepartementet. Uppgiften blir att samordna
politiken, tydliggöra prioriteringarna och ytterligare höja
tempot i arbetet. Här ingår också att ta fram en nationell
strategi för life science.
För att Sverige ska vara långsiktigt konkurrenskraftigt inom life science
måste arbetet vässas på ett antal punkter. Sverige behöver bland annat öka
innovationstakten i hälso- och sjukvården, öka antalet kliniska prövningar i
Sverige samt snabba på samordningen av kvalitetsregistren och nationella
biobanker. Andra viktiga områden handlar om att Sverige ska vara
konkurrenskraftigt som internationell testmarknad och attraktivt för
internationella investeringar och etableringar samt digitaliseringens
möjligheter i vården.

– En stark life science-sektor bidrar till ökad kunskap, bättre hälsa och
omsorg, stärkt konkurrenskraft samt ökad export och nya investeringar till
Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Sveriges styrka inom life science är att vi har ett stort antal unika register
och biobanker, samtidigt som vi också har en enorm kompetens hos
akademi, näringsliv och hälso- och sjukvård. Dessa krafter måste samordnas
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och effektiviseras om vi ska klara de stora hälsoutmaningarna, som
exempelvis cancer och antibiotikaresistens, säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

Regeringen etablerar nu ett kontor för life science på Näringsdepartementet.
Kontoret kommer att ledas av Jenni Nordborg, som i dag är avdelningschef
för Hälsa på Vinnova. Arbetet ska främja kunskapsutveckling, innovation
och kvalitet i hälso- och sjukvården samt förbättra förutsättningarna för life
science-företag att etableras och verka i Sverige. Sedan mandatperiodens
början har Anders Lönnberg haft uppdraget som nationell samordnare för
life science. Anders Lönnberg har utsetts till generalkommissarie med
uppdrag att planera och genomföra Sveriges deltagande i Expo 2020 i Dubai.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Modernare regler om assisterad
befruktning och föräldraskap
Publicerad 07 februari 2018 Uppdaterad 07 februari 2018

Regeringen kommer att besluta en lagrådsremiss med
förslag till modernare regler om assisterad befruktning
och föräldraskap. Förslagen syftar till att förenkla för
ofrivilligt barnlösa att bli föräldrar, stärka barnets rätt till
information om sitt genetiska ursprung, modernisera
reglerna om föräldraskap vid assisterad befruktning och
skapa en tydligare och mer rättssäker reglering av
föräldraskap vid ändrad könstillhörighet.
– För många människor är det en viktig del i livet att bli förälder. Det är
därför glädjande att nu lämna förslag som kommer att ge fler ofrivilligt
barnlösa möjligheten att bli föräldrar, säger biträdande justitieminister
Heléne Fritzon.

– Att kravet på genetisk koppling mellan barnet och en förälder vid
assisterad befruktning tas bort kommer att göra det möjligt för fler att få den
hjälp de behöver inom sjukvården. Det är en rimlig modernisering av
lagstiftningen, säger socialminister Annika Strandhäll.

Lagförslagen innebär bland annat att

Par och ensamstående kvinnor får möjlighet att inom svensk hälso- och
sjukvård genomgå befruktning utanför kroppen med enbart donerade
könsceller. Kravet på genetisk koppling mellan barnet och en förälder
avskaffas.
Fler vårdinrättningar än universitetssjukhusen får utföra befruktning
utanför kroppen med donerade könsceller.
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Barnets rätt till information om sitt ursprung stärks.
Reglerna om assisterad befruktning i utlandet blir desamma för
olikkönade och samkönade par. Föräldraskap ska kunna fastställas under
förutsättning att behandlingen har utförts vid en behörig inrättning och
barnet har rätt att ta del av uppgifter om spermiedonatorn.
Det blir enklare att fastställa faderskap enligt svensk lag för den
genetiska fadern efter ett surrogatarrangemang i utlandet.
Det införs särskilda regler om föräldraskap för situationer där personer
får barn efter att någon av eller båda föräldrarna har ändrat
könstillhörighet. Reglerna innebär bland annat att en man som föder ett
barn ska anses som far till barnet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.

Regeringen har sedan tidigare meddelat att de nuvarande reglerna om att
surrogatmoderskap inte är tillåtet inom svensk hälso- och sjukvård ska
fortsätta att gälla.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Idrottsminister Strandhäll till Vinter-
OS
Publicerad 06 februari 2018 Uppdaterad 06 februari 2018

Social- och idrottsminister Annika Strandhäll kommer
besöka Pyeongchang, Sydkorea, under de olympiska
vinterspelen 2018 för att diskutera antidopning och
andra idrottsfrågor.

Tid: 8 februari 2018 kl. 00.00 till 11 februari 2018 kl. 00.00
Plats: Pyeongchang, Sydkorea

Under sitt besök kommer Annika Strandhäll delta under
invigningsceremonin, följa de svenska idrottarna under spelen samt träffa
ledningen för Världsantidopingsbyrån (WADA) för att diskutera hur Sverige
och den internationella idrottsrörelsen kan säkerställa en dopingfri idrott.

Annika Strandhäll kommer även träffa andra idrottsministrar samt,
tillsammans med Sveriges olympiska kommitté (SOK) och representanter
från det svenska näringslivet, träffa internationella gäster på Sweden Arena.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

3,5 miljoner till Swecare för export
på tema hälso- och sjukvård samt
omsorg
Publicerad 02 februari 2018

Regeringen har beslutat att avsätta 3,5 miljoner kronor
till stiftelsen Swecare under 2018. Swecare har en viktig
roll i regeringens satsning Team Sweden Care &
Health. Regeringen vill öka exporten för hälso- och
sjukvård, omsorg, läkemedel, biomedicin och
medicinteknik. För att ta vara på och samla alla de
resurser och erfarenheter som finns på området har
arbetsgruppen Team Sweden Care and Health skapats.
Syftet är att utveckla exportpotentialen av en sektor som av många bedöms
vara en av de framtida största och mest betydelsefulla för svensk ekonomi.

– Svensk hälso- och sjukvård och omsorg har stor potential för export. Nu
samlar vi oss för att bättre ta vara på den potentialen, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Swecare är en samlingsorganisation där offentliga och privata aktörer
tillsammans med representanter för akademi och forskning arbetar för ökad
export och internationalisering av svensk hälso- och sjukvård, omsorg och
life science.

Inom ramen för Swecares verksamhet skapas koncept kring svenska styrkor
vilka sedan marknadsförs och lyfts i kontakt med andra länder. Att
identifiera vilka länder som har störst intresse och potential för svenska
aktörer och att arrangera utgående delegationsresor och stå för mottagande
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av motsvarande utländska besök till Sverige är en annan viktig uppgift.

Några av Swecares samarbetspartners är bland annat Socialdepartementet,
Utrikesdepartementet, SKL, Stockholms Läns Landsting, LIF, Swedish
Medtech, Forte, Vinnova, Business Sweden samt ett hundratal
medlemsföretag.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Jämställd hälsa tydlig del av
myndigheters styrning
Publicerad 02 februari 2018

Regeringen stärker och systematiserar styrningen av
myndigheters jämställdhetsarbete. Läkemedelsverket,
Folkhälsomyndigheten, Inspektionen för vård och
omsorg samt Inspektionen för socialförsäkringen får nu
ändrade instruktioner för mer jämställdhetsfokus.
Regeringens jämställdhetspolitiska delmål om jämställd hälsa innebär att
kvinnor och män, flickor och pojkar ska ha samma förutsättningar för en god
hälsa samt erbjudas vård och omsorg på lika villkor.

– Jämställd hälsa ska vara en självklarhet, vilket det inte är idag. Då måste vi
se över hur det arbetet sker i våra myndigheter, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Myndigheterna har sedan tidigare tidsbegränsade uppdrag att arbeta med
jämställdhetsintegrering av sin verksamhet. Regeringens beslut innebär att de
får en långsiktig styrning avseende jämställdhet och att varje myndighets
ansvar inom ramen för jämställdhetspolitiken förtydligas. till exempel att
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i sin tillsyn av vård och omsorg
särskilt ska belysa villkor och förhållanden för kvinnor och män, flickor och
pojkar.

Tillsammans med inrättandet av Jämställdhetsmyndigheten är styrningen i
instruktioner ett sätt för regeringen att säkerställa institutionella
förutsättningar och en långsiktighet i styrningen för att nå de
jämställdhetspolitiska målen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen bidrar till en dopingfri
idrott inför OS
Publicerad 02 februari 2018 Uppdaterad 02 februari 2018

Regeringen har beslutat att ge Världsantidopningsbyrån
(WADA) 1,4 miljoner kronor för verksamheten 2018,
bland annat för insatser inför och under de Olympiska
vinterspelen och Paralympics i Pyeongchang i
Sydkorea.
I år kommer WADA, utöver insatser vid OS och Paralympics, att särskilt
prioritera arbetet med kvalitén i idrottens antidopningsarbete så att det följer
Världsantidopningskodens bestämmelser.

– Idrotten ska ske på lika villkor, därför är fusk och dopning fullständigt
oacceptabelt. Sverige bidrar till det internationella dopingarbetet för att ingen
idrottare ska behöva riskera sin hälsa för att kämpa om medaljer, säger
idrottsminister Annika Strandhäll.

Världsantidopningsbyrån (WADA) bildades år 1999 på initiativ av den
Internationella olympiska kommittén, regeringar och företrädare för
mellanstatliga organisationer i hela världen. Världsantidopningskoden är det
regelverk som styr idrottens antidopningsarbete i hela världen. Nu pågår
arbetet med att förbättra och effektivisera regelverket som ska antas vid
Världsantidopningskonferensen i Katowice, Polen 2019.

Det svenska bidraget till WADA uppgår 2018 till 174 416 US-dollar, vilket
motsvarar ungefär 1,4 miljoner kronor.

Under vinter-OS i Sydkorea kommer idrottsminister Annika Strandhäll även
träffa ledningen för WADA för att diskutera hur Sverige kan bidra till att
förstärka arbetet mot dopning inom idrotten ytterligare.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Högre krav på att apoteken ska ha
dina läkemedel tillgängliga
Publicerad 01 februari 2018 Uppdaterad 01 februari 2018

Regeringen vill höja kvaliteten och säkerheten på
apoteksmarknaden. Därför föreslås nu att det
förtydligas i lagen att apotekens huvuduppgift är att
kunden ska få sina mediciner snabbt, samt att
rådgivning som ges ska hålla hög kvalitet.
– Oavsett vem du är eller var du bor ska du få snabb tillgång till de
läkemedel du behöver. Vi föreslår nu en skärpning för att korta onödig
väntetid och öka tillgången på läkemedel i hela landet, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Enligt regeringens förslag ska läkemedel som beställs av öppenvårdsapotek
för en enskild kund före klockan 16 en helgfri dag levereras till apoteket
senast nästa helgfria dag före klockan 16. Apoteken får också lagstadgad rätt
att returnera receptbelagda läkemedel, vilket kommer leda till att fler apotek
har fler läkemedel i butik.

För att säkerställa att den rådgivning som ges på apoteken håller en hög
kvalitet föreslår regeringen också en skärpning av kompetenskraven.

– När du går in på ett apotek ska du ha rätt att förvänta dig rådgivning av
hög kvalitet. Därför stärker vi upp kraven på kompetens och förtydligar
kraven på kompetensutveckling, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår i lagförslaget bland annat:

• att apotekens grunduppdrag förtydligas i lag, för att förtydliga att läkemedel
och läkemedelsanvändning ska vara i fokus för verksamheten. Inte annan
försäljning.
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• att huvudregeln blir att information och rådgivning ska lämnas av
farmaceut. Även andra uppgifter vid expedieringen ska utföras av en
farmaceut, om de har särskild betydelse för en säker hantering och
användning av läkemedel. Läkemedelsverket får besluta om vilka andra
uppgifter detta är och om undantag från huvudregeln.
• att krav ställs på läkemedelsleverantörer att leverera läkemedel till
apoteken så att 24-timmars regeln kan uppfyllas, vilket nu enbart gäller för
apoteken.
• att apoteken får laglig rätt att returnera receptbelagda läkemedel, det
kommer göra att fler apotek har dem på lager och recept kan lämnas ut
snabbare.
• att krav införs på yrkeserfarenhet, utbildning och inflytande för att vara
läkemedelsansvarig (LMA).
• att apotekspersonal ska ges den kompentensutveckling som krävs för att
öka kvaliteten och säkerheten i apotekens verksamhet.
• att en översyn görs om vem som får äga apotek och apotekens möjligheter
att äga och samarbeta med vårdtjänstföretag, för att möta utvecklingen av
nya tjänster och samarbeten som skett på apoteksmarknaden.
• att öppna möjligheten till apoteksombud för fler aktörer än Apoteket AB.

Ändringarna som rör förtydligandet av grunduppdraget, leverans- och
tillhandahållandeskyldigheterna, information och rådgivning, den
läkemedelsansvariges inflytande över verksamheten samt vissa definitioner
föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018. Övriga ändringar föreslås träda i
kraft den 1 januari 2019, med undantag för kravet på farmaceutisk
kompetens och farmaceutens ansvar i samband med service i butik som ska
träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Legitimation för kuratorer i hälso-
och sjukvården
Publicerad 30 januari 2018 Uppdaterad 30 januari 2018

Regeringen föreslår att kuratorer verksamma inom
hälso- och sjukvården ska kunna få legitimation.
Yrkestiteln ska vara hälso- och sjukvårdskurator.
Syftet är framförallt att öka patientsäkerheten genom att det ställs krav på att
en hälso- och sjukvårdskurator är lämplig och kompetent för att få
legitimation. Det innebär även ett skydd för patienterna på så sätt att
legitimationen kan återkallas exempelvis vid grov oskicklighet eller uppenbar
olämplighet att utöva yrket.

– Kuratorerna inom hälso- och sjukvården är idag den enda
högskoleutbildade professionen med direkt patientansvar som inte har
legitimation, det vill vi ändra på, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vi stärker nu vårdgarantin så att du inom tre dagar ska ha rätt att träffa
legitimerad personal inom primärvården. När vi ser att den psykiska ohälsan
växer i Sverige är det ett rimligt steg att fler ges möjlighet att träffa kuratorer
eller psykologer tidigt, säger socialminister Annika Strandhäll.

Grunden för legitimation ska som huvudregel vara en hälso- och sjuk-
vårdskuratorsexamen. Yrkesverksamma kuratorer ska under en
övergångsperiod kunna få legitimation, om de har avlagt en socionom-
examen eller annan likvärdig utbildning samt har varit verksamma i yrket i
minst fem år, alternativt i två år och har en relevant vidareutbildning.

Företrädare för professionen, bland annat de fackliga organisationerna, har
länge efterlyst förändringarna och välkomnar förslagen i sina remissvar.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredning föreslår nationellt
biobanksregister
Publicerad 29 januari 2018

Ett nationellt biobanksregister skulle leda till högre
kvalitet i vården, bättre patientsäkerhet och stärka
Sverige som forskningsnation. Dessa slutsatser dras i
en ny utredning som idag överlämnas till socialminister
Annika Strandhäll.
I Sverige finns idag 450 biobanker med 150 miljoner prover sparade. Varje år
tillkommer cirka 3-4 miljoner nya prover. Utredningen om regleringen av
biobanker (2016:04) har gjort en översyn av biobankslagen och lämnat
förslag för att anpassa lagstiftningen så att den bättre uppfyller patientens,
hälso- och sjukvårdens och forskningens behov.

– Jag är positiv till utredningens förslag för att stärka patientsäkerheten och
forskningen. Ett nationellt biobanksregister skulle öka Sveriges
attraktionskraft inom livsvetenskapsforskning, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Det positiva med denna utredning är den stora viljan till samverkan vi
upplevt mellan hälso- sjukvården, akademin, industrin och
patientföreträdare. Våra förslag kommer att ge stora möjligheter för vården
och forskningen och samtidigt värna integritet och självbestämmande för
patienterna, säger regeringens utredare för biobanker Johanna Adami

Utredningen föreslår bland annat att ett nationellt biobanksregister inrättas.
Ett sådant register skulle enligt utredningen stärka Sverige som
forskningsnation, medföra högre kvalitet i vården, förbättra
patientsäkerheten och leda till utvecklandet av nya behandlingsmetoder och
läkemedel.
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Utöver ett nationellt biobanksregister föreslår utredningen även att det
förtydligas i patientlagen att patienten har rätt att få information om prover
ska insamlas och bevaras i en biobank.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Tre miljarder för ökad
specialistkompetens och fler
anställda i vården
Publicerad 27 januari 2018 Uppdaterad 27 januari 2018

Regeringen och SKL har idag slutit två
överenskommelser som fokuserar på vårdens
medarbetare. De handlar de två nya miljarderna per år
som tillkom i budgeten för 2018 och som ska gå till att
stimulera goda förutsättningar för sjukvårdens
medarbetare och utveckla vårdens verksamheter, samt
professionsmiljarden.
– Grunden för en bra sjukvård är att vi har tillräckligt många anställda, med
rätt kompetens för sina arbetsuppgifter och med bra förutsättningar för att
göra sitt jobb gentemot patienterna. Därför gör regeringen historiskt stora
satsningar på personalen, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Sverige står inför en förändrad demografi, där vi föder fler barn och blir
allt äldre. För att klara den utmaningen satsar vi mer pengar på kommuner
och landsting de kommande åren. Vi behöver investera i välfärden, i fler
specialistsjuksköterskor, lärare och barnskötare - inte fler skattesänkningar,
säger finansminister Magdalena Andersson.

– Det är bra att landsting och regioner kan fortsätta sina breda satsningar på
kompetensförsörjning och att fler än tidigare och i större utsträckning kan
erbjuda möjligheter för sjuksköterskor att genomgå en specialistutbildning.
Det ökar karriärmöjligheterna för sjuksköterskorna och bidrar till
kvalitetsutveckling. I takt med ökad digitalisering behöver medarbetarnas
kompetens också användas på andra sätt, vilket kommer att höja vårdens
tillgänglighet och kvalitet, säger Anders Henriksson, 1:e vice ordförande,
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SKL.

Regeringen tillför sjukvården totalt 5,5 miljarder kronor 2018, vilket är en
historiskt stor satsning.

Överenskommelsen Goda förutsättningar för vårdens medarbetare
omfattar 1 999 miljoner kronor, varav 1 975 miljoner kronor fördelas mellan
landstingen för satsningar inom följande områden:

- Utveckla medarbetarnas arbetssituation handlar om att stärka den egna
bemanningen genom att exempelvis anställa fler, satsa på arbetsvillkor samt
om insatser som rör:

o Tillräckligt antal medarbetare med rätt kompetens som bland annat
innefattar möjligheten att öka bemanningen, arbeta heltid, se till att
verksamheten inte är beroende av inhyrd personal och olika delar av
landstingens utbildningsuppdrag med bland annat AT- och ST-tjänster samt
handledare och verksamhetsförlagd utbildning.

o Ledarskap som är en avgörande faktor för medarbetarnas arbetssituation.

o Arbetsmiljö som är centralt för såväl möjligheten för medarbetarna att
göra ett bra jobb, som för arbetsplatsernas möjligheter att locka och behålla
medarbetare.

o Insatser för att behålla och utveckla medarbetare som bland annat
innefattar kompetensutveckling och möjligheten till utbildningslön och att
utbilda sig inom en befintlig anställning, exempelvis när sjuksköterskor läser
till specialister och när vårdbiträden vidareutbildar sig till undersköterskor.

- Utveckla vårdens verksamheter handlar om insatser för
utvecklingsarbete, med insatser som rör:

o Förutsättningar för utvecklingsarbete med bland annat vikten av stöd
för chefer att driva ett kontinuerligt utvecklingsarbete, och möjligheten att
avsätta tid för utvecklingsarbete samt involvera patienterna.

o Kapacitets- och produktionsplanering för effektivare vård rör bland
annat möjligheten att optimera användandet av vårdens resurser genom en
bra planering och organisation. Det kräver bland annat bra IT-stöd för att
stödja processarbete.



o Verksamhetsstöd handlar om de digitala verksamhetsstöd som personalen
behöver för att kunna göra ett bra jobb gentemot patienterna, bland annat
med tillgång till behövlig information om patienterna och effektiva
administrativa stöd. Det handlar också om att ge vårdens medarbetare det
stöd och support som behövs för att kunna använda systemen på ett bra sätt.

Tilläggsöverenskommelsen Stöd till bättre resursutnyttjande i hälso- och
sjukvården omfattar 976 miljoner kronor och rör den så kallade
professionsmiljarden, som varit en del av regeringens satsningar de senaste
åren. Inriktningen ligger i stort kvar sedan tidigare år, men ett par nationella
utvecklingsinsatser har tillkommit kopplat till den kommande nationella
läkemedelslistan. Det innebär bland annat att:

- 300 miljoner kronor är öronmärkta som stöd till landstingen för att ge fler
sjuksköterskor möjlighet att bli specialistsjuksköterskor, framför allt genom
olika sorters studielön och utbildningsanställningar.

- 651 miljoner kronor går till landstingen för insatser inom tre områden:

o IT-stöd och processer för förenklad administration och bättre tillgång
till information för vårdens medarbetare.

o smartare användning av medarbetarnas kompetens

o planering av långsiktig kompetensförsörjning

Medlen till överenskommelserna är en del av regeringens budget för 2018,
som bygger på en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se utökat
rökförbud för att förebygga cancer
Publicerad 26 januari 2018 Uppdaterad 26 januari 2018

Prognoser visar att över 100 000 personer kommer att
insjukna i cancer till år 2040, idag uppgår samhällets
kostnader för cancer till ungefär 36 miljarder kronor.
Rökning är en av de tyngsta bidragande orsakerna till
att cancer senare utvecklas. För att förebygga detta
föreslår regeringen nu rökförbud på flera offentliga
platser, däribland lekplatser och tågperronger.
– I grunden handlar det om att minska rökningen och de sjukdomar och
ohälsa som rökningen resulterar i, men också att skydda barn och unga från
rökningen, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Jag tror även rökarna kan ha respekt för personer i sin omgivning och
undvika att röka vid lekplatsen eller i väntan på tåget. Förhoppningsvis leder
det till att fler drar ner antalet cigaretter, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Rökning är den enskilt största påverkbara orsaken till en rad allvarliga
sjukdomar, så som cancer och hjärt- och kärlsjukdomar. Trots det röker
fortfarande var fjärde gymnasielev och tio procent av befolkningen som
helhet.

Att införa rökförbud på fler allmänna platser kan bidra till att minska
tobaksbruket, minska den passiva rökningen samt nå målet om ett rökfritt
Sverige till år 2025. Den nya tobakslagen innefattar bland annat rökförbud
på lekplatser, idrottsplatser, uteserveringar, busshållplatser och tågperronger.
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Utöver det utvidgade rökförbudet införs även en tillståndsplikt för
tobaksförsäljning. Det innebär att butiker som vill sälja varorna måste ansöka
om ett tillstånd, detta förslag är till för att få bättre kontroll och översyn av
tobaksförsäljningen. Dessutom föreslår regeringen en begränsning i
marknadsföringen av tobak. Det blir exempelvis förbjudet att göra reklam för
cigaretter i affärer och skyltfönster.

– Vi ska ha ordning och reda i vem som får sälja tobak. Det är rimligt att det
finns ett tillstånd för butiken och att vi minskar möjligheterna till att
marknadsföra rökning, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår i lagrådsremissen att lagen ska träda ikraft redan den 1
januari 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll presenterar nya
lagförslag 12:00
Publicerad 26 januari 2018 Uppdaterad 26 januari 2018

Socialminister Annika Strandhäll fimpar presentation
inomhus och presenterar lagförslagen och svarar på
frågor vid tåget mot Göteborg.

Tid: 26 januari 2018 kl. 12.00
Plats: Stockholms centralstation, plattform 10
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill ha lag på nära
vård
Publicerad 25 januari 2018 Uppdaterad 25 januari 2018

Regeringen vill att det ska slås fast i lagen att
landstingen ska organisera vården nära befolkningen.
Man vill även se att vårdgarantin i primärvården skärps.
Redan inom tre dagar ska du kunna få en medicinsk
bedömning av antingen läkare eller annan legitimerad
vårdpersonal. En proposition skickas nu till riksdagen.
– Stärkt vårdgaranti och krav på nära vård är en viktig del i det pågående
arbetet med att stärka den nära vården i Sverige och korta köerna. Mer vård
ska ges närmare medborgarna, säger socialminister Annika Strandhäll.

Det pågår ett långsiktigt arbete, både hos regeringen och ute i landstingen,
med en omstrukturering av svensk sjukvård där den nära vården, särskilt på
vårdcentralerna, ska förstärkas.

Något förenklat har Sverige en sjukvård där, jämfört med andra länder, en
relativt liten del av vården bedrivs nära patienten. Vård som hade kunnat
bedrivas på vårdcentraler eller hos familjeläkare finns i stället på sjukhus.
Det försämrar tillgängligheten och möjligheten till en kontinuerlig och trygg
vårdkontakt. Genom en långsiktig omstrukturering där den nära vården
stärks kan regeringen göra något åt detta och bättre sätta patientens behov i
centrum.

Regeringen föreslår att:
- det ska lagstadgas att landstingen och regionerna ska organisera vården
nära befolkningen. Undantag ska få göras om det behövs av kvalitets- eller
effektivitetsskäl.
- en förstärkt vårdgaranti ersätter dagens regel att man inom sju dagar ska få
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träffa en läkare. Det nya förslaget innebär att du inom tre dagar får träffa en
läkare eller annan legitimerad sjukvårdspersonal. Exempelvis för den som
söker för psykiska diagnoser kan det vara andra professioner än läkare.
Patientens behov ska styra vem som ska göra den medicinska bedömningen.

Förslagen i propositionen bygger på det första betänkandet från Anna
Nergårdhs utredning god och nära vård (SOU 2017:53).



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill stärka stödet i
sjukskrivningsprocessen
Publicerad 24 januari 2018 Uppdaterad 24 januari 2018

Socialminister Annika Strandhäll presenterar idag på
DN Debatt regeringens nya initiativ för en tryggare
sjukförsäkring. Det är 11 punkter, som tar sikte på att
förbättra stödet till individen.
På regeringssammanträdet torsdagen den 25 januari avser regeringen att fatta
beslut med anledning av regeringens initiativ i sjukförsäkringen.
Försäkringskassan ska förstärka sitt arbete med att ge stöd till den enskilde.
Socialstyrelsen och Försäkringskassan får i uppdrag att arbeta för att
samarbetet och dialogen mellan Försäkringskassan och hälso- och
sjukvården förbättras.

– Vi ger nu Försäkringskassan i uppdrag att ha närmare kontakt med både
arbetsgivare och hälso- och sjukvård. Det är tydligt att dialogen mellan
aktörerna i en sjukskrivning måste fungera bättre än idag, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Vi måste möta den oro som finns kring sjukförsäkringen. Därför vill jag
bland annat se över tillämpningen av begreppet "normalt förekommande
arbete". Den enskilde ska kunna förstå besluten, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Förstärkt arbete inom Försäkringskassan med att stödja
individen i sjukskrivnings- och rehabiliteringsprocessen

Regeringen ger Försäkringskassan i uppdrag att, inom ramen för sitt
lagstadgade samordningsansvar, förstärka arbetet med att ge stöd till
individers återgång i arbete. Det handlar om att utveckla kontakterna och
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kommunikationen med relevanta aktörer i enskilda ärenden, som
arbetsgivare, hälso- och sjukvården och Arbetsförmedlingen.
Försäkringskassan ska också utveckla sitt stöd till den försäkrade i
rehabiliteringsprocessen för att se till att de åtgärder som behövs vidtas.

Uppdraget syftar också till att Försäkringskassan ska anpassa verksamheten
utifrån regeringens förändrade lagstiftning avseende den arbetsplatsinriktade
rehabiliteringen. De planer arbetsgivarna lämnar in behöver myndigheten
följa upp för att se till att individen får tillgång till tidiga anpassnings- och
rehabiliteringsåtgärder.

Försäkringskassan ska redovisa en plan över arbetet senast i april 2018.
Därefter ska myndigheten årligen redovisa resultaten av vidtagna åtgärder i
årsredovisningen fram till och med 2020.

Förbättrat samarbete mellan Försäkringskassan och hälso-
och sjukvården

Regeringen ger Socialstyrelsen och Försäkringskassan i uppdrag att verka för
att samarbetet och dialogen mellan Försäkringskassan och hälso- och
sjukvården förbättras när det gäller sjukskrivningsprocessen och
läkarintygen. Uppdraget ska bidra till en konstruktiv dialog mellan
representanter för hälso- och sjukvården, inklusive läkarkåren, och
Försäkringskassan och en samsyn om hur en effektiv sjukskrivningsprocess
säkerställs. Uppdraget ska genomföras i samråd med Läkarförbundet,
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) och landstingen.

Uppdraget ska delredovisas i juni 2018 och slutredovisas i juni 2019.

Regeringens 11 initiativ för en trygg och välfungerande
försäkring med människan i centrum

1. En utredning om "normalt förekommande arbete" och "särskilda skäl"
2. Förstärkt arbete inom Försäkringskassan med att stödja individen i
sjukskrivnings- och rehabiliteringsprocessen
3. Permanent koordineringsfunktion inom hälso- och sjukvården
4. Se över möjligheten till skäligt rådrum i SGI-skyddet
5. Långa sjukfall och sjukersättning
6. Stöd till arbete eller studier för personer med aktivitetsersättning
7. Sjukförsäkringen i en föränderlig arbetsmarknad
8. Ökade möjligheter till arbete inom sjukförsäkringen



9. En nationell samordnare för en välfungerande sjukförsäkring
10. Ett Nolltoleransuppdrag: Ge stöd till individer som går från
sjukförsäkringen till Arbetsförmedlingen
11. Förbättrad samverkan mellan Försäkringskassan och hälso- och
sjukvården



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökad jämställdhet och öppning för
fler i föräldraförsäkringen
Publicerad 17 januari 2018 Uppdaterad 17 januari 2018

Regeringen vill efter förslag från Utredningen om en
modern föräldraförsäkring införa en reservering av
dagar även när föräldrapenning lämnas på grundnivå
för ett mer jämställt uttag av föräldrapenning, även för
hushåll med låga inkomster. Regeringen vill även
förbättra för stjärnfamiljer genom att öppna upp för att
fler än i dag ska kunna ta ut föräldrapenning för barnet.
Regeringen remitterar nu betänkandet. I detta ingår även två förslag som har
varit möjliga att bryta ut från övriga förslag i betänkandet. För dessa två
förslag är ambitionen att lämna en proposition till riksdagen under våren
2018.

I december lämnade Utredningen om en modern föräldraförsäkring sitt
slutbetänkande till socialministern. Regeringen väljer nu att remittera
slutbetänkandet i två olika delar. Dels remitteras slutbetänkandet i sin helhet
med en remisstid på cirka fyra månader. Dels föreslås det att två förslag som
stärker jämställdheten och förbättrar situationen för stjärnfamiljer ska brytas
ut från helheten och ingå i ett snabbspår. För dessa gäller därför en kortare
remisstid.

– Utredningen har förslag på stora förändringar av föräldraförsäkringen, det
är viktigt att vi får in synpunkter från många håll. Vi vill köra ett snabbspår
för två av utredningens förslag som vi föreslår bryts ut från helheten, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Alla familjer ser inte likadana ut, vi vill se en ökad flexibilitet även för de
som inte lever i en kärnfamilj, säger socialminister Annika Strandhäll.
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Utöver jämställdhetsaspekten tros förslagen ha en positiv effekt för
arbetskraftsdeltagandet och förbättra integrationen.

Förslagen som bryts ut och skickas på särskild remissrunda:

- Reservering av dagar på grundnivå
Dessa dagar är inte reserverade idag, vilket gör att de föräldrar som saknar
SGI eller har en mycket låg SGI kan överföra dagarna mellan varandra.
Förslaget kommer att bidra till ett mer jämställt uttag av föräldrapenning,
även för hushåll med låga inkomster.

- En förälders sambo likställs med en förälder vid uttag av
föräldrapenning
Det andra förslaget handlar om att förbättra stjärnfamiljernas situation,
genom att en förälders sambo likställs med en förälder vid uttag av
föräldrapenning. Det öppnar upp för att fler än i dag ska kunna ta ut
föräldrapenning för barnet, vilket är en klar förbättring och modernisering av
föräldraförsäkringen.

Upplägget bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Strandhäll pratar
pensionärsskatt i Göteborg
Publicerad 17 januari 2018 Uppdaterad 17 januari 2018

Torsdagen den 18 januari besöker socialminister
Annika Strandhäll Göteborg för att bland annat träffa
pensionärer och prata pensionärers villkor och sänkt
pensionärsskatt. Ministern finns tillgänglig för media i
samband med besöket.
Socialministern vill bland annat uppmärksamma att den 18–19 januari
betalas första pensionen med sänkt pensionärskatt ut för 75 procent av alla
personer över 65 år, vilket innebär att skatteklyftan mellan pensionärer och
löntagare nu är helt borta för inkomster upp till ca 17 000 kr i månaden.

Program (i urval):

10.30 
Träffar pensionärer och diskuterar pensionärernas villkor på Cafe Materia
tillsammans med PRO. 
Plats: Järntorgsgatan 6, Göteborg

Besöker senare AgeCap på Göteborgs universitet, som forskar på att bättre
ta tillvara på äldres förmåga och möjligheter till ett värdefullt åldrande.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Strandhäll besöker
Umeå och Nordmaling
Publicerad 16 januari 2018

Onsdagen den 17 januari besöker socialminister Annika
Strandhäll Nordmaling och Umeå för att bland annat
träffa pensionärer och prata sänkt pensionärsskatt,
delta vid Försäkringskassans forskarseminarium och
besöka Nordmalings hälsocentral. Ministern finns
tillgänglig för media i samband med besöken.
Socialministern vill bland annat uppmärksamma att den 18–19 januari
betalas första pensionen med sänkt pensionärskatt ut för 75 procent av alla
personer över 65 år, vilket innebär att skatteklyftan mellan pensionärer och
löntagare är nu helt borta för inkomster upp till ca 17 000 kr i månaden.

Program (i urval):

10.30
Inledningstalar på Försäkringskassans forskarseminarium
Plats: Umeå folkets hus, Vasagatan 15, Umeå

12.00
Öppet möte med fokus på pensionärer
Plats: Levar Hotell, Riksvägen 12, Nordmaling

13.10
Besök Nordmalings hälsocentral
Adress: Hemvägen 12, 914 31 Nordmaling
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredning föreslår begränsad
alkoholreklam i sociala medier
Publicerad 16 januari 2018 Uppdaterad 16 januari 2018

Förbud mot kommersiella annonser för alkoholdrycker
och alkoholhaltiga preparat i sociala medier föreslås i en
utredning som lämnades till regeringen idag.
Utredningen om vissa alkohol- och marknadsföringsfrågor (S 2016:06) har
bland annat haft i uppgift att lämna förslag om hur framför allt barn och unga
(upp till 25 år) på ett bättre sätt än i dag kan skyddas från marknadsföring av
alkohol via digitala medier.

– Barn och unga ska inte utsättas för alkoholreklam. När tekniken och
utvecklingen går framåt måste politiken och lagstiftningen hänga med. Jag är
därför glad över konkreta förslag, säger socialminister Annika Strandhäll.

Förslaget innebär att det blir förbjudet att annonsera för alkoholdrycker och
alkoholhaltiga preparat (till exempel alkoglassar) i sociala medier.
Utredningens förslag skickas nu på remiss för att ta del av fler synpunkter på
hur barn och unga bäst skyddas från alkoholreklam.

Överträdelse mot förbudet föreslås kunna ge sanktioner genom en
marknadsstörningsavgift. Marknadsstörningsavgiften är en sanktion för
grova överträdelser av regelverket och föreslås uppgå till max 10 miljoner
kronor, det vill säga samma sanktionsmöjligheter som överträdelser av
annonsförbudet i radio och tv redan har.
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2019.

Bakgrund
Marknadsföring av alkohol via internet har ökat kraftigt under senare år. På
vissa sociala medieplattformar förefaller barn och unga vara
överrepresenterade, vilket innebär att de i hög utsträckning också träffas av
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den marknadsföring som finns där.

Forskning visar att exponering för alkoholreklam ökar ungas
konsumtionsmönster såsom tidigare alkoholdebut och förhöjd
alkoholkonsumtion.

Det finns en inkonsekvens i befintlig lagstiftning, bland annat gäller ett
förbud mot alkoholreklam i radio och tv, vilket gör att skyddet för barn och
unga är högre för dessa medier jämfört med sociala medier.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen inrättar nationellt
donationsfrämjande centrum
Publicerad 15 januari 2018 Uppdaterad 15 januari 2018

Regeringen avser besluta att ge Socialstyrelsen i
uppdrag att inrätta ett nytt nationellt donationsfrämjande
centrum. Centrumet ska utgöra en ny funktion inom
myndigheten. Centrumet inrättas i syfte att samla och
stärka Sveriges arbete med organdonation och få upp
antalet organdonationer.
– Vi måste främja fler organdonationer. Vi måste öka takten både här och
nu, men även långsiktigt. Därför gör vi nu om hur Sverige jobbar med
organdonationer, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Jag kommer även att under våren tillsätta en ny utredning om
organdonation för att kunna ändra lagstiftning för att underlätta fler
donationer, säger socialminister Annika Strandhäll

Sverige har trots en hög donationsvilja inte ett antal donationer som
motsvarar behovet av organ för transplantation. Varje år avlider människor i
Sverige i väntan på att få ett organ. Det är inte en tillfredsställande situation.
Visserligen har antalet donationer ökat under flera år, men det är inte
tillräckligt.

Den tidigare utredningen och remissinstanserna var tydliga med att det idag
finns en otydlighet om ansvaret i donationsfrågor på nationell nivå med
hänsyn till nuvarande ordning med ett råd för donationsfrågor inom
Socialstyrelsen. Regeringen håller med och vill därför avskaffa det nationella
rådet för organ- och vävnadsdonation från och med den 1 mars 2018 och
istället införa det nya donationscentrumet.
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Socialstyrelsen får nu ansvar för nationell samordning och spridning av
kunskap avseende frågor om donation och transplantation av organ och
vävnader. Myndigheten ska ansvara för kunskapsstödjande insatser inom
donations- och transplantationsområdet till hälso- och sjukvården, ansvara
för att allmänheten får kontinuerlig information i donationsfrågor samt verka
för ändamålsenliga möjligheter för den enskilda individen att göra sin
inställning till att exempelvis donera sina organ känd. Syftet med centrumet
är att samla och stärka donationsfrågorna under ett paraply som blir tydligt i
förhållande till såväl allmänhet som hälso- och sjukvården.

Regeringen har samlat Sveriges främsta experter på organdonationsfrågor för
att se hur regeringen bäst driver frågorna vidare. Socialministern har för
avsikt att tillsätta en ny utredning för att göra lagändringar på området
organdonation, detta då den tidigare utredningen inte uppfyllt de krav som
krävs vad gäller analys i relation till grundlagen. Den nya utredningen ska
föreslå de lagändringar som behövs, inte minst i frågan om samtycke till
organdonation och samtyckesutredning till medicinska insatser i syfte att
möjliggöra organdonation. Andra frågor gäller att underlätta för individen att
berätta sin egen inställning till organdonation.

Socialstyrelsen ska i sitt nya uppdrag samråda med myndigheter, landsting
och regioner. Dessutom ska erfarenheter från organisationer som arbetar
med donationsfrämjande arbete i det civila samhället tas tillvara.

Socialstyrelsen ska även redovisa en plan för myndighetens
donationsfrämjande arbete. Den delen av uppdraget ska redovisas i en
delredovisning som ska lämnas till Socialdepartementet den 15 juni 2018. En
slutredovisning med vilka åtgärder som gjorts och resultat som uppnåtts ska
lämnas den 31 december 2019.

Socialstyrelsen får använda 7 miljoner kronor för detta uppdrag under 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se bättre
information för att bekämpa
välfärdsbrottslighet
Publicerad 10 januari 2018 Uppdaterad 10 januari 2018

Regeringen ger Försäkringskassan och
Pensionsmyndigheten i uppdrag att titta vidare på
förslag till bättre information för att upptäcka brott och
fel i socialförsäkringssystemen.
Socialministern och justitieministern tog 2017 emot utredningen Kvalificerad
välfärdsbrottslighet – förebygga, förhindra, upptäcka och beivra (SOU
2017:37). Utredningen syftade till att identifiera risker i välfärdssystemen
och andra närliggande skattefinansierade eller skattesubventionerade system
för att kunna se till att de offentliga medlen används på ett korrekt sätt, samt
effektivt förebygga och ingripa mot brottslighet av detta slag. Kartläggningen
omfattade brottslighet som riktas mot flera olika utbetalande aktörer.

Regeringen följer nu upp utredningens förslag om lagändringar för att
myndigheterna ska kunna inhämta mer information om bland annat företag.
Detta sker i ett första steg genom uppdrag till myndigheterna.

- Vi behöver säkerställa att myndigheterna på ett bättre sätt ska kunna ta del
av uppgifter som gör att fler försök till fusk i välfärdssystemen kan
upptäckas och stoppas, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Våra gemensamma pengar ska gå till de verksamheter och personer de är
tänkta för, inte till företag som försöker utnyttja systemen, säger
socialminister Annika Strandhäll

Idag kan Försäkringskassan begära in uppgifter om personer, men
utredningen föreslår att myndigheten också ska få möjlighet att hämta in
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uppgifter om en juridisk person, ett företag, när det gäller uppgifter kring och
hantering av pengar som kommer från trygghetssystemen.

Uppdragen går ut på att Försäkringskassan och Pensionsmyndigheten ska
utreda förutsättningar för och konsekvenser av ett genomförande av två
(lag)förslag från utredningen. Förslagen handlar om utökade möjligheter att
inhämta uppgifter till beslutsunderlag, så som ekonomiska uppgifter om
företag och individer och för att myndigheterna ska kunna kontrollera om
kraven ifråga om ersättningar är uppfyllda och för att ge myndigheterna
nödvändigt beslutsunderlag att fatta korrekta beslut. Detta kan gälla
exempelvis ekonomisk information om assistansföretag, tandvårdsföretag
med flera.

Pensionsmyndigheten och Försäkringskassan ska göra en genomlysning av
utredningens förslag och ge förslag på lagändringar som anses behövas för
att uppnå intentionen samt analysera effekterna av dessa.

Försäkringskassan och Pensionsmyndigheten ska redovisa sina respektive
uppdrag till Socialdepartementet senast den 3 april 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Jämställdhet i fokus för granskning
av trygghetssystem
Publicerad 03 januari 2018 Uppdaterad 03 januari 2018

Inspektionen för socialförsäkringar, ISF, får i uppdrag av
regeringen att göra en jämställdhetsanalys av hur
Försäkringskassan handlägger
arbetsskadeförsäkringen. ISF ska även kartlägga
egenföretagares privata pensionssparande uppdelat på
kvinnor och män, branschvis samt på inrikes- och
utrikesfödda.
ISF ska även analysera hur regelförändringen i föräldrapenningen har
påverkat uttagsmönster och fördelning av dagar mellan kvinnor och män.

- En feministisk regering måste alltid ha jämställdhetsglasögonen på.
Vi behöver bättre kunskap om hur trygghetssystemen används och
administreras av myndigheten, säger socialminister Annika Strandhäll.

Uppföljning av försäkringskassans hantering av kostnader
för vårdförmåner inom EU

Det internationella samarbetet inom EU står också i fokus. ISF kommer att
kartlägga och analysera hur Försäkringskassan har hanterat kostnader för
vårdförmåner, det vill säga vård av svenska medborgare utomlands och
europeiska medborgare i Sverige.

Jämställdhetsanalys av handläggning av
arbetsskadeförsäkring

Myndigheten får även i uppdrag att göra en jämställdhetsanalys av hur
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Försäkringskassan handlägger arbetsskadeförsäkringen.

Egenföretagare och tjänstepension

Myndigheten får i uppdrag att kartlägga egenföretagares privata
pensionssparande uppdelat på kvinnor och män, branschvis samt på inrikes-
och utrikesfödda.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Stärkt kunskap om läkemedel till
nytta för patient och samhälle
Publicerad 03 januari 2018 Uppdaterad 03 januari 2018

Stärkt kunskap om läkemedel till nytta för patient och
samhälle Regeringen ger i regleringsbrevet för 2018
Läkemedelsverket flera uppdrag, bland annat att
samordna och följa upp arbetet med att genomföra den
nationella läkemedelsstrategin, samt att öka kunskapen
om barns läkemedel och att anpassa
läkemedelsinformation till globala standarder.
Läkemedel ger stora möjligheter att bota och lindra sjukdomar, de skapar
även en mängd utmaningar som måste hanteras på såväl kort som lång sikt.
Grunden för det arbetet är den nationella läkemedelsstrategin.

– Vi vill att rätt person får rätt läkemedel, här behövs fler insatser och
därför får Läkemedelsverket ett tydligt uppdrag att samordna och följa upp
arbetet, säger socialminister Annika Strandhäll.

Myndigheten får 3,6 miljoner kronor 2018 till detta arbete som i stort sett
spänner över läkemedlens hela kedja; från forskning och innovation till
uppföljning av effekter i klinisk vardag.

Barn och läkemedel

Läkemedelsverket ska öka kunskapen om barns läkemedel och verka för
effektivare och säkrare läkemedelsanvändning till barn, såväl flickor som
pojkar.

Arbete med anpassning av läkemedelsinformation och
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nationell läkemedelslista

Läkemedelsverket ska arbeta med anpassning av läkemedelsinformation som
behövs för den nationella läkemedelslistan till globala standarder för
elektroniskt utbyte av läkemedelsinformation. Den nationella
läkemedelslistan är det nationella system regeringen vill ha på plats så snart
som möjligt för att läkare och andra delar av sjukvården samlat ska kunna se
vilka mediciner en patient har fått utskrivet. Idag är det uppgifter som allt för
ofta inte är tillgängliga vilket riskerar patientsäkerheten.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sverige ska höja takten för att bli
bäst i världen på E-hälsa
Publicerad 02 januari 2018 Uppdaterad 02 januari 2018

E-hälsomyndigheten får i uppdrag att fokusera på
genomförande av Vision e-hälsa 2025, att Sverige ska
vara bäst i världen på att tillvarata digitaliseringens
möjligheter inom hälso- och sjukvårdsområdet. De ska
även färdigställa struktur för läkemedelsinformation som
ska registreras i den nationella läkemedelslistan och
agera nationell kontaktpunkt för e-hälsa.
– Sverige ska vara bäst i världen på att använda digitaliseringens och e-
hälsans möjligheter för att vi ska nå en bättre hälsa, säger sjukvårdsminister
Annika Strandhäll.

Samordnings- och utredningsarbetet på e-hälsoområdet

E-hälsomyndigheten får i uppdrag att under 2018 fokusera verksamheten på
att genomföra visionen för e-hälsoområdet som regeringen och Sveriges
Kommuner och Landsting har enats om. Uppdraget ska redovisas senast den
31 oktober 2018 till Socialdepartementet.

Strukturerad läkemedelsinformation

E-hälsomyndigheten ska färdigställa arbetet med struktureringen av
läkemedelsinformation som ska registreras i den nationella läkemedelslistan.
Den nationella läkemedelslistan är det nationella system regeringen vill ha på
plats så snart som möjligt för att läkare och andra delar av sjukvården samlat
ska kunna se vilka mediciner en patient har fått utskrivet. Uppdraget ska
genomföras i samverkan med Socialstyrelsen, Läkemedelsverket och
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Sveriges Kommuner och Landsting och redovisas till Socialdepartementet
senast den 15 december 2018.

Upprätthållande av funktioner för e-recept över
landsgränser

E-hälsomyndigheten ska agera nationell kontaktpunkt för e-hälsa på EU-nivå
för att bland annat upprätthålla funktioner för e-recept över landsgränser. E-
hälsomyndigheten får använda 7 miljoner kr för uppdragets genomförande
under 2018. Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast den 31
oktober 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Patientsäkerhet och målet att
Sverige ska bli bäst i världen på E-
hälsa till 2025 viktiga
regeringsuppdrag till
Socialstyrelsen 2018
Publicerad 02 januari 2018 Uppdaterad 02 januari 2018

Regeringen tar ett brett grepp och ger flera nya uppdrag
i Socialstyrelsens regleringsbrev för 2018. I detta
pressmeddelande finns ett urval av uppdragen på
hälso- och sjukvårdsområdet samt inom tandvården.
– Vi har tuffa mål för sjukvårdspolitiken, då måste vi också ge verktygen för
att nå dit. De uppdrag vi nu ger Socialstyrelsen är till för att ge personalen
bättre förutsättningar att ge oss alla den bästa möjliga vården, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen vill ha en mer enhetlig begreppsanvändning, det vill säga att
samma sak ska uttryckas på samma sätt, inom hela sjukvården. Det är bland
annat en förutsättning för att olika tekniska system ska kunna utbyta
information med varandra. Detta kallas semantisk standardisering och är
grundläggande för Sveriges mål att bli bäst i världen på E-hälsa till 2025. För
detta avsätts 1,25 miljoner kronor extra 2018.

Regeringen vill även att hälso- och sjukvården börjar använda
standardiserade begrepp som beskriver vad som är orsaken till att läkare
ordinerar läkemedel. Idag skriver läkare denna uppgift som fritext.
Standardiserade och digitaliserade uppgifter skapar förutsättningar för ökad
patientsäkerhet samt möjligheter till bättre uppföljning och statistik. Detta är
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ett led i att Sverige ska bli världsledande på E-hälsa till 2025. Socialstyrelsen
får 2,2 miljoner kronor extra för detta.

Regeringen vill att Socialstyrelsen ska utvärdera sina föreskrifter om
läkemedelsgenomgångar för att se om det finns skäl att göra förändringar,
t.ex. när det gäller kraven på att genomföra sådana genomgångar. Vid en
läkemedelsgenomgång går vården igenom alla läkemedel en patient har fått
ordinerade. Det är en viktig patientsäkerhetsfråga för att säkerställa att
särskilt äldre inte får läkemedel från olika håll som är direkt skadliga eller
saknar effekt i kombination med varandra.

Regeringen vill att Socialstyrelsen ska stärka patientsäkerheten. 
Socialstyrelsen får i uppdrag att vidareutveckla ett samlat stöd till
vårdpersonalen, som de tagit fram på regeringens uppdrag. Stödet ger 
praktisk webbaserad information i syfte att minska vårdskadorna och
utveckla arbetssätten. För detta - och för att analysera hur patientsäkerheten
utvecklas - får myndigheten 8 miljoner kronor extra.

Tänderna är en del av kroppen och munhälsan påverkar allmänhälsan, och
vice versa. Trots detta finns problem vad gäller samordningen mellan
tandvården och hälso- och sjukvården. Både tandvården och hälso- och
sjukvården behöver bättre kunskaper om sambanden mellan munhälsa och
allmänhälsa samt om hur de ömsesidigt kan bidra till utredning och
behandling av patienter. Regeringen ger därför Socialstyrelsen i uppdrag att
kartlägga och analysera de hinder som finns för ändamålsenlig samverkan
mellan tandvård och hälso- och sjukvård. Socialstyrelsen ska också lämna
förslag på hur samverkan mellan tandvården och hälso- och sjukvården kan
förbättras.

Som tandvårdspatient är det viktigt att man har tillgång till god information
när man väljer tandvårdsmottagning. Regeringen ger därför Socialstyrelsen i
uppdrag att utforma och genomföra en pilotenkät till tandvårdspatienter.
Syftet är att undersöka möjligheten att mäta patientbedömd kvalitet på
mottagningsnivå och att ge tandvårdspatienter information om densamma.
Kvalitetsindikatorerna ska framöver kunna inkluderas i
prisjämförelsetjänsten för tandvård som är tillgänglig för allmänheten vid val
av tandläkarmottagning.

Regeringen vill se att HBTQ-personers lika rättigheter ska främjas och ett
HBTQ-perspektiv ska integreras tydligare i Socialstyrelsens ordinarie
verksamhet. Socialstyrelsen ska samverka med andra myndigheter och med
organisationer som företräder HBTQ-personers rättigheter.





Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tydliggör
Försäkringskassans uppdrag
Publicerad 29 december 2017 Uppdaterad 29 december 2017

Regeringen gör ett antal förändringar i
försäkringskassans regleringsbrev för 2018. Det
handlar bland annat om att förtydliga behovet av en
trygg försäkring, stöd till den enskilde och bättre
information om beslut och rättigheter.

– Jag vill se en trygg försäkring. Målet är att stärka stödet till den som är
sjukskriven och minska risken att personer hamnar i kläm. Min utgångspunkt
är att om du blir sjuk av ditt jobb så ska det finnas ett bra stöd för att komma
tillbaka i arbete. Här får det inte råda några tvivel, det är grunden i
regleringsbrevet för 2018 för Försäkringskassan, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Regeringen förtydligar i regleringsbrevet vikten av Försäkringskassans och
Arbetsförmedlingens samarbete kring individer som är i behov av
rehabilitering för att komma tillbaka till arbete. Myndigheterna ska i
samarbete utreda behovet av och genomföra rehabiliteringsinsatser som
förkortar tiden i sjukförsäkringen. De ska också skapa goda förutsättningar
för övergången till Arbetsförmedlingen för de personer som inte längre har
ersättning från sjukförsäkringen men som har nedsatt hälsa. Regeringen har
intresse av att följa hur samarbetet går framåt, därför ska myndigheterna
löpande rapportera sitt arbete till Regeringskansliet.

Det är angeläget att individer förstår myndighetens beslut, därför får
Försäkringskassan särskilt i uppdrag att senast den 27 april 2018 redovisa de
insatser som vidtas.
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Målet om att nå ett sjukpenningtal som inte överstiger 9,0 dagar är ett
samhällsmål, inte ett individmål. Här måste fler delar till. Regeringen
förtydligar att Försäkringskassan i sitt arbete med att nå målet ska samverka
med berörda aktörer. Det är viktigt för att nå ett bredare engagemang i
frågan om att motverka ohälsan i arbetslivet.
Regeringen vill se tydligare information till den som kan ha rätt till
arbetsskadeförsäkringen. Försäkringskassan ska ge individuellt anpassad
information till sjukskrivna som kan ha rätt till arbetsskadeförsäkringen.
Försäkringskassan ska också utveckla ett läkarutlåtande som ska användas
som underlag för bedömning av om en försäkrads arbetsförmåga är nedsatt
för minst ett år till följd av ett olycksfall eller annan skadlig inverkan i
arbetet. Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 3
december 2018.

Regeringen oroas för det växande antal unga som får aktivitetsersättning.
Försäkringskassan ska därför verka för att rehabiliteringsbehovet för unga
med aktivitetsersättning identifieras och vid behov kartläggs tillsammans
med Arbetsförmedlingen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Säkra arbetet för att få tillbaka
pensionsspararnas pengar
Publicerad 28 december 2017 Uppdaterad 28 december 2017

Pensionsmyndigheten får i regleringsbrevet för 2018 i
uppdrag att rapportera vad som gjorts för att trygga
premiepensionssystemet och för att få tillbaka
pensionsspararnas pengar som försvunnit till följd av de
senaste årens skandaler på fondtorget. Dessutom ska
effekten av pensionsmyndighetens ökade
informationsinsatser mot allmänheten analyseras.
–Pensionssystemet ska vara tryggt och säkert för alla, men efter de senaste
årens skandaler har Pensionsmyndigheten tvingats göra ett jättejobb för att
jaga svenska pensionspengar i både Luxemburg och Malta. Så ska det inte
vara. Därför kommer vi att skapa ett nytt tryggt och upphandlat
premiepensionssystem där sådant här helt enkelt inte kan ske, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Pensionsmyndigheten ska enligt regleringsbrevet för 2018 redovisa vad som
gjorts för att få tillbaka de pengar som saknas till följd av de oegentligheter
som skett på inom premiepensionssystemet, vilka förändringar myndigheten
gjort för att bättre kunna granska och kontrollera fondbolag samt hur
konsumentskyddet har stärkts.

En av Pensionsmyndighetens grundläggande uppgifter handlar om att
informera både dagens och framtidens pensionärer om pensionen och hur
olika faktorer och val påverkar pensionens storlek. Nästa år utökas
myndighetens resurser för pensionsinformation till 30 miljoner kronor.
Myndigheten får därför i uppdrag att analysera effekterna av dessa utökade
informationsinsatser.
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I regleringsbrevet för 2018 finns även ett uppdrag om att analysera kvinnors
och mäns livsinkomster och det ojämställda gapet mellan kvinnors och mäns
pensioner. Faktorer som kan behöva analyseras är exempelvis in- och
utträdesålder, men även effekter av tider med a-kassa, sjuk- eller
föräldrapenning och sjukersättning under livet.

Pensionsmyndigheten ska även analysera efterlevandeskyddet för dem över
och under 65 år samt den ursprungliga gränsdragningen mellan dessa
grupper.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Barnhälsovård och sällsynta
sjukdomar i fokus för ny
överenskommelse
Publicerad 28 december 2017 Uppdaterad 28 december 2017

Regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting har
slutit en ny överenskommelse för att utveckla svensk
hälso- och sjukvård. Den fokuserar bland annat på
barnhälsovården och vården för patienter med sällsynta
sjukdomar. Satsningen på barnhälsovården bygger på
den budgetöverenskommelse som slöts mellan
regeringen och Vänsterpartiet.
– Med inspiration från lyckade exempel som Rinkebyprogrammet ska vi nu
bygga ut hembesök och annan barnhälsovård för att fler barn ska kunna växa
upp en med en god hälsa, få bli vaccinerade och även ha en god tandhälsa,
säger socialminister Annika Strandhäll.

– Det är glädjande att vi har en överenskommelse med regeringen om
satsningen på barnhälsovården. För barn som har sämre hälsa, tandhälsa och
en lägre vaccinationstäckning, ofta i socioekonomiskt utsatta områden, kan
satsningen på sikt leda till att alla barn får bättre möjligheter att uppnå en
god och jämlik hälsa, säger Anders Henriksson, 1:e vice ordförande för SKL.

120 miljoner kronor ska fördelas till landstingen för att öka tillgängligheten i
barnhälsovården för grupper som har sämre hälsa och tandhälsa och lägre
vaccinationstäckning, genom utökade hembesök eller annan uppsökande
verksamhet i främst socioekonomiskt utsatta områden (åldersgrupp 0–6 år).
Den uppsökande verksamheten ska baseras på frivillighet och kan utgå från
lokala modeller t.ex. Rinkebyprogrammet. Det kan bland annat handla om
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att:

informera föräldrar om nyttan med vaccination och även bemöta felaktig
information och rykten som sprids om vaccinationer,
informera föräldrar om hur man uppnår en god tandhälsa och betydelsen
av goda tandvårds- och levnadsvanor,
samtala kring barnens och familjernas levnadsvanor och förebyggande
av psykisk ohälsa, övervikt och kroniska sjukdomar hos barn, samt
skadeförebyggande insatser och ge råd och stöd kring amning och andra
aktuella frågor.

I överenskommelsen finns också satsningar på en långsiktig inriktning för
vård och behandling av sällsynta sjukdomar. Målet med denna satsning på
området sällsynta sjukdomar är att skapa ökade förutsättningar för en god,
jämlik och tillgänglig vård med patienten i centrum.

För att åstadkomma detta vill regeringen stärka de befintliga
vårdstrukturerna, stärka och utveckla den nationella samordningen samt
stärka patientperspektivet när det gäller vård och behandling av personer
med sällsynta sjukdomar.

– Även om varje enskild diagnos är ovanlig, är det många i Sverige som lider
av sällsynta sjukdomar. Det är viktigt att vi får en långsiktig struktur för att
utveckla vården på detta område, säger socialminister Annika Strandhäll.

Den innebär att det under 2018 ska göras tre konkreta insatser för att bygga
en långsiktig struktur på området:

6 miljoner kronor ska fördelas till de sex medicinska centrum för
sällsynta diagnoser som finns i Sverige.
1,5 miljoner kronor ska gå till SKL för att förbereda för att nationell
samordning av sällsynta sjukdomar från 2019 inrättas inom ramen för
landstingens gemensamma programområdesstruktur för
kunskapsstyrning. Den nationella samordningen ska öka
förutsättningarna för en sammanhållen vårdkedja i vård som rör sällsynta
diagnoser. I arbetet ingår att utarbeta grundläggande kriterier för
verksamheten vid centrumen för sällsynta diagnoser. SKL ska i detta
arbete ha en referensgrupp med relevanta aktörer där både professions-
och patientperspektivet är representerat. Från 2019 är denna funktion
tänkt att ersätta den nationella funktion för samordning, koordinering
och informationsspridning inom området som Socialstyrelsen till och
med 2018 upphandlat på regeringens uppdrag.



Regeringen avser även att tillföra Socialstyrelsen medel under 2018 för
att fördela som statsbidrag till organisationer, för en mer
patientcentrerad vård för patientgruppen med sällsynta sjukdomar.

Utöver barnhälsovård och sällsynta sjukdomar finns delar i
överenskommelsen som rör bland annat förbättrad läkemedelsinformation,
patientsäkerhet och uppföljning inom primärvården.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Satsningar på förbättrad psykisk
hälsa viktigt uppdrag för
Folkhälsomyndigheten 2018
Publicerad 27 december 2017 Uppdaterad 27 december 2017

Regeringen fortsätter att stärka arbetet med psykisk
hälsa och ger Folkhälsomyndigheten flera uppdrag för
2018 i myndighetens regleringsbrev. De ska bland
annat utveckla samordningen av det nationella arbetet
inom området psykisk hälsa, stödja
kunskapsutvecklingen och fördela pengar till ideella
organisationer för att motverka psykisk ohälsa.
Satsningarna är tänkta att vara långsiktiga och
återkommande.
– Genom bättre samordning och kunskapsspridning på nationell nivå, och
genom att stödja de många engagerade ideella aktörer som arbetar med
psykisk hälsa och suicidprevention, så kan vi också växla upp arbetet säger
socialminister Annika Strandhäll. 

Nationell samordning och styrning med kunskap inom områdena
psykisk hälsa och suicidprevention
Folkhälsomyndigheten ska utveckla samordning och samverkan mellan
berörda myndigheter och aktörer, ställa samman kunskap och följa upp inom
området psykisk hälsa och suicid. Myndigheten får 15 miljoner kronor för
uppdraget.  

Stöd till kunskapsutveckling
Folkhälsomyndigheten får 35 miljoner kronor för att stödja och utveckla
kunskap inom området psykisk hälsa på regional och lokal nivå. Det handlar
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om att främja samverkan, ta fram, sprida och följa upp ny kunskap. 

I uppdraget ingår också att fördela upp till 15 miljoner kronor i
verksamhetsbidrag till ideella organisationer som bedriver främjande och
förebyggande arbete inom området psykisk hälsa och suicidprevention.

Barn och unga i migration
Folkhälsomyndigheten får fördela 10 miljoner kronor under 2018 till ideella
organisationer som förebygger och främjar verksamhet för att motverka
psykisk ohälsa hos barn och unga som är asylsökande eller nyanlända.
Bidraget betalas ut i form av verksamhetsbidrag och projektbidrag.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Lagförslag om slopad Karensdag -
regeringen föreslår nytt rättvisare
avdrag
Publicerad 27 december 2017 Uppdaterad 27 december 2017

Regeringen föreslår i ett lagförslag, en lagrådsremiss,
att avskaffa karensdagen och införa ett karensavdrag för
att ge rättvisare förutsättningar för olika yrkesgrupper
vid sjukfall. Förslaget förbättrar framförallt för
yrkesgrupper som jobbar obekväma tider, inte minst i jul
och nyårstider. Exempelvis undersköterskor,
sjuksköterskor, brandmän och poliser.
- Karensdagen är orättvis mot alla som jobbar kvällar eller över jul och nyår i
välfärden. Det är ofta undersköterskor och personliga assistenter som
drabbas hårdast, säger socialminister Annika Strandhäll.

Ett karensavdrag föreslås ersätta den nuvarande karensdagen, både i
socialförsäkringsbalken och i lagen om sjuklön. De flesta arbetstagare får
sjuklön vid korta sjukfall och idag finns en karensdag som gör att du inte får
någon ersättning första dagen. Regeringen föreslår nu att systemet skrotas till
förmån för ett karensavdrag på 20 procent av en genomsnittlig
veckoersättning i form av sjuklön. Detta för att inte missgynna arbetsgrupper
som har andra arbetsförhållanden än 40 timmars veckor och kontorstider.

Den närmare beräkningen av karensavdrag kommer att bestämmas i
kollektivavtal mellan arbetsmarknadens parter för att kunna passa olika
yrkesgrupper så väl som möjligt. Detta gör att ett införande kan ske först
efter förhandlingar mellan arbetsmarknadens parter. Karensavdraget
kommer föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.
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Syftet med ett karensavdrag är i första hand att uppnå en mer rättvis självrisk
i samband med sjukfrånvaro. Nuvarande karensdagens utformning slår olika
för olika grupper på arbetsmarknaden. För arbetstagare med koncentrerad
arbetstid kan reglerna göra att en relativt stor del av inkomsten försvinner
om karensdagen infaller under en dag med ett långt arbetspass på obekväm
arbetstid.

Med ett karensavdrag avses ett avdrag från sjuklönen, alternativt
sjukpenningen, som görs inledningsvis i en sjukperiod och som ska ses som
en självrisk för den enskilde i sjukförsäkringen. Syftet med förändringen är
även att avdraget blir detsamma för den som blir sjuk oavsett när
sjukfrånvaron inträffar.

Regeringen är överens med Vänsterpartiet om detta lagförslag.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

1414 miljoner kronor för en bättre
psykisk hälsa och psykiatri
Publicerad 22 december 2017 Uppdaterad 22 december 2017

1414 miljoner kronor för en bättre psykisk hälsa och
psykiatri Regeringen och Sveriges Kommuner och
Landsting beslutade på torsdagen om en ny
överenskommelse för insatser inom området för psykisk
hälsa under 2018.
Genom överenskommelsen fördelas merparten av såväl de budgetsatsningar
som presenterats i år som tidigare år på detta område, och bygger på den
budgetöverenskommelse regeringen slutit med Vänsterpartiet.
Överenskommelsen fokuserar på såväl vuxna som barn och unga.

– Psykisk ohälsa är ett stort och växande samhällsproblem, och den
vanligaste orsaken till sjukskrivningar. Sjukvården måste bli bättre på att
möta människor som lider av psykisk ohälsa, och därför höjer vi nu
ambitionerna kraftigt, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Satsningen som görs för att förstärka både primärvård och specialiserad
psykiatri för vuxna stödjer ett väldigt viktigt arbete i landsting och regioner.
Jag är också glad över att vi är överens om ytterligare resurser till barn- och
ungdomspsykiatrin, första linjens psykiatri och ungdomsmottagningar, som
länge har haft ett ökande tryck, säger Anders Henriksson, 1:e vice
ordförande för SKL.

Överenskommelsen innehåller flera olika delar.

350 miljoner kronor fördelas till landsting/regioner för att genomföra
utvecklingsinsatser på området, i enlighet med inriktningen i
överenskommelsen. Detta är 100 miljoner kronor mer än 2017.
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350 miljoner kronor fördelas till kommunerna för att genomföra
utvecklingsinsatser på området, i enlighet med inriktningen i
överenskommelsen. Detta är 100 miljoner kronor mer än 2017.

220 miljoner kronor fördelas till landstingen/regionerna för att stärka
primärvårdens insatser vad gäller psykisk ohälsa i alla åldrar. Detta är en
ny satsning för 2018.

250 miljoner kronor fördelas till landstingen/regionerna för att stimulera
och rusta initiativ för barn och unga med psykisk ohälsa. Medlen ska
bidra till en ökad tillgänglighet och förstärkning av stöd och behandling
för barn och unga. Satsningen är bland annat riktad till barn- och
ungdomspsykiatrin och första linjens vård för psykisk ohälsa. Detta är
100 miljoner kronor mer än i 2017 års överenskommelse.

130 miljoner kronor fördelas till kommuner och landsting för att
förstärka ungdomsmottagningarnas arbete med psykisk hälsa.

För att stimulera samordning och ytterligare initiativ för att öka
brukarmedverkan i kommuner och landsting erhåller landstingen 24
miljoner kronor. Detta är en ny satsning för 2018.

40 miljoner kronor fördelas till landstingen för insatser som förbättrar
tillgången till insatser för att motverka psykisk ohälsa hos barn och unga
i gruppen asylsökande och nyanlända. Detta är en ny satsning för 2018.

Utöver medlen till landsting, regioner och kommuner går 30 miljoner kronor
till SKL:s nationella arbete med utveckling och administration inom ramen
för satsningen. 10 miljoner kronor går till utvecklingsarbete på nationell nivå
inom primärvårdssatsningen. Ytterligare 10 miljoner kronor går till att
fortsätta det arbete som inleddes 2017 med att utveckla upp till sex regionala
resurscentra i nära samverkan med kommuner och landsting/regioner samt
berörda myndigheter.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Hur jämlik är svensk idrott?
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

Centrum för idrottsforskning (CIF) ska under 2018
genomföra en fördjupad analys av jämlikheten inom
idrotten. CIF ska bland annat titta på hur idrottandet
skiljer sig över landet, hur människors ekonomiska och
sociala förutsättningar påverkar idrottande, samt även
föra fram goda exempel.
– Idrottsrörelsen är en otroligt viktig del av den svenska modellen – den
leder till hälsa, glädje och gemenskap och den bygger Sverige starkare.
Samtidigt vet vi att klyftorna har ökat och därför är det viktigt att få veta mer
om hur idrottandet ser ut i dag och hur vi kan bli bättre på att nå fler, säger
idrottsminister Annika Strandhäll.

Det statliga stödet till idrotten uppgår 2018 till knappt 2 miljarder kronor och
ska syfta till att göra det möjligt för alla människor att utöva idrott.
Gymnastik- och idrottshögskolan, Centrum för idrottsforskning (CIF) ska
analysera hur det statliga och kommunala stödet används för människors
idrottande och motionerande. De ska särskilt utgå från människors
bostadsförhållanden samt socioekonomiska, men även personliga och
kulturella förutsättningar.

Beslutet fattades på måndagens regeringssammanträde och uppdraget ska
redovisas senast den 15 maj 2019.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ordning och reda i vården med
Göran Stiernstedt
Publicerad 20 december 2017 Uppdaterad 20 december 2017

Regeringen har fattat beslut om direktiv till utredningen
”Ordning och reda i vården” som ska ledas av Göran
Stiernstedt. Syftet är att utreda olika möjligheter att
säkerställa att vårdens pengar går till just vård, och att
den som har det största behovet av hälso- och sjukvård
också ges företräde till vården. Vinst som incitament
kan motverka intentionerna i hälso- och sjukvårdslagen.
– Vi måste säkerställa att vårdens pengar går till en bra vård för dem som
behöver den mest. Då måste vi titta på alla de risker och hinder som finns för
det – inte minst vårdens kostsamma och patientosäkra beroende av
bemanningspersonal, säger socialminister Annika Strandhäll.

Inriktningen på direktiven har delvis presenterats i en artikel på DN-Debatt
den 3/12. För att åstadkomma att skattemedel ska gå till vad de är avsedda
för inom sjukvården är regeringen och Vänsterpartiet överens om att det
behövs en utredning som tittar på hur detta på bästa möjliga sätt ska lösas.
Idag presenteras direktiven i sin helhet, och nytt är bland annat att
utredningen ska kartlägga och analysera användandet av stafettläkare och
annan hyrpersonal inom vården. Utredningen ska också lämna förslag på hur
kontinuerlig vård kan främjas genom att minska användandet av inhyrd
vårdpersonal. Utredningen bygger på en överenskommelse mellan regeringen
och Vänsterpartiet.

Utredningen ska presentera ett första delbetänkande senast den 15 juni 2018,
och sitt slutbetänkande den 31 december 2018. Den ska ledas av Göran
Stiernstedt, som utöver att han är läkare även bland annat lett utredningen
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Effektiv vård, och varit chef för avdelningen för vård och omsorg på
Sveriges Kommuner och Landsting.

– Jag är glad över att Göran Stiernstedt tackat ja till att utreda denna mycket
centrala fråga. Utan ordning och reda i vården kommer vi inte att kunna
möta framtidens vårdbehov. Jag ser fram emot att ta del av hans kommande
förslag, säger socialminister Annika Strandhäll.

I uppdraget ingår att:

Med utgångspunkt i tillitsbaserad styrning analysera och överväga olika
alternativ vad gäller vilka styrsystem för hälso- och sjukvården som bäst
överensstämmer med målsättningarna i hälso- och sjukvårdslagen, och
med principen om vård efter behov på lika villkor till hela befolkningen.
Det innefattar att med denna utgångspunkt även se över lagen om
valfrihetssystem, förkortad LOV. Analys och överväganden av hur
systemen kan förändras och utvecklas ska tas fram efter dialog med
professionerna, så att systemet gynnar en utveckling där deras kunskap
och erfarenhet tas tillvara.

Utifrån Tillitsdelegationens delbetänkande kartlägga och analysera
möjligheter och begränsningar att via förändringar i vårdsystemens
ersättnings- och finansieringsmodeller främja en behovsstyrd vård.

Följa upp och redovisa om skillnader i vårdutnyttjande varierar mellan
patientgrupper med olika socioekonomiska förutsättningar.

Kartlägga och analysera användandet av stafettläkare och annan inhyrd
vårdpersonal, i öppenvården såväl som i slutenvården och lämna förslag
på hur en kontinuerlig vård kan främjas genom att minska användandet
av inhyrd vårdpersonal.

Utreda behov och förutsättningar för, samt för- och nackdelar med att
införa viss tillståndsprövning eller alternativ till sådan prövning inom
hälso- och sjukvårdsområdet. Utredningen ska exempelvis analysera
förutsättningarna med utgångspunkt i den modell som
Ägarprövningsutredningen och Välfärdsutredningen föreslår för
socialtjänstlagen, lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade,
förkortad LSS, och verksamhet enligt skollagen.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer till idrotten under
mandatperioden
Publicerad 20 december 2017 Uppdaterad 20 december 2017

I förra veckan beslutade regeringen om statens stöd till
idrotten för 2018. Nästa år ökar stödet med 19 miljoner
kronor, vilket betyder att idrotten nästa år får 227
miljoner kronor mer i stöd jämfört med 2014.
– Vi har genom att uppfylla vårt vallöfte visat att vi prioriterat idrotten under
hela mandatperioden. En självständig och stark idrottsrörelse är en viktig del
av den svenska modellen. Idrotten är en folkrörelse som bidrar till glädje och
hälsa, men den är också en brobyggare som skapar gemenskap och ett
samhälle som håller ihop, säger idrottsminister Annika Strandhäll.

I dag är det endast 44 procent av pojkarna och 22 procent av flickorna som
når den rekommenderade nivån av fysisk aktivitet. Därför gör regeringen en
särskild satsning på 30 miljoner kronor för att idrottsrörelsen ska kunna vara
med och bidra till regeringens initiativ om daglig rörelse i skolan. Syftet är att
nå de barn och ungdomar som rör sig för lite.

Under mandatperioden har även en särskild integrationssatsning gjorts på 64
miljoner kronor per år som riktar sig till nyanlända, samt en satsning på idrott
i socialt utsatta områden som nästa år uppgår till 14 miljoner kronor.

Det samlade stödet till idrotten uppgår 2018 till knappt 2 miljarder kronor, 1
954 miljoner kronor. Stödet fördelas av Riksidrottsförbundet, som just nu
genomför en översyn av hur dessa medel fördelas, bland annat utifrån ett
jämställdhetsperspektiv.

Utöver stödet till idrotten har regeringen tidigare i budgetpropositionen för
2018 aviserat att ge stöd på 300 miljoner kronor för att göra det möjligt för
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kommunerna att erbjuda avgiftsfri simskola för barn samt att
undervisningstiden i idrott och hälsa i grundskolan kan utökas med 100
timmar från och med hösten 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Kraftiga åtgärder för ett tryggare
och mer hållbart
premiepensionssystem på remiss
Publicerad 19 december 2017

Idag tas nästa steg för ett tryggare och hållbarare
fondtorg. De sex partier som står bakom
pensionssystemet och därför ingår i Pensionsgruppen
är överens om att remittera en
departementspromemoria som innehåller kraftfulla
åtgärder för att snabbt säkra pensionsspararnas
intressen.
Premiepensionssystemet är den fonderade delen av det allmänna
pensionssystemet vars syfte är att ge trygghet under ålderdomen. Under
senare tid har det visat sig att oseriösa aktörer utnyttjat systemet genom
metoder som inte hör hemma i ett allmänt socialförsäkringssystem.
Pensionsgruppens sex partier är därför överens om att ta krafttag för att
premiepensionssystemet ska bli tryggt.

Regeringen gav mot den bakgrunden Pensionsmyndigheten och
Finansinspektionen i uppdrag att ta fram åtgärder som stärker
premiepensionssystemet och stoppar oseriösa fondförvaltare.
Pensionsmyndigheten återrapporterade till regeringen i juni och det så
kallade 30-punktsprogrammet har sedan dess beretts i Regeringskansliet.
Utöver förslagen i 30-punktsprogrammet kommer ett hållbarhetskrav att
introduceras.

- De senaste åren har en rad skandaler och potentiellt brottsliga gärningar
uppdagats bland de valbara fonder på fondtorget. Detta är oacceptabelt.
Utöver dagens åtgärder som syftar till att göra fondtorget tryggare innehåller
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förslaget ett krav på att endast fonder med ett aktivt hållbarhetsarbete tillåts
på fondtorget, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Regeringens förslag innebär bland annat att kvantitativa krav på fonders
storlek, krav på verksamhets- och avkastningshistorik samt krav på att en
viss andel av fondens tillgångar ska förvaltas utanför premiepensionens
fondtorg införs. Tidsplanen är att lämna över en proposition till Riksdagen
under våren och att åtgärderna ska vara på plats till juli 2018.

Åtgärderna kommer göra fondtorget mer tryggt men kommer fortfarande
vara svårt att överblicka, vilket gör det svårt att upprätthålla en tillräcklig
tillsyn och för den enskilde att välja. Därför har Pensionsgruppen beslutat – i
den nya överenskommelsen som presenterades i förra veckan – att dagens
öppna fondtorg ska göras om till ett tryggt fondtorg med kontrollerade och
professionellt upphandlade fonder. En konsekvens av dessa åtgärder är att
antalet fonder kommer minska avsevärt.

- Vi politiker måste ta ett större ansvar för premiepensionssystemet. Det
måste utgå ifrån hur människor faktiskt agerar och det ska vara nolltolerans
mot det fusk vi hittills sett. Det är därför ett styrkebesked att vi över
blockgränserna har kommit överens om att få på plats ett nytt tryggt och
hållbart premiepensionssystem, säger Pensionsgruppens ordförande och
socialminister Annika Strandhäll.

Pensionsgruppen består av företrädare för Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressträff om ordning och reda i
vården
Publicerad 19 december 2017 Uppdaterad 19 december 2017

Socialminister Annika Strandhäll presenterar utredare
och direktiv för utredningen ”Ordning och reda i
vården”, som regeringen tillsätter efter en
överenskommelse med Vänsterpartiet.

Tid: 20 december 2017 kl. 12.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad

Utredaren deltar på pressträffen. Pressträffen kommer att webbsändas på
regeringens hemsida.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tar emot Utredningen
om en modern föräldraförsäkring
Publicerad 18 december 2017 Uppdaterad 18 december 2017

Idag tar socialminister Annika Strandhäll emot
slutbetänkandet från Utredningen om en modern
föräldraförsäkring. Syftet har varit att identifiera problem
och föreslå åtgärder för att föräldraförsäkringen i högre
grad än idag ska bidra till jämställdhet på
arbetsmarknaden, ett jämställt föräldraskap och även
fortsatt bidra till goda uppväxtvillkor för barn.
Utredningen tillsattes av regeringen den fjärde februari 2016 och har letts av
utredare Lars Arrhenius.

─ Föräldraförsäkringen är en mycket viktig del av den svenska modellen
som har byggt vårt land så framgångsrikt. Därför är det centralt att
försäkringen utvecklas i takt med samhället. Nu ser jag fram mot att sätta
mig in i detaljerna och remittera utredningens förslag, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Enligt uppdraget ska utredningen lämna förslag som innebär att försäkringen
i större utsträckning blir ändamålsenlig, tydlig och enklare att administrera.

Utredningen lämnar flera förslag för att åstadkomma en mer jämn fördelning
av föräldrapenning och föräldraledighet samt en försäkring som sätter
barnets bästa i centrum. Utredningens tre centrala förslag är:

Nya åldersgränser och ny fördelning över tid. 390 dagar ges till barnets
treårsdag, efter det ges 10 dagar per år tills barnet fyllt 10 år.
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Ytterligare reserverade dagar. Totalt reserveras 5 månader per förälder,
en tredjedel av försäkringen är fortsatt fritt överförbar.

Ökade möjligheter för olika familjekonstellationer att använda
föräldrapenning. Utredningen föreslår att gruppen som kan ta del av
föräldrapenning utökas till att också innefatta sambo samt föreslår att 30
dagar per förälder är fritt överförbara till annan försäkrad.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen och SKL överens på
fyra viktiga vårdområden
Publicerad 15 december 2017

Styrelsen för Sveriges Kommuner och Landsting har
godkänt fyra överenskommelser mellan regeringen och
SKL på vårdområdet.
De fyra överenskommelserna är:
1. Patientmiljarden
2. Kortare köer i cancervården
3. Kvalitetsregister
4. Försäkringsmedicinska utredningar

Överenskommelserna omfattar närmare 2 miljarder kronor, där majoriteten
går till landstingen och regionerna.

– Vi satsar på en trygg och modern vård i hela landet. Patientmiljarden och
överenskommelsen om kortare köer i cancervården är viktiga pusselbitar för
att kapa vårdköerna och förbättra tillgängligheten, säger socialminister
Annika Strandhäll

– De överenskommelser vi nu träffat med regeringen kommer att bidra till en
fortsatt god utveckling av vården och vara till gagn för både patienter och
personal. Vi är särskilt nöjda med satsningen på primärvården och
cancervården, men även att vi kan fortsätta att utveckla kvalitetsregister för
en kunskapsbaserad sjukvård, säger Anders Henriksson, 1:e vice ordförande
SKL.

1.Patientmiljarden

https://www.regeringen.se/


Patientmiljarden är en budgetsatsning som presenterades i
budgetpropositionen för 2018. I och med överenskommelsen är detaljerna
klara. 490 miljoner kronor ska gå till landsting och regioner för att stötta
införandet av den förstärkta vårdgarantin i primärvården som regeringen vill
införa från den 1 januari 2019, där patienten inom tre dagar ska få en
medicinsk bedömning från legitimerad vårdpersonal (jämfört med dagens sju
dagar för att få träffa läkare). Landsting och regioner ska även förbereda för
att kunna mäta uppfyllnaden av det nya förslaget till vårdgaranti.

490 miljoner kronor ska också gå till att stödja införandet av patientkontrakt,
som idag finns som pilotprojekt i tre landsting och regioner. Landsting och
regioner ska under 2018 säkerställa att man har rutiner för att erbjuda
patienter fast vårdkontakt samt se till att patienter i högre grad kan få en tid
till nästa vårdkontakt direkt i handen och få tider anpassade till egna
önskemål och behov. Under 2018 kommer ett utvecklingsarbete för att
närmare specificera form och innehåll för patientkontrakten att bedrivas.

Landsting och regioner ska skicka in årliga handlingsplaner under de år
patientmiljarden ska finnas (2018-2021). Från 2019 ska de redovisa hur man
lyckas med att uppnå vårdgarantins fyra olika mått, såväl nya som gamla,
och redovisa för vilka åtgärder man planerar för att förbättra tillgängligheten.
I överenskommelsen finns också insatser för att åstadkomma
erfarenhetsutbyte mellan landsting och regioner.

2. Kortare väntetider i cancervården

Kortare väntetider i cancervården är en fortsättning på en pågående satsning
från regeringen. För 2018 fördelas 500 miljoner kronor, i och med
överenskommelsen är detaljerna hur dessa pengar ska fördelas klara.

391 miljoner fördelas mellan landsting och regioner som stimulansmedel.
Utbetalning av dessa medel sker i början på april och i slutet av november
2018. I april får de landsting och regioner som fortsätter att införa
standardiserade vårdförlopp i enlighet med denna överenskommelse 195 000
000 kronor. Till de landsting och regioner som lämnar in en redovisning för
hur de har arbetat enligt inlämnad handlingsplan under 2018 fördelas 196
000 000 kronor i den andra utbetalningen. I redovisningen ska det framgå att
de tre nya standardiserade vårdförloppen har införts senast den 1 november
2018.

Resterande medel fördelas genom SKL och relevanta myndigheter för att
genomföra överenskommelsens olika delar.



Regeringen genomförde under våren och sommaren 2017 ett rådslag om
framtidens cancervård. Detta tas med i det fortsatta arbetet med en långsiktig
inriktning för arbetet med cancervården som regeringen aviserade i
budgetpropositionen för 2018.

I och med överenskommelsen tillförs ytterligare tre cancerdiagnoser som
standardiserade vårdförlopp. Det är vulvacancer, neuroendokrina
buktumörer och buksarkom som nu tillförs de 28 diagnoser som redan är
införda.

Överenskommelsen omfattar också bland annat mötesplats för
kunskapsutbyte, preventivt arbete och tidig diagnostik av hudcancer samt ett
stöd till generellt införande av screening för tjock- och ändtarmscancer.

3. Stöd till nationella kvalitetsregister

Stöd till nationella kvalitetsregister är en överenskommelse mellan
regeringen och SKL som fördelar 200 miljoner kronor, där majoriteten går
till grundanslag till registren. Staten står för hälften av satsningen.
De nationella kvalitetsregistren utgör en stor tillgång för svensk hälso- och
sjukvård och omsorg och har bidragit till de goda resultat för patienterna som
svensk sjukvård kan uppvisa i internationella jämförelser. Det finns många
exempel på att kvalitetsregistren har bidragit till färre vårdskador samt till att
variationen mellan olika enheter minskat och framför allt till minskat lidande
och bättre livskvalitet för patienterna. Det finns i dagsläget ett 100-tal
kvalitetsregister som får nationellt stöd. Registren täcker flera olika områden
så som cancer, lungsjukdomar, psykiatri och tandvård m.m.

I enlighet med denna överenskommelse ska landstingen, regionerna och
staten verka för att förändra och vidareutveckla systemet för nationella
kvalitetsregister. Målet är kvalitetsregister som används och utjämnar
skillnader, som ett viktigt stöd för att uppnå en kunskapsbaserad och jämlik
hälsa och resurseffektiv vård och omsorg. En ny ledningsfunktion inrättas
också under 2018.

4. Överenskommelsen om försäkringsmedicinska
utredningar

Överenskommelsen om försäkringsmedicinska utredningar syftar till att möta
den enskildes och Försäkringskassans behov i vissa fall av fördjupade
underlag i form av försäkringsmedicinska utredningar. Underlagen ska ge en



fördjupad beskrivning av sjukdomens konsekvenser för individens
funktionstillstånd och förmåga till aktivitet.
I vissa ärenden finns det behov av försäkringsmedicinska utredningar som
baseras på enbart en läkares utredning, s.k. särskilt läkarutlåtande (SLU). I
andra ärenden finns det behov av en teambaserad medicinsk utredning
(TMU) med inslag av flera kompetenser inom hälso- och sjukvården.

Regeringen och SKL har sedan 2010 ingått överenskommelser om att ge
ersättning till landstingen som levererat försäkringsmedicinska utredningar i
form av SLU och TMU, den nya överenskommelsen omfattar 250 miljoner
kronor för ersättning till landsting och regioner som, inom föreskriven tid,
levererar dessa undersökningar efter beställning från Försäkringskassan.
Försäkringskassan ansvarar för att flödet av beställningar görs på ett sådant
sätt att landsting och regioner ges förutsättningar att utföra sådana
utredningar.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förändring av
Pensionsmyndighetens styrelse
Publicerad 15 december 2017 Uppdaterad 15 december 2017

Regeringen har fattat beslut om förändringar i
Pensionsmyndighetens styrelse. Ny ledamot är Eva
Vestin, IT-chef på Swedavia som tidigare har haft höga
IT-tjänster på bland annat Folksam, Astra Zeneca och
Vattenfall. Hennes kompetens möter behovet av
kunnande inom IT.
– För regeringen är det viktigt att stärka IT-kompetensen och säkerställa att
IT-säkerheten står högt på myndigheternas agenda också på styrelsenivå.
Därför ser vi att Eva Vestin kommer vara en tillgång, säger socialminister
Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

En närmare och snabbare vård –
regeringen föreslår förstärkt
vårdgaranti
Publicerad 15 december 2017

Regeringen beslutade på onsdagen om lagförslag kring
en förstärkt vårdgaranti i primärvården. Tanken är att
den vårdsökande redan inom tre dagar ska få en
medicinsk bedömning från legitimerad
sjukvårdspersonal, anpassat utifrån de egna behoven.
Dessutom föreslås att det i hälso- och sjukvårdslagen
ska slås fast att landstingen som huvudregel ska
organisera vården nära befolkningen. Detta är en viktig
del i det pågående arbetet med att stärka den nära
vården i Sverige och korta köerna till vården.
– Med en snabb första vårdkontakt och medicinsk bedömning blir också hela
vårdkedjan både snabbare och enklare. En förstärkt nära vård är en hörnsten
i arbetet med att kapa vårdköerna, säger socialminister Annika Strandhäll.

Lagförslaget finns i en lagrådsremiss som bygger på det första betänkandet
från Anna Nergårdhs utredning god och nära vård. (SOU 2017:53). Förslaget
om en förstärkt vårdgaranti är tänkt att ersätta dagens regel att man inom sju
dagar ska få träffa en läkare.

Utöver lagförslagen tydliggörs också att regeringen ser behovet av en
långsiktig förstärkning av den nära vården, med primärvården som bas. Detta
är del en pågående omstrukturering av svensk sjukvård som bygger på den
tidigare utredningen Effektiv vård av Göran Stiernstedt. Något förenklat har
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Sverige en sjukvård där, jämfört med andra länder, en relativt liten del av
vården bedrivs nära patienten. Vård som hade kunnat bedrivas på
vårdcentraler eller hos familjeläkare finns i stället på sjukhus. Det försämrar
tillgängligheten och möjligheten till en kontinuerlig, trygg vårdkontakt.
Genom en långsiktig omstrukturering där den nära vården stärks kan vi göra
något åt detta och bättre sätta patientens behov i centrum. Den föreslagna
lagändringen om att vården som huvudregel ska organiseras nära
befolkningen är också en del av detta arbete.

Från 2018 till 2021 utgår också en årlig patientmiljard som bland annat ska
vara ett stöd till införandet av denna förstärka vårdgaranti. Detaljerna kring
hur den ska användas ska specificeras i en överenskommelse mellan
regeringen och SKL.

Beslutet om en förstärkt vårdgaranti fattas i två steg. Vårdgarantins fyra
olika mått är lagreglerade vad gäller definitionen av måtten, medan
tidsgränserna är förordningsreglerade. I lagrådsremissen föreslås därför att
landstingens skyldighet att inom en viss tid erbjuda besöksgaranti hos läkare
inom primärvården ändras till att den enskilde inom en viss tid ska få en
medicinsk bedömning av läkare eller annan legitimerad hälso- och
sjukvårdspersonal inom primärvården. Regeringen planerar därefter
förordningsändring som innebär att tidsgränsen sätts till tre dagar.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen och SKL presenterar
överenskommelser inom hälso-
och sjukvården för en trygg och
nära vård
Publicerad 14 december 2017 Uppdaterad 14 december 2017

Sjukvårdsminister Annika Strandhäll och Anders
Henriksson,1:e vice ordförande för Sveriges Kommuner
och Landsting (SKL), bjuder in till pressträff fredag den
15 december för att presentera centrala
överenskommelser inom hälso- och sjukvården.

Tid: 15 december 2017 kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Presslegitimation krävs. Pressträffen kommer även att webbsändas.

Kontakt:

Karin Boman Röding
Pressekreterare hos socialminister Annika Strandhäll
076-1166562
karin.boman.roding@regeringskansliet.se

Helene Lindstrand
Presschef SKL
072-569 88 40
helene.lindstrand@skl.se

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Bolund går igenom
ny pensionsuppgörelse - Ny tid: kl
10.00
Publicerad 14 december 2017

Annika Strandhäll och Per Bolund bjuder in till
pressbreifing för att gå igenom förslagen i detalj och
svara på frågor. Ny tid är kl. 10.00 i riksdagens
presscenter.
Pensionsgruppens expert och sekreterare finns tillgänglig i samband med
detta.
Tid: Torsdagen den 14 december Ny tid: kl 10.00
Plats: Riksdagens presscenter.

Kontakt:
För Socialdemokraterna, Annika Strandhäll och övergripande frågor: Victor
Harju, 072-504 36 70

För Miljöpartiet och Per Bolund: Anna Söderström, 072-532 17 13

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pensionsgruppen kommenterar ny
uppgörelse
Publicerad 14 december 2017 Uppdaterad 14 december 2017

Idag, torsdagen den 14 december klockan 09:00, finns
representanter för de sex partierna bakom
pensionsöverenskommelsen tillgängliga för
kommentarer i Bankhallen, Riksdagen.
Det går att läsa mer om överenskommelsen i detta pressmeddelande

Debattartikel på Dagens Nyheters webbsida

Överenskommelsen i sin helhet finns tillgänglig här

Kontakt:

För Socialdemokraterna, Annika Strandhäll och övergripande frågor: Victor
Harju, 072-504 36 70
För Moderaterna: Charlie Levin Forsberg, 072-567 22 83
För Liberalerna: Adam Alfredsson, 070-298 67 90
För Centerpartiet: Terje Frennefalk, 076-136 20 99
För Kristdemokraterna: Sabina Jansson, 070-764 53 52
För Miljöpartiet och Per Bolund: Anna Söderström, 072-532 17 13

Strandhäll och Bolund går igenom ny uppgörelse

Annika Strandhäll och Per Bolund bjuder in till pressbreifing för att gå
igenom förslagen i detalj och svara på frågor.

https://www.regeringen.se/


Pensionsgruppens expert och sekreterare finns tillgänglig i samband med
detta.

Tid: Torsdagen den 14 december kl. 09:45
Plats: Riksdagens presscenter.

Kontakt:
För Socialdemokraterna, Annika Strandhäll och övergripande frågor: Victor
Harju, 072-504 36 70

För Miljöpartiet och Per Bolund: Anna Söderström, 072-532 17 13



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Blocköverskridande
överenskommelse för långsiktigt
höjda och trygga pensioner
Publicerad 14 december 2017 Uppdaterad 14 december 2017

Det är snart 20 år sedan det svenska pensionssystemet
kom på plats. I grunden är det ett sunt och bra system
men sedan det infördes har mycket förändrats. Under
de senaste åren har systemet därför setts över och
slutsatsen är att det behöver utvecklas och
moderniseras. Partierna som står bakom
pensionssystemet har därför kommit överens om att
renovera pensionssystemet för att säkra långsiktigt
höjda, hållbara och trygga pensioner.
– Vi är alla överens och tar nu ett helhetsgrepp och renoverar det svenska
pensionssystemet för att höja pensionerna och öka tryggheten för både
dagens och framtidens pensionärer, säger Annika Strandhäll, ordförande i
Pensionsgruppen, och Per Bolund, ansvarig för AP-fonderna och
premiepension i regeringen.

Pensionsgruppen består av de partier som nu står bakom det svenska
pensionssystemet och principen är att det behöver råda konsensus kring
förändringar i pensionssystemet. Bakom den nya överenskommelsen står:
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna,
Kristdemokraterna och Miljöpartiet.

– I takt med att vi lever längre måste vi också jobba längre om pensionerna
ska kunna fortsätta växa. Denna överenskommelse är ett viktigt steg mot ett
längre arbetsliv och därmed högre pensioner och mer resurser till välfärden,

https://www.regeringen.se/


säger allianspartiernas fyra företrädare i Pensionsgruppen.

Pensionsgruppen är överens om:

1. Ett reformerat och förstärkt grundskydd.
Grundskyddet för de ekonomiskt mest utsatta pensionärerna ska höjas.
Bland annat kommer garantipensionen utökas med ett tilläggsbelopp för de
pensionärer som har det tuffast. Taket i bostadstillägget ska höjas för att
möta att hyrorna stigit. Personer med garantipension ska även kunna
förbättra sin ekonomi genom att jobba längre. Det ska fortsatt vara tydligt
ekonomiskt bättre att ha arbetat jämfört med nivån på grundskyddet.

Grundskyddet i pensionssystemet består av garantipensionen,
bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet. Ett utredningsförslag
presenteras i februari 2018.

2. Ett reformerat premiepensionssystem.
Premiepensionen görs om för att ge bättre trygghet och högre framtida
pensioner. Staten kommer ta ett större ansvar för att det inte ska kunna
finnas aktörer på finansmarknaden som lurar till sig våra framtida pensioner.
Som ett led i detta ska Pensionsmyndighetens 30-punktsprogram, som höjer
kraven för att vara verksam på dagens fondtorg, införas snarast. Detta
kompletteras av ett hållbarhetskrav som gäller för samtliga fonder på
fondtorget.

Förvalet (Sjunde AP-fonden) är utgångspunkten i systemet där staten
ansvarar för att ge en kostnadseffektiv, trygg och stabil pensionsförsäkring
under hela livet utan krav på kunskap eller egna åtgärder för spararen.
Målsättning är en avkastning som långsiktigt överstiger inkomstindex.
Risknivån i förvalet ska utredas för att säkerställa att den är rimlig. För den
som väljer att göra aktivt val kommer kapitalet placeras på ett tryggt,
kontrollerat och professionellt upphandlat fondtorg. En konsekvens av 30-
punktsprogrammet och det upphandlade fondtorget är att antalet fonder
minskar avsevärt jämfört med i dag.

3. Långsiktigt hållbara pensioner.
I Sverige lever vi allt längre, sedan pensionsöverenskommelsen på plats har
medellivslängden ökat med 2,4 år. Det är positivt, men innebär att
pensionerna som andel av slutlönen blir allt lägre eftersom de måste räcka
under en längre tid. För att upprätthålla bra pensioner behöver arbetslivet
förlängas och bli mer hållbart. Vi behöver få fler arbetade timmar i svensk



ekonomi.

Förändringarna bygger i huvudsak på de förslag som lämnades i
Pensionsåldersutredningen (SOU 2013:25) men även på den
avsiktsförklaring som arbetsmarknadens parter ställde sig bakom 2016.
Förändringarna innebär att alla pensionsåldergränser och motsvarande
åldersgränser i trygghetssystemen (exempelvis sjukförsäkring och a-kassa)
höjs och att dessa sedan kopplas till utvecklingen av medellivslängden. Hur
stor del av livslängdsökningen som bör påverka riktåldern liksom den
närmare tekniska konstruktionen behöver utredas vidare.

Det kommer fortfarande vara möjligt, likt i dag, att bestämma när man vill gå
i pension, så länge man uppnått lägsta åldern.

Lägsta åldern när det går att ta ut allmän pension höjs:

- 2020 från 61 till 62 år
- 2023 från 62 till 63 år
- 2026 från 63 till 64 år

Rätten att stanna kvar på arbetsmarknaden, LAS-åldern, höjs:

- 2020 från 67 till 68 år
- 2023 från 68 till 69 år

Åldern för när det går att ta ut garantipension höjs:

- 2023 från 65 till 66 år
- 2026 från 66 till riktåldern (dvs. den knyts till medellivslängdsökningen)
Pensionsgruppen är överens om att personer med ett långt arbetsliv, minst 44
år, ska omfattas av övergångsbestämmelse så att de även framöver ges rätt
till garantipension från 65 års ålder.

Reformen ska vara statsfinansiellt neutral. Pensionsgruppen är överens om
att pensionerna i första hand ska upprätthållas genom ett längre arbetsliv,
men att avgiften till pensionssystemet ska analyseras vidare.

4. Arbetsmiljö- och utbildningsrelaterade åtgärder för ett hållbart
arbetsliv.
För långsiktigt trygga och hållbara pensioner krävs en större omställning än
bara förändringar i pensionssystemet. Det krävs att arbetslivet blir mer



jämställt, hållbart, flexibelt och modernt. Det är nödvändigt att människor
inte slits ut på arbetsmarknaden utan orkar hela vägen. För att nå ett hållbart
arbetsliv, klara framtidens kompetensförsörjning och långsiktigt hållbara
pensioner är möjligheten att ställa om under arbetslivet central. Det måste
vara möjligt att byta bana flera gånger under livet. Även tidpunkten för
inträdet på arbetsmarknaden är viktig.
Dessa områden ligger utanför Pensionsgruppens mandat att fatta beslut om,
men partierna bakom pensionsöverenskommelsen är överens om att
intensifiera arbetet med ytterligare insatser för en bättre arbetsmiljö och en
bättre möjlighet att ställa om under arbetslivet.

5. Ett råd för arbetsmarknadens parter knyts till Pensionsgruppen.
Vägen mot ett längre arbetsliv berör hela samhället och inte minst
arbetsmarknadens parter. Det fortsatta arbetet för ett längre och mer hållbart
arbetsliv och utvecklat pensionssystem bör därför dialog med parterna på
arbetsmarknaden. För att underlätta det samarbetet skapas därför ett
partsråd för ömsesidigt samråd mellan Pensionsgruppen och parterna.

6. Delegation för äldre arbetskraft.
För en väl fungerande arbetsmarknad är det nödvändigt att alla människors
kompetens tillvaratas. Samtidigt finns det studier som visar att
åldersdiskriminering börjar redan i 40-årsåldern. För att uppnå ett mer
hållbart arbetsliv och långsiktigt hållbara pensioner kommer
Pensionsgruppen inom kort att presentera en delegation som ska arbeta
forskningsnära, tillsammans med andra relevanta aktörer, för att motverka
åldersdiskriminering och se till att vi bättre tar till vara äldres kompetens på
arbetsmarknaden.

7. Översyn av avdragsreglerna för tjänstepension.
Det allmänna pensionssystemet och tjänstepensionerna måste fungera bättre
tillsammans. Därför behöver avdragsreglerna för tjänstepension ses över för
att både det allmänna pensionssystemet och de kollektivavtalade
pensionslösningarna ska bidra till långsiktigt trygga och hållbara pensioner.

8. Åtgärder för mer jämställda pensioner.
Det svenska pensionssystemet är jämställt, men det ger ojämställda
pensioner. Kvinnor har i genomsnitt 30 procent lägre pensioner jämfört med
män. Detta vill Pensionsgruppen ändra på varför en handlingsplan för
jämställda pensioner har beslutats. För att minska pensionsgapet mellan män
och kvinnor behöver bland annat förändringar ske på arbetsmarknaden.



9. Moderniserade placeringsregler för AP-fonderna.
Reglerna för hur AP-fonderna investerar våra framtida pensioner behöver
moderniseras för att bli mer hållbara, för att mer pengar ska kunna placeras
utanför börsen och för att möjliggöra högsta möjliga avkastning och bättre
framtida pensioner.

Här kan du läsa hela överenskommelsen för långsiktigt höjda och trygga
pensioner

Här kan du läsa arbetsmarknadens parters avsiktsförklaring

Pensionsgruppens företrädare:

Annika Strandhäll, ordförande (S)
Lars-Arne Staxäng (M)
Solveig Zander (C)
Mats Persson (L)
Lars Gustafsson (KD)
Rickard Persson (MP)
Fredrik Lundh Sammeli (S)
Teresa Carvalho (S)



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll tar emot
Utredningen om en modern
föräldraförsäkring
Publicerad 13 december 2017 Uppdaterad 13 december 2017

Måndagen den 18 december tar socialminister Annika
Strandhäll emot Utredningen om en modern
föräldraförsäkring, som tillsattes i februari 2016.

Tid: 18 december 2017 kl. 10.00 till kl. 11.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Efter överlämnandet följer en pressträff där Annika Strandhäll och utredaren
Lars Arrhenius deltar.

Presslegitimation krävs. Pressträffen kommer även att webbsändas.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pensionsseminarium med
nobelpristagare Richard Thaler:
How to make the Swedish pension
system great again
Publicerad 04 december 2017 Uppdaterad 04 december 2017

Pensionsgruppen och socialminister Annika Strandhäll
bjuder den 12 december in till ett internationellt
seminarium om det svenska pensionssystemet och
dess framtid. Huvudtalare är professor Richard Thaler
som nyligen tilldelats Sveriges Riksbanks pris i
ekonomisk vetenskap till Alfred Nobels minne. Deltar
gör även professor Nicholas Barr som är en av världens
främsta internationella experter på pensionssystem.

Tid: 12 december 2017 kl. 14.15 till kl. 15.45
Plats: Rosenbad

– Det är oerhört roligt att få bjuda in till ett seminarium med två av de
tyngsta internationella experterna på ekonomiska beteenden och
pensionssystem. Särskilt är spännande eftersom vi just nu är mitt uppe i en
stor översyn av det svenska pensionssystemet, säger socialminister Annika
Strandhäll, som också är ordförande i den blocköverskridande
Pensionsgruppen.

Det svenska pensionssystemet väckte stor uppmärksamhet internationellt när
det beslutades på 90-talet. Flera länder har reformerat sina pensionssystem
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med inspiration från det svenska. Men det är snart 20 år sedan systemet kom
på plats och mycket har förändrats sedan dess. Vad har fungerat och vad kan
göras bättre? Det och mycket mer kommer diskuteras på seminariet under
titeln How to make the Swedish pension system great again.

Program

Inledning, Annika Strandhäll, socialminister och Pensionsgruppens
ordförande
Huvudanförande av Richard Thaler, professor vid University of Chicago
Booth School of Business, med titeln Nudge and the Swedish premium
pension system,
Anförande av Nicholas Barr, professor vid London School of
Economics, med titeln Pros and cons of the Swedish pension system in
an international perspectiv.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen presenterar ny
nationell strategi mot Hiv/aids
Publicerad 01 december 2017 Uppdaterad 01 december 2017

Idag fredag 1 december är det världsaidsdagen. Det är
en dag tillägnad kampen mot aids, världen över.
Regeringen har beslutat om en ny nationell strategi mot
hiv/aids och andra smittsamma sjukdomar.
– Det övergripande målet handlar om att minimera spridningen av hiv,
samtidigt måste den som drabbas av hiv måste få ett bra stöd. Den som får
hiv kan med dagens mediciner leva ett bra liv och vi behöver bryta
stigmatiseringen, säger socialminister Annika Strandhäll.

I arbetet mot hiv och aids har mycket hänt sedan 1988. Den medicinska
utvecklingen har tagit stora kliva framåt – att leva med hiv idag innebär
något helt annat än att leva med hiv då. Hivinfektion kan fortfarande inte
botas fullt ut, men med regelbundna kontroller och effektiva läkemedel kan
infektionen och virusnivån hållas tillbaka. I praktiken innebär det att de
flesta i Sverige som smittats med hiv inte utvecklar aids och inte heller kan
överföra infektionen till andra; den som vet att den har infektionen och är
under behandling smittar inte. Det är en verklighet som för få känner till.
Samhället behöver bryta stigmatiseringen kring hiv.

– Förr ansågs hiv vara en dödsdom, nu närmar vi oss ett läge där forskningen
säger att sjukdomen kan gå att bota helt. Det är en fantastisk framtidsvision
vi vill sträva mot, säger socialminister Annika Strandhäll.

För att minska spridningen och se till att de som ändå smittas får ett bra stöd
ser vi tre områden som avgörande:

1. Hälsofrämjande och förebyggande insatser ska nå de målgrupper
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där risken för smitta är större, men informationen måste nå hela
befolkningen. Förebyggande insatser är nyckeln för att minska
spridningen och se till att färre drabbas. Här är det extra viktigt att
personer som lever med hivinfektion och andra målgrupper involveras i
arbetet och att insatserna bygger på den kunskap och de erfarenhet som
finns.

2. Hivinfektioner ska identifieras och behandlas tidigt. Om hivinfektion
upptäcks i tid möjliggör detta snabb tillgång till bra behandling.
Behandlingen är numera så effektiv att den sänker virusnivån till
praktiskt taget noll. Med så låga virusnivåer och användning av kondom
minimeras risken att viruset överförs vid sex. Dessutom är den
förväntade livslängden vid välfungerande behandling jämförbar med den
hos personer som inte har hiv. Samhället måste säkerställa att det är lätt
att testa sig för sexuellt överförbara sjukdomar och att vårdgivare är
frikostiga med erbjudande om testning.

3. Stigmatisering och diskriminering ska bekämpas. Att leva med
hivinfektion innebär ofta att bli bemött med okunskap, fördomar och
rädsla eller avståndstagande. För att minska hiv behöver vi också
minimera den stigma och diskriminering som många med hivinfektion
lever med och möter. Personer som lever med hivinfektion ska kunna
berätta om sin infektion utan oro för att särbehandlas. Genom ett
professionellt bemötande kan hälso- och sjukvården bidra till att
situationen förbättras och att tröskeln för att testa sig för hiv sänks.

Regeringen kommer att ge Folkhälsomyndigheten i uppdrag att ta fram en
plan för att följa upp strategin och målen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Över 100 000 patienter har utretts
i ny modell för cancervården –
många får snabbare behandling
Publicerad 30 november 2017

Socialdepartementet har idag mottagit en rapport från
Socialstyrelsen som beskriver effekten av
standardiserade vårdförlopp inom cancervården, en av
regeringens satsningar för att utveckla och stärka
cancervården i hela Sverige. Resultaten är tydliga, det
har lett till ett ökat fokus på att utveckla vårdens
processer och samarbetet mellan olika delar av vården.
Standardiserade vårdförlopp innebär enkelt uttryckt att slå fast vilka moment
mellan en välgrundad misstanke och behandlingsstart som ska finnas för
respektive cancerform, och hur många dagar som ska gå mellan varje steg.
Detta görs utan onödiga väntetider, men med den tid som krävs för att göra
ett bra jobb.

– Vi är på rätt spår i cancervården, men mer behöver göras. Ingen ska
behöva vänta en enda dag för länge, de standardiserade vårdförloppen visar
att det är möjligt att snabbare få rätt hjälp, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Rapporten visar att framgångsfaktorer i arbetsformen bland annat är en
nationell samsyn, ett gemensamt språk och utrymme för lärande men
samtidigt möjligheten till lokala anpassningar. Detta för att nå målsättningen
om att långsiktigt bidra till att korta väntetiderna för cancerpatienterna.
Avgörande utmaningar är fortsatt bristande tillgång till nyckelkompetenser,
samt att processorienterade arbetssätt inte alltid tillämpas inom och mellan
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alla inblandade verksamheter.

– Vi ser att kompetensförsörjningsfrågorna är avgörande, vi behöver åtgärda
den bristande tillgången på specialister både bland läkare och sjuksköterskor.
Jag är övertygad om att personalsatsningar och utbyggnad av de
standardiserade vårdförloppen är viktiga pusselbitar, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Rapporten från Socialstyrelsen visar att landstingen och regionerna har
fortsatt sitt arbete med att utveckla långsiktigt hållbara lösningar. Samtidigt
har väntetiderna kortats för många patienter och de är också nöjda med de
kortare utredningstiderna inom cancervården.

Under satsningens första tre år (2015–2017) har 28 standardiserade
vårdförlopp införts och drygt 100 000 personer har genomgått
standardiserade vårdförlopp inom cancervården. Andelen som inlett en
cancerbehandling varierar stort mellan olika cancerformer. För akuta
diagnoser (till exempel akut myeloisk leukemi, AML) är andelen hög, (80
procent) medan den varierar mellan cirka 30 och 70 procent för andra
diagnoser.

Under 2016 infördes ett standardiserat vårdförlopp för patienter som har
ospecifika och allvarliga symtom som kan bero på cancer. Landstingen
framhåller i rapporten att detta särskilt gynnat de patientgrupper som tidigare
har haft svårt att komma in i vården, och som tidigare ofta skickats runt
mellan olika verksamheter. Exempelvis personer med olika
funktionsnedsättningar och neuropsykologiska problem.

Det nya arbetssättet har inneburit att ett stort antal koordinatorer anställts.
Vanligast är att koordinatorn samordnar förlopp inom olika
vårdverksamheter vilket ger en mer sammanhållen vård för patienten.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen avskaffar särlösning
för antroposofiska medel
Publicerad 30 november 2017 Uppdaterad 30 november 2017

Sedan 1993 har det funnits ett undantag i
läkemedelslagstiftningen som gett möjlighet att ge
särskilda försäljningstillstånd och undantag för så
kallade antroposofiska läkemedel. Detta utanför
ordinarie processer för andra läkemedel och preparat
hos Läkemedelsverket. Det undantaget vill regeringen
nu ta bort i ett nytt lagförslag som presenteras i en
lagrådsremiss.
– De krav som finns i läkemedelslagstiftningen ska gälla lika för alla. Vi ska
inte ha några särlösningar som ger undantag från de rimliga krav som ställs
säger socialminister Annika Strandhäll.

Förslaget innebär att tillverkare av antroposofiska medel kommer behöva
ansöka om registrering eller godkännande för försäljning hos
Läkemedelsverket och där bli prövade enligt de regler som gäller för övriga
läkemedel, exempelvis de för homeopatiska läkemedel. För att ge
tillverkarna av antroposofiska medel en möjlighet att hinna ansöka och visa
att de uppfyller kraven, föreslår regeringen vissa övergångsregler för sådana
medel som redan har tillstånd.

Regeringens lagförslag innebär ändringar i läkemedelslagen, lagen om
receptregister, lagen om läkemedelsförmåner, lagen om handel med
läkemedel och i lagen om behandling av personuppgifter i ärenden om licens
för läkemedel. Lagförslagen syftar även till att säkerställa att lagstiftningen
på området lever upp till kraven i EU-rätten. Lagförslagen föreslås börja
gälla den 1 juli 2018.
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De övergångsbestämmelser som föreslås innebär förenklat en fortsatt
möjlighet att sälja antroposofiska medel som i dag har tillstånd, förutsatt att
en ansökan om godkännande eller registrering lämnas in till
Läkemedelsverket senast den 1 september 2019. Om ansökan lämnas i tid
ska de medel som ansökan avser få fortsätta att säljas till dess att
Läkemedelsverket har tagit slutlig ställning till ansökan, vilket bedöms ske
omkring halvårsskiftet 2021.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

203 miljoner till en bättre
cancervård – alla landsting klarar
kraven 2017
Publicerad 24 november 2017 Uppdaterad 24 november 2017

Landstingen har nu redovisat 2017 års arbete inom
ramen för överenskommelsen mellan regeringen och
Sveriges Kommuner och Landsting kring cancervården.
Eftersom alla landsting klarat kraven i
överenskommelsen får de dela på 203 miljoner kronor,
vilket är den andra halvan av årets statsbidrag till
landstingen för att utveckla cancervården.
– Jag är glad över att arbetet med att korta väntetiderna och göra
cancervården mer jämlik går framåt i hela landet. Ingen ska behöva vänta en
dag för länge på vård när man får cancer, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Den första halvan av årets statsbidrag utbetalades i våras efter att
landstingen skickat in handlingsplaner för 2017 års arbete. Ett av de centrala
kraven för att få ta del av den andra halvan av 2017 års statsbidrag är att
landstingen infört de för året 10 nya standardiserade vårdförloppen för olika
cancerdiagnoser, genom att minst en patient genomgått varje aktuellt
vårdförlopp. Undantag från det kravet görs dock för vissa mer ovanliga
cancerformer med väldigt små patientgrupper. 

Pengarna fördelas mellan landstingen efter befolkningsmängd. Detta arbete
är en del av den cancersatsning som regeringen gör under mandatperioden
med 500 miljoner kronor årligen, där merparten hanteras genom en
överenskommelse mellan regeringen och SKL. Syftet är att korta
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väntetiderna och minska de regionala skillnaderna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Handlingsplan mot kvinnlig
könsstympning
Publicerad 23 november 2017

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att ta fram
förslag som ska ingå i en handlingsplan mot
könsstympning av flickor och kvinnor. Uppdraget är en
del av regeringens arbete med att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor.
Könsstympning är förbjudet enligt lag och straffbart i Sverige. Det händer
dock att kvinnor i drabbade grupper har utsatts för könsstympning innan de
kommit till Sverige.

I Socialstyrelsens uppdrag ingår att göra en inventering av pågående insatser
inom området och se över vilka stödbehov som finns hos flickor och kvinnor
som är i riskzonen för könsstympning eller har blivit könsstympade, hos
anhöriga och bland berörda yrkesgrupper. Socialstyrelsen får i uppdrag att ta
fram förslag inom områdena socialtjänst, elevhälsa samt hälso- och sjukvård
som ska ingå i en handlingsplan mot könsstympning av flickor och kvinnor.

– Att utsätta kvinnor och unga flickor för könsstympning är fruktansvärt och
att bekämpa det är en viktig del av arbetet mot mäns våld mot kvinnor. Det
förebyggande och förhindrande arbetet måste täcka in alla former av våld
och kränkningar, och nå alla grupper i samhället. Därför behöver vi en
särskild handlingsplan mot just könsstympning, säger barn- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér.

– Det är rent horribelt och nästan omöjligt att förstå att någon kan utsätta
kvinnor och flickor i Sverige för könsstympning. Det är en oerhörd
kränkning och vi måste göra vårt yttersta för att se till att den som utsatts får
den hjälp och det stöd den behöver. Det uppdraget som Socialstyrelsen nu
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får är en viktig del i det arbetet, säger socialminister Annika Strandhäll

Regeringen planerar också att involvera andra myndigheter och aktörer för
andra delar i handlingsplanen. Socialstyrelsens uppdrag ska redovisas den 30
mars 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nationella kompetenskrav för yrket
undersköterska
Publicerad 23 november 2017 Uppdaterad 23 november 2017

Regeringen tillför ett nytt uppdrag till regleringsbrevet
för Socialstyrelsen för 2018 där Socialstyrelsen ska
föreslå nationella kunskapskrav till yrket
undersköterska.
Förutom att föreslå nationella kompetenskrav för yrket undersköterska, ska
Socialstyrelsen beskriva vilka författningsändringar som krävs för att
kompetenskraven ska kunna fastställas i föreskrift.

– Vi vill tydliggöra undersköterskornas viktiga yrkesroll, som är den största
inom vård och omsorg. Vi vill tydliggöra vad en undersköterska ska kunna
och vad som ska ingå i utbildningen. Att tillföra det här uppdraget till
Socialstyrelsen är en del i det arbetet. Målsättningen att långsiktigt trygga
kompetensen inom hälso- och sjukvård, säger socialminister Annika
Strandhäll.

I genomförandet av uppdraget ska Socialstyrelsen föra dialog med
Skolverket, Sveriges kommuner och landsting (SKL) och Utredningen om
reglering av yrket undersköterska (S 2017:07) om hur kompetenskraven på
bästa sätt kan ligga till grund för utbildningar till undersköterska och som
grund för en reglering av yrket.

Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast den 1 december
2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Bastjänstgöring föreslås för läkare
Publicerad 22 november 2017 Uppdaterad 22 november 2017

Förslag om en ny gemensam introduktion i form av
bastjänstgöring för läkare har idag gått på remiss från
Socialdepartementet. Bastjänstgöring föreslås bli en ny
gemensam klinisk introduktion till
specialiseringstjänstgöringen (ST) och ska utformas
som en fristående första del i ST-tjänstgöringen.
Förslaget är tänkt att gälla ihop med en förnyad
läkarutbildning enligt förslaget från
Läkarutbildningsutredning (SOU 2013:15) och ska gälla
för såväl svenskt utbildade läkare, som läkare med
utbildningar från andra länder som specialiserar sig i
Sverige.
– Att förnya läkarutbildningen och få en smidigare väg till att bli färdig
specialist är en viktig del av det strategiska arbetet för vårdens
personalförsörjning. Nu ser vi fram emot att ta del av remissynpunkterna på
det konkreta förslaget, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vårdens behov av specialister ökar och att få fram fler specialistläkare är
en viktig del i arbetet med en förändrad läkarutbildning, säger minister för
högre utbildning och forskning Helen Hellmark Knutsson.

Departementspromemorian bygger i huvudsak på resultat från det uppdrag
som gavs till professor Jens Schollin i juli 2016, och rapporterades i maj
2017. Arbetet har därefter färdigställts inom regeringskansliet.

Promemorians förslag bygger på antagandet att en förändrad läkarutbildning
enligt utredningsförslaget genomförs, där läkarutbildningen förlängs till sex

https://www.regeringen.se/


år, och man inte längre behöver genomgå AT-tjänstgöring för att få
läkarlegitimation utan detta sker efter avlagd examen från läkarutbildningen.
Som en konsekvens av detta avskaffas AT-tjänstgöringen.

Socialstyrelsen föreslås utarbeta föreskrifter och målbeskrivningar utifrån tio
generella lärandemål som ska representera de kompetenser bastjänstgöringen
ska leda till. Vad gäller placeringen inom vården av bastjänstgöringen
föreslås endast två tydliga regleringar: tre till fyra månader inom primärvård
och motsvarande tid inom akutsjukvård. Dessutom anges att kunskaper inom
psykiatri särskilt ska beaktas och rymmas inom bastjänstgöringen.

Den exakta längden på basttjänstgöringen är inte reglerad, utan tiden ska
utgå från vad som för den enskilde krävs för att nå lärandemålen. Som en
norm bedöms dock bastjänstgöringen ta ett år, men att den som har
erfarenheter som kan tillgodoräknas kan klara av det snabbare. Den minsta
tillåtna samlade längden för ST-tjänstgöring föreslås höjas från fem år till fem
år och sex månader.

Förslagen bygger också på ett antagande om att de första studenterna på en
förändrad läkarutbildning tas in höstterminen 2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

EMA till Amsterdam
Publicerad 20 november 2017

Den europeiska läkemedelsmyndigeten flyttas från
London till Amsterdam. Det beslutade 27 av EU:s
medlemsstater om idag. Beslutet är en följd av
Brexitförhandlingarna mellan EU och Storbritannien.
– I hård konkurrens med Sverige och 14 andra länder vann Amsterdam
kampen om EMA. Jag är glad över att EMA nu lokaliseras till ett land som
kan trygga en fortsatt framgångsrik verksamhet. Detta är särskilt viktigt för
patientsäkerheten, folkhälsan för EU:s medborgare och konkurrenskraften
hos EU:s läkemedelsindustri, säger socialminister Annika Strandhäll.

Sverige kommer även fortsättningsvis spela en viktig roll i EMAs
verksamhet. Det svenska läkemedelsverket är och kommer att förbli en av
EMAs mest aktiva, uppskattade och använda partners. Regeringen fortsätter
sin satsning på Life Science där Sverige har en internationellt ledande
ställning.

– Självklart är jag besviken över att Sverige inte fick EMA, men samtidigt
anser jag att det här är ett beslut som är bra för EU som helhet. EU måste
leverera bra och välgrundade beslut som sätter medborgarnas intresse i första
rummet. Beslutet visar att patientsäkerhet har gått före andra inrikespolitiska
hänsyn och det är bra. Det här är också det första konkreta beslut som är en
konsekvens av det brittiska utträdet ur EU. Det visar inte minst att EU är
mogen den svåra uppgiften att enas, säger Ann Linde, EU-minister.

Flytten ska vara klar till den 1 april 2019 då Brexit genomförs.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen lägger lagförslag om
centraliserad högspecialiserad
vård
Publicerad 18 november 2017 Uppdaterad 18 november 2017

Patienter dör och skadas i onödan för att läkare och
annan vårdpersonal inte får tillräckligt med träning på
ingreppet de ska utföra. Detta som en konsekvens av att
den allra mest avancerade sjukvården utförs idag på för
många platser.
Regeringen har beslutat om ett lagförslag för nya former för den nationellt
högspecialiserade vården då för lite av den mest avancerade vården
koncentreras, och processerna är för långa och krångliga.

– När du eller en anhörig får en mycket allvarlig diagnos vill vi nog alla få
den absolut bästa vården. För att kunna säkerställa att det också blir så
kommer mer av den mest avancerade sjukvården behöva ske på färre
platser, säger socialminister Annika Strandhäll.

- Vi måste göra allt vi kan för att ingen ska dö eller skadas i onödan, och
säkerställa att läkare och vårdpersonal får tillräckligt med träning de ingrepp
de utför, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår i lagförslaget att:
• Dagens system för rikssjukvård (och även den separata nationella
processen för cancervården) ersätts med ett nytt system för nationellt
högspecialiserad vård.

• Nationellt högspecialiserad vård definieras som vård som bedrivs nationellt,
men inte i alla sjukvårdsregioner. Det handlar då om 1-5 platser i landet per
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vårdform.

• Sakkunniggrupper med experter ska under Socialstyrelsens ledning gå
igenom alla sjukdomsgrupper för att bedöma vilken vård som kan vara
aktuell att koncentrera. Förslagen ska innan beslut remitteras till bland annat
landstingen.

• Socialstyrelsen ska därefter besluta om att ett område ska vara nationellt
högspecialiserad vård samt på hur många platser i landet det ska bedrivas på.

• En ny nämnd ska inrättas med representanter från de sex
sjukvårdsregionerna. Nämnden beslutar om vilka faktiska platser som är bäst
lämpade.

• Besluten gäller tills vidare, och kan omprövas, till skillnad från dagens
tidsbegränsade beslut. Regeringen vill genom detta uppnå mer långsiktighet.

• Sjukvård som behöver koncentreras på regional nivå fortsätter att vara ett
ansvar för landstingen och sjukvårdsregionerna.

Den nya lagstiftningen bedöms leda till att betydligt mer sjukvård
koncentreras än idag. Det är för tidigt att säga vilka typer av diagnoser som
kommer att omfattas då expertgrupper kommer att gå igenom den frågan och
lämna förslag. Redan idag omfattas exempelvis svåra brännskador och
hjärttransplantationer av rikssjukvården.

Regeringen vill att lagen ska gälla från och med 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag om ett bättre
försäkringsskydd för nya
företagare på remiss
Publicerad 17 november 2017 Uppdaterad 20 november 2017

För att flera ska våga starta företag behöver tryggheten
för företagare öka i uppbyggnadsskedet. Situationen
när du startar ett företag är likartad oavsett om företaget
bedrivs som enskild näringsverksamhet eller i
aktiebolagsform. Under verksamhetens
uppbyggnadsskede tar många aktiebolagsägare ut
mycket liten lön, eller ingen lön alls och har därför svagt
eller inget försäkringsskydd vid föräldraledighet och
sjukdom. Det vill regeringen ändra på.
– För den som startar ett företag är reglerna vid sjukdom och föräldraledighet
idag olika beroende på vilken bolagsform du väljer. Så ska det inte vara, alla
som startar företag ska kunna känna en trygghet om man blir sjuk eller är
föräldraledig, säger socialminister Annika Strandhäll.

För den som startar företag i form av en enskild näringsverksamhet, ett
handels- eller kommanditbolag gäller särskilda regler för den
sjukpenninggrundande inkomsten (SGI). Under tiden företaget befinner sig i
uppbyggnadsskede kan företagaren få en SGI som minst motsvarar lönen för
liknande arbete som anställd. Det generella uppbyggnadsskedet är idag alltid
24 månader. Regeringen vill nu införa de reglerna även för aktiebolag och
utöka tiden till tre år (36 månader), oavsett bolagsform.

– Färre kvinnor än män startar företag. En anledning till detta kan vara att
kvinnor är mindre riskbenägna och värderar trygghetsfrågorna högre. Det här
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förslaget ökar tryggheten för nya företagare och vi hoppas därför att det
även kan bidra till att öka kvinnors företagande, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Promemorian som nu skickas på remiss heter "Sjupenninggrundande inkomst
för företagare under företagets uppbyggnadsskede." Regeringen räknar med
att lägga en proposition under våren. Regeringens ambition är att de nya
reglerna ska finnas på plats 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Film ska främja god arbetsmiljö
inom vård och omsorg
Publicerad 17 november 2017 Uppdaterad 17 november 2017

Brister i den organisatoriska och sociala arbetsmiljön
orsakar ohälsa hos många arbetstagare i Sverige. Inte
minst inom vård och omsorg där sjukskrivningstalen är
höga. Arbetsmiljöverket får därför 3,5 miljoner för att
vidareutveckla och sprida en film om organisatorisk och
social arbetsmiljö. Spridningen av filmen ska rikta sig
särskilt arbetsgivare inom vård och
omsorgsverksamheter och andra branscher med höga
sjukskrivningstal på grund av psykisk ohälsa.
– En bra arbetsmiljö är viktigt för den psykiska hälsan. Att förbättra
situationen för personal inom vård och omsorg är även en del av regeringens
arbete för att förbättra kompetensförsörjningen inom vården. Människor
behövs på arbetsmarknaden, inte i sjukförsäkringen, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Arbetsmiljöverket har tidigare tagit fram en film kallad "Utmaningen".
Regeringen vill stödja Arbetsmiljöverkets arbete med att ta fram en ny
version av filmen och sprida denna till berörda aktörer, särskilt arbetsgivare
inom vård och omsorgsverksamheter samt andra branscher som har höga
sjukskrivningstal på grund av psykisk ohälsa.

Antalet anmälda arbetssjukdomar som beror på brister i den organisatoriska
och sociala arbetsmiljön har ökat med drygt 70 procent sedan år 2010. För
mycket arbete, för hög arbetstakt, samarbetsproblem och mobbning är
exempel på vad som ligger bakom. Ohälsan drabbar individer, men orsakerna
finns till stor del i hur arbetsgivaren organiserar arbetet och i det sociala
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samspelet på arbetsplatsen.

Fler åtgärder för att minska sjukskrivningstalen för personal inom vård och
omsorg finns i budgetspropositionen för 2018 där 2 miljarder kronor årligen
2018–2021 ska satsas för att förbättra personalsituationen och utveckla
vårdens verksamheter.

Uppdraget, inklusive utförda insatser för att sprida filmen, ska redovisas till
Socialdepartementet senast den 31 mars 2018.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill stärka kunskap om
och stöd till nyanlända som är
traumatiserade och har psykisk
ohälsa
Publicerad 16 november 2017 Uppdaterad 16 november 2017

På torsdag fattar regeringen tre beslut gällande
nyanländas hälsa med uppdrag och extra medel till
Landstingen, länsstyrelsen i Skåne och Region
Uppsala.
Landstingen får 10 miljoner kronor för att stärka vården för traumatiserade
asylsökande och nyanlända. Syftet är att höja kompetensen hos personal i
hälso- och sjukvården som möter målgruppen. Landstingen ska beakta ett
jämställdshetsperspektiv vid genomförandet.

Regeringen ger även Länsstyrelsen Skåne i uppdrag att göra fördjupningar
om psykisk hälsa i utbildningsplattformen för samhälls- och
hälsokommunikation till nyanlända, så kallad MILSA.
Region Uppsala får 650 000 kronor till ett projekt för att effektivisera vården
i Region Uppsala för nyanlända genom att alla vårdgivare i vårdkedjan ska
samverka bättre. Region Uppsala ska sprida kunskaper och erfarenheter från
projektet till övriga landsting genom en rapport, artiklar och en avslutande
konferens.

- Samhället måste ge stöd och hjälp till den som bär med sig trauma från krig,
tortyr och andra hemska upplevelser. Regeringen ser därför ett behov av mer
stöd och kunskap till personalen inom vården och kommunal verksamhet
som möter de nyanlända, säger socialminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Socialstyrelsen uppskattar att omkring 20–30 procent av nyanlända och
asylsökande lider av psykisk ohälsa. Förekomst av posttraumatiskt
stressyndrom (PTSD) är högre bland asylsökande jämfört med övriga
befolkningen. Även bland barn, speciellt ensamkommande barn, är psykisk
ohälsa, inklusive krisreaktioner och posttraumatiskt stressyndrom, vanligt
förekommande. För de nyanlända är hälsa en viktig förutsättning för en
framgångsrik etablering i det svenska samhället.

För att möta den psykiska ohälsan hos asylsökande och nyanlända är
kompetensen hos den vårdpersonal som möter personer med psykaitriska
trauman av stor betydelse. Regeringen bedömer att det finns ett behov av
kompetenshöjande insatser hos personal i vården som möter traumatiserade
asylsökande och nyanlända.
De 10 miljoner kronorna betalas ut till landstingen utifrån dess
befolkningsmängd. Landstingen ska beakta ett jämställdshetsperspektiv vid
genomförandet.

Fördjupningarna som länsstyrelsens i Skåne ska göra ska bland annat
innehålla kunskap i stödjande miljöer, traumaförståelse och
traumabemötande.

MILSA Utbildningsplattform är ett samarbete mellan länsstyrelserna,
kommunala och regional aktörer och företrädare för akademin i Sverige.
Arbetet är kopplat till länsstyrelsernas uppdrag att stödja och följa upp
kommunernas arbete med samhällsorienteringen, länsstyrelsernas uppdrag
med samordning av tidiga insatser för asylsökande samt utvecklingsarbetet
inom migration och hälsa. Projektet MILSA utbildningsplattform vänder sig
till verksamheter som har anställda kommunikatörer inom
samhällsorientering till nyanlända i hela Sverige. Projektet leds av
länsstyrelsen i Skåne.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Åtta ministrar till socialt toppmöte i
Göteborg
Publicerad 15 november 2017

Statsministern har tillsammans med EU-kommissionens
ordförande Jean-Claude Juncker bjudit in till det sociala
toppmötet om Rättvisa jobb och tillväxt i Göteborg
fredagen den 17:e november. Stats- och
regeringschefer samt andra ministrar från hela EU
kommer att finnas på plats. Från Sveriges regering
deltar utöver statsministern: Ylva Johansson, Annika
Strandhäll, Gustav Fridolin, Åsa Regnér, Ann Linde,
Mikael Damberg samt Anna Ekström.
Utöver den svenska regeringen, företrädare från EU-kommissionen och EU-
länderna, kommer drygt 30 olika organisationer och aktörer för att delta på
toppmötet för rättvisa villkor och tillväxt i Göteborg den 17 november 2017.

Samtliga statsråd kommer att finnas tillgängliga för media under toppmötet,
kontakta respektive pressekreterare.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Moderniserat stöd till personer
med funktionsnedsättning
Publicerad 15 november 2017

Stöden till personer med funktionsnedsättning behöver
förenklas samt anpassas till dagens familjesituation och
arbetsliv. Därför föreslår regeringen i en lagrådsremiss
en modernisering av dessa stöd.
Nuvarande ekonomiska stöd till barn och vuxna med funktionsnedsättning,
handikappersättning och vårdbidrag, har i stort sett förblivit oförändrade
sedan 1970-talet. Arbetet med att reformera dem inleddes redan av
regeringen Persson 2006. Reglerna för nuvarande stöd är svåra att förstå för
sökande och krångliga att handlägga för Försäkringskassan. Dessutom är de
inte anpassade till en modern syn på familj, jämställdhet och arbetsliv.

– Att gå fram med ett förslag som moderniserar stöden känns viktigt. Vi
måste ha ett samhälle där det går att kombinera arbetsliv med omsorg om ett
barn som har större behov. Därför knyter vi en rätt till förkortad arbetstid till
det nya omvårdnadsbidraget. Det vet jag är särskilt efterlängtat, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Förslaget har tagits fram i dialog med funktionshinderrörelsens
organisationer. De nya stöden bygger på principen om likabehandling, de ska
ges utifrån behov och inte diagnos.

– Det har varit viktigt för regeringen att arbeta tillsammans med
funktionshinderrörelsen i den här processen. Därför har vi tagit fram
förslagen i samråd med dem, avslutar hon.

Förslagen i korthet
Vårdbidrag och handikappersättning avskaffas och ersätts med två nya
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förmåner: ett omvårdnadsbidrag till föräldrar som har barn
medfunktionsnedsättning och en renodlad merkostnadsersättning för både
vuxna och barn. Till omvårdnadsbidraget knyts en helt ny rätt för föräldrarna
att gå ner i arbetstid med upp till 25 % per förälder.

Omvårdnadsbidrag

• Ett nytt bidrag till föräldrar vars barn p.g.a. funktionsnedsättning har behov
av omvårdnad och tillsyn under minst sex månader

• Kan lämnas max t.o.m. juni det år barnet fyller 19 år

• Bortser från behov som faller inom det normala föräldraansvaret och från
behov som tillgodoses genom annat samhällsstöd

• Båda föräldrar kan beviljas bidraget

• Bidraget kan ges på fyra olika nivåer: mer än måttliga behov av omvårdnad
och tillsyn ( ¼ omvårdnadsbidrag), stora behov av omvårdnad och tillsyn
(halvt omvårdnadsbidrag), mycket stora behov av omvårdnad och tillsyn( ¾
omvårdnadsbidrag) samt särskilt stora behov av omvårdnad och tillsyn (helt
omvårdnadsbidrag). De högsta och lägsta nivåerna har justerats efter
beaktande av synpunkter från funktionshinderrörelsen och myndigheter
under remissrundan.

• En ny rätt till förkortad normalarbetstid med upp till 25 % per förälder
införs

Merkostnadsersättning
• En ny och renodlad ersättning för både vuxna och barn som enbart täcker
merkostnader

• Enklare och tydligare regler

• Tröskeln in i ersättningen sänks och taket höjs något jämfört med dagens
stöd

• Mer differentierade nivåer, vilket gör ersättningen mer träffsäker. Består av
fem nivåer, från 30 % till 70 % av PBB.

• Båda föräldrar ska kunna beviljas merkostnadsersättning för ett barn



• Ersättningen för rena hjälpbehov och schablonersättningen för blinda och
gravt hörselskadade är inte en del av den nya merkostnadsersättningen. Det
kommer istället kunna ansökas om och beviljas i den nya
merkostnadsersättningen, efter en individuell bedömning.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll träffar äldre i Västerås
Publicerad 14 november 2017 Uppdaterad 14 november 2017

Onsdagen den 15 november är socialminister Annika
Strandhäll i Västerås för att träffa äldre och pensionärer.
På schemat står band annat besök på Änglamarkens
Äldreboende.
– Jag är väldigt glad över att vi i nästa års budget höjer bostadstillägget för
äldre och sänker skatten för 1,5 miljoner pensionärer. Jag vill lyssna in de
äldre och deras tankar kring hur vi kan utveckla äldrepolitiken, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Program (i urval):

9.00 Besök vid Änglamarkens Äldreboende
Adress: Hörntorpsvägen 20
Statsråden tar med tårta och bjuder de boende för att fira regeringens
sänkning av pensionärsskatten.

10.15 Besök vid Geriatriska kliniken, Västmanlands Sjukhus Västerås
Adress: Sjukhusets huvudentré, 721 89 Västerås

Tid finns för media vid båda besöken.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Läkemedelsutredningens
delbetänkande överlämnat till
Socialdepartementet
Publicerad 10 november 2017

Läkemedelsutredningen (Dir 2016:95) lämnade på
fredagen över sitt delbetänkande till
Socialdepartementet. Det innehåller framför allt en
analys av dagens system samt över de olika alternativa
handlingsvägar som finns vad gäller systemen för såväl
finansiering som prissättning av läkemedel.
- De analyser som nu görs är viktiga för det fortsatta arbetet, och jag ser med
stort intresse fram mot slutbetänkandet om ett drygt år, säger Socialminister
Annika Strandhäll.

Delbetänkandet ska enligt direktivet innehålla just en övergripande
problembeskrivning samt en beskrivning av inriktningen för det fortsatta
arbetet.

Utredningen leds av Toivo Heinsoo, och ska avge sitt slutbetänkande senast
den 1 december 2018.

Uppdraget är att göra översyn av dagens system för finansiering, subvention
och prissättning av läkemedel. Det är den första genomgripande översynen
av finansieringsordningen för förmånsläkemedel som görs sedan 1998 då
kostnadsansvaret för läkemedelsförmånerna formellt övergick från staten till
landstingen. 

Utredningen ska även se över systemet för prissättning och subvention som
tillkom för drygt 15 år sedan. Sedan systemets tillkomst har förutsättningarna
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gradvis ändrats vad gäller både sjukvårdens organisation och vilka typer av
läkemedel som når marknaden. 

Systemet har utvecklats för att möta förändringarna men till priset av att det
nu av många uppfattas som komplext och svåröverskådligt. Dessutom
kvarstår flera utmaningar för möjligheterna att bedriva en modern och jämlik
hälso- och sjukvård.

Målet för översynen är ett långsiktigt hållbart system som möjliggör en
samhällsekonomiskt effektiv användning av läkemedel och följer den etiska
plattform som gäller inom hälso- och sjukvården samtidigt som
läkemedelskostnaderna kan hållas på en rimlig nivå.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Effektiva metoder för återgång i
arbete studeras
Publicerad 10 november 2017 Uppdaterad 10 november 2017

Vilka åtgärder fungerar bäst för att sjukskrivna till följd
av psykiska problem och smärtproblematik ska komma
tillbaka i arbete? Det vill regeringen ta reda på och ger
Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) i
uppdrag att förbereda att under 2018 utlysa medel för
forskning på området.
Syftet med forskningen ska vara att ta reda på mer om vilka faktorer och
åtgärder som fungerar bäst för att förebygga sjukskrivning och för att
sjukskrivna till följd av psykiska problem och smärtproblematik återgår i
arbete.

– Regeringens målsättning är att så många som möjligt ska komma få ett bra
stöd tillbaka i arbete efter sjukskrivning. Därför är forskning och mer
kunskap på området viktig, säger socialminister Annika Strandhäll.

Uppdraget är en fortsättning på forskningsprogrammet Rehsam,
rehabilitering och samordning, som syftat till att hitta de bästa metoderna för
att behålla och få tillbaka arbetskapaciteten hos människor som till exempel
drabbats av psykisk ohälsa eller långvarig smärta. Uppdraget ska genomföras
i samverkan med Försäkringskassan och Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL).

– Arbetslivet förändras med nya yrken som uppstår och gamla som
försvinner. Därför behövs det mer forskning om vilka åtgärder som fungerar
bäst för förebygga sjukskrivningar och underlätta ett återvändande till
arbetslivet, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.
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Forte får även i uppdrag att samordna ett nätverk för de forskningsprojekt
som i tidigare och kommande utlysningar beviljats medel för forskning för
ökad kunskap om insatsers betydelser för återgång i arbete efter
sjukskrivning. Nätverket behövs för ett långsiktigt lärande genom att
forskargrupperna utbyter erfarenheter och kompetens och som möjliggör
uppföljning av studierna.

Regeringen avsätter 31 miljoner kronor för genomförande av
forskningssatsningen. Uppdraget kommer att preciseras i regleringsbrevet till
Forte för 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ersättning till transpersoner som
drabbats av steriliseringskrav
Publicerad 09 november 2017 Uppdaterad 09 november 2017

Personer som drabbats av det tidigare
steriliseringskravet i könstillhörighetslagen ska kunna
söka statlig ersättning. Det förslår regeringen i ett nytt
lagförslag. Staten ska enligt lagförslaget betala
ersättning om 225 000 kronor till personer som
steriliserades under könstillhörighetslagen mellan 1 juli
1972 – 30 juni 2013.
– Sterilisering som villkor för att få ändra sitt juridiska kön var ett uttryck för
ett synsätt som jag och regeringen idag tar kraftigt avstånd ifrån. Det var ett
mycket långtgående och allvarligt ingrepp, och därför lägger vi fram
förslaget om statlig ersättning, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Jag vet att ersättningen inte gör det ogjort, men jag och regeringen vill slå
fast att det var fel att kräva sterilisering, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Ex gratia summan föreslås bli 225 000, vilket motsvarar tidigare ex gratia
ersättning till personer som steriliserats av andra skäl, men uppräknat till
dagens penningvärde.

Lagen föreslås omfatta de som har ansökt om fastställelse av ändrad
könstillhörighet under perioden 1 juli 1972–30 juni 2013, och denna ansökan
har bifallits. Regeringen vill därmed inte att potentiellt integritetskränkande
undersökningar ska göras av om en person faktiskt har steriliserats.
Regeringen räknar med att mellan 600-700 personer kommer att ha möjlighet
att söka ersättningen.

https://www.regeringen.se/


Kammarkollegiet föreslås bli ansvarigt för att hantera ansökningarna.
Ansökningarna om ersättning ska komma in till Kammarkollegiet senast den
1 maj 2020.

Lagförslaget skickas nu till lagrådet och regeringen räknar med att kunna
lägga ett lagförslag till riksdagen i början av 2018. Den nya lagen och
lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer effektiva
lämplighetsprövningar inom
vården
Publicerad 07 november 2017 Uppdaterad 07 november 2017

Regeringen vill ha en mer effektiv granskning av
vårdpersonal som blivit anmäld för att ha gjort fel.
Regeringen ser därför över patientsäkerhetslagen.
Översynen är en del i regeringens arbete med att stärka
patientsäkerheten.
– Det är centralt att man snabbt och säkert kan reda ut om legitimerad
vårdpersonal som anmäls för att ha gjort fel är olämplig och inte bör utöva
sitt yrke. Lämplighetsprövningarna inom vården behöver bli mer effektiva.
Därför ser vi nu över patientsäkerhetslagen, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Översynen kommer att göras av expeditions- och rättschefen Mats Wiberg,
som blir så kallad bokstavsutredare. Den ska vara klar senast den 16 april
2018. Uppdraget om översyn bygger på en skrivelse från ordföranden i
hälso- och sjukvårdens ansvarsnämnd (HSAN). I uppdraget ingår bland
annat att:

- Analysera om HSAN bör ges större inflytande över behörighetsprövningens
omfattning.

- Överväga om bestämmelser bör införas om att den som ansöker om ny
legitimation eller behörighet efter tidigare återkallelse måste visa att hon eller
han uppfyller kraven på aktuella medicinska kunskaper och personlig
lämplighet. Även överväga om det kan finnas anledning att besluta om
prövotid och prövotidsplan i samband med beslut om förnyad legitimation.
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- Analysera om det finns behov av att införa en åldersgräns för att få inneha
legitimation och vilka för- och nackdelar som en åldersgräns skulle medföra.
I uppdraget ingår att analysera vilka konsekvenser det skulle medföra för
hälso- och sjukvården, enskilda yrkesutövare och patientsäkerheten.

- Se över bestämmelserna om prövotidsplan i samband med beslut om
prövotid och analysera om det finns behov av något annat slags sanktion i
fall där det inte finns behov av uppföljning och kontroll av yrkesutövaren.

- Överväga om det finns förutsättningar för att införa ett mer flexibelt
prövotidsinstitut så att prövotidens längd ska kunna variera.
Hälso- och sjukvårdens ansvarsnämnd, HSAN, prövar bland annat
legitimationsärenden för legitimerad vårdpersonal efter anmälan från
Inspektionen för vård och omsorg, och kan besluta om att dra in
legitimationen eller andra påföljder.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhälls sjukvårdsturné
stannar i Växjö och Ljungby
Publicerad 06 november 2017 Uppdaterad 06 november 2017

Onsdagen den 8 november besöker socialminister
Annika Strandhäll Växjö och Ljungby för att göra
verksamhetsbesök, bland annat på Ljungby lasarett och
Campushälsan i Växjö. Hon inledningstalar också på
Primärvårdens dag. Besöken är en del av en turné för
en trygg och modern sjukvård, som Strandhäll
genomför under hösten.
Sjukvårdsturnén påbörjades den 25 oktober och pågår fram till den 15
december. Syftet är att både lyssna in och se hur situationen ser ut runt
omkring i landet, men också och att följa upp regeringens satsningar.

– Jag ser fram emot att diskutera centrala sjukvårdsfrågor och vill säkerställa
att regeringens satsningar får full effekt och når fram till Växjös och
Ljungbys invånare. Personalfrågorna är särskilt centrala för att möta
sjukvårdens utmaningar, säger socialminister Annika Strandhäll.

Utöver verksamhetsbesök i vården träffar hon Växjö DFF för att gratulera
dem till avancemanget till damallsvenskan, och även fackliga pensionärer
från Vårdförbundet och Kommunal.

Program (i urval):

10.00–10.30 
Besöker Klinisk kemi ("Kemlabb") Ljungby lasarett 
Adress: Kyrkogatan 2, 341 82 Ljungby

10.35–11.30 
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Besöker Barn- och ungdomsmottagningen Ljungby lasarett
Adress: Kungshögsgatan 25, 341 82 Ljungby

11.30–11.45 
Tid för media

13.30–13.45 
Inledningsanförande på Primärvårdens dag, Växjö
Adress: Växjö konserthus

14.00–15.00 
Besök på Campushälsan, Växjö
Adress: Vårdcentralen Teleborg, Södra Vallaviksvägen 1, Växjö

15.15–16.30 
Träff med fackliga pensionärer från Vårdförbundet och Kommunal Adress:
Vårdförbundets lokaler, Norrgatan 15, 352 31 Växjö

17.45–18.20 
Träffar Växjö DFF
Adress: Restaurang La Castellina, Liedbergsgatan 11, 352 32 Växjö



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen narkotikaklassar flera
dödliga nätdroger
Publicerad 03 november 2017 Uppdaterad 03 november 2017

För att komma åt problemet med nätdroger och för att
minska den narkotikarelaterade dödligheten vill
regeringen att flera tidigare hälsofarliga varor
omklassificeras till narkotika. Det innebär att det blir
olagligt att bruka substanserna och att straffen blir
strängare vid olovlig hantering.
De fyra substanserna som nu narkotikaklassas, metoxiacetylfentanyl,
cyklopropylfentanyl, THF-F och 4F-iBF, har orsakat flera dödsfall.

– För regeringen är det oerhört viktigt att minska narkotikadödligheten, där
arbetet med att se över vilka substanser som ska narkotikaklassas är
prioriterat. Att vi är snabba är en viktig del, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Olovlig hantering av en hälsofarlig vara kan ge fängelse i upp till ett år.
Straffen för olovlig hantering av narkotika är betydligt strängare: Straffskalan
för narkotikabrott är fängelse i högst tre år. För synnerligen grovt
narkotikabrott är straffskalan fängelse i lägst sex och högst tio år.

Utöver omklassificeringen ovan kommer två nya substanser förklaras som
narkotika: ALD-52 och ETH-LAD. Åtta nya substanser förklaras som
hälsofarlig vara: 3-fenylpropanoylfentanyl, bensoylfentanyl,
tetrametyl¬cyklopropanfentanyl, U-48800, 4-AcO-MET, 4F-alfa-PiHP, 4-
fluoro-N-etylpentedron (4F-NEP) och 6-EAPB.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Skillnader mellan kvinnor och män
som går i pension studeras
Publicerad 27 oktober 2017 Uppdaterad 27 oktober 2017

Regeringen ger idag Inspektionen för socialförsäkringen
(ISF) i uppdrag att studera vad som ligger bakom att
kvinnor i större utsträckning än män lämnar
arbetsmarknaden i förtid.
Den blocköverskridande Pensionsgruppen arbetar med ett projekt kring
jämställda pensioner. Kvinnor har i genomsnitt ungefär 30 procent lägre
pensioner jämfört med män och den främsta orsaken till det är
ojämställdheten på arbetsmarknaden. Kvinnor har lägre löner än män,
arbetar i högre utsträckning deltid och tar ett större ansvar för det obetalda
hemarbetet. Det visar sig även i pensionskuvertet. Ytterligare en faktor till de
ojämställda pensionerna kan vara att kvinnor lämnar arbetsmarknaden
tidigare än män.

– Vi är fast beslutna att vi ska ha mer jämställda pensioner och för det krävs
ett långsiktigt arbete, säger socialminister Annika Strandhäll som även är
ordförande i Pensionsgruppen.

Den blocköverskridande Pensionsgruppen är överens om att pensionerna ska
bli mer jämställda, vilket slogs fast i en handlingsplan för snart ett år sedan.
Uppdraget som nu ges till ISF är en del i det arbetet och innebär att studera
skillnader i när och på vilket sätt kvinnor och män samt andra grupper
lämnar arbetsmarknaden.

– För jämställda och långsiktigt hållbara pensioner måste vi få till en
jämställd och en hållbar arbetsmarknad. Både kvinnor och män ska orka hela
vägen. Det här uppdraget är ett litet, men viktigt, steg mot det, säger
socialminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Det svenska pensionssystemet bygger på livsinkomstprincipen, vilket betyder
att pensionens baseras på de samlade inkomsterna under livet. Arbetslivets
längd och när man går i pension har därför en stor betydelse för den slutliga
pensionen.

Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast 1 maj 2018.
De sex partierna som står bakom pensionsöverenskommelsen är
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet, Miljöpartiet, Liberalerna
och Kristdemokraterna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Varningssystem ska förhindra
överdoser
Publicerad 26 oktober 2017

Alltför många människor dör på grund av narkotika i
Sverige. Regeringen fattar därför beslut om ett antal
uppdrag till Socialstyrelsen och Folkhälsomyndigheten
för att minska den narkotikarelaterade dödligheten.
– Den narkotikarelaterade dödligheten är alldeles för hög. Vi behöver bli
snabbare på att varna för substanser som kan innebära livsfara. Därför tar vi
nu ett första steg för att bygga upp ett varningssystem i Sverige, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Det behövs kanaler för att informera de som brukar narkotika om bland
annat akut giftiga och ibland nya dödliga substanser på marknaden. För att
minska narkotikadödligheten ger därför regeringen ett antal uppdrag till
Socialstyrelsen och Folkhälsomyndigheten.

Folkhälsomyndigheten får i uppdrag:

- att i samverkan med Socialstyrelsen utreda förutsättningarna ett
varningssystem så att myndigheter tillsammans i ett tidigt skede kunna
upptäcka substanser eller förändrat missbruksmönster som kan orsaka
plötslig ökning av dödsfall. Uppdraget ska ske i samverkan med
Socialstyrelsen.

Socialstyrelsen får i uppdrag:

- att presentera förslag till en kartläggning av akutmottagningarnas rutiner för
fortsatt vård, behandling och uppföljning av personer som kommer till
akutmottagningarna på grund av en överdos.
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- att i samverkan med Folkhälsomyndigheten ta fram information om
överdosrisker och säkrare användning riktad till personer som brukar
narkotika eller narkotikaklassade läkemedel.

- att i samverkan med Folkhälsomyndigheten utreda möjligheterna att
utveckla riktad hälsoinformation om drogmarknaden och akuta risker m.m.
till personer som brukar narkotika.

- att utveckla och ta fram ett kunskapsstöd om läkemedelsbehandling vid
opiatberoende samt lämna förslag till samverkansformer mellan
huvudmännen. Kunskapsstödet ska beakta köns- och åldersspecifika behov
hos patienterna och innehålla modeller för brukarmedverkan.

Folkhälsomyndigheten får 1 500 000 kronor under 2017 för sitt uppdrag.
Regeringen beräknar att tillföra ytterligare 1 500 000 kronor för
implementering av systemet under 2018.

Regeringen beräknar att tillföra 3 500 000 kronor under 2018 till
Socialstyrelsen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige driver hårdare regler i EU
för antibiotikabehandling av djur
Publicerad 24 oktober 2017 Uppdaterad 24 oktober 2017

Antibiotikaresistens är en av vår tids ödesfrågor. En
viktig komponent i arbetet mot resistens är att minska
användningen av antibiotika i djurhållningen. Sverige
har därför tillsammans med Finland, Danmark,
Österrike och Nederländerna, skrivit ett brev som
uppmanar övriga länder i EU att stödja ett förslag som
förbjuder användning av antibiotika för förebyggande
gruppbehandling av djur.
I dagarna publicerade den europeiska läkemedelsmyndigheten (EMA) den
årliga rapporten om hur mycket antibiotika som säljs för behandling av djur
inom EU. Rapporten visar att det är fortsatt stora skillnader mellan olika
länder. I många länder sjunker användningen men i vissa länder ökar den.
Sverige ligger fortfarande bäst till i EU.

Det finns karenstider som säkerställer att det inte finns någon antibiotika
kvar i kött från behandlade djur. Risken med oförsiktig användning av
antibiotika på djursidan är alltså inte kopplad till konsumtion av
animalieprodukter, utan att det kan leda till ökad förekomst av resistenta
bakterier i samhället.

Just nu har förhandlingarna mellan EU:s medlemsstater om ny gemensam
lagstiftning för djurläkemedel gått in i sitt slutskede. I förhandlingarna
diskuteras ett förslag om att förbjuda förebyggande gruppbehandling med
antibiotika.

- Det här är en jätteviktig fråga. I EU används i genomsnitt ca 90 % av all
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antibiotika för att behandla grupper av djur och 10 % för individuell
behandling. I Sverige är siffrorna de omvända. Vill vi få bukt med onödig
och slentrianmässig antibiotikaanvändning är det här vi måste täppa till,
säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

För Sveriges regering är antibiotikaresistens en högt prioriterad fråga och
från svensk sida har man arbetat hårt för att få in ett förbud mot
förebyggande gruppbehandling med antibiotika.

- Jag hoppas att vi tillsammans inom EU kan ta detta viktiga steg. Antibiotika
är en livsviktig resurs och vi måste använda den på ett ansvarsfullt sätt. Här
är en viktig faktor att arbeta förebyggande – friska djur behöver ingen
antibiotika! Så arbetar vi sedan länge i Sverige och vi delar gärna med oss av
våra erfarenheter, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

Brevet, som skickas i dag till EU:s alla medlemsstater, undertecknas från
svensk sida av landsbygdsminister Sven-Erik Bucht och socialminister
Annika Strandhäll. När de ansvariga ministrarna kommit överens i
ministerrådet kommer förhandlingar påbörjas med Europaparlamentet, som
har medbestämmanderätt. Också parlamentsledamöterna i
Europaparlamentet vill se strängare regler kring antibiotikaanvändning.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll på sjukvårdsturné för
en trygg och modern sjukvård
Publicerad 24 oktober 2017 Uppdaterad 24 oktober 2017

Socialminister Annika Strandhäll kommer under hösten
att besöka Sveriges samtliga landstings- och
regionledningar för att diskutera aktuella
sjukvårdsfrågor. Besöken görs för att få en lägesbild av
hela landet men också för att följa upp regeringens
satsningar.
Redan imorgon, den 25 oktober, inleder Strandhäll turnén för en trygg och
modern sjukvård genom att göra ett första stopp i Östergötland för att möta
landstingsledningarna för Östergötland, Kalmar och Jönköpings län. Turnén
pågår fram till den 15 december och går ut på att socialminstern möter
representanter för samtliga landsting och regioner.

– Jag vill få en så bra bild som möjligt av hur det ser ut runt om i landet.
Regeringen har gjort historiskt stora satsningar på sjukvården och jag vill
därför säkerställa att satsningar får full effekt och når fram till landets
invånare. Personalfrågorna är centrala och jag är därför angelägen av att
bland annat se hur man arbetar med att bli av med beroendet av hyrläkare,
säger socialminister Annika Strandhäll.

De sjukvårdspolitiska frågor som särskilt kommer att tas upp är:
kompetensförsörjning och arbetsmiljö, tillgänglighet, förlossningsvård,
psykiatri och strukturfrågor i vården.

Turnéplan:

Oktober
25 oktober Region Jönköpings län, Kalmar läns landsting, Region
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Östergötland

November

9 november 
Stockholms läns landsting och Region Gotland

22 november 
Västra Götalandsregionen, Region Halland, Landstinget i Blekinge, Region
Kronoberg och Region Skåne

December

13 december 
Region Norrbotten, Region Jämtland Härjedalen, Västerbottens läns
landsting och Landstinget Västernorrland

15 december 
Region Gävleborg, Landstinget i Dalarna, Region Uppsala, Landstinget i
Värmland, Region Örebro län, Landstinget Västmanland och Landstinget
Sörmland



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen vill se starkare skydd
vid skönhetsingrepp
Publicerad 23 oktober 2017

Socialstyrelsen ska utreda om estetiska behandlingar
som kräver medicinsk kompetens och som kan
innebära betydande hälsorisker, ska omfattas av
samma skydd för den enskilde som gäller för andra
hälso- och sjukvårdsbehandlingar och hur det i så fall
ska vara reglerat.
Individens skydd vid skönhetsingrepp är ganska svagt och oklart. Det finns
idag ingen lag som direkt reglerar skyddet om du blir skadad. Det finns en
rad behandlingar som ligger nära hälso- och sjukvården eftersom att de
kräver medicinsk kompetens eller har betydande hälsorisker. De ryms
däremot inte inom definitionen av hälso- och sjukvård, eftersom de inte har
som syfte att behandla sjukdomar eller skador. Behandlingarna omfattas
därför inte heller av hälso- och sjukvårdslagstiftningen. Regeringen
konstaterar även att unga kvinnor är överrepresenterade i statistiken över de
som drabbas.

– Det är skrämmande att i princip vem som helst i dagsläget kan göra stora
medicinska ingrepp på en annan människa och sen stå helt utan ansvar om
det går fel. Vi behöver en gång för alla se över hur vi kan säkra att det ska
finnas trygghet för de som gjort ett ingrepp som gått fel så att inte den
enskilda personen far illa, säger socialminister Annika Strandhäll.

Socialstyrelsen ska utreda om estetiska behandlingar som kräver medicinsk
kompetens och som kan innebära betydande hälsorisker, ska omfattas av
samma skydd för den enskilde som gäller enligt hälso- och
sjukvårdslagstiftningen och hur detta i så fall ska regleras. Socialstyrelsen ska
sedan utreda om vissa av dessa estetiska behandlingar inte ska få utföras av
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annan än hälso- och sjukvårdspersonal, vilket sker idag.

Myndigheten ska även utreda i vilken utsträckning personskador som
uppstått i samband med estetiska/skönhetsbehandlingar som kräver
medicinsk kompetens och som kan innebära betydande hälsorisker ska
omfattas av patientskadelagen och vilka övriga försäkringslösningar som
behövs för att ge personer som drabbats av sådana skador ett fullgott skydd.

Uppdraget ges eftersom att förslaget från den tidigare "Skönhetsutredningen"
på samma område fått kraftig kritik av flera remissinstanser, och inte bedöms
kunna ligga till grund för lagstiftning. Regeringen anser däremot att frågan
måste hanteras och inte kan lämnas olöst.

Socialstyrelsen ska analysera förslagens förväntade konsekvenser för
patienter, vårdgivare, landstingen och staten. Socialstyrelsen ska inom ramen
för uppdraget samråda med Inspektionen för vård och omsorg (IVO).

Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast den 30 september
2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Barn får vara socialminister för en
dag
Publicerad 20 oktober 2017

Socialminister Annika Strandhäll har under senaste
veckan tagit emot flera brev och berättelser från barn
som har och har haft cancer där de berättar vad de
skulle göra om de var socialminister.
Breven är ett initiativ från Barncancerfonden som vill lyfta vårdsituationen
för barn med cancer. Annika Strandhäll vill därför bjuda in
Barncancerfonden och barnen som delat med sig av sina berättelser till
Socialdepartementet under november månad för att praktisera som
socialministrar tillsammans med Strandhäll och diskutera barncancervården.

– Jag vill gärna träffa de barn som skrivit till mig för att diskutera de viktiga
frågor kring barncancervården som de har lyft. Därför bjuder jag nu in och
hoppas att de vill praoa en dag tillsammans med mig som socialminister,
säger socialminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nästa steg för att bygga en
nationell läkemedelslista
Publicerad 20 oktober 2017 Uppdaterad 20 oktober 2017

En nationell läkemedelslista, som ger behörig hälso-
och sjukvårdspersonal möjlighet att se vilka läkemedel
som förskrivits till en patient oavsett vem som har
förskrivit dem. Det är en förändring som är efterlängtad
av många. Nu tar regeringen nästa steg i arbetet för att
förverkliga en nationell läkemedelslista genom ett
uppdrag om en fördjupad förstudie till E-
hälsomyndigheten.
– Att få till en nationell läkemedelslista är en avgörande
patientsäkerhetsfråga, olika läkare ska kunna ha en överblick av vilka
läkemedel du har fått förskrivet sedan tidigare. Nu tar vi ett viktigt steg
närmare införandet, säger socialminister Annika Strandhäll.

En nationell läkemedelslista är viktig bland annat för att bland annat läkare
ska kunna få en helhetsbild över vilka receptbelagda mediciner en patient
har, och därmed exempelvis kunna undvika skadliga eller direkt farliga
kombinationer av läkemedel.

Arbetet med en nationell läkemedelslista sker i två spår: att ta fram ny lag
och anpassning av tekniska system. Lagstiftningsarbetet bygger på en
departementspromemoria som tidigare har remitterats (DS 2016:44), där
regeringen planerar att återkomma med lagförslag för riksdagsbehandling
under mandatperioden. I det mer tekniska spåret har E-hälsomyndigheten
tidigare gjort en första översiktlig förstudie som nu tas vidare genom det nya
mer konkreta uppdraget.

https://www.regeringen.se/


I det uppdrag som beslutades torsdagen 19 oktober ingår bland annat
att:
− förbereda och planera tekniska anslutningar till den nationella
läkemedelslistan från de vård- och apotekssystem som berörs,

− ta fram en gemensam utvecklingsmiljö i enlighet med förslaget i
myndighetens förstudie,

− förbereda och planera en webbaserad ingång till den nationella
läkemedelslistan, som ger behörig hälso- och sjukvårdspersonal som inte har
tillgång till ett vårdsystem åtkomst till registret,

− förbereda för utveckling av ändamålsenliga gränssnitt samt implementering
av en struktur för behörighetsstyrning,

− i samråd med ett urval av systemleverantörer uppskatta de
anslutningskostnader som införandet av förslaget om en nationell
läkemedelslista innebär för vård- och apoteksaktörer och

− utreda vilka insatser som krävs för att det nya registret och dess
anslutningar ska uppnå en hög nivå av informations- och cybersäkerhet.

Utformningen av den tekniska utvecklingsmiljön ska underlätta för E
hälsomyndigheten och externa aktörer att testa nya anslutningar och ett nytt
överföringsformat för uppgifter som ska skickas från vård- och
apotekssystem till den nationella läkemedelslistan. Överföringsformatet ska
göra det tekniskt möjligt att förskriva på både handelsnamn och
substansnamn (generisk förskrivning) samt föra över fler variabler än vad
som är möjligt idag. De ska även ta fram ett system för makulering av recept
oavsett vem som skrivit ut det och i vilket vårdsystem det är gjort.
Ordination och förskrivning av läkemedel till dospatienter ska underlättas av
en sådan teknisk utvecklingsmiljö.

E-hälsomyndigheten ska bedriva arbetet i detta uppdrag i nära samverkan
med Inera (som är det landstingsägda e-hälsobolaget) och SKL, och utöver
det samråda med systemleverantörer, sjukvårdshuvudmän, apoteksaktörer,
Socialstyrelsen och Läkemedelsverket.

Uppdraget ska rapporteras till Socialdepartementet senast den 31 mars 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill ge Sveriges
största yrkesgrupp bättre
förutsättningar
Publicerad 19 oktober 2017 Uppdaterad 19 oktober 2017

Regeringen har idag beslutat att tillsätta en utredning
med uppgift att lämna förslag till hur yrket
undersköterska kan tydliggöras och regleras i syfte att
öka kvaliteten och säkerheten i hälso- och sjukvården
samt omsorgen. Målsättningen är att långsiktigt trygga
kompetensen i välfärdens verksamheter.
– Det skiljer sig för mycket mellan vad en undersköterska kan och gör
beroende på var de har utbildat sig. Trots att de är den största yrkesgruppen
inom vård och omsorg saknas det idag reglering om vad utbildningen ska
innehålla eller vad en undersköterska ska kunna. Det handlar om att sätta en
kvalitetsstämpel på yrket, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Sverige har ungefär 180 000 undersköterskor vilket gör dem till Sveriges
största yrkesgrupp. Vi vill tydliggöra undersköterskornas viktiga yrkesroll
med målsättningen att långsiktigt trygga kompetensen i välfärdens
verksamheter, säger finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen kommer utöver utredningen att ge uppdrag till socialstyrelsen att
under 2018 sätta upp nationella kompetenskrav för undersköterskeyrket för
ökad likvärdighet i hela landet. Det kan exempelvis gälla en gemensam
grundnivå för vad som ska ingå i utbildningen. Regeringen avser att ge
Skolverket i uppdrag att lämna förslag till en undersköterskeexamen.

Yrkeskåren har drivit frågan om reglering av undersköterskor och
fackförbundet Kommunal har tillsammans med Sveriges kommuner och
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landsting gjort en överenskommelse om undersköterskeyrket. Regeringen vill
stötta och följa upp denna överenskommelse.

Utredningen ska bland annat:
• beskriva undersköterskeyrkets innebörd och yrkesrollens beskaffenhet
• föreslå en lämplig reglering för yrkesgruppen undersköterska, att
yrkesgruppen ska omfattas antingen av bestämmelserna om legitimation,
skyddad yrkestitel eller annan reglering
• förtydliga vilken kompetens som ska krävas för att kalla sig undersköterska
• lämna de lag-, författning-, och förordningsförslag som behövs
• se över vilka konsekvenser förslagen ger för kompetensförsörjning och
rekrytering samt hur eventuella negativa konsekvenser kan begränsas.

Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast den 30 april 2019.
Utredare kommer att tillsättas senare.

Bakgrund
Undersköterska är samlingsnamnet på yrkesutövare som i huvudsak har
genomgått gymnasieskolans vård- och omsorgsprogram eller kommunal
vuxenutbildning (komvux) på gymnasial nivå med inriktning mot vård och
omsorg. De flesta arbetar med vård, omsorg, stöd och service inom
socialtjänsten, inom LSS, alternativt i den kommunalt finansierade hälso- och
sjukvården. Många undersköterskor är också verksamma inom den
landstingsfinansierade hälso- och sjukvården.

Det är otydligt vilka kunskaper en undersköterska har, vilket försvårar
landstingens och kommunernas arbete med kompetensförsörjning. Det
skapar ovisshet om hur verksamheterna kan bemannas för att ge en god och
trygg vård och omsorg för patienter och brukare. Yrkesgruppen är också stor
– undersköterskor inom hemtjänst, hemsjukvård och äldreboenden är den
största yrkesgruppen i Sverige med cirka 138 000 anställda, därtill kommer
cirka 45 000 anställda i den landstingsfinansierade hälso- och sjukvården –
vilket ytterligare stärker behovet av att tydliggöra undersköterskans
kompetens och yrkesroll.

Regeringen bedömer att undersköterska är en yrkeskategori vars
kvalifikationer behöver fastställas och regleras i syfte att öka kvaliteten och
säkerheten i den landstingsfinansierade hälso- och sjukvården och
kommunalt finansierad vård och omsorg.

Inom välfärden pågår just nu en uppgiftsväxling mellan olika



yrkeskategorier, däribland sjuksköterskor och undersköterskor. Det är ett led
i att på bästa sätt använda de kompetenser som finns i vården. I samband
med denna uppgiftsväxling vill regeringen säkerställas att undersköterskorna
har tillräcklig kompetens för uppgifterna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nya antibiotika nödvändigt för
framtiden
Publicerad 19 oktober 2017 Uppdaterad 19 oktober 2017

Antibiotikaresistens är ett allvarligt hälsohot som ökar i
omfattning. Det finns därför behov av nya antibiotika.
Folkhälsomyndigheten får i uppdrag att lämna förslag
på hur man kan främja utvecklingen av nya antibiotika.
Antibiotikaresistens orsakar mänskligt lidande, ökade ekonomiska kostnader
och har negativa följder för arbetet med hållbar utveckling världen över.
Sverige har ett jämförelsevis gott resistensläge tack vare ett långvarigt och
aktivt engagemang av flera aktörer inom olika sektorer och nivåer. Sverige
påverkas dock av en försämrad global situation.

– Antibiotikaresistens är ett de av de största långsiktiga hoten mot en modern
sjukvård och mot vår hälsa. Det här beslutet handlar om att långsiktigt bidra
till att säkerställa vårt skydd, säger socialminister Annika Strandhäll.

Folkhälsomyndigheten ska ge förslag på åtgärder som grundar sig på en
kartläggning och analys av nationellt och internationellt arbete.
Redovisningen ska omfatta en rekommendation om vilken eller vilka
åtgärder som bedöms vara lämpligast att gå vidare med.

Fokus för uppdraget är incitamentsmodeller för att underlätta för utveckling
av nya antibiotika. Det handlar om incitament för att underlätta för
läkemedelsföretag att investera i utveckling av nya antibiotika. Frågan om
incitamentsmodeller för att främja utveckling av nya antibiotika behöver i
förlängningen hanteras på internationell nivå. En eventuell åtgärd skulle
exempelvis kunna innebära en svensk pilotverksamhet på nationell nivå i
syfte att visa på möjliga tillvägagångssätt för den internationella nivån.
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Regeringen prioriterar antibiotikaresistensfrågan, såväl vad gäller nationellt
som internationellt arbete samt inom EU. Regeringen fastslog en strategi för
arbetet mot antibiotikaresistens 2016. Arbetet mot antibiotikaresistens måste
bedrivas på bred front och inom olika sektorer, såsom människors och djurs
hälsa, miljö, forskning, handel och internationellt utvecklingssamarbete.
Regeringen har även tagit initiativ till ett nationellt forskningsprogram om
antibiotikaresistens.

Sverige är drivande för att få upp frågan om antibiotikaresistens högre på
den globala dagordningen. Det är positivt att antibiotikaresistens under de
senaste åren fått allt mer internationell uppmärksamhet. Sverige har
exempelvis varit engagerat i att få till stånd den globala handlingsplanen om
antimikrobiell resistens AMR och ett högnivåmöte om antimikrobiell
resistens AMR i FN:s generalförsamling 2016.

Uppdraget redovisas till Socialdepartementet senast den 31 december 2018.
En delredovisning av uppdraget ska ske senast den 30 juni 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Annika Strandhäll och Magdalena
Andersson håller pressträff
Publicerad 18 oktober 2017 Uppdaterad 18 oktober 2017

Finansminister Magdalena Andersson och
Socialminister Annika Strandhäll bjuder in till pressträff
för att presentera regeringsbeslut angående Sveriges
största yrkesgrupp.

Tid: 19 oktober 2017 kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscenter

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialministern bjuder in till dialog
om fortsatta förbättringar av
förlossningsvården
Publicerad 17 oktober 2017

Onsdag 18:e oktober har socialminister Annika
Strandhäll bjudit in representanter för organisationer för
fortsatt dialog kring hur regeringen fortsatt kan stärka
förlossningsvården och kvinnors hälsa.
Förlossningsvården och kvinnors hälsa är högt prioriterade områden av
regeringen och flera satsningar har gjorts under mandatperioden och i årets
budget skjuts det till ytterligare en miljard årligen.

– Den här dialogen är mycket viktig för mig som socialminister. Vi ser att
förlossningsvården är ansträngd på många håll och att det finns blivande
föräldrar som känner oro. Regeringen gör nu historiskt stor satsning på
förlossningsvården och nu gäller det att se till att pengarna används på bästa
sätt, säger socialminister Annika Strandhäll.

Inbjudna är Svenska Barnmorskeförbundet, Födelsevrålet, Födelsehuset,
Svensk förening för obstetrik och gynekologi, Kvinnliga läkares förening och
Sveriges Kvinnolobby. Mötet äger rum på Socialdepartementet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bättre hälsa nyckel för etablering
av nyanlända
Publicerad 13 oktober 2017 Uppdaterad 13 oktober 2017

Röda Korset får drygt 1,9 miljoner kronor för utveckling
och förstärkning av verksamheter som arbetar
hälsofrämjande för nyanlända och asylsökande.
Projektet kommer pågå fram till 2020.
Hälsa är en viktig förutsättning för en framgångsrik etablering. Enligt
Socialstyrelsen lider många asylsökande och nyanlända av psykisk ohälsa,
uppskattningsvis 20-30 procent mår psykiskt dåligt. Posttraumatiskt
stressyndrom är högre bland asylsökande jämfört med övriga befolkningen
och bland barn, speciellt ensamkommande barn, är psykisk ohälsa vanligt.

– För regeringen handlar det om att nyanlända snabbt ska komma in i jobb,
utbildning och i samhället i stort. Då måste vi se till att det finns stöd och
hjälp för den som bär med sig trauma från krig, tortyr och andra traumatiska
upplevelser, säger socialminister Annika Strandhäll.

Svenska Röda Korset (SRK) har behandlat personer med trauman från krig,
tortyr och svåra flyktupplevelser i mer än 30 år. Med dessa pengar från
regeringen kommer de kunna möta nyanländas grundläggande behov såsom
sociala aktiviteter, dagliga rutiner samt möjlighet till information om och
kontakt med försvunna anhöriga.

Vidare har regeringen gett Folkhälsomyndigheten i uppdrag att kartlägga
asylsökande och nyanlända barn psykisk hälsa i samband med
undersökningen om skolbarns hälsovanor.

– Vi behöver mer kunskap särskilt om hur nyanlända barn mår, säger
socialminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utrikesdepartementet

Svensk hälso- och sjukvård på
export
Publicerad 12 oktober 2017

Regeringen vill öka exporten för hälso- och sjukvård,
omsorg, läkemedel, biomedicin och medicinteknik.
Redan nu är områdena en viktig del inom den svenska
exporten, men andelen kan öka. Svensk omsorg samt
hälso- och sjukvård har medicinska resultat i
världsklass. För att ta vara på och samla alla de
resurser och erfarenheter som finns etableras nu en ny
aktiv arbetsgrupp under Team Sweden-paraplyet, Team
Sweden Care and Health.
– Svensk export är en grundbult i vår ekonomi som skapar tillväxt,
sysselsättning och bidrar till vår välfärd. Omsorgs-, hälso- och
sjukvårdsektorn är redan idag en viktig del av svensk export men vi ser att
det finns ännu större potential inom vår välfärdsektor. Det finns ett stort
intresse för svensk välfärd och välfärdsteknologi i omvärlden, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Team Sweden Care and Health ska skapa bättre förutsättningar för att ta
vara på möjligheterna för ökad svensk export och investeringsmöjligheter
inom hälso- och sjukvårdssektorn. Under onsdagen var representanter för
näringsliv, akademin, myndigheter, kommuner och landsting samt flera
departement inbjudna till Socialdepartementet för att påbörja dialog och
samverkan för att ge ökad kvalitet till främjandearbetet.

Team Sweden Care and Health är en högnivågrupp som kommer att träffas
regelbundet under ledning av Socialdepartementets statssekreterare.
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En viktig del i arbetet är att kunna paketera hälso- och sjukvårdslösningar.
Internationellt efterfrågas det ofta leverans av helhetslösningar, till exempel
"ett sjukhus", "en vårdcentral" eller "ett äldreboende". Med Team Sweden
Care and Health vill regeringen stärka kapaciteten att leverera just detta. Här
är även Swecare en viktig aktör för att få ihop den svenska resursbasen.



Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill förbättra
livsvillkoren för transpersoner
Publicerad 12 oktober 2017 Uppdaterad 12 oktober 2017

Folkhälsomyndigheten får i uppdrag att göra en
fördjupningsstudie samt att fördela projektbidrag till icke
vinstdrivande organisationer som arbetar med psykisk
hälsa och suicidprevention hos transpersoner med
särskilt fokus på unga transpersoner. Myndigheten får 1
600 000 kronor för ändamålet.
Folkhälsomyndigheten har tillsammans med Karolinska Institutet publicerat
rapporten "Hälsan och hälsans bestämningsfaktorer bland transpersoner"
som baseras på en omfattande enkät-undersökning bland transpersoner.
Transpersoners situation är bekymmersam och andelen som övervägt eller
försökt att ta sitt eget liv är alarmerande. Bland unga transpersoner, mellan
15-19 år är det nästan 60 procent som under det senaste året övervägt att ta
sitt eget liv och 40 procent har gjort något allvarligt försök.

– Att unga människor mår så dåligt måste vi ta på största allvar i ett tidigt
skede. Unga transpersoner är en grupp där självmordsbenägenheten har ökat
särskilt tydligt, så kan vi inte ha det. Vi behöver göra riktade insatser, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Fler än hälften av unga transpersoner har övervägt att ta sitt liv. Det är ett
allvarligt och uppenbart bevis för att vi måste förändra situationen. Det civila
samhällets organisationer besitter erfarenheter och kunskaper som vi
behöver mer utav för att kunna förbättra transpersoners psykiska hälsa och
förebygga självmord, säger demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

I fördjupningsstudien ingår att lämna förslag till insatser som kan minska den
psykiska ohälsan samt förebygga suicid hos transpersoner. Unga
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transpersoners behov ska särskilt beaktas.

600 000 kronor av de sammanlagt 1 600 000 kronor som satsningen uppgår
till får betalas ut i projektbidrag till icke vinstdrivande organisationer inom
området psykisk hälsa och suicidprevention bland personer med
transerfarenhet.

Regeringen har tidigare tillsatt en utredning som ska göra en bred
kartläggning av transpersoners villkor och situation i samhället och föreslå
konkreta insatser som bidrar till förbättrade levnadsvillkor för transpersoner.
Utredningen ska lämna sitt betänkande under hösten 2017.

Regeringen beslutade nyligen att kommuner och landsting kan söka
statsbidrag för att öka kunskapen om homosexuellas, bisexuellas och
transpersoners situation för 2017. Cirka två miljoner kronor extra har skjutits
till för ändamålet och går att söka via Socialstyrelsen.

Uppdraget som regeringen nu har beslutat om ska redovisas till
Socialdepartementet senast den 1 oktober 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nu påbörjas arbetet med att
koncentrera den mest avancerade
vården
Publicerad 06 oktober 2017 Uppdaterad 06 oktober 2017

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att pröva det
förslag till arbetsprocess för nivåstrukturering av
högspecialiserad vård som myndigheten presenterade i
juni 2017. Därmed påbörjas arbetet med att öka
koncentrationen av vård på nationell nivå i en
pilotverksamhet inom ett begränsat antal områden.
– För att få en mer patientsäker hälso- och sjukvård behöver den mest
specialiserade vården koncentreras till färre platser i landet. Det är
nödvändigt och handlar om människoliv, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Socialstyrelsen har tidigare föreslagit att arbetet med nivåstrukturering ska
inledas inom två sjukdomsområden: nervsystemets sjukdomar samt
kvinnosjukdomar inklusive förlossning.

Regeringen beslutade nyligen om en lagrådsremiss med förslag att införa en
ny beslutsprocess för den nationellt högspecialiserade vården. Den nya
beslutsprocessen ska ersätta dagens rikssjukvård vid Socialstyrelsen och den
nationella nivåstruktureringen av cancervården. Socialstyrelsen föreslås bli
ansvarig myndighet i den nya beslutsprocessen. Förslaget bygger på
betänkandet Träning ger färdighet − Koncentrera vården för patientens
bästa. Den nya lagen föreslås börja gälla den 1:e juli 2018.

Det aktuella uppdraget till Socialstyrelsen är en startsignal för myndigheten
att påbörja det förberedande arbetet med nivåstrukturering och att utse så
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kallade sakkunniggrupper.

Det nuvarande systemet med rikssjukvård har bl.a. kritiserats för att
rikssjukvården har kommit att utgöra en alltför begränsad del av den
högspecialiserade vården. Det har även kritiserats för att berednings- och
beslutsprocessen är för tidskrävande och ineffektiv i förhållande till antalet
beslutade tillstånd.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressträff: Socialministern tar
emot Nya
apoteksmarknadsutredningens
andra delbetänkande
Publicerad 05 oktober 2017

Måndagen den 9 oktober tar socialminister Annika
Strandhäll emot den del av Nya
apoteksmarknadsutredningens uppdrag som berör
apotekens prissättning av läkemedel utanför
läkemedelsförmånerna.

Tid: 9 oktober 2017 kl. 14.00
Plats: Lilla Pressrummet, Rosenbad

Bakgrund
Under senare år har det skett en utveckling mot ökad försäljning av
receptbelagda läkemedel utanför läkemedelsförmånerna.

För receptbelagda läkemedel utanför förmånerna är varken
läkemedelstillverkarens eller apotekens priser reglerade. Det innebär att det
kan vara olika priser på ett och samma läkemedel beroende på vilket apotek
patienten går till. Detta gör att patienten kan få betala onödigt mycket för sin
läkemedelsbehandling.

Enligt de direktiv som gäller för Nya apoteksmarknadsutredningen ska ett
delbetänkande som behandlar frågan om en reglering av apotekens
handelsmarginal för receptbelagda läkemedel utanför läkemedelsförmånerna
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redovisas senast den 15 oktober 2017. Uppdraget i övrigt ska redovisas
senast den senast den 15 juni 2018.

Anmälan till pressträffen sker till presskommunikatör Hanna Strandberg, e-
post hanna.strandberg@regeringskansliet.se eller telefon 072-500 49 96.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pensionsmyndigheten får
tillförordnad generaldirektör
Publicerad 05 oktober 2017 Uppdaterad 05 oktober 2017

Idag utsåg regeringen Pensionsmyndighetens
generaldirektör Katrin Westling Palm till ny
generaldirektör på Skatteverket. Regeringen utsåg även
Maria Rydbeck som tillförordnad generaldirektör från
och med den 1 november 2017 till dess att regeringen
utser en ny ordinarie generaldirektör. Maria Rydbeck är
idag chef för ledningsstaben och ställföreträdande GD
på Pensionsmyndigheten. Westling Palm har varit
generaldirektör sedan myndigheten bildades 2010 då
Pensionsmyndigheten tog över ansvaret för
pensionerna från Försäkringskassan och den tidigare
Premiepensionsmyndigheten.
– Katrin Westling Palm har gjort ett mycket gott arbete på
Pensionsmyndigheten under en händelserik tid. Hon har varit generaldirektör
sedan myndigheten bildades och har bland annat hanterat härvor kring direkt
kriminella premiepensionsföretag som lurat spararna på pengar, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Maria Rydbeck är ny tillförordnad generaldirektör för
Pensionsmyndigheten. Hon är en kompetent och mycket erfaren
statstjänsteman som kommer ha ansvaret under den tid det tar regeringen att
rekrytera en ny ordinarie generaldirektör, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Maria Rydbecks CV i korthet:
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Pensionsmyndigheten, Chef Ledningsstaben och ställföreträdande GD
Skatteverkets huvudkontor, Enhetschef på Produktionsavdelningen
Ekonomistyrningsverket, Avdelningschef Verksamhetsstyrning
Näringsdepartementet, Budgetsamordnare
Statistiska centralbyrån, Byrådirektör
Civilekonom från Stockholms Universitet



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pensionssystemet byggdes inte
på en dag – Strandhäll till Rom
Publicerad 03 oktober 2017

Den 4-5 oktober reser socialminister Annika Strandhäll
till Rom för att inledningstala på en konferens som
gemensamt anordnas av Italien, Sverige och
Världsbanken om pensioner och framtidens
pensionssystem. Socialminister Annika Strandhäll och
italienska ministrar finns bland huvudtalarna på
konferensen.
– Intresset för det svenska pensionssystemet är stort och många länder har
inspirerats av det svenska systemet när de utformat sina egna
pensionssystem. Utöver att det är ekonomiskt hållbart är jag extra nöjd över
att det förvaltas blocköverskridande, säger socialminister Annika Strandhäll.

Konferensen i Rom anordnas av Italien, Sverige och Världsbanken och är
den tredje gemensamma konferensen för länder som, likt Sverige, har
pensionssystem som är avgiftsbaserade fördelningssystem där den slutliga
pensionen baseras på alla pensionsavgifter som betalts genom livet – så
kallade NDC-system. Under 1990-talet reformerade Sverige sitt
pensionssystem då man övergav det tidigare förmånsbestämda ATP-
systemet. Anledningen var att det dåvarande systemet var ekonomiskt och
demografiskt ohållbart.

– Det nya svenska pensionssystemet fungerar i grunden bra, men efter 20 år
kan vi också konstatera att det i vissa delar behöver utvecklas och förnyas
för att än bättre kunna leverera trygga och långsiktigt hållbara pensioner.
Sådana förändringar diskuterar vi just nu i den blocköverskridande
Pensionsgruppen. Men det ska bli spännande att diskutera dem i ett
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internationellt perspektiv och lära av andra, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Under besöket möter socialministern sin italienska motsvarighet och andra
representanter för den italienska regeringen. Strandhäll passar även på att
kampanja för Sveriges kandidatur att ta över den europeiska
läkemedelsmyndigheten EMA som flyttar från London med anledning av
Brexit.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Brexits påverkan på de svenska
trygghetssystemen utreds
Publicerad 30 september 2017 Uppdaterad 30 september 2017

Försäkringskassan och Pensionsmyndigheten får i
uppdrag att analysera konsekvenserna av ett brittiskt
utträde ur EU för myndigheternas verksamheter och hur
det påverkar personer som tar del av de svenska
trygghetssystemen.
– Sverige ska vara väl förberett när Storbritannien lämnar EU så att enskilda
inte kommer i kläm och för att vi även i framtiden ska kunna ha ett stort
utbyte mellan våra två länder, säger socialminister Annika Strandhäll.

Storbritannien och Sverige har stor ekonomisk rörlighet, flera företag har
verksamhet i båda länderna och många personer flyttar mellan länderna för
att arbeta och studera. Det finns därför behov av en fungerande samordning
mellan de nationella trygghetssystemen, vilket i dag regleras inom ramen för
EU-samarbetet. Detta behöver fungera även efter ett brittiskt utträde för att
enskilda inte ska gå miste om förmåner och för att arbetsgivare inte ska
behöva betala dubbla arbetsgivaravgifter.

Runt 100 000 svenskar bor och arbetar i dag i Storbritannien. En viktig
förutsättning för dem och för goda möjligheter till utbyte mellan Sverige och
Storbritannien är att det finns regler för exempelvis intjänande och
utbetalning av ålderspension och tillgången till hälso- och sjukvård.

Med utgångspunkt i analyserna ska myndigheterna även lämna förslag på
åtgärder som behöver vidtas för att säkerställa en fungerande framtida
samordning av de svenska och brittiska trygghetssystemen. Vidare ska
Försäkringskassan och Pensionsmyndigheten även bistå regeringen med
relevant statistik på socialförsäkringsområdet kopplat till ett brittiskt utträde
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ur EU.

Uppdraget ska delredovisas den 31 januari 2018. Slutredovisningen av
uppdraget ska lämnas till Socialdepartementet senast den 29 mars 2019.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Beslut om statsbidrag för insatser
mot hiv/aids inför 2018
Publicerad 29 september 2017 Uppdaterad 29 september 2017

Regeringen har fattat beslut om att ge
Folkhälsomyndigheten i uppdrag att förbereda
fördelning av statsbidragen för insatser mot hiv/aids
inför 2018. Nytt är att alla ideella organisationer – även
de på regional och lokal nivå – nu kommer att söka
pengar direkt hos Folkhälsomyndigheten, istället för
som tidigare gå igenom kommuner och/eller landsting.
– De ideella organisationerna som arbetar med insatser mot HIV/aids utför
ett oerhört viktigt arbete. Genom det här beslutet blir det möjligt för
Folkhälsomyndigheten att påbörja förberedelserna av fördelningen av
statsbidraget inför 2018. Det är viktigt, så att organisationerna som berörs
vet vad som gäller, säger socialminister Annika Strandhäll.

Regeringen avser att säkerställa en långsiktighet i arbetet för de ideella
organisationerna. Man planerar därför att fatta beslut om en förordning om
statsbidragen till ideella organisationer på lokal och regional nivå under
våren 2018.

Utbetalning av medel för 2018 kommer att kunna påbörjas i januari 2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredning om en modernare
föräldraförsäkring förlängs
Publicerad 28 september 2017

Föräldraförsäkringsutredningen får förlängd tid. Datum
för slutredovisning är den 20 december 2017. Den
förlängs med anledning av tidsåtgång för arbete med
tidigare tilläggsuppdrag.
– Utredningen har ett stort och viktigt uppdrag. Den ska lämna förslag till en
mer modern föräldraförsäkring som är anpassad till dagens arbetsliv och
familjeliv. Vi vill ge utredningen så bra förutsättningar som möjligt för att
komma med bra förslag och förlänger därför utredningen något, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Utredningen fick i uppdrag att göra en samlad översyn av
föräldraförsäkringen. Under hösten 2016 lämnades ett delbetänkande som
innehöll förslag om begränsning i föräldraförsäkringen för föräldrar som
kommer till Sverige med barn. Utredningens arbete med delbetänkandet var
mer omfattande än beräknat. Regeringen ser därför ett behov av att ge
utredningen en förlängning av tiden för att öka förutsättningarna för ett väl
genomarbetat slutbetänkande med tydliga och konkreta förslag.

Regeringens bedömning är att det är praktiskt möjligt att lägga en proposition
före valet även med det framskjutna datumet.

Nytt datum för slutredovisning är senast den 20 december 2017.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen reformerar den
högspecialiserade vården
Publicerad 28 september 2017

Idag dör och skadas patienter i onödan för att läkare
och vårdteam inte får tillräckligt med träning på det
specifika ingreppet de ska utföra. Samtidigt utförs
avancerad sjukvård ofta på allt för många enheter.
Därför föreslår regeringen i en lagrådsremiss idag ett
nytt och mer effektivt sätt att hantera nivåstrukturering
av den nationellt högspecialiserade vården.
– Det är helt oacceptabelt att patienter skadas och dör för att läkare och
annan vårdpersonal inte får tillräckligt med träning. Staten har ett viktigt
ansvar för den nationellt högspecialiserade vården, och där föreslår vi nu en
ny och mer effektiv process för att hantera koncentrationen av den vården
säger socialminister Annika Strandhäll.

Förslagen har sin bakgrund i betänkandet Träning ger färdighet och innebär
bland annat att en ny process, under Socialstyrelsens ledning, ska ersätta
både dagens rikssjukvårdssystem och den nationella nivåstruktureringen av
cancervården. Det föreslås regleras att nationell högspecialiserad vård är
sådan som bedrivs nationellt, men inte i alla (sex) sjukvårdsregioner (i
praktiken alltså på 1-5 platser). Något förenklat ska systemet bygga på att:

- Sakkunniggrupper med experter ska gå igenom alla aktuella
sjukdomsgrupper och föreslå vad som ska utgöra nationellt högspecialiserad
vård. Detta görs till en början under en treårsperiod, men nya bedömningar
ska sedan ske löpande.

- Den myndighet regeringen utser – enligt plan Socialstyrelsen – ska besluta
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om vad som utgör nationellt högspecialiserad vård samt på hur många platser
den får bedrivas.

- En ny nämnd, med representanter för sjukvårdsregionerna, beslutar sedan
om vilka specifika platser vården får bedrivas på.

För sakkunniggruppernas arbete föreslås i budgetpropositionen för 2018 att
25 miljoner kronor avsätts, för 2019 24 miljoner kronor samt för 2020 19
miljoner kronor. Då arbetet ska organiseras av Socialstyrelsen är medlen
tänkta att disponeras av myndigheten.

Lagförslaget föreslås träda i kraft den 1:e juli 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Morgan Johansson och Annika
Strandhäll tillgängliga för
komentarer efter
rundabordssamtal
Publicerad 26 september 2017 Uppdaterad 26 september 2017

I morgon onsdag den 27 september håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson tillsammans med
socialminister Annika Strandhäll ett rundabordssamtal
om våld och hot i akutsjukvården.

Tid: 27 september 2017 kl. 10.00
Plats: Rosenbad, Stockholm

Vid rundabordssamtalet deltar representanter från: Polismyndigheten,
Sveriges kommuner och landsting, Almega Säkerhetsföretagen,
Kommunalarbetareförbundet, Vårdförbundet, Sveriges läkarförbund och
Transportarbetareförbundet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialminister Strandhäll besöker
Bergsjön
Publicerad 26 september 2017 Uppdaterad 26 september 2017

Onsdagen den 27 september besöker socialminister
Annika Strandhäll Bergsjön i Göteborg. Där kommer
hon bland annat besöka Bergsjöns familjecentral och
Bergsjöskolan där hon själv varit elev.
Programmet innehåller bland annat:

Besök på Bergsjöskolan
Besök på Familjecentralen i Bergsjön
Möte med Bergsjöborna

Ministern finns tillgänglig för media under dagen, kontakta pressekreterare
Victor Harju.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pensionsmyndigheten får 30
miljoner kronor per år för
informationsuppdrag
Publicerad 23 september 2017

Pensionsmyndigheten har i flera år haft ett informations-
och konsumentuppdrag som handlar om att informera
allmänheten och höja kunskapen om pension och
betydelsen av ett längre arbetsliv. I budgetpropositionen
för 2018 föreslås att detta uppdrag utökas och förlängs
till 30 miljoner kronor från 2018.
– Fler måste ha kunskap om hur pensionen påverkas positivt av ett längre
arbetsliv och negativt av exempelvis deltidsarbete och att gå i pension tidigt,
säger socialminister Annika Strandhäll.

En av Pensionsmyndighetens grundläggande uppgifter handlar om att
informera både dagens och framtidens pensionärer om pensionen, vilka
faktorer som påverkar pensionens storlek, hur stor pensionen kan antas bli
och tydliggöra vilka konsekvenser olika val kan få för pensionen. Det
svenska pensionssystemet bygger på en enkel princip – livsinkomstprincipen.
Det betyder att varje krona räknas och därför får exempelvis ett ojämnställt
uttag av föräldraförsäkringen, deltidsarbete och pensioneringstillfället
konsekvenser för den slutgiltiga pensionen.

Pensionsmyndighetens informationsinsatser har hittills haft goda resultat.
Målsättningen är bland annat att fler pensionssparare ska få kännedom om
livsinkomstprincipen och om betydelsen av ett längre arbetsliv, samt att fler
registrerar sig på Min pension.

– Pensionsmyndigheten gör ett väldigt bra arbete som behöver växlas upp.
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Det är oroväckande att bara 35 procent känner till att det antal år man
arbetar påverkar storleken på pensionen. Du ska inte behöva gå och tänka på
din pension hela tiden, men det är viktigt att man förstår grunderna i
pensionssystemet och framför allt var man ska vända sig för att få
information, säger socialminister Annika Strandhäll.

Ett viktigt skäl för satsningen är att Pensionsmyndigheten behöver arbeta
mer med att nå de individer som har lägst kunskap och intresse för
pensionsfrågor, och att göra mer uppsökande verksamhet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen ökar anslaget till
idrotten med 19 miljoner
Publicerad 22 september 2017 Uppdaterad 22 september 2017

I höstbudgeten presenterades höjt anslag med 19
miljoner kronor. Utöver det gör regeringen flera
satsningar som främjar aktivitet och stöder
idrottsutövning. Att utöka ämnet idrott och hälsa i
grundskolan med 100 timmar och att ge stöd till fri
simskola är två exempel.
- Idrottsrörelsen fyller en mycket viktig funktion i samhället och det är
glädjande att vi höjer anslagen till idrotten och på så sätt uppfyller vallöftet
från 2014. Extra glädjande är att vi möjliggör avgiftsfri simundervisning, som
både ökar simkunnigheten och på sikt kan stärka simsporten, Säger
idrottsminister Annika Strandhäll.

Regeringen föreslår från och med 2018 en ökning med 19 miljoner kronor
årligen för insatser främst inom barn- och ungdomsidrotten, vilket betyder att
stödet ökat med 227 miljoner kronor jämfört med 2014. Anslaget för insatser
för idrottsverksamhet i utsatta områden blir oförändrat 2018 och beräknas
öka med 4 miljoner kronor årligen 2020–2025. Insatser för att öka
sysselsättningen uppgår till 7,5 miljoner kronor 2018. Totalt får idrottsrörelse
drygt 1,9 miljarder i bidrag.

Regeringen vill även att undervisningstiden i idrott och hälsa i grundskolan
utökas med 100 timmar från och med hösten 2019.

Regeringen avser att ge stöd med 300 miljoner kronor årligen från 2018 för
att göra det möjligt för kommunerna att erbjuda avgiftsfri simskola för barn.

Regeringen satsar 200 miljoner kronor årligen under åren 2016–2019 på
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sommarlovsaktiviteter som är kostnadsfria för barn i åldern 6–15 år, samt
tillskjuta medel för avgiftsfria aktiviteter under skollov motsvarande 250
miljoner kronor under 2018–2020.

I somras förändrades regelverket för extratjänster så att långtidsarbetslösa
eller nyanlända kan anställas inom viss idrottsverksamhet. Regeringen vill
även stegvis fram till 2020 höja taket i lönebidraget för att stärka
förutsättningarna för ökad sysselsättning för personer med
funktionsnedsättning, exempelvis inom föreningsverksamhet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen växlar upp arbetet för
att modernisera hälso- och
sjukvården
Publicerad 21 september 2017 Uppdaterad 21 september 2017

Sedan i våras arbetar regeringens särskilde utredare för
Samordnad utveckling för en god och nära vård, Anna
Nergårdh, med moderniseringen av svensk hälso- och
sjukvård utifrån förslagen i den tidigare utredningen
Effektiv vård. Det handlar bland annat om att långsiktigt
stärka svensk primärvård. Nu växlas arbetet upp med
ett tilläggsdirektiv.
– Allt för ofta sätter organisatoriska gränser hinder för att enskilda ska få
bästa möjliga vård – inte minst för äldre som har många olika vårdkontakter.
Därför blir en viktig del av uppdraget att titta över såväl gränsdragningen
mellan öppen och sluten vård, som hur samverkan mellan primärvården och
den kommunala vården och omsorgen ska kunna fungera på bästa sätt.
Svensk vård behöver mer av hängrännor och mindre av stuprör, säger
socialminister Annika Strandhäll.

I samband med tilläggsdirektivet förstärks också utredningens sekretariat. 

Uppdraget innebär att utredningen i sitt arbete ska:
• analysera ändamålsenligheten med uppdelningen i öppen vård och sluten
vård i relation till utredningens övriga förslag samt redogöra för vilka
konsekvenser en förändring respektive borttagning av dessa begrepp skulle
kunna få, och

• utreda och lämna förslag på hur samverkan mellan primärvården och den
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kommunala hälso- och sjukvården och omsorgen kan underlättas och hur
gränssnittet mellan dessa verksamheter bör se ut.

Uppdragen i tilläggsdirektivet ska redovisas i samband med det sedan
tidigare planerade slutbetänkandet, senast den 31 mars 2019.

Bakgrund om utredningens nuvarande uppdrag:
Regeringen gav den 2 mars 2017 en särskild utredare i uppdrag att utifrån
förslagen i betänkandet Effektiv vård (SOU 2016:2) stödja landstingen,
berörda myndigheter och organisationer i arbetet med att samordnat utveckla
en modern, jämlik, tillgänglig och effektiv hälso- och sjukvård med fokus på
primärvården. Utredaren ska även i dialog med företrädare för samtliga
landsting, myndigheter och andra berörda aktörer utarbeta en nationell plan
där primärvården är utgångpunkten för en ökad närhet till patienten.
Utredaren ska i planen redovisa vad som krävs för en nationellt samordnad
förändring, vilka utmaningar som finns samt redovisa en med berörda aktörer
förankrad tidsplan för det fortsatta förändringsarbetet. Uppdraget ska
redovisas senast den 31 mars 2019. Två delrapporter ska lämnas, varav den
första lämnades i juni 2017 och just nu är ute på remiss. Utredningen har
antagit namnet Samordnad utveckling för god och nära vård.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen gör det lättare att
överföra pension och enklare att
hålla en anhörig i handen
Publicerad 21 september 2017 Uppdaterad 21 september 2017

Regeringen har beslutat och lämnat propositionen Vissa
socialförsäkringsfrågor till riksdagen som innehåller tre
olika delar. Bland annat föreslås att reglerna för
överföring av premiepensionsrätt mellan makar
förenklas och att närståendepenningen ska bli mer
flexibel.
– Kvinnor har 30 procent lägre pensioner än män och det krävs åtgärder på
flera håll för att komma åt det. Att underlätta överföring av premiepension är
ett litet men viktigt steg i riktningen mot mer jämställda pensioner, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Förslaget innebär att reglerna för överföring av premiepensionsrätt förenklas
genom att det ska räcka att givaren anmäler, tidsfristen för att anmäla
förlängs och att anmälan ska kunna göras elektroniskt. Förslagen är en del av
Pensionsgruppens handlingsplan för jämställda pensioner.

Propositionen innehåller också införandet av mer flexibla regler i stödet
närståendepenning. Det är något du som anhörig kan få när en av dina nära
och kära är mycket allvarligt sjuk, det är inte tänkt som en vårdande insats
utan mer att hålla en hand. Förslaget är att deltidsersättning i
närståendepenningen ska förenklas genom att en 75-procentsnivå införs.

Inom pensionssystemet finns en gammal förmån som heter hustrutillägg, den
föreslås avskaffas, eftersom att det inte längre finns någon som får
hustrutillägg och förmånen inte längre kan beviljas.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bostadsbidrag även för barn som
bor växelvis hos separerade
föräldrar
Publicerad 21 september 2017 Uppdaterad 21 september 2017

Det finns inget alternativ inom bostadsbidraget för barn
som bor växelvis hos båda föräldrarna. Ungefär 35
procent av barnen bor växelvis efter en separation.
Regeringen vill därför ge föräldrarna likvärdiga
möjligheter till bostadsbidrag även när barnen bor hos
båda. Regeringen vill även höja såväl
inkomstgränserna som umgängesbidraget inom
bostadsbidraget.
– Staten ska inte försvåra ekonomiskt för de som väljer att ha barnen
varannan vecka när de skiljer sig, säger socialminister Annika Strandhäll
I dagens bostadsbidrag antas barnen endast bo där de är folkbokförde, även
då de exempelvis bor varannan vecka där. Den förälder där barnet inte är
skrivet kan idag få umgängesbidrag, 300 kronor medan den förälder som har
barnet skrivet hos sig kan få 1500 kronor. En del hushåll missgynnas även
om de delar lika på barnens kostnader när de bor växelvis.

I underhållsstödet finns däremot idag ett visst stöd för barn som bor växelvis,
det flyttas i och med detta från underhållsstödet till bostadsbidraget. Så
renodlas dessutom underhållsstödet till att vara ett grundskydd för barn när
en förälder av olika anledningar inte betalar underhåll för barnet.

Skillnaden mellan nuvarande och föreslagna ändringar inom bostadsbidraget. Boförälder är
den förälder där barnet är skrivet.
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Idag Förslag Idag Förslag Idag Förslag

Barn Boförälder Boförälder Växelvis Växelvis Umgänge Umgänge

1 1500 kr 1500 kr 0 kr 1300 kr 300 kr 500 kr

2 2000 kr 2000 kr 0 kr 1600 kr 375 kr 600 kr

3 2650 kr 2650 kr 0 kr 2100 kr 450 kr 700 kr

Bostadsbidrag som lämnas till barnfamiljer är inkomstprövat. Bidraget
minskar vid inkomster som idag överstiger 127 000 kronor om året för en
ensamstående sökande. Makar kan ha upp till hälften vardera av det
beloppet, 63 500 kronor, utan att bostadsbidraget minskar.

Förslaget till riksdagen är även att höja bostadsbidragets inkomstgränser i
fyra omgångar, med start den 1 mars 2018. Höjningen av inkomstgränserna
gör att fler barnfamiljer får rätt till bostadsbidraget eller får en höjd
ersättning, vilket ger en ökad ekonomisk trygghet för barnfamiljer.

Inkomstgränsen för ensamstående föräldrar framgår i tabellen nedan.
Om det är två vuxna i hushållet är inkomstgränsen för vardera maken
hälften av inkomstgränsen för en ensamstående förälder.

 

År Inkomstgräns Förstärkning per månad

Nuvarande 127 000 kronor

2018 135 000 kronor +133 kronor

2019 142 000 kronor +250 kronor

2020 148 000 kronor +350 kronor

2021 150 000 kronor +383 kronor



Förändringen föreslås träda ikraft den 1 mars 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Välfärdssatsningar i höstbudgeten
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen presenterar stora satsningar på välfärden i
årets budget med fokus på sjukvården, äldre och barn
samt mot hedersrelaterat våld och förtryck. Förslagen i
höstbudgeten bygger på ett samarbete mellan
regeringen och Vänsterpartiet.
– För man en ansvarsfull ekonomisk politik får man också ett överskott. Det
har regeringen lyckats med och Sveriges framgångar ska komma alla till del.
Vi gör den största välfärdssatsningen i modern tid. Sjukvården,
pensionärerna och barnfamiljerna är de stora vinnarna. Det är så vi utvecklar
den svenska modellen, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Den svenska välfärden med jämlikhet och jämställdhet är något att vara
stolt över, men vi kan göra mer. Regeringen satsar bland annat på kraftfulla
åtgärder mot hedersrelaterat våld och förtryck. Självklart har kvinnor och
män, flickor och pojkar samma rättigheter men även skyldigheter.
Jämställdhet är inte något som är villkorat utan är något som gäller alla,
överallt, hela tiden, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

5,5 miljarder för en bättre och mer jämlik vård med kortare köer
Med patientmiljarden satsar regeringen på skärpt vårdgaranti i primärvården
för att förbättra tillgängligheten för patienterna. Den ska också stödja
införandet av patientkontrakt, för en mer sammanhållen plan över
inplanerade vårdinsatser. Ytterligare två miljarder ska gå till goda
arbetsvillkor och utvecklade arbetssätt för vårdens personal. Satsningen får
också användas för att anställa mer personal i vården. Detta är årliga
satsningar mellan 2018-2021.

Nuvarande satsning på stärkt förlossningsvård utökas och förlängs med en
miljard kronor årligen fram till 2022. Pengarna ska framför allt användas till
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att förstärka personaltätheten och förbättra arbetsmiljön samt får användas i
neonatalvården. Regeringens satsning på kvinnors hälsa utökas även med
avgiftsfri livmoderhalsscreening där landstingen kompenseras med 141
miljoner kronor per år.

Det allmänna tandvårdsbidraget fördubblas från 300 kronor till 600 kronor
för gruppen 22-29 år, från 150 till 300 kronor för gruppen 30-64 år och från
300 kronor till 600 kronor för gruppen 65 år eller äldre. Regeringen avsätter
531 miljoner kronor för 2018 och därefter 750 miljoner kronor per år.

Regeringen förstärker arbetet med psykisk hälsa med 650 miljoner kronor för
2018 och avser att stärka arbetet med drygt 1,1 miljard kronor per år 2019
och 2020. Satsningen görs i syfte att förstärka första linjens vård samt den
specialiserade psykiatrin, för såväl barn som vuxna. 50 miljoner kronor inom
satsningen riktas mot asylsökande och nyanlända barn och unga som lider av
psykisk ohälsa.

Barnhälsovården ska bli tillgängligare för grupper som har sämre hälsa och
tandhälsa. För detta avsätts 137 miljoner kronor per år 2018–2020. Medlen
ska även användas för att utveckla arbetet med information och
kommunikation om vacciner, för att kunna utöka vaccinationsgraden.
Regeringen vill även utöka det nationella vaccinationsprogrammet för barn
med vaccination mot rotavirus.

Satsningar på barnbidrag, trygghet och en aktiv fritid för alla barn
Regeringen förslår höjt barnbidrag med 200 kronor per månad och barn.
Med den föreslagna ändringen utgör barnbidragets totala belopp 1250 kronor
per månad och barn. Reformen syftar till att stärka jämlikheten, då hushåll
med barn i genomsnitt har en lägre disponibel inkomst än hushåll utan barn.
Förslaget bedöms få positiva effekter på den ekonomiska jämställdheten då
ca 80 procent av mottagarna av barnbidrag är kvinnor och ca 20 procent är
män.

Regeringen vill även höja underhållsstödet för äldre barn, i syfte att stärka de
barnfamiljer som har det tuffast ekonomiskt. Förslaget innebär en höjning av
underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre med 350 kronor i månaden
till 2 073 kronor och med 150 kronor i månaden till 1 723 kronor för barn
som är mellan 11 år och 14 år.

Den sociala barn- och ungdomsvården är det yttersta skyddsnätet för barn
som lever i utsatta situationer. Under perioden 2018 till 2020 vill regeringen



satsa ytterligare 250 miljoner kronor om året för att stärka bemanning och
insatser till barn och unga som far eller riskerar att fara illa.

Under de senaste tre åren har efterfrågan varit mycket hög på vårdplatser på
de särskilda boenden som drivs av Statens institutionsstyrelse (SiS). För att
ge SiS förutsättningar att öka kapaciteten vill regeringen stärka SiS
förvaltningsanslag med 40 miljoner kronor för år 2017, 110 miljoner kronor
för 2018 och 150 miljoner kronor om året för åren 2019 till 2021.

Fler barn ska kunna ha en aktiv och stimulerande fritid, även under
skolloven. Därför satsar regeringen på kostnadsfria lovaktiviteter. För åren
2018 till 2020 ska 250 miljoner kronor om året gå till kommunerna så att de
kan erbjuda kostnadsfria aktiviteter under sommarlov och andra skollov.

Det är vanligare att barn med socioekonomiskt svagare bakgrund inte kan
simma. Regeringen vill därför göra det möjligt för kommunerna att erbjuda
kostnadsfri simskola för barn genom en satsning på 300 miljoner kronor om
året.

Insatser för att stärka personer med funktionsnedsättnings deltagande i
samhället
För att stärka motivationen för personer med funktionsnedsättning att delta i
daglig verksamhet vill regeringen från och med 2018 lämna ett bidrag på 350
miljoner kronor årligen till kommunerna. Ambitionen är att kommunerna ska
kunna höja låga dagpenningar och att kommuner utan habiliteringsersättning
ska börja erbjuda en sådan. Regeringen avser även besluta om ett
tilläggsdirektiv till LSS-utredningen för att se över habiliteringsersättningen.

Schablonbeloppet för assistansersättning ska räknas upp med 1,5 procent.
Det är en högre uppräkning än det var för 2017 då schablonen höjdes med
1,05 procent.

Regeringen satsar på ökade möjligheter till tolktjänst i arbetslivet. Syftet är
att stärka förutsättningarna på arbetsmarknaden för kvinnor och män som är
döva, dövblinda eller har nedsatt hörsel. För ändamålet vill regeringen anslå
15 miljoner kronor om året för åren 2018 till 2020.

Bättre pension och ökad trygghet för äldre
Regeringen vill sänka skatten för pensionärer med upp till 5 000 kronor per
år för 75 procent av alla personer över 65 år. Skattesänkningen omfattar nu
1,5 miljoner personer över 65 år och innebär att 3 av 4 äldre får sänkt skatt
2018.



I framtiden kommer allt mer vård att utföras utanför sjukhusen och inte
sällan i patientens hem. Kommunerna behöver praktiskt stöd med att införa
metoder och arbetssätt som främjar trygghet i hemmet och utökad
samverkan. Från 1 januari 2018 gäller lagen Samordning vid utskrivning från
sjukhus. Inför ikraftträdandet av lagen behöver rutiner och arbetssätt
förändras. Regeringen vill att 12 miljoner kronor per år avsätts för insatsen
under åren 2018 till 2020.

Bostadstillägget, det särskilda bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet
förbättras. Regeringen satsar 655 miljoner kronor årligen och 290 000
pensionärer påverkas av höjningen, varav 75 procent är kvinnor.

Fallolyckor är den olyckstyp som leder till flest dödsfall, flest antal
inläggningar på sjukhus och flest antal besök på akutmottagningar. För att
uppnå målet att halvera antalet fallolyckor vill regeringen att utveckla det
förebyggande arbetet. Regeringen föreslår att 13 miljoner kronor avsätts
under åren 2018 till 2020 för fortsatt fallpreventivt arbete.

Regeringen och Pensionsgruppen har sedan tidigare tillsatt en utredning som
ser över hela grundskyddet i pensionssystemet. Utredningen kommer i
februari 2018 presentera ytterligare förslag för att förbättra för de
pensionärer som har det tuffast.

Satsningar på ökad jämställdhet och bekämpning av hedersrelaterat
våld och förtryck
Regeringen vill genomföra en samlad, flerårig satsning för att förebygga och
bekämpa hedersrelaterat våld och förtryck som omfattar åtgärder för 100
miljoner kronor 2018 samt 57 miljoner kronor årligen 2019-2020.
Regeringen planerar uppdrag till länsstyrelser och andra myndigheter, stöd
till lokalt arbete samt till förebyggande verksamhet. Satsningen är inom
ramen för regeringens tioåriga nationella strategi för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor.

Den jämställdhetsmyndighet som regeringen har beslutat att inrätta den 1
januari 2018 i Göteborg kommer att bidra till en strategisk, sammanhållen
och hållbar styrning samt ett effektivt genomförande av
jämställdhetspolitiken. För år 2018 får myndigheten ett anslag på 80 miljoner
kronor.

Trygghet när livet vänder
Taket i sjukförsäkringen höjs från sju och en halv till åtta gånger



prisbasbeloppet. Sett till en månadslön höjs taket med 1 896 kr, från 28 438
kr till 30 333 kr.

Förbättringar sker för personer med aktivitets- och sjukersättning där
regeringen föreslår att bostadstillägget och det särskilda bostadstillägget höjs,
skatten sänks för personer med aktivitets- och sjukersättning och
garantiersättningen höjs med drygt 300 kr.

Regeringen förslår sjukpenning i avvaktan på slutligt beslut. Förslaget syftar
till att sjukskrivna inte ska behöva få sin ersättning indragen retroaktivt.

Vidare föreslås åtgärder för att stärka individens möjlighet till rehabilitering
för återgång i arbete.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Stora satsningar på vård och
socialtjänst i budgeten
Publicerad 19 september 2017 Uppdaterad 19 september 2017

Idag presenteras flera stora satsningar på hälso- och
sjukvården och socialtjänsten som syftar till att förbättra
barns och vuxnas hälsa samt stärka insatserna
gentemot utsatta grupper. Det handlar om satsningar på
den sociala barn- och ungdomsvården, om satsningar
på psykiatrin för både barn och vuxna, samt om en
satsning på barnhälsovården. Totalt omfattar
satsningarna nästan en miljard kronor för år 2018,
respektive nästan 1,5 miljarder år 2019 och 2020.
– Det går bra för Sverige – och då kan vi välja om vill vi fortsätta att
investera i välfärden och det gemensamma samhällsbygget, eller satsa
resurserna på stora skattesänkningar. För regeringen är valet enkelt. Vi väljer
att satsa på sjukvården och på socialtjänsten, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Den sociala barn- och ungdomsvården är det yttersta skyddsnätet för barn
och unga som lever i mycket utsatta situationer. Det här är en verksamhet
som måste fungera väl och ha goda förutsättningar för sitt uppdrag. Inga barn
och unga ska behöva fara illa och då måste samhället också kunna stå starkt
och redo att rycka in när det behövs, säger Åsa Regnér, ansvarig minister för
socialtjänsten.

Satsningar, som alla ingår i budgetöverenskommelsen mellan regeringen och
Vänsterpartiet:
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Satsning 2018,
mkr

2019,
mkr

2020,
mkr

Utökning av satsning på den sociala barn- och
ungdomsvården 250 250 250

Satsning på psykiatrin, såväl vuxna som barn 500 1000 1000
Förlängd satsning på barn- och ungdomspsykiatrin 100 100 100
Satsning på barnhälsovården 142 142 142
Summa 992 1492 1492

Utökning av satsningen på den sociala barn- och ungdomsvården

Mätningar har visat att socialsekreterare inom den sociala barn- och
ungdomsvården lägger för lite av sin arbetstid på att träffa de barn och unga
som utreds eller som har insatser från socialtjänsten. Samtidigt har
kommuner svårt att rekrytera ny personal. Regeringen gör därför en treårig
satsning 2018-2020 för att vända utvecklingen. Satsningen är en utökning av
den redan befintliga miljardsatsningen för att stärka den sociala barn- och
ungdomsvården

Tillskottet på 250 miljoner kronor per år ska gå till ökad bemanning och till
att förstärka insatserna kring barn och unga som far eller som riskerar att
fara illa.

Satsning på psykiatrin, såväl vuxna som barn

Regeringen skjuter till en halv miljard kronor extra till psykiatrin 2018, som
växer till en miljard kronor 2019 och 2020. Satsningen är tänkt att riktas till
både den första linjens vård och den specialiserade psykiatrin, för såväl barn
som vuxna. Exempelvis behöver kapaciteten och kompetensen på området
stärkas inom primärvården. Detta är en treårig satsning som sker som ett
tillskott till de befintliga satsningarna på drygt en miljard kronor årligen.

Förlängd satsning på barn- och ungdomspsykiatrin

I vårändringsbudgeten för 2017 tillfördes 100 miljoner kronor för
innevarande år för att förstärka barn- och ungdomspsykiatrin och första
linjens psykiatri för barn och unga i primärvården. Denna satsning förlängs
nu med tre år 2018-2020, med 100 miljoner kronor årligen.

Satsning på barnhälsovården

137 miljoner kronor om året satsas i tre år, 2018-2020, för att öka
tillgängligheten i barnhälsovården, framför allt för grupper som har sämre
hälsa och tandhälsa. Medlen ska även användas för att utveckla arbetet med



information och kommunikation om vacciner, för att kunna utöka
vaccinationsgraden hos barn.

Dessutom avser regeringen fatta beslut om att utöka det nationella
vaccinationsprogrammet för barn med vaccination mot rotavirus.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

En miljard per år till
förlossningsvården
Publicerad 19 september 2017 Uppdaterad 19 september 2017

Den befintliga satsningen på förlossningsvården utökas
med en miljard kronor per år i en femårig satsning,
2018–2022.
Tillskottet ska framför allt användas till att förstärka personaltätheten och
förbättra arbetsmiljön inom förlossningsvården, för att på så sätt ge en
tryggare vård för blivande föräldrar. Pengarna får också användas för
insatser inom neonatalvården. Idag anger en majoritet av arbetsgivarna inom
förlossningsvården att de har rekryteringsproblem. Insatser för att få fler att
vilja arbeta inom förlossningsvården är därför viktiga.
Under året har det också rapporterats om problem med bl.a. platsbrist inom
neonatalvården, som lett till att för tidigt födda barn har fått åka till Finland
för att kunna få vård.

– Idag är många oroliga för om vården ska finnas där när man får barn.
Därför är jag extra nöjd med att vi satsar rejält på förlossningsvården, och att
en del av satsningen blir på neonatalvården. Vi investerar för att stärka vårt
gemensamma samhällsbygge och göra vården bättre, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Satsningen sker som ett tillskott till den befintliga satsningen på 400 miljoner
kronor per år som planeras pågå till och med 2019. I vårändringsbudgeten
för 2017 sköts ytterligare 500 miljoner kronor till, som fördelas under 2017
och 2018. Regeringen har en överenskommelse med Sveriges Kommuner
och Landsting som reglerar satsningen, och fokus är på
kompetensförsörjningen och bemanningen inom förlossningsvården.

I tidigare budgetpropositioner har också en satsning gjorts på att bygga ut
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barnmorskeutbildningen.

Satsningen är en del i den budgetöverenskommelse som regeringen har slutit
med Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Avgiftsfri screening för
livmoderhalscancer
Publicerad 19 september 2017 Uppdaterad 19 september 2017

Screening för livmoderhalscancer, med gynekologisk
cellprovtagning, kommer att vara avgiftsfritt från och
med 2018.
– Att alla kvinnor deltar i screeningprogram för livmoderhalscancer och
lämnar cellprov när man får en kallelse är jätteviktigt för att cancer ska
kunna upptäckas i tid. Därför vill vi ta bort en tröskel – avgiften – som idag
finns i vissa landsting för att lämna dessa cellprov. Ingen ska behöva avstå av
ekonomiska skäl – det prioriterar vi före stora skattesänkningar, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Satsningen innebär att cellprov i de intervall och åldersgrupper som
rekommenderas av Socialstyrelsen i det nationella screeningprogrammet för
livmoderhalscancer kommer att vara avgiftsfria från och med 2018.

Landstingen kommer att kompenseras med 141 miljoner kronor per år.
Satsningen är en del i den budgetöverenskommelse regeringen har slutit med
Vänsterpartiet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll presenterar
budgeten i Umeå
Publicerad 18 september 2017

Onsdagen den 20 september presenterar socialminister
Annika Strandhäll årets budget i Umeå.

Tid: 20 september 2017 kl. 11.00
Plats: Plats: Hotell Björken

Program

11.00 Pressträff: Presenterar statens budget 2018
Plats: Hotell Björken

16.30 Öppet möte med Vännäs pensionärer
Arr: ABF Vännäs
Lokal: Festsalen, Medborgarhuset

Föranmälan sker till pressekreterare Karin Boman Röding.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen höjer taket i
sjukförsäkringen
Publicerad 17 september 2017

Inkomsttaket i sjukförsäkringen höjs från 7,5 till 8
prisbasbelopp från och med den 1 juli 2018. Det
innebär en ekonomisk förstärkning för människor som
drabbas av ohälsa.
Sjukförsäkringen ska skydda mot inkomstbortfall när arbetsförmågan är
nedsatt på grund av sjukdom. Inkomstbortfallsprincipen i försäkringen har
dock försvagats på grund av att lönerna har ökat samtidigt som taket för
sjukpenninggrundande inkomst har varit oförändrat.

- Det här var ett av våra viktigaste vallöften som vi nu kan gå i mål med, det
känns väldigt bra. Att drabbas av sjukdom och inte kunna jobba och försörja
sig och sin familj är en stor törn i livet. Då ska du känna en ekonomisk
trygghet så att du kan fokusera på att bli frisk och komma tillbaka till jobbet,
säger Annika Strandhäll, socialminister.

Förslaget är en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

De förmåner som omfattas av höjningen är sjukpenning,
rehabiliteringspenning, närståendepenning, smittbärarpenning, och ersättning
från Försäkringskassan vid tvist om sjuklön. Sett till en månadslön höjs taket
med 1 896 kronor; från 28 438 kronor till 30 333 kronor (2018 års
prisbasbelopp).

Förslaget är också viktigt ur ett jämställdhetsperspektiv då kvinnor är
sjukfrånvarande i högre utsträckning än män och det är därmed fler kvinnor
som får höjd ersättning. Förslaget innebär ökad ekonomisk trygghet för 160
000 kvinnor och 115 000 män.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fler ska ha råd att gå till
tandläkaren
Publicerad 15 september 2017 Uppdaterad 15 september 2017

Det allmänna tandvårdsbidraget (ATB) dubbleras från
och med den 15 april 2018. Höjningen är en del av
budgetpropositionen för 2018 och syftar till att fler ska
kunna besöka tandvården regelbundet.
Det allmänna tandvårdsbidraget utgår, med två olika nivåer, till alla som
passerat åldern för avgiftsfri tandvård för unga. Det används till att
subventionera tandvårdsbesök. Regelbundna undersökningar är avgörande
för en god tandhälsa.

– Ingen ska behöva avstå från tandläkarbesök för att man inte har råd. Det
går bra för Sverige nu, och vi vill att framgångarna ska komma alla till del.
Med den här satsningen tar vi ett viktigt steg mot en mer jämlik tandhälsa
och stärker den svenska modellen, säger socialminister Annika Strandhäll.

För gruppen som är mellan 22 och 29 år och för dem som är 65 år eller äldre
blir det årliga bidraget, från den 15 april 2018, 600 kronor. För gruppen som
är mellan 30 och 64 år blir bidraget 300 kronor per år. Före reformen var
beloppen 300 respektive 150 kronor.

Praktiskt kommer det allmänna tandvårdsbidraget att fungera på samma sätt
som tidigare. Bidraget brukar vanligtvis dras av automatiskt vid betalning av
tandvårdsbesök. Reformen beräknas kosta 750 miljoner kronor per år fullt
utbyggd, och 531 miljoner kronor 2018.

Förslaget är en del i budgetöverenskommelsen som regeringen har slutit med
Vänsterpartiet.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
budgeten för 2018
Publicerad 15 september 2017

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera budgetförslaget för 2018 på en
presskonferens den 20 september klockan 09.00 i
Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också att
presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement)

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Malmö

Kontaktperson: Natali Sial, telefon 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Klockan 09.00 Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Isabel Lundin, telefon 076 296 46 38 och Gösta Brunander,
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telefon 072 544 28 66

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister

Östersund

Kontaktperson: Anna Söderström, telefon 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Karlskrona

Kontaktperson: Matilda Malmqvist Glas, telefon 070 367 03 64

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Visby

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, telefon 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Södertälje

Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072 545 74 21

Helene Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister

Skövde

Kontaktperson: Fredrik Persson, telefon 072 214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Stockholm



Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, telefon 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister

Linköping

Motala

Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, näringsminister

Kalmar

Växjö

Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076 135 56 92

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister

Uppsala

Norrtälje

Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070 539 57 29

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Arvika

Molkom

Kontaktperson: Maria Soläng, telefon 072 206 19 47

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister

Umeå



Vindeln

Vännäs

Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076 116 65 62

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, telefon 072 209 45 20

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Läkarutbildningen byggs ut
Publicerad 14 september 2017 Uppdaterad 14 september 2017

I höstbudgeten föreslår regeringen att läkarutbildningen
ska byggas ut. Satsningen för 2018 är nio miljoner
kronor, vilket motsvarar cirka 40 helårsstudenter.
Tillgången till välutbildad personal, däribland läkare, är viktig för att alla ska
kunna erbjudas behovsanpassad, tillgänglig och effektiv vård av god kvalitet.

Därför vill regeringen satsa nio miljoner kronor i höstbudgeten för att bygga
ut läkarutbildningen. Det motsvarar cirka 40 helårsstudenter 2018. Fullt ut‐
byggd 2023 beräknas satsningen omfatta 96 miljoner kronor, vilket mot‐
svarar cirka 440 utbildningsplatser.

- Det här är en av våra satsningar för att trygga en bra sjukvård med utbildad
och kunnig personal. Det gör oss också mindre beroende av utländska
läkarutbildningar för att klara kompetensförsörjning av läkare, säger Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

- En bra vård för patienterna hänger på att vården har tillräckligt med
personal. En utbyggd läkarutbildning är därför en del i att göra sjukvården
bättre, säger socialminister Annika Strandhäll.

Tillgången till läkare är lika viktig i hela landet - därför är utbyggnaden
utspridd på samtliga sju lärosäten som bedriver läkarutbildning i Sverige.

När det gäller utbildningarna till sjuksköterska, barnmorska och
specialistsjuksköterska påbörjades en utbyggnad 2015. Utbyggnaden innebär
ytterligare 700 nybörjarplatser på sjuksköterskeutbildningen, 600
nybörjarplatser på specialistsjuksköterskeutbildningen och 250
nybörjarplatser på barnmorskeutbildningen.

Regeringen har dessutom gett en särskild utredare i uppdrag att se över
specialistsjuksköterskeutbildningen. Syftet med utredningen är att se över
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hur utbildningen i framtiden ska kunna möta hälso- och sjukvårdens
förändrade behov och ge studenterna rätt kunskaper för yrket. Utredaren ska
också se över frågor som rör vissa andra hälso- och sjukvårdsutbildningar.

Satsningen är en del av budgetöverenskommelsen med Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen stärker den
ekonomiska tryggheten för
personer med sjukersättning och
aktivitetsersättning
Publicerad 11 september 2017 Uppdaterad 11 september 2017

Skillnaden i ekonomisk standard mellan personer med
sjukersättning (det som tidigare kallades förtidspension)
och aktivitetsersättning i form av garantiersättning och
löneutvecklingen har ökat under lång tid.
– När Sveriges ekonomi går som tåget ska alla få ta del av framgången. Den
som är långvarigt sjuk och inte kan jobba har länge halkat efter ekonomiskt.
Därför förbättrar vi nu för de med sjuk- och aktivitetsersättning genom att
höja garantinivån och bostadstillägget. Oavsett vilken vändning livet tar ska
du kunna känna en ekonomisk trygghet, inte ha en tillvaro med en ständig
klump i magen över hur livet ska gå ihop, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Regeringen föreslår reformer på tre olika områden som förbättrar den
ekonomiska situationen för personer med aktivitets- och sjukersättning:

1. Bostadstillägget och det särskilda bostadstillägget höjs från 1 januari
2018.

2. Skatten sänks för personer med aktivitets- och sjukersättning från 1
januari 2018.

3. Garantiersättningen höjs med drygt 300 kr från 1 juli 2018.

Vad innebär det i praktiken?
En ensamstående person med enbart garantiersättning, med en
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boendekostnad om 5 600 kronor i månaden kommer att ha 840 kronor mer
att röra sig med per månad. Bostadstillägget ger 470 kr per månad, sänkt
skatt innebär 134 kr lägre skatt per månad. Garantiersättningen höjs med
drygt 300 kr per månad före skatt. Efter skatt innebär det ytterligare 236 kr
per månad i ökad inkomst.

Ungefär 40 procent av personerna med sjuk- eller aktivitetsersättning med
bostadstillägg har en boendekostnad som överstiger dagens tak i
bostadstillägget om 5 000 kronor. Regeringens förslag sänker den andelen till
25 procent.

Förslaget om höjd garantiersättning innebär högre ersättning till 169 000
personer, varav 95 000 kvinnor och 74 000 män. Cirka 125 000 personer
med sjuk- eller aktivitetsersättning har bostadstillägg, varav 66 000 kvinnor
och 59 000 män.

Förslaget är en del av en överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen höjer underhållstödet
för äldre barn ytterligare
Publicerad 11 september 2017 Uppdaterad 11 september 2017

Regeringen vill höja underhållsstödet för äldre barn, i
syfte att stärka de barnfamiljer som har det tuffast
ekonomiskt. Satsningen kommer i två delar och ska nå
både tonåringar över 15 år och barn mellan 11 och 14
år.
Nuvarande nivåer i underhållsstödet är inte tillräckliga för normalkostnader
för barn mellan 11-18 år. Därför lägger regeringen förslag för att fler barn
ska få ökad ekonomisk trygghet, som en del av regeringens samhällsbygge
kring den svenska modellen.

– Det här är efterlängtade förändringar vi nu avser att gå fram med, som
förbättrar ekonomin för de barnfamiljer som har det svårast ekonomiskt. Det
går bra för Sverige nu, och det ska komma alla till del, säger socialminister
Annika Strandhäll.

Förslaget innebär:

En höjning av underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre med 350
kronor i månaden till 2 073 kronor.
En höjning av underhållsstödet för barn som är mellan 11 år och 14 år
med 150 kronor i månaden till 1 723 kronor.

Förslaget är en del av budgetöverenskommelsen med Vänsterpartiet.
Regeringen avser att återkomma med lagförslag i frågan under 2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bostadstillägget höjs för 290 000
pensionärer
Publicerad 11 september 2017 Uppdaterad 11 september 2017

Taket i bostadstillägget för pensionärer har inte höjts på
tio år. Budgetpropositionen för 2018 innebär att 290
000 pensionärer kommer få ett höjt bostadstillägg med
upp till 470 kronor i månaden från och med nästa år.
Bland annat föreslås att taket höjs från 5 000 till 5 600
kronor.
– De som varit med och byggt upp vårt land ska ha en bra pension. Det är en
del av den svenska modellen. När Sveriges ekonomi går som tåget ska det
också komma alla till del. Den här höjningen kommer öka tryggheten och
göra att det är färre som behöver ha ont i magen när hyran ska betalas, säger
socialminister Annika Strandhäll.

För pensionärer med låg inkomst är bostadskostnaden ofta den största
månadsutgiften. Taket i bostadstillägget har varit oförändrat på 5 000 kronor
sedan 2007, trots att hyrorna stigit. Därför föreslås att taket höjs till 5 600
kronor med en 70-procentig ersättning av bostadskostnaden.
För att den ekonomiska situationen ska förbättras även för dem med en lägre
bostadskostnad föreslås att ersättningen upp till 5 000 kronor per månad höjs
till 96 procent. För pensionärerna med särskilt bostadstillägg och
äldreförsörjningsstöd höjs förmånerna i motsvarande grad.

290 000 pensionärer påverkas av höjningen, varav 75 procent är kvinnor.
För en ogift pensionär som enbart har garantipension och en boendekostnad
på 5600 kronor i månaden innebär förslaget 470 kronor mer i månaden.
Regeringen och Pensionsgruppen har sedan tidigare tillsatt en utredning som
ser över hela grundskyddet i pensionssystemet. Utredningen kommer i
februari 2018 presentera ytterligare förslag för att förbättra för de
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pensionärer som har det tuffast.

Budgetpropositionen för 2018, som är en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet, innebär satsningen på bostadstillägget för
pensionärer med 655 miljoner kronor årligen. Bostadstillägget, det särskilda
bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet förbättras från och med 1 januari
2018.

Förslagen i detalj:

För att bostadstillägget bättre ska täcka de faktiska bostadskostnaderna
höjs taket till 5 600 kronor per månad för den som är ogift och 2 800
kronor för den som är gift.
För att det fortsatt ska vara lönsamt för den som vill flytta till ett billigare
boende ersätts bostadskostnaden i intervallet 5 000-5 600 kronor med 70
procent.
För de som har en bostadskostnad under 5 000 kronor föreslås att
ersättningsgraden höjs till 96 procent.
För att de som får särskilt bostadstillägg och äldreförsörjningsstöd också
ska få ta del av förbättringen höjs även dessa förmåner i motsvarande
grad. Det innebär att den skäliga bostadskostnaden höjs till 6 620 kronor
i månaden för den som är ogift och 3 310 kronor i månaden för den som
är gift. Samtidigt höjs den skäliga levnadsnivån med 0,013 prisbasbelopp.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Dödlig nätdrog förbjuds
Publicerad 09 september 2017 Uppdaterad 09 september 2017

Den dödliga och mycket potenta substansen
cyklopropylfentanyl förbjuds nu i Sverige. Sedan i juni i
år har substansen hittats i 22 narkotikarelaterade
dödsfall. Substansen läggs till i Förordningen om
förbud mot vissa hälsofarliga varor.
Flera människor som påträffats döda av narkotikaöverdoser har haft
substansen i blodet. Men även fler förgiftningsfall utan dödlig utgång har
rapporterats. Cyklopropylfentanyl finns sannolikt tillgängligt via svenska
hemsidor som nässpray, pulver och tabletter.

– Användningen av nätdrogen ökade under kort tid i Sverige och är direkt
dödlig. Därför förbjuder vi nu den. Regeringens mål är att rejält sänka
narkotikadödligheten, och då måste vi snabbt förbjuda de substanser som vi
ser skadar både människor och samhälle, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Cyklopropylfentanyl påminner om de redan narkotikareglerade substanserna
som innehåller fentanyl. Sedan 2014 har 16 fentanyl analoger förbjudits i
Sverige. Fentanyl får endast användas som läkemedel i Sverige för
behandling av svår smärta. I styrka är fentanyl 100 gånger potentare än
morfin och ca 50 gånger potentare än heroin. Regeringen beslutade om
förbudet efter rekommendation från Folkhälsomyndigheten.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Regeringen bjuder in till
rundabordssamtal om hot och våld
på akuten
Publicerad 08 september 2017

Morgan Johansson och Annika Strandhäll bjuder in
centrala aktörer till ett rundabordssamtal om våld och
hot i akutsjukvården. Initiativet syftar till att diskutera
gemensamma utmaningar och lösningar för att
förhindra förekomsten av hot och våld i akutsjukvården.
– Säkerheten på våra sjukhus måste upprätthållas. Sjukvårdspersonal har rätt
att känna sig trygga på sina arbetsplatser. Straffen för dem som angriper
blåljus- och sjukvårdspersonal måste skärpas och det är viktigt att det finns
ett bra samarbete mellan polis och sjukvård, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

På flera orter runt om i Sverige förekommer hot och våld inom vården och
mot blåljuspersonal. För att vända utvecklingen krävs insatser från hela
samhället och på olika nivåer. En särskild utredare har i uppdrag att
undersöka vad som krävs för att åstadkomma ett modernt straffrättsligt
skydd för bland annat yrkesutövare som har till uppgift att hjälpa andra.
Uppdraget ska redovisas senast den 29 juni 2018.

– Hot och våld i akutsjukvården är oacceptabelt och det brådskar att hitta
lösningar som skapar trygghet för både patienter och personal. Det är
naturligtvis helt oacceptabelt att sjuksköterskor, läkare och andra som har till
uppgift att hjälpa andra angrips och hindras från att göra sitt jobb, säger
socialminister Annika Strandhäll.

Rundabordssamtalet sker onsdagen den 27 september.
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Inbjudna är: Polisen, Sveriges kommuner och landsting, Almega
Säkerhetsföretagen, Kommunalarbetareförbundet, Vårdförbundet, Sveriges
läkarförbund och Transportarbetareförbundet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen höjer prisbasbeloppet
med 700 kronor
Publicerad 08 september 2017 Uppdaterad 08 september 2017

Prisbasbeloppet för 2018 har fastställts till 45 500. Det
är en höjning med 700 kronor, eller 1,56 procent,
jämfört med 2017. Prisbasbeloppet används bland
annat inom socialförsäkringen och inom skattesystemet.
– Det görs en årlig höjning av prisbasbeloppet, för att se till att våra
ersättningar hänger med prisutvecklingen. Om så inte sker riskerar vi att
urholka pensioner och andra stöd, genom att de halkar efter prisutvecklingen
i samhället i stort, säger socialminister Annika Strandhäll.

Garantipensionen, men också andra socialförsäkringsförmåner, som är
knutna till prisbasbeloppet höjs därmed med 1,56 procent.

För en ogift pensionär som har hel garantipension innebär detta en
förstärkning med 124 kronor per månad från januari 2018.

Höjs gör också garantinivån i sjuk- och aktivitetsersättningen, det som
tidigare kallades för förtidspension. Höjningen av prisbasbeloppet gör också
att ersättningarna från sjuk- och föräldraförsäkring höjs, då taken i
försäkringarna räknas utifrån prispasbelopp. (7,5 PBB för sjukförsäkringen
och 10 PBB för föräldraförsäkringen).

Den inkomstgrundade ålderspensionen styrs av inkomstindex som speglar
inkomstutvecklingen. Inkomstindex beräknas fastställas i början av
november.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besöker Gävle och Söderhamn
Publicerad 05 september 2017

Torsdag 7 september fortsätter statsminister Stefan
Löfven sin resa i Sverige och besöker Gävleborgs län.
Dagen börjar med regeringssammanträde och
pressträff på Länsstyrelsen. I Gävle genomför även
statsministern ett besök på sjukhuset tillsammans med
Isabella Lövin, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister, Gustav Fridolin, utbildningsminister och
Annika Strandhäll, socialminister. Därefter åker
statsministern och socialministern vidare till Söderhamn
och besöker Åsgården vård- och omsorgsboende.
Dagen avslutas med att statsministern talar på ett öppet
möte i Söderhamn.

Statsministerns program 7 september

10.45 Fototillfälle med hela regeringen

Adress: Södra Kansligatan 2, Gävle.

Fotografering utomhus framför residenset, trappan utanför huvudentrén till
Gävle slott, Södra Kansligatan 2. Inpassering från kl. 10.10 via lilla
järngrinden intill slottsparkeringen.

11.15 Pressträff
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Adress: Länsstyrelsen Gävleborg, Borgmästarplan 2, Gävle.

Samling kl. 10.30 i Länsstyrelsens reception. Pressträff i lokal Matsalen.

12.30 Verksamhetsbesök på Gävle sjukhus

Adress: Lasarettsvägen 5, Gävle.

Statsministern besöker sjukhuset tillsammans med statsråden Isabella Lövin,
Gustav Fridolin och Annika Strandhäll och tar del av verksamheten samt
träffar sjukhuspersonal och fackliga företrädare.

15.00 Besök på Åsgården vård- och omsorgsboende

Adress: Norra vägen 7, Söderhamn.

Statsministern och socialminister Annika Strandhäll besöker verksamheten
och träffar personal som fått anställning genom extratjänster i välfärden,
boende och fackliga representanter.

18.00 Öppet möte på Centrum för flexibelt lärande, CFL, i
Söderhamn

Adress: S Järnvägsgatan 7, Söderhamn.

Statsministern talar och svarar på frågor från allmänheten.

Media är välkomna att delta under hela dagen. Intervjuer ges i samband med
pressträffen på Länsstyrelsen. Medtag presslegitimation. Anmälan krävs till
båda aktiviteterna på Länsstyrelsen per e-post till SB Press, e-post sb-press,
senast 6 september.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Utredare föreslår möjliga
strukturförändringar av
premiepensionen
Publicerad 31 augusti 2017 Uppdaterad 31 augusti 2017

Stefan Lundbergh fick i juni regeringens och
Pensionsgruppens uppdrag att göra en förstudie över
möjliga strukturella förändringar av premiepensionen för
ett tryggt och säkert pensionssystem. I dag
presenterades rapporten för den blocköverskridande
Pensionsgruppen.
– Premiepensionssystemet är inte tillräckligt tryggt. Det behöver göras om så
att det utgår från hur människor faktiskt agerar. Systemet måste bli enklare,
tryggare och mer effektivt, säger Annika Strandhäll, socialminister och
ordförande i Pensionsgruppen.

De sex partierna som står bakom pensionsöverenskommelsen,
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet, Miljöpartiet, Liberalerna
och Kristdemokraterna, kommer nu analysera förslagen och därefter ta
arbetet vidare. 

Studien är en del i Pensionsgruppens handlingsplan för att stoppa missbruken
inom premiepensionssystemet. Planen innehåller åtgärder som skyndsamt
ska komma på plats för att göra dagens system mer hållbart och säkert, där
Pensionsmyndighetens åtgärdsprogram om 30 punkter är utgångspunkten.
Men ytterligare åtgärder behövs för att säkerställa ett system som är säkert,
långsiktigt hållbart och som bidrar till trygga och goda pensioner för alla.

– Pensionsgruppen arbetar nu med flera viktiga steg för att snabbt göra
fondtorget säkrare och miljömässigt- och socialt hållbarare. Denna förstudie
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är en bra början på Pensionsgruppens långsiktiga arbete, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Förstudien över möjliga strukturella förändringar av premiepensionen tar sin
utgångspunkt i nationell och internationell erfarenhet samt aktuell forskning.
Rapporten presenterar både en nulägesbild och ett antal möjliga vägar
framåt. En övergripande slutsats är att skyddet för konsumenter behöver
stärkas och att systemet i större utsträckning behöver utgå från hur
människor faktiskt agerar när de ställs inför finansiella val.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nästa steg mot en mer jämlik
hälsa på remiss
Publicerad 31 augusti 2017

Annika Strandhäll tog i juni emot slutbetänkandet från
Kommissionen för jämlik hälsa; ”Nästa steg på vägen
mot en mer jämlik hälsa – Förslag för ett arbete för en
god och jämlik hälsa”. Nu skickas kommissionens
slutsatser på remiss till 157 remissinstanser.
– Klyftorna i Sverige är för stora. Kommissionen pekar på att
förutsättningarna för jämlik hälsa ligger i jämlika livsvillkor. Det visar att det
behövs ett helhetsgrepp med utgångspunkt i tidiga och förebyggande
insatser, säger socialminister Annika Strandhäll.

– Vi skickar nu förslagen på en bred remiss och vill med remissinstansernas
svar kunna gå vidare med konkreta förslag för att minska hälsoskillnaderna i
Sverige. Regeringens mål är att de påverkansbara hälsoskillnaderna ska
slutas inom en generation, säger socialminister Annika Strandhäll.

Hälsoskillnaderna i Sverige är påtagliga både inom och mellan grupper.
Kommissionens uppdrag var att lämna förslag på hur hälsoskillnaderna kan
minska. Utredningens slutsatser har nu analyserats i Regeringskansliet och
skickas på remiss till och med 30 nov 2017.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag om legitimation för
kuratorer
Publicerad 30 augusti 2017

Socialdepartementet har skickat ut en
departementspromemoria på remiss som bland annat
föreslår att en legitimation för kuratorer inom hälso- och
sjukvården ska införas.
Enligt förslagen i promemorian skulle kuratorers legitimerade yrkestitel bli
hälso- och sjukvårdskurator och lagändringarna som skulle göra denna
förändring möjlig föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.

– Nu tar vi ett ytterligare steg i arbetet med att göra kuratorer inom vården
till ett legitimationsyrke. Det är viktigt för att tydliggöra den centrala roll de
spelar i arbetet mot psykisk ohälsa, säger socialminister Annika Strandhäll.

Syftet med förslaget är främst att öka patientsäkerheten och grunden för
legitimationen föreslås bli en yrkesexamen för hälso- och sjukvårdskuratorer.
En sådan examen bedöms kunna leda till en mer nationellt likformig
kompetens bland kuratorer och att kuratorskompetensen bättre kan anpassas
till yrket.

Promemorian föreslår också en övergångsbestämmelse för redan
yrkesverksamma kuratorer om de genomgått en socionomutbildning eller
annan likvärdig utbildning och har varit yrkesverksamma i minst fem år,
alternativt i två år och har en relevant vidareutbildning.

Kuratorlegitimationen skulle innebära att även kuratorer i privat verksamhet
omfattas av reglerna om skyldighet att föra journal, en skyldighet de inte
omfattas av i dag. Legitimation för kuratorer skulle på så vis föra med sig att
den vård som patienter får av yrkesgruppen blir mer patientsäker och av
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högre kvalitet, oavsett i vilken verksamhetsform den bedrivs.

Departementspromemorian är ute på remiss fram till den 29 november 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Anpassning av dataskydd till EU:s
nya förordning
Publicerad 29 augusti 2017

Idag mottog Socialminister Annika Strandhäll
Socialdataskyddsutredningens betänkande SOU
2017:66, Dataskydd inom Socialdepartementets
verksamhetsområde – en anpassning till EU:s
dataskyddsförordning.
Utredningen bedömer inte att förslagen inskränker nuvarande möjligheter att
behandla personuppgifter, med det undantaget att en nödvändig så kallad
skyddsåtgärd föreslås införas i läkemedelsförordningen.

Utredningen föreslår ändringar i 18 lagar och 17 förordningar.
Utredningen föreslår att förändringarna ska tillämpas från 25 maj 2018.
Förslagen kommer nu att beredas i regeringskansliet och skickas på remiss.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll gör sitt första besök
som idrottsminister under EM i
ridsport
Publicerad 25 augusti 2017

Annika Strandhäll gör sitt första officiella besök i sin nya
roll som idrottsminister under EM i ridsport i Göteborg.
Besöket sker på lördag den 26 augusti. Strandhäll
kommer bland annat att vara tillgänglig för media för att
ge sin syn på prioriteringar inom idrottspolitiken.
Annika Strandhäll har vid flera tillfällen haft möten med olika delar av
idrottsrörelsen men gör nu sitt första officiella besök som idrottsminister. På
plats kommer Strandhäll bland annat att följa tävlingarna och träffa
representanter för Ridsportförbundet och Riksidrottsförbundet.

– Hästsporten är en av Sveriges största folksporter och det känns kul att få
besöka EM och diskutera idrottspolitiken, säger idrottsminister Annika
Strandhäll

Annika Strandhäll är tillgänglig för media klockan 14.00 i Ullevis
presscenter. Kontakta pressekreterare Karin Boman Röding. 
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Säkrare statlig it-drift genom ökad
samordning
Publicerad 23 augusti 2017

Regeringen kommer imorgon att fatta beslut om att ge
Försäkringskassan i uppdrag att erbjuda och stödja en
säker och samordnad it-drift inom statsförvaltningen.
Uppdraget syftar till att långsiktigt höja it-säkerheten på
svenska myndigheter och löper fram till och med 2020,
då insatsen ska utvärderas och permanenta former
fastslås.
- Samordnad statlig it-drift är en förutsättning för en modern, effektiv och
digitaliserad statsförvaltning. Det finns många bra privata leverantörer men
det finns verksamhet som inte lämpar sig för privat it-drift. Vi måste därför
bli bättre på att använda den kunskap som finns inom staten, säger
civilminister Ardalan Shekarabi.

- Försäkringskassan ligger redan i framkant när det gäller it-utveckling inom
staten. Uppdraget kommer ge myndigheten bättre möjligheter att fortsatt
höja sin kompetensnivå och vara ett nav i den digitala utvecklingen av
svenska myndigheter, säger socialminister Annika Strandhäll.

Statens verksamheter måste ha tillgång till säker och effektiv it med statligt
huvudmannaskap. Försäkringskassan har under många år byggt upp både
säkra interna it-system och tillgängliggjort ett brett utbud av e-tjänster mot
medborgare och företag. Detta i kombination med myndighetens storlek gör
dem bäst lämpade av de statliga myndigheterna att sköta samordningen av
statens it-drift. Redan i dag har myndigheten ett nära samarbete kring it-
lösningar med Pensionsmyndigheten.

I och med uppdraget kommer myndigheter där varken egen drift eller privat
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outsourcing är lämpligt ha ett statligt alternativ. Statens servicecenter pekade
i en utredning 2016 på bristen av statliga samordnade alternativ för att öka
säkerhet och resurseffektivitet i statlig drift (Fi2016/00274/SFÖ) och genom
detta uppdrag påbörjas uppbyggnaden av denna förmåga. Försäkringskassan
har bra förutsättningar att på kort sikt kunna realisera regeringens ambitioner
om att erbjuda säker it-drift för högre säkerhetsklassad information.

Uppdraget är en del av det åtgärdspaket som regeringen har arbetat med
sedan 2014 för att öka säkerheten i it-driften. I juni 2016 fattade regeringen
beslut om en ny nationell informations- och cybersäkerhetsstrategi och i juli
2017 fattade regeringen även beslut om att Post- och telestyrelsen ska ta
fram en förvaltningsmodell inriktad mot säkra it-utrymmen för särskilt
säkerhetskritisk verksamhet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sponsring av hälso- och sjukvård
ska kartläggas
Publicerad 18 augusti 2017

Regeringen har beslutat att ge Myndigheten för vård-
och omsorgsanalys i uppdrag att kartlägga förekomsten
av extern sponsring av offentligt finansierad hälso- och
sjukvård. Det kan till exempel handla om privata aktörer
som finansierar utrustning inom vården.
Det är Statens medicinsk-etiska råd (Smer) som i en skrivelse till regeringen
pekat på behovet av ytterligare kunskap om förekomsten av vårdsponsring.
Smer har också i samma skrivelse pekat på etiska problem som kan uppstå
när externa aktörer ger medel till den offentligt finansierade hälso- och
sjukvården. Det kan exempelvis handla om sponsring av specifika metoder
eller utrustning som hör ihop med en produkt eller tjänst företaget säljer.

– Risken med sådana här extra pengar till hälso- och sjukvården är att det
kan bli andra intressen än patientens behov av vård som styr val av metoder
och behandlingar. Patienter som söker vård måste kunna vara säkra på att en
viss behandlingsform eller undersökning inte föreslås för att ett bolag
sponsrat just den metoden, utan för att den är bäst för patienten. Därför vill
vi i regeringen se över den här frågan, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Myndigheten för vård- och omsorgsanalys ska också analysera eventuella
konsekvenser av den externa sponsringen för vårdverksamheten samt hur
sponsringen förhåller sig till gällande lagar och regler.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast den 1 oktober 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Medarbetare i välfärden ska få
större inflytande när nationella
riktlinjer tas fram
Publicerad 18 augusti 2017 Uppdaterad 21 augusti 2017

Regeringen ger Statskontoret i uppdrag att kartlägga
hur statliga myndigheter involverar medarbetare från
kommunal verksamhet när styr- och stödmaterial ska
tas fram.
Uppdraget är en del av regeringens tillitsreform för att skapa mer effektiva
offentliga verksamheter. Det är viktigt att de statliga myndigheternas arbete
gentemot kommunsektorn bidrar till att skapa god kvalitet ute i
verksamheterna. I den frågan har medarbetarna i verksamheterna en viktig
roll att spela för att bidra med kunskap, erfarenhet och andra perspektiv.
Uppdraget ska ge regeringen ett värdefullt underlag för att utveckla
myndigheternas stöd till kommunala verksamheter så att det blir mer
verksamhetsanpassat och tillitsbaserat.

- Vi måste komma bort från detaljstyrningen i välfärden och ta tillvara på
professionernas kompetens. Idag är det alltför svårt att styra utifrån kvalitet,
istället styr man ofta efter det som är lätt att mäta. De som jobbar i välfärden
och nära medborgarna har ofta bäst kännedom om verksamheterna, därför
ska de självklart involveras när nationella riktlinjer tas fram, säger
civilminister Ardalan Shekarabi.

- Regeringen prioriterar nu reformer för att välfärdens medarbetare och
deras kompetens ska värderas högre. Vi vet hur viktigt inflytande över sitt
arbete är som en grund för friska arbetsplatser, säger socialminister Annika
Strandhäll.

Regeringens tillitsreform syftar till att utveckla formerna för den statliga
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styrningen genom att balansera behovet av kontroll med förtroende för
medarbetarnas verksamhetsnära kunskap och erfarenhet.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Kunskapsläget kring
värdebaserad vård ska kartläggas
Publicerad 17 augusti 2017 Uppdaterad 17 augusti 2017

Regeringen har gett Statens beredning för medicinsk
och social utvärdering (SBU) i uppdrag att kartlägga
kunskapsläget kring styrmodellen värdebaserad vård.
Flera sjukhus i Sverige, bland annat Nya Karolinska i Stockholm, inför just
nu styrmodellen värdebaserad vård. Eftersom nya styrmodeller kan påverka
förutsättningarna för hälso- och sjukvården att ge vård som utgår från
patientens behov anser regeringen att den samlade kunskapen om
styrmodellen bör kartläggas.

- Den som har det största behovet av hälso- och sjukvård skall ges företräde
till vården. Eftersom nya styrmodeller inom hälso- och sjukvården kan
påverka förutsättningarna att ge vård som utgår från patientens behov är det
viktigt med evidensbaserad kunskap om dessa modeller och i förlängningen
dess inverkan på vården, säger socialminister Annika Strandhäll.

SBU får 1 miljon kronor under 2017 för uppdraget som ska redovisas senast
31 maj 2018.

Vad är värdebaserad vård?

Värdebaserad vård är ett begrepp som ofta förknippas med ett sätt att
definiera värdet av vården som relationen mellan hälsoutfallet för patienten
och vårdens kostnad.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Stärkt skydd för studerande vid
sjukdom
Publicerad 11 augusti 2017

Idag skickar regeringen ett förslag om stärkt skydd för
studerande vid sjukdom på remiss. Förslaget är en del i
regeringens arbete för ökad trygghet för Sveriges
studenter och innebär att fler studerande får ett bättre
skydd om de drabbas av ohälsa och är planerat att
genomföras till höstterminen 2018.
– När samhället utvecklas måste också våra regelverk göra det. Vi ska ha
moderna trygghetssystem som ger ett bra skydd vid sjukdom, och det måste
även gälla studerande, säger socialminister Annika Strandhäll.

Stärkt skydd för studerande vid sjukdom har varit ett prioriterat område för
regeringen och lyftes av statsministern redan i samband med
regeringsförklaringen hösten 2014. Dagens system bygger på att de
studerande som tidigare arbetat måste ta ut studiestöd under hela
utbildningen för att få sin sjukpenninggrundande inkomst (SGI) skyddad. Så
ser inte verkligheten ut för alla studerande. Det får som konsekvens att den
som delvis finansierar sina studier själv, eller inte beviljas studiemedel på
grund av för hög ålder, inte får sin SGI skyddad och får därmed en sämre
ersättning eller ingen ersättning alls om de drabbas av ohälsa och måste
avbryta sina studier.

– När arbetslivet förändras måste systemen moderniseras. Det här är en bra
reform, som inte minst är viktig för den som studerar flera gånger eller lite
senare i livet, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Förslaget skickas nu på remiss i tre månader till myndigheter och
organisationer. Därefter kommer ett skarpt lagförslag läggas. Avsikten är att
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de nya reglerna ska vara på plats när höstterminen startar 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pengar till RFSU för
sexualupplysning på olika språk
Publicerad 03 augusti 2017 Uppdaterad 03 augusti 2017

Regeringen har beslutat att RFSU får 3 784 000 kronor
för att förbättra den sexuella och reproduktiva hälsan
hos nyanlända kvinnor samt för att sprida kunskap om
sexuella och reproduktiva rättigheter till samma
målgrupp.
Sedan 2016 driver RFSU ett projekt med syfte att förbättra den sexuella- och
reproduktiva hälsan hos nyanlända kvinnor samt att sprida kunskaperna om
sexuella- och reproduktiva rättigheter till samma målgrupp. I projektet ingår
även att kartlägga målgruppens behov av information och kunskap inom
sexuell och reproduktiv hälsa. Arbetet har skett i samverkan med
yrkesverksamma inom vården, främst barnmorskor. Bland annat har RFSU
producerat sju filmer på olika språk som tar upp olika teman och är anpassat
efter målgruppen. Textmaterial har tagits fram som ett fördjupat komplement
till filmerna.

– RFSU har spetskompetensen, erfarenhet och väl utformade projekt för att
bidra till en mer jämlik sexuell och reproduktiv hälsa hos nyanlända kvinnor.
RFSUs arbete är även viktigt för ökad kunskap på området hos personalen
inom vård och omsorg. Regeringen kommer därför fortsätta att stötta RFSU-
projektet, säger folkhälsominister Annika Strandhäll.

RFSU ser ett fortsatt stort behov av kunskap och har därför ansökt om medel
för att fortsätta och utveckla arbetet med målet att förbättra och öka
kunskapen i frågor som rör sexualitet och reproduktiv hälsa hos målgruppen
samt att öka kännedomen om de sexuella och reproduktiva rättigheterna.
Utöver det vill man sprida kunskaperna och kännedomen om projektets
material och metoder till yrkesverksamma inom vård och omsorg samt till
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andra aktörer som möter målgruppen.

Regeringen anser att det är angeläget att stärka den sexuella och
reproduktiva hälsan generellt i Sverige och har tagit flera initiativ till detta
under mandatperioden. Satsningar görs på 400 miljoner kronor årligen för att
stärka förlossningsvården och kvinnors hälsa samt 130 miljoner kronor för
insatser i primärvården, särskilt till socioekonomiskt utsatta områden.

Genom ett regeringsuppdrag lanserades även www.youmo.se i april 2017.
Hemsidan är kopplad till ungdomsmottagningen på nätet och är en tjänst
riktad till nyanlända ungdomar för att svara på frågor om sexualitet,
reproduktiv hälsa och jämställdhet. Sidan finns på flera olika språk.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Agneta Karlsson ny
statssekreterare hos Annika
Strandhäll
Publicerad 01 augusti 2017

Agneta Karlsson, tidigare statssekreterare hos Gabriel
Wikström, fortsätter som statssekreterare med ansvar
för sjukvård, folkhälsa och idrott.
Agneta Karlsson kommer att arbeta tillsammans med nuvarande
statssekreterare Therese Svanström Andersson som fortsatt kommer ansvara
för bland annat socialförsäkringsfrågor, pensioner, ekonomisk familjepolitik
samt styrnings- och ledningsfrågor på Socialdepartementet.

– Agneta Karlsson har en gedigen erfarenhet av hälso- och
sjukvårdsområdet. Att ha hennes kompetens inom dessa områden skapar en
god grund för regeringens fortsatta arbete med att förbättra och modernisera
sjukvården samt med att utjämna hälsoklyftorna, säger socialminister Annika
Strandhäll.

– Jag är glad över att få förtroendet att tillsammans med socialminister
Annika Strandhäll fortsätta att bidra till minskade hälsoklyftor och en
modern och patientnära sjukvård, säger Agneta Karlsson.

Agneta Karlsson tillträder som statssekreterare hos Annika Strandhäll
omgående.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet, Regeringskansliet

Regeringen på Stockholm Pride
2017
Publicerad 01 augusti 2017 Uppdaterad 02 augusti 2017

(Ny version) För trettonde gången deltar
Regeringskansliet på Stockholm Pride. Arbetet för lika
rättigheter och möjligheter för hbtq-personer är en viktig
fråga för regeringen, och ett sätt att sprida kunskap om
regeringens strategi är att medverka i Pride.
- För regeringen handlar firandet av Pride om friheten att få vara precis den
man är. Samhället måste hela tiden röra sig framåt för lika rättigheter,
händelser i vår omvärld visar dessutom att mänskliga rättigheter och
framsteg aldrig kan tas för givna. Jag hoppas därför extra mycket att vi är
många som besöker årets alla Pridefestivaler och att vi blir många i
Prideparaden på lördag, säger socialminister Annika Strandhäll.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride Park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare. De strategiska myndigheter som arbetar med hbtq-frågor
finns också på plats i Regeringskansliets tält.

- Pride är en symbol för kampen och modet att stå upp för den du är. Jag
tycker årets tema, "Redo för nästa steg", bra beskriver längtan efter ett
modernare samhälle där man inte längre behöver kämpa för självklara
rättigheter. Men där är vi inte än och därför behöver vi Pride, säger vice
statsminister Isabella Lövin.

Program i Regeringskansliet tält i Pride Park 2–5
augusti
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Onsdagen 2 augusti

16.30–19.00 Prata rekrytering och om hur det är att arbeta på
Regeringskansliet.

19.00–21.30 Träffa Diskrimineringsombudsmannen och hör hur de arbetar
för att motverka och förebygga diskrimineringen av hbtq-personer.

Torsdagen 3 augusti

14.00–16.30 Queer kultur – vad är det? Träffa Kulturrådet.

16.30–17.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Isabella Lövin,
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister.

17.30–19.30 Träffa Ulrika Westerlund som leder regeringens utredning
"Stärkt ställning och bättre levnadsvillkor för transpersoner". Ställ frågor och
diskutera utredningens förslag. Dela gärna med dig av egna erfarenheter som
transperson eller person med intersexvariationer.

Fredagen 4 augusti

14.00–16.30 Diagnosen könsdysfori ökar – särskilt bland unga – enligt nya
siffror från Socialstyrelsen. Diskutera resultatet och prata vård och omsorg
med Socialstyrelsen.

19.00–21.00 Vad gör staten för unga hbtq-personer? Ställ frågor och
diskutera med Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor.

Lördagen 5 augusti

14.00–16.30 Prata om hälsa och hälsans bestämningsfaktorer hos hbtq-
personer med Folkhälsomyndigheten.

16:00–17:00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Anna Ekström,
gymnasie- och kunskapslyftsminister, samt Åsa Regnér, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister.

Flera ministrar går i prideparaden och kommer att delta i seminarier och
andra aktiviteter under prideveckan. Följande går i paraden:



Isabella Lövin
Annika Strandhäll
Ann Linde
Åsa Regnér
Gustav Fridolin
Anna Ekström



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige redo att ta över EMA
Publicerad 31 juli 2017

Europeiska läkemedelmyndigheten (EMA) söker ny
hemvist i samband med Storbritanniens utträde ur EU.
Sverige har nu lämnat sin officiella ansökan om att ta
över EU:s läkemedelsmyndighet.
Erbjudandet i ansökan garanterar att EMA och dess anställda flyttas smidigt
till Stockholm, som har en unik och världsledande LifeSciencemiljö samt ett
framgångsrikt samarbete mellan hälso- och sjukvård, akademi och industri.

– EMA har strategisk betydelse för EU:s globala konkurrenskraft. Vi är
övertygade om att Sveriges erbjudande är det som bäst kan gynna EMA och
EU som helhet, säger statsminister Stefan Löfven.

– EMA är en oerhört viktig myndighet för hälso- och sjukvården och
patientsäkerheten i Europeiska unionen. Det kräver en sömlös övergång som
Sverige och Stockholm kan erbjuda, säger socialminister Annika Strandhäll.

Enligt Strandhäll uppfyller Sverige mer än väl de kriterier EU-kommissionen
har fastställt och har dessutom flera unika fördelar:

- Det svenska Läkemedelsverket är en av de mest aktiva partnerna till EMA
redan i dag och är därmed en värdefull tillgång. Myndigheten kommer också
bland annat att öka sin personal för att kunna bistå EMA vid en flytt.

- Karolinska Institutet kan erbjuda EMA en forskningsmiljö i ett av världens
främsta medicinska universitet och med Nobelförsamlingen som dess
närmsta grannar.

- Samtidigt ser vi synergieffekter med ECDC – Sverige huserar redan EU-
myndigheten Europeiskt centrum för förebyggande och kontroll av
sjukdomar (ECDC). Detta kan bidra till ett starkare folkhälsoskydd samtidigt
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som EU sparar resurser, säger Annika Strandhäll.

Sveriges ansökan publiceras på regeringen.se på morgonen den 1 augusti.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringsombildning 27 juli 2017
Publicerad 27 juli 2017

Statsminister Stefan Löfven presenterar i dag en
regeringsombildning. Tre statsråd har valt att avgå, två
nya statsråd har utsetts och två statsråd har fått
förändrade ansvarsområden.
Statsråden Anna Johansson, Anders Ygeman och Gabriel Wikström lämnar
sina uppdrag.

Nytillträdande statsråd

Infrastrukturminister: Tomas Eneroth
Migrations- och biträdande justitieminister: Heléne Fritzon

Förändringar per departement

Justitiedepartementet
Justitie- och inrikesminister: Morgan Johansson

Socialdepartementet
Socialminister: Annika Strandhäll
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Kostnadsfria läkemedel för barn
utvärderas
Publicerad 20 juli 2017 Uppdaterad 20 juli 2017

Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att följa upp
reformen om kostnadsfria läkemedel för barn.
Reformen om kostnadsfria läkemedel för barn infördes 1 januari 2016, redan
då aviserade regeringen att reformen skulle utvärderas. Detta för att
utvärdera reformens konsekvenser på bland annat förskrivningsmönster,
uttag av läkemedel som sedan inte används och förändringar i konsumtion av
vård.

– Barns hälsa ska inte styras av socioekonomiska förhållanden, vården ska
vara den samma för alla. Därför är den här reformen jätteviktig. Samtidigt
ska våra förslag vara så bra som möjligt, de ska gagna individer och
samhället i stort. Då är uppföljning och utvärdering är en viktig del i arbetet,
säger sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Uppföljningen ska inkludera samtliga grupper av barn och unga som omfattas
av reformen. När det är relevant och möjligt ska uppdelningen göras utifrån
läkemedelsgrupper och patientgrupper samt utifrån ålder, socioekonomi, kön
och region.

Socialstyrelsen ska bland annat:

• följa upp genomslaget av reformen om kostnadsfria läkemedel utifrån att
barn och unga inte ska avstå läkemedelsbehandling av ekonomiska skäl.

• titta efter eventuella förändrade förskrivningsmönster.

• se om det förekommer uttag av läkemedel som sedan inte används.
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• utvärdera om det skett förändringar i konsumtion av vård.

• redovisa beräkningar av förmånskostnaderna före och efter reformen.

• belysa samspelet med övriga regelverk för läkemedel såsom nationella
vaccinationsprogram och systemet för generiskt utbyte.

• undersöka befolkningens kännedom och erfarenheter av reformen samt
professionens erfarenheter och synpunkter och eventuellt ändrade arbetssätt
till följd av reformen.

Arbetet ska ske i samråd med Folkhälsomyndigheten, Läkemedelsverket,
Tandvårds- och läkemedelförmånsverket samt Sveriges Kommuner och
Landsting och redovisas till Socialdepartementet senast den 15 oktober
2019. En delredovisning av uppdraget ska lämnas till Socialdepartementet
senast den 15 oktober 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Regeringen ger Polismyndigheten
i uppdrag att stärka förmågan att
bemöta personer med psykisk
ohälsa
Publicerad 20 juli 2017 Uppdaterad 20 juli 2017

Den psykiska ohälsan i Sverige ökar och det medför
bland annat att anställda inom Polismyndigheten i
större utsträckning möter personer med psykisk ohälsa.
Detta ställer polispersonal inför utmaningar i akuta
lägen, dels i ingripandeverksamheten men också i
andra situationer, till exempel vid suicidhot.
För att förbättra förutsättningarna för polisanställda att på ett tryggt sätt
utföra sitt arbete i kontakten med personer med psykisk ohälsa ska
Polismyndigheten nu genomföra förstärkta utbildningsinsatser för
polisanställda.

– Genom det här uppdraget ger vi polisen möjlighet att stärka sin kompetens.
Syftet är att värna både poliser i yttre tjänst och de människor som kommer i
kontakt med polisen och lider av psykisk ohälsa, säger inrikesminister
Anders Ygeman.

– Psykisk ohälsa är ett stort och växande samhällsproblem. Polisen möter det
allt oftare i sin vardag. Det här uppdraget är därför oerhört viktigt. Det
handlar om att ge poliserna rätt förutsättningar att möta människor med
psykisk ohälsa. Så minskar vi riskerna, både för poliserna och för de
människor de kommer i kontakt med som mår dåligt på grund av psykisk
ohälsa, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
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Uppdraget genomförs inom ramen för regeringens satsning på psykisk hälsa.
Sedan 2016 avsätter regeringen ca 1 miljard kronor per år till och med 2019
för insatser inom psykiatri och psykisk hälsa. Regeringen har sedan 2015 en
nationell samordnare för utveckling och samordning av insatser på området
psykisk hälsa, som har i uppdrag att stödja det arbete som utförs av bland
annat myndigheter. Polisen ska genomföra uppdraget i nära samverkan med
den nationella samordnaren och i samverkan med brukarorganisationer och
andra relevanta aktörer.

Uppdraget ska delredovisas senast 25 oktober 2018 och slutligt redovisas
senast den 11 juni 2020 till Regeringskansliet (till Justitiedepartementet och
Socialdepartementet).



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll och Regnér till EU-möte
om jämställdhet och hälsa
Publicerad 17 juli 2017 Uppdaterad 17 juli 2017

Under EU-mötena för social-, sysselsättnings- och
hälsofrågor den 19-21 juli deltar ministrarna Åsa
Regnér och Annika Strandhäll. Mötena hålls i Tallinn då
Estland tagit över ordförandeskapet i EU.
Jämställdhet är ett tydligt tema under social- och sysselsättningsmötet den
19-20 juli. Frågor om hur EU:s medlemsländer arbetar med frågan om balans
mellan arbetsliv och privatliv är ett övergripande tema och bland annat
diskuteras mäns ansvar i omsorgsarbete och i det obetalda hemarbetet.

Den 20-21 juli inleds mötet med fokus på hälsofrågor. Då kommer
framförallt alkohol, e-hälsa och antibiotikaresistens att diskuteras. Specifikt
alkoholfrågorna är prioriterade av både Sverige och det nya estniska EU-
ordförandeskapet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Höjt tandvårdsbidrag för
pensionärer
Publicerad 30 juni 2017 Uppdaterad 30 juni 2017

Den 1 juli träder en förordningsändring om statligt
tandvårdsstöd ikraft. Ändringen innebär att även
personer mellan 65 och 74 år får rätt till det högre
allmänna tandvårdsbidraget om 300 kronor per år.
– Det handlar om att underlätta lite för våra äldre. Vi vill att äldre ska ha en
bra tandhälsa hela livet, då är lägre kostnader för tandvården viktigt, säger
folkhälso- och sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Övriga förändringar som träder ikraft imorgon lördag 1 juli:

• 18-årsgräns på e-cigaretter
Genom lagen genomförs bestämmelserna om elektroniska cigaretter i EU:s
tobaksproduktdirektiv. Vidare innebär lagen att elektroniska cigaretter och
påfyllningsbehållare inte får säljas till personer under 18 år. Även
bestämmelser om anmälningsskyldighet vid försäljning och om straffansvar
införs.

• Ökad patientmedverkan vid psykiatrisk tvångsvård och
rättspsykiatrisk vård
Lagen innebär bland annat att en samordnad vårdplan inom den öppna
tvångsvården utformas i samråd med patienten och, om det inte är olämpligt,
med patientens närstående. Insatser som anges i vårdplanen ska så långt som
möjligt redovisas i samband med ansökningar om vård. Chefsöverläkaren ska
vid psykiatrisk tvångsvård och rättspsykiatrisk vård se till att en patient
erbjuds uppföljningssamtal efter en genomförd tvångsåtgärd. Det förtydligas
också att en patient inom psykiatrisk tvångsvård eller rättspsykiatrisk vård
kan få behandling utan samtycke.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökat underhållsstöd till riksdagen
för beslut
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Regeringen har beslutat om en proposition till riksdagen
med förslaget att underhållsstödet för barn som är 15 år
eller äldre ska höjas med 150 kronor i månaden till
1723 kronor. Propositionen innehåller även förslag att
grundavdraget för den bidragsskyldiga föräldern ska
höjas och att barn ska få möjlighet att tjäna mer pengar
utan att underhållsstödet påverkas.
I propositionen föreslår regeringen tre lagändringar som innebär
förstärkningar för barnfamiljer som har det svårt att få ekonomin att gå ihop.

De tre förslagen är:

En höjning av underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre med 150
kronor i månaden till 1 723 kronor.
Den bidragsskyldiga föräldern får en höjning av grundavdraget från
nuvarande 100 000 kronor till 120 000 kronor. Betalningsskyldigheten
för underhållsstöd inträder därför först vid inkomster som överstiger 120
000 kronor.
Barn får möjlighet att ha högre inkomster utan att underhållsstödet
minskar. Gränsen höjs från nuvarande 48 000 kronor till 60 000 kronor
per år. Detta för att möjliggöra högre inkomster vid sommarjobb och
extrajobb.

Förslagen föreslås träda ikraft den 1 januari 2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen stödjer traumacenter
för nyanlända och asylsökande
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Regeringen har beslutat att bevilja Stiftelsen Vårsta
Diakoni 2 miljoner kronor för att utveckla ett
traumacenter för nyanlända och asylsökande i
Härnösand.
Socialstyrelsen uppskattar att psykisk ohälsa förekommer hos 20-30 procent
bland asylsökande i Sverige. Upplevelser av krig, svält, tortyr och separation
från familjemedlemar kan skapa trauman hos människor. Posttraumatiskt
stressyndrom (PTSD) är högre bland asylsökande jämfört med övriga
befolkningen. Bland barn, speciellt ensamkommande barn, är psykisk
symptom såsom PTSD och krisreaktioner vanligt förekommande.

– Vi måste stötta människor som kommer till Sverige med traumatiska
upplevelser i bagaget, särskilt när det gäller barn. Att nyanlända och
asylsökande får rätt hjälp är en förutsättning för att integrationen ska
fungera, säger folkhälsominister Annika Strandhäll.

Stiftelsen Vårsta Diakoni har ansökt om medel för ett projekt som ska bygga
upp och utveckla ett traumacenter och utbilda och handleda personal som
möter målgruppen i sitt arbete. Regeringen bedömer att projektet har goda
förutsättningar att stärka den psykiska hälsan hos asylsökande och
nyanlända. I nuläget finns de närmaste traumacentrena i Skellefteå eller
Uppsala och uppstart av ett traumacenter i Härnösand bidrar därför även till
en mer jämlik vård. Projektet beräknas pågå mellan 2017-2020.

Det stora antalet asylsökande som kom till Sverige hösten 2015 har försvårat
en redan ansträngd situation för landets traumacenter och regeringen
aviserade därför i budgetproposition för 2017 åtgärder för att öka
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tillgängligheten av vård och behandling för traumatiserade asylsökande och
nyanlända. Regeringen avser avsätta 40 miljoner kronor per år 2017-2020
för detta ändamål.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Så mycket får varje landsting av
förlossningspengarna
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Kammarkollegiet får i uppdrag att med anledning av
tilläggsöverenskommelsen mellan staten och Sveriges
Kommuner och Landsting (SKL) senast den 31 augusti
utbetala totalt 300 miljoner kronor till landstingen.
Pengarna ska gå till förlossningsvården och kvinnors
hälsa.
– Kvinnors hälsa och förlossningsvården är en prioriterad fråga för
regeringen. Vi har sett behov av fortsatta investeringar i förlossningsvården.
Födande kvinnor ska kunna känna sig trygga och personalen ska ha de
förutsättningar som krävs för att utföra sina jobb, säger folkhälso- och
sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Sammanlagt omfattar överenskommelsen 500 miljoner kronor och delas upp
i två utbetalningar, 300 miljoner kronor för 2017 och 200 miljoner kronor för
2018. Medlen ska fördelas till landstingen i relation till respektive landstings
befolkningsandel, enligt överenskommelsen om ökad tillgänglighet och
jämlikhet i förlossningsvården och förstärkta insatser för kvinnors hälsa.

Landsting                                                           Kronor
Stockholm 68 143 865
Uppsala 10 838 798
Södermanlands 8 640 543

Östergötland 13 573 117

Jönköping 10 594 346

Kronoberg 5 836 067
Kalmar 7 241 014
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Gotland 1 740 653
Blekinge 4 752 049
Skåne 39 718 431
Halland 9 610 252

Västra Götaland 50 214 178

Värmland 8 374 663

Örebro 8 853 031
Västmanland 8 033 900
Dalarna 8 533 908
Gävleborg 8 546 308
Västernorrland 7 375 850
Jämtland 3 860 775
Västerbotten 7 986 497
Norrbotten 7 531 755

TOTALT
300 000 000



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer pengar till Försäkringskassan
för fler och bättre utredningar
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Regeringen beslutar idag torsdag 29 juni att ge
Försäkringskassan ytterligare 40 miljoner kronor för att
under 2017 kunna beställa fler försäkringsmedicinska
utredningar från landsting och regioner.
- Den som drabbats av ohälsa ska inte behöva vänta för länge på att
Försäkringskassan ska ha tillräckligt underlag för beslut om sjukskrivning.
Därför skjuter vi till mer pengar redan i år, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Tillskottet om 40 miljoner kronor avser 2017 och kommer därmed möjliggöra
för Försäkringskassan att beställa fler utredningar inom kort. Utredningarna
ger myndigheten ett bättre underlag att ta ställning till rätten till ersättning
och stöd från sjukförsäkringen.

Bakgrund

Försäkringskassan beställer försäkringsmedicinska utredningar från
landstingen/regionerna. Det är en medicinsk utredning som utgör ett underlag
för Försäkringskassans bedömning av arbetsförmåga i samband med beslut
om ersättning enligt socialförsäkringsbalken. Utredningarna regleras av
regeringens överenskommelse med Sveriges kommuner och landsting för
försäkringsmedicinska utredningar.
Försäkringsmedicinska utredningar görs för att komplettera ordinarie
läkarintyg och görs även dessa av läkare.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

EU-digitalisering ska göra det
enklare att flytta inom EU
Publicerad 28 juni 2017

I dag sker det mesta av informationsutbytet mellan EU-
ländernas socialförsäkringssystem på papper. Därför
har EU-länderna gemensamt beslutat att successivt
införa ett gemensamt IT-system för att skicka
socialförsäkringsinformation om medborgare mellan
länder. Systemet finns färdigt för att sättas i bruk.
- Detta kommer göra att det blir lite enklare att flytta inom Europa. Att
slippa skicka fysiska papper med olika blanketter fram och tillbaka kommer
att underlätta mycket och ge snabbare samhällsservice, säger
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

EESSI (Electronic Exchange of Social Security Information) är ett system
som ska utbyta information mellan medlemsstaternas institutioner avseende
samordning av socialförsäkring, arbetslöshetsförsäkringen samt hälso- och
sjukvård. Målet är att digitaliseringen ska ge bättre och snabbare service till
enskilda. Medlemsstaterna och Europeiska kommissionen har under lång tid
arbetat för att ta fram systemet tillsammans.

Den 27 juni beslutade Administrativa kommissionen att systemet nu är redo
att tas i bruk och att det ska vara infört inom två år. Utöver EU-länderna
omfattas även Norge, Island, Liechtenstein och Schweiz.
Det är nu upp till berörda myndigheter att införa systemet på bästa sätt.

Fakta:

Reglerna för EU:s samordning av de sociala trygghetssystemen gäller för
lagstiftning om:
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sjuk- och föräldraskapsförmåner
ålders- och förtidspension och invaliditetsförmåner
efterlevandepension och ersättning vid dödsfall
arbetslöshetsförmåner
familjeförmåner
förmåner vid arbetsplatsolyckor och arbetssjukdom

EU:s gemensamma regler ska skydda sociala rättigheter och underlätta när
man flyttar inom Europa. EU:s regler ersätter inte de nationella sociala
trygghetssystemen utan samordnar dem.

Administrativa kommissionen för samordning av de sociala
trygghetssystemen består av en företrädare för varje EU-land och en
företrädare för EU-kommissionen. Den sköter administrativa frågor, tolkar
EU-reglerna om samordning av de sociala trygghetssystemen och utvecklar
samarbetet mellan EU-länderna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Narkotikaklassning av nya
preparat
Publicerad 22 juni 2017 Uppdaterad 22 juni 2017

Regeringen har beslutat om lagändringar som innebär
att ett antal nya ämnen från den 28 juli klassas som
narkotika respektive hälsofarliga varor.
De tre substanserna proskalin, RTI-111 och bromazolam förklaras som
narkotika. Proskalin är en hallucinogen substans, RTI-111 är
centralstimulerande och bromazolam lugnande.

– Regeringen arbetar aktivt för att minska narkotikadödligheten. En viktig
del i det arbetet är att se till att lagen hänger med och uppdateras när nya
farliga substanser dyker upp på marknaden, säger folkhälsominister Annika
Strandhäll.

Vidare förklaras de tio substanserna 2-fluoro-deskloroketamin,
deskloroketamin, 4-fluoroetylfenidat (4F-EPH), bensodioxolfentanyl, U-
49900, alfa-PiHP, N-isopropylnorhexedron (NiPH), 4-fluoro-N-etylbufedron
(4F-NEB), CUMYL-5F-P7AICA och MO-AMB (MO-CHMINACA som
hälsofarliga varor.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringsstöd till att korta tiden till
vårdjobb för asylsökande och
nyanlända med
sjukvårdsutbildning
Publicerad 22 juni 2017 Uppdaterad 22 juni 2017

Hälso- och sjukvården är i stort behov av utbildad
personal. Regeringen vill därför förbättra
förutsättningarna för att asylsökande och nyanlända
med hälso- och sjukvårdsutbildning får lämplig
utbildning för att kunna arbeta inom vården i Sverige.
För att skynda på arbetet får Länsstyrelsen i Stockholms län i uppdrag att
fördela två miljoner kronor till projekt som anordnar utbildningar i svenska
språket samt teoretisk och praktisk medicin för asylsökande och nyanlända
med hälso- och sjukvårdsutbildning. Detta för att underlätta för att de ska
kunna komma ut på arbetsmarknaden och få svensk legitimation efter att
eventuellt uppehållstillstånd har beviljats.

– Vården är i stort behov av personal med rätt kompetens och utbildning. För
regeringen är det därför jätteviktigt att vi tar till vara på de kompetenser som
finns i vårt land, säger sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Fortsatt stor efterfrågan på vårdpersonal
Prognosen är att efterfrågan även fortsättningsvis kommer överstiga
tillgången till personal. Tidigare undersökningar har visat att det tar mellan
fem och sju år för en nyanländ läkare att få svensk legitimation för att kunna
arbeta inom sitt yrke i Sverige.

Riksrevisionens beräkningar visar på att även korta tidigareläggningar av
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anställningar inom kvalificerade yrken för akademiker med utländsk
utbildning ger betydande ekonomiska vinster, både för samhället som helhet,
för individerna och för de offentliga finanserna.

Regeringen har tidigare gjort flera satsningar på området, bland annat för att
korta Socialstyrelsens tid för bedömning av utländska utbildningar.

Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast den 1 september
2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen satsar 13, 5 miljoner
för minskat tobaksbruk
Publicerad 22 juni 2017 Uppdaterad 22 juni 2017

Regeringen har beslutat att ge flera uppdrag till
Folkhälsomyndigheten och Länsstyrelserna för att
minska tobaksbruket i Sverige.
Regeringens övergripande tobakspolitiska mål är att minska tobaksbruket.
Ett led i detta är genomförandet av EU:s tobaksproduktdirektiv, som är en
viktig åtgärd för att förhindra att barn och unga börjar använda tobak. Även
ungdomars ökande användning av elektroniska cigaretter är oroande. En ny
lag om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare träder i kraft den 1
juli 2017 och innebär bland annat att en 18-årsgräns införs.
Folkhälsomyndigheten och länsstyrelserna ges därför nya uppdrag att
förstärka sin tillsyn och tillsynsvägledning.

– För att minska tobaksbruket och nå målet om ett rökfritt Sverige till år
2025 behövs en aktiv politik. Uppdragen som nu ges är särskilt viktiga för att
förebygga tobaksanvändandet bland unga, säger folkhälsominister Annika
Strandhäll.

Regeringen har beslutat att:

• Folkhälsomyndigheten får tre miljoner för att förstärka sin tillsyn med
anledning av genomförandet av EU:s tobaksproduktdirektiv, särskilt vad
gäller elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare, samt att förebereda
för genomförandet av direktivets bestämmelser om spårbarhet och märkning.

• Länsstyrelserna får 10 miljoner för att förstärka tillsynen med anledning av
genomförandet av EU:s tobaksproduktdirektiv samt tillsynen av rökfria
skolgårdar.
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• Folkhälsomyndigheten ska under 2017 utlysa och förbereda för att under
2018 fördela till organisationer som bedriver tobaksförebyggande arbete och
till insatser som riktar sig mot barn och ungdomar. De ska också anordna en
nationell tobakskonferens våren 2018 för att sprida kunskap och för att
utveckla det tobaksförebyggande arbetet med målet att nå ett rökfritt Sverige
till år 2025. För arbetet tilldelas 500 000 kronor.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Översyn av komplettering av
läkarintyg vid sjukskrivning
Publicerad 21 juni 2017 Uppdaterad 21 juni 2017

Regeringen har gett Försäkringskassan i uppdrag att
kartlägga omfattningen av begärda kompletteringar av
läkarintyg då den sjukskrivnes arbetsförmåga ska
bedömas. Detta eftersom det i dagsläget pågår en
diskussion mellan Försäkringskassan och hälso- och
sjukvården om kvaliteten i läkarintyg som präglas av ett
misstroende dem emellan.
- Den enskilde personen ska aldrig behöva komma i kläm i
sjukskrivningsprocessen. Fokus måste vara på rätten till stöd, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Samarbetet mellan läkarkåren och Försäkringskassan fungerar inte
tillräckligt bra. Det är tydligt att det finns olika bild av såväl behov som hur
sjukförsäkringen fungerar, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Försäkringskassan är kritisk till kvaliteten i läkarintygen, medan läkarna
ifrågasätter handläggarnas förmåga att överpröva läkarnas bedömningar i
läkarintygen. Både Försäkringskassan och läkarkåren har dock ett
gemensamt ansvar för att dialogen ska bli mer konstruktiv. Regeringens
uppdrag är ett sätt att skapa mer dokumenterad kunskap på området, vilket
kommer vara ett stöd i det fortsatta arbetet för att förbättra dialogen och
samarbetet mellan Försäkringskassan och hälso- och sjukvården. Denna
kartläggning kommer även ligga till grund för eventuella vidare åtgärder.

Av kartläggningen ska följande framgå:

− Den totala andelen kompletteringar som begärs in.
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− Vilka uppgifter som kompletteringen avser.
− Fördelning efter sjukfallslängd.
− Fördelning efter den försäkrades kön, ålder, diagnos och
arbetsmarknadsstatus.
− Fördelning mellan primärvård och specialistvård samt region.

Regeringen har sedan tidigare aviserat satsning på
Rehabiliteringskoordinatorer - en slags spindeln i nätet mellan alla aktörer i
ett sjukfall, som en viktig del för bättre samverkan och för att mindre ansvar
för sjukskrivningsprocessen ska hamna på den enskilde individen.

Uppdraget ska redovisas under hösten 2017.

Bakgrund

Under det senaste året har Försäkringskassan vidtagit ett antal åtgärder i
syfte att stärka handläggningen av sjukpenningärenden. Det har resulterat i
att Försäkringskassan i ökad utsträckning gör de lagstadgade bedömningarna
av den sjukskrivnes arbetsförmåga. Det förutsätter nödvändiga underlag för
beslut om rätten till sjukpenning, bland annat i form av läkarintyg. Den
stärkta handläggningen bedöms ha medfört ökade krav på fullständigt ifyllda
läkarintyg, vilket i sin tur kan ha inneburit ett ökat behov av kompletteringar.
Det saknas dock aktuell kunskap om i vilken omfattning Försäkringskassan
begär kompletteringar av inlämnade läkarintyg.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Samma typ av regler för alkoglass
som alkoholhaltig dryck föreslås
Publicerad 20 juni 2017 Uppdaterad 20 juni 2017

Idag tog regeringen emot delbetänkandet från
Utredningen om vissa alkohol- och
markandsföringsfrågor. Syftet med utredningen är att
säkerställa en sammanhållen och systematisk reglering
för att skydda folkhälsan och framför allt skydda barn
och unga mot skadliga effekter orsakade av alkohol.
Utredningens uppdrag har varit att analysera, bedöma samt lämna förslag om
lämplig reglering av alkoholhaltiga preparat som är avsedda för förtäring.
Utredaren har även i uppdrag att lämna förslag om hur marknadsföring via
framförallt digitala medier kan begränsas för att skydda barn och unga.

I ett första delbetänkande lämnar utredningen bland annat förslag om att
alkoglass ska likställas med alkoholhaltig dryck och därför bör regleras på
samma sätt.

– Regeringen värnar om den svenska alkoholpolitiska modellen. Inte minst
när det kommer till att skydda barn och unga. Det är därför rimligt att vi har
samma typ av regler för försäljning av exempelvis alkoglass som för annan
alkoholhaltig dryck. Jag ser nu fram emot att ta del av och arbeta vidare med
utredningens förslag, säger folkhälsominister Annika Strandhäll.

Uppdraget är en del av regeringens alkoholpolitik vars mål är att främja
folkhälsan genom att minska alkoholens medicinska och sociala
skadeverkningar. Uppdraget ska slutredovisas senast den 31 december 2017.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sverige vill öka miljökraven på
läkemedel
Publicerad 16 juni 2017 Uppdaterad 16 juni 2017

Sjukvårdsminister Annika Strandhäll vill se ett ökat
miljöfokus på läkemedelsområdet på EU-nivå. Detta var
något som Strandhäll särskilt tryckte på under dagens
EU-hälsominstermöte. Hon diskuterade även frågan i
ett särskilt möte med den nya franska socialministern
Agnès Buzyn i Macrons regering.
Regeringen driver på för ökad miljöhänsyn inom läkemedelsområdet. För att
öka miljöhänsynen krävs det förändringar av lagstiftning på europeisk nivå,
eftersom läkemedelslagstiftningen är harmoniserad inom EU. Frågorna är
viktiga då läkemedel kan ha miljöpåverkan, inte minst i samband med
produktion av läkemedel. Läkemedel i miljön är också en viktig fråga utifrån
ett hälsoperspektiv. Ett aktuellt exempel är att utsläpp av antibiotika kan
bidra till att förvärra problemet med antibiotikaresistens.

På initiativ av den svenska regeringen diskuterades läkemedel och miljö på
dagens hälsoministermöte med EPSCO-rådet. För att lyfta vikten av frågorna
har Socialdepartementet och den svenska EU-representationen tidigare
anordnat ett seminarium om läkemedel i miljön för andra EU-länders
hälsoråd i Bryssel. EU-kommissionen planerar att ta fram en strategi om
läkemedel i miljön, vilket ger ytterligare tillfälle att lyfta dessa frågor.

– Det är jätteviktigt att vi får till ökad miljöhänsyn inom läkemedelsområdet,
inte minst med tanke på problemet med antibiotikaresistens. Miljöaspekten
måste vara en del i policyarbetet om denna ödesfråga, säger
sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

Läs mer om seminariet som anordnades: Sverige tar täten för att minska
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utsläpp av läkemedel



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Arbetsgivare ska tidigt stödja
anställda åter till hälsa och arbete
Publicerad 16 juni 2017 Uppdaterad 16 juni 2017

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss åtgärder för att
stärka sjukskrivnas möjlighet till tidigt stöd och
rehabilitering från arbetsgivaren. Bland annat ska
arbetsgivaren inom 30 dagar från den första sjukdagen
ta fram en plan tillsammans med den anställde om hur
denne ska komma tillbaka till arbete. Vänsterpartiet
stödjer lagrådsremissen.
- Ska fler kunna komma tillbaka måste mer göras tidigt. Vi vill ge
arbetsgivarna ett tydligare rehabansvar tidigt i sjukskrivningarna, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Likaså föreslår regeringen att det nuvarande stödet till arbetsgivare utvidgas
från att bara omfatta utredande insatser, till att bli ett arbetsplatsinriktat
rehabiliteringsstöd som gäller för planering, genomförande och uppföljning
av anpassnings- och rehabiliteringsåtgärder.

- Arbetsgivarna får mer stöd att hjälpa sina anställda tillbaka genom ett stärkt
statligt stöd till rehabilitering, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Till skillnad mot det nuvarande stödet som har ett tak på 7000 kronor, ska
det nya arbetsplatsinriktade rehabiliteringsstödet kunna lämnas till en
arbetsgivare med högst 10 000 kronor per arbetstagare och år, med ett tak på
200 000 kronor per arbetsgivare.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utökad överenskommelse om
förlossningsvården
Publicerad 15 juni 2017 Uppdaterad 15 juni 2017

Regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL) har kommit överens om ett tillägg till den
befintliga överenskommelsen om förlossningsvård och
kvinnors hälsa.
Tillägget kompletterar den överenskommelsen som tecknats för perioden
2017-2019. Den omfattar framför allt två delar. Den ena delen reglerar
utbetalningen av den satsning på 500 miljoner kronor som regeringen, efter
en överenskommelse med Vänsterpartiet, sköt till i vårändringsbudgeten för
2017. Den andra delen identifierar ett antal områden där insatserna behöver
utvecklas.

– Förlossningsvården och vården av förlösta kvinnor behöver bli bättre
samtidigt som de som jobbar i den måste ges bättre förutsättningar att göra
sina jobb. Därför är denna satsning så viktig, säger sjukvårdsminister Annika
Strandhäll.

– Det är bra att vi nu får ytterligare medel för att fortsätta utveckla
kunskapsstöd och stärka vårdkedjan utifrån kvinnors behov i samband med
graviditet, förlossning och eftervård, säger Anders Henriksson, förste vice
ordförande för Sveriges Kommuner och Landsting.

I samband med vårändringsbudgeten aviserades att de 500 miljonerna skulle
få användas såväl under 2017 som 2018. Efter dialog mellan SKL och
regeringen har detta i överenskommelsen preciserats till att 300 miljoner
kronor ska betalas ut under 2017, samt att 200 miljoner kronor ska betalas ut
under 2018.
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De områden som landsting, myndigheter och andra aktörer identifierat i
behov av att särskilt utvecklas är:

• Stärka möjligheterna för barnmorske- och sjuksköterskestudenter att kunna
göra sin verksamhetsförlagda utbildning (VFU).

• Delta i det arbete som rör utarbetande av kunskapsstöd för
förlossningsvården och eftervården av kvinnan.

• Utbilda vårdpersonal i att förebygga, identifiera, diagnosticera och
behandla förlossningsskador hos kvinnan.

• Utveckla vårdkedjan utifrån kvinnans behov i samband med graviditet,
förlossning och eftervård. Även familjens behov ska beaktas. Ett särskilt
viktigt område att utveckla är eftervården till kvinnan efter förlossning.

Överenskommelsen har ett tydligt fokus på kompetensförsörjningen inom
förlossningsvården, och medlen får bland annat användas till att anställa
personal.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till EU-möte om
trygghetssystem och sjukvård
Publicerad 14 juni 2017 Uppdaterad 14 juni 2017

Den 15-16 juni deltar socialförsäkrings- och
sjukvårdsminister Annika Strandhäll på EU:s
ministerrådsmöte för bland annat socialpolitik samt
hälso- och sjukvård (EPSCO) i Luxemburg.
I samband med mötet kommer Strandhäll att träffa flera länder i syfte att
diskutera omlokaliseringen av den Europeiska läkemedelsmyndigheten
(EMA) i samband med att Storbritannien lämnar EU. Mötena är ett led i
regeringens kampanj för att få den Europeiska läkemedelsmyndigheten EMA
till Sverige.

På mötet diskuteras bland annat EU:s sociala pelare, tillgång till
arbetsmarknaden och rätten till sociala trygghetssystem i EU. På
hälsoområdet kommer ministrarna att diskutera åtgärder för minskad
barnfetma och frivilligt samarbete mellan hälsosystem.

Kommenterad dagordning för rådets möte med sysselsättnings-, social- samt
hälso- och sjukvårdsministrarna den 15-16 juni 2017

Mer information om Sverige EMA-kampanj finns på www.ematosweden.eu
och via Socialdepartementets twitterkonto @socialdep på engelska och
hashtag #EMAtosweden och #sciencesweden
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll talar på SPF-kongress i
Gävle
Publicerad 13 juni 2017

Imorgon onsdag talar socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll på SPF seniorers kongress i Gävle.
Ministern kommer att finnas tillgänglig för media i samband med detta.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till West Pride
Publicerad 08 juni 2017 Uppdaterad 08 juni 2017

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
representerar regeringen i lördagens regnbågsparad
under West Pride i Göteborg.
I samband med detta finns statsrådet tillgänglig för media.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Försäkringskassan ska följa upp
sjuklönekostnader
Publicerad 07 juni 2017 Uppdaterad 08 juni 2017

Regeringen beslutade idag torsdag 8 juni att ge
Försäkringskassan i uppdrag att göra en uppföljning av
de beslut som har fattats om förmånen Ersättning för
höga sjuklönekostnader för 2016. Detta för att
säkerställa bra rutiner hos Försäkringskassan och att
det fungerar som det är tänkt för företagen.
Regeringen införde den 1 januari 2015 en ny ersättning som kompenserar
arbetsgivare som har höga sjuklönekostnader, Ersättning för höga
sjuklönekostnader. Syftet är att lätta på bördan för företagen.

– Ersättningen är ett sätt att lätta företagens börda för sjuklönekostnaderna.
Vi behöver bara vara säkra på att pengarna används på bästa sätt, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Utgifterna för ersättningen har blivit högre än vad som ursprungligen
beräknades. För att säkerställa att systemet fungerar som det är tänkt ges ett
kunskapsuppdrag till Försäkringskassan för att få mer information och för att
med större säkerhet kunna förklara utfallet.

I uppdraget ingår att se över vad som inrapporterats, de beslut som tagits och
att redovisa vilka kontroller som Försäkringskassan använder eller planerar
att använda utöver de som finns inbyggda i den maskinella hanteringen.

– Ersättningen för höga sjuklönekostnader måste fungera smidigt och bli rätt
för både Försäkringskassan och företagen. Därför gör vi en uppföljning med
det här uppdraget, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
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Försäkringskassan ska redovisa svar på uppdrag till Socialdepartementet
senast den 1 december 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utredare föreslår förstärkt
vårdgaranti i primärvården
Publicerad 07 juni 2017 Uppdaterad 07 juni 2017

Dagens vårdgaranti i primärvården ska ersättas av en
behovsstyrd garanti där en medicinsk bedömning
garanteras inom tre dagar istället för dagens sju.
Bedömningen kan göras av en läkare eller annan
legitimerad vårdpersonal inom primärvården. Det
föreslår utredare Anna Nergårdh bland annat i ett första
delbetänkande som idag lämnas över till regeringen.
Utöver en förstärkt vårdgaranti föreslås tre nya principer som ska styra
hälso- och sjukvården; vården ska vara lätt tillgänglig för kontakt och besök,
den ska organiseras nära befolkningen och vården ska ges som öppenvård i
första hand.

Principerna ligger i sin tur till grund för en målbild för omstruktureringen av
hälso- och sjukvården, som utredningen föreslår.

Slutligen presenteras en färdplan för att uppnå målbilden fram till år 2027.
En prioriterad del i omställningen blir utformandet av ett nationellt uppdrag
för primärvården.

- Regeringen vill se en skärpt vårdgaranti där tiden för vård och behandling
blir så kort som möjligt för patienten. Utredningens förslag stämmer väl in i
det arbete med en mer tillgänglig och nära vård som regeringen redan inlett
med hjälp av bland annat professions- och den planerade patientmiljarden.
Jag kommer nu noga att överväga förslagen, säger sjukvårdsminister Annika
Strandhäll.
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- Förslagen vi lägger i delbetänkandet ligger till grund för utredningens
fortsatta arbete. Nu tar vi oss ann det viktiga arbetet med ett nationellt
uppdrag för primärvården. En stark primärvård är grunden för en jämlik
hälso- och sjukvård, säger utredare Anna Nergårdh.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll talar i Rinkeby på
nationaldagen
Publicerad 05 juni 2017

På nationaldagen den 6 juni håller
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll tal vid
Rinkeby torg om det moderna samhällsbygget.

Tid: 6 juni 2017 kl. 15.00
Plats: Rinkeby torg, Stockholm

Ministerns tal inleds kl 15.00 vid det traditionsenliga nationaldagsfirandet vid
Rinkeby torg som arrangeras av bland annat Stockholm stad.

Strandhäll kommer att finnas tillgänglig för media i samband med firandet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Snabbutredare får i uppdrag att ge
förslag om möjliga
strukturförändringar av
premiepensionen
Publicerad 05 juni 2017 Uppdaterad 05 juni 2017

Fil. dr. Stefan Lundbergh får regeringens och
pensionsgruppens uppdrag att till sista augusti göra en
förstudie över möjliga strukturella förändringar av
premiepensionen som kan leda till tryggare pensioner
och ett effektivare pensionssystem.
- Det senaste året har visat på upprörande missbruk av
premiepensionssystemet där oseriösa aktörer skor sig på pensionssparare.
Det är helt oacceptabelt i ett socialförsäkringssystem. Vi behöver därför göra
strukturella förändringar av premiepensionssystemet, säger Annika
Strandhäll socialförsäkringsminister och ordförande i pensionsgruppen.

Det pågår nu ett arbete med hårdare reglering av fondtorget för ett mer
reglerat och säkert fondtorg. Men för att framtidssäkra premiepensionen och
skapa trygga och goda pensioner även på lång sikt anser Pensionsgruppen att
det behöver utredas mer strukturella förändringar av systemet. Stefan
Lundbergh får nu i uppdrag att i en förstudie kartlägga olika alternativa
vägar för hur premiepensionssystemet kan utvecklas.

- Lundbergh har mångårig internationell erfarenhet av fonderade
pensionslösningar vilket gör honom till ett bra val, säger Annika Strandhäll
socialförsäkringsminister och ordförande i pensionsgruppen.

Stefan Lundbergh har en doktorsexamen i ekonomisk statistik från
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Handelshögskolan i Stockholm och är sedan många år verksam med
pensionsfrågor i Holland och England där han arbetat med att konstruera
effektiva fonderade pensionssystem. Stefan har bred internationell
erfarenhet och kunskap om pensionslösningar. Han är också styrelseledamot
i Fjärde AP-fonden och har därmed också en mycket god inblick i det
svenska pensionssystemet.

Stefan kommer arbeta i dialog med Pensionsgruppen, Finansdepartementet
och Socialdepartementet och redovisa sin analys till gruppen den sista
augusti 2017. Pensionsgruppen tar därefter ställning till det fortsatta arbetet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Informationsutbyte ska motverka
brottslighet i pensionssystemet
Publicerad 04 juni 2017 Uppdaterad 04 juni 2017

Regeringen förändrar den förordning som reglerar
utbyte av information mellan Ekobrottsmyndigheten,
Finansinspektionen och Pensionsmyndigheten.
Förändringen innebär att myndigheterna har en
ömsesidig skyldighet att, utan att hindras av sekretess,
lämna uppgifter till varandra och skapa samverkan för
att bättre förebygga, förhindra och upptäcka den
organiserade och systemhotande brottsligheten inom
premiepensionssystemets (PPM) fondtorg.
- Myndigheterna ger oss tydliga signaler, hade de kunnat samarbeta mer
kring informationsutbyte hade det varit enklare att kontrollera
premiepensionssystemet. Nu ger vi dem den möjligheten, säger Annika
Strandhäll, socialförsäkringsminister och ordförande i den
blocköverskridande pensionsgruppen.

- Senaste året har vi sett hur bolag medvetet skapat ett finansiellt upplägg för
att berika sig själva på bekostnad av pensionsspararna. Det hör inte hemma i
pensionssystemet och det har skadat förtroendet för pensionssystemet
mycket negativt, säger Annika Strandhäll.

Pensionsmyndigheten har under våren tydligt efterlyst möjlighet till mer
informationsutbyte. De berörda myndigheterna är överens om att den
misstänkta brottsligheten förefaller organiserad och man har diskuterat hur
en samverkan kan ske dem emellan. I dag är Ekobrottsmyndigheten och
Finansinspektionen förhindrade av sekretess att lämna ut uppgifter till
Pensionsmyndigheten som skulle kunna leda till åtgärder från respektive
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myndighets sida.

Ändringen av förordningen om uppgiftsskyldighet vid samverkan mot viss
organiserad brottslighet föreslås träda i kraft så fort som möjligt, vilket
bedöms kunna vara den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: pressträff om en
nära, jämlik och effektiv sjukvård
Publicerad 02 juni 2017

Sjukvårdsminister Annika Strandhäll tar emot
delbetänkandet från utredningen Samordnad utveckling
för god och nära vård. Utredningen leds av Anna
Nergårdh.

Tid: 7 juni 2017 kl. 09.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Utredningen syftar till att utveckla förslag som presenterade i Göran
Stiernstedts utredning Effektiv vård. Huvudfokus är att bygga upp en
modern och nära vård med fokus på primärvården.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer underhållsstöd till äldre barn
Publicerad 02 juni 2017 Uppdaterad 02 juni 2017

Underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre ska
höjas med 150 kronor i månaden till 1723 kronor.
Samtidigt ska grundavdraget för den bidragsskyldiga
föräldern höjas och barn ska få möjlighet att tjäna mer
pengar utan att underhållsstödet påverkas. Det föreslår
regeringen i en lagrådsremiss, förslaget har stöd hos
Västerpartiet.
- Nuvarande underhållsstöd räcker inte för normalkostnader för en äldre
tonåring, därför höjer vi stödet, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
- Vi gör en förändring så att tonåringars sommarjobb och helgjobb inte ska
påverka familjens totala ekonomi negativt, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Särskilt tydligt blir skillnaderna i omkostnader ju äldre barnet blir. För att
tillgodose barnets behov och göra underhållsstödet mer träffsäkert och
rättvist föreslår regeringen tre lagändringar som innebär förstärkningar för
barnfamiljer som har det svårt att få ekonomin att gå ihop.

De tre förslagen är:

En höjning av underhållsstödet för barn som är 15 år eller äldre med 150
kronor i månaden till 1 723 kronor.
Den bidragsskyldiga föräldern får en höjning av grundavdraget från
nuvarande 100 000 kronor till 120 000 kronor. Betalningsskyldigheten
för underhållsstöd inträder därför först vid inkomster som överstiger 120
000 kronor.
Barn får möjlighet att ha högre inkomster utan att underhållsstödet
minskar. Gränsen höjs från nuvarande 48 000 kronor till 60 000 kronor
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per år. Detta för att möjliggöra högre inkomster vid sommarjobb och
extrajobb.

Förslagen föreslås träda ikraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Nästa steg mot en mer jämlik
hälsa
Publicerad 02 juni 2017 Uppdaterad 02 juni 2017

Kommissionen för jämlik hälsa lämnar i dag över sitt
slutbetänkande Nästa steg på vägen mot en mer jämlik
hälsa – Förslag för ett arbete för en god och jämlik
hälsa till regeringen.
Hälsoskillnaderna i Sverige är påtagliga både inom och mellan grupper.
Kommissionens uppdrag har varit att lämna förslag på hur hälsoskillnaderna
kan minska. Utredningen visar bland annat att de processer som genererar
ojämlikhet är självförstärkande, där de som har lite mer också kommer att ha
större möjligheter att få lite mer. Det behövs därför ett pågående arbete
enbart för att hålla ojämlikheten i samhället konstant, och ytterligare
ansträngningar om den ska minskas.

Kommissionens första delbetänkande visar till exempel att högutbildade
lever nästan sex år längre än lågutbildade. För att minska dessa hälsoklyftor
krävs förslag för mer jämlika livsvillkor och förslag med syfte att främja en
mer strategisk styrning och uppföljning av insatser för jämlik hälsa. I
Kommissionens andra delbetänkande finns ett antal förslag för att utveckla
den strategiska styrningen och uppföljningen av folkhälsopolitiken.

I slutbetänkandet pekar Kommissionen ut inriktning på detta arbete och
lägger förslag för mer jämlika livsvillkor under det tidiga livet. Det handlar
bland annat om utbildning, arbetsförhållanden och arbetsmiljö, inkomster
och försörjningsmöjligheter, boende och närmiljö, levnadsvanor, kontroll,
inflytande och delaktighet, samt en jämlik och hälsofrämjande hälso- och
sjukvård. Med mer likvärdiga livsvillkor inom dessa områden kommer också
en mer jämlik hälsa, och kommissionen lägger ett antal förslag som ska
kunna bidra till en sådan utveckling.
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– Klyftorna i Sverige är allt för stora. För att motverka skillnaderna i hälsa
behövs aktiv politik för ökad jämlikhet och investeringar i välfärden. Inte
skattesänkningar, säger finansminister Magdalena Andersson.

– I fler avseenden har Sverige en god folkhälsa, men ojämlikhet i hälsa och
livslängd är en utmaning. För att nå en mer jämlik hälsa måste individers
egna möjligheter att agera och generera resurser stärkas, men även det
allmännas förmåga att bidra med resurser vid situationer eller perioder i livet
där de egna resurserna inte räcker till. Det finns nu all anledning att ta nästa
steg på vägen mot en mer jämlik hälsa, säger Kommissionens ordförande
Olle Lundberg.

– Det är intressant att kommissionen kan konstatera att förutsättningarna för
jämlik hälsa ligger i jämlika livsvillkor. Det visar att det behövs ett
helhetsgrepp med utgångspunkt i tidiga och förebyggande insatser som
sträcker sig över stora delar av samhället och välfärden, säger folkhälso- och
sjukvårdsminister Annika Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Janna Valik ny generaldirektör för
eHälsomyndigheten
Publicerad 01 juni 2017

Regeringen har i dag beslutat att anställa Janna Valik
som generaldirektör för eHälsomyndigheten. Hon
kommer närmast från en tjänst som generaldirektör på
Boverket. Janna Valik tillträder sin nya tjänst den 19
juni.
– Sverige ska vara bäst på e-hälsa år 2025. eHälsomyndigheten spelar en
central roll för att den visionen ska bli verklighet, bland annat genom att
samordna regeringens insatser inom e-hälsa. Nu när delar av
eHälsomyndighetens verksamhet omlokaliseras till Kalmar är jag glad över
att anställa Janna Valik som både har lång erfarenhet av att leda myndigheter
och dessutom tidigare har erfarenhet av att leda en myndighet utanför
Stockholm, säger Annika Strandhäll, sjukvårdsminister.

Janna Valik har tidigare bland annat arbetat som generaldirektör på Boverket
som är lokaliserad i Karlskrona samt som generaldirektör på
Migrationsverket. Janna Valik har en socionomexamen för Socialhögskolan i
Göteborg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Inbjudan till pressträff
Publicerad 01 juni 2017 Uppdaterad 01 juni 2017

På fredag lämnar Kommissionen för jämlik hälsa över
sitt slutbetänkande till finansminister Magdalena
Andersson och folkhälso- och sjukvårdsminister Annika
Strandhäll.

Tid: 2 juni 2017 kl. 08.00
Plats: Familjehuset, Skårbygränd 1 i Rinkeby

Föranmälan sker till presskommunikatör Hanna Strandberg,
hanna.strandberg@regeringskansliet.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Bolund får
Pensionsmyndighetens åtgärder
för ett tryggare
premiepensionssystem
Publicerad 31 maj 2017 Uppdaterad 31 maj 2017

Pensionsmyndigheten överlämnar slutredovisningen av
regeringens uppdrag om ”Stärkt konsumentskydd inom
premiepensionen”. Pensionsmyndigheten har fått i
uppdrag av regeringen och pensionsgruppen att föreslå
åtgärder för att stärka konsumentskyddet på
premiepensionens fondtorg, dessa åtgärder redovisas
nu. Förslagen kommer nu tas vidare av den
blocköverskridande pensionsgruppen.

Tid: 1 juni 2017 kl. 13.00 till kl. 13.45
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Medverkar vid pressträffen gör:

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister och ordförande i
pensionsgruppen
Katrin Westling Palm, Pensionsmyndighetens generaldirektör
Per Bolund, finansmarknadsminister

Även Pensionsmyndighetens chefsjurist Mikael Westberg och analyschef
Ole Settergren finns tillgängliga för frågor och kommentarer.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sjukvårdsminister Annika
Strandhäll besöker Nya Karolinska
med danska kronprinsessan Mary
och prins Daniel
Publicerad 29 maj 2017

Tisdagen den 30 maj besöker danska kronprinsessan
Mary tillsammans med prins Daniel och
sjukvårdsminister Annika Strandhäll Nya Karolinska
sjukhuset. Besöket är en del i danska kronprinsparets
visit i Sverige där ett av fokusområdena är vård och
hälsa.

Tid: 30 maj 2017 kl. 09.00 till kl. 10.30
Plats: Nya Karolinska Sjukhuset, Eugeniavägen 23, Solna

De kommer bland annat att besöka barnonkologen, barnakuten och
ambulanshallen samt ta del av lekterapi som används på sjukhuset.

Övriga deltagare innefattar bl.a. danske utrikesministern Anders Samuelsen,
sjukhusdirektören, medicinskt ansvariga, verksamhetschefer för olika
vårdavdelningar och representanter för svenskt och danskt näringsliv.

Program:
09.15 Presentation av NKS och NKS-projektet
09.45 Barnakuten och ambulanshallen
10.05 Lekterapi
10.15 Barnonkologen
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Enklare för den som behöver ta
hand om sina nära och kära
Publicerad 25 maj 2017 Uppdaterad 25 maj 2017

När en anhörig är allvarligt sjuk och behöver extra stöd
från någon i sin närhet, då kan denna få
närståendepenning från Försäkringskassan som
ersättning för förlorad inkomst. Regeringen föreslår nu
att det ska bli enklare för den som behöver gå ner i tid
på jobbet och enklare att få denna ersättning, också
deltid.
–Du ska ges förutsättningar att få vara nära någon du tycker om när denne är
mycket sjuk. Det måste också vara flexibelt för att din egen vardag ska
kunna fungera, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förslaget innehåller tre delar:
1. Bättre möjligheter att få närståendepenning på deltid. Att kunna gå ner så
väl 25, 50 som 75 procent i arbetstid. Tydligare regelverk och större
flexibilitet i andel.
2. Lagstadgad rättighet att vara ledig från jobbet när du beviljas
närståendepenning.
3. Tiden du har närståendeersättning ska inte påverka rätten till a-kassa i
relation till hur din arbetstid ser ut innan eller efter.
Det kan vara en familjemedlem, en granne eller nära vän som ges rätt till
närståendeersättning. Det ska inte vara begränsat endast till närstående.

Den som får ersättningen ska inte förlora i A-kassetid, därför vill regeringen
ändra systemet så att rätten till denna ersättning inte ska påverka rätt till A-
kassa senare. Idag kan en persons rätt till a-kassa påverkas av att ta ut
närståendeersättning.
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Till närstående räknas anhöriga, men även andra som patienten har nära
relationer med, till exempel vänner eller grannar. Både den som ska ansöka
om närståendepenning och den sjuke måste vara försäkrade i Sverige och
vården ska ges i Sverige eller i annat EU-land. Med svårt sjuk menas sådana
sjukdomstillstånd som innebär ett påtagligt hot mot den sjukes liv.

– Regeringen ser att det är för få som vet att det här stödet finns. Fler ska
kunna hålla en familjemedlem eller granne i handen vid svår sjukdom, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förslaget går nu på remiss. Regeringen planerar att lägga förslag till
riksdagen under hösten för att träda ikraft 1 januari 2018.

Fakta om närståendeersättning:

Den som avstår från arbete för att vårda en närstående som är svårt sjuk kan
få närståendepenning från Försäkringskassan. Det finns inte något krav på
att vården ska bestå av traditionell sjukvård, det räcker med att finnas till
hands som medmänniska.

Till närstående räknas anhöriga, men även andra som patienten har nära
relationer med, till exempel vänner eller grannar. Både den som ska ansöka
om närståendepenning och den sjuke måste vara försäkrade i Sverige och
vården ska ges i Sverige eller i annat EU-land. Med svårt sjuk menas sådana
sjukdomstillstånd som innebär ett påtagligt hot mot den sjukes liv.

Ersättningen är idag liknande för sjukpenning, vilket gör att ersättningen har
ett tak om 7,5 prisbasbelopp och motsvarande ersättning för arbetslösa.

Det går även att få närståendepenning även om den sjuke vårdas på en
sjukvårdsinrättning.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till WHA för fortsatt
arbete mot antibiotikaresistens
Publicerad 19 maj 2017

I nästa vecka ses världens hälsoministrar och andra
representanter i World Health Assambly (WHA) för att
välja ny generaldirektör för World Health Organization
(WHO). I anslutning till hälsoförsamlingen möts också
den ministerallians som Sverige och Storbritannien
initierat kring antibiotikaresistensfrågor.
Antimikrobiell resistens (AMR), särskilt antibiotikaresistens, är ett gräns-
och sektorsöverskridande hälsohot som ökar i omfattning såväl i Sverige som
globalt.

Alliance of Champions against antimicrobial resistance är en ministerallians
som Sverige tillsammans med Storbritannien initierade 2015 och består av ett
stort antal länders hälsoministrar. På måndag träffas ministeralliansen över
en frukost där folkhälso- och sjukvårdsminister Annika Strandhäll
tillsammans med sin brittiska kollega Dame Sally Davies står som värdar.

– Sverige har en ledande roll i kampen mot antibiotikaresistens, och vi har
varit framgångsrika med att lyfta denna ödesfråga på den världspolitiska
dagordningen. När jag träffar mina ministerkollegor på måndag kommer att
prata om hur vi fortsätter detta viktiga arbete framåt, säger Annika
Strandhäll.

Den 21 september 2016 anordnades ett högnivåmöte om antimikrobiell
resistens i FN:s generalförsamling och en politisk deklaration antogs.
Måndagens möte handlar bland annat om hur arbetet ska drivas vidare
långsiktigt.
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Under måndagen deltar Annika Strandhäll även på öppningen av World
Health Assembly samt har flera bilaterala möten.

Program i urval:

Söndag 21 maj

18.30 Deltar på galamiddagen Heroines of Health: Celebrating Women in
Global Health, talar senare under kvällen

Måndag 22 maj

07.45 Frukostmöte med Alliance of Champions against antimicrobial
resistance (AMR)



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökad effektivitet i
etableringsersättningen
Publicerad 19 maj 2017 Uppdaterad 19 maj 2017

Regeringen förändrar handläggningen av
etableringsersättning till nyanlända. För att renodla
verksamheterna kommer ansvaret för
etableringsersättningen att flyttas från
Arbetsförmedlingen till Försäkringskassan från 2018.
Regeringen har beslutat om uppdrag till både Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen att förbereda och genomföra denna förändring.
Förändringen syftar till att minska onödig administration och skapa bättre
förutsättningar för ökad flexibilitet och effektivitet inom
etableringsuppdraget.

Regleringen av nyanländas etablering bör göras mer likt andra regelverk. Ett
viktigt syfte är att förenkla administrationen både för de personer som har en
etableringsplan och för ansvariga myndigheter. I dag är det
Arbetsförmedlingen som beslutar om rätt till etableringsersättning, medan det
är Försäkringskassan som beslutar om rätt till etableringstillägg och
bostadsersättning. Det är däremot Försäkringskassan som betalar ut alla tre
ersättningar.

- Det här är en del i regeringens arbete att stärka etableringsarbetet. Det är
bättre och mer effektivt om det är en myndighet som håller ihop
utbetalningar och bedömningar. Vi vill dels stärka myndigheterna och
dessutom göra det enklare för den som behöver stöd, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Vi frigör resurser hos Arbetsförmedlingen för att tydligare fokusera på
kärnuppdraget med att få fler i etableringsuppdraget in i arbete eller studier,
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säger arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson.

Till skillnad från den ordning som gäller för etableringsersättningen har
Försäkringskassan redan idag hela ansvaret för individersättningar till övriga
arbetssökande hos Arbetsförmedlingen. Eftersom tanken är att harmonisera
regelverket för etableringsuppdraget med vad som gäller för övriga
arbetssökande, bör även individersättningen för nyanlända anpassas till det
regelverk som gäller aktivitetsstöd och utvecklingsersättning för övriga
arbetssökande.

De sammantagna förändringarna av etableringsuppdraget förväntas få
positiva effekter på antalet personer som lämnar etableringsuppdraget till
arbete eller studier, vilket i sin tur även förväntas minska arbetslösheten.
Regeringen föreslår att den verksamhet som avser handläggningen av
etableringsersättning till vissa nyanlända flyttas från Arbetsförmedlingen till
Försäkringskassan. Vissa övergångsregler kommer att gälla under en kortare
period.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Naloxon snabbutreds
Publicerad 18 maj 2017 Uppdaterad 18 maj 2017

Regeringen vill utreda vilka möjligheter som finns i dag
för personer utanför sjukvården att använda läkemedlet
Naloxon i syfte att motverka överdosering av opioider.
Naloxon är ett läkemedel som fungerar som motgift vid en överdos av
opioider t.ex. heroin och morfin. Socialstyrelsen och Läkemedelsverket har
sedan tidigare fått i uppdrag att öka tillgängliggörande av Naloxon i syfte att
motverka narkotikarelaterad dödlighet. Nu får myndigheterna i uppdrag att
analysera och redogöra för vilka möjligheter det finns för att tillgängliggöra
Naloxon bredare redan idag. Detta för att förhindra att människor dör av
överdosering under tiden som frågan utreds mer grundligt.

– När det handlar om att rädda liv har vi inte råd att vänta längre än
nödvändigt. Därför vill vi att Socialstyrelsen tillsammans med
Läkemedelsverket snabbutreder vilka möjligheter det finns för att Naloxon
ska kunna användas utanför sjukvården så snart som möjligt, säger folkhälso-
och sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

I det nya uppdraget ingår det att redogöra för alternativ som inte innefattar
tredjepartsförskrivning (när förskrivaren ställer ut ett recept på någon annan
person än patienten t.ex. nära anhöriga). I uppdraget ingår också att sprida
kunskap och information till berörda aktörer om de möjligheter att
tillgängliggöra Naloxon som myndigheterna identifierar. Det kan t.ex. handla
om information som vänder sig till förskrivare eller brukarorganisationer.

Socialstyrelsen ska rapportera uppdraget till Socialdepartementet senast den
9 juni 2017.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Samling för daglig rörelse
Publicerad 16 maj 2017

Utbildningsminister Gustav Fridolin, minister för
forskning och högre utbildning Helene Hellmark
Knutsson samt folkhälso- och idrottsminister Annika
Strandhäll presenterade idag Samling för daglig rörelse,
insatser för att fler barn och unga ska röra på sig varje
dag.
Det råder fullständig samsyn om vikten av att barn och ungdomar ges goda
möjligheter till fysisk aktivitet. Det är bra för välbefinnandet, för folkhälsan
och för skolresultaten. Ändå vet vi att barn och unga rör på sig alldeles för
lite och är stillasittande en alldeles för stor del av dagen. För att komma till
rätta med det här samhällsproblemet krävs en bred kraftsamling från flera
aktörer.

Riksidrottsförbundet, Gymnastik- och Idrottshögskolan, Svenskt Friluftsliv
samt Lärarförbundet och Lärarnas Riksförbund/Svenska
Idrottslärarföreningen är några av de aktörer som bidragit med kunskap och
erfarenhet som har lett fram till att regeringen idag kan presentera initiativet
Samling för daglig rörelse.

1. Det finns flera exempel på medvetet arbete ute på skolor för att elever ska
röra sig varje dag. Det kan handla om arbete under raster, samverkan mellan
skola och fritidshem, pulshöjande aktiviteter. Regeringen har gett Skolverket
i uppdrag att lämna förslag på hur exempelvis skärpningar i läroplanen kan
göra så att detta går från enskilda projekt, till att målet nås om att alla elever
är del av fysisk aktivitet varje dag.

2. Undervisningstiden i ämnet idrott och hälsa utökas med 100 timmar i
grundskolan fr.o.m. 2019. En analys ska göras i vilka årskurser en utökning
ger störst effekt och hur det bäst samverkar med punkt 1. Om timmarna
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skulle koncentreras till exempelvis högstadiet skulle det innebära ungefär 1
extra idrottslektion per vecka.

3. Inom initiativet samlas ett "rörelsenätverk" bestående av
Riksidrottsförbundet, Gymnastik- och Idrottshögskolan, Svenskt Friluftsliv
samt Lärarförbundet och Lärarnas Riksförbund/Svenska
Idrottslärarföreningen för att skapa en kontinuerlig dialog om bl.a.
kompetensutveckling och fler behöriga lärare i idrott och hälsa.

4. Riksidrottsförbundet gör inom ramen för den nya rörelsesatsningen en
kraftsamling för mer idrott, rörelse och utveckling av rörelseförståelse inom
ramen för skoldagen. Satsningen görs i anslutning till skoldagen och leds på
regional nivå av distriktsidrottsförbunden i samverkan med kommuner och
andra huvudmän.

5. Friluftsrörelsen spelar en viktig roll för att skapa intresse och möjligheter
för barn och ungdomar att röra på sig i naturen. Regeringen ser hur Svenskt
Friluftslivs verksamhet gentemot skolelever som möjliggjorts av
anslagsökning i budgetpropositionen för 2016 stärker skolors förutsättningar
för daglig rörelse. Vi kommer att i rörelsenätverket föra dialog för att se hur
goda exempel kan spridas ytterligare.

6. Utbildningsdepartementet och Socialdepartementet samverkar för ungas
hälsa i syfte att ta ett helhetsgrepp på regeringens olika insatser för barns och
ungas fysiska och psykiska hälsa.

Tillsammans med en rad redan beslutade och pågående insatser på området
syftar de idag presenterade insatserna till att stärka möjligheterna till daglig
rörelse för barn och unga.

- Barn ska röra sig varje dag. Det stärker koncentrationen och lärandet. För
att nå det målet måste vi jobba mer i skolan, med idrottsrörelsen och
friluftslivet. Dagens samling innehåller bland annat fler timmar idrott och
hälsa och möjlighet att skärpa läroplanens krav på daglig fysisk aktivitet. Det
är en bra grund för arbetet framåt, för mer rörelse och stärkt lärande, säger
utbildningsminister Gustav Fridolin

- Vi vill göra det här för att forskningen visar att eleverna mår bättre och att
deras skolresultat förbättras när de är mer fysiskt aktiva under skoldagen.
Det är också någonting som idrottsrörelsen och föreningslivet efterfrågat
under en längre tid, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för forskning
och högre utbildning.



- Jag är glad över att idag, tillsammans med Riksidrottsförbundet, presenterar
en viktig satsning för ökad rörelse. Vi vet att barn och unga rör sig för lite. Vi
vet också att skolan är en nyckelfaktor för att få barn att röra sig mer, och
förutom 100 fler timmar idrott och hälsa så ser vi behov av att öka den
fysiska aktiviteten även under övriga skoldagen, säger Annika Strandhäll,
folkhälso- och idrottsminister.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Pressträff om insatser för daglig
fysisk rörelse
Publicerad 16 maj 2017

I dag, tisdag 16 maj, håller regeringen en pressträff om
insatser för daglig fysisk rörelse bland barn och unga.
Medverkar på pressträffen gör utbildningsminister
Gustav Fridolin, minister för högre utbildning och
forskning Helene Hellmark Knutsson och folkhälso- och
idrottsminister Annika Strandhäll. Även viktiga aktörer
inom idrotts- och friluftsrörelsen samt skolan medverkar.

Tid: 16 maj 2017 kl. 15.00
Plats: Gymnastik- och idrottshögskolan, Lidingövägen 1, Stockholm.
Ingång via huvudentrén.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Läkemedelsöverenskommelse
klar: 25,9 miljarder till landstingen
och tydliga
planeringsförutsättningar till 2019
Publicerad 12 maj 2017 Uppdaterad 16 maj 2017

Staten och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL)
har tecknat en överenskommelse om ersättningen för
läkemedelsförmånerna med mera för 2017. Beloppet
som fördelas till landstingen baseras bland annat på
Socialstyrelsens prognoser för läkemedelskostnader.
I november 2016 tillsattes en utredning för att göra en övergripande översyn
av dagens system för finansiering, subvention och prissättning av läkemedel.
Målet är ett långsiktigt system som möjliggör en samhällsekonomiskt effektiv
användning av läkemedel och som följer den etiska plattform som gäller
inom hälso- och sjukvården.

Mot bakgrund av översynen har Regeringen och SKL enats om att ha så
långsiktiga förutsättningar som möjligt innan nya former för finansiering,
subvention och prissättning kan finnas på plats. I överenskommelsen regleras
därför inte bara 2017 års läkemedelskostnader, utan en tydlig inriktning ges
också för de kommande överenskommelserna för 2018 och 2019.

– Genom att vi nu är överens om en inriktning som gäller för flera år får
landstingen och sjukvården mer långsiktiga planeringsförutsättningar, säger tf
sjukvårdsminister Annika Strandhäll.

– Det är bra att vi nu har tydliga förutsättningar flera år framåt, i väntan på
resultatet av den läkemedelsutredning som pågår, säger Anders Henriksson,
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1:e vice ordförande, SKL.

Överenskommelsen i siffror:

23,4 miljarder kronor ersätter landstingens kostnader för
läkemedelsförmånerna.

1,6 miljarder kronor sammanlagt för vissa läkemedel förskrivna enligt
smittskyddslagen, vissa överföringar av läkemedel till slutenvården, vissa
överföringar av förbrukningsartiklar samt visst bidrag för
dosdispensering av läkemedel.

858 miljoner kronor för läkemedel mot Hepatit C förskrivna enligt
Smittskyddslagen, motsvarande 70 procent av den beräknade kostnaden.

Överenskommelsen innebär också att landstingen och staten ska dela på
utfallet av den återbäring som gemensamt framtagna
sidoöverenskommelser inom ramen för TLV:s arbete resulterar i. Under
2017 ska 70 procent av återbäringen tillfalla landstingen och 30 procent
tillfalla staten. Landstingen får dock inte behålla rabatter i det fall
enskilda landsting har genomfört förhandlingar med läkemedelsföretag
för läkemedel som omfattas av överenskommelsen, dvs.
förmånsläkemedel och vissa läkemedel förskrivna enligt
smittskyddslagen. Under 2018 och 2019 ska 60 procent av återbäringen
tillfalla landstingen och 40 procent tillfalla staten.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Karensdag föreslås bli rättvisare
avdrag
Publicerad 11 maj 2017 Uppdaterad 11 maj 2017

Regeringen föreslår nu att avskaffa karensdagen och
införa ett karensavdrag för att ge rättvisare
förutsättningar för olika yrkesgrupper vid sjukfall.
Förslaget om karensavdrag är en överenskommelse
med Vänsterpartiet och skickas nu på remiss. ”Vi vill ha
ett nytt system för ökad jämlikhet och jämställdhet”,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
– Karensdagen är orättvis mot alla som jobbar obekväma tider i välfärden.
De är ofta kvinnodominerade yrkesgrupper så som undersköterskor och
personliga assistenter som drabbas. Vi vill ha ett nytt system för ökad
jämlikhet och jämställdhet, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Ett karensavdrag föreslås ersätta den nuvarande karensdagen, både i
socialförsäkringsbalken och i lagen om sjuklön. De flesta arbetstagare får
sjuklön vid korta sjukfall och idag finns en karensdag som gör att du inte får
någon ersättning första dagen. Regeringen föreslår nu att systemet skrotas till
förmån för ett karensavdrag på 20 procent av en genomsnittlig
veckoersättning i form av sjuklön. Detta för att inte missgynna arbetsgrupper
som har andra arbetsförhållanden än 40 timmars veckor och kontorstider.

Den närmare beräkningen av karensavdrag kommer att bestämmas i
kollektivavtal mellan arbetsmarknadens parter för att kunna passa olika
yrkesgrupper så väl som möjligt. Detta gör att ett införande kan ske först
efter förhandlingar mellan arbetsmarknadens parter. Karensavdraget
kommer föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.
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Syftet med ett karensavdrag är i första hand att uppnå en mer rättvis självrisk
i samband med sjukfrånvaro. Nuvarande karensdagens utformning slår olika
för olika grupper på arbetsmarknaden. För arbetstagare med koncentrerad
arbetstid kan reglerna göra att en relativt stor del av inkomsten försvinner
om karensdagen infaller under en dag med ett långt arbetspass på obekväm
arbetstid.

Med ett karensavdrag avses ett avdrag från sjuklönen, alternativt
sjukpenningen, som görs inledningsvis i en sjukperiod och som ska ses som
en självrisk för den enskilde i sjukförsäkringen. Syftet med förändringen är
även att avdraget blir detsamma för den som blir sjuk oavsett när
sjukfrånvaron inträffar.

Hela förslaget finns att läsa i departementsskrivelsen; Karensavdrag – en mer
rättvis självrisk (Ds 2017:18).



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Pressträff om brottslighet riktad
mot välfärdssystemen
Publicerad 04 maj 2017 Uppdaterad 04 maj 2017

Fredagen den 5 maj överlämnar regeringens särskilde
utredare Lars-Erik Lövdén sin rapport med förslag på
hur brottslighet riktad mot välfärdssystemen ska
stoppas. Vid pressträffen medverkar förutom utredaren
även justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Tid: 5 maj 2017 kl. 11.15
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Välfärdsresa Uppsala
Publicerad 02 maj 2017

Onsdagen den 3:e maj besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och
äldreminister Åsa Regnér Uppsala för att ta del av hur
välfärdsmiljarderna och statliga satsningar på
äldreboende används. Ministrarna besöker
äldreboendet Karl-Johansgården som använt statliga
pengar för äldreomsorgen för att utveckla innovativ VR-
teknik.
Under eftermiddagens besök på äldreboendet Karl-Johansgården i
Svartbäcken i Uppsala kommer Annika Strandhäll och Åsa Regnér ta del av
hur stimulansmedlen används i hela Uppsala kommun. Boendet har satsat på
VR-teknik med VR-glasögon (Virtuell verklighet eller Virtual reality är en
datateknik som replikerar en verklig eller inbillad miljö) för att ge de boende
möjlighet att upptäcka äventyr och nya världar. Ministrarna kommer även att
samtala med såväl boende som personal. Besöket sker tillsammans med
ansvariga politiker lokalt.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pengar ett hinder för bra
samarbete mellan stat och
sjukvård vid sjukskrivning?
Publicerad 27 april 2017

Annika Strandhäll utsåg idag Regionrådet i Uppsala
Län Vivianne Macdisi som särskild utredare för
utredningen om finansiell samordning mellan hälso- och
sjukvård och sjukförsäkring. Regeringen har beslutat
om att tillsätta en utredning för att se över hur samspelet
mellan hälso- och sjukvården och sjukförsäkringen kan
förbättras genom en finansiell samordning.
Regeringens målsättning är att i ökad utsträckning
samordna ansvaret och processen vid sjukskrivning.
– Samarbetet mellan sjukvård och sjukförsäkringen måste fungera bättre.
Mitt syfte med utredningen är att stärka hälso- sjukvårdens roll i
sjukskrivningsprocessen och förbättra stödet till den som blir sjukskriven,
säger Annika Strandhäll.

– Som sjukvårdspolitiker i region/landsting ser vi ofta att gränsdragningar
och finansiering kan bli ett hinder för bästa stödet till personer i
sjukskrivningsprocessen. Det ska bli spännande att ta sig an uppdraget, säger
utredare Vivianne Macdisi.

Det faktum att sjukvård och sjukförsäkring styrs av olika huvudmän kan
försvåra nödvändigt samarbete och motverka nödvändiga insatser. Hälso-
och sjukvårdens roll i sjukskrivningsprocessen är prioriterad och behöver
utvecklas för att nå en stabil och låg sjukfrånvaro.
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Utredningen ska se över förutsättningarna för finansiell samordning mellan
sjukförsäkringen och hälso- och sjukvården. I uppdraget ingår att lämna
förslag på hur det bäst kan utformas. Den finansiella samordningen ska
kunna omfatta hela landet. En central utgångspunkt är att de grundläggande
principerna för prioriteringar i hälso- och sjukvården upprätthålls.

Utredaren ska utreda och lämna förslag på:
• hur omfattande den finansiella samordningen bör vara,
• hur den finansiella samordningen bör regleras mellan regioner/landsting och
staten,
• hur det ekonomiska resultatet bör beräknas och kostnadsansvaret regleras
mellan regioner/landsting och staten,
• hur en rättslig reglering bör utformas.
Det är viktigt för regeringen att både professionen inom hälso- sjukvården
samt regioner/landsting kommer till tals och får ge sina synpunkter.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 november 2018.

 

Olika huvudmän för hälso- och sjukvård och sjukförsäkring

Hälso- och sjukvården har en central roll i sjukskrivningsprocessen.
Läkarens medicinska bedömning är ett viktigt underlag för
Försäkringskassans bedömning av arbetsförmåga och rätt till ersättning från
sjukförsäkringen. Hälso- och sjukvården är den aktör som tidigt får
kännedom om patientens situation, ibland redan före det att en sjukskrivning
blir aktuell. En tidig bedömning av behovet av sjukskrivning som en del av
god individbaserad och personcentrerad vård och behandling kan bidra till
att förebygga sjukskrivning. I de fall det är nödvändigt med sjukskrivning är
de medicinska behandlings- och rehabiliteringsinsatser som hälso- och
sjukvården ansvarar för många gånger avgörande för att den sjukskrivne ska
kunna återfå arbetsförmågan och återgå i arbete.
En försvårande omständighet för att uppnå en väl fungerande
sjukskrivningsprocess är att hälso- och sjukvård respektive sjukförsäkring
styrs av olika huvudmän (landsting/region respektive stat). Ökade insatser
från hälso- och sjukvården kan innebära ökade kostnader för landstingen,
samtidigt som det kan medföra minskad sjukfrånvaro och därmed minskade
kostnader för sjukförsäkringen och staten. Omvänt kan uteblivna insatser
inom hälso- och sjukvården leda till ökade kostnader för sjukförsäkringen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pensionsgruppen överens om
handlingsplan för ett tryggt och
säkert premiepensionssystem
Publicerad 24 april 2017 Uppdaterad 24 april 2017

De sex partierna som står bakom pensionssystemet har
enats om att ta fram en handlingsplan för att stoppa
missbruket inom premiepensionen. Oseriösa aktörer
och oseriös marknadsföring ska inte finnas i vårt
allmänna pensionssystem. Premiepensionen ska bidra
till hållbara, trygga och goda pensioner för alla.
– Vi har en mycket stor samsyn i att åtgärder krävs för att säkra systemet.
Pensionerna ska vara trygga och därför är det en styrka att vi är överens
över blockgränserna, säger Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister och
ordförande i pensionsgruppen.

Pensionsgruppen har beslutat om att ta fram en handlingsplan i två delar. Det
handlar dels om åtgärder som skyndsamt ska komma på plats där
Pensionsmyndighetens åtgärdsprogram om 30 punkter är utgångspunkten. I
samband med detta kommer även åtgärder för att säkerställa att kapitalet
placeras hållbart introduceras. Samtidigt kommer vissa av de förslag som
lämnats av Premiepensionsutredningen att genomföras. Men ytterligare
åtgärder måste övervägas för att säkerställa ett system som är säkert. Därför
kommer Pensionsgruppen parallellt att utreda hur premiepensionssystemet
ska vara utformat i framtiden. Premiepensionen ska bidra till en trygg
pension för alla.

– Det är bra att man i Pensionsgruppen nu kommit överens om ett fortsatt
arbete för en trygg och hållbar premiepension, säger Per Bolund,
finansmarknadsminister och ansvarig för premiepensionsfrågor i regeringen.
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Pensionsgruppen består av företrädare för Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.

Fakta och bakgrund premiepensionssystemet

Premiepensionssystemet har under senare tid blivit en arena för oseriösa
aktörer som utnyttjat systemet genom höga avgifter, dålig avkastning och
med metoder som definitivt inte hör hemma i ett allmänt
socialförsäkringssystem. Pensionsgruppen har varit överens om att ta
krafttag för att stärka skyddet för pensionsspararna och göra fondtorget
tryggt och säkert. Regeringen gav mot den bakgrunden Pensionsmyndigheten
och Finansinspektionen i uppdrag att ta fram åtgärder som stärker
premiepensionssystemet och stoppar oseriösa förvaltare.
Pensionsmyndigheten har därefter lämnat en preliminär redovisning med ett
30-tal föreslagna åtgärder. Förslaget till åtgärdsprogram slutredovisas till
regeringen senast den 19 juni i år.

Pensionsmyndighetens preliminära 30-punktsprogram:

1. Inför nya föreskrifter som ställer ytterligare krav på fonder och
fondbolag på premiepensionens fondtorg utöver de som nu gäller

2. Förtydliga Pensionsmyndighetens instruktion så att det uttryckligen
framgår att myndigheten på fondtorget ska agera mot olämpliga eller för
pensionsspararna eller pensionssystemet skadliga beteenden från
fondföretagens sida

3. Krav på visst minimikapital i fonden under viss minimitid
4. Krav på viss minsta tids avkastningshistorik
5. Krav på minsta tids verksamhetshistorik för fondbolag
6. Krav på objektiv (marknadsmässig) värdering av innehav
7. Krav på att viss högsta procentuella andel av fondkapitalet får ägas av

Pensionsmyndigheten som fondandelsägare
8. Krav på att viss minimikapital i fond måste ägas av annan part än

Pensionsmyndigheten
9. Uteslut fonder med för lite kapital inom premiepensionen och/eller med

för låg aktivitet
10. Samma krav ska ställas på fond-i-fonders underliggande fonder som

vanliga fonder vad gäller redovisning av innehav
11. Inga samarbetsavtal ingås med fonder som så gott som uteslutande riktar

sig mot svenska marknaden men är etablerade i utlandet
12. Förbud genom samarbetsavtalet att direktmarknadsföra fonder mot



premiepensionen eller medverka till direktmarknadsföring av
premiepensionsfonder

13. Förtydliga straffansvaret vid e-ID-kapning
14. Agera för att sprida synen på rättsläget avseende e-ID-kapning
15. Stärk myndighetens kunnande och beredskap när det gäller att säkra

bevisningen
16. Kräv egenhändigt undertecknande vid fondbyte
17. Nytt förhållningssätt och förstärkt organisation för löpande uppföljning

av samarbetsavtalet gentemot avtalspart
18. Inför regelmässig KYC-granskning av firmatecknare och nyckelpersoner

i fondbolaget
19. Inför regelmässig granskning av innehav och övrig kravuppfyllnad samt

utveckla myndighetens fördjupade granskningar
20. Förstärkt kontroll av riskbeteende bland aktörerna på fondtorget
21. Snabbare och mer frekventa överlämnanden av kundsynpunkter från

Pensionsmyndigheten till de båda tillsynsmyndigheterna
22. Utveckla systematisk samverkan mellan Pensionsmyndigheten och

tillsynsmyndigheterna
23. Inför ett antal nya villkor och skärp redan existerande villkor
24. Förbättra struktur och tydliggör information i avtalet
25. Särskilda tillsynsinsatser riktade mot premiepensionen (uppdrag och

resurser)
26. Pensionsmyndigheten, Finansinspektionen och Konsumentverket bör ges

i uppdrag att lämna information sinsemellan med avseende på enskilda
tillsynsärenden inom premiepensionen

27. Upprätta ett samarbetsavtal (överenskommelse) mellan
Pensionsmyndigheten och tillsynsmyndigheterna för samarbete inom
premiepensionen

28. Sverige bör verka för att tillsynen över aktörer som omfattas av den
unionsrättsliga lagstiftningen ensas och är förutsägbar, ändamålsenlig
och effektiv

29. Kräv av förvaringsinstituten att dessa ska intyga fondens värdering
30. Utred möjligheten att skapa en premiepensionsgaranti



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministern träffar
Östergötlands pensionärer
Publicerad 18 april 2017

Imorgon, onsdag, besöker socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll Motala och Mjölby för att samtala om
och ta del av de lyckade satsningar som gjorts för att
motverka ensamhet och psykisk ohälsa bland äldre.
Under dagen besöker ministern olika sociala mötesplatser och träffpunkter
för äldre i både Motala och Mjölby. Under besöket vid Intresseföreningen
Gamla stans verksamhet 59:an i Motala bjuds media med och ministern finns
då tillgänglig för intervjuer efter överenskommelse.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Vårbudgetreformer på
Socialdepartementets områden
Publicerad 18 april 2017

I dag presenteras vårbudgeten för 2017. En halv miljard
till förlossningsvården och ökad bemanning i sociala
barn- och ungdomsvården är några av satsningarna
inom Socialdepartementets områden. Vårbudgeten
bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
Den sociala barn- och ungdomsvården har varit under hårt tryck under
många år.

- Vi behöver förstärka stöd och insatser till barn och unga i olika skeden och
kunna sätta in insatser när det behövs. Därför är de här utökade satsningarna
på den sociala barn- och ungdomsvården och Statens institutionsstyrelse
viktiga och nödvändiga för att förebygga och bryta en negativ utveckling hos
barn och unga. Statens institutionsstyrelse tillhandahåller även platser för
vuxna med missbruk om förstärkning behövs även där, säger barn-, äldre-
och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Ytterligare förslag i årets vårbudget är satsningar på förlossningsvården och
barn- och ungdomspsykiatrin.

- Att minska den psykiska ohälsan bland barn och unga och stärka
förlossningsvården är viktiga prioriteringar i regeringens arbete för en jämlik
och jämställd hälsa. Vi ser hur den psykiska ohälsan har ökat bland barn och
unga, och att fler insatser behöver sättas in tidigt. Fortsatta investeringar
behövs i förlossningsvården för att alla blivande föräldrar ska kunna ges en
trygg vård, och för att de som arbetar i vården ska ha goda förutsättningar
för att kunna utföra sitt arbete. Därför förstärker regeringen nu de satsningar
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vi gör på dessa områden, säger folkhälso-, sjukvård- och idrottsminister
Gabriel Wikström.

Reformer inom socialdepartementets områden

150 miljoner kronor extra till sociala barn- och
ungdomsvården

Regeringen förstärker satsningen på ökad bemanning i sociala barn- och
ungdomsvården med ytterligare 150 miljoner kronor i vårändringsbudgeten
för 2017. Totalt satsar regeringen därmed 360 miljoner kronor i år på ökad
bemanning i den sociala barn- och ungdomsvården och 40 miljoner på
kvalitets- och kompetensutveckling.

Statens institutionsstyrelse förstärks

I vårbudgeten kommer regeringen att förstärka Statens institutionsstyrelse,
SiS, med ytterligare 65 miljoner kronor för att skapa förutsättningar att möta
behovet av vårdplatser för barn, unga och vuxna.

En halv miljard till förlossningsvården

500 miljoner kronor tillförs förlossningsvården för att stärka
förlossningsvården och eftervården för nyförlösta kvinnor. Pengarna är ett
tillskott till den befintliga satsningen på 400 miljoner kronor årligen
regeringen gör på förlossningsvård och kvinnors hälsa. Medlen får användas
både under 2017 och 2018.

100 miljoner extra till barn och ungas psykiska hälsa

De extra medlen ska användas för barn- och ungdomspsykiatri, inklusive
första linjens psykiatri i primärvården. Sedan 2016 avsätter regeringen ca 1
miljard kronor per år för insatser inom psykisk hälsa. Förstärkningen på 100
miljoner görs för att möta den ökande ohälsan bland barn och unga vuxna.
Medlen får användas både under 2017 och 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll presenterar
vårbudgeten i Malmö
Publicerad 13 april 2017

Tisdagen den 18 april presenterar
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll regeringens
vårproposition i Malmö under besök på en
gymnasieskola. Ministern gör även ett sjukvårdsbesök i
Lund.
Ministern presenterar de satsningar som föreslås i regeringens vårbudget för
2017 på Idrottsgymnasiet i Malmö och samtalar med eleverna cirka 10:30-
12:00. Besöket och presentationen är öppen för media och ministern finns
tillgänglig för kommentarer om budget i samband med detta.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Utfrågning om sjukfrånvaro
Publicerad 05 april 2017

Torsdagen den 6 april håller socialförsäkringsutskottet
en öppen utfrågning om åtgärder för lägre sjukfrånvaro
och om hanteringen av regionala skillnader i
sjukförsäkringen. Mötet inleds med ett anförande av
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och följs av
samtal med berörda myndigheter och
arbetsmarknadens parter.

Tid: 6 april 2017 kl. 09.00 till kl. 12.00
Plats: Andrakammarsalen, ingång Riksplan
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

En tryggare och mer jämställd
arbetsskadeförsäkring
Publicerad 04 april 2017 Uppdaterad 04 april 2017

Annika Strandhäll tog tisdagen den 4 april emot
betänkandet från Utredningen om en mer jämställd och
rättssäker försäkring vid arbetsskada. Kunskapen om
kvinnors arbetsskador är i dagsläget lägre än mäns
vilket kan ha lett till att kvinnor inte beviljas
arbetsskadeförsäkring i samma utsträckning.
Utredningen föreslår en ny ersättning och stärkt
kunskap i bedömningarna.
- Arbetsskadeförsäkringen är inte anpassad till dagens arbetsmarknad.
Skillnaden mellan män och kvinnor är för stor, ditt kön ska inte avgöra
möjligheten till att få din skada erkända som arbetsskada. Den som skadar
sig på jobbet ska ha rätt till stöd, hjälp och ersättning, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen gav i januari 2016 Ingrid Petersson i uppdrag att se över
försäkringen vid arbetsskada. Syftet med utredningen var att se över
arbetsskadeförsäkringen och att se till så att kvinnor och män ges mer lika
möjligheter att få skador godkända som arbetsskada.

Utredningens förslag:

Införa ny ersättning, rehabiliteringspenning vid arbetsskada. Under tiden
arbetslivsinriktad rehabilitering på grund av arbetsskada pågår ska
rehabpenning vid arbetsskada kunna betalas ut i max 12 månader. Det
ska inte finnas några krav på att uppfylla grundkraven om
inkomstnedsättning och varaktighet som finns för livränta, vilket
kommer att göra det enklare för kvinnor att få rätt till denna ersättning.
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Ny forskning om arbetsskador. Särskilt forskning om hur arbetsmiljön
påverkar hälsa och välbefinnande i kvinnodominerade yrken.
Förbättrat underlag för bedömning av rätt till livränta. Tydligare krav på
läkarutlåtande. Försäkringskassan föreslås få i uppdrag att ge bättre
information för att den enskilde inte ska missa att ansöka om livränta.
Förtydliga vad som gäller vid psykiska och psykosomatiska skador.
Arbetsskador som framkallas av smitta ska inte längre regleras särskilt
utan bedömas som övriga arbetsskador. Detta för mer flexibilitet och
bättre skydd för alla arbetstagare.
Att ge Socialstyrelsen i uppdrag ta fram gemensam uppfattning kring
kunskapsläget inom alla delar av arbetsskadeförsäkringens område för
att stödja Försäkringskassans bedömningar.
Bättre stöd för bedömning och beslut i ärenden om arbetsskada bör
införas.
Att ge fortsatt uppdrag till Statens beredning för medicinsk och social
utvärdering, SBU, att sammanställa kunskap om arbetsmiljöns betydelse
för uppkomst av arbetsskador.
Indexering av ersättningen ska göras med inkomstindex, så att den
skadade ska få full kompensation för den ekonomiska förlust som
arbetsskadan lett till.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll besöker ett friskare
Tidaholm
Publicerad 04 april 2017

Imorgon, onsdag besöker socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll Skaraborg och Tidaholms kommun
för att samtala om det lyckade projektet ”Upprop för ett
friskare Tidaholm” som lett till färre sjukskrivningar i
kommunen. Strandhäll besöker även Skövde för ett
öppet möte med fackliga företrädare.
På förmiddagen träffar ministern bland annat representanter från kommunen,
Närhälsan och Försäkringskassan som alla varit del i projektet "Upprop för
ett friskare Tidaholm". Senare talar Strandhäll vid ett öppet möte samt finns
tillgänglig för lokalmedia.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll tar emot
arbetsskadeförsäkringsutredningen
Publicerad 03 april 2017 Uppdaterad 03 april 2017

Tisdag 4 april klockan 16.30 tar
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll emot
Utredningen om en mer jämställd och rättssäker
försäkring vid arbetsskada vid en pressträff i Rosenbad.
Utredaren Ingrid Petersson redogör för utredningens
förslag med målet att uppnå en mer jämställd och
rättssäker arbetsskadeförsäkring.

Tid: 4 april 2017 kl. 16.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förändrat efterlevandestöd
Publicerad 31 mars 2017 Uppdaterad 31 mars 2017

Regeringens förslag om förändringar av
efterlevandestödet skickas i dag på remiss. Förslaget
innebär att möjligheten till retroaktiv ersättning minskar.
Syftet är att systemet ska anpassas så att barn vars ena
eller båda föräldrar är avlidna och barn till föräldrar som
inte bor ihop ska få ett mer likvärdigt stöd.
- Vi har en ny situation i och med det ökade antalet ensamma barn som
kommer till Sverige. Dessutom har praxis om vilken utredning som krävs för
efterlevandestöd förändrats. Därför har vi gjort en översyn av stödet till barn
som inte kan försörjas av en eller båda sina föräldrar. Det är viktigt att olika
system fungerar bra tillsammans och att det inte finns för stora skillnader
mellan förmåner som riktas till barn som inte lever med båda sina föräldrar,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Möjligheten att bevilja efterlevandestöd retroaktivt begränsas från dagens
två år till en månad i de fall en ansökan behöver göras. Efterlevandestöd
behöver sökas i de fall barnet är bosatt i Sverige men den avlidna föräldern
inte var bosatt i Sverige vid dödsfallet. En ansökan behöver också göras om
föräldern har försvunnit och det kan antas att han eller hon har avlidit. Om
barnet och den avlidna föräldern var bosatta i Sverige behövs däremot ingen
ansökan då informationsöverföringen från Skatteverket till
Pensionsmyndigheten sker automatiskt.

Bakgrund till förslaget

Regeringen gav i regleringsbreven för 2016 Försäkringskassan och
Pensionsmyndigheten i uppdrag att kartlägga hur nyanlända flickor och
pojkar, vars ena eller båda föräldrar är avlidna eller saknas, söker och får
underhållsstöd respektive efterlevandestöd. Myndigheterna konstaterade att
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de skillnader som finns mellan nuvarande regler för efterlevandestöd och
underhållsstöd behöver rättas till, då skillnaderna kan ge incitament till att
lämna felaktiga uppgifter. Den mycket stora skillnaden för retroaktiv
ersättning som finns mellan stöden lyftes som ett särskilt problem.
Regeringens förslag tar sikte på att ta bort skillnaden i retroaktivitet mellan
de två stöden.

Efterlevandestöd och underhållsstöd

Efterlevandestöd betalas ut till barn som är bosatta i Sverige och vars ena
eller båda föräldrar är avlidna eller är försvunna och kan antas vara avlidna.
Stödet administreras av Pensionsmyndigheten och är en del av
pensionssystemet. Idag kan efterlevandestöd beviljas retroaktivt som längst
två år före ansökningsmånaden.

För de barn som har föräldrar som arbetat in pension i Sverige betalas
barnpension ut, beroende på hur hög barnpensionen är kan den fyllas ut med
efterlevandestöd, som är ett grundskydd. Syftet med efterlevandestödet är
att garantera barn en lägsta rimliga levnadsstandard. Beloppet är knutet till
prisbasbeloppet och kan som lägst bli 1 493 kronor per månad (om en
förälder avlidit). Det motsvarar 40 % av ett prisbasbelopp per år. Om båda
föräldrarna är avlidna är ersättningen 80 % av ett prisbasbelopp per år.

Underhållsstöd betalas ut för barn som har föräldrar som inte bor
tillsammans. För att få underhållsstöd ska barnet bo varaktigt hos endast en
av föräldrarna (boföräldern) eller bo växelvis hos båda föräldrarna. Det är
positivt om föräldrarna istället kan komma överens om ett underhållsbidrag.
Om föräldrarna inte kommer överens kan den förälder som barnet bor hos
ansöka om underhållsstöd. Fullt underhållsstöd är 1 573 kronor per månad
och barn. Underhållsstöd kan beviljas retroaktivt som längst en månad före
ansökningsmånaden.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll på akutbesök
Publicerad 30 mars 2017

Imorgon, fredag, besöker socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll akutmottagningen vid Huddinge
sjukhus för att samtala kring verksamhetens positiva
utveckling gällande personalens sjunkande
sjukfrånvaro.
– Det är ett ansträngt läge på många av Stockholms och Sveriges
akutmottagningar. Jag besöker Karolinska Huddinge för att de lyckats bättre
än andra att minska ohälsan bland personalen, säger Annika Strandhäll.

Under dagen kommer ministern bland annat att träffa arbetsgivaren,
Vårdförbundet och Kommunal för att ta del av deras syn på vad som har
bidragit till att akutmottagningen på ett år har minskat sjukfrånvaron från
cirka 14 dagars sjukfrånvaro per anställd till cirka 8 dagar.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Samarbete för att nå friska
arbetsplatser
Publicerad 30 mars 2017 Uppdaterad 30 mars 2017

Sjukfrånvaron har ökat kraftigt sedan 2010. Åtgärder
från såväl regeringen som arbetsmarknadens parter
behövs för att fler ska få ett bra stöd åter i hälsa och
arbete. Därför har regeringen beslutat om ”Samling för
friska arbetsplatser”. Samlingen innebär regelbundna
träffar med arbetsmarknadens parter för att följa upp
pågående, planerade och framtida åtgärder för att
tillsammans skapa friska arbetsplatser och minskad
sjukfrånvaro.
- Vi har alldeles för många i Sverige som blir sjuka på jobbet. Samhällets mål
måste vara en låg och stabil sjukfrånvaro. De förebyggande insatserna och
stöd tillbaka från sjukdom är avgörande. Politik, fackförbund och
arbetsgivare måste ta gemensamt ansvar, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Samlingen leds av socialförsäkringsminister Annika Strandhäll som bjuder in
deltagare från arbetsmarknadens parter inom kommun, landsting, stat och
privat sektor till separata möten. Utöver dessa deltagare kan andra relevanta
aktörer bjudas in till samlingarna.

Mot bakgrund av de ökade sjuktalen har regeringen tidigare presenterat ett
brett åtgärdsprogram för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro. En del av
detta, den så kallade Hälsoväxlingen där arbetsgivarna skulle bära en större
del av kostnaderna för de längre sjukskrivningarna drog regeringen tillbaka.
Detta mot ett löfte om aktivt arbete inom alla sektorer på arbetsmarknaden.
Arbetsmarknadens parter skrev avsiktsförklaringar till regeringen om hur de
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ska göra arbetet gemensamt.

Samlingen för friska arbetsplatser är en uppföljning av arbetsmarknadens
parters avsiktsförklaringar och syftar till att under 2017-2021 löpande
diskutera åtgärder som bidrar till en långsiktigt stabil sjukfrånvaro.

Avtalande parter inom kommun- och landstingssektorn:

Sveriges kommuner och landsting
Kommunalarbetareförbundet
Akademikeralliansen
Lärarnas samverkansråd
OFR Läkare
OFR Hälso- och sjukvård
OFR Allmän kommunal verksamhet

Avtalande parter inom statlig sektor:

Arbetsgivarverket
SACO-S
SEKO
OFR SPO

Avtalande parter inom privat sektor:

LO
Förhandlings- och samverkansrådet PTK
Svenskt Näringsliv



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministern deltar i
Nordiska ministerrådsmötet i Oslo
Publicerad 29 mars 2017

Torsdagen den 30 mars deltar socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll vid Nordiska ministerrådsmötet för
social- och hälsopolitik i Oslo. Ett av mötets teman är
”Norden och Europa – nordisk välfärdspolitik i ljuset av
bland annat EU:s sociala pelare och Brexit”.
- De nordiska länderna har en lång tradition av samarbete och det är
någonting som vi sätter stort värde på. Inte minst i en sådan omvälvande tid
som det är för EU just nu, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Under förmiddagen kommer Strandhäll bland annat att besöka Norges
Arbetsmarknads- och socialdepartement där man kommer att diskutera det
norska arbetsmiljöarbetet kopplat till mobbning i arbetslivet. På mötet
kommer även forskare från Statens arbetsmiljöinstitut (STAMI) att vara med.

Strandhäll  kommer under mötet bland annat att tala om vikten av sociala
trygghetssystem för både tillväxt och jämlikhet. Hon kommer även att lyfta
det sociala toppmöte om rättvisa jobb och tillväxt som Sveriges statsminister
Stefan Löfven tillsammans med Europeiska kommissionens ordförande Jean-
Claude Juncker har bjudit in till i Göteborg den 17 november 2017.

De nordiska regeringarnas samarbete inom social- och hälsosektorn leds av
respektive nordiska social- och hälsoministrar som tillsammans utgör
ministerrådsmötet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Göran Stiernstedt och Clas Olsson
är Försäkringskassans nya
ledamöter
Publicerad 23 mars 2017 Uppdaterad 23 mars 2017

Regeringen har idag utsett Clas Olsson och Göran
Stiernstedt till nya styrelseledamöter för
Försäkringskassan.
- Regeringen vill se mer erfarenhet från både sjukvården och
arbetsförmedlingen i försäkringskassans styrelse. Jag är glad att Göran
Stiernstedt och Clas Olsson tackat ja till uppdragen, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Göran Stiernstedt är 68 år och pensionär. Han har bland annat lett
regeringens omfattande utredning om en effektivare sjukvård. Stiernstedt har
bland annat erfarenhet från:

Styrelseledamot i ett flertal sjukhusstyrelser samt Karolinska institutet.
Som infektionsläkare, docent, och tidigare Borreliaexpert.
Chef på alla nivåer i hälso- sjukvården från vårdavdelning till den
nationella nivån.
Tidigare sjukhusdirektör på Akademiska sjukhuset, bitr.
landstingsdirektör i Stockholm och chef för vård och omsorg på SKL.

Clas Olsson är 54 år och tillträder inom kort som generaldirektör för
Ekonomistyrningsverket. Han har tidigare erfarenhet som bland annat:

Biträdande generaldirektör på Arbetsförmedlingen 2013-2017 (som tf.
under 7 månader)
Chefekonom på SKL 2004-2009
Chef för Ekonomiska avdelningen Finansdepartementet 2003-2004
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Chefekonom, Kommunförbundet 1999-2003
Utbildning: ekonomie licentiat i nationalekonomi.
Suttit i så väl försäkringskassans som migrationsverkets insynsråd

De tillträder den 1 april och förordnandena sträcker sig 3 år, till den 31 mars
2020.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll lyfter jämlika livsvillkor
och sjukförsäkring i Skåne
Publicerad 21 mars 2017

Onsdagen den 22 mars besöker
socialförsäkringsminister Malmö för att delta i en
nationell konferens om jämlika livsvillkor. Strandhäll
besöker också arbetsplatser i norra Skåne som
framgångsrikt har arbetat med att få ner sjuktalen bland
personalen.
Konferensen fokuserar på folkhälsan i Sverige och hur hälsoklyftor hänger
samman med människors möjlighet till delaktighet och anknytning till
arbetsmarknaden. Strandhäll kommer att tala om utmaningar inom
sjukförsäkringen och hur regeringen arbetar för att stödja personer som står
långt ifrån arbetsmarknaden.

Strandhäll besöker också ytterligare orter i norra Skåne. Bland annat sker ett
besök på Åsgårdens äldreboende som framgångsrikt har arbetat med att få
ner sjuktalen bland personalen.

Program:

09.30 Finsam konferens, Malmö
11.00 Möte med fackliga organisationer, Eslöv
12.00 Pressträff, Eslöv
13.30 Besök på Åsgårdens äldreboende, Kågeröd
14.45 Möte med fackliga organisationer, Svalöv
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Arbetsgivare skyldiga att ta större
ansvar för rehabilitering och
återgång i arbete
Publicerad 21 mars 2017 Uppdaterad 21 mars 2017

Regeringen och Vänsterpartiet lägger nu fram förslag
på åtgärder för att säkerställa tidigt stöd till den som
sjukskrivits. Förslaget innebär att arbetsgivaren blir
skyldig att ta fram en plan för återgång i arbete
tillsammans med sin anställda senast då personen varit
sjukskriven i 30 dagar. Syftet är att stärka individens
möjlighet till rehabilitering.
- Tidiga insatser är avgörande för att du ska kunna bli frisk och komma
tillbaka till jobbet. Många arbetsgivare måste ta ett större ansvar, därför
förtydligar vi nu deras skyldighet, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Grunden i förslaget är att en tidig bedömning av rehabiliteringsbehov sker
och att tidiga insatser för rehabilitering sker på arbetsplatserna.
Arbetsgivarna får dessutom ett utökat stöd för genomförandet av de
anpassnings- och rehabiliteringsåtgärder som ingår i planen.

Förslaget innebär att varje arbetsgivare har rätt till högst 10 000 kronor per
anställd och år, med ett tak på 200 000 kr per arbetsgivare.

- Förslaget ska ge den som blir sjuk bättre möjligheter till rehabilitering, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Det arbetsplatsnära stöd som finns idag utökas till ett arbetsplatsinriktat
rehabiliteringsstöd som även omfattar planering, genomförande och
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uppföljning av anpassnings- och rehabiliteringsåtgärder.

Förslaget föreslås träda ikraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande

Regeringen föreslår minskat
krångel för pensionärer
Publicerad 21 mars 2017

Regeringen föreslår förenklade regler för pensionärer
gällande beräkning av inkomster för bostadstillägg och
äldreförsörjningsstöd. Lagförslaget innebär att den
enskilda pensionären inte själv ska behöva sköta
kontrolluppgifterna gällande inkomst, utan att detta
automatiskt ska ske genom Skatteverkets beslut om
slutgiltig skatt.
- Det ska inte vara onödig administration och krångel för den enskilda
pensionären. Den här förändringen plockar bort svårbegripligt krångel, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Storleken av bostadstillägg för pensionärer och äldreförsörjningsstödet
beräknas inte enbart av inkomst av pension, utan också genom andra
inkomster och tillgångar, så som tillexempel inkomst av kapital. I dagsläget
rapporterar varje enskild pensionär in förändringar i denna inkomst vilket
resulterar i många frågor, osäkerhet och ofullständiga uppgifter.

Förslaget skulle innebära större uppgiftssäkerhet och större andel korrekt
utbetalade bostadstillägg. Det blir också enklare för den som är pensionär att
förstå och stämma av uppgiften om kapitalinkomster som läggs till grund för
bostadstillägget än tidigare.

Förslaget beräknas träda i kraft 1 januari 2018. Förslagen är en del av
regeringens proposition "Vissa socialförsäkringsfrågor".

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Överföring av pension blir enklare
Publicerad 20 mars 2017 Uppdaterad 20 mars 2017

Det skiljer 30 procent mellan kvinnors och mäns
pensioner. Därför har de sex partierna som står bakom
pensionssystemet kommit överens om en plan för mer
jämställda pensioner. I dag är det endast en halv
procent av de som har möjlighet som överför
premiepensionsrätten till sin partner. Nu vill regeringen
och pensionsgruppen förenkla överföringen.
- Kvinnor har 30 procent lägre pensioner än män och det krävs åtgärder på
flera håll för att komma åt det. Det här förslaget är ett litet steg i riktningen
mot mer jämställda pensioner, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Den som är gift eller registrerad partner kan välja att föra över sin
pensionsrätt för premiepensionen till sin maka, make eller registrerad
partner. Ytterst få väljer att göra det i dag och en av orsakerna bedöms vara
att det är onödigt krångligt att anmäla överföringen. Förslagen om förenkling
som nu går på remiss handlar om att göra överföringen enklare genom att:

1. slopa kravet på anmälan från den mottagande parten,
2. senarelägga tidpunkten för sista ansökningsdag från 31 januari till 30

april för att ligga efter utskicken av orangea pensionskuvert och
självdeklaration, och

3. Göra det möjligt att ansöka elektroniskt.

Förslagen föreslås träda i kraft 1 januari 2018.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny lag föreslår begränsningar i
föräldrapenningen för föräldrar
som kommer till Sverige med barn
Publicerad 16 mars 2017 Uppdaterad 16 mars 2017

Idag torsdag den 16e mars beslutar regeringen om en
proposition som föreslår att rätten till föräldrapenning för
föräldrar som kommer till Sverige med barn anpassas
efter barnets ålder. Lagförslaget är en del av den
migrationspolitiska överenskommelsen med
Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.
Propositionen innebär att föräldrar som kommer till Sverige med barn får rätt
till 480 dagar med föräldrapenning om barnet blir bosatt i Sverige innan det
fyller ett år, 200 dagar föräldrapenning om barnet blir bosatt under sitt andra
levnadsår och 100 dagar efter det andra levandsåret. Antalet dagar är baserat
på de antal dagar som en genomsnittlig försäkrad i Sverige använder utefter
de olika åldrarna. Kristdemokraterna står dock inte bakom att en
begränsning i föräldrapenningen görs redan från det att barnet är ett år då
detta är ett avsteg från migrationsöverenskommelsen.

Föräldrar som kommer till Sverige med äldre barn kan i dag få tillgång till
lika många dagar med föräldrapenning som om barnet vore nyfött.
Lagförslaget hanterar den överkompensationen och är en del av
överenskommelse med Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.

Förslaget kommer från Utredningen om en modern föräldraförsäkring, som
den 28 oktober 2016 lämnade sitt delbetänkande. Lagen föreslås träda i kraft
den 1 juli 2017. Regeringen föreslår även övergångsbestämmelser som
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innebär att de nya reglerna ska gälla för föräldrar som kommit till Sverige
med barn och som inte har tagit ut några dagar i föräldrapenning för barnet
vid ikraftträdandet 1 juli 2017.

Lagförslaget är ett steg för en bättre etablering på arbetsmarknaden för
utrikesfödda kvinnor. Fler måste få möjlighet att lära sig svenska redan under
föräldraledigheten och komma ut på arbetsmarknaden.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökad kunskap för bättre stöd
tillbaka från sjukskrivning
Publicerad 10 mars 2017 Uppdaterad 10 mars 2017

Försäkringskassan får i uppdrag att kartlägga och
analysera i vilken utsträckning personer som inte
bedöms ha rätt till sjukpenning efter dag 180 i
rehabiliteringskedjan återgår i arbete. Det beslutade
regeringen om i torsdags.
– Att ge rätt stöd tillbaka till hälsa och jobb är vårt tydliga mål, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Försäkringskassan fick i regleringsbrevet för 2017 i uppdrag att följa upp
sjukfrånvarons utveckling. Utöver det ser regeringen att det är viktigt att öka
kunskapen gällande sysselsättnings- och försörjningssituationen bland de
personer som inte bedömts ha rätt till sjukpenning efter dag 180. I uppdraget
ingår även att kartlägga om dessa personer får ersättning från arbete,
socialförsäkringen, arbetslöshetsförsäkringen, ekonomiskt bistånd från
socialtjänsten eller andra inkomstkällor än de ovan nämnda.

– Vi behöver mer ingående kunskap om personerna som ska tillbaka i
arbetslivet för att kunna vidta ännu fler och bättre åtgärder, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast 13 oktober 2017.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Sjukskrivningarna i kommunerna
stannar av
Publicerad 09 mars 2017

Sveriges kommuner och landsting, SKL, sammanställer
varje år utvecklingen för sjukfrånvaron bland
personalen i landets kommuner och landsting.
Ökningen har varit drastisk sedan 2010 men börjar nu
stanna av.
- Det är glädjande att regeringens mål och krav genom överenskommelsen
med arbetsmarknadens parter i kommuner och landsting ger resultat och att
ökningen av sjukskrivningar stannar av, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

2020 har regeringen satt upp målet att sjukfrånvaron ska vara nere på en låg
och stabil nivå, 5,5 procent är ett medelvärde för kommuner och landsting
att förhålla sig till. Det finns även ett mål för samtliga arbetsplatser i offentlig
sektor att förhålla sig till, att nå tillbaka till 2013 års sjukskrivningssiffror.
Det kräver inte bara att utvecklingen stannar av utan att sjukskrivningstalen
måste minska under 2017.

- Det är i välfärdens verksamheter sjukskrivningarna är som störst. I
kommuner och landsting måste både politiker och tjänstemän inse allvaret
samt behovet av att jobba mer aktivt med friska arbetsplatser, säger
Strandhäll.

I genomsnitt steg sjukfrånvaron i kommunerna från 7,0 till 7,2 procent
mellan 2015 och 2016 och i landstingen från 6,0 till 6,2 procent. Ökningen
på ett nationellt plan är betydligt mindre än åren innan och indikerar att
sjukfrånvarokurvan är på väg att plana ut. Andelen långtidssjukfrånvaro
minskar i både kommuner och landsting och nära en tredjedel av
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kommunerna redovisar en minskning av sjukfrånvaron.

Mer finns att läsa på SKL:s webbsida



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Kvinnor har sämre arbetsmiljö än
män
Publicerad 08 mars 2017

Idag tog arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson emot Arbetsmiljöverkets rapport om kvinnors
arbetsmiljö, ett uppdrag som pågått sedan 2011.
Johansson och socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll fick under ett seminarium en presentation av
resultaten som visar att arbetsmiljön i Sverige är
ojämställd.
- Statistik och systematik är kvinnors bästa vän. I rapporten synliggörs vikten
av systematiskt organisatoriskt arbetsmiljöarbete i kvinnodominerande
yrken., säger Ylva Johansson

- Kvinnor har sämre arbetsmiljö än män. Nu har vi det svart på vitt från
myndigheten. Inte minst den kvinnodominerade välfärdssektorn bär ett stort
ansvar för att kvinnor inte ska behöva bli sjuka på sina jobb, säger Annika
Strandhäll

Arbetsmiljöverkets slutsatser är bland annat att det krävs större förändringar
än vad som hittills skett på arbetsplatserna vad gäller styrning, ledning,
organisering och fördelning av resurser. Detta gäller särskilt de
kvinnodominerade branscherna. Rapporten visar också att skillnaderna i
arbetsmiljö och ohälsa mellan kvinnor och män inte har biologiska orsaker.
När kvinnor och män har samma arbetsuppgifter drabbas de som regel av
samma besvär. Att kvinnor har sämre arbetsmiljö beror på att arbetet är
organiserat på olika sätt och att fördelningen av resurser ser olika ut.
Dessutom är antalet medarbetare per chef inom exempelvis hemtjänsten
många gånger högre än inom mansdominerade grupper.
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Några av rapportens slutsatser:

I kvinnodominerande arbeten är förutsättningarna sämre, riskerna för
ohälsa större och sannolikheten högre att arbetstagare slutar till följd av
ohälsa eller missnöje.
Alltför hög fysisk och emotionell belastning i kvinnodominerat arbete är
följder av brister i arbetsmiljön som drabbar både kvinnor och män – det
är inte en fråga om biologi utan om vilken belastning man utsätts för.
Kvinnor och män som arbetar inom samma organisation eller yrke gör
ofta olika saker vilket påverkar belastningen i arbetsmiljön.
De högsta sjuktalen är relaterade till organisatoriska och sociala faktorer
i arbetsmiljön. De måste därför hanteras på organisatorisk nivå och inte
på individnivå. Alla nivåer i organisationen måste se till att kraven i
arbetet balanseras med rätt resurser.
För att komma tillrätta med problemen med den ojämställda arbetsmiljön
inom offentlig sektor krävs åtgärder på central och politisk nivå. Dit når
inte tillsynen i tillräcklig utsträckning.
Det måste till ett ökat engagemang och en större samverkan mellan olika
aktörer med ansvar för arbetsmiljöarbetet: arbetsgivare, arbetstagare,
företagshälsovård och myndigheter.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Bolund diskuterar
kvinnors pensioner på
Internationella kvinnodagen
Publicerad 07 mars 2017

Den 8 mars kommer socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll och finansmarknadsminister Per Bolund att
befinna sig på Stockholms centralstation för att delta vid
Pensionsmyndighetens turné Kuvertjakten. Turnén går i
huvudsak ut på att informera och svara på
allmänhetens frågor kring det orangea
pensionskuvertet. Ministrarna kommer framförallt att
prata om regeringens och pensionsgruppens arbete för
jämställda pensioner.
Kuvertjakten 2017 är en turné som Pensionsmyndigheten anordnar och som
under 5 veckor kommer att besöka 31 olika orter i Sverige. Syftet med
turnén är att öka kunskapen kring pensioner och att få fler personer att
öppna sitt pensionskuvert och se över hur ens egen situation ser ut.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till Göteborg på
Internationella kvinnodagen
Publicerad 06 mars 2017

Onsdagen den 8 mars besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Göteborg
för ett arbetsplatsbesök i hemtjänsten och ett öppet
möte med temat feministisk regering.
Arbetsplatsbesöket sker på hemtjänsten i Askim-Förlunda-Högsbo som
framgångsrikt har arbetat med att få ner sjukskrivningarna och hålla
personalen frisk. Sjuktalen är överlag som högst i kvinnodominerade yrken
så som hemtjänsten och besöket är en del i att visa på positiva exempel
från verksamheter där man lyckats minska sjuktalen.

Under kvällen deltar socialförsäkringsministern och utrikesminister Margot
Wallström vid ett öppet möte med anledning av Internationella kvinnodagen.
Strandhäll kommer bland annat att tala om en feministisk
socialförsäkringspolitik i en ny tid.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Inga avslag på sjukpenningen ska
kunna ske i efterhand
Publicerad 04 mars 2017 Uppdaterad 04 mars 2017

Den som har fått sjukpenning tidigare ska få ersättning
under den tid Försäkringskassan utreder om
sjukpenning ska betalas ut på nytt. Den enskilde ska
heller inte kunna få avslagsbesked retroaktivt. Dessa
två förändringar föreslås i ett lagförslag
Regeringskansliet har internutrett.
Den 1 november 2016 ändrade Försäkringskassan sin handläggning till följd
av två kammarrättsdomar. Förändringen innebar att Försäkringskassan inte
kunde betala ut sjukpenning innan den sjukskrivnes ärende utretts klart och
personen fått möjlighet att lämna synpunkt på förslaget. Det innebar också
att personer kunde bli av med sjukpenning retroaktivt.

- Sjukförsäkringen ska vara trygg. Om du är sjukskriven ska du inte behöva
oroa dig för att få din sjukpenning indragen i efterhand, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förslaget går nu ut på remiss. Regeringen har för avsikt att lägga fram ett
förslag till riksdagen under året. Den nya lagen kommer att föreslås träda i
kraft från och med 1 januari 2018.

- Det förslag vi tagit fram innebär att människor får tid att komplettera
Försäkringskassans utredning utan att behöva känna oro för sin ekonomi,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förslagen kommer att göra att Försäkringskassan kan återgå till att tillämpa
lagen på det sätt som gjordes före 1 november 2016.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Tydligare regler för välfärden i EU
Publicerad 03 mars 2017

EU har ett gemensamt regelverk för samordning av
trygghetssystem som är nästan 60 år gammalt. Sverige
välkomnar debatten som nu pågår i EU om att
modernisera samordningen. I dag påbörjade
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
förhandlingarna om nytt regelverk för välfärdssystemen
på ministermötet EPSCO i Bryssel.
- Den svensk som över en tid bor och jobbar i ett annat europeiskt land ska
inte behöva känna otrygghet vad gäller sjukvård, pension och sociala
rättigheter. Det har jag varit och förhandlat om i Bryssel idag, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

-Det här är en viktig del av att bygga ett mer socialt Europa där rättigheter,
skyldigheter och möjligheter hänger ihop. Statsministern och EU-
kommissionen har dessutom bjudit in till ett socialt toppmöte i Göteborg i
höst, säger Strandhäll.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Ylva Johansson och Annika
Strandhäll deltar vid EPSCO i
Bryssel
Publicerad 01 mars 2017

Fredagen den 3 mars deltar arbetsmarknads- och
etableringsminister Ylva Johansson och
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll vid EU:s
ministerrådsmöte för sysselsättning, socialpolitik, hälso-
och sjukvård samt konsumentfrågor (EPSCO) i Bryssel.
Vid mötet väntas ministrarna bland annat föra en
inledande diskussion om förslaget till revidering av
förordningen om samordning av de sociala
trygghetssystemen.
Social trygghet som avser socialförsäkringen, arbetslöshetsförsäkringen och
hälso- och sjukvården är en nationell angelägenhet i EU. Men i och med att
personer flyttar mellan olika EU-länder finns det behov av samordning av de
olika nationella systemen så att personer till exempel inte förlorar intjänad
pension, lättare får tillgång till sjukvård och kan få tillgång till
föräldraförsäkring även när de befinner sig i ett annat medlemsland.
Regelverket ses nu över för att utveckla och modernisera det i takt med
samhällsutvecklingen. En modernisering av regelverket välkomnas av
regeringen.

Ministrarna väntas också anta rådsslutsatser om ökad kompetens hos kvinnor
och män på EU:s arbetsmarknad. Regeringen välkomnar ordförandes
ambition att utarbeta rådsslutsatser i syfte att integrera ett
jämställdhetsperspektiv i sysselsättningspolitiken, vilket ligger i linje med hur
arbetet redan bedrivs i Sverige. Ministrarna väntas även anta utkast till
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rådsslutsatser om den årliga tillväxtöversikten och den gemensamma
sysselsättningsrapporten.

På mötets dagordning finns också en diskussionspunkt om sysselsättnings-
och socialpolitiska prioriteringar inom ramen för den europeiska
planeringsterminen och inför Europeiska rådets möte. Fokus kommer att
inriktas på att förbättra tillträdet till arbetsmarknaden och minska
skillnaderna inom EU.

Vid mötet väntas ordförandeskapet också informera om läget i de pågående
förhandlingarna om ett reviderat utstationeringsdirektiv.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll till Torsby – kommunen
med lägst sjukfrånvaro
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Torsdag den 23 februari besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Torsby
kommun och Karlstad. Torsby har den lägsta
sjukfrånvaron bland Sveriges kommuner och har på ett
decennium halverat sina sjuktal. Besöket fokuserar på
kommunens hälsofrämjande och
sjukskrivningsförebyggande arbete. Strandhäll deltar
även på en av LO arrangerad försäkringskonferens i
Karlstad.
- De flesta av Sveriges kommuner och landsting har mycket att lära av
Torsby. Vi har alldeles för många i Sverige som blir sjuka på jobbet i
offentlig sektor, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Ministern träffar Torsby kommun, företagshälsovården, fackliga företrädare,
personal inom äldreomsorgen, utbildningsverksamheten och rehabiliteringen.

I Karlstad medverkar ministern på LO:s "Facket försäkrarkonferens" för att
diskutera hur socialförsäkringssystemen kan förbättras.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Wikström och Strandhäll i
sörmländska sjukvården
Publicerad 20 februari 2017 Uppdaterad 20 februari 2017

Onsdagen den 22 februari besöker Gabriel Wikström
och Annika Strandhäll Landstinget Sörmland och
Kullbergska sjukhuset.
På plats kommer de följa sjukhusets framgångsrika arbete med mobil
sjukvård och arbetet för att minska antalet sjukskrivningar. På schemat står
ambulanssjukvården, den mobila äldreakuten och nya kreativa och
hälsofrämjande metoder för ökad folkhälsa i Sörmland.

Tillfälle för media finns under dagen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen stärker
rehabiliteringsarbetet för att fler
ska tillbaka till arbete – ny
yrkeskategori ska till inom vården
Publicerad 14 februari 2017 Uppdaterad 15 februari 2017

Regeringen tillsätter en arbetsgrupp för att se till så att
rehabiliteringskoordinator blir en ny och permanent
yrkesgrupp inom hälso- och sjukvården. Syftet är att ge
individerna bättre stöd i sjukskrivnings- och
rehabiliteringsprocessen och därmed göra det lättare att
komma tillbaka till hälsa och arbete eller helt undvika
sjukskrivning.
- Rehabkoordinatorer är en helt ny yrkeskategori i vården och ska finnas
som en permanent och naturlig del. Det är en spindeln-i-nätet-funktion som
ser till att alla delar hänger ihop för individen, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

- De flesta som blir sjukskrivna har en arbetsgivare och där måste samarbetet
mellan försäkringskassan, sjukvården och arbetsgivaren vara mindre
beroende av engagemang från den som är sjuk. Här har vi sett väldigt goda
resultat från de rehabiliteringskoordinatorer som redan jobbar ute i landet,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Utvärderingar av de försöksprojekt som finns kring
rehabiliteringskoordinatorer i landstingen visar mycket positiva effekter på
sjukskrivningsprocessen. Bland annat underlättar rehabkoordinatorerna
kontakterna mellan vården och arbetsplatsen och avlastar läkare. Likaså
konstaterade den parlamentariska socialförsäkringsutredningen att tidig
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samverkan mellan hälso- och sjukvården och arbetsgivaren är central i
återgången till arbete. Med hjälp av rehabiliteringskoordinatorn har
processen i de flesta fall blivit effektivare, patientens tid i sjukvården
förkortas och behovet av sjukskrivning har minskat. Regeringen vill därför
göra funktionen permanent och ge yrkesrollen en plats i vården.

Regeringen ingick nyligen en överenskommelse med Sveriges Kommuner
och Landsting (SKL) som omfattande närmare 3 miljarder kronor för
utvecklingsinsatser inom hälso- och sjukvården för att bidra till en effektiv
sjukskrivningsprocess. Där reserveras nu 420 miljoner kronor för 2017 och
430 miljoner för 2018 för fortsatt utveckling av rehabiliteringskoordinatorer.

Socialdepartementets interna arbetsgrupp som börjar arbetet med att få den
nya yrkesgruppen på plats ska redovisa sitt arbete i en departementsskrivelse
senast den 15 december 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

I dag påbörjas översynen av
grundskyddet för pensionärerna
Publicerad 06 februari 2017 Uppdaterad 06 februari 2017

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll har idag
tillsatt en intern arbetsgrupp för att göra en översyn av
grundskyddet för ålderspension. Utredningen ska pågå
under ett år. De sex partierna som står bakom
pensionsöverenskommelsen är överens om behovet av
översynen.
- Det har inte gjorts en helhetsöversyn av grundskyddet sedan det nya
pensionssystemet infördes för snart 20 år sedan. Det är helt enkelt någonting
som måste göras för att se hur vi på bästa sätt kan göra förbättringar för de
pensionärer som har det tuffast, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Översynen kommer att titta på grundskyddets olika delar: garantipensionen,
bostadstillägget, äldreförsörjningsstödet och änkepensionen.

Under ett och ett halvt år har pensionsgruppen, som består av ledamöter för
de sex partierna som står bakom pensionssystemet, arbetat med ett projekt
kring jämställda pensioner. Översynen av grundskyddet är en del av den
handlingsplan för mer jämställda pensioner som pensionsgruppen enades om
i december. Majoriteten av de som tar del av grundskyddet är kvinnor
och kvinnliga pensionärer tillhör de som har det allra tuffast. Översynen
syftar till att komma med förslag om hur grundskyddet ska vara utformat i
framtiden.

Grundskyddsutredningen kommer att samarbeta med Pensionsmyndigheten
och även med pensionärsorganisationerna.
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- De som varit med och byggt upp vårt land och lagt grunden för vår
gemensamma välfärd måste ha en bra pension. Det är en del av löftet i den
svenska modellen, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ministrar gör välfärdsresa med
pressträff i tunnelbanan
Publicerad 06 februari 2017 Uppdaterad 06 februari 2017

Onsdag den 8 februari reser Socialdepartementets
ministrar Annika Strandhäll, Gabriel Wikström och Åsa
Regnér från norra Botkyrka till Danderyds sjukhus för
studiebesök längst vägen. Det kommer att hållas en
pressträff på tunnelbaneplattformen i Skärholmen.
- Regeringens riktning för välfärdspolitiken står på turnéschemat. Vi kommer
fortsätta göra liknande resor i andra delar av landet och kommer bland annat
se exempel på hur välfärdsmiljarderna använts av kommuner och landsting,
säger Annika Strandhäll

Program:

08:15: Besök i hemtjänsten norra Botkyrka
10:00: Besök på Skärholmens vårdcentral
11:15 Pressträff Skärholmens tunnelbana, perrongen
Resan fortsätter med tunnelbana till Danderyd
13-15: Studiebesök på Danderyds sjukhus

Det finns möjlighet för media att följa med under delar av dagen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll i Lund för välfärden och
studenter
Publicerad 02 februari 2017 Uppdaterad 02 februari 2017

Fredag den 2 februari besöker Annika Strandhäll Lund för att delta på den
årliga välfärdskonferensen som arrangeras av kommunerna i Skåne.
Ministern gör även arbetsplatsbesök samt träffar studenter under öppet möte
och utfrågning på Lunds universitet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll tar emot utredningen
om trygghetssystemen och
internationell rörlighet
Publicerad 01 februari 2017 Uppdaterad 01 februari 2017

Globaliseringen har gett nya förutsättningar för våra
gemensamma trygghetssystem. Socialförsäkringarna är
nationella men måste fungera i en värld där både
människor och företag i allt högre utsträckning rör sig
mellan länder. Detta för att skapa trygghet för
människor och goda förutsättningar för tillväxt. Senast
en bred översyn av trygghetssystemen gjordes var när
Sverige gick med i EU. Därför tillsattes utredningen om
trygghetssystemen och internationell rörlighet som i dag
har lämnat sina slutsatser till socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.
- Välfärden och trygghetssystemen ska finnas där när vi behöver dem. I takt
med att allt fler bor och arbetar i flera olika länder under sin livstid så krävs
det helt enkelt att systemen hänger med i den utvecklingen, säger Annika
Strandhäll, socialförsäkringsminister.

Syftet med utredningen har varit att ta fram förslag för ett tydligt, hållbart
och lättillgängligt regelverk när en person är försäkrad i Sverige. Detta för att
skapa goda förutsättningar för människors rörlighet och samtidigt underlätta
administrationen av socialförsäkringarna.

- Jag är väldigt glad för utredningens förslag eftersom det här är frågor som
är väldigt aktuella just nu. Sverige har tagit initiativ till ett EU-toppmöte om

https://www.regeringen.se/


rättvisa jobb och tillväxt som ska hållas i Göteborg i höst. Då är tanken att
diskutera EU:s gemensamma utmaningar och arbetet för en social pelare men
också modernare regelverk för trygghetssystemen, säger Annika Strandhäll,
socialförsäkringsminister.

Utredningen slutbetänkande är på över 900 sidor och presenterar ett flertal
förslag som nu kommer att analyseras inom Regeringskansliet. Utredningen
föreslår:

Att enskilda individer ska kunna få prövat om han eller hon är försäkrad
enligt socialförsäkringsbalken och att personen därmed har rätt till de
svenska socialförsäkringssystemen, samt få ett intyg som visar detta.
Att den tid som en person arbetar som utsänd utomlands ska kunna
räknas som arbete i Sverige. Om det finns skäl kan tiden förlängas från
dagens ett år till som högst tre år. Genom förslaget förbättras
möjligheterna för svenska företag att konkurrera på en internationell
marknad.
De kriterier som i dag ligger till grund för bedömningen av bosättning i
gränsöverskridande situationer kompletteras och vidareutvecklas.
Den som saknar rätt att vistas i landet ska inte kunna beviljas
äldreförsörjningsstöd och bostadstillägg för pensionärer.
Utöver detta föreslås en rad åtgärder för inträde och utträde ur A-kassor
i Sverige som tydliggör vad som gäller vid gränsöverskridande
situationer.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen representerad vid
Forum Jämställdhet i Örebro
Publicerad 31 januari 2017 Uppdaterad 31 januari 2017

Tisdag den 31 januari och onsdag den 1 februari pågår
Forum Jämställdhet i Örebro. Från regeringen deltar
statsråden Magdalena Andersson, Gustav Fridolin, Ylva
Johansson, Åsa Regnér och Annika Strandhäll.
− Jämställdhet är en rättvisefråga men är också en del av lösningen på de
utmaningar som samhället står inför. Sveriges regering är feministisk och det
innebär att jämställdhet är avgörande i alla våra prioriteringar, beslut och hur
vi fördelar resurser. Därför har vi en bred representation vid Forum
Jämställdhet, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Forum Jämställdhet arrangeras av Sveriges Kvinnolobby på Conventum,
Fabriksgatan 17-19, i Örebro. Konferensen har i år fokus på att integrera ett
jämställdhetsperspektiv i budgetar, styrning och verksamhetsutveckling.

Ur programmet när statsråd och statssekreterare deltar

Tisdag den 31 januari

Finansminister Magdalena Andersson medverkar vid invigningen och talar
om hur jämställdhetsperspektivet finns med i finanspolitiken, kl. 10.30-
11.30

Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson medverkar i seminariet: "Men at
work – är våra arbetsmarknadsinsatser till för både kvinnor och män?" Kl.
13.30- 14.30.

Irene Wennemo, statssekreterare på Arbetsmarknadsdepartementet, deltar
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vid seminariet "Vad är prislappen för strukturella löneskillnader mellan
kvinnor och män?" Kl. 15.00- 16.00.

Jämställdhetsminister Åsa Regnér deltar i seminariet: "Make the world great
again – hur stoppar vi växande populism och antifeminism?" Klockan 16.15-
17.15.

Onsdag den 1 februari

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll medverkar i seminariet: "Hur
utformar vi en föräldraförsäkring som ger ekonomisk självständighet livet
ut?" Medverkar gör även regeringens särskilda utredare Lars Arrhenius.
Klockan 09.30-10.30

Kerstin Alnebratt, som leder organisationskommittén som förbereder att
Jämställdhetsmyndigheten ska vara verksam från och med 2018, deltar i
seminariet "Ska det ta 20 år att få en strategi att fungera?" Kl. 10.45- 11.45

Annika Strandhäll deltar också vid seminariet "Kvinnors arbetsmiljö och
sjukskrivningar – hur organisera arbete som främjar jämställdhet och
förebygger ohälsa?" Klockan 12.30- 13.30

Utbildningsminister Gustav Fridolin deltar i seminariet "Duktiga flickor
kostar inte – Pengar och resultat i skolans värld", kl. 13.45- 14.45

Erik Nilsson, statssekreterare vid Utbildningsdepartementet, medverkar i
seminariet "Tro, hopp och kärlek – Är religion ett hinder för jämställdhet?"
Kl. 13.45- 14.45.

Statsråden är tillgängliga för media i Örebro.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen arbetar på förslag om
förenkling för föräldrar
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Regeringen vill avskaffa kravet på att föräldrar ska
anmäla vård av sjukt barn (VAB) till Försäkringskassan.
Det är en del av de regelförenklingar som regeringen
kommer presentera under våren.
– Det är ett bra sätt att förenkla för småbarnsföräldrar. Den dag när barn blir
sjuka och föräldrar måste stanna hemma finns ofta många andra praktiska
saker att lösa, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Lagändringen syftar till att göra en regelförenkling som underlättar för
föräldrar som är hemma från jobbet för vård av sjukt barn. I dagsläget måste
både en anmälan till Försäkringskassan göras samma dag som barnet blir
sjukt samt en ansökan när barnet är friskt igen.

Försäkringskassan har tidigare lyft fram behovet av denna regelförändring till
regeringen.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll kollar Moraknivar
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Fredag den 27 januari besöker Annika Strandhäll Mora
och företaget Morakniv.
– Morakniv har ett spännande och aktivt hälsoarbete på sin arbetsplats och
att det är det som jag kommer lägga fokus på under besöket, säger Annika
Strandhäll

Besöket följs av möten med fackliga och politiska företrädare från Dalarna
och Gävleborg.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven och Jean-Claude
Juncker leder toppmöte för rättvisa
jobb och tillväxt
Publicerad 23 januari 2017 Uppdaterad 23 januari 2017

Sveriges statsminister Stefan Löfven kommer
tillsammans med Europeiska kommissionens
ordförande Jean-Claude Juncker att stå värd för ett
toppmöte i Göteborg den 17 november 2017, där fokus
kommer att ligga på att främja rättvisa jobb och tillväxt.
Under toppmötet kommer stats- och regeringschefer, arbetsmarknadens
parter och andra nyckelaktörer att mötas för att diskutera hur man kan
främja rättvisa jobb och tillväxt. Centrala frågor kommer att vara väl
fungerande och rättvisa arbetsmarknader i Europa, effektiva och hållbara
sociala trygghetssystem samt social dialog.

Trots den senaste tidens ekonomiska återhämtning har den sociala och
ekonomiska krisen i Europa, som varit den värsta på många år, haft stora
konsekvenser. Vårt arbetsliv och våra samhällen förändras snabbt.
Globaliseringen, den digitala revolutionen, nya arbetsmönster och
demografiska förändringar skapar nya möjligheter och nya utmaningar. Vi
har ett gemensamt ansvar och intresse av att arbeta för ett Europa som är
mer välmående och rustat för att möta framtiden, där den ekonomiska och
sociala utvecklingen går hand i hand.

Toppmötet är ett tillfälle för nyckelaktörer att diskutera politiska
prioriteringar och initiativ på EU-nivå samt hur Europeiska unionen,
medlemsstaterna och arbetsmarknadens parter kan nå resultat när det gäller
gemensamma ekonomiska och sociala prioriteringar.
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Ordförande Jean-Claude Juncker: "Ända sedan jag inledde mitt uppdrag har
jag varit tydlig med att jag vill ha ett mer socialt Europa, och vi har tagit
viktiga steg i den riktningen. Detta år kommer att att vara avgörande. Utifrån
de omfattande samråd som hittills genomförts är det dags att inrätta en
europeisk pelare för sociala rättigheter. Det sociala toppmötet för rättvisa
jobb och tillväxt i Sverige blir ett viktigt tillfälle för att ge ett nödvändigt
momentum till dessa frågor och lyfta dem högt upp på Europas agenda, där
de hör hemma.

Statsminister Stefan Löfven: "I dessa oroliga tider måste vi visa att vi kan
göra skillnad i människors vardag. Därför borde vi alla prioritera ett mer
socialt Europa med rättvisa arbetsvillkor, väl fungerande arbetsmarknader
och en stark social dialog. Och jag är övertygad om att vi kan ta viktiga steg
för att nå de här målen under toppmötet i november."



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Handlingsplan för jämställda
pensioner
Publicerad 23 januari 2017 Uppdaterad 23 januari 2017

Pensionsgruppen har enats om en plan för det fortsatta
arbetet med att minska skillnaderna mellan mäns och
kvinnors pensioner. Handlingsplanen består av åtta
delar där bland annat grundskyddet i pensionssystemet
ska ses över och där överföring av premiepension
mellan makar ska bli enklare.
– Vi vet att många pensionärer har det tufft och 80 procent av de som har
garantipension är kvinnor. En viktig del i det fortsatta arbetet är därför att
skyndsamt se hur grundskyddet i pensionssystemet kan stärkas. Det har inte
gjorts en helhetsöversyn av grundskyddet sedan pensionssystemet infördes
för snart 20 år sedan och det är verkligen på tiden att det görs, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Pensionerna speglar inkomsterna under livet. Även om Sverige är ett relativt
jämställd land så gör livsinkomstskillnaderna att kvinnor i genomsnitt har 30
procent lägre pensioner jämfört med män. Mot bakgrund av detta har
pensionsgruppen, som består av representanter från sex olika partier, över en
tid arbetat med ett stort projekt kring jämställda pensioner. I juni
presenterades en stor kunskapssammanställning på området och
handlingsplanen som nu tagits fram är en fortsättning på det arbetet.

Utöver översynen av grundskyddet och den förenklade överföringen av
premiepension innehåller handlingsplanen en fortsatt analys inom en rad
olika områden. Eftersom pensionssystemet påverkas av kringliggande
faktorer i omvärlden kommer pensionsgruppen att fortsätta följa
utvecklingen i samhället om till exempel deltidsarbetets utveckling för
kvinnor och män, jämställdheten på arbetsmarknaden, uttaget i

https://www.regeringen.se/


föräldraförsäkringen och tjänstepensionens utformning.

– Alla sex partier som står bakom pensionsöverenskommelsen är fast
beslutna att vi tillsammans ska ha mer jämställda pensioner. Det är ett
långsiktigt arbete och handlingsplanen är ett viktigt steg på vägen, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Handlingsplanen för jämställda pensioner består av:

1. Översyn av grundskyddet
2. Förenklad ansökning för överföring av premiepensionsrätt mellan makar

och registrerade partners
3. Utredning av möjlighet för sambor att föra över premiepensionsrätt
4. Fortsatt analys av kvinnors tidigare utträde ur arbetslivet
5. Fortsatt analys av förslaget om pensionsrätt för studier och barnår
6. Ytterligare överväganden om möjligheten att dela pensionsrätt
7. Årlig redovisning av pensionsgruppens arbete med jämställda pensioner
8. Pensionsgruppen kommer fortsatt följa utvecklingen av faktorer utanför

det allmänna pensionssystemet som påverkar jämställda pensioner



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Ylva Johansson och Annika
Strandhäll deltar vid konferens om
en europeisk pelare för sociala
rättigheter i Bryssel
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

Måndagen den 23 januari deltar arbetsmarknads- och
etableringsminister Ylva Johansson och
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll vid
konferensen Towards a European Pillar of Social Rights
– Going Forward Together som anordnas av den
Europeiska kommissionen i Bryssel.
Ylva Johansson kommer att delta i en panel på en workshop med temat
Ensuring equal access to labour markets and skills developments. Hon väntas
i sitt anförande lyfta fram att en pelare för sociala rättigheter bör bygga på
befintliga processer och adressera tre frågor som hon menar är avgörande
och bör återspeglas i en pelare: etablering av nyanlända, jämställdhet på
arbetsmarknaden samt möjlighet till omställning och livslångt lärande.

Annika Strandhäll kommer att delta i en workshop för att lyfta behovet av
att värna och utveckla de nationella trygghetssystemen. Trygghetssystemen
är en grundförutsättning för ett starkt socialt Europa. Regeringen prioriterar
ett starkt och socialt Europa som bygger på en samverkan mellan tillväxt,
konkurrenskraft, sociala framsteg, jämlikhet och solidaritet.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Växande befolkning säkrar
välfärden
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

Idag uppmättes Sveriges befolkning enligt Statistiska
centralbyrån (SCB) för första gången till över 10
miljoner invånare.
− Att vår befolkning växer kraftigare än de flesta andra i Europa är viktigt
för att säkra välfärden och pensionernas utveckling. Det ger oss bland de
bästa förutsättningarna att långsiktig klara finansieringen av välfärden, säger
Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister.

− Sverige ska vara världens bästa land för barn att växa upp i. Jag är glad att
vi idag har nått tio miljoner invånare i Sverige som får leva i ett samhälle
enligt den svenska modellen. Därför investerar vi också för jobb, utbildning
och välfärd, säger barnminister Åsa Regnér.

− Trygg och säker förlossningsvård i hela landet är avgörande för kvinnors
hälsa och för våra små invånare. Därför gör den här regeringen stora
satsningar på både förlossningsvården och kvinnors hälsa, säger folkhälso-
och sjukvårdsminister Gabriel Wikström.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Umeå
Publicerad 17 januari 2017 Uppdaterad 17 januari 2017

Imorgon onsdag besöker socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll Umeå för att tala på temat
socialförsäkringar och migration på Försäkringskassans
forskningskonferens. Hon besöker också Volvo
Lastvagnar, ett möte som fokuserar på hur färre blir
sjuka och fler kommer tillbaka till jobbet efter en
sjukskrivning.
Tillsammans med HR-chef på Volvo Lastvagnar och förtroendevalda för IF
Metall kommer diskussioner att föras om ett förebyggande friskvårdsarbete
tillsammans med ett effektivt rehabiliteringsarbete. Under kvällen kommer
Annika Strandhäll att delta på ett öppet möte om jämställdhet och
socialförsäkringar, där bland annat pensioner och föräldraförsäkringen
kommer att diskuteras.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förstärkt samarbete ska korta
tiden i sjukförsäkringen
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

I Försäkringskassans regleringsbrev för 2017 stärker
regeringen Försäkringskassans samarbete med
Arbetsförmedlingen och samordningsförbunden som
samlar insatser från stat, kommun och landsting. Fokus
ligger på att genomföra fler insatser för att
långtidssjukskrivna och unga med aktivitetsersättning
ska kunna komma tillbaka till studier och arbete. Detta
görs både genom en rad myndighetsuppdrag och med
anslagna medel. Samtidigt ges Inspektionen för
socialförsäkringen (ISF) i sitt regleringsbrev för 2017 ett
uppdrag att utvärdera samordningsförbundens
verksamhet.
- Både unga och långtidssjukskrivna ska ges bättre möjligheter att komma
tillbaka till hälsa, studier och arbete. Det krävs mer samarbete och att
myndigheterna, hälso- och sjukvården och kommunen jobbar bättre
tillsammans, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

I syfte att stärka personers förmåga och möjlighet att komma tillbaka till
hälsa och arbete får Försäkringskassan i uppdrag att tillsammans med
Arbetsförmedlingen prioritera arbetet med insatser för långtidssjukskrivna.
Uppdraget gäller också unga som har aktivitetsersättning.

I ytterligare ett uppdrag till Försäkringskassan ingår att skapa goda
förutsättningar för övergången till Arbetsförmedlingen för de personer som
har nedsatt hälsa men som av Försäkringskassan bedöms ha arbetsförmåga
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och därmed inte längre har rätt till ersättning. Detta för att ge fler ett gott
stöd att återgå till arbetsmarknaden.

Försäkringskassan får 709 miljoner kronor i särskilt anslagna medel till
samverkan med Arbetsförmedlingen, respektive 339 miljoner kronor till
samverkan genom samordningsförbund.

Uppdrag har också getts till Inspektionen för socialförsäkringen (ISF) att
utvärdera samordningsförbundens organisering och verksamhet. I
samordningsförbund samverkar Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen,
kommun och landsting finansiellt inom välfärds- och rehabiliteringsområdet.

Försäkringskassans ska återrapportera de ovan nämnda uppdragen till
Regeringskansliet senast den 19 maj 2018.

ISF ska redovisa sitt uppdrag till Regeringskansliet senast den 28 april 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen sluter
miljardöverenskommelse med
SKL
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

Regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL) sluter en överenskommelse om nästan 3
miljarder kronor för att stärka hälso- och sjukvårdens
roll i att främja sjukskrivnas återgång i arbete.
De ökande sjukskrivningarna är en av regeringens mest prioriterade frågor
och en viktig del i arbetet för minskade sjukskrivningar och friskare
arbetsplatser har varit att rikta åtgärder mot alla aktörer i
sjukskrivningsprocessen. Den nya överenskommelsen med SKL innebär att
regeringen de kommande två åren satsar 2,9 miljarder kronor för att
förebygga sjukskrivning och främja återgång i arbete.

- Det här är vår enskilt största satsning för att minska sjukskrivningarna och
målet är att förbättra sjukskrivningsprocessen för individen, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Vi är mycket nöjda. Satsningen på koordinering av hälso- och sjukvårdens
insatser för sjukskrivning och rehabilitering, i kombination med en satsning
på att stärka den försäkringsmedicinska kompetensen inom hälso- och
sjukvården kommer att bli till stor nytta, såväl för individen som för hälso-
och sjukvården och arbetsgivarna, säger Anders Henriksson, 1:e vice
ordförande, SKL.

Hälso- och sjukvården har en central roll för att få till tidiga insatser och att
tillsammans med arbetsgivare och Försäkringskassan stötta människor vid
sjukdom. Överenskommelsen tar bland annat sikte på att stärka samverkan
mellan dessa aktörer. En konkret åtgärd är att landstingen ges
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stimulansmedel för fortsatt utvecklande av rehabiliteringskoordinatorer som
innebär ett viktigt stöd för individen. De hjälper till att samordna insatserna
inom sjukvården och tar vid behov kontakt med arbetsgivare för att
underlätta patientens återgång i arbete.

- Du ska inte bli sjuk av ditt arbete, men om du blir det ska det finnas stöd
och hjälp tidigt att komma tillbaka. Hälso- och sjukvården är oerhört viktiga
för att uppnå detta, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Överenskommelsen innehåller insatser inom sju områden:

1. Kompetenssatsning i försäkringsmedicin
2. Funktion för koordinering
3. Insatser för lindrig och medelsvår psykisk ohälsa och långvarig smärta
4. Utökat elektroniskt informationsutbyte
5. Utvecklingsmedel för stöd till rätt sjukskrivning
6. Forskning, uppföljning, utvärdering och utveckling
7. Samordning och stöd



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Europeiska kommissionen har
presenterat ett förslag om nya
regler för hur de sociala
trygghetssystemen ska
samordnas inom EU
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

I onsdags presenterade Europeiska kommissionen ett
förslag om att ändra EU:s regelverk som samordnar de
sociala trygghetssystemen. Förslaget kommer nu att
analyseras vidare inom Regeringskansliet och av
berörda myndigheter.
Socialförsäkringen och den sociala tryggheten är en nationell angelägenhet i
EU. Men i ett internationellt sammanhang, och i synnerhet inom EU, finns
behov av gemensamma regler när personer flyttar mellan olika länder så att
de till exempel inte förlorar intjänad pension, lättare får tillgång till sjukvård
och i vissa fall kan få en förmån utbetald även när de befinner sig i ett annat
medlemsland. Förslaget till revidering av förordning 883/2004 syftar till att
på ett mer tidsenligt sätt reglera hur olika sociala trygghetsförmåner
samordnas. Med social trygghet avses socialförsäkringen,
arbetslöshetsförsäkringen och hälso- och sjukvård.

Regeringens utgångspunkt är att regelverket för samordning av de sociala
trygghetssystemen är en förutsättning för att den fria rörligheten ska fungera
i Europa. Det är också viktigt att unionsrätten utvecklas och moderniseras i
takt med den övriga samhällsutvecklingen. Samordningen av de sociala
trygghetssystemen ska vara effektiv och inte utgöra hinder för den fria
rörligheten för personer, dock utan att det innebär en harmonisering av
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medlemsstaternas olika trygghetssystem.

- Det är viktigt att Europa ser värdet av starka sociala trygghetssystem. Det
nationella trygghetssystemen måste bygga på varje medlemsstats unika
förutsättningar och det är därför det är viktigt med ett modernt regelverk
som gör att de kan samordnas mellan länder. I grund och botten handlar det
om att skapa goda förutsättningar för tillväxt, utveckling och samhällen som
håller ihop, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Förslagen berör olika delar av våra sociala trygghetssystem och syftet är att
uppnå en bättre och mer ändamålsenlig samordning av olika typer av
förmåner. Förslagen behöver nu analyseras inom Regeringskansliet och
berörda myndigheter. Förhandlingar kommer inledas i början av nästa år.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Missbruk och våld i nära relationer
som orsak till sjukskrivning ska
analyseras
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Regeringen ger Inspektionen för socialförsäkringen
(ISF) i uppdrag att undersöka sambandet mellan social
problematik och sjukskrivning.
ISF ska genom uppdraget ta fram mer kunskap om hur social problematik så
som missbruk och våld i nära relationer kan leda till sjukskrivning. Tidigare
studier har pekat på sådana samband och samtidigt visat hur det i vissa fall
kan vara direkt kontraproduktivt med sjukskrivning om inte andra åtgärder
sätts in samtidigt.

- Det här är ett viktigt steg för att öka kunskapen om hur samhället bäst
hjälper människor som befinner sig i väldigt utsatta situationer, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Inspektionen för socialförsäkringen (ISF) ska i samråd med Socialstyrelsen
bland annat studera hur Försäkringskassan arbetar med att identifiera och
hantera social utsatthet i handläggningen av sjukpenning. Kunskaperna från
uppdraget kan hjälpa till att utveckla bättre insatser och processer inom såväl
hälso- och sjukvården som Försäkringskassan.

Uppdraget gavs under onsdagens regeringssammanträde och är en del av
regeringens arbete för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro.

Uppdraget ska delredovisas senast den 1 december 2017 och slutredovisas
senast den 3 maj 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Oseriösa pensionsfondsförvaltare
ska stoppas
Publicerad 09 december 2016 Uppdaterad 09 december 2016

Regeringen har beslutat att ge Pensionsmyndigheten i
uppdrag att analysera och föreslå åtgärder som ska
minska risken för att fondbolag och förvaltningsbolag
som förvaltar fonder på Pensionsmyndighetens fondtorg
utnyttjar systemet.
- Alla premiepensionssparare ska kunna känna sig trygga med att
förvaltningen av deras premiepension sköts på ett säkert och professionellt
sätt, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Under våren uppdagades att det utländska förvaltningsbolaget Falcon Funds,
som Pensionsmyndigheten tecknat samarbetsavtal med, inte utförde sitt
uppdrag på ett professionellt sätt. Händelsen uppmärksammade regeringen
och berörda myndigheter på risken för att aktörerna på
Pensionsmyndighetens fondtorg inte lever upp till kraven i fondregelverket
samt risken för att de ägnar sig åt ekonomisk brottslighet.

För att stärka skyddet för premiepensionssparare ska Pensionsmyndigheten
därför analysera och klargöra de risker som kan uppstå när fondbolag och
förvaltningsbolag som förvaltar fonder på Pensionsmyndighetens fondtorg
brister i att följa reglerna samt föreslå åtgärder för att reducera dessa risker.

- Vi ger nu Pensionsmyndigheten ett brett uppdrag att vända på varje sten för
att åtgärda eventuella brister i premiepensionssystemet. Detta ska vara ett
tryggt system, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Uppdraget ska redovisas senast den 19 juni 2017.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Stärkt rättssäkerhet och effektivitet
i socialförsäkringen
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Regeringen har idag beslutat att ge en särskild utredare
i uppdrag att se över vissa processuella och
processrättsliga frågor på socialförsäkringsområdet.
Syftet är att stärka rättssäkerheten inom området samt
att skapa en mer effektiv handläggning i ärenden och
mål om socialförsäkring.
- Det ligger i det allas intresse att socialförsäkringen tillämpas lika och
rättvist. Den här utredningen tar ett steg i den riktningen, säger Annika
Strandhäll, socialförsäkringsminister.

Det är centralt att socialförsäkringen fungerar effektivt och rättssäkert. Detta
uppdrag tar sikte på att stärka rättssäkerheten och effektivisera
handläggningen inom socialförsäkringens område. Det är till nytta för den
enskilde såväl som för systemet i sin helhet.

Utredaren ska:

utreda och föreslå hur det allmänna ombudet för socialförsäkringen kan
stärkas,
utreda förutsättningarna för att förkorta tidsgränserna för att begära
omprövning och överklagande av myndighets beslut inom
socialförsäkringen. Att lämna förslag om en sådan förkortning bedöms
lämplig,
utreda och föreslå åtgärder för en mer effektiv och ändamålsenlig
återkravshantering inom socialförsäkringsområdet. När pengar ska
begäras tillbaka
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Utredningen syftar till ökad tydlighet. Att ge det allmänna ombudet bättre
förutsättningar att driva fram prejudicerande domar är till gagn för hela
systemet. Ju fler oklara rättsfrågor som drivs upp för avgörande, desto bättre.
Att få ner handläggningstiderna och att få en god återkravshantering är till
positivt för alla inblandade. Att se över dessa processer, så de fungerar mer
smidigt, kan ge snabbare beslut och att den enskilde slipper hamna i
långvariga och besvärliga skuldsituationer.

Utredare blir Erik Nymansson, Justitieråd i Högsta
förvaltningsdomstolen.Tidigare expeditions- och rättschef i
Finansdepartementet.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 januari 2018.

 Direktiv: Stärkt rättssäkerhet och effektivitet i socialförsäkringen



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Fler ska tillbaka till arbete och
hälsa
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 25 november 2016

Annika Strandhäll följer nu upp arbetsmarknadens
parters utlovade arbete för minskade sjuktal och friskare
arbetsplatser. Regeringen har träffat parterna inom den
privata och statliga sektorn samt kommuner och
landsting.
- Vi har börjat se en vändning i ökningen av sjuktalen, men arbetet får inte
avstanna. Både fackförbunden och arbetsgivarna har visat att de menar
allvar med att få ner sjuktalen och satsa på friskare arbetsplatser. Jag
kommer följa deras arbete mycket noga, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

I augusti 2016 tog Annika Strandhäll emot avsiktsförklaringar från samtliga
parter på arbetsmarknaden. Dessa sträcker sig över hela arbetsmarknaden
och innehåller åtgärder som stärker rehabilitering och förebyggande arbete,
för att få till ett mer hållbart arbetsliv och få ner sjuktalen.

Regeringen har haft uppföljningsmöten med statlig, landstingskommunal och
privat sektor för att försäkra sig om att de utlovade satsningarna blir av.
Regeringen kommer halvårsvis att bjuda in parterna för att följa upp deras
arbete samt redogöra för vad regeringen gör på området.

- De erfarenheter vi dragit från tidigare tillfällen då sjuktalen skjutit i höjden
är att vi haft många bra insatser för att vända utvecklingen men ingen
kontinuitet i arbetet. Det vi gör nu är att skapa förutsättningar för en låg och
stabil sjukfrånvaro över tid, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag för likvärdiga
försäkringsmedicinska
bedömningar i hela landet
Publicerad 21 november 2016 Uppdaterad 21 november 2016

Regeringen föreslår ett lagstadgat ansvar för
landstingen att utföra försäkringsmedicinska
utredningar. Förslaget, som syftar till en enklare, mer
rättssäker och likvärdig bedömning av sjukpenningen,
har nu gått ut på remiss.
- Rätten till sjukpenning ska inte se olika ut beroende på var i landet du bor.
Förslaget ska garantera en ökad rättssäkerhet, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Försäkringskassan behöver ibland begära in medicinska utredningar som
komplement till sjukintyg för att styrka rätten till ersättning från
sjukförsäkringen. Regeringen föreslår nu att landstingen ska få ett lagstadgat
ansvar att utföra dessa försäkringsmedicinska utredningar för att det ska bli
enklare och se likadant ut i hela landet.

Kompletterande medicinska utredningar har över tid gjorts på olika sätt;
genom egna utredningar hos Försäkringskassan, privata aktörer eller genom
hälso- och sjukvården. Sedan år 2010 har staten och Sveriges Kommuner
och Landsting (SKL) ingått överenskommelser som ger ersättning till de
landsting som efter beställning från Försäkringskassan lämnar fördjupade
medicinska utredningar.

- Det här gäller framförallt personer som har varit sjukskrivna mer än sex
månader och när arbetsförmågan ska prövas mot hela arbetsmarknaden, då
behöver Försäkringskassan dessa utredningar, säger socialförsäkringsminister
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Annika Strandhäll.

De nuvarande överenskommelserna är tidsbegränsade, frivilliga för
landstingen och inte juridiskt bindande. Det innebär att hanteringen och
synen på utredningarna skiljer sig åt mellan landstingen. Genom att ge
landstingen ett lagstadsgat ansvar skapas krav på likadana regler över hela
landet och i alla landsting.

Förslaget har nu gått ut på remiss och föreslås träda i kraft den 1 januari
2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Begränsningar i föräldrapenningen
på remiss
Publicerad 07 november 2016 Uppdaterad 08 november 2016

Måndagen den 7e november gick förslagen i
föräldraförsäkringsutredningens delbetänkande
Begränsningar i föräldrapenningen för föräldrar som
kommer till Sverige med barn på remiss. Samtidigt
remitteras regeringskansliets egna förslag för att
förändringarna ska omfatta en större grupp och en
satsning på underlättad etablering genom
svenskaundervisning för föräldrar som är hemma med
barn aviseras.
- Föräldrar som kommer till Sverige med äldre barn kan idag få tillgång till
lika många dagar med föräldrapenning som om barnet vore nyfött. Förslagen
som nu går på remiss handlar om att ta bort den överkompensationen, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll

Utredningen har haft i uppdrag att analysera och föreslå åtgärder för att
begränsa möjligheten att använda föräldrapenning för föräldrar som kommer
till Sverige med barn. Syftet med begränsningen är att förkorta tiden för
etablering på arbetsmarknaden. Regeringskansliet vill att förslagen ska gälla
en bredare grupp än den som utredaren har föreslagit.

För de som börjat ta ut föräldrapenning för barnet innan 1 juli 2017 kommer
de gamla bestämmelserna fortsatt gälla. Förslaget till övergångsbestämmelser
innebär att alla föräldrar som kommit till Sverige med barn som är över ett år
och som ansöker om föräldrapenning för barnet för första gången efter
ikraftträdandet får föräldrapenning enligt begränsningsregeln.
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- Det här förslaget i kombination med att vi avskaffat vårdnadsbidraget är
viktiga steg för att underlätta etableringen för småbarnsföräldrar, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Vi vill dessutom underlätta för föräldrar som är hemma med barn att kunna
lära sig svenska. Vi ska bättre tillvarata nyanlända föräldrars engagemang
och det skulle underlätta etableringen. Därför kommer regeringen att lägga
fram ett riktat stöd till kommuner och frivilligorganisationer för detta,
fortsätter Annika Strandhäll.

Utredningens förslag:

En begränsning av rätten till föräldrapenning för föräldrar som kommer
till Sverige med barn.
Att begränsningen utformas så att den ungefärligen motsvarar den
mängd föräldrapenning som en genomsnittlig försäkrad använder efter
barnets ettårs- respektive tvåårsdag.
Om ett barn blir bosatt här i landet under barnets andra levnadsår ska
föräldrapenning därför lämnas under högst 200 dagar sammanlagt för
föräldrarna.
Om barnet i stället blir bosatt här i landet efter det andra levnadsåret ska
föräldrapenning lämnas under högst 100 dagar sammanlagt för
föräldrarna.
Den personkrets som kommer att omfattas av begränsningsregeln är
föräldrar och barn som kommer från utlandet och som inte tidigare har
bott i Sverige samt föräldrar och barn som flyttar tillbaka till Sverige
efter bosättning utomlands. EU-medborgare kommer inte att träffas av
begränsningsregeln, för dessa sker redan en avräkning av
föräldrapenningen i de fall de fått motsvarande förmån i ett annat land.

Bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag om begränsningar i
föräldrapenningen för föräldrar
som kommer till Sverige med barn
Publicerad 28 oktober 2016 Uppdaterad 28 oktober 2016

Utredningen om en modern föräldraförsäkring har idag,
fredagen den 28 oktober, överlämnat delbetänkandet
"Begränsningar i föräldrapenningen för föräldrar som
kommer till Sverige med barn" till
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
Utredningen föreslår begränsningar i föräldrapenningen
för föräldrar som kommer till Sverige med barn.
- Föräldrar som kommer till Sverige med barn får idag tillgång till lika många
dagar med föräldrapenning som om barnet vore nyfött. Utredningens förslag
är att minska den överkompensationen, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

- Vi ser detta som ytterligare ett steg för att minska risken att stängas utanför
arbetsmarknaden, samma anledning som till att vi avskaffade
vårdnadsbidraget, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Utredningen har i denna del haft i uppdrag att analysera och föreslå åtgärder
för att begränsa möjligheten att använda föräldrapenning för föräldrar som
kommer till Sverige med barn. Syftet med begränsningen är att förkorta tiden
för etablering på arbetsmarknaden.

Utredningen föreslår:

En begränsning av rätten till föräldrapenning för föräldrar som kommer
till Sverige med barn.
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Att begränsningen utformas så att den ungefärligen motsvarar den
mängd föräldrapenning som en genomsnittlig försäkrad använder efter
barnets ettårs- respektive tvåårsdag.
Om ett barn blir bosatt här i landet under barnets andra levnadsår ska
föräldrapenning därför lämnas under högst 200 dagar sammanlagt för
föräldrarna.
Om barnet i stället blir bosatt här i landet efter det andra levnadsåret ska
föräldrapenning lämnas under högst 100 dagar sammanlagt för
föräldrarna.
Den personkrets som kommer att omfattas av begränsningsregeln är
föräldrar och barn som kommer från utlandet och som inte tidigare har
bott i Sverige samt föräldrar och barn som flyttar tillbaka till Sverige
efter bosättning utomlands.

Uppdraget i direktivet är en del av migrationsöverenskommelsen mellan
regeringen och Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet samt
Kristdemokraterna. Utredningen föreslår att bestämmelserna ska träda i kraft
den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll tar emot
delbetänkandet av Utredningen
om en modern föräldraförsäkring
Publicerad 27 oktober 2016 Uppdaterad 27 oktober 2016

Fredagen den 28 oktober tar socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll emot delbetänkandet "Begränsningar
i föräldrapenningen för föräldrar som kommer till
Sverige med barn" av Utredningen om en modern
föräldraförsäkring som tillsattes i februari 2016.

Tid: 28 oktober 2016 kl. 13.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas. Presslegitimation krävs.

Utredningen har haft i uppdrag att i delbetänkandet analysera och föreslå
åtgärder för att begränsa möjligheten att använda föräldrapenning för
föräldrar som kommer till Sverige med barn. Syftet med begränsningen är att
förkorta tiden för etablering på arbetsmarknaden. Uppdraget i direktivet
baserar sig på regeringspartiernas migrationsöverenskommelse med
Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna.

Vid pressträffen deltar utredaren Lars Arrhenius tillsammans med Annika
Strandhäll.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Budgetreformer för ökad välfärd
och trygghet
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Idag presenteras budgetpropositionen för 2017.
Förbättringar inom sjuk- och aktivitetsersättningen,
inrättande av en jämställdhetsmyndighet och bättre
tandhälsa för äldre är några av reformerna på
Socialdepartementets områden. Budgetpropositionen
för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.
Sverige ska ha en välfärd av hög kvalitet som går att lita på. Därför har
regeringen genomfört stora satsningar på vård, skola och omsorg. När
Sveriges befolkning växer är det särskilt viktigt att stärka välfärden.
Regeringen fortsätter att prioritera välfärden i denna budget och föreslår att
10 miljarder kronor årligen tillförs kommuner och landsting i generella
statsbidrag.

- Vi fortsätter det viktiga arbetet för att sluta hälsoklyftorna och utveckla den
svenska modellen. Det sker inte minst genom välfärdsmiljarderna, satsningar
för en bättre tandhälsa för äldre och resurstillskott till IVO för
tillsynsverksamhet. Vi ökar också tillgången till vård för traumatiserade
asylsökande och nyanlända, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Gabriel Wikström.

Flera av budgetsatsningarna rör också samhällets mer utsatta grupper och
riktar särskilt in sig på ensamstående kvinnor, barnfamiljer med låga
inkomster och personer med sjuk- och aktivitetsersättning.

- Att människor ska känna sig trygga är en viktig del i vårt samhällsbygge.
Våra gemensamma försäkringar for väldigt illa under åtta år med en
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moderatledd regering. Därför är jag väldigt glad att stå bakom satsningar som
stärker den svenska modellen och återuppbygger socialförsäkringarna, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen avser även att inrätta en jämställdhetsmyndighet som ska vara
verksam i början av år 2018 för att säkerställa att politiska prioriteringar får
genomslag i myndigheter och verksamheter.

- Vår feministiska politik ska göra tydligt avtryck och skillnad i människors
liv. För att säkerställa ett effektivt genomförande av jämställdhetspolitiken
behövs en särskild jämställdhetsmyndighet. Regeringen kommer också att
prioritera det förebyggande arbetet mot mäns våld mot kvinnor i en ny
nationell strategi med ett åtgärdsprogram för perioden 2017-2020, säger
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Nedan följer kortfattat om alla Socialdepartementets reformer på
respektive ministers områden:

Reformer på Gabriel Wikströms områden

Fördubbling av allmänna tandvårdsbidraget (ATB) för personer som är
65-74 år

Det allmänna tandvårdsbidraget höjs för personer som är 65-74 år från
dagens 150 kronor till 300 kronor per år. Höjningen träder i kraft 1 juli 2017.

Extra medel till Socialstyrelsen för validering

Socialstyrelsen tilldelas en förstärkning på 5 miljoner kronor för 2017. Detta
är utöver tidigare satsning på 42 miljoner kronor per år för validering av
utländska hälso– och sjukvårdsutbildningar.

Förstärkningar av IVO

IVO tilldelas ett tidsbegränsat resurstillskott för handläggning och tillsyn av
HVB-hem med anledning av det stora antalet ensamkommande flyktingbarn.
IVO tilldelas 40 miljoner 2017 för satsningen. IVO tilldelas även ett
permanent tillskott på 70 miljoner kronor per år för personalkostnader samt
för att förstärka IVO:s tillsyn av och tillståndsgivning för anordnare av
personlig assistans.

Satsning för att motverka psykisk ohälsa bland traumatiserade
asylsökande och nyanlända



40 miljoner kronor årligen tilldelas vård och behandling av traumatiska
upplevelser så som krig, svält och tortyr bland asylsökande och nyanlända
för att motverka psykisk ohälsa i gruppen.

Arbetslag för långtidsarbetslösa ska stärka idrotten, friluftslivet och
folkhälsan

Riksidrottsförbundet får medel för att skapa arbetslag av långtidsarbetslösa i
fem distriktsidrottsförbund. Arbetslagen ska förstärka idrotten, friluftslivet
och folkhälsan genom att anordna aktiviteter, iordningställa promenadstråk,
renovera föreningsanläggningar med mera.

Idrottsföreningar ges stimulans för idrotts- och ungdomsledare i socialt
utsatta områden

14 miljoner kronor ges årligen till och med 2019, för att möjliggöra ökade
idrottsaktiviteter, ledarutveckling m.m. i socialt utsatta områden. Från 2020-
2025 tilldelas satsningen 18 miljoner kronor årligen. Insatserna förutsätts
bidra till demokratisk skoning och fysisk aktivitet.

Tillskott för asylsökandes och nyanländas idrottande

I höständringsbudgeten ges ett tillskott på 20 miljoner kronor för 2016 för
asylsökandes idrottande.

Reformer på Annika Strandhälls områden:

Ökat anslag till Försäkringskassan

Anslaget till Försäkringskassan ökas med 130 miljoner kronor för år 2017.
Resurserna ska användas till de ökade volymerna inom flera
socialförsäkringsförmåner till följd av det ökade antalet nyanlända personer.
Dessutom ska resurserna användas till reformer inom sjuk- och
aktivitetsersättningen och de familjeekonomiska stöden. Resurserna ska även
användas till att höja kvaliteten på utredningar och stärka arbetet mot
bidragsbrott inom assistansersättningen.

En prövotid för studier med bibehållen aktivitetsersättning

Regeringen föreslår att en person som har fått aktivitetsersättning på grund
av nedsatt arbetsförmåga i minst tolv månader ska kunna pröva att studera
och samtidigt få behålla utbetalningen av aktivitetsersättningen under högst
sex månader. Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2017.



Större trygghet med vilande sjukersättning vid arbete

Ett månadsbelopp motsvarande 25 procent av den sjukersättning som har
förklarats vilande ska kunna betalas ut varje månad under en period om 24
månader när sjukersättningen är vilande för förvärvsarbete. Ändringarna
föreslås träda i kraft den 1 februari 2017.

Hel sjukersättning från 19 år

Åldersgränsen för när hel sjukersättning kan beviljas sänks till 19 år. Det
gäller bara hel ersättning och när personen sannolikt aldrig någonsin kommer
att kunna arbeta till någon del. Den som har en grav funktionsnedsättning
ska få en trygg ersättning medan unga med aktivitetsersättning ska kunna
förvänta sig insatser för att kunna utveckla en arbetsförmåga. Ändringarna
föreslås träda i kraft den 1 februari 2017.

Höjd garantiersättning i sjuk- och aktivitetsersättningen

Garantinivåerna för hel sjukersättning och aktivitetsersättning höjs med 0,05
prisbasbelopp, vilket med hel garantiersättning innebär en höjning på 187
kronor per månad före skatt per år med 2017 års prisbasbelopp.Förslaget
föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning

Ersättningsgraden i bostadstillägget höjs från 93 till 95 procent. Höjningen
ger som mest 100 kronor ytterligare i bostadstillägg per månad. Förslaget
föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Sammantaget gör höjningen av garantiersättningen och höjningen av
bostadstillägget att ungefär 200 000 personer i genomsnitt får drygt 2 000 kr
mer per år från och med 2018.

Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag

Inkomstgränserna inom bostadsbidraget som lämnas till barnfamiljer föreslås
höjas från 117 000 kr till 127 000 kr för ensamstående och från 58 500 kr till
63 500 kr för makar och sambor. Höjningen föreslås träda i kraft den 1
januari 2017.

Höjning av underhållsstödet för äldre barn



Regeringen har för avsikt att lämna lagförslag om en differentiering av
underhållsstödets belopp genom att höja det för barn som är 15 år och äldre.

I kombination med höjningen av underhållsstödet för äldre barn kommer
regeringen även att utreda en höjning av grundavdraget för bidragsskyldiga
föräldrar.

Höjningarna planeras att träda i kraft den 1 januari 2018.

Höjning av flerbarnstillägget

Regeringen föreslår en höjning av flerbarnstillägget för det tredje barnet med
126 kronor per månad. Höjningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Höjd nivå för adoptionsbidraget

Regeringen har för avsikt att höja adoptionsbidraget till 75 000 kronor. Det
kommer innebära att bidraget kommer att täcka 33 procent av föräldrarnas
genomsnittliga kostnad. Ändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Moderniserade stöd för särlevande föräldrar

Regeringen har för avsikt att införa ett nytt särskilt bidrag inom
bostadsbidraget för barn som bor växelvis hos föräldrarna. Detta får till följd
att en viss boendeform inte premieras och att barnets folkbokföring inte får
en avgörande betydelse för rätten till stöd.

Reformer på Åsa Regnérs områden

Avser inrätta en jämställdhetsmyndighet 2018

Regeringen avser inrätta en jämställdhetsmyndighet som ska vara verksam
från och med början av 2018. För att regeringen ska kunna säkerställa att
jämställdhetspolitiska prioriteringar får genomslag i styrningen av
myndigheter och verksamheter krävs en permanent struktur på nationell
nivå.

Nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor

Under hösten kommer regeringen att presentera en ny nationell strategi mot
mäns våld mot kvinnor i den jämställdhetspolitiska skrivelsen. De samlade
åtgärderna för att förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor omfattar
över 900 miljoner kronor för perioden 2017-2020.



Förstärkt anslag för Statens institutionsstyrelse (SiS)

Statens institutionsstyrelse (SiS) behöver utöka antalet platser i sin
verksamhet på grund av en ökad efterfrågan. Regeringen föreslår att anslaget
höjs med 40 miljoner kronor 2017 och beräknar att anslaget bör ökas med
ytterligare 10 miljoner kronor från och med 2018, det vill säga totalt 50
miljoner kronor årligen.

Nationellt kunskapscenter för ensamkommande barn

Regeringen avser att vid Socialstyrelsen inrätta ett nationellt
kunskapscentrum för frågor kring ensamkommande barn. Syftet är att sprida
aktuell kunskap, framgångsrika metoder och effektiva processer till de
kommuner, landsting och ansvariga myndigheter som genomför insatser för
ensamkommande barn. För satsningen tilldelas Socialstyrelsen 10 miljoner
kronor årligen 2017 till 2018. Därefter fem miljoner kronor årligen 2019 till
2020.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Miljarder till socialförsäkringarna i
regeringens höstbudget
Publicerad 14 september 2016 Uppdaterad 14 september 2016

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen stort
på att stärka de gemensamma försäkringarna genom
satsningar på 2 miljarder fram till 2018.
Budgetpropositionen för 2017 bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Budgetsatsningarna rör flera av samhällets mer utsatta grupper och riktar
särskilt in sig på ensamstående kvinnor, barnfamiljer med låga inkomster och
personer med sjuk- och aktivitetsersättning.

- Att människor ska känna sig trygga är en viktig del i vårt samhällsbygge.
Våra gemensamma försäkringar for väldigt illa under åtta år med en
moderatledd regering. Därför är jag väldigt glad att i halvtid satsa ytterligare
två miljarder under mandatperioden för att stärka den svenska modellen och
återuppbygga socialförsäkringarna, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Regeringens satsningar i höstbudgeten, inom ramen för
överenskommelsen med Vänsterpartiet:

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning

Sjukersättning och aktivitetsersättning i form av garantiersättning utgör ett
grundskydd för den som haft låga eller obefintliga inkomster. För dem med
garantiersättning och därmed lägst disponibel inkomst har ersättningen varit
oförändrad sedan förmånen infördes år 2003.
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Regeringen föreslår att garantinivåerna för hel sjukersättning och
aktivitetsersättning höjs med 0,05 prisbasbelopp, vilket med hel
garantiersättning innebär en höjning på 187 kronor per månad före skatt per
år med 2017 års prisbasbelopp.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning

Regeringen föreslår även att ersättningsgraden i bostadstillägget höjs från 93
till 95 procent, vilket motsvarar den förändring som gjordes i bostadstillägget
för pensionärer hösten år 2015. Höjningen ger som mest 100 kronor
ytterligare i bostadstillägg per månad. Även den skäliga levnadsnivån vid
beräkning av särskilt bostadstillägg höjs till motsvarande nivå som för
ålderspensionärer. Därmed stärks den ekonomiska tryggheten för personer
med sjukersättning och aktivitetsersättning.

Sammantaget gör höjningen av garantiersättningen och höjning av
bostadstillägget att ungefär 200 000 personer i genomsnitt får drygt 2 000 kr
mer per år från och med 2018.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag

Regeringen föreslår en höjning av inkomstgränserna inom bostadsbidraget
som lämnas till barnfamiljer. Inkomstgränserna föreslås höjas från 117 000 kr
till 127 000 kr för ensamstående och från 58 500 kr till 63 500 kr för makar
och sambor.

Det är hushåll som på årsbasis har inkomster över den nuvarande
inkomstgränsen som kan ta del av hela höjningen om 167 kr per månad.
Förslaget ger framförallt effekt för sammanboende med låga inkomster.

Höjningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Höjning av underhållsstödet för äldre barn

Regeringen har för avsikt att lämna lagförslag om en differentiering av
underhållsstödets belopp genom att höja det för barn som är 15 år och äldre.

I kombination med höjningen av underhållsstödet för äldre barn kommer



regeringen även att utreda en höjning av grundavdraget för bidragsskyldiga
föräldrar. Grundavdraget är det som den bidragsskyldiga föräldern får
förbehålla sig för egna levnadskostnader innan betalningsskyldighet för
underhållsstöd beslutas.

Höjningarna planeras att träda i kraft den 1 januari 2018.

Höjning av flerbarnstillägget

Regeringen föreslår en höjning av flerbarnstillägget för det tredje barnet med
126 kronor per månad.

Höjningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen välkomnar parternas
gemensamma insatser för sänka
sjuktal
Publicerad 23 augusti 2016 Uppdaterad 23 augusti 2016

Sjuktalen i Sverige har ökat med 78 procent sedan år
2010. Regeringen har tidigare presenterat ett brett
åtgärdsprogram för sänkta sjuktal och ett tydligt mål om
ett sjukpenningtal på 9,0 år 2020. Som ett led i detta
arbete gick regeringen i våras fram med ett förslag om
hälsoväxling.
Förslaget innebär att arbetsgivarna får betala 25 procent av
sjukpenningkostnaderna för anställda som varit sjukskrivna i mer än 90
dagar. Förslaget görs kostnadsneutralt för arbetsgivarkollektivet genom en
sänkning av arbetsgivaravgiften.

I samband med lanseringen av förslaget öppnade socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll för det så kallade partsspåret; en möjlighet för parterna att
komma med partsgemensamma lösningar för sänkta sjuktal.

Efter att samtliga parter lämnat in avsiktsförklaringar till
Socialdepartementet är nu beslut fattat om att regeringen lägger förslaget om
hälsoväxling åt sidan till förmån för parternas lösningar.

- Parterna har presenterat genomarbetade avsiktförklaringar med tydliga
åtgärder för friskare arbetsplatser. Det här är den svenska modellen när den
fungerar som bäst, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen kommer att ha fortsatt kontakt med parterna för att säkerställa
att avsiktsförklaringarna genomförs och får önskad effekt. Regeringen
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kommer även att sätta upp mål för parternas arbete och följa upp hur
sjukfrånvaron utvecklas sektorsvis. Utgångspunkten är att sjukfrånvaron för
respektive sektor år 2020 ska ned till den nivå som gällde år 2013, vilket
motsvarar regeringens mål att
sjukpenningtalet ska vara högst 9 dagar.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen lämnar besked om
hälsoväxlingen
Publicerad 23 augusti 2016 Uppdaterad 23 augusti 2016

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll bjuder idag
kl. 15.30 in till pressträff i Rosenbad för att lämna
besked angående regeringens förslag om hälsoväxling.

Tid: 23 augusti 2016 kl. 15.30 till kl. 16.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, inpassering via Kopparporten
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Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen på Stockholm Pride
2016
Publicerad 24 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

Statsminister Stefan Löfven kommer att gå med i
Prideparaden samt besöka Pride park på Östermalms
IP på lördag den 30 juli.
Statsminister Stefan Löfven, Barn- äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér, Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll, Kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke, Folkhälso- sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström, finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund samt Helen Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning deltar i olika aktiviteter under veckan. För information om dessa
aktiviteter, kontakta respektive ministers pressekreterare.

Regeringskansliet deltar med en monter i Pride park på Östermalms IP den
27-30 juli. Program och aktiviteter i montern kommer att publiceras på
regeringen.se.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag om hälsoväxling till
lagrådet
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

Regeringen har idag fattat beslut om att förslaget om
hälsoväxling ska skickas till Lagrådet. Förslaget har
delvis justerats efter synpunkter från remissinstanserna
på den promemoria som remitterades i april 2016.
Justeringar efter remissförfarandet:

Högre fribelopp: I förslaget som remitterades sattes fribeloppet till 33
500 kronor per arbetsgivare och år. För att ytterligare förstärka skyddet
för små arbetsgivare höjs fribeloppet till 40 200 kronor.
Risk för selektering föranleder utvärdering: För att möta oron för en
ökad selektering på arbetsmarknaden där grupper som löper en högre
risk för långtidssjukskrivning väljs bort av arbetsgivare föreslås att
reformen kontinuerligt utvärderas och följs upp med åtgärder om
skyddet ej är tillräckligt. Grupper som redan är utsatta på
arbetsmarknaden ska heller inte omfattas av kostnadsansvaret.
Tidsgräns för arbetsgivarnas kostnadsansvar: I lagrådsremissen
föreslås att arbetsgivares kostnadsansvar sträcker sig från dag 91 till och
med dag 914 i ett sjukfall. Detta innebär att avgiftsskyldigheten inte
gäller sjukfall efter 2,5 år.
Allvarligt sjuka undantas efter ett år: Förändringar görs även så att
arbetsgivarens avgiftsskyldighet inte gäller arbetstagare som av
Försäkringskassan bedöms ha en allvarlig sjukdom (exempelvis KOL,
maligna tumörsjukdomar, MS, ALS och så vidare) efter 365 dagar.

Erbjudande till parterna att hitta alternativ till hälsoväxling kvarstår

Om arbetsmarknadens parter kan nå överenskommelser som på ett trovärdigt
sätt kan sänka sjukfrånvaron minskar behovet för regeringen att ta initiativ
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till lagstiftning. Detta står nu uttryckligen formulerat i lagrådsremissen.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juni år 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Skillnader i sjukskrivningsmönster
och läkares syn på sjukskrivning
ska ses över
Publicerad 30 juni 2016 Uppdaterad 30 juni 2016

Regeringen ger Försäkringskassan och Socialstyrelsen
i uppdrag att analysera skillnader i
sjukskrivningsmönster och sjukskrivningspraxis. Det
beslutades på torsdagens regeringssammanträde.
Uppdraget handlar bland annat om att se över skillnader i sjukskrivningstid i
samma diagnos mellan län, kommuner och vårdenheter. Försäkringskassan
ska även följa upp och belysa läkares attityd till, och syn på, sjukskrivning.

- Kunskapen om mekanismerna bakom den stigande sjukfrånvaron behöver
öka och skillnaderna i sjukskrivningsmönster behöver analyseras. Vi måste
också utveckla uppföljningen inom hälso- och sjukvården för att bättre veta i
vilken utsträckning olika insatser leder till återgång i arbete, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Uppdraget är ett led i att skapa ett långsiktigt samarbete mellan
Försäkringskassan och Socialstyrelsen rörande sjukskrivningspraxis, att
skapa transparenta jämförelser och uppföljningar samt att öka kunskapen när
det gäller sjukskrivningsmönster.

Arbetet ska ske i samråd med Sveriges Kommuner och Landsting, Sveriges
Läkarförbund, Svenska Läkaresällskapet och sjukvårdens huvudmän.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ökad kunskap ett steg på vägen
mot mer jämställda pensioner
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Tisdagen den 21 juni bjöd riksdagens Pensionsgrupp in
till kunskapsseminarium om jämställda pensioner. På
agendan stod en presentation av de nio delrapporter
pensionsgruppen beställt inom ramen för projektet
Jämställda pensioner. Rapporterna finns nu tillgängliga
i sin helhet.
Skillnaderna i pension mellan kvinnor och män är stora, större än
löneskillnaderna mellan könen. Det allmänna pensionssystemet är i sig
könsneutralt och skillnaderna har därför sin orsak i faktorer utanför själva
pensionssystemet. Projektet har därför behandlat problematiken kring
ojämställda pensioner i ett brett perspektiv – vad som orsakar
ojämställdheten och vad som kan göras för att minska den.

Rapporterna inrymmer bland annat en kartläggning av de allmänna
pensionernas och tjänstepensionernas bidrag till ojämställdheten,
effektiviteten i nuvarande regler kring efterlevandeskydd, frågan om delad
pensionsrätt vid boskillnad och flera andra områden.

- De ojämställda pensionerna är ett stort problem som har sin grund i ett lika
ojämställt samhälle och arbetsliv. Jag är glad att vi tagit ett helhetsgrepp om
frågan och ett första steg mot att identifiera vad som driver skillnaderna
mellan könen. Nu hoppas jag att vi kan gå vidare och enas om konkreta
åtgärder som minskar skillnaderna mellan mäns och kvinnors pensioner,
säger Pensionsgruppens ordförande, socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Pensionsgruppen:
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Pensionsgruppen består av representanter från Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna
och bereder alla politiska förslag om pensionssystemet. Pensionsgruppen leds
av socialförsäkringsministern.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan till
kunskapsseminarium om
jämställda pensioner
Publicerad 17 juni 2016 Uppdaterad 17 juni 2016

Pensionsgruppen har till sitt delprojekt Jämställda
pensioner beställt nio rapporter som belyser de
ojämställda pensionerna ur flera perspektiv. Dessa
rapporter utgör ett kunskapsunderlag för framtida beslut
och har satts samman till en antologi som nu görs
tillgänglig under ett kunskapsseminarium den 21 juni.

Tid: 21 juni 2016 kl. 09.00 till kl. 11.00
Plats: Rosenbads konferenscenter

Rapporterna som presenteras har analyserat de ojämställda pensionerna
utifrån följande områden:

Inkomstgapet för pensionärer – inkomstskillnaden mellan kvinnor och
män
Grundskyddets betydelse för jämställda pensioner
Tjänstepensionernas bidrag till pensionsgapet
Änkepensionens betydelse för jämställda pensioner
Deltidens betydelse för pensionen
Varför lämnar kvinnor arbetslivet tidigare än män?
Delad pensionsrätt mellan makar
Överföring av premiepensionsrätt mellan makar
Pensionsrätt för barnår och studier och hur de bidrar till jämställda
pensioner
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Dessa rapporter kommer under seminariet att presenteras i ett komprimerat
format och finnas tillgängliga i sin helhet. Det kommer även finnas möjlighet
att ställa frågor till ledamöterna i pensionsgruppen.

Program:

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister och Pensionsgruppens
ordförande inleder
Presentation av delrapporterna i Pensionsgruppens projekt jämställda
pensioner
Kommentarer och tid för frågor med Pensionsgruppen

Vi bjuder på frukost från kl. 08.30.

Anmälan är obligatorisk och görs till
linn.johansson@regeringskansliet.se senast måndag den 20 juni. Observera
dock att antalet platser är begränsade.

Legitimering sker i entrén.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Statsrådet Annika Strandhäll
deltar i statsbesöket till Bhutan
Publicerad 07 juni 2016 Uppdaterad 07 juni 2016

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
representerar regeringen vid statsbesöket till Bhutan
den 8–11 juni 2016.
Under statsbesöket kommer Annika Strandhäll att delta vid möten med
Bhutans regeringsföreträdare och hålla ett anförande vid invigningen av
samarbetsforumet Bhutan-Sweden Cooperation Forum, som inleds med en
traditionell ceremoni. Ministern kommer även att delta i besök vid projekt
som berör hälsa och reproduktion samt träffa bhutanesiska studenter med
anknytning till Sverige.

- Sverige och Bhutan har en mycket god relation. Länderna delar ett stort
engagemang för klimat- och miljöfrågor. Miljöengagemanget är ett av
ämnena som jag ser fram emot att höra mer om, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll på besök i Riga
Publicerad 31 maj 2016 Uppdaterad 31 maj 2016

Den 1-3 juni gör socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll sitt första besök i Lettland som minister.
Under besöket är schemat fullbokat med möten och tal
om de svenska välfärdsystemen och jämställdhet.
Annika Strandhäll kommer bland annat att inledningstala på konferensen "20
years of the Latvian Pensions System". Där kommer hon också att träffa sin
lettiska kollega, välfärdsminister Jānis Reirs samt flera andra ledamöter i det
lettiska parlamentet.

- Det är en stor ära att delta i firandet av det lettiska pensionssystemets 20-
årsdag. Sverige och Lettland utvecklade våra nuvarande pensionssystem
samtidigt och hade ett nära samarbete. Det lettiska systemet är som ett två år
äldre syskon till Sveriges pensionssystem, säger Annika Strandhäll.

Annika Strandhäll kommer även att delta i ett samtal om välfärd och
barnafödande hos Stockholm School of Economics samt gästa nätverket
Female Focus för att tala om Sveriges feministiska regering och
jämställdhetspolitik.

- Lettland har en svår demografisk situation just nu med sjunkande födslotal.
Vi kan relatera till den utmaningen här i Sverige. Jag tror att en utveckling av
välfärdssystemen är ett effektivt sätt att råda bot på problemet. Det ska vara
självklart för kvinnor att kunna vara föräldrar och ha en karriär samtidigt. Då
är en välutvecklad föräldraförsäkring och förskola centrala delar.
Jämställdhet är en viktig del av den svenska modellen, säger Annika
Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nytt insynsråd till Inspektionen för
socialförsäkringen
Publicerad 26 maj 2016 Uppdaterad 26 maj 2016

Regeringen har idag utsett följande personer att vara
ledamöter i insynsrådet vid Inspektionen för
socialförsäkringen från och med den 1 juni 2016 till och
med den 31 maj 2019:
- Maria Hemström Hemmingsson, generaldirektör ISF, ordförande.

- Thomas Erhag, juris doktor, docent socialförsäkringsrätt och EU-rätt vid
Göteborgs universitet/Handelshögskolan.

- Annika Sundén, Docent i nationalekonomi, f.n. chefsekonom vid Sida, från
augusti 2016 analyschef på Arbetsförmedlingen.

- Ingrid Esser, fil. dr. i sociologi. Arbetar som forskare vid Stockholms
universitet med forskning avseende hållbart arbetsliv.

- Anders Öberg, landstingsråd (S), Norrbottens läns landsting.

Befintliga ledamöter som får fortsatt förordnande:

- Solveig Zander, riksdagsledamot (C), ledamot i socialförsäkringsutskottet
och Pensionsgruppen.

- Eskil Wadensjö, professor i nationalekonomi, Stockholms universitet.

Om Inspektionen för socialförsäkringen:

ISF är en statlig myndighet under Socialdepartementet. Uppdraget för
myndigheten är att stärka rättssäkerheten samt tilltron för socialförsäkringen
och dess administration. Myndigheten ska också ge underlag för utveckling
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av försäkringen.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ytterligare åtgärder för ökad hälsa
och återgång i arbete
Publicerad 19 maj 2016 Uppdaterad 19 maj 2016

Försäkringskassan får i uppdrag att föreslå utfallsmått
för att mäta återgång i arbete för personer med olika
typer av långvarig sjuklighet. Det beslutades på
torsdagens regeringssammanträde.
Uppdraget ska genomföras i samverkan med Forskningsrådet för hälsa,
arbetsliv och välfärd (Forte). Utfallsmåtten ska kunna användas i den
forskningssatsning som Forte får i uppdrag att förbereda och genomföra.

Forskningssatsningens syfte ska vara att öka kunskaperna om vilka faktorer
och åtgärder inom hälso- och sjukvård, i samarbete eller kontakt med
arbetsgivare eller Arbetsförmedlingen, som bidrar till att sjukskrivna
personer återgår i arbete. Det ska på så sätt bli tydligare vilken effekt olika
sorters rehabiliteringar har för personer med olika slags diagnoser.

Den målgrupp som avses är sjukskrivna till följd av psykiska sjukdomar eller
smärttillstånd. Uppdraget ska genomföras i samverkan med
Försäkringskassan och Sveriges Kommuner och Landsting, SKL.

- Vi behöver ändra synen på sjukskrivning. Vi vet att så fort som du går in i
en heltidssjukskrivning över tre månader ökar risken för att inte komma
tillbaka till arbetslivet. Passiv sjukskrivning är dåligt för alla inblandade och
måste bli en aktiv del av vård och behandling. Därför behöver vi titta mer på
vilka insatser som faktiskt bidrar till återgång i arbete, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Försäkringskassan ska redovisa uppdraget till Regeringskansliet
(Socialdepartementet) senast den 30 september 2016.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Göran Hägglund ny ordförande för
Pensionsmyndigheten
Publicerad 19 maj 2016 Uppdaterad 19 maj 2016

Regeringen fattade på torsdagen beslut om ny
ordförande för Pensionsmyndigheten. Ordförande och
ny ledamot blir Göran Hägglund som tar över posten
efter Peter Norman.
Göran Hägglunds förordnande gäller från och med den 20 september 2016
till och med den 31 december 2018.

– Göran Hägglund har lång och bred erfarenhet av att arbeta med
pensionsfrågor och kommer bli en stor tillgång som ordförande för
Pensionsmyndighetens styrelse, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Göran Hägglund var tidigare partiledare för Kristdemokraterna och Sveriges
socialminister i regeringen Reinfeldt från år 2006 till år 2014.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Anders Hammarbäck ska
processleda partssamtal för
sänkta sjuktal
Publicerad 19 april 2016 Uppdaterad 19 april 2016

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll har utsett
Anders Hammarbäck till processledare för arbetet med
att åstadkomma partsgemensamma lösningar som
sänker sjuktalen.
I början av april presenterade regeringen sitt förslag om en hälsoväxling, där
arbetsgivaren får bära 25 procent av kostnaderna för anställda vars
sjukskrivning överskridit 90 dagar. Regeringen öppnade i samband med detta
för ett partsspår. Detta betyder i praktiken att om parterna når gemensamma
överenskommelser som kan åstadkomma motsvarande resultat som
hälsoväxlingen, låter regeringen bli att lagstifta.

En processledare kommer att hålla i kontakter och process från
regeringskansliets sida. För detta uppdrag har Anders Hammarbäck utsetts.

- Nu har parterna möjlighet att arbeta fram egna förslag och presentera
åtgärder för att förbättra arbetsmiljön och få tillbaka sjukskrivna i arbete. Jag
tror att Anders Hammarbäck, med sin gedigna erfarenhet av förhandling och
medling, är rätt person att leda processen, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

- Jag har stor tilltro till att parterna både vill och kan utveckla bra lösningar,
och ser fram emot att ta mig an det här uppdraget och vara ett stöd längs
vägen, säger Anders Hammarbäck.

Om Anders Hammarbäck:

https://www.regeringen.se/


Anders Hammarbäck har en bakgrund bland annat som förhandlingschef på
Vision, ledamot av arbetsdomstolen, medlare och VD för Sunt Arbetsliv.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Vårbudgetreformer på
Socialdepartementets områden
Publicerad 13 april 2016 Uppdaterad 13 april 2016

I dag lämnas 2016 års vårbudget till riksdagen. På
Socialdepartementets områden innebär det ökade
anslag till myndigheter. I år med särskilt fokus på att
stärka situationen för flyktingar i Sverige. Vårbudgeten
bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
En av regeringens mest prioriterade frågor är de ökande sjuktalen.

– Regeringen fortsätter arbetet för att få ner sjukskrivningarna och ohälsan i
Sverige. Vi ser också till att de små företagen är fortsatt skyddade genom att
tillföra resurser till högkostnadsskyddet i sjukförsäkringen, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Det stora antalet ensamkommande flyktingbarn, som kommit till Sverige
under framförallt förra året, innebär ett hårt tryck på platser i
ungdomsvården.

– Statens institutionsstyrelse (SIS) står inför stora utmaningar med en ökad
efterfrågan i och med det stora antalet ensamkommande flyktingbarn. Därför
skjuter regeringen till 15 miljoner kronor för att möjliggöra fler
ungdomsvårdsplatser, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér.

Det är viktigt att ta till vara på den kompetens som finns hos utländskt
utbildad hälso- och sjukvårdspersonal.

– Våra myndigheter gör en kraftansträngning för att möta de ökade behov
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som kommer av att många personer på kort tid kommer till vårt land. Med
ökade anslag vill regeringen se till att myndigheterna kan fortsätta göra ett
bra jobb, att människor med rätt kompetens tas till vara inom hälso- och
sjukvården och att ha en väl fungerande tillsyn inom hälso- och sjukvården
och socialtjänsten, säger folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström.

Socialdepartementets reformer på respektive ministers områden:

Reformer på Annika Strandhälls områden

Ersättning för höga sjuklönekostnader
Anslaget Ersättning för höga sjuklönekostnader stärks med 340 miljoner
kronor. Syftet med ersättningen är att minska den börda sjuklönekostnaderna
kan utgöra, inte minst för de små företagen. Ett analysarbete har påbörjats i
Regeringskansliet för att studera reformens utfall och hur detta förhåller sig
till reformens intention.

Reformer på Åsa Regnérs områden

15 mnkr till SIS för fler platser i ungdomsvården
Anslaget till Statens institutionsstyrelse (SIS) förstärks med 15 miljoner
kronor för att under 2016 öka takten av färdigställandet av nya platser i
ungdomsvården. SIS har fått en ökad efterfrågan av antalet platser på grund
av det stora antalet ensamkommande flyktingbarn samt stora ökningar
barnkullarna i de åldersgrupper som kan behöva komma i kontakt med
ungdomsvården.

Reformer på Gabriel Wikströms områden

10 mnkr för validering av utländsk hälso- sjukvårdspersonal
Socialstyrelsen får ökat anslag om 10 miljoner kronor 2016 för att ta till vara
den kompetens som utländsk utbildad hälso- och sjukvårdspersonal har. Med
det ökade anslaget vill regeringen påskynda etableringen av nyanlända på
arbetsmarknaden samtidigt som det bidrar det till integration och
sysselsättning.

10 mnkr till Inspektionen för vård och omsorg (IVO)
Ansökningar om att driva hem för vård och boende (HVB) har kraftigt ökat i
och med att fler asylsökande kommer till Sverige. IVO ansvarar för
tillståndsgivningen av HVB-hem och tillsyn inom den sociala- barn och
ungdomsvården, psykiatrin och primärvården. Myndigheten får ett
resurstillskott om 10 miljoner kronor 2016 för att bemöta den ökade



arbetsbelastningen. Regeringen är angelägen om att Inspektionen för vård
och omsorg ska ha förutsättningar att fullgöra sitt uppdrag och avser
återkomma i budgetpropositionen för 2017.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Kraftsamling för
ökad hälsa och minskad
sjukfrånvaro i Sundsvall
Publicerad 12 april 2016 Uppdaterad 12 april 2016

Onsdagen den 13 april bjuder socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll och Försäkringskassans
generaldirektör Ann-Marie Begler in till Kraftsamling för
ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro i Sundsvall.
Målet är att mobilisera de aktörer som vill arbeta för att bryta utvecklingen
med de ökande sjuktalen i Sverige. Konferensen i Sundsvall är en del av en
turné där även Stockholm, Malmö och Göteborg besöks.

- För att vi ska lyckas sänka sjuktalen behöver alla bidra. Nu samlar vi över
1000 representanter från de viktigaste aktörerna runt om i landet i den här
frågan. Vi ska lära av varandra så att vi från alla håll kan arbeta på ett
effektivt sätt för att hålla människor friska och i arbete, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Tid och plats:

Tid: Onsdag den 13 april, kl 9-16.30, presstid från kl 13
Plats: Södra berget, Södra Stadsberget 1, Sundsvall

Obligatorisk anmälan och praktiska frågor till Linn Johansson,
presskommunikatör, linn.johansson@regeringskansliet.se

Media är välkomna att delta hela dagen. Tid för enskilda intervjuer med
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll är avsatt till kl. 13.00. Då finns
Annika Strandhäll även tillgänglig för att kommentera regeringens vårbudget.
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Om Kraftsamling för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro:

Konferenserna samlar totalt över 1000 representanter för arbetsgivare,
hälso- och sjukvård, kommuner och landsting, Arbetsförmedlingen, fackliga
organisationer, företagshälsovården, Försäkringskassan med flera. Under
konferensen diskuteras forskning på området och framgångsrik praktik i
syfte att ta nästa steg för att vända utvecklingen med de ökande sjuktalen.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen kraftsamlar för ökad
hälsa och minskad sjukfrånvaro
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Idag, måndag 11 april, går startskottet för regeringens
och Försäkringskassans Kraftsamling för ökad hälsa
och minskad sjukfrånvaro. Konferensen i Stockholm är
den första av fyra i en turné där även Sundsvall, Malmö
och Göteborg besöks.
Målet är att mobilisera de aktörer som kan arbeta för att bryta utvecklingen
med de ökande sjuktalen i Sverige. Under konferenserna möts representanter
för arbetsgivare, hälso- och sjukvård, kommuner och landsting,
Arbetsförmedlingen, fackliga organisationer, företagshälsovården med flera.

- För att vi ska lyckas sänka sjuktalen behöver alla bidra. Nu samlar vi över
1000 representanter från de viktigaste aktörerna runt om i landet i den här
frågan. Vi ska lära av varandra så att vi från alla håll kan arbeta på ett
effektivt sätt för att hålla människor friska och i arbete, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Jag ser Sverige som ett lag med olika spelare, där alla är viktiga. Laget
Sverige förlorar när våra spelare sitter på bänken i onödan. Alla goda krafter
måste samverka för att laget Sverige ska må bra och fungera, säger Ann-
Marie Begler, generaldirektör på Försäkringskassan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Kraftsamling för
ökad hälsa och minskad
sjukfrånvaro
Publicerad 08 april 2016 Uppdaterad 08 april 2016

Måndagen den 11 april bjuder socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll och Försäkringskassans
generaldirektör Ann-Marie Begler in till Kraftsamling för
ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro. Målet är att
mobilisera de aktörer som kan och vill arbeta för att
bryta utvecklingen med de ökande sjuktalen i Sverige.
Konferensen i Stockholm är den första av fyra i en turné där även Sundsvall,
Malmö och Göteborg besöks.

- För att vi ska lyckas sänka sjuktalen behöver alla bidra. Nu samlar vi över
1000 representanter från de viktigaste aktörerna runt om i landet i den här
frågan. Vi ska lära av varandra så att vi från alla håll kan arbeta på ett
effektivt sätt för att hålla människor friska och i arbete, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Program finns bifogat.

Tid och plats:

Tid: Måndag den 11 april, kl 9-16.30,
Plats: Clarion Hotel Stockholm, Ringvägen 98

Obligatorisk anmälan och praktiska frågor till Linn Johansson,
presskommunikatör, linn.johansson@regeringskansliet.se

https://www.regeringen.se/


Media är välkomna att delta hela dagen. Tid för enskilda intervjuer med
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och Ann-Marie Begler,
generaldirektör på Försäkringskassan är avsatt till kl 14.45-15.15

Välkomna!

Om Kraftsamling för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro:

Konferenserna samlar totalt över 1000 representanter för arbetsgivare,
hälso- och sjukvård, kommuner och landsting, Arbetsförmedlingen, fackliga
organisationer, företagshälsovården, Försäkringskassan med flera. Under
konferensen diskuteras forskning på området och framgångsrik praktik i
syfte att ta nästa steg för att vända utvecklingen med de ökande sjuktalen.

 



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen föreslår ökade
incitament för arbetsgivare i de
långa sjukfallen genom ny
hälsoväxling
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

Regeringen presenterar idag ett förslag om hälsoväxling
för aktivare rehabilitering och omställning på
arbetsplatsen. I förslaget, som rör arbetsgivarnas
ekonomiska ansvar för långa sjukskrivningar, växlas
kostnader för höga ohälsotal mot sänkta
arbetsgivaravgifter. Regeringen bjuder även in fack och
arbetsgivare och uppmanar dem att presentera åtgärder
för att förbättra arbetsmiljön och få tillbaka sjukskrivna i
arbete.
Förslaget innebär att ett aktivt hälsoarbete kommer att löna sig. De
arbetsgivare som har ett gott förebyggande arbete, en effektiv rehabilitering
och därmed låg sjukfrånvaro belönas. Istället kommer de arbetsgivare som
inte tar sitt ansvar att bära en större del av kostnaderna. Denna
kostnadsväxling kallas för hälsoväxling och har tre fokusområden:

Hälsoväxling för bättre rehabilitering och omställning:

Arbetsgivare kommer att få betala 25 procent av
sjukpenningskostnaderna för en anställd vars sjukskrivning överstiger 90
dagar. Det ger arbetsgivaren tid att utreda behovet av
rehabiliteringsåtgärder och anpassning av arbetsuppgifter under de första
tre månaderna.
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Arbetsgivaren kommer inte att behöva bära kostnader för vanliga
enklare sjukfall som i regel inte har något samband med arbetsplatsen,
till exempel långdragna influensor eller benbrott.
Kostnaderna ökar inte totalt – i kompensation får hela
arbetsgivarkollektivet sänkta arbetsgivaravgifter. Det innebär att ett
aktivt hälsoarbete kommer att löna sig.

Små arbetsgivare ska skyddas:

Förslaget inbegriper ett skydd för småföretag i form av ett fribelopp om
33 500 kronor per år. Det motsvarar kostnaden av en sjukskriven
anställd med snittersättning under ett helt år.

Utsatta grupper på arbetsmarknaden undantas:

Det finns redan idag en selektering där den med sämre hälsa eller risk för
sämre hälsa ofta väljs bort från anställningar. Det ska motverkas.Gäller
även personer som beviljas anställning med vissa typer av stöd.

- Utvecklingen med de ökande sjuktalen i Sverige är oroande och måste
brytas. Vi behöver välfärdens medarbetare i arbete, inte i sjukförsäkringen.
Hälsoväxlingen innebär en omfördelning av resurser och ger alla arbetsgivare
en möjlighet att påverka sina kostnader för sjukfrånvaron, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Arbetsmarknadens parter erbjuds parallellt med den fortsatta processen
möjligheten att komma med överenskommelser som kan antas ge
motsvarande resultat som hälsoväxlingen. Skulle parterna senast i augusti i år
presentera sådana överenskommelser som förväntas få motsvarande effekt
på ohälsan är regeringen beredd att gå den vägen istället för att lagstifta.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
presenterar ny hälsoväxling -
ökade incitament för arbetsgivare i
de långa sjukfallen
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll presenterar
förslaget i sin helhet på en pressträff idag, onsdag, kl
9.30 i Rosenbad.
Under hösten år 2015 lade regeringen fram ett åtgärdsprogram för ökad hälsa
och minskad sjukfrånvaro. En av åtgärderna handlade om att se över
arbetsgivarnas ekonomiska ansvar för långa sjukskrivningar, där
incitamenten att vida åtgärder avtar med tid.

Nu lägger regeringen fram ett förslag om en hälsoväxling för aktivare
rehabilitering och omställning på arbetsplatsen.

Tid och plats:

Tid: Onsdag den 6 april kl. 9.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas. Presslegitimation eller anmälan till
Linn Johansson, presskommunikatör, via
linn.johansson@regeringskansliet.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bättre möjligheter för personer
med funktionsnedsättning eller
sjukdom att prova arbete eller
studier
Publicerad 21 mars 2016 Uppdaterad 21 mars 2016

Regeringen föreslår idag förbättrade möjligheter för
vissa långtidssjukskrivna att prova arbete och för unga
med aktivitetsersättning att prova studier. Förslagen
skickas nu ut på remiss.
Regeringen aviserade i budgetpropositionen för år 2016 att den avsåg att se
över möjligheterna för långtidssjuka att prova arbete eller studier en tid.

De huvudsakliga förslagen är följande:

En person som haft aktivitetsersättning på grund av nedsatt
arbetsförmåga under minst ett år kan ansöka till Försäkringskassan om
att få behålla aktivitetsersättningen under högst sex månader medan hon
eller han prövar att studera.
En person som prövar att arbeta med vilande sjukersättning ska kunna få
ett belopp motsvarande 25 procent av den vilande sjukersättningen
under hela vilandeperioden om 24 månader, i stället för som nu 12
månader.
Åldersgränsen för när hel sjukersättning tidigast kan beviljas sänks från
30 till 19 år. Det gäller bara hel ersättning och när personen sannolikt
aldrig någonsin kommer att kunna arbeta till någon del.

- Förslaget underlättar för den med aktivitetsersättning att pröva studier.
Samtidigt ska Försäkringskassan också kunna behovsanpassa sina insatser
bättre. Den som har en grav funktionsnedsättning ska få en trygg ersättning
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medan den unga som kan ha möjlighet att studera eller jobba ska få göra det,
säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Den som varit långtidssjuk och har sjukersättning får genom förslaget bättre
förutsättningar att pröva att jobba genom att man får behålla en liten del av
sin sjukersättning samtidigt. Det ger en ekonomisk trygghet under
testperioden och visar att det lönar sig att arbeta, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen i samtal med
landstingen om den ökande
ohälsan
Publicerad 24 februari 2016 Uppdaterad 24 februari 2016

Under onsdagen träffade statsråden Annika Strandhäll
och Gabriel Wikström företrädare för Sveriges landsting
och regioner samt SKL för ett samtal om de ökande
sjukskrivningarna och landstingens roll som vårdgivare
och arbetsgivare. På mötet deltog även representanter
för Försäkringskassan och Socialstyrelsen.
Syftet med mötet var att skaffa en gemensam problembild och diskutera
gemensamma utmaningar och vad som behöver göra från statens sida men
också från landstingens och SKL. På mötet deltog 17 av 21 landsting och
regioner.

- Vi måste gemensamt mellan staten och landstingen klara av att kombinera
två perspektiv. Dels har vi ett långsiktigt arbete för att förbättra folkhälsan
och minska ojämlikheten i hälsa. Men vi måste samtidigt kunna sätta in mer
kortsiktiga och snabba insatser för att hindra den oroande utveckling vi nu
ser säger Gabriel Wikström, folkhälso- sjukvårds- och idrottsminister.

- Vi vet att hälso- och sjukvården har en viktig roll för att se till att
människor inte bara får vård och behandling utan också snabbt kommer
tillbaka till arbete. Vi vet också att välfärdssektorn är kraftigt
överrepresenterad i sjukskrivningsstatistiken, därför är det väldigt viktigt att
prata om regionernas och landstingens roll som arbetsgivare. Kan vi få bukt
på ohälsoutvecklingen i de här sektorerna, skulle det göra stor skillnad för
helheten, säger Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Göran Hägglund och Göran
Johnsson leder samtal med
parterna om ett längre arbetsliv
Publicerad 06 februari 2016 Uppdaterad 06 februari 2016

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll har utsett
Göran Hägglund och Göran Johnsson till processledare
för pensionsgruppens projekt om ett längre arbetsliv.
Göran Hägglund och Göran Johnsson ska som processledare leda samtal med
arbetsmarknadens parter i syfte att komma framåt i frågan om ett längre
arbetsliv. De förändringar som krävs för ett längre arbetsliv behöver vara
brett förankrade och det där är därför av vikt att processen sker i dialog med
parterna.

Samtalen kommer pågå under cirka sex månader för att sedan utvärderas i
pensionsgruppen där beslut fattas om inriktning för det fortsatta arbetet.

- Göran och Göran har båda en bred kompetens som gör att de kommer
kunna leda de här samtalen på ett konstruktivt sätt. Det ger samtalen den
tyngd som krävs i den här processen, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen gör helhetsöversyn av
föräldraförsäkringen
Publicerad 04 februari 2016 Uppdaterad 04 februari 2016

Jämställdhet, företagare och stjärnfamiljer står i fokus
när regeringen gör en bred översyn av
föräldraförsäkringen. Särskild utredare blir Lars
Arrhenius, generalsekreterare på stiftelsen Friends. Det
beslutades på torsdagens regeringssammanträde.
Föräldraförsäkringen kom till år 1974 för att ge föräldrar, både kvinnor män,
möjligheten att kombinera arbetsliv och familjeliv. Trots detta är det ändå,
41 år senare, kvinnor som tar ut tre fjärdedelar av föräldrapenningen. Det
ojämna uttaget får stora konsekvenser. Lönegapet mellan kvinnor och män
är omkring 15 procent, kvinnor utför majoriteten av det obetalda hemarbetet,
arbetar mer deltid, har sämre karriärutveckling, är mer sjukskrivna och har
30 procent lägre pensioner.

När det nu görs en översyn är det utifrån syftet att föräldraförsäkringen i
högre grad än i dag ska bidra till jämställdhet på arbetsmarknaden, ett
jämställt föräldraskap och goda uppväxtvillkor för barn.

Utredningen kommer att fokusera på fem områden:

Jämställd fördelning av föräldrapenning och ledighet
En modernisering för att möta nya behov på arbetsmarknaden. Du ska
ha lika goda möjligheter att använda föräldraförsäkringen oavsett om du
driver eget företag, studerar eller är anställd
Underlätta för olika familjekonstellationers möjligheter att använda
föräldraförsäkringen
Lätt att använda
Barnets bästa
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- Det känns tryggt att det är Lars Arrhenius, med sin breda erfarenhet av
bland annat barnrätt, som kommer att leda det här arbetet. Jag är väldigt
förväntansfull inför vad utredningen kommer att lämna ifrån sig. Nu ser vi till
att hitta förslag för en modern och jämställd föräldraförsäkring som verkligen
är för alla, oavsett livs- eller arbetssituation, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Uppdraget ska delredovisas senast den 31 oktober 2016 och slutredovisas
senast den 1 oktober 2017.

Utredaren ska vid utförandet av sitt uppdrag:

– Analysera och föreslå de åtgärder som behövs för att uppnå en jämn
fördelning mellan föräldrarna av föräldraledighet, föräldrapenning och
tillfällig föräldrapenning.

– Analysera om åldersgränserna för rätten till föräldraledighet, med och utan
föräldrapenning, är väl avvägda och om det finns behov av förändringar.

– Särskilt analysera förutsättningarna för och konsekvenserna av att
reservera ytterligare månader för vilka en förälder inte kan avstå rätt till
föräldrapenning till den andra föräldern.

– Analysera och föreslå hur möjligheterna till föräldraledighet med
föräldrapenning ska kunna begränsas så att den förälder som kommer till
Sverige med barn endast kan använda ett fåtal dagar med föräldrapenning
efter barnets tvåårsdag. Begränsningen har till syfte att förkorta tiden före
etablering på arbetsmarknaden. Denna del är ett resultat av den
migrationsöverenskommelse regeringen ingått med Moderaterna,
Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna,

– Identifiera problem och undersöka möjligheterna för olika
familjekonstellationer att använda föräldraförsäkringen och vid behov
föreslå förändringar.

– Kartlägga företagares och studerandes villkor och möjligheter att använda
föräldraförsäkringen och vid behov föreslå förändringar.

– Analysera behovet av förenklingar och utifrån föräldraförsäkringens olika
syften renodla regelverket så att det blir tydligt och lätt att använda för
föräldrar samt ger goda förutsättningar för en effektiv och rättssäker
administration med goda kontrollmöjligheter.



– Beakta förslagens effekter vid samordning enligt förordning (EG) nr
883/2004 samt ta hänsyn till övriga EU-rättsliga regleringar.

I uppdraget ingår att utarbeta nödvändiga författningsförslag.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
presenterar direktiv och utredare
till föräldraförsäkringsöversynen
Publicerad 04 februari 2016 Uppdaterad 04 februari 2016

Regeringen beslutar idag om en översyn av
föräldraförsäkringen: Jämställt föräldraskap och goda
uppväxtvillkor för barn. Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll presenterar direktiven och den
särskilde utredaren på en pressträff kl 10.30 i
Rosenbad.
Tid och plats:

Tid: Torsdag den 4 februari kl. 10.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas. Presslegitimation eller anmälan till
Linn Johansson, presskommunikatör, via
linn.johansson@regeringskansliet.se.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
lanserar ny nationell
arbetsmiljöstrategi
Publicerad 29 januari 2016 Uppdaterad 29 januari 2016

En ambitiös arbetsmiljöpolitik prioriteras högt av
regeringen. Under 2015 har regeringen arbetat med att
ta fram en ny arbetsmiljöstrategi i samråd med
arbetsmarknadens parter. På måndag den 1 februari
presenterar arbetsmarknadsminister Ylva Johansson
den nya arbetsmiljöstrategin vid en pressträff i
Rosenbad. Ett fördjupat seminarium hålls senare på
eftermiddagen där arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson, socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
och statssekreterare Irene Wennemo medverkar.

Tid och plats för pressträff

Tid: Måndagen den 1 februari kl. 12.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad (inpassering via Kopparporten från kl. 11.30)

Tid och plats för fördjupat seminarium

Tid: Måndagen den 1 februari kl. 15.00–16.30
Plats: Rosenbads konferenscenter (inpassering via Kopparporten från kl.
14.30)

Föranmälan till seminariet krävs till presskommunikatör Jenny Stad senast
den 1 februari kl. 11.00.

https://www.regeringen.se/


Medtag presslegitimation.

Pressträffen och seminariet kommer att webbsändas på www.regeringen.se

Välkomna!



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Styrelse klar för
Försäkringskassan
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Regeringen ändrar ledningsform för
Försäkringskassan. Myndigheten kommer framöver att
ledas av en styrelse. Ledamöterna beslutades under
torsdagens regeringssammanträde.
Styrelsen har fullt ansvar för övergripande princip- och policyfrågor samt
fastställande av myndighetens arbetsordning. Generaldirektören kommer
ansvara för och leda den löpande verksamheten enligt styrelsens direktiv och
riktlinjer.

Regeringen har valt att förordna nedanstående ledamöter i
Försäkringskassans styrelse:

Birgitta Böhlin (ordförande), styrelseordförande i flertal styrelser,
tidigare VD Samhall
Anita Johansson, försäkringsdirektör vid AFA Försäkring
Kristina Mårtensson, samhällspolitisk chef, Kommunal
Måns Rosén, professor vid Karolinska institutet
Jörgen Olofsson, IT-chef vid Svenska Spel
Ann-Marie Begler, generaldirektör, Försäkringskassan

- Jag är glad att vi får en styrelse med så hög och bred kompetens som
kommer bidra till att möta våra stora utmaningar. Arbetet under 2016
kommer till stor del att präglas av att bryta den ökade sjukfrånvaron.
Styrelsen har en viktig roll i detta arbete, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Arbetsskadeförsäkringen ska bli
mer rättssäker och jämställd
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Regeringen tillsätter en utredning för en mer rättsäker
och jämställd arbetsskadeförsäkring. Det beslutades på
torsdagens regeringssammanträde. Ansvarig utredare
blir Ingrid Petersson, idag generaldirektör för FORMAS.
Arbetsskadeförsäkringen ses över för första gången på femton år. Flera
aspekter behöver utredas, och särskilt fokus ska läggas på hur försäkringen
kan bli mer rättssäker och jämställd.

Kvinnor och män har idag olika möjligheter att få sjukdomar och andra
skador godkända som arbetsskador - 4 av 10 män, men bara drygt 2 av 10
kvinnor, får sina anmälda arbetsskador godkända. Detta trots att kvinnor står
för cirka två tredjedelar av sjukfrånvaron. En förklaring anses vara att det
finns mindre forskning om kvinnors arbetsmiljöer än det finns om
traditionellt mansdominerade sektorer. Utredningen ska därför lämna förslag
om hur behovet av forskning inom arbetsskadeområdet ska stärkas.

- Det finns en tydlig könsaspekt som slår igenom i vår arbetsskadeförsäkring.
Det är naturligtvis både allvarligt och oacceptabelt. Vi måste ha en modern
arbetsskadeförsäkring som kan svara upp mot en modern och föränderlig
arbetsmarknad. En utredning är ett viktigt första steg i det arbetet, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Utredningen ska även titta närmre på varför antalet ansökningar om livränta
sjunker och föreslå åtgärder, samt se över ett antal frågor där regler kan
behöva förändras eller förtydligas. Det gäller till exempel rehabilitering,
indexering av arbetsskadelivräntan och arbetsskada till följd av smitta.
Utredningen ska också förtydliga reglerna om arbetsskada vid mobbning.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget ska redovisas senast den 31 mars 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Statsråden Regnér, Strandhäll och
Bolund talar vid
Jämställdhetsdagarna i Malmö
Publicerad 26 januari 2016 Uppdaterad 26 januari 2016

Den 27 januari invigningstalar jämställdhetsminister
Åsa Regnér vid Jämställdhetsdagarna i Malmö.
Statsråden Annika Strandhäll och Per Bolund deltar
också vid konferensen som i år har fokus på hur
jämställdhetsintegrering kan vara en strategi för att
identifiera och åtgärda ojämställdhet i samhället.
- Arbetet för ökad jämställdhet, med målet att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv, måste genomföras på
olika nivåer i samhället. Det är därför välkommet och angeläget att vi utbyter
erfarenheter och kunskaper för att tillsammans driva på utvecklingen, säger
barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

- Våra socialförsäkringar följer oss genom livet och ska ha jämställdhet i
fokus. Skillnaderna mellan mäns och kvinnors pensioner beror på att kvinnor
har lägre lön, arbetar mer deltid och tar större ansvar i hemmet. Det får
effekt på livsinkomsten men syns också i sjuktalen. Sammanhang som
Jämställdhetsdagarna är viktiga för att få till förändring, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Jämställdheten ska integreras inom samtliga politiska områden och
genomsyra alla delar av politiken. Det handlar om vilka frågor som
prioriteras, hur politiken utformas och hur resurserna fördelas för att uppnå
målet att kvinnor och män ska ha samma möjlighet att forma samhället och
sina egna liv, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Tid och plats

Tid: Konferensen pågår 27-28 januari

Plats: Clarion Hotel & Malmö Live, Dag Hammarskjölds torg 2, Malmö

Ur programmet när statsråden deltar

Onsdag den 27 januari

Kl. 11.10 Jämställdhetsminister Åsa Regnér invigningstalar.

Kl. 12.30 Finansmarknad- och konsumentminister Per Bolund talar vid
seminarium om hur jämställdhetsbudgetering kan vara ett effektivt verktyg
för att se om jämställdhetsmålen översatts till budgetmässiga beslut och hur
resurser har fördelats.

Kl. 12.45 Åsa Regnér talar vid seminarium om kommunernas ansvar för att
säkerställa stöd och skydd för kvinnor som utsatts för våld hot. Hur kan det
civila samhällets arbete för våldsutsatta sammanfogas med det offentliga
ansvaret?

Kl. 13.30 Det inbäddade våldet. Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
talar om mäns våld mot kvinnor kopplat till sjukskrivningar.

Kl. 15.45 Per Bolund deltar vid seminariet med frågeställningen om det finns
alternativa och jämställda lösningar för hållbar ekonomisk utveckling.

Kl. 15.45 Annika Strandhäll deltar vid seminariet Högre kvalitet och mindre
sjukskrivningar med jämställd vård.

Jämställdhetsdagarna arrangeras av Sveriges Kvinnolobby och MCI
Scandinavia. Konferensen riktar sig till de som arbetar med och ansvarar för
jämställdhet i privat och offentlig verksamhet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen ändrar ledningsform
för Försäkringskassan
Publicerad 21 januari 2016 Uppdaterad 21 januari 2016

På torsdagens regeringssammanträde beslutade
regeringen att ändra ledningsform för
Försäkringskassan. Myndigheten kommer framöver att
ledas av en styrelse.
Styrelsen har fullt ansvar för övergripande princip- och policyfrågor samt
fastställande av myndighetens arbetsordning. Generaldirektören kommer
ansvara för och leda den löpande verksamheten enligt styrelsens direktiv och
riktlinjer.

Försäkringskassan är en stor myndighet med ett brett och komplext uppdrag
som sträcker sig över flera olika verksamhetsområden. Myndigheten har
också ett stort finansiellt ansvar och det finns ett behov av bredd i form av
olika kompetenser för att leda verksamheten.

Ledningsformen styrelsemyndighet tillgodoser detta behov genom en bred
sammansättning i styrelsen. Det är också viktigt att beslut med stor inverkan
på verksamhet och medborgare är välgrundade. Med en styrelse ökar kravet
och behovet av goda underlag inför olika beslut, och kvalitetssäkringen blir
därmed bättre.

- En styrelse kommer bidra till att möta de stora utmaningar vi står inför.
Arbetet under 2016 kommer till stor del att präglas av att bryta den ökade
sjukfrånvaron. Styrelsen har en viktig roll i detta arbete, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll träffar arbetsplatser i
Helsingborg
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

Onsdagen den 20 januari besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
Helsingborg, och träffar arbetsplatser som arbetat
framgångsrikt med att sänka sina sjuktal.
På plats besöker Strandhäll Helsingborgs stad, HH ferries group och
företagshälsovården Feelgood för att få goda exempel på hur man inom
offentlig och privat verksamhet lyckats sänka ohälsotalen tillsammans med
företagshälsovården, och vilka arbetssätt och metoder som varit
framgångsrika.

Program:

10:30 HH ferries group (Scandlines Helsingborg-Helsingör)

13:00 Helsingborgs stad

Under dagen finns möjlighet för intervjuer. Kontakta pressekreterare Darina
Agha.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll till forskarseminarium i
Umeå
Publicerad 12 januari 2016 Uppdaterad 12 januari 2016

Onsdagen den 13 januari inleder
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll årets
forskarseminarium i Umeå, en mötesplats för teoretiker
och praktiker verksamma inom socialförsäkringen.
Årets seminarium har tema arbetslivet och socialförsäkringen och anordnas
gemensamt av Försäkringskassan, Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och
välfärd (Forte) och Centralförbundet för socialt arbete (CSA).

Seminariet inleds av socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och
Försäkringskassans generaldirektör Ann-Marie Begler. År 2016 fyller
arbetsskadeförsäkringen 100 år vilket även uppmärksammas under
seminariet.

- Årets tema är intressant ur flera aspekter. Socialförsäkringarna följer oss
genom hela livet. Det ger oss möjlighet att diskutera flera stora utmaningar,
så väl inom jämställdhet som kring ökande sjuktal. Tillsammans måste vi
kraftsamla för att vända den negativa utvecklingen med den ökande
sjukfrånvaron, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Under dagen finns Annika Strandhäll tillgänglig för intervjuer. Kontakta
pressekreterare Tora Heckscher.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny generaldirektör för
Inspektionen för
socialförsäkringen
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Regeringen har idag utsett Maria Hemström-
Hemmingsson till ny generaldirektör och chef för
Inspektionen för socialförsäkringen, ISF. Hemström-
Hemmingsson, närmast chef för
socialförsäkringsenheten på Socialdepartementet,
tillträder den 14 mars 2016.
– ISF har en väldigt viktig roll i att granska och utvärdera våra
socialförsäkringar så att de är så effektiva som möjligt. Men också att i ännu
högre grad tillgängliggöra resultaten i ett bredare perspektiv. Maria med sin
gedigna bakgrund av både forskning och ledarskap kommer att utgöra ett
viktigt tillskott för att åstadkomma detta, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

–Vi har förmånen att leva i ett land med väl utbyggda trygghetssystem. För
att dessa system ska fungera måste de vara effektiva och rättssäkra. I det
sammanhanget har ISF, med sitt uppdrag, en helt central roll, och jag ser
fram emot att få vara en del i ISF:s fortsatta arbete och utveckling, säger
Maria Hemström-Hemmingsson.

Maria Hemström-Hemmingsson efterträder Per Molander som avslutade sin
tjänst den 1 oktober 2015. Under rekryteringsperioden har ISF:s chefsjurist
Catarina Eklundh Ahlgren varit vikarierande generaldirektör och chef för
Inspektionen för socialförsäkringen.

Om Maria Hemström-Hemmingsson:
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Maria Hemström-Hemmingsson är sedan år 2013 chef för
socialförsäkringsenheten på Socialdepartementet, och har arbetat åtta år som
chef i Regeringskansliet. Hon har också varit verksam som forskare på
Institutet för arbetsmarknadspolitisk utvärdering.

Maria Hemström-Hemmingsson är född 1963 och har doktorerat i
nationalekonomi vid Uppsala universitet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen sluter 1,5-
miljardersöverenskommelse med
SKL
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Regeringen avvecklar den kritiserade
rehabiliteringsgarantin och sluter en ny 1,5-
miljardersöverenskommelse med Sveriges kommuner
och landsting. Det beslutas på torsdagens
regeringssammanträde.
Regeringen satsar 1,5 miljarder kronor för att stimulera bättre sjukskrivning
och rehabilitering inom hälso- och sjukvården. Det är regeringens enskilt
största ekonomiska satsning för att sänka sjuktalen.

Den nya överenskommelsen har större fokus på hälso- och sjukvårdens roll
för återgång i arbete och innebär till skillnad från rehabiliteringsgarantin en
starkt minskad detaljstyrning av rehabiliteringsinsatser. Istället ligger
styrningen på evidens och stimulans av kontakter med arbetsgivarna. Syftet
är att skapa en bättre sjukskrivningsprocess och en mer effektiv
rehabilitering tillbaka till hälsa och arbete.

- Jag har höga förväntningar på att dessa stimulansmedel ska ge effekt. Vi
vet att vården är en oerhört viktig aktör för att människor snabbt ska bli
friska och komma tillbaka till jobb. Nu får de resurser och förutsättningar för
att klara detta och bidra till minskad sjukfrånvaro, och måste också svara
upp mot utmaningen, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- De insatser som vi nu är överens om innebär ett ökat samarbete mellan
vården och arbetsgivare som bidrar till att människor kan återgå snabbare i
arbete. Det tycker vi är en bra utveckling och möjlighet för att kunna
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påverka den ökade sjukfrånvaron, säger Lena Micko, ordförande för
Sveriges Kommuner och Landsting.

Överenskommelsen bygger på sju villkor:

· En jämställd sjukskrivningsprocess

· Kompetenssatsning i försäkringsmedicin

· Funktion för koordinering

· Insatser för lindrig och medelsvår psykisk ohälsa och långvarig smärta

· Utökat elektroniskt informationsutbyte

· Teknisk plattform för stöd och behandling

· Utvecklingsmedel för stöd till rätt sjukskrivning



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny styrelse utses för
Pensionsmyndigheten
Publicerad 15 december 2015 Uppdaterad 15 december 2015

Regeringen fattar på torsdag beslut om en ny styrelse
för Pensionsmyndigheten. Ordförande blir Peter
Norman som tar över posten efter Bo Könberg. Peter
Norman var Sveriges finansmarknadsminister i
regeringen Reinfeldt från år 2010 till år 2014.
Följande personer utgör Pensionsmyndighetens styrelse från och med den 1
januari år 2016:

Peter Norman, fd. statsråd, ordförande

Kerstin Wigzell, fd. generaldirektör, vice ordförande

Marieke Bos, forskare

Annika Creutzer, civ. ek.

Tomas Landeström, IT-chef

Thomas Rolén, kammarrättspresident

Katrin Westling Palm, generaldirektör

Regeringen utser Peter Norman att vara ordförande och Kerstin Wigzell att
vara vice ordförande i styrelsen.

Peter Normans, Annika Creutzers och Katrin Westling Palms förordnanden
gäller från och med 1 januari 2016 till och med 31 december 2018. Kerstin
Wigzells, Tomas Landeströms, Marieke Bos´s och Thomas Roléns
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förordnanden gäller från och med 1 januari 2016 till och med 31 december
2017.

– Peter Norman tar över stafettpinnen från Bo Könberg som har varit
ovärderlig för uppstarten och etableringen av Pensionsmyndigheten. Peter
Norman har en unik kombination av kunskap och erfarenheter av
finansmarknadsområdet. Det blir en stor tillgång som ordförande för
Pensionsmyndigheten, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Bortre tidsgränsen i
sjukförsäkringen tas bort
Publicerad 09 december 2015 Uppdaterad 09 december 2015

Regeringens proposition om att avskaffa den bortre
tidsgränsen i sjukförsäkringen röstades igenom av en
majoritet i riksdagen onsdagen den 9 december.
Som ett steg mot en mer trygg, effektiv och förutsägbar sjukförsäkring
kommer den bortre gränsen i sjukförsäkringen, som i normalfallet infaller
efter två och ett halvt år, att avskaffas. Förslaget träder i kraft från och med
den 1 februari år 2016.

- Jag är glad att vi idag sätter stopp för utförsäkringspolitiken. Den har inte
gett människor bättre förutsättningar att bli friska och komma tillbaka till
arbete – tvärtom. I en tid då sjuktalen ökar måste vi lägga resurser på
insatser som vi vet ger resultat, inte på ineffektiva och omänskliga
utförsäkringar, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Försäkringskassan ska utvärdera
och utveckla stödet till
arbetsgivare
Publicerad 03 december 2015 Uppdaterad 03 december 2015

Regeringen fattade under torsdagens
regeringssammanträde beslut om att ge
Försäkringskassan i uppdrag att utvärdera och utveckla
stödet till arbetsgivare.
Sjukfrånvaron i Sverige fortsätter att stiga, och har gjort så med nästan 70
procent sedan år 2010. Att bryta utvecklingen och stabilisera sjukfrånvaron
är en av regeringens mest prioriterade frågor. För att uppnå målet om ett
sjukpenningtal på högst 9 dagar år 2020 behöver åtgärder vidtas på bred
front. Regeringen har beslutat om ett åtgärdsprogram för ökad hälsa och
minskad sjukfrånvaro som innehåller åtgärder avseende såväl
Försäkringskassan som arbetsgivare och hälso- och sjukvården.

Syftet med uppdraget till Försäkringskassan är att utveckla stödet till
arbetsgivare så att fler sjukskrivna som har anställning ska kunna få del av
rehabiliterande eller andra åtgärder på arbetsplatser och återgå i arbete.

Regeringen ger därför Försäkringskassan i uppdrag att:

utveckla stödet till arbetsgivare i samband med anställdas sjukskrivning
utveckla samarbetet med Arbetsmiljöverket avseende arbetsgivares
ansvar enligt arbetsmiljölagen och socialförsäkringsbalken
vidta informationsinsatser om det arbetsplatsnära stödet
utvärdera det arbetsplatsnära stödet
lämna förslag på hur det arbetsplatsnära stödet kan utvecklas för att
ytterligare förebygga sjukfrånvaro och främja återgång i arbete.
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Försäkringskassan ska vid genomförandet samråda med
arbetsgivareföreträdare.

- Vi vet att arbetsgivarens roll är extremt viktig i sjukskrivningsprocessen,
både för snabb återgång i arbete, men också för att undvika sjukskrivning
från första början. Det arbetsplatsnära stödet ska stötta arbetsgivare i
rehabiliteringsarbetet. Särskilt ska det backa upp små arbetsgivare som
ibland saknar både kunskap och resurser för att kunna ge sina medarbetare
det stöd de behöver, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Uppdraget ska delredovisas den 15 augusti 2016 och slutredovisas den 30
januari 2017 till Socialdepartementet.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Svensk jämställdhet i fokus på
Women in business i Kroatien
Publicerad 02 december 2015 Uppdaterad 02 december 2015

Torsdagen den 3 december talar
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll om svenskt
jämställdhetsarbete på Women in business i Zagreb.
Konferensen "Women in Business" organiseras för femte året i rad av den
ansedda kroatiska tidsskriften Lider med fokus på kvinnor i näringslivet och
jämställdhet i en bredare kontext. Sverige är årets partnerland. I samband
med konferensen rangordnar tidskriften de 300 mest framgångsrika kvinnliga
företagsledarna i landet.

I konferensen deltar också flera stora svenska företag som Ikea, Saab,
BisNode, Ericsson och Tele2.

- I Sverige vet vi att jämställdhet är en förutsättning för jobb och tillväxt. Det
är en stor ära att representera Sveriges första feministiska regering och tala
om våra erfarenheter och prioriteringar inom området. Jag ser också fram
emot att träffa Kroatiens första kvinnliga president - där ligger Sverige
fortfarande i lä, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministern till
Södertälje och Botkyrka
Publicerad 25 november 2015 Uppdaterad 25 november 2015

Onsdagen den 25 november besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Astra
Zeneca i Södertälje och Botkyrkabyggen i Botkyrka för
att diskutera deras framgångsrika arbete med minskad
sjukfrånvaro.
Sjuktalen ökar i Sverige och regeringen har lanserat ett brett åtgärdsprogram
för att vända utvecklingen. Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
besöker nu arbetsplatser för att uppmärksamma goda exempel på hur man
kan motverka ohälsa bland medarbetarna.

Astra Zeneca i Södertälje har minskat den korta sjukfrånvaron med 2,5
procent och antalet långtidssjuka i ungefär samma storleksordning, från 3,3
procent år 2007 till mindre än en procent i dag.

Strandhäll besöker även Botkyrkabyggen som genom ett strategiskt och
långsiktigt arbete med förebyggande insatser och effektiv rehabilitering
lyckats sänka sjukfrånvaron från 6 procent till 4,1 procent.

Program:

09.30 -11.00 Företagsbesök AstraZeneca

Plats: AstraZeneca Gärtuna, Astraallén

11.20 – 12.30 Lunch och samtal om Södertäljes utmaningar

Plats: Södertälje Stadshus, Campusgatan 26
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13.30 – 15.00 Företagsbesök Botkyrkabyggen

Plats: Botkyrkabyggens huvudkontor, Tumba Torg 101

15.00-15.30 Pressträff

Plats: Botkyrkabyggens huvudkontor, Tumba Torg 101, 2 tr



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Vårdnadsbidraget tas bort
Publicerad 19 november 2015 Uppdaterad 19 november 2015

Regeringens proposition om att avskaffa det
kommunala vårdnadsbidraget röstades i genom av en
majoritet i riksdagen onsdagen den 18 november.
Möjligheten för kommuner att bevilja nya vårdnadsbidrag upphör från och
med den 1 februari 2016.

Totalt röstade 183 riksdagsledamöter för förslaget att avskaffa det
kommunala vårdnadsbidraget, medan 130, bestående av Moderaterna,
Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna, röstade emot.

-         Vi slopar vårdnadsbidraget eftersom det varit dåligt för kvinnors
ekonomi samtidigt som det cementerar en familjepolitik där kvinnor tar hand
om barnen medan männen förvärvsarbetar. Vi vill se en modern feministisk
politik som stärker både kvinnor och mäns deltagande på arbetsmarknaden
och deras ekonomiska självständighet, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Försäkringskassan får uppdrag att
stärka sin handläggning
Publicerad 17 november 2015 Uppdaterad 18 november 2015

Regeringen har beslutat att ge Försäkringskassan i
uppdrag att förstärka sjukförsäkringens handläggning.
Sjukfrånvaron i Sverige fortsätter att stiga, och har gjort så med nästan 70
procent sedan år 2010. Regeringen presenterade i september ett
åtgärdsprogram för ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro. I detta arbete är
Försäkringskassan en av de viktigaste aktörerna.

Regeringens första steg i åtgärdsprogrammet är att ge Försäkringskassan i
uppdrag att stärka sin sjukförsäkringshandläggning för att åstadkomma en väl
fungerande sjukskrivningsprocess och bidra till att den stigande
sjukfrånvaron bryts. För detta krävs att Försäkringskassan nu vidtar åtgärder
inom de områden där regeringen identifierat förbättringsmöjligheter.

Det handlar framförallt om att Försäkringskassan ska:

göra de lagstadgade prövningarna av arbetsförmågan i tid
använda sig av försäkringsmedicinska utredningar oftare och mer
enhetligt för att vid behov komplettera befintliga medicinska underlag
göra prövningar mot normalt förekommande arbeten på
arbetsmarknaden när så krävs, liksom ge individer stöd vid övergången
till Arbetsförmedlingen. Försäkringskassan behöver i större utsträckning
tillvarata möjligheter till återgång i arbete och omställning till annat
arbete på arbetsmarknaden.
kontroller i handläggningen bör särskilt inriktas så att sjukförsäkringens
tidsgränser vid dag 90, 180 och 365 i sjukperioderna upprätthålls.
det finns behov av att Försäkringskassan utarbetar kontrollstationer även
efter ett års sjukskrivning, detta för att säkra en aktiv handläggning som
ger långtidssjukskrivna möjlighet att komma tillbaka i arbetslivet och
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förhindra omotiverat långa sjukperioder.

Försäkringskassan behöver även säkerställa att handläggarna ges rätt stöd i
sjukförsäkringshandläggningen samt att kontakterna med hälso- och
sjukvården och läkarna stärks ytterligare.

Genom att få sjukskrivningsprocessen att fungera bättre ska
Försäkringskassan i högre utsträckning bidra till att sjukskrivningarna blir
både färre och kortare. Därigenom kommer myndigheten också medverka till
uppfyllandet av regeringens mål att sjukpenningtalet ska vara 9,0 dagar år
2020.

- Nu krävs det att Försäkringskassan kraftsamlar. Vi måste vända
utvecklingen med ökande sjukskrivningar och se till att människor får det
stöd tillbaka till arbete som de har rätt till. Det handlar om att ta tillvara på
människors arbetsförmåga, allt annat är resursslöseri för Sverige, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Försäkringskassan ska senast den 29 april år 2016 och sedan årligen under
perioden 2017-2021, i samband med myndighetens årsredovisning, redovisa
uppdraget. Försäkringskassan fick 128 miljoner kronor i höständrings‐
budgeten för 2015och i budgetpropositionen för år 2016 öronmärktes ett
anslag om 250 miljoner kronor årligen från och med 2016 till
Försäkringskassan för uppdraget.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsavtal
undertecknat mellan Sverige och
Filippinerna
Publicerad 15 oktober 2015 Uppdaterad 15 oktober 2015

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och
Filippinernas representant Emilio S. de Quiros
undertecknade idag ett socialförsäkringsavtal mellan de
båda länderna. Socialdepartementet avser att lämna en
proposition om godkännande till riksdagen under våren
2016.
Avtalet samordnar de svenska och filippinska allmänna systemen för ålders-,
efterlevande- och förtidspension (för svenskt vidkommande sjuk- och
aktivitetsersättning) samt arbetsskadeersättning.

Avtalet styr om en person ska vara försäkrad för pensionsförmåner och
arbetsskadeförmåner i Sverige eller Filippinerna. Därmed undviks att
personen går miste om intjänad pension eller arbetsskadeersättning, eller att
socialavgifter måste betalas i båda länderna.

För svensk del är reglerna om s.k. export och sammanläggning särskilt
viktiga. Utan sådana regler betalas filippinska pensioner inte ut vid
bosättning i Sverige. Avtalet gör det alltså möjligt för personer som omfattats
av det filippinska pensionssystemet att få pensionen utbetald till Sverige.

-         Det är viktigt att samordna socialförsäkringsförmåner för människor
som rör sig och arbetar i olika länder och att säkra tryggheten även för
arbetskraft som kommer från länder utanför EU. Avtalet kommer att gynna
såväl enskilda personer som företag, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tar
emot Brasiliens president Dilma
Rousseff i Stockholm
Publicerad 13 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Måndagen den 19 oktober tar statsminister Stefan
Löfven emot Brasiliens president Dilma Rousseff i
Stockholm. De träffas för att bland annat diskutera det
ekonomiska utbytet mellan Sverige och Brasilien, klimat
och hållbarhet samt försvar.
President Rousseff kommer tillsammans med statsministern under sitt besök i
Sverige även att delta i ett näringslivsforum och träffa företrädare för
Stockholms stad. Hon kommer också att besöka Norra Djurgårdsstaden och
göra företagsbesök i Kista och Linköping.

Ur programmet den 19 oktober

09.30 Business Forum
Statsminister Löfven och president Rousseff talar vid ett näringslivsforum på
Grand Hôtel.

10.00 Statsministern tar emot i Rosenbad
Statsminister Stefan Löfven och president Dilma Rousseff anländer till
Rosenbad.
Fototillfälle i entrén.

Överläggningar.
Fotopool – mötesrummet.

Vid överläggningarna deltar även utrikesminister Margot Wallström,
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ministern för högre utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson,
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll samt bostad-, stadsutveckling-
och it-minister Mehmet Kaplan.

11.15 Pressträff Rosenbad
Statsministern och presidenten håller en gemensam pressträff i Bella
Venezia.

Pressträffen webbsänds direkt på www.regeringen.se

Lunch i Stadshuset
Stockholms stad står värd för en lunch i Stadshuset med statsministern och
presidenten som gäster.
Fotopool.

15.50 Besök på Saab i Linköping
President Rousseff besöker tillsammans med statsministern Saab i Linköping.

Föranmälan

Föranmälan och/eller ansökan om plats i fotopool krävs. 
Anmälan/ansökan görs via UD:s internationella presscenter senast den 16
oktober klockan 16.00. Mer detaljerad information om mötestider och
mötesplatser skickas till berörd media. 

Föranmälan / ansökan om plats i fotopool



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll deltar när franska
socialförsäkringssystemet fyller 70
år
Publicerad 05 oktober 2015 Uppdaterad 05 oktober 2015

Tisdagen den 6 oktober deltar socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll i det franska
socialförsäkringssystemets 70 års-jubileumskonferens i
Paris, på inbjudan av Frankrikes social-, hälso- och
kvinnorättsminister Marisol Touraine.
Temat för konferensen är den franska nationella kontexten samt
socialförsäkringssystem i en internationell kontext. Med anledning av detta
har Annika Strandhäll bjudits in för att i en panel fokusera på hur social
trygghet förhåller sig till ekonomisk tillväxt och länders utveckling.

I panelen deltar även Tysklands socialförsäkringsminister Andrea Nahles,
Luxemburgs socialförsäkringsminister Romain Schneider, Tunisiens
socialminister Ahmed Ammar Youmbaï samt den amerikanske forskaren
Jonathan Gruber. Konferensen avslutas med ett anförande av Frankrikes
president François Hollande.

-         Sverige och Frankrike delar många värderingar kring social trygghet,
med generella lösningar och förhållandevis generös ekonomisk försäkring.
Båda länderna är också uttalat fokuserade på jämlikhet och jämställdhet. Jag
kommer fokusera på att tala om vår föräldraförsäkring och hur den bidragit
till ett mer jämställt arbetsliv, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tar krafttag för ökad
hälsa och minskad sjukfrånvaro
Publicerad 23 september 2015 Uppdaterad 23 september 2015

Sedan år 2010 har sjukfrånvaron ökat med nästan 70
procent samtidigt som utgifterna för sjukförsäkringen
ökat med 11 miljarder mellan år 2010 och år 2014. Det
är en allvarlig utveckling som måste brytas.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
presenterade idag regeringens åtgärdsprogram för
ökad hälsa och minskad sjukfrånvaro:
Åtgärdsprogram för ökad hälsa (programmet i sin helhet finns bifogat)

1. Ökad jämställdhet
2. Bättre arbetsmiljö
3. Bättre ta tillvara människors arbetsförmåga
4. Åtgärder för rehabilitering, anpassning och omställning
5. Anpassning av primärvårdens verksamhet för personer med psykisk

ohälsa och långvarig smärta
6. Ökade kunskaper om sjukskrivningspraxis och sjukskrivningsprocessen
7. Bättre förutsättningar för unga med funktionsnedsättning eller sjukdom

att komma i arbete

Som ytterligare ett verktyg har regeringen satt upp ett mål om att nå ett
sjukpenningtal om 9 dagar år 2020. I praktiken är detta en tredjedel lägre än
prognosen och motsvarar 17 miljarder i lägre utgifter och 80 000 personer
som inte behöver bli sjukskrivna.

Åtgärdsprogrammet bygger på att regeringen, berörda myndigheter,
arbetsgivarnas parter och hälso- och sjukvården tillsammans tar ansvar. Det
handlar om förebyggande åtgärder, insatser under sjukfallet och stöd tillbaka
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till jobb.

-  Regeringen tog över en negativ utveckling från den borgerliga regeringen
och en kostnadsökning för sjukfrånvaron från 21 miljarder år 2010 till 32
miljarder år 2014. Sjukfrånvaron är dålig för samhället, för företagen och för
den enskilde som drabbas. Det är ett komplext problem och det finns inga
enkla lösningar, men med åtgärdsprogrammet tar vi ett stort och efterlängtat
första steg mot en låg och stabil sjukfrånvaro. Människor behövs på
arbetsmarknaden, inte i sjukförsäkringen, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan:
Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll presenterar
åtgärdsprogram för ökad hälsa
och minskad sjukfrånvaro
Publicerad 22 september 2015 Uppdaterad 22 september 2015

Sedan år 2010 har sjukfrånvaron ökat med nästan 70
procent samtidigt som utgifterna för sjukförsäkringen
ökat med 50% mellan år 2010 och år 2014. Det är en
allvarlig utveckling som måste brytas.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll bjuder därför in till pressträff,
för att presentera regeringens åtgärdsprogram för ökad hälsa och minskad
sjukfrånvaro.

Tid och plats:

Tid: Onsdag den 23 september kl. 10.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas. Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Budgetreformer för ökad jämlikhet
och jämställdhet
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

I dag presenteras budgetpropositionen för 2016.
Borttagande av bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen,
miljardsatsning på socialtjänsten och inom hälso- och
sjukvården är några av de reformer som ska bidra till ett
mer jämlikt och jämställt samhälle. Satsningarna ingår i
den budgetöverenskommelse som regeringen slutit
med Vänsterpartiet.
En av regeringens mest prioriterade frågor är de ökande sjuktalen.

– Jag är glad att vi presenterar en budget där vi gör flera viktiga satsningar på
socialförsäkringsområdet, bland annat på att minska den ökande ohälsan
genom att ge Försäkringskassan bättre förutsättningar att göra nödvändiga
insatser i god tid. Vi är också nöjda med att vi nu slopar den bortre
tidsgränsen, som bara gjort sjuka människor fattigare, inte friskare, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Regeringen påbörjar en upprustning av den sociala barn- och
ungdomsvården och avsätter 250 miljoner kronor årligen mellan 2016 och
2019 för att stärka och utveckla socialtjänstens verksamheter.

– Som jämställdhetsminister i en feministisk regering är jag stolt över att
jämställdhetsaspekten har fått genomslag då vi har lagt budget. Det gäller till
exempel vår kunskapssatsning inom äldre- och funktionshinderomsorgen där
utbildningsinsatserna ska ha ett jämställdhetsperspektiv. En annan viktig
reform är miljardsatsningen på den sociala barn- och ungdomsvården, säger
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.
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Regeringen satsar nästan sju miljarder kronor under fyra år i hälso- och
sjukvården. Detta är utöver de satsningar på tre miljarder kronor som
presenterades i vårbudgeten. Även stödet till idrottsrörelsen höjs.

– Jag är stolt över en budget som tillför stora summor till sjukvården, satsar
på att förbättra kompetensförsörjningen och på såväl kvinnors, barns och
äldres hälsa. Vi ökar också stödet till idrottsrörelsen, för att barn ska få såväl
en meningsfull fritid som en bättre hälsa, säger folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström.

Nedan följer kortfattat om alla Socialdepartementets reformer på
respektive ministers områden:

Reformer på Annika Strandhälls områden

Borttagande av bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen
Sjukförsäkringens bortre tidsgräns, som infaller efter två och ett halvt år, tas
bort från och med den 1 februari 2016. Den har inneburit en försämrad
ekonomisk situation för många och inte haft någon positiv effekt på
sjukfrånvaron.

Höjd grundnivå i föräldrapenningen
Grundnivån i föräldrapenningens höjs från 225 kronor per dag till 250 kronor
per dag från och med den 1 januari 2016. Höjningen stärker ekonomin i
barnhushåll med låga inkomster.

Slopad jämställdhetsbonus
Jämställdhetsbonusen i föräldraförsäkringen avskaffas då den inte haft någon
mätbar effekt. Medel för jämställdhetsbonusen dras in med start 2017.

Medel till Försäkringskassan
Försäkringskassan tillskjuts 128 miljoner kronor i höständringsbudgeten för
2015 och 250 miljoner kronor årligen från och med 2016. Resurserna ska
användas för att stärka handläggningen inom sjukförsäkringen så att
prövningar görs i rätt tid.

Medel till Finsam
De finansiella samordningsförbunden inom välfärds- och
rehabiliteringsområdet tillförs från och med 2016 ökade medel med 59
miljoner kronor per år till totalt 339 miljoner kronor för arbete med
rehabilitering och omställning.



Reformer på Åsa Regnérs områden

Kunskapssatsning inom äldre- och funktionshinderomsorgen
För en kunskapssatsning till verksamheter inom äldre- och
funktionshinderomsorgen avsätts 200 miljoner kronor 2016. Satsningen
möjliggör stöd till kommunerna att fortsätta kompetensutveckla sin personal
bland annat vad gäller fallolyckor och demensvård.

Miljardsatsning på socialtjänsten
En miljard kronor anslås till socialtjänsten, fördelat på 250 miljoner kronor
årligen mellan 2016 och 2019, för att stärka och utveckla den sociala barn-
och ungdomsvården. Medlen ska i huvudsak gå till ökad bemanning men
även till satsningar på kompetens och kvalitet.

Ökat stöd till funktionshinderrörelsen
I årets budget höjs anslaget till funktionshinderrörelsens organisationer med
6 miljoner kronor för att stärka deras arbete. 

Höjd riksnorm kompenserar borttagen fritidspeng
Regeringen avser att använda de medel (81 miljoner kronor) som är avsatta
för fritidspengen till att höja riksnormen för barn i åldrarna 7-18 år. Vidare
satsas 100 miljoner kronor för att höja riksnormen för barn.

Sommarlovsstöd för bra aktiviteter för alla barn
200 miljoner kronor per år 2016–2019 avsätts för ett statligt sommarlovsstöd
till barn i åldersgruppen 6-15 år. Pengarna betalas ut till kommuner som
erbjuder avgiftsfria aktiviteter under sommarlovet som ger stimulans och
personlig utveckling.

Reformer på Gabriel Wikströms områden

Professionsmiljarden
1 miljard kronor avsätts för att främja hälso- och sjukvårdens
kompetensförsörjning samt stimulera bättre och effektivare användning av
medarbetarnas kompetens. Detta ersätter den tidigare samordnings- och
tillgänglighetsmiljarden.

Extra resurser till sjukvården
Hälso- och sjukvården behöver stärkas långsiktigt och i budgeten finns ett
generellt tillskott om en miljard kronor för 2016, och 500 miljoner kronor
extra per år från och med 2017. Från 2017 sker denna höjning genom det
generella statsbidraget.



Validering
Socialstyrelsen får ökade resurser för validering av utländsk utbildning inom
hälso- och sjukvården. 65 miljoner kronor tillförs 2016 och 42 miljoner
kronor per år från 2017.

Insatser inom primärvården för kvinnors hälsa
130 miljoner kronor per år avsätts 2016-2019 till att förstärka primärvårdens
arbete med kvinnors hälsa. Satsningen ska särskilt fokusera på
socioekonomiskt utsatta områden.

Kostnadsfri mammografi
Kvinnor mellan 40 och 74 år erbjuds avgiftsfri mammografi från och med
2017.

Kostnadsfria preventivmedel för personer under 21 år
Preventivmedel som ingår i läkemedelsförmånerna görs kostnadsfria för
unga under 21 år från den 1 januari 2017.

Insatser för psykisk hälsa hos barn och unga
280 miljoner kronor per år tillförs 2016-2019 för arbetet med psykisk hälsa
hos barn och unga vuxna, bland annat för att stärka ungdomsmottagningarna.

Höjd åldersgräns för fri tandvård
Gränsen för avgiftsfri tandvård höjs. Idag gäller detta till och med det år man
fyller 19. Förändringen genomförs i två steg där gränsen föreslås höjas till 21
år från och med 2017. Från och med 2018 höjs gränsen till och med det året
man fyller 23.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer samverkan genom mer medel
till Samordningsförbunden
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 18 september 2015

I budgetpropositionen för 2016 föreslår regeringen att
medlen till de finansiella samordningsförbunden inom
välfärds- och rehabiliteringsområdet från och med år
2016 ökas med 59 miljoner kronor per år till totalt 339
miljoner kronor.
Samordningsförbunden är en plattform för samarbete mellan
Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, kommuner och hälso-och
sjukvården. Deras uppdrag är att genom gemensamma medel, projekt och
ibland också organisation vidta samordnade rehabiliteringsinsatser för bland
annat människor som är sjukskrivna. De jobbar individanpassat, lokalt och
utan stuprör för att ge varje person det stöd den behöver för att komma
tillbaka till hälsa och jobb.

- Sjukfrånvaron ökar och fler är sjuka längre. Då är det viktigt att lägga
resurser på sådant vi vet ger resultat. Därför lägger vi mer pengar på
Samordningsförbundens viktiga verksamhet, så att de kan bli fler, utöka sin
verksamhet och utveckla stödet för långtidssjukskrivna och unga med
aktivitetsersättning, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Försäkringskassan får ökade
medel för stärkt handläggning
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 18 september 2015

För att stärka handläggningen av sjukförsäkringen
föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2016 att
Försäkringskassan tillskjuts 128 miljoner kronor i
höständringsbudgeten för 2015 och 250 miljoner kronor
årligen från och med 2016.
Försäkringskassan är en av de viktigaste aktörerna i sjukskrivningsprocessen.
En grundläggande uppgift för myndigheten är att bedöma den försäkrades
arbetsförmåga. Det är särskilt viktigt när den bortre tidsgränsen avskaffas.

Försäkringskassans prövningar vid de tidiga tidsgränserna i sjukförsäkringen
har i utvärderingar visat sig ha betydelse för att få människor tillbaka till
hälsa och jobb. Anslaget är öronmärkt för att stärka handläggningen inom
sjukförsäkringen så att den som är sjuk ska få sina prövningar i rätt tid.

- Vi måste vända utvecklingen med ökande sjukskrivningar och skapa
ordning och reda i sjukförsäkringen. Det handlar om att ta tillvara på
människors arbetsförmåga. Allt annat är resursslöseri för Sverige. Med extra
medel kan Försäkringskassan stärka sin handläggning och göra de tidiga
prövningar som vi vet är viktiga för att människor så snabbt som möjligt ska
kunna komma tillbaka i arbete, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Om samordningsförbunden (Finsam)

Samverkan enligt lagen (2003:1210) om finansiell samordning av
rehabiliteringsinsatser ger Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen samt
kommuner och landsting möjlighet att genom samordningsförbund vidta
åtgärder för individer som behöver samordnade rehabiliteringsinsatser för att
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uppnå eller förbättra sin förmåga att utföra förvärvsarbete.

Samordningsförbunden kan initiera och finansiera särskilda rehabilite‐
ringsinsatser eller rehabiliteringsprojekt samt verka för en effektiv
rehabiliteringsprocess genom en utvecklad samverkan mellan myndig‐
heterna.

Vid utgången av 2014 fanns det 85 samordningsförbund, vilka omfattade 240
av Sveriges 290 kommuner. Samordningsförbunden finansieras till hälften av
medel från staten och till hälften från aktörerna.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Catharina Eklundh Ahlgren utses
till vikarierande generaldirektör för
Inspektionen för
socialförsäkringen
Publicerad 10 september 2015 Uppdaterad 10 september 2015

Regeringen har i dag beslutat att utse Catharina
Eklundh Ahlgren till vikarierande generaldirektör och
chef för Inspektionen för socialförsäkringen. Catharina
Eklundh Ahlgren är idag chefsjurist och
ställföreträdande generaldirektör för Inspektionen för
socialförsäkringen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mer pengar till barn genom ökad
reglering av underhållet utanför
underhållsstödet
Publicerad 10 september 2015 Uppdaterad 10 september 2015

I en proposition lämnar regeringen förslag som kommer
att förenkla för särlevande föräldrar att i ökad
utsträckning reglera barns underhåll utanför
underhållsstödet. Förslagen föreslås träda i kraft den 1
april 2016.
Många barn skulle få ett högre underhåll om föräldrarna civilrättsligt kom
överens om ett skäligt underhållsbidrag i stället för att ansöka om
underhållsstöd via Försäkringskassan. Detta gäller särskilt för barn i hushåll
med låg ekonomisk standard.

En stor andel föräldrar reglerar underhållsskyldigheten via underhållsstödet
trots att de har ekonomiska förutsättningar att i stället reglera det direkt
mellan sig. Därför föreslår regeringen nu en förändring. I de fall där den
bidragsskyldiga föräldern under minst sex månader i följd fullgjort sina
betalningar till Försäkringskassan för ett lämnat underhållsstöd, ska
underhållsstöd inte längre lämnas, såvida det inte finns särskilda skäl.

I stället ska Försäkringskassan bistå föräldrarna med information och stöd för
att arbeta fram avtal om underhållsbidrag mellan föräldrarna. Med den
modellen ges bättre möjligheter att ta hänsyn till båda föräldrarnas
ekonomiska förmåga och det enskilda barnets behov. Detta innebär i många
fall ett högre underhåll än underhållsstödets belopp.

-          I många fall är det den bidragsskyldiga föräldern som tjänar mer än
föräldern som har barnet boende hos sig. Genom att avtala om
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underhållsbidraget civilrättsligt utifrån förälderns betalningsmöjligheter, kan
barnet få högre underhåll än genom underhållstödet. Det här förslaget
möjliggör för Försäkringskassan att vara ett bättre stöd i processen och ger
förutsättningar  för mer pengar till de barn som behöver det mest, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

I propositionen föreslås också att så kallade umgängesavdrag inom
underhållsstödet avskaffas, samt nya bestämmelser om ränta som bland
annat innebär att bidragsskyldiga inte ska behöva betala ränta om hen har
beviljats anstånd.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nu slopas vårdnadsbidraget
Publicerad 10 september 2015 Uppdaterad 10 september 2015

Regeringen föreslår i en proposition att avskaffa det
kommunala vårdnadsbidraget. Möjligheten för
kommuner att bevilja nya vårdnadsbidrag föreslås
upphöra från och med den 1 februari 2016.
Vårdnadsbidraget möjliggör för en förälder att vara hemma och vårda sitt
barn under den period då barnet är mellan ett och tre år. Villkoret för att få
vårdnadsbidrag är att barnet inte deltar i offentligt finansierad
förskoleverksamhet på heltid.

Under år 2013 var det cirka 100 kommuner som införde möjligheten att
betala ut vårdnadsbidrag.  Det innebär att ungefär hälften av Sveriges alla 1–
3-åringar bodde i kommuner som erbjöd vårdnadsbidrag, av dessa var det 4
procent som hade föräldrar som valde att ha använda bidraget. Ungefär 7
100 föräldrar hade vårdnadsbidrag någon gång under 2013. Över 90 procent
av dem var kvinnor.

En rapport från Statistiska Centralbyrån, SCB, visar tydligt på att föräldrar
med vårdnadsbidrag hade lägre löneinkomster både före och efter perioden
med bidraget. Avskaffandet utgör en viktig åtgärd för att främja ett mer
jämställt föräldraskap. Det jämställdhetspolitiska målet, fastställt av
riksdagen, är att kvinnor och män ska ha samma makt att forma samhället
och sina egna liv.

-         Vi vill ta bort vårdnadsbidraget eftersom det varit dåligt för kvinnors
ekonomi samtidigt som det cementerar en familjepolitik där kvinnor tar hand
om barnen medan männen förvärvsarbetar. Vi vill se en modern feministisk
politik som stärker både kvinnor och mäns deltagande på arbetsmarknaden
och deras ekonomiska självständighet, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ur budgetpropositionen för 2016:
Borttagande av bortre tidsgränsen
och höjd föräldrapenning
Publicerad 03 september 2015 Uppdaterad 03 september 2015

I budgetpropositionen för 2016 föreslår regeringen
bland annat satsningar på socialförsäkringsområdet i
form av ett borttagande av den bortre tidsgränsen i
sjukförsäkringen samt en höjd grundnivå i
föräldrapenningen. Budgetpropositionen för 2016
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.
–        Jag är glad att regeringen genom överenskommelsen med
Vänsterpartiet nu kan ta bort den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen som
lett till en försämrad ekonomisk situation för många människor. Jag är också
nöjd med att vi samtidigt får till en höjd grundnivå i föräldrapenningen, som
gynnar unga föräldrar och kvinnor, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Borttagande av bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen

Som ett steg mot en mer trygg, effektiv och förutsägbar sjukförsäkring
kommer den bortre gränsen i sjukförsäkringen, som i normalfallet infaller
efter två och ett halvt år, att avskaffas.

Sedan årsskiftet 2009/2010 har personer lämnat sjukförsäkringen vid
uppskattningsvis 100 000 tillfällen. Av de som tvingas lämna
sjukförsäkringen återvänder 70 – 80 procent och får sjukpenning igen.
Andelen har ökat över tid.
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Cirka 10 000 personer har lämnat sjukförsäkringen en andra gång till följd av
den bortre tidsgränsen. I denna grupp har nästan 80 procent återvänt och fått
sjukpenning igen. Nu tvingas människor lämna sjukförsäkringen för tredje
gången. Under år 2015 beräknas i genomsnitt mellan 1 000 och 1 100
personer per månad förlora sin sjukpenning på grund av den bortre
tidsgränsen.

Bland de personer som tvingats lämna sjukförsäkringen har andelen som fått
försörjningsstöd ökat. Andra har blivit beroende av en partner för sin
försörjning eller tagit ut sin ålderspension i förtid. Förslaget ska genomföras
från och med den 1 februari år 2016.

Höjd grundnivå i föräldrapenningen

Regeringen föreslår att föräldrapenningens grundnivå höjs från nuvarande
225 kronor per dag till 250 kronor per dag.

Höjningen stärker ekonomin i barnhushåll med låga inkomster. Den når
framförallt unga föräldrar som inte hunnit etablera sig på arbetsmarknaden
och de som av andra skäl inte uppfyller krav på att få föräldrapenning på
sjukpenningnivå.

Under år 2013 tog kvinnor ut 92 procent av all föräldrapenning som
betalades ut på grundnivå. En höjning förbättrar därmed även kvinnors
ekonomiska situation.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari år 2016.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Ny generaldirektör för
Försäkringskassan
Publicerad 27 augusti 2015 Uppdaterad 27 augusti 2015

Regeringen har utsett Ann-Marie Begler till ny
generaldirektör för Försäkringskassan. Begler, närmast
generaldirektör för Skolinspektionen, tillträder den 1
september i år.
– En av våra största politiska utmaningar är de stigande ohälsotalen. Att
bryta utvecklingen är en av regeringens mest prioriterade frågor. I det arbetet
är Försäkringskassan en mycket viktig aktör. Därför är jag glad att
regeringen idag har utnämnt Ann-Marie Begler till ny generaldirektör för
Försäkringskassan. Ann-Marie Begler har stor vana vid att leda
förändringsarbete och är en modig ledare som inte duckar för tuffa
utmaningar, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Ann-Marie Begler efterträder Dan Eliasson. Under rekryteringsperioden har
Försäkringskassans överdirektör Ann Persson Grivas varit vikarierande
generaldirektör.

Om Ann-Marie Begler:

Ann-Marie Begler är sedan år 2008 generaldirektör för Skolinspektionen,
och har tidigare tjänstgjort som ordförande i organisationskommittén för
inrättande av Skolinspektionen, överdirektör för Rikspolisstyrelsen och
Socialstyrelsen, samt som generaldirektör för Brottsförebyggande rådet.

Ann-Marie Begler är född 1954 och har en socionomexamen från
Socialhögskolan i Stockholm.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Annika Strandhäll
presenterar ny generaldirektör för
Försäkringskassan
Publicerad 26 augusti 2015 Uppdaterad 26 augusti 2015

Efter beslut vid torsdagens regeringssammanträde
presenterar socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
ny generaldirektör för Försäkringskassan.
Tid och plats:

Tid: Torsdag den 27 augusti kl. 12.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas. Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll deltar vid
Stockholm Pride
Publicerad 30 juli 2015 Uppdaterad 30 juli 2015

Den 1 augusti besöker socialförsäkringsministern
Pridefestivalen och går med i paraden. Efter tåget finns
Annika Strandhäll tillgänglig i Regeringskansliets
monter på Pride-området.
Stockholm Pride är Nordens största festival för att synliggöra hbtq-frågor
och skapa en frizon för homosexuella, bisexuella, trans- och queerpersoner.

Tider och platser

Lördag 1 augusti

kl. 13–15.00                          Stockholm Pride parad, Södermalm-Östermalm
IP

kl. 16–18.00                         Regeringskansliets monter, Stockholm Pride,
Östermalms IP

Vid mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Joanna Abrahamsson.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll kommenterar
pensionsutvecklingen
Publicerad 23 juli 2015 Uppdaterad 23 juli 2015

Idag har Pensionsmyndigheten meddelat att
inkomstpensionen och tilläggspensionen kommer att
höjas med 4,2 % år 2016. Garantipensionen som är
kopplad till prisbasbeloppet kommer att sänkas med
0,4%, eller ungefär 30 kronor.
-          Det här innebär att 2016 blir ett historiskt bra år för pensionen. Vi har
en stark utveckling av inkomstpensionen, och dessutom har regeringen lovat
att sänka pensionärsskatten, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

-          Garantipensionen minskar marginellt, eftersom den är kopplad till
prisbasbeloppet som sjunker. Detta kompenseras dock för genom sänkningen
av pensionärsskatten samt att regeringen från första september i år höjer
bostadstillägget. Även garantipensionärerna kommer alltså att få en
förbättrad ekonomi, säger Annika Strandhäll.

Regeringen har aviserat en sänkning av pensionärsskatten för dem med
pensioner under 20 000 kr i månaden i den kommande höstbudgeten. Den 1
september i år höjs bostadstillägget för pensionärer med två procentenheter.

-          Pensionärerna har varit med och burit en börda under de senaste
årens ekonomiska nedgång. De har också varit orättvist beskattade. Nu rättar
vi till det. Det kommer att märkas att vi har en rödgrön regering, säger
Annika Strandhäll.

 

Mer information om pensionsutvecklingen samt typfallsberäkningar finns på

https://www.regeringen.se/


Pensionsmyndighetens hemsida.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Svensk välfärd på export
Publicerad 08 juli 2015 Uppdaterad 09 juli 2015

Regeringen presenterar idag ett initiativ för ett stärkt
fokus på socialförsäkringar i arbetet för att minska
fattigdomen i världen. Initiativet innebär att Sverige ska
sprida erfarenheter och expertis kring välfärdssystem
och aktivt driva frågan om uppbyggnad av breda
trygghetssystem inom internationella forum.
- För 100 år sedan var Sverige ett av Europas fattigaste länder. Idag är vi ett
av världens mest välmående. Vår välfärdsmodell hade en nyckelroll i den
utvecklingen. Vi vill att fler länder ska göra samma resa, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll. 

- Vi vill bidra till mer kunskap och stärka utvecklingsländers egen kapacitet
att bygga upp fungerande sociala trygghetsystem, säger biståndsminister
Isabella Lövin.

Initiativets tre huvuddelar:

Välfärdssystem som ingångsvärden i biståndsstrategier:

Att främja generella välfärdssystem ska få ett större utrymme i Sidas
uppdrag. Inför arbetet med en ny biståndspolitisk inriktning och i relevanta
strategier ska satsningar på välfärdssystem prioriteras högre.

Sverige ska dela med sig av sin expertis om socialförsäkringar:

Sverige har ett antal världsledande experter på socialförsäkringar och vi ska i
större utsträckning dela med oss av den kunskapen till omvärlden.

Sverige som en aktiv röst i internationella forum:

https://www.regeringen.se/


Sverige är en tung aktör inom internationell utveckling. Vi ska utnyttja vår
position till att dela med oss av den svenska välfärdsmodellen i
internationella sammanhang. 

- Arbetet börjar redan i nästa vecka. Då åker jag tillsammans med
statsministern och finansmarknadsministern till Addis Abeba för att
tillsammans med världens länder se hur vi ska finansiera en hållbar
utveckling globalt, säger biståndsminister Isabella Lövin.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

hälsoresa
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Under våren har socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll rest till ett antal orter i Sverige för att
uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv. Måndagen
den 22 juni avrundas hälsoresan med ett besök på
Proactive i Stockholm.
Proactive är ett företag som grundades år 2009 och arbetar med
företagshälsa. Genom att tydliggöra kostnaden för ohälsa och sjukfrånvaro
visar Proactive företag hur mycket de kan spara genom förebyggande arbete
med hälsa. De har också tagit fram ett verktyg som hjälper medarbetare att
själva förbättra sin egen hälsa. 

Besöket görs i Paradiset, en matmarknad med fokus på ekologiska,
närodlade och tillsatsfria livsmedel. Under besöket berättar grundaren av
både Proactive och Paradiset mer om hur man kan hjälpa medarbetare att
själva förbättra sin egen hälsa och om hur maten påverkar prestationen både
på företagen och i hemmen.

Media är välkomna, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

12.15-13.15 Besöker Proactive i Paradiset, Brännkyrkagatan 62

Mer om #hälsoresa:

Resan sträcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär
möten med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som
arbetar för att få personer från sjukskrivning till arbete, och med
arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Socialdepartementet

Jämställda pensioner
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Inom ramen för den pågående pensionsöversynen har
Pensionsgruppen beslutat om ett nytt delprojekt,
Jämställda pensioner, som ska tackla utmaningen med
de stora skillnaderna mellan mäns och kvinnors
pensioner.
Skillnaderna i pension mellan kvinnor och män är stora, större än
löneskillnaderna mellan könen. Det allmänna pensionssystemet är i sig
könsneutralt och skillnaderna har därför sin orsak i faktorer utanför själva
pensionssystemet. Skillnaderna fanns där redan när pensionsreformen
genomfördes för 20 år sedan och kommer bestå under lång tid - även om
både arbetsliv och ojämställda samhällsstrukturer skulle förändras i morgon.

Projektet ska därför utreda sju olika delområden och vilken effekt de har på
pensionerna för kvinnor och män. Med utgångspunkt i en sådan analys ska
också åtgärder för mer jämställda pensioner föreslås. Projektet utgörs av
följande delar: Delad pensionsrätt, Deltidens betydelse för pensionen,
Överföring av premiepensionsrätt, Pensionsrätt för studier och barnår,
Tjänstepensionerna, Grundskyddet och Efterlevandeskyddet. Resultaten
redovisas i början av år 2016.

- De ojämställda pensionerna är ett stort problem som har sin grund i ett lika
ojämställt samhälle och arbetsliv. Jag är glad att vi med det här projektet tar
ett helhetsgrepp på frågan och ett första steg mot att identifiera konkreta
åtgärder som kan utjämna skillnaderna mellan mäns och kvinnors pensioner,
säger Pensionsgruppens ordförande, socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Pensionsgruppen bereder alla politiska förslag om pensionssystemet och
representeras av ordförande Annika Strandhäll (S), Tomas Eneroth (S),

https://www.regeringen.se/


Fredrik Lundh Sammeli (S), Johan Forssell (M), Solveig Zander (C), Mats
Persson (FP), Lars Gustafsson (KD) och Rickard Persson (MP).



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Förslag om jämnare
pensionsutveckling till riksdagen
Publicerad 11 juni 2015 Uppdaterad 11 juni 2015

Regeringen klubbade idag propositionen om ”En
jämnare och mer aktuell utveckling av
inkomstpensionerna”. Förslaget, som tagits fram i
samråd med Pensionsgruppen, lämnas till riksdagen
nästa vecka.
I propositionen lämnas förslag till förändringar i inkomstpensionens
regelverk, som syftar till att ge en jämnare och mer aktuell utveckling för
utbetalade inkomstpensioner utan att öka risken för finansiell instabilitet,
samtidigt som beräkningarna blir enklare och mer transparenta. Förslaget
innebär att endast en tredjedel av balanseringseffekten kommer att påverka
pensionerna. Syftet är att jämna ut svängningarna mellan åren.

De nya reglerna föreslås tillämpas första gången vid beräkningar för år 2017.
Förslaget har tagits fram inom ramen för den pensionsöversyn som sker inom
Pensionsgruppen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressinbjudan: Seminarium med
Pensionsgruppen
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

Den 17 juni arrangerar Pensionsgruppen seminariet
"Vägar till ett längre arbetsliv". Den stigande
medellivslängden innebär nya utmaningar för
framtidens pensioner och välfärd. Inom ramen för
delprojektet Ett längre arbetsliv vill Pensionsgruppen
diskutera hur vi går vidare för att nå de fler arbetade
timmar som behövs för att matcha ett längre liv.
Tid: Onsdagen den 17 juni kl 14 – 16.30

Plats: Bankhallen, Malmtorgsgatan 3

Program:

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister
Petter Odmark, analyschef, Socialdepartementet
Anders Ekholm, vice VD, Institutet för framtidsstudier
Panelsamtal med representanter för arbetsmarknadens parter

Moderator: Mikael Nyman, Pensionsnyheterna

Anmälan görs till Linn Johansson, pressassistent, via
linn.johansson@regeringskansliet.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Nytt socialförsäkringsavtal
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Konventionen om social trygghet – även kallat
socialförsäkringsavtalet – mellan Sverige och Sydkorea
börjar gälla den 1 juni 2015. Avtalet undertecknades i
september 2013 i Seoul.
Avtalet samordnar de svenska och sydkoreanska allmänna systemen för
ålders-, efterlevande- och förtidspension (sjuk- och aktivitetsersättning för
Sveriges del).

Grundregeln i avtalet är att personer försäkras i landet där de arbetar.
Avtalet styr om en person ska vara försäkrad för pensionsförmåner i Sverige
eller Sydkorea. Därmed undviks dels att personen går miste om intjänad
pension, dels att socialavgifter måste betalas i båda länderna.

För svensk del är reglerna om export och sammanläggning särskilt viktiga.
Utan sådana regler betalas sydkoreanska pensioner inte ut vid bosättning i
Sverige. Avtalet gör det alltså möjligt för personer som omfattats av det
koreanska pensionssystemet att få pensionen utbetald till Sverige.

- Det gemensamma socialförsäkringsavtalet är ett bevis för det allt tätare
samarbetet mellan våra länder. Avtalet kommer att gynna såväl enskilda
personer som företag, säger Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
22-23
Publicerad 22 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

25 maj - 7 juni
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/5
Möte med Apostoliska kyrkans representant

27/5
Tar emot Estlands premiärminister Taavi Rõivas

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

4/6
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

25/5
Samtal vid Global Utmanings 10års-jubileum, Stockholm

26/5
Företagsbesök, Stockholm

https://www.regeringen.se/


27/5
Utrikes resa

28/5
Inrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

1/6
Håller anförande vid diplomatmöte, Arnö

2-3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Medverkar vid integrationsseminarium, Örebro

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

27/5
Medverkar vid Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Medverkar vid rikskonferensen om flyktingguide/språkvän, Eskilstuna

29-31/5
Partievenemang

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

27/5
Utrikes resa



28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

2/6
Medverkar på Handelskammarens årsmöte, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

26/5 
Myndighetsbesök, Kalmar

27/5
Myndighetsbesök, Strängnäs

Anförande på seminarium i offentlig rätt vid juridiska fakulteten, Uppsala

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Utrikes resa

2/6
Inrikes resa

5/6
Anförande vid seminarium ”Hur skapar vi förutsättningar för framtidens
innovationsupphandlingar”? Malmö

Per Bolund

25/5
Inledningstalar för Fondbolagens förening

26/5
Deltar på IVL Svenska Miljöinstitutets konferens, Stockholm



27/5
Inrikes resa

1-2/6
Utrikes resa

2-3/6
Talar på konferensen Responsible Investor, London

5/6
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

25/5
Deltar på seminarium Folk och Försvar, Stockholm

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

26/5
Talar vid Kulturdepartementets seminarium med anledning av
Demokratiutredningen, riksdagen

Talar vid TV-dagen, Stockholm

27/5



Deltar vid Det nationella musikmötet och Scenkonstbiennalen, Malmö

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/6
Delar ut Almapriset, Stockholm

3/6
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

27/5
Reser till Göteborg

28/5
Deltar i Hållbarhetsgrillen, Stockholm

Ibrahim Baylan

26-29/5
Deltar vid Clean Energy Ministerial, Mexico

30-31/5
Partiarrangemang

5/6
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

27/5
Invigningstalar för Företagarnas Årsmöte, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang



31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Anna Johansson

25/5
Besöker Jönköping

27-28/5
Medverkar i International Transport Forum, Leipzig

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Möte med exekutiva järnvägsgruppen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Mehmet Kaplan

27/5
Besök hos Facebooks datacenter, Luleå

28/5
Håller anförande på Plan- och bygglagskonferens, Stockholm

29/5
Håller anförande på konferensen Citymoves, Stockholm

Håller anförande på HSB riksstämma, Stockholm

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm



2/6
Tal och prisutdelning på Offentlig Rummet, Visby

3/6
Inledningstalar på Boverkets konferens om Barns och Ungas utemiljö,
Sundbyberg

Invigning av nollenergihus Taklampan, Stockholm

5/6
Håller anförande på Villaägarnas kongress, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

25/5
Håller anförande på Fiskbranschens Riksförbunds årsstämma, Göteborg

26/5
Håller anförande på LRF:s stämma, Sånga Säby

28/5
Deltar i panelsamtal ”Här är det bäst att bo”, Stockholm

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-30/5
Partiarrangemang

1-2/6
Informellt ministermöte, Riga

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4/6
Inviger Smaka på Stockholm, Stockholm

5/6
Inrikes resa



Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/5
Invigningstalar för Svensk-chilenska institutet, Stockholm

27/5
Besök på Karolinska Universitetssjukhuset, Stockholm

Inrikes resa

28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

Inleder seminarium ”ny teknik i äldreomsorg”, Stockholm

Inrikes resa

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i Myndighetsdialog, Stockholm

Håller inledningsanförande Värdegrundsforum, Stockholm

2/6
Möte med funktionshinderdelegationen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Annika Strandhäll



25/5
Medverkar vid Seniorerna, Göteborg

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

Gabriel Wikström

26/5
Invigningstalar för Sveriges läkarförbunds fullmäktige 2015, Stockholm

27/5
Inledningstalar på SKL:s nationella konferens, Malmö

28/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

29/5
Öppnar Riksidrottsmötet, Malmö

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i hearing om framtidens ANDT-politik, Stockholm
Inledningsanförande på Tobacco Endgame, Stockholm

2/6
Invigningstalar på Uppsala Health Summit, Uppsala

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

25/5
Inrikes resa



27/5
Inrikes resa

1/6
Inrikes resa

Aida Hadzialic

27/5
Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Håller anförande på Global Utmanings och Riksbyggen, Stockholm

2/6
Träffar Ungdomspolitiska rådet, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Helene Hellmark Knutsson

27/5
Inrikes resa

28/5
Medverkan vid Högskola och Samhälle i Samverkan, Kalmar

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

3/6
Anförande om hur bryter vi den ojämställda akademin, 
riksdagen



3/6 
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4-5/6
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

28/5
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

30-31/5
Partiarrangemang

3/6
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

4/6
Inrikes resa

Isabella Lövin

26/5
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

2/6
Deltar i World Economic Forum, Kapstaden

5/6
Utrikes resa



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mjukare broms i pensionssystemet
införs år 2017
Publicerad 22 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Pensionssystemets balansering ändras från och med år
2017. Det beslutade pensionsgruppen idag. Endast en
tredjedel av balanseringseffekten kommer att påverka
pensionerna. Syftet är att jämna ut svängningarna
mellan åren.
Enligt den senaste prognosen från Pensionsmyndigheten väntas
inkomstpensionen öka med 4,7 procent år 2016. Det blir den högsta reala
höjningen av pensionerna sedan det nya pensionssystemet infördes.
Ökningen är resultatet av en förbättrad ekonomisk situation i Sverige,
samtidigt som balanseringen i pensionssystemet kompenserar för tidigare
nedgångar.

Pensionsgruppen har beslutat att pensionssystemets balansering ska
förändras från och med år 2017. Det betyder att hela uppgången år 2016
kommer att komma pensionärerna till del, samt att nivån på pensionerna
framöver kommer att utvecklas jämnare. Svängningarna i utbetalningarna
blir plattare från år till år och både bromsen och gasen blir mindre tvär.

- Pensionärerna har varit med och burit bördan av den ekonomiska
nedgången under de senaste åren. Nu får de en historisk höjning av sin
inkomst samtidigt som vi i pensionsgruppen genom justeringen av bromsen
ser till att bygga ett ännu robustare pensionssystem, säger Annika Strandhäll,
ordförande i pensionsgruppen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll till Göteborg på
hälsoresa
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Måndagen den 25 maj besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Göteborg
och träffar bland annat det sociala företaget Karriär-
Kraft.
Under våren reser socialförsäkringsminister Annika Strandhäll till ett antal
orter i Sverige för att uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv.

Karriär-Kraft är ett socialt företag och kooperativ verksamhet som sedan
1996 arbetat med att stötta människor med eller utan funktionsnedsättningar
att komma närmare arbetsmarknaden. Verksamheten fokuserar på utbildning
och arbetsträning genom samarbete med aktörer som arbetsförmedlingen,
Västra Götalandsregionen, arbetsgivare och intresseorganisationer.

Under besöket berättar representanter från Karriär-Kraft mer om hur de
arbetar med rehabilitering och arbetsträning för att stärka människor som
står långt ifrån arbetsmarknaden.

Media är välkomna, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

11.00 Medverkan vid Seniorerna, ABF-Huset, Järntorget
13.00 Besöker Karriär-Kraft, Torpagatan 1 & Munkebäckstorget 3

https://www.regeringen.se/


Mer om #hälsoresa:

Resan sträcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär
möten med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som
arbetar för att få personer från sjukskrivning till arbete, och med
arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll på hälsoresa i
Norrköping
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Onsdagen den 20 maj besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
Norrköpings kommun och textilserviceföretaget TvNo.
Under våren reser socialförsäkringsminister Annika Strandhäll till ett antal
orter i Sverige för att uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv.

TvNo är ett textilserviceföretag som ägs av Region Östergötland, Jönköpings
län och Norrköpings kommun. Företaget har 125 anställda och har under
lång tid arbetat aktivt för att motverka ohälsa och sänka antalet
sjukskrivningar.

Under besöket berättar representanter från TvNo om hur de arbetar med
arbetsmiljö och hälsa på företaget.

Media är välkomna, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

10.00 Besöker Försäkringskassan
13.00 Besöker TvNo, Tenngatan 15 

Mer om #hälsoresa:

Resan sträcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär
möten med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som

https://www.regeringen.se/


arbetar för att få personer från sjukskrivning till arbete, och med
arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
21-22
Publicerad 13 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

18-31 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

21-22/5
Deltar vid det Östliga Partnerskapets toppmöte, Riga

Kristina Persson

18/5
Besöker Malmö

19/5
Håller anförande vid Möllekonferensen, Mölle

20/5
Möte med Lantbrukarnas Riksförbund, Stockholm

21/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

22/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


25/5
Samtal vid Global Utmanings 10års-jubileum

26/5
Företagsbesök, Stockholm

27/5
Inrikes resa

28/5
Inrikes resa

29-31/5
Partievenemang

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

18/5
Deltar i kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

19/5
Talar vid Studieförbundet Näringsliv och Samhälles (SNS)
arbetsmarknadsdag 2015, Stockholm

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Medverkar vid Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Medverkar vid rikskonferensen om flyktingguide/språkvän, Eskilstuna

29-31/5
Partievenemang

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

19/5



Utfrågning om Finanspolitiska rådets rapport, riksdagen

Inrikes resa

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

19/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Håller anförande på seminarium om Statskontorets återapportering,
Stockholm

Anförande på seminariet Famna, Stockholm

21/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

22/5
Inrikes resa

29-31/5
Partievenemang

Per Bolund

19/5
Deltar på OECD-möte, Paris

21/5
Talar på Konsumentdagarna, Lidingö
Deltar vid högnivåmöte om tillväxt, Stockholm



25/5
Inledningstalar för Fondbolagens förening

26/5
Deltar på IVL Svenska Miljöinstitutets konferens, Stockholm

27/5
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

19-22/5
Utrikes resa

25/5
Deltar på seminarium Folk och Försvar, Stockholm

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

18/5
Inrikes resa

23/5
Håller anförande på Polishögskolans dag, Stockholm

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

19/5
Möte i rådet för utbildning, ungdom, kultur och sport, Bryssel



22/5
Deltar i stadsvandring ”I slavhandels fotspår”, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

18/5
Deltar vid Petersberg Climate Dialogue, Berlin

27/5
Inrikes resa

Ibrahim Baylan

18/5
Besöker Östersund

19/5
Håller anförande på seminarium för Kungliga Ingenjörsvetenskapsakademien
och EK, Stockholm

20/5 
Partiarrangemang

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

26-29/5
Utrikes resa

30-31/5
Partiarrangemang

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

19-22/5
Utrikes resa



27/5
Invigningstalar för Företagarnas Årsmöte, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang

Anna Johansson

18/5
Besök av Kinas transportminister, Göteborg

19/5
Håller anförande på Logistik & Transportmässan, Göteborg

Håller anförande på Näringslivets Transportråds årsstämma, Göteborg

20/5
Deltar i flygseminarium, riksdagen

21/5
Anförande på DN:s konferens ”den moderna staden”, Stockholm

25/5
Inledningstalar på Klimatveckan på Elmiamässan, Jönköping

27-28/5
Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

Mehmet Kaplan

19/5
Håller anförande på Tylösandsveckan, Tylösand

20/5
Medverkar på Plan-och bostadsdagarna, Varberg

Deltar på Bofrämjandets seminarium, Stockholm

21/5



Huvudtalare på DN:s konferens ”Den moderna staden”, Stockholm

22/5
Deltar på samhällsbyggnadsseminarium, Kiruna

27/5
Inrikes resa

28/5
Håller anförande på Plan- och bygglagskonferens, Stockholm

29/5
Håller anförande på konferensen Citymoves, Stockholm

Håller anförande på HSB riksstämma, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

19/5
Besöker Wapnö mejeri, Halmstad

Deltar vid Tylösandsveckan, Tylösand

21/5
Deltar i Nationella skogsprogrammets rådsmöte, Stockholm

25/5
Håller anförande på Fiskbranschens Riksförbunds årsstämma, Göteborg

Möte med länsstyrelsen i Västra Götaland, Göteborg

26/5
Håller anförande på LRF:s stämma, Sånga Säby

28/5
Deltar i panelsamtal ”Här är det bäst att bo”, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang

Socialdepartementet



Åsa Regnér

18/5
Inledningstalar på Dementia Forum X, Stockholm

19/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Medverkar i paneldiskussion vid konferensen ”Supporting children with
imprisoned parents and their families-challenges, Rights and
Responsibilities”

Deltar vid Forum for Child Welfare, Stockholm

25/5
Invigningstalar för Svensk-chilenska institutet, Stockholm

27/5
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm
Inrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

Annika Strandhäll

20/5
Inrikes resa

Besök av Sydkoreas hälsominister, Stockholm

25/5
Inrikes resa

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

Gabriel Wikström



18/5
Deltar i World Health Assembly, Geneve

20/5
Besöker eHälsomyndigheten, Stockholm

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Möte med Sydkoreas hälsominister, Stockholm

23/5
Deltar i Göteborgsvarvet, Göteborg

25/5
Deltar i hearing arrangerad av Socialdepartementet

26/5
Invigningstalar för Sveriges läkarförbunds fullmäktige 2015, Stockholm

27/5
Inledningstalar på SKL:s nationella konferens, Malmö

28/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

29/5
Öppnar Riksidrottsmötet, Malmö

29-31/5
Partiarrangemang

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

21/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Inrikes resa

25/5



Inrikes resa

27/5
Inrikes resa

Aida Hadzialic

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel

19/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Besöker Tylösandsveckan, Tylösand

27/5
Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang

Helene Hellmark Knutsson

18/5
Invigning av Rymdexpo utställning, Kungsträdgården

19-23/5
Utrikes resa

27/5
Inrikes resa

28/5
Medverkan vid Högskola och Samhälle i Samverkan, Kalmar

29-31/5
Partiarrangemang

Utrikesdepartementet

Margot Wallström



18-19/5
Deltar i rådet för utrikes ärenden (FAC) samt rådet för allmänna ärenden
(GAC), Bryssel

21-22/5
Utrikes resa

23-24/5
Utrikes resa

Isabella Lövin

18-21/5
Deltar vid Advisory Council for Sustainable Energy for All, New York

22/5
Deltar vid EU-nämnden inför rådet för utrikes ärenden (FAC), riksdagen

23/5
Utrikes resa

26/5
Deltar i rådet för utrikes ärenden (FAC), Bryssel



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Jämställdhet blir nytt delprojekt
inom pensionsöversynen
Publicerad 05 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Pensionsgruppen har beslutat om ett nytt delprojekt
inom ramen för den pågående pensionsöversynen.
Delprojektet Jämställda pensioner syftar till att
analysera och bemöta skillnaderna mellan mäns och
kvinnors pensioner.
Delprojektet kommer att behandla problematiken kring ojämställda
pensioner i ett brett perspektiv – vad som orsakar ojämställdheten och vad
som kan göras för att minska den. Det inrymmer bland annat en kartläggning
av de allmänna pensionernas och tjänstepensionernas bidrag till
ojämställdheten, effektiviteten i nuvarande regler kring efterlevandeskydd,
frågan om delad pensionsrätt vid boskillnad och om de befintliga reglerna om
överföring av premiepensionsrätt kan nyttjas i större utsträckning.

- Vi har ett problem med stora skillnader mellan mäns och kvinnors
pensioner. Det har sin grund i ett ojämställt samhälle och arbetsliv. Kvinnor
har lägre löner, arbetar oftare deltid och tar ett större ansvar för barn och
hem. Det får stor effekt på pensionen. Med det här projektet tar vi ett
helhetsgrepp på frågan, säger Pensionsgruppens ordförande,
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Pensionsgruppen:

Pensionsgruppen består av representanter från Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Folkpartiet, Centerpartiet och Kristdemokraterna
och bereder alla politiska förslag om pensionssystemet. Pensionsgruppen leds
av socialförsäkringsministern.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
20-21
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

11-24 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

21-22/5
EU-toppmöte, Bryssel

Kristina Persson

11/5
Möte med Institutet för framtidsstudier, Stockholm

Möte med Föreningen Norden, Stockholm

12/5
Möte med Framtidsrådet, Stockholm

13/5
Avslutningsanförande vid Sjunde AP-fondens seminarium, Stockholm

18/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


19/5
Anförande vid Möllekonferensen, Mölle

20/5
Möte med Lantbrukarnas Riksförbund, Stockholm

21/5
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

11/5
Inrikes resa

18/5
Deltar i kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

19/5
Talar vid SNS arbetsmarknadsdag 2015, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

12/5
Deltar i rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/5
Utfrågning om Finanspolitiska rådets rapport, riksdagen

Inrikes resa

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

11/5
Inrikes resa



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Anförande på seminarium om Statskontorets återapportering, Stockholm

Anförande på seminariet Famna, Stockholm

Per Bolund

21/5
Talar på Konsumentdagarna, Lidingö

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

12/5
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

11/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

18/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

12/5
Deltar i nordiskt ministerrådsmöte för kultur, Färöarna

16/5



Deltar vid Festival de Cannes, Cannes

19/5
Möte i rådet för utbildning, ungdom, kultur och sport, Bryssel

22/5
Deltar i Stadsvandring ”I slavhandels fotspår”, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

18/5
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

18/5
Inrikes resa

19/5
Anförande på seminarium för Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien och
EK, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

11/5
Anförande vid Svensk Handels årsstämma, Stockholm

12/5
Medverkar i diplomeringsceremonin Global Swede, Stockholm

19-22/5
Utrikes resa

Anna Johansson

11-15/5
Utrikes resa



18/5
Inrikes resa

Besök av Kinas transportminister

19/5
Anförande på Logistik & Transportmässan, Göteborg

Anförande på Näringslivets Transportråds årsstämma, Göteborg 

20/5
Deltar i flygseminarium, riksdagen 

21/5 
Anförande på Dagens Nyheters konferens ”Den moderna staden”,
Stockholm

Mehmet Kaplan

11/5-12/5
Utrikes resa

13/5
Invigning av BoKlok, Huddinge

16/5
Besök på Birdie datorfestival, Uppsala

19/5
Anförande på Tylösandsveckan, Tylösand

20/5
Medverkar på Plan-och bostadsdagarna, Varberg

Deltar på Bofrämjandets seminarium, Stockholm

21/5
Huvudtalare på DN:s konferens ”Den moderna staden”, Stockholm

22/5
Deltar på samhällsbyggnadsseminarium, Kiruna



Sven-Erik Bucht

11/5
Deltar i rådet för jordbruk och fiske, Bryssel

19/5
Deltar vid Tylösandsdagarna, Tylösand

Besök på Wapnö mejeri, Halmstad

21/5
Deltar i Nationella skogsprogrammets rådsmöte, Stockholm

Socialdepartementet

Åsa Regnér

12/5
Medverkar som hedersgäst på Framtidens kvinnliga ledare 2015, Stockholm

18/5
Inledningstalar på Dementia Forum X, Stockholm

19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Medverkar i paneldiskussion vid konferensen ”Supporting children with
imprisonned parents and their families-challenges, Rights and
Responsibilities”

Annika Strandhäll

20/5
Inrikes resa

25/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström



11/5
Landstingsdialog, Gävleborg

12/5
Medverkar på seminarium för alkohol och drogforskare 2015, Stockholm

18/5
Deltar i World Health Assembly, Geneve

20/5
Besöker e-hälsomyndigheten, Stockholm

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Möte med Sydkoreas hälsominister, Stockholm

23/5
Deltar i Göteborgsvarvet, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel

21/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

11/5
Anförande på Lärarkonferens i Ung Företagsamhet, Älvsjö

13/5
Möte i EU-nämnden, riksdagen

Besöker Sanoma Utbildning AB, Stockholm

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Besöker Tylösandsveckan, Tylösand

Helene Hellmark Knutsson

11/5
Möte med Siemens Healthcare, Stockholm

14-15/5
Deltar på Ministerial Conference and Bologna Policy Forum, Armenien

18/5
Invigning av Rymdexpo utställning, Kungsträdgården

19/5
Utrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

14/5
V4 möte, Bratislava

18-19/5
Deltar i rådet för utrikesfrågor, Bryssel

Isabella Lövin

12-13/5
Deltar i ”Stockholm Forum on Security and Development: Promoting a
sustainable peace”, Stockholm



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
19-20
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

4-17 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

4/5
Deltar i TCO-kongress

7/5
Muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

4/5
Närvara vid mottagning på Kinas Ambassad, Stockholm

Medverka vid Romklubbens projekt ”Rethink economics”, Stockholm

5/5
Möte med utrikesutskottet, riksdagen

6/5
Anförande vid seminarium om Global deal, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Möte med Nordiska rådets svenska delegation

7/5
Utrikes resa

8/5
Möte med Ungdomsbarometern

11/5
Möte med Institutet för framtidsstudier, Stockholm

Möte med Föreningen Norden, Stockholm

12/5
Möte med Framtidsrådet, Stockholm

13/5
Avslutningsanförande vid Sjunde AP-fondens seminarium, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/5
Möte med Tysklands arbetsmarknadsminister, Berlin

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar vid Växjö Pride, Växjö

8/5
Dialog med det civila samhället om dess roll för nyanländas etablering,
Stockholm

11/5
Besöker Borlänge

Finansdepartementet

Magdalena Andersson



5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Inrikes resa

12/5
Deltar i Ekofin (rådet för ekonomiska och finansiella frågor), Bryssel

Ardalan Shekarabi

5/5
Medverkar i seminarium ” Ny styrning av välfärden - bortom NPM på
Mälardalens Högskola”, Västerås

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Tal på Juseks seminarium, Stockholm

Deltar vid seminarium Global Utmaning, Stockholm

11/5
Inrikes resa

Per Bolund

4/5
Inledningsanförande på Svensk Försäkrings årsmöte, Stockholm

5/5
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Riksdagsseminarium om "Vilka politiska beslut behövs för att få en grönare
finanssektor?"

Försvarsdepartementet



Peter Hultqvist

7/5
Riksdagsdebatt, riksdagen

12/5
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

6/5
Utrikes resa

11/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/5
Deltar i seminarium om medborgerligt engagemang, Stockholm

6/5
Talar vid Biblioteksföreningens 100-årsjubileum, Lund

Delar ut Klarspråkskristallen och Minoritetsspråkspriset, Stockholm

Deltar i Talkshow P.S, Tensta

7/5
Deltar på Scenkonstens branschdagar, Västerås

8/5
Invigning av utställningen “Välkommen till Sverige”, Malmö

10/5
Utrikes resa

12/5



Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte för Kultur, Färöarna

16/5
Utrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

4/5
Inrikes resa

5/5
Anförande på Power Circle Summit 2015, Göteborg

7/5
Anförande på Svensk Energis stämma, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

4/5
Besök Volvo Cars, Göteborg

5/5
Inrikes resa

6/5
Anförande på samarbetsprojektet ”Agenda för hälsa och välstånd”

7/5
Deltar vid rådet för utrikes frågor (FAC)/handel, Bryssel



8/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/5
Anförande vid Svensk Handels årsstämma, Stockholm

12/5
Medverkar i diplomeringsceremonin Global Swede, Stockholm

Anna Johansson

4/5
Inrikes resa

5/5
Besök från Angeredsgymnasiet, Stockholm

9/5
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

4/5
Inledningstalar på Hyresgästföreningens seminarium, Göteborg

5/5
Besöker ny pendeltågstation i Vega, Haninge

Diplomatutdelning på Lilla Kommissionen, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Talar på Miljöaktuellts konferens Hållbar Stad, Stockholm

7/5
Medverkan på IT & Telekomföretagens årsmöte, Stockholm

Anförande på Bostadsforum, Stockholm

Medverkan på Trähusbranschens årsmöte, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



8/5
Medborgardialog med EU-kommissionens vice ordförande Jyrki Katainen,
Stockholms Universitet

11/5
Utrikes resa

13/5
Möte med indisk delstatsminister, Stockholm

Invigning av BoKlok, Huddinge

Sven-Erik Bucht

4/5
Besöker Skogsstyrelsen, Jönköping

5/5
Besök av Rumäniens jordbruksminister, Stockholm

Deltar vid Lantmännens föreningsstämma, Stockholm

7/5
Besök på Älveby Gård, Strängnäs

11/5
Deltar i rådet för jordbruk och fiske, Bryssel

Socialdepartementet

Åsa Regnér

4/5
Deltar i Nordiska ministerrådet, Köpenhamn

6/5
Deltar i Utbildningskongress ordnat av Senior i Centrum, Malmö

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5



Möte med Jämställdhetsrådet, Stockholm

9/5
Deltar i Feministiskt Forum, Stockholm

12/5
Medverkar som hedersgäst på Framtidens kvinnliga ledare 2015, Stockholm

Annika Strandhäll

4/5
Utrikes resa

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar i seminarium med Svenska Försäkringsföreningen, Stockholm

7/5
Medverkar i TCO-seminarium, Stockholm

8/5
Inledningstalar på konferens med Sveriges Socionomers Riksförbund
Stockholm

Gabriel Wikström

6/5
Medverkar på Karolinska Institutets konferens om hälsa och välstånd,
Stockholm

Anförande på Psykiatridagen, Stockholm

Deltar på Swecares årsmöte, Stockholm

11/5
Landstingsdialog, Gävleborg

12/5
Medverkar på seminarium för alkohol och drogforskare 2015, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

4/5
Deltar i seminarium om att OECD överlämnar rapport, Stockholm

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

4/5
Deltar i seminarium om att OECD överlämnar rapport, Stockholm

6/5
Anförande på Västsvenska Handelskammaren, Göteborg

7/5
Besöker Lärcentrum, Järfälla

8/5
Anförande på Rikskonferens för Gymnasieskolans introduktionsprogram,
Eskilstuna

11/5
Anförande på Lärarkonferens i Ung Företagsamhet, Älvsjö

Helene Hellmark Knutsson

4/5
Inleder och avslutar IVA:s seminarium om universitets- och högskolepolitik
”När tre blir ett”, Stockholm

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Anförande på seminarium ”Forska! Sverige Agenda hälsa och välstånd”,
Stockholm

8/5



Besök på forskningsanläggningen European Spallation Source(ESS), Lund

11/5
Möte med Siemens Healthcare, Stockholm

14-15/5
Deltar på Ministerial Conference and Bologna Policy Forum, Armenien

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

5/5 
Utrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5
Besöker Uppsala

Medverkar på Europadagen, Stockholm

Isabella Lövin

4/5
Deltar på välgörenhetsgala för barn i Sydafrika, Gaza, Syrien m fl,
Stockholm

5/5
Deltar i Diakonia-seminarium, Stockholm

7/5
Avslutningstalar på Sidas lärarseminarium, Stockholm

Partiarrangemang



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
18-19
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

27 april till 10 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27/4
Inrikes resa

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

1/5
Partiarrangemang, Sundsvall

7/5
Muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

27/4
Inrikes resa till Kalmar län

28/4
Inrikes resa till Blekinge

https://www.regeringen.se/


29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

4/5
Närvara vid mottagning på Kinas Ambassad, Stockholm

Medverka vid Romklubbens projekt ”Rethink economics”, Stockholm

5/5
Möte med utrikesutskottet, riksdagen

6/5
Anförande vid seminarium om Global deal, Stockholm

Möte med Nordiska rådets svenska delegation

7/5
Utrikes resa

8/5
Möte med Ungdomsbarometern

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

28/4
Arbetsplatsbesök med Sveriges byggindustrier, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Möte med Tysklands arbetsmarknadsminister, Berlin

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



6/5
Medverkar vid Växjö Pride, Växjö

8/5
Dialog med det civila samhället om dess roll för nyanländas etablering,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Partiarrangemang

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Per Bolund

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Rundabordssamtal om kontanthantering, Stockholm

28/4
Anförande på seminarium om den gröna ekonomin och finansmarknadens
roll, Stockholm



4/5
Inledningsanförande på Svensk Försäkrings årsmöte, Stockholm

5/5
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Riksdagsseminarium om ”Vilka politiska beslut behövs för att få en grönare
finanssektor”?

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

7/5
Riksdagsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Utrikes resa



Anders Ygeman

27/4
Anförande på Kungliga Krigsvetenskapsakademins seminarium om
cybersäkerhet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

28/4
Deltar vid Tomas Tranströmers begravning, Stockholm
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm
Anförande på Barnkulturkonferens, Stockholm

5/5
Deltar i seminarium om medborgerligt engagemang, Stockholm

6/5
Talar vid Biblioteksföreningens 100-årsjubileum, Lund

Delar ut Klarspråkskristallen och Minoritetsspråkspriset, Stockholm

7/5
Deltar på Scenkonstens branschdagar, Västerås

8/5
Invigning av utställningen “Välkommen till Sverige”, Malmö

10/5
Utrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson



27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Anförande på Power Circle Summit 2015, Göteborg

7/5
Anförande på Svensk Energis stämma, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm

29/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

29-30/4
Utrikes resa

1/5



Partiarrangemang

6/5
Anförande på samarbetsprojektet ”Agenda för hälsa och välstånd”

7/5
Deltar vid rådet för utrikes frågor(FAC)/handel, Bryssel

Anna Johansson

27/4
Besöker Volvo, Göteborg

28/4
Inledningstalar på Miljörapportens konferens Ekotransport 2030, Stockholm

29/4
Deltar i hearing, riksdagen

Medverkar i panelsamtal om infrastruktur anordnat av Tysk-Svenska
Handelskammaren, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Besök från Angeredsgymnasiet, Stockholm

8/5
Inrikes resa

9/5
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg



4/5
Inledningstalar på Hyresgästföreningens seminarium, Göteborg

5/5
Besöker ny pendeltågstation, Vega

7/5
Anförande på Bostadsforum

Sven-Erik Bucht

27/4
Delar ut pris Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

4/5
Besöker Skogsstyrelsen, Jönköping

5/5
Besök av Rumäniens jordbruksminister, Stockholm

Deltar vid Lantmännens föreningsstämma, Stockholm

7/5
Besök på Älveby Gård, Strängnäs

Socialdepartementet

Åsa Regnér

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Deltar i utställning i T-banan, Stockholm

Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang



4/5
Deltar i Nordiska ministerrådet, Köpenhamn

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5
Möte med Jämställdhetsrådet, Stockholm

Annika Strandhäll

27/4
Besöker arbetsplatser, Sundsvall

29/4
Medverkar i LO:s försäkringskonferens, Borlänge

1/5
Partiarrangemang

4/5
Utrikes resa

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar i seminarium med Svenska Försäkringsföreningen, Stockholm

7/5
Medverkar i TCO-seminarium, Stockholm

8/5
Inledningstalar på konferens med Sveriges Socionomers Riksförbund
Stockholm

Gabriel Wikström

27/4



Deltar på seminarium om psykisk ohälsa, Stockholm

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Deltar i Landstingsdialog, Södermanland

1/5
Partiarrangemang, Enköping och Uppsala

6/5
Medverkar på Karolinska Institutets konferens om hälsa och välstånd,
Stockholm

Anförande på Psykiatridagen, Stockholm

Deltar på Swecares årsmöte, Stockholm

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

27/4 
Deltar i nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på Västsvenska Handelskammaren, Göteborg



7/5
Besöker Lärcentrum, Järfälla

8/5
Anförande på Rikskonferens för Gymnasieskolans introduktionsprogram,
Eskilstuna

Helene Hellmark Knutsson

27/4
Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på seminarium ”Forska! Sverige Agenda hälsa och välstånd”,
Stockholm

8/5
Besök på forskningsanläggningen European Spallation Source(ESS), Lund

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

27-28/4
Deltar i översynskonferensen för ickespridningsavtalet (NPT), New York

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Isabella Lövin

27/4



Deltar på International Support for Ukraine Conference, Kiev

4/5
Deltar på välgörenhetsgala för barn i Sydafrika, Gaza, Syrien m fl,
Stockholm

5/5
Deltar i Diakonia-seminarium, Stockholm



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhäll på hälsoresa till
Sundsvall
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Måndagen den 27 april besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Sundsvall.
Under besöket gästas Försäkringskassan, Skönsmons
hemtjänst och Ungdomsrådgivningen.
Under våren besöker socialförsäkringsminister Annika Strandhäll ett antal
orter i Sverige för att uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv.

Hemtjänsten i Skönsmon har utvecklat ett nytt arbetssätt med ambitionen att
sätta verksamheten och brukaren i fokus. Resultaten visar enligt Skönsmons
egna undersökningar färre larm från brukarna och färre sjukskrivningar
bland medarbetarna samt en ökad kontinuitet i vilken personal brukarna
träffar. Representanter från fackförbund samt Skönsmons hemtjänst delar
med sig av sina erfarenheter av sitt arbete.

Ungdomsrådgivningen är ett samarbete mellan Sundsvalls kommun och
Arbetsförmedlingen och vänder sig till ungdomar mellan 18 och 24 år. Under
besöket läggs fokus på ungdomars psykosociala hälsa och hur
Ungdomsrådgivningen arbetar för att stötta unga.

Media är välkomna under dagen, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

10.30 Besöker Försäkringskassan, Södra Järnvägsgatan 41
13.00 Besöker hemtjänsten i Skönsmon, Fridhemsgatan 71
14.30 Besöker ungdomsrådgivningen, Tullgatan 15

https://www.regeringen.se/


Mer om #hälsoresa:

Resan sträcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär
möten med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som
arbetar för att få personer från sjukskrivning till arbete, och med
arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
17-18
Publicerad 17 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

20 april till 3 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

20/4
Inrikes resa

24/4
KU-utfrågning, riksdagen

Kristina Persson

20/4
Besöker Norrtälje

28/4
Inrikes resa

30/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

20/4
Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

25/4
Informella Ekofin, Riga

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

21/4
Medverkan på seminarium om ny styrning av välfärden, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Medverkande på Förvaltningspolitiska dagen, Stockholm

Tal på Svenska spels årsstämma, Visby



24/4
Anförande på seminarium om upphandling, Östersund

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa

Per Bolund

21/4
Anförande på DI:s Hållbarhetskonferens

22/4
Inrikes resa

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

20/4
Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

22/4
Inrikes resa

23/4



Utrikes resa

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

20/4
Inrikes resa

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

20/4
Talar vid First Nordic Ukraina Film Festival, Stockholm

21/4
Deltar i möte med Svenska kommittén mot ansemitism, Stockholm

22/4
Deltar i konferens för Romsk inkludering, Luleå

28/4
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm

Miljö- och energidepartementet



Åsa Romson

20/4
KU-utfrågning, riksdagen

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

Ibrahim Baylan
23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ibrahim Baylan

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

19-21/4
Utrikes resa

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm



29/4
Utrikes resa

29/4
Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Anna Johansson

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

21/4
Invigning RTC, Sundsvall

22/4
Medverkar på konferensen Eayfairs, Malmö

Möte med Helsingborgs kommun

23/4
KU-utfrågning, riksdagen

Medverkar på Redareföreningens årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

21/4
KU-utfrågning, riksdagen

22/4
Invigning av studentbostäder, Örebro

Deltar på Byggstartsceremoni Aspö-Logi, Skövde

23/4
Anförande på Ecoforum, Stockholm



24/4
Anförande på SABOs kongress, Karlstad

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg

Sven-Erik Bucht

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/4
Prisutdelare Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

Socialdepartementet

Åsa Regnér

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

21/4
Anförande vid Senior Välfärdskonferens, Göteborg

Inledningstalar på konferensen ”Bioståndshandläggare i äldreomsorgen”,
Stockholm

22/4
Medverkar på Seniorernas distriktordförandekonferens, Stockholm

23/4
Medverkar på Konferens för Vård och Omsorg, Gävle

26/4
Utrikes resa



28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Annika Strandhäll

21/4
Medverkar på PKT:s konferens, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

24/4
Deltagande i seminarium om ”äldrefattigdom i ett välfärdssamhälle”,
Stockholm

27/4
Inrikes resa

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström

20-24/4
Utrikes resa

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

20-22/4
Inrikes resa

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

27/4
Nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

20/4
Besöker Mittuniversitet, Sundsvall

21/4
Anförande på Svensk Näringsliv, Stockholm

22/4
Besök på Tekniska museet, Stockholm

23/4
Talar på seminarium om forskningspolitik och jämställdhet, Stockholm

24/4
Besök på Högskolan Väst, Trollhättan

27/4



Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

21-23/4
Deltar i "Asian-African Summit", Jakarta

27-28/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Strandhälls #hälsoresa fortsätter
till Visby
Publicerad 17 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Fredagen den 17 april besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Visby.
Under besöket gästas Försäkringskassan,
Pensionsmyndigheten och Gotlands Slagteri.
Under våren besöker socialförsäkringsminister Annika Strandhäll ett antal
orter i Sverige för att uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv.

Slakteri- och styckningsbranschen är en sektor som präglas av mycket
arbetsskador. Gotlands Slagteri jobbar aktivt för att förbättra arbetsmiljön för
sina 130 medarbetare och har en relativt låg andel sjukfrånvaro jämfört med
andra i samma sektor.

På Gotlands Slagteri träffar Strandhäll representanter från företagsledning,
fackförbund och skyddsombud som delar med sig av sina erfarenheter och
tillvägagångssätt för en bättre arbetsmiljö.

Media är välkomna under dagen, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

09.00 Besöker Försäkringskassan
10.30 Besöker Pensionsmyndigheten
13.00 Besöker Gotlands Slagteri, Lundbygatan 6 
15.00 Vårkampanj, Öster Centrum

Mer om #hälsoresa:

https://www.regeringen.se/


Resan sträcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär
möten med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som
arbetar för att få personer från sjukskrivning till arbete, och med
arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.

Kontakt:

Tora Heckscher 
Pressekreterare hos Annika Strandhäll
tora.heckscher@regeringskansliet.se
072-212 62 64



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Reformer på
Socialdepartementets områden
Publicerad 15 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Idag presenteras vårbudgeten för 2015. Höjt
bostadstillägg till pensionärer, ökat stöd till landets
kvinnojourer och mer pengar till idrottsrörelsen för att
erbjuda nyanlända aktiviteter och introduktion i
föreningsliv. Det är några av de nya satsningarna inom
Socialdepartementets områden som ska bidra till ett
mer jämlikt och jämställt samhälle.
Den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen har varit ineffektiv för att minska
sjukfrånvaron samtidigt som den fått betydande negativa konsekvenser för
många människor. Därför avser regeringen ta bort den bortre tidsgränsen. Ett
annat förslag rör en höjning av bostadstillägget.

- För regeringen är det prioriterat att förbättra ekonomin för de pensionärer
som har det sämst ställt. Därför är vi glada över att kunna meddela att
bostadstillägget höjs. Det är en fråga om rättvisa, men också om jämställdhet
eftersom majoriteten i den här gruppen är kvinnor, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Det är fortfarande skillnader mellan kvinnor och män när det gäller tillgång
till vård och behandling. Regeringen vill därför prioritera förlossningsvården
för att göra förlossningsvården mer kunskapsbaserad och jämlik över hela
landet. Regeringen föreslår också en ökning av idrottsanslagen. Pengarna ska
gå till idrottsrörelsen för att kunna erbjuda människor som nyligen har fått
uppehållstillstånd i Sverige aktiviteter och introduktion till föreningslivet.

- Regeringena mål är att sluta de påverkbara hälsoklyftorna under en
generation. I vårbudgeten finns flera viktiga satsningar för att nå dit. En

https://www.regeringen.se/


pusselbit är investeringar i förlossningsvården och kvinnors hälsa för en mer
jämlik vård över hela landet. Vi gör också en ökning av idrottsanslagen för
att, genom den plattform som idrottsrörelsen utgör, ge nyanlända barn,
ungdomar och vuxna som fått uppehållstillstånd i Sverige bättre
förutsättningar att bli delaktiga i det svenska samhället, säger Gabriel
Wikström, folkhäls-, sjukvårds- och idrottsminister.

Att stärka skyddet för våldsutsatta kvinnor och deras barn är en viktig del av
den allmänna välfärden. Därför har regeringen beslutat att öka det statliga
stödet till landets ideella tjej- och kvinnojourer som utgör ett viktigt
komplement till kommunernas arbete för att ge dessa kvinnor stöd och hjälp.

- Vi satsar på den viktiga verksamheten som tjej- och kvinnojourerna driver.
Det här stödet bidrar till en ökad långsiktighet och till en bättre ekonomisk
stabilitet, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Nedan följer ett urval av reformer på respektive ministers område.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll:

Bortre tidsgräns sjukförsäkringen
Ett förslag om avskaffad bortre tidsgräns i sjukförsäkringen från och med
den 1 januari 2016 har skickats ut på remiss och regeringen avser att
återkomma med ett sådant förslag i budgetpropositionen för 2016.

Bostadstillägget till pensionärer

Regeringen anser att bostadstillägget, till den som har fyllt 65 år, bör betalas
ut med 95 procent av bostadskostnaden upp till en bostadskostnad på 5000
kronor per månad. Nuvarande nivå är 93 procent. Förändringen föreslås
gälla från den 1 september 2015.

Underhållsstödet

Regeringen föreslår att underhållsstödet till ensamstående föräldrar höjs med
300 kronor per barn och månad, från maximalt 1273 kr per barn/månad till
1573 kr per barn/månad. Förslaget föreslås träda i kraft den 1 september
2015 och tillämpas första gången i fråga om underhållsstöd och
betalningsskyldighet som avser tid efter den 30 september 2015.

Ersättningen till sjukskrivna arbetslösa



Regeringen föreslår att ersättningen till arbetslösa sjukskrivna höjs. Den
högsta ersättningen höjs från 486 kronor till 543 kronor per dag från och med
den 7 september 2015.

Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström

Idrottsrörelsen

Regeringen föreslår också en ökning av idrottsanslagen. 32 miljoner avsätts
under 2015 och 64 miljoner per år från och med 2016. Pengarna ska
användas för att erbjuda aktiviteter och grundläggande introduktion till
föreningslivet och idrottsrörelsen för nyanlända som fått uppehållstillstånd i
Sverige.

Förlossningsvård och kvinnors hälsa

För att förbättra förlossningsvården och stärka insatserna för kvinnors hälsa
föreslår regeringen att 200 miljoner kronor avsätts 2015 och 400 miljoner
kronor per år 2016-2019.

Kostnadsfria läkemedel för barn

För att utjämna hälsoskillnaderna mellan olika socioekonomiska grupper
kommer regeringen i BP16 att föreslå barn under 18 år ska erbjudas
kostnadsfria läkemedel och varor som ingår i läkemedelsförmånerna. Den
aktuella gruppen får därmed inga kostnader för förmånsvaror när de
expedieras på apotek. Reformen ska även omfatta asylsökande barn och
barn som vistas i Sverige utan nödvändiga tillstånd. Satsningen aviseras gälla
från och med den 1 januari 2016 och regeringen avser återkomma till
riksdagen med förslag och finansiering i BP16.

Barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér

Bemanningen inom äldreomsorgen

Regeringen föreslår att 1 miljard kronor avsätts för en utökad bemanning
inom äldreomsorgen. För 2016-2018 beräknas satsningen uppgå till 2
miljarder kronor årligen.



Kvinnojourer

För att stärka skyddet för våldsutsatta kvinnor och deras barn föreslår
regeringen att det avsätts 25 miljoner kronor till de ideella kvinnojourerna för
2015. Under perioden 2016-2019 avsätts ytterligare 100 miljoner kronor per
år för att stärka kvinnojourernas arbete.

Glasögon till barn

För att garantera att alla barn och unga, 8-19 år, ska kunna få ekonomiskt
stöd till glasögon avsätter regeringen 120 miljoner kronor per år från och
med 2016. Alla landsting ger redan bidrag för standardglasögon till barn i
åldern 0–7 år. I åldersgruppen 8–19 år är bidragsgivningen mycket mer
ojämn. Avsikten med satsningen är därför att alla barn och unga ska kunna
delta i samhället på lika villkor.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Mot Luleå på fortsatt #hälsoresa
Publicerad 10 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Måndagen den 13 april besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Luleå som
en del i vårens #hälsoresa. Under besöket gästas
Försäkringskassan, Bergvikens äldreboende och
SSAB.
Bergvikens äldreboende arbetar strategiskt för att hålla sjukfrånvaron på en
låg nivå. De delar med sig av sina erfarenheter och tillvägagångssätt.

SSAB är ett stålverk som likt andra stora arbetsplatser brottas med
arbetsplatsolyckor och där arbetsmiljön påverkar sjuktalet hos de anställda.
Representanter från ledning och fackförbund berättar om hur de arbetar med
arbetsmiljö och hälsa på företaget.

Även Fredrik Lundh Sammeli, ordförande i socialförsäkringsutskottet, deltar
i besöket.

Media är välkomna under dagen, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

10.00 Besöker Försäkringskassan, Timmermansgatan 26
13.30 Besöker Bergvikens äldreboende, Majvägen 22 
15.00 Besöker SSAB, Svartövägen 8

Mer om #hälsoresa:

Resan sträcker sig från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär
möten med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som
arbetar för att få personer från sjukskrivning till arbete, och med
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arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
16-17
Publicerad 10 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

13-26 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Kristina Persson

13/4
Deltar vid internat för analysgrupperna och framtidskansliet, Lidingö

Deltar i seminarium om integration, Rosenbad

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

15/4
Talar vid industrifackens konferens, Bålsta

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/4
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Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17-19/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

14/4
Anförande på seminarium om Hållbar upphandling, Stockholm

Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inrikes resa

16/4
Anförande på Kommuninvests årsstämma, Stockholm

18/4
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

15/4
Inrikes resa

20/4



Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna

Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm

Inrikes resa

16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

17/4
Inleder seminarium om kortlivad klimatpåverkade luftföroreningar,
Rosenbad

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg



14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

Håller anförande på 33-listan, Stockholm

Deltar på seminarium om PGU, Stockholm

15/4
Deltar i paneldiskussion ”Förutsättningar för entreprenörskap, entreprenörer
och innovation i Sverige”, Jönköping

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

19-21/4
Utrikes resa

Anna Johansson

13/4
Besöker järnvägsspår, Stockholm

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

Inrikes resa

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

Mehmet Kaplan

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

13/4



Prisutdelning LRF:s Guldmedalj Mjölk, Rosenbad

15/4
Inrikes resa

Håller anförande på Matdagen, Stockholm

17/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

15/4
Inrikes resa

16/4
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

17/4
Deltar vid UN Womens distriktkonferens, Östersund

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

Annika Strandhäll

13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

16/4
Inledningstalar på frukostseminarium om Fortes rapportarbete, Stockholm



17/4
Inrikes resa

Gabriel Wikström

13/4
Deltar i Landstingsdialog, Uppland

14/4
Inrikes resa

15/4
Inrikes resa

16/4
Deltar vid frågestund, riksdagen

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20-24/4
Utrikes resa

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

15/4
Inrikes resa

16/4
Talar på Folkbindningsrådet, Stockholm

18/4



Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

14/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg, Göteborg

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

17-19/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
15-16
Publicerad 02 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

6 - 19 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet
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Magdalena Andersson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm

Per Bolund

7/4
Deltar i lansering av Hallå Konsument, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

10/4
Deltar i möte med Generalsekreterare för Svenska Kyrkan, Uppsala

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna
Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm



16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Besöker Kina

Ibrahim Baylan

10/4
Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

15/4
Inrikes resa

Anna Johansson



7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

Mehmet Kaplan

8/4
Inrikes resa

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Åsa Regnér

11/4
Inrikes resa

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

Annika Strandhäll

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm



13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

Gabriel Wikström

13/4
Inrikes resa

15/4
Anförande på Västmanlands idrottsförbunds årsmöte, Västerås

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

16/4
Tala på folkbindningsrådets vårsammanträde, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4



Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg,

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Turné- och partidag i Umeå

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Budgetsatsningar för en modern
välfärdsstat
Publicerad 31 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Höjt underhållsstöd till ensamstående föräldrar, utökad
bemanning inom äldreomsorgen och investeringar i
förlossningsvården är satsningar inom
Socialdepartementets områden som ingår i den
ekonomiska vårpropositionen. Dessa förslag bidrar till
ett mer jämställt samhälle, en modern välfärd och till
regeringens mål att sluta de påverkbara hälsoklyftorna
på en generation. Reformerna är ett resultat av en
uppgörelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.
Ett av budgetförslagen rör underhållsstödet till ensamstående föräldrar som
är en grupp som ofta lever på marginalen.

- Ensamstående föräldrar, ofta mammor, har en ekonomiskt utsatt situation.
Underhållsstödet har inte höjts sedan 2006. Nu höjer vi det med 300 kronor
per barn och månad, det känns väldigt bra, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll.

Det är fortfarande tydliga skillnader mellan kvinnor och män när det gäller
tillgång till vård och behandling på lika villkor inom hälso- och sjukvården.
Regeringen vill därför prioritera förlossningsvården. En satsning genomförs
för att göra förlossningsvården mer kunskapsbaserad och jämlik över hela
landet. Även andra insatser för kvinnors hälsa kommer att ingå i satsningen.

- För en feministisk regering är det självklart att investera i
förlossningsvården och kvinnors hälsa. I det livsomvälvande ögonblick som
en förlossning innebär ska alla kunna känna sig trygga med vården, både
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innan och efter, säger folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström.

Äldre ska ha tillgång till en likvärdig och jämlik äldreomsorg med hög
kvalitet oavsett bostadsort. För att skapa en ökad trygghet föreslår
regeringen därför att 1 miljard kronor avsätts för en utökad bemanning i
äldreomsorgen. 

- Satsningen inom äldreomsorgen är också en av regeringens viktiga
jämställdhetssatsningar. Det kommer att bidra till bättre arbetsmiljö för de
kvinnor som jobbar inom omsorgen och förbättrad omsorg om brukarna,
säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

- Vi är väldigt glada över att budgetförhandlingarna ger så bra resultat. Det är
centrala feministiska välfärdsreformer för fler anställda i äldreomsorgen,
förbättrad förlossningsvård och höjt underhållsstöd, säger Ulla Andersson,
ekonomiskpolitisk talesperson för Vänsterpartiet som har varit med och
förhandlat fram budgeten.

Nedan följer ett urval av reformer på respektive ministers område.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll

Underhållsstöd

Regeringen föreslår att underhållsstödet till ensamstående föräldrar höjs med
300 kronor per barn och månad, från maximalt 1273 kr per barn/månad till
1573 kr per barn/månad. Förslaget föreslås träda i kraft den 
1 september 2015 och tillämpas första gången i fråga om underhållsstöd och
betalningsskyldighet som avser tid efter den 30 september 2015.

Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström

Förlossningsvård och kvinnors hälsa

För att förbättra förlossningsvården och stärka insatserna för kvinnors hälsa
föreslår regeringen att 200 miljoner kronor avsätts 2015 och 400 miljoner
kronor per år 2016-2017.



Kostnadsfria läkemedel för barn

För att möjliggöra vård på lika villkor för barn och utjämna hälsoskillnaderna
mellan olika socioekonomiska grupper föreslås att ett icke behovsprövat
system införs med kostnadsfria läkemedel och varor inom
läkemedelsförmånerna för barn upp till 18 år. Reformen ska även omfatta
asylsökande barn och barn som vistas i Sverige utan nödvändiga tillstånd.
Satsningen aviseras gälla från och med den 1:e januari 2016.

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér

Bemanning inom äldreomsorgen

Regeringen föreslår att 1 miljard kronor avsätts för en utökad bemanning
inom äldreomsorgen. För 2016-2018 beräknas satsningen uppgå till 2
miljarder kronor årligen.

Kvinno- och tjejjourer

För att stärka skyddet för våldsutsatta kvinnor och deras barn föreslår
regeringen att det avsätts 25 miljoner kronor till de ideella kvinno- och
tjejjourerna för 2015. Under perioden 2016-2019 avsätts ytterligare 100
miljoner kronor per år för att stärka kvinno- och tjejjourernas arbete.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Gävle nästa stopp på hälsoresan
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Måndagen den 30 mars besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
Pensionsmyndigheten och Företagshälsan i Gävle.
Besöket är ett av stoppen för turnén #hälsoresa, som
pågår under våren.
Företagshälsan i Gävle AB är en kundägd, icke vinstdrivande företagshälsa
med ca 130 anslutna företag och verksamheter i Gävle. De berättar om några
goda exempel och ger en bild av hur det ser ut på arbetsplatserna.

Media är välkomna under dagen, kontakta pressekreterare Tora Heckscher.

Program:

11.00 
Besöker Pensionsmyndigheten
 
13.15 
Besöker Företagshälsan i Gävle AB, Brunnsgatan 66

Mer om #hälsoresa

Resan sträcker från Luleå i norr till Malmö i söder. Besöken innebär möten
med bland annat lokala Försäkringskassekontor med projekt som arbetar
med att få tillbaka personer från sjukskrivning till arbete, och med
arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
14-15
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

30 mars- 12 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27-28/3
Besöker Kina

30-31/3
Besöker USA

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte med Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Prime
Minister's Office Finland, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Tar emot slutbetänkande från Utredningen om nya utstationeringsregler,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

30/3
Överlämnande av betänkande - Främjandeförbudsutredningen, Stockholm

31/3
Överlämnande av Benchmarking-utredningen, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

31/3
Svensk Finsk försvarsministerdialog, Hanaholmen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

30/3
Deltar i podsamtal med Hanna Fahl, Stockholm

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

10/4
Besök Uppsala Universitet



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

31/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

Anna Johansson

30/3-2/4
Utrikes resa

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

31/3
Utredningen Service i glesbygd presenteras, Stockholm

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Annika Strandhäll

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inrikes resa

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm

Utbildningsdepartementet



Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

Helene Hellmark Knutsson

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4
Besök på Uppsala Universitet, Uppsala

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Inrikes resa

Isabella Lövin

7/4
Deltar på seminarium arrangerat av Utrikespolitiska Institutet och
Naturskyddsföreningen Grönt bistånd, Stockholm



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll besöker Sydkorea
tillsammans med
Kronprinsessparet
Publicerad 20 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Den 23-25 mars reser socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll till Seoul, Sydkorea. Där träffar hon bland
annat Sydkoreas president Park Geun-hye och hälso-
och välfärdsminister Hyungpyo Moon.
Under besöket kommer socialförsäkringsministern tillsammans med
kronprinsessparet även att träffa svenska företag på plats samt göra olika
studiebesök.

Socialförsäkringsavtal mellan Sverige och Sydkorea börjar
gälla i sommar

Konventionen om social trygghet – även kallat socialförsäkringsavtalet –
mellan Sverige och Sydkorea börjar gälla sommaren 2015. Grundregeln i
avtalet är att personer försäkras i landet där de arbetar. Därmed undviks att
personen går miste om intjänad pension eller att socialavgifter betalas ut i
båda länderna. För svensk del är reglerna om export och sammanläggning
särskilt viktiga.

Sverige och Sydkorea har även sedan 2013 ett bilateralt samförståndsavtal
inom hälso- och välfärdsområdet. 

Program (i urval):
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Måndag 23 mars

Besöker Neutral Nations Supervisory Commission (NNSC)

Tisdag 24 mars

Frukostmöte med hälso- och välfärdsminister MOON Hyungpyo,

Besöker Gröna Klimatfonden - Gröna klimatfondens syfte är att finansiera
klimatåtgärder i utvecklingsländer och arbetar för att FN:s klimatmål
uppfylls.

Träffar Sydkoreas president Park Geun-hye

Möte med Sydkoreas premiärminister

Onsdag 25 mars

Besöker Hankuk University of Foreign Studies, institutionen för
skandinaviska språk

Besöker National Rehabilitation Center - Rehabiliteringssjukhus som bland
annat arbetar med att ta fram hjälpmedel för människor med
funktionsnedsättning. Centret har bland annat tagit fram robotar som
används både industriellt och medicinskt.

Besöker National Library for Children and Young Adults - I samband med
besöket öppnar biblioteket utställningen ”Swedish Children’s Book and
Astrid Lindgren Memorial Award”.

Besöker The War Memorial of Korea



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Vetlanda och Jönköping
Publicerad 16 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Idag besöker socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll Försäkringskassan i Vetlanda och ett projekt
för unga med aspergers samt besöker Jönköping och
IKEA:s lager i Torsvik för att ta del av deras
arbetsmiljöarbete.
På Försäkringskassan kommer socialförsäkringsministern ta del av
medarbetarnas arbete med enklare sjukskrivning och förenklade läkarintyg.
Hon träffar också Finsam-projektet ”IT-spåret”, som är en anpassad
utbildning för unga med Aspergers.

På IKEA:s lager i Torsvik kommer socialförsäkringsministern ta del av deras
arbete för en friskare arbetsmiljö.

Program

10.30 
Besök på Försäkringskassan, avdelningen för sjukförsäkring

14:00 
Pressträff, Socialdemokraternas expedition, Residensgatan 1 i Jönköping

15:30
Arbetsplatsbesök IKEA Torsviks lager, besök med Handels

#Hälsoresa för att uppmärksamma den ökande ohälsan i
Sverige

https://www.regeringen.se/


Under våren kommer socialförsäkringsminister Annika Strandhäll att besöka
arbetsplatser runt om i landet för att uppmärksamma den snabbt ökande
ohälsan och ta del av goda exempel för ett friskare arbetsliv.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministern på
#Hälsoresa för att uppmärksamma
den ökande ohälsan i Sverige
Publicerad 16 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Under våren kommer socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll att besöka ett antal orter i Sverige för att
uppmärksamma den snabbt ökande ohälsan och ta del
av goda exempel för ett friskare arbetsliv.
Mellan 2010-2014 har sjukpenningtalet i Sverige ökat med 55 procent.
Antalet inkommande sjukfall har ökat sedan 2010 och under de senaste åren
har även längden på sjukskrivningarna ökat. Cirka två tredjedelar av de
sjukskrivna är kvinnor. Psykiatriska diagnoser ökar som andel av
sjukskrivningarna och antalet sjukfall med en psykiatrisk diagnos uppgår i
dagsläget till cirka 60 000. De psykiatriska diagnoserna ökar både hos
kvinnor och hos män, men ökningen är större hos kvinnor.

– Det är ett oroande läge vi har i Sverige, säger socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll. Prognoser från Försäkringskassan pekar på en utveckling
rakt uppåt och ökande kostnader om cirka 17 miljarder mellan 2013-2017.
Det får konsekvenser för varje person som drabbas, men också för hela vårt
samhälle och Sveriges ekonomi.

– Resorna är en del i regeringens arbete med att hejda den ökande
sjukfrånvaron. Vill vi träffa berörda parter ute i landet – myndigheter,
kommuner och arbetsgivare – för att få en bättre problembild, informera om
våra insatser på området och diskutera vägar framåt, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Resan sträcker sig över tio besök från Luleå i norr till Malmö i söder.
Besöken kommer att innebära möten med lokala Försäkringskassekontor

https://www.regeringen.se/


med projekt som arbetar med att få tillbaka personer från sjukskrivning till
arbete och med arbetsplatser som arbetar framgångsrikt med arbetsmiljö.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
13-14
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 mars-5 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/3
Återrapportering Europeiska rådet, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Policy-analysis
Unit, Prime Minister's Office Finland, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

https://www.regeringen.se/


24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

25/3
Anförande på Finsamkonferens, Linköping

27/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, byggsektorn, Stockholm
Talar på Arbetsförmedlingens chefskonferens, Stockholm

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

25/3
Myndighetsbesök på Statens Pensionsverk, Sundsvall
Arbetsplatsbesök på Skönsmon, Sundsvall

Per Bolund

24/3
Anförande på seminarium “Hur ska tillväxten av jobb finansieras?”,
Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

23/3



Inrikes resa

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

23/3
Inrikes resa

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

25/3
Invigningstalar på Digikult, Göteborg
Anförande på SFI:s slutseminarium ”Tillgänglig bio”

26-29/3
Utrikes resa

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

25/3
Inrikes resa



26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Ibrahim Baylan

24/3
Inrikes resa

25/3
Anförande på Svenska kraftnäts "Kund- & intressentmöte", Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

24-25/3
Deltar på informellt ministerrådsmöte (FAC), Riga

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

Anna Johansson

23/3
Studiebesök Chalmers, Göteborg

25/3
Studiebesök Frihamnen, Stockholm

30/3-2/4
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

23/3
Anförande på Årets Bygge-galan, Stockholm

24/3
Anförande på Sveriges Arkitekter, Stockholm

25/3



Studiebesök på Energimyndigheten, Eskilstuna

26/3
Besök på SABO/Mitthem, Sundsvall

Sven-Erik Bucht

23/3
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

21/3
Utrikes resa

26/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

30/3
Barnombudsmannen överlämnar årsrapport, Stockholm

Annika Strandhäll

22/3
Utrikes resa

30/3
Besök av OECD:s generalsekreterare, Stockholm

30/3
Inrikes resa

Gabriel Wikström

21-26/3
Utrikes resa

27/3
Inledningstalar på SKL-seminarium, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

24/3
Inledningstalar på konferens för lärare på barn- och fritidsprogrammet,
Huddinge

25/3
Utrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

24/3
Tal på examensceremoni på Paideia, Wahrendorf

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

30/3
Deltagande på Givarkonferens för Syrien, Kuwait



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
12-13
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

16-29 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

18/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

19-20/3
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

25/3
Återrapportering Europeiska rådet, riksdagen

Kristina Persson

19/3
Anförande och paneldiskussion vid Swedish Entrepreneurship Summit,
Örebro

Besöker Örebro Universitet, Örebro

Arbetsmarknadsdepartementet
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Ylva Johansson

17/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, centralorganisationerna,
Stockholm

20/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, industrisektorn,
Stockholm

25/3
Anförande på Finsamkonferens, Linköping

27/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, byggsektorn, Stockholm

Talar på Arbetsförmedlingens chefskonferens, StockholmMa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

18/3
Anförande på Affärsvärldens Bank & Finans Outlook, Stockholm

20/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

17/3
Anförande på Ny styrning av välfärden, Bortom NPM, Göteborg

18/3
Besök av äldreboendet Persikan, Stockholm

25/3
Myndighetsbesök på Statens Pensionsverk, Sundsvall



Per Bolund

18/3
Anförande Nordic Cash & Treasury Management, Stockholm

19/3
Offentlig utfrågning om kontanter i samhället, riksdagen

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

17/3
Inrikes resa

23/3
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

16/3
Inrikes resa

20/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

23/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

20/3
Deltar vid Miljöbalksdagarna, Stockholm

26/3
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen



Ibrahim Baylan

24/3
Inrikes resa

25/3
Anförande på Svenska kraftnäts "Kund- & intressentmöte", Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

17/3
Anförande på Temadag Life Science, Lund

19/3
Utdelning av Musikexportpriset

20/3
Inrikes resa

Anna Johansson

19/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

26/3
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

16/3
Anförande på Hyresgästföreningens ledningskonferens, Stockholm

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

18/3
Håller anförande på Renoveringsdagen 2015, Stockholm

Håller anförande på Fastighetsmässan, Stockholm



19/3
Anförande på Byggherredagarna, Stockholm

20/3
Tal på UngBo, Malmö

23/3
Podradio, Stockholm

24/3
Anförande på Sveriges Arkitekter, Stockholm

25/3
Studiebesök på Energimyndigheten, Eskilstuna

26/3
Besök på SABO/Mitthem, Sundsvall

Sven-Erik Bucht

16-17/3
Deltar vid jordbruksråd, Bryssel

23/3 
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

16/3
Konferens, nationell dialog om den sociala barn- och ungdomsvården,
Rosenbad

18/3
Besök på Ersta diakoni, Stockholm

20/3
Utrikes resa

21/3
Utrikes resa



Annika Strandhäll

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/3
Utrikes resa

Gabriel Wikström

16/3
Deltar vid WHO-konferens, Geneve

19/3
Deltar på Sjukhusläkarnas fullmäktigemöte, Stockholm

20/3
Anförande på Svenska HFS-nätverks nationella konferens, Västerås

21/3-26/3
Utrikes resa

27/3
Inledningstalar på SKL-seminarium, Stockholm

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

16/3
Inledningstalar på Folkhögskolelärarnas utbildningsdagar, Djurönäset

18/3
Inledningstalar på Yrkeshögskolans forum, Stockholm

20/3
Inrikes resa

24/3
Inledningstalar på konferens för lärare på barn- och fritidsprogrammet,
Huddinge



25/3
Utrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

17/3
Dialog med landshövdingen, Stockholm

18/3
Besök vid Örebro universitet, Örebro

Medverkar vid Swedish Entrepreneurship Summit, Örebro

24/3
Tal på examensceremoni på Paideia, Wahrendorf

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

20/3
Medverkar på Världsvattensdagen, Stockholm

Möte med Christopher Stoke, Stockholm

26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
11-12
Publicerad 06 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

9-22 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/3
Besök av Kiribatis president

10-11/3
Besöker Ukraina

18/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

19-20/3
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

Kristina Persson

9-12/3
Deltar vid nordiskt ministermöte, Grönland

Arbetsmarknadsdepartementet
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Ylva Johansson

9/3
Deltar vid ministerrådsmöte EPSCO, Bryssel

12/3 
Håller anförande på SKL:s Arbetsmarknads-och näringslivsdagar 2015,
Uppsala

Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

17/3
Medverkar vid Svenskt Näringslivs seminarium ”Hög arbetslöshet men få
utan jobb”, Stockholm

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi

10/3
Besöker länsstyrelsen i Östergötland, Linköping

Deltar vid seminarium: Ny styrning av välfärden – bortom New Public
Management (NPM)

13/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Per Bolund

10/3
Deltar vid Rundabordssamtal, Stockholm

Håller anförande på seminarium, ”Grön investeringsbank för jobb och miljö i
Sverige”, riksdagen

11/3
Deltar på Global Money Week, Stockholm

Deltar på SvD Accent, Stockholm

Håller föreläsning för Alumni, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

10/3
Deltar på NORDEFCO, Luleå

17/3
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

9/3
Inrikes resa

12-13/3
Deltar vid rådet för rättsliga och inrikes frågor (RIF), Bryssel

16/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

10/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid debatt, riksdagen

12/3
Myndighetsbesök, Stockholm

20/3
Deltar vid miljöbalksdagarna, Stockholm

Ibrahim Baylan



10/3
Medverkar vid European Wind Energy Association (EWEA)

18/3
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Inrikes resa

17/3
Anförande på Temadag Life Science, Lund

19/3
Utdelning av Musikexportpriset

20/3
Inrikes resa

Anna Johansson

9/3
Deltar på Handelskammaren Värmlands infrastrukturkonferens

10-11/3
Inrikes resa

13/3
Deltar vid rådet för transport, telekommunikationer och energi (TTE),
Bryssel

19/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Mehmet Kaplan



10/3
Inrikes resa

16/3
Anförande på Hyresgästföreningens ledningskonferens, Stockholm

18/3
Håller anförande på Renoveringsdagen 2015, Stockholm

Håller anförande på fastighetsmässan, Stockholm

Sven-Erik Bucht

9/3
Deltagande på White Guide-galan, Stockholm

Deltar vid nationellt möte angående antibiotika, Stockholm

13/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

16-17/3
Deltar vid jordbruksråd, Bryssel

18/3
Deltar på Sånga Säby, Eckerö

Socialdepartementet

Åsa Regnér

8-14/3
Utrikes resa

20/3
Utrikes resa

Annika Strandhäll

9/3 
Studiebesök på Gustavsbergs vårdcentral



10/3
Deltar vid interpellationsdebatt

11/3
Deltar på Försäkringskassans chefsdagar

12/3
Möte med pensionsgruppen, Stockholm

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/3
Utrikes resa

Gabriel Wikström

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid Svenska psykiatrikongressen i Göteborg

12/3
Deltar i frågestund, riksdagen

13-14/3
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

10/3
Håller anförande vid Ansvarskonferens 2015, Malmö

13/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

12/3



Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Helene Hellmark Knutsson

9/3
Håller anförande vid rymdforum 2015, Göteborg

Besök på Göteborgs Universitet, Göteborg

10/3
Besök på Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

11/3
Besök på Kungliga biblioteket, Stockholm

Uppföljande möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

12/3
Uppföljande möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/3
Besök Malmö högskola, Malmö

17/3
Dialog med Landshövdingen, Stockholm

18/3
Besök vid Örebro universitet, Örebro

Medverkar vid Swedish Entrepreneurship Summit, Örebro

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

9/3
Besök av Kiribatis president, Stockholm

10/3
Deltar i Internationella Dialogen för freds- och statsbyggande, Stockholm



11/3
Besök av Christina Duarte, finansminister Cap Verde, Stockholm

12/3
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

13/3
Utrikes resa

20/3
Medverkar på Världsvattensdagen, Stockholm



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll till Haag för
högnivåmöte med OECD om
psykisk ohälsa i arbetslivet
Publicerad 03 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Onsdagen den 4 mars deltar socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll på OECD:s högnivåmöte om psykisk
ohälsa i arbetslivet i Haag. Socialförsäkringsministern
kommer bland annat att tala under en av punkterna på
mötet.

Högnivåmötet i Haag

OECD har besökt nio länder och skrivit en särskild rapport om vart och ett
av dessa utifrån ämnet psykisk ohälsa i arbetslivet. De har därefter gjort en
rapport med goda exempel från de studerade länderna samt en
sammanfattande analysrapport, som kommer att presenteras på mötet.

Bakgrund

OECD har bedrivit ett flerårigt projekt Sickness, Disability and Work. Detta
projekt avslutades med ett högnivåmöte i Stockholm 2009. Under projektets
gång hade det blivit allt mer uppenbart att den psykiska ohälsan hade ökat
kraftigt i de flesta OECD-länder. Därför beslöts på mötet att ett nytt projekt
skulle startas, Mental Health and Work. Till det nya projektet anslöt sig nio
länder, däribland Sverige.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen tar emot
slutbetänkande av
Parlamentariska
socialförsäkringsutredningen
Publicerad 02 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Parlamentariska socialförsäkringsutredningen
överlämnar idag sitt slutbetänkande SOU 2015:21 "Mer
trygghet och bättre försäkring. Slutbetänkande av
Parlamentariska socialförsäkringsutredningen" till
regeringen.
Utredningen kommer att överlämnas till socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll och sedan presenteras av Gunnar Axén, ordförande, Ingemar
Eriksson, huvudsekreterare samt ledamöter från kommittén.

Media har möjlighet att ställa frågor till Parlamentariska
socialförsäkringsutredningen.

Tid: måndagen den 2 mars kl. 11.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
10-11
Publicerad 27 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

2-15 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

3/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

6/3
Bilateralt möte om klimat- och energifrågor med Nick Mabey, rådgivare till
Tony Blair och Ed Miliband

Möte med Institutet för framtidsstudier

8/3
Inrikes resa
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Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

6/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

12/3 
Muntlig frågestund, riksdagen

13/3 
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi

2/3
Tar emot Överprövningsutredningen

3/3
Ny styrning av välfärden-bortom New Public Management (NPM)

5/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

10/3
Besöker länsstyrelsen i Östergötland

Seminarium: Ny styrning av välfärden – bortom New Public Management
(NPM)

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist



2/3
Myndighetsbesök på FOI-Totalförsvarets forskningsinstitut, Stockholm

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

5/3
Anförande vid seminarium om försvars- och säkerhetspolitik

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

5/3
Seminarium om New Climate Economy-rapport

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

2/3
Invigning av gasstation E.On, Huddinge

5/3
Deltar i Rådet för transport, telekommunikationer och energi (TTE), Bryssel

10/3
Medverkar vid European Wind Energy Association (EWEA)

Näringsdepartementet



Mikael Damberg

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Inrikes resa

Anna Johansson

9/3
Deltar på Handelskammaren Värmlands infrastrukturkonferens

11/3
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

4/3
Talar om bostadssegregation och stadsutveckling på Kista folkhögskola

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

2/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm



Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

5/3
Anförande vid UN Women, Sveriges event inför Internationella kvinnodagen

8/3
Utrikes resa

Annika Strandhäll

9/3 
Studiebesök

11/3
Deltar på Försäkringskassans chefsdagar

13/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Gabriel Wikström

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Universitetssjukhuset, Göteborg

7/3
Deltar vid seminarium om folkhälsa, motion och kost, Mora

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid Svenska psykiatrikongressen i Göteborg

12/3
Deltar i frågestund, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala



Helene Hellmark Knutsson

3/3
Deltar vid Ministerrådet för konkurrenskraft (KKR), Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

2/3
Besöker Genève och MR-rådets högnivåsession

3-5/3
Deltar i statsbesöket till Finland

6/3
Deltar i informellt utrikesministermöte, Riga

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
9-10
Publicerad 20 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 februari – 8 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/2
Utrikes resa

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

24/2 
Uppvaktning av S-studenter

25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

Arbetsmarknadsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Ylva Johansson

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljö-strategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

Inga engagemang rapporterade

Ardalan Shekarabi

4/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

Per Bolund

Inga engagemang rapporterade

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

Inga engagemang rapporterade



Anders Ygeman

Inga engagemang rapporterade

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Inrikes resa, Luleå

2/3
Invigning av gasstation E.ON, Huddinge

5/3
Deltar i TTE-råd, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

Inga engagemang rapporterade

Anna Johansson



26/2
Möte med Danmarks transportminister, Danmark

27/2
Anförande på seminarium Aktiv Kommunikations kapitalmarknadsfrukost,
Malmö

Mehmet Kaplan

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

23/2
Besök i Luleå och Piteå

24/2
Deltagande på 100-årsjubileum till minne av Ragnar Lassinantti, Haparanda

 

Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/2
Utrikes resa

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm

4/3
Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

8/3



Utrikes resa

Annika Strandhäll

Inga engagemang rapporterade

Gabriel Wikström

26/2
Deltar vid Skid-VM, Falun

3/3
Deltar vid Högnivåmöte, Bryssel

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Sjukhus, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustaf Fridolin

Inga engagemang rapporterade

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala

Helene Hellmark Knutsson

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

3/3
Deltar vid KKR, Ministerrådet för konkurrenskraft, Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström



Inga engagemang rapporterade

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Göteborg och Härryda
Publicerad 12 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Fredagen den 13 februari besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
arbetsplatser i Göteborg och Härryda, som aktivt arbetar
med rehabilitering, samt LO-distriktet i Västsverige för
att diskutera den ökande ohälsan.
Sjukskrivningarna har ökat med 55 procent de senaste fyra åren och hela 77
procent i Västra Götaland. Arbetsplatserna och arbetsmarknadens parter
spelar en viktig roll i arbetet med att bekämpa den ökande ohälsan.

Socialförsäkringsministern kommer besöka trucktillverkaren Unicarriers
Manufacturing Sweden i Mölnlycke där parterna gemensamt har utvecklat
en rehabiliteringskedja samt Federal-Mogul, tillverkare av kolvringar, som
också har ett rehabiliteringsarbete.

Annika Strandhäll träffar under dagen även LO i Västsveriges verkställande
utskott för att diskutera ohälsan i arbetslivet i Västra Götaland. Efter besöket
på Unicarriers Manufacturing Sweden kommer det att hållas en kortare
pressträff.

Program

Program
08.30 
Besök på Unicarriers Manufacturing Sweden, Mölnlycke

10.15 
Pressträff i kommunhuset i Härryda, Skolvägen 1, Mölnlycke

https://www.regeringen.se/


11.00 
Möte med LO-distriktet i Västsverige, Folkets hus, Olof Palmes plats 1,
Göteborg

13.15 
Besök på Federal-Mogul, Mölnlycke



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
8-9
Publicerad 05 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

16 februari – 1 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

17/2
Deltar vid Utrikesnämnden, riksdagen

18/2
Återrapportering från Europeiska Rådet, riksdagen

 

Kristina Persson

17/2
Anförande vid Norsk-Svenska Handelskammarens seminarium, Stockholm

18/2
Samtal med Swedbank Family Office, Stockholm

19/2
Anförande för PRO Global ”Framtidsfrågorna inom Regeringskansliet”

https://www.regeringen.se/


25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

17/2
Anförande på Stockholms Handelskammare, Stockholm

18/2
Kommundialog om unga i jobb, Luleå

20/2
Kommundialog om unga i jobb, Östersund

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17/2
Deltar vid Rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

16/2
Anförande vid Dagens Industri, Stockholm

Per Bolund

16/2
Inrikes resa

17/2
Inrikes resa



19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

20/2
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

17/2
Deltar i Folk- och Försvarseminarium, Stockholm

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

16/2
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

17/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

19/2
Myndighetsbesök på Formas

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

20/2
Möte med Mexikos utrikesminister

25/2
Företagsbesök, Stockholm

Anna Johansson

18/2
Medverkar på SEKO-möte, Stockholm

20/2
Håller anförande på Järnvägsforum, Sundsvall

26/2
Utrikes resa

27/2
Håller anförande på seminarium, Malmö

Sven-Erik Bucht

16/2
Inrikes resa

18/2
Högnivåmöte, Rosenbad

24/2
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

18/2
Anförande på seminarium om våld i nära relationer, Stockholm



19/2
Inrikes resa

25/2
Utrikes resa

Gabriel Wikström

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

26/2
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

18/2
Deltar i debatt, riksdagen

Tal och prisutdelning på Visita, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

18/2
Utrikes resa



Isabella Lövin

16/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
7-8
Publicerad 05 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

9 - 22 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

12/2
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

Kristina Persson

9/2
Anförande på Rotary, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

12/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/2
Kommundialog om unga i jobb, Umeå

https://www.regeringen.se/


17/2
Anförande på Stockholms Handelskammare, Stockholm

18/2
Kommunkonferens, Luleå

20/2
Kommunkonferens, Östersund

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

13/2
Deltar vid EU-nämnd, riksdagen

17/2
Deltar vid rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

16/2
Anförande Dagens Industri, Stockholm

Per Bolund

16/2
Inrikes resa

17/2
Inrikes resa

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

20/2
Inrikes resa



Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

11/2
Myndighetsbesök

17/2
Folk och Försvar seminarium, Stockholm

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

10/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

16/2
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

11/2
Panelsamtal mot Afrofobi, Uppsala Universitet

12/2
Besök Redline Recordings, Norsborg

14/2
Deltagande i manifestation, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet



12/2
Deltar vid frågestund, riksdagen

19/2
Myndighetsbesök på Formas

Ibrahim Baylan

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Verksamhetsbesök ABB, Västerås

12/2
Frågestund, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

9/2
Företagsbesök, Stockholm

11/2
Utrikes resa

Anna Johansson

18/2
Medverkar på SEKO möte, Stockholm

20/2
Anförande på Järnvägsforum, Sundsvall

Mehmet Kaplan

10/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/2



Inrikes resa

Sven-Erik Bucht

9/2
Besöker tillväxtverket, Östersund

12/2
Deltar vid frågestund, riksdagen

18/2
Högnivåmöte, Stockholm

Socialdepartementet

Åsa Regnér

9/2
Inrikes resa

10/2
Möte med Pensionärskommittén

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

18/2
Anförande på seminarium om våld i nära relationer, Stockholm

Annika Strandhäll

9/2
Inrikes resa

12/2
Anförande på Terminsstart Pension, Stockholm

13/2 
Inrikes resa

Gabriel Wikström



13/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

13/2
Deltagande på Alla hjärtansmingel (RFSU), Stockholm

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

18/2
Tal och prisutdelning på Visita, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

9/2
Deltar vid utrikesministermöte, Bryssel

11/2
Deltar vid utrikespolitisk debatt, riksdagen

18/2



Utrikes resa

Isabella Lövin

11/2
Möte inom Världsbanken, Helsingfors

13/2
Invigning av det europeiska tema året, Rosenbad

16/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
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Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

2 februari - 15 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

5/2
Inrikes resa

12/2
Utrikes resa

 

Kristina Persson

2-3/2
Anförande på seminarium Nordmod, Berlin

4/2
Anförande på bokseminarium, Stockholm

5/2
Frågestund, riksdagen

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Kommundialog om unga i jobb, Malmö

6/2
Kommundialog om unga i jobb, Kalmar

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Kommundialog om unga i jobb, Karlstad

12/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/2
Kommundialog om unga i jobb, Umeå

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

11/2
Guvernörsmöte Världsbanken, Helsingfors

13/2
EU-nämnd, riksdagen

Per Bolund

4/2
Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande ”Innovation Financing as Business opportunity”, Stockholm

10/2
Anförande på Nordnet Spareevent, Stockholm



Ardalan Shekarabi

4/2
Anförande seminarium ”Ny styrning bortom New Public Mannagement”,
Uppsala universitet

5/2
Medverkan vid välfärdsseminarium, Arena Idé, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

12/2 
Frågestund, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5-8/2
Besöker Jokkmokks vintermarknad, Jokkmokk

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

3/2
Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

12/2
Frågestund, riksdagen

19/2
Myndighetsbesök på Formas

Ibrahim Baylan



6/2
Energiministermöte, Bryssel

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Verksamhetsbesök ABB, Västerås

12/2
Frågestund, riksdagen

13/2
Utrikesresa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

3/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

9/2
Företagsbesök, Stockholm

11/2
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik- & Designföretagen, Stockholm

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Inrikes resa

Anna Johansson

2/2



Besöker Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

2/2
Inrikes resa

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

12/2
Frågestund, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

2/2
Anförande på PRO:s konferens, Stockholm

4/2
Inrikes resa

5/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

10/2
Möte med Pensionärskommittén

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Annika Strandhäll

9/2
Inrikes resa

12/2
Anförande på Terminsstart Pension, Stockholm

13/2 



Inrikes resa

Gabriel Wikström

3/2
Anförande på Temadag Jämlik hälsa, Stockholm

4/2
Anförande på Världscancerdagen, Stockholm

5/2
Anförande för Dagens Medicin på Primärvårdens dag, Stockholm

6/2
Paneldiskussion på Skolläkardagarna, Örebro

13/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

5/2
Frågestund, riksdagen

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Helene Hellmark Knutsson

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm
4/2
Besöker Kungliga Vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besök på Lunds universitet



18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

11/2
Utrikespolitisk debatt, riksdagen

Isabella Lövin

8/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen
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26 januari - 6 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/1
Konselj, Kungliga slottet

29/1
Statsministerns frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Inrikesresa

6/2
Inrikesresa

Finansdepartementet

https://www.regeringen.se/


Magdalena Andersson

27/1
Deltar i Ekofinrådets möte i Bryssel

Per Bolund

26/1
Utrikesresa

Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande Innovation Financing as Business opportunity, Stockholm

Ardalan Shekarabi

27/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Karlstad universitet

28/1
Anförande Upphandlingsdagarna 2015, Nacka

30/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Lunds universitet, Lund

4/2
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Uppsala universitet, Uppsala

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

26/1
Konselj, Kungliga slottet

Paneldebatt Svenskt Näringsliv, Stockholm

3/2



Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

Ibrahim Baylan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Utrikes resa

30/1
Besöker Svensk Kärnbränslehantering AB och Forsmark, Östhammar

6/2
Energiministermöte, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

26/1
Talar på framtidens mineral och grovindustri, SGU, Stockholm

29/1
Seminarium med OECD på Utrikesdepartementet, Stockholm

Mehmet Kaplan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

27/1
Interpellationsdebatt, riksdagen

28/1
Anförande på Trästadsnätverksmöte, Stockholm

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik & Designföretagen, Stockholm



Anna Johansson

30/1
Anförande på Stora Infrastrukturdagen, Näringslivets hus, Stockholm

2/2
Besök Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

26/1
Jordbuksråd, Bryssel

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Guldbaggegalan, Cirkus, Stockholm

28/1
Galapremiär ”3vänner”, Rigoletto, Stockholm

Annika Strandhäll

27/1
Möte med Riksdagsjournalisternas förening, riksdagen

Gabriel Wikström

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
EM i konståkning, Globen, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

26/1
Invigningstalar på Museernas skolmässa 2015, Moderna Museet, Stockholm

30/1
Invigning av skola, Södertälje

Helene Hellmark Knutsson

27/1
Anförande vid invigning av KTH:s superdator, KTH, Stockholm

29/1
Anförande vis sjukvårdens forskningsdag 2015, Bonniers Conference Center

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm

4/2
Besöker Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besöker Lunds universitet, Lund

Aida Hadzialic

28/1
Anförande på Linneuniversitet, Växjö

29/1
Anförande på Språkintroduktionskonferens, Spårvagnshallarna, Stockholm

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin



26/1-27/1
Möte med Gavi, Berlin



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressträff med anledning av
samtal med den rumänska
ministern för arbete, familj, socialt
skydd och äldre
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

På fredag tar socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och barn-, äldre-
och jämställdhetsminister Åsa Regnér emot rumänska ministern för arbete,
familj, socialt skydd och äldre Rovana Plumb. Därefter kommer det att
hållas en presskonferens.

Fredag 23 januari 11:30
Rosenbad 4

Presskonferensen kommer att hållas på engelska.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Göteborg
Publicerad 18 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Fredagen den 19 december besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Göteborg.
Annika Strandhäll kommer under besöket i Göteborg bland annat att tala om
regeringens politik för bättre samverkan mellan myndigheter för att minska
arbetslösheten. Ministern kommer även samtala med pensionärer om hur
regeringen vill bidra till ett mer jämlikt och jämställt samhälle.

Annika Strandhäll, som själv är uppvuxen i Bergsjön, kommer också att
besöka arbetsmarknadsinsatsen Returhuset i statsdelen.

Media hälsas välkomna att delta under besöken i Göteborg. Föranmälan görs
till pressekreterare Dan Lundqvist Dahlin.

Program

10.00 
Besök på samverkansprojektet Samordningsförbundet Göteborg Hisingen
(Delta). De samverkande parterna är Försäkringskassan, Göteborgs stad,
Arbetsförmedlingen och Regionen, Vågmästaregatan 1D

13.15 
Träff med PRO-Göteborg, Olof Asklundsgata 6-10

14.45 – 16.15 
Besök på Returhuset i Bergsjön. Returhuset är en återvinningsverkstad i
Kretsloppsparken Alelyckan där bland annat möbler och cyklar tillvaratas
och fräschas upp så att de kan användas igen. Returhuset erbjuder
arbetsträning för arbetssökande personer. Arbetsträningen syftar till att

https://www.regeringen.se/


stärka deltagarnas möjligheter på arbetsmarknaden, Lärjeågatan 12



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker
Katrineholm
Publicerad 15 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Tisdagen den 16 december besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
Katrineholm.
Annika Strandhäll kommer att tala om regeringens politik för de äldre och
om hur regeringen vill bidra till ett mer jämlikt och jämställt samhälle.

Socialförsäkringsministern kommer bland annat besöka Igelkottens
äldreboende i Katrineholm för att samtala med pensionärerna om regeringens
äldresatsningar. På schemat står också att besöka Lindengymnasiet där hon
möter rektor, kurator och övrig personal.

Slutligen kommer socialförsäkringsministern att besöka Arbetslinjen, som är
kommunens projekt för att anställa människor med försörjningsstöd. 

Program

10:00 Frukostmöte med SKPF - Svenska KommunalPensionärernas Förbund
och Socialdemokraternas seniorutskott, Djulögatan 51, Katrineholm.

11:15 Besöker Lindengymnasiet

13:00 Besöker Igelkottens äldreboende

14.15 Information om Arbetslinjen, kommunens projekt för att anställa
människor med försörjningsstöd.

Media hälsas välkomna att delta under besöken i Katrineholm. Föranmälan
görs till pressekreterare Dan Lundqvist Dahlin.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Socialdepartementet

Regeringen föreslår ökat skydd för
arbetslösa
Publicerad 09 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Idag lämnar regeringen en proposition om SGI-skydd
för personer i arbetsmarknadspolitiska program till
riksdagen. Regeringen vill genom förslagen få rätt att
bestämma att den sjukpenninggrundande inkomsten
(SGI) för de arbetslösa ska kunna vara fortsatt skyddad
även om hen stängs av från aktivitetsstöd eller
utvecklingsersättning.
Den som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt program genom
Arbetsförmedlingen har i regel rätt till aktivitetsstöd eller
utvecklingsersättning. Det är Försäkringskassan som betalar ut ersättningen.

Den 1 mars 2015 börjar ett nytt åtgärdssystem gälla inom aktivitetsstöd och
utvecklingsersättning som innebär att en programdeltagare kan varnas eller
stängas av från sådan ersättning. Åtgärdssystemet motsvarar i huvudsak vad
som redan gäller inom arbetslöshetsförsäkringen.

- Att stängas av från aktivitetsstöd eller utvecklingsersättning kan få till följd
att den arbetslöse förlorar sitt eventuella SGI-skydd, så kan vi inte ha det. Ett
förlorat SGI-skydd kan bli en alltför långtgående och oproportionerlig
konsekvens, säger ansvarigt statsråd, socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

Motsvarande ska gälla för skydd av rätten till förmånerna sjukpenning i
särskilda fall, rehabiliteringspenning i särskilda fall och boendetillägg.

- Genom förslaget förhindrar vi att SGI:n, rätten till sjukpenning i särskilda
fall, rehabiliteringspenning i särskilda fall och boendetillägg går förlorat,

https://www.regeringen.se/


säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

De nya bestämmelserna föreslås börja gälla den 1 april 2015

Fakta om den sjukpenninggrundande inkomsten
(SGI)

Den sjukpenninggrundande inkomsten utgör beräkningsunderlag för olika
arbetsbaserade socialförsäkringsförmåner som betalas ut per dag, bland
annat sjukpenning och föräldrapenning. SGI är den årliga inkomst i pengar
som en försäkrad person till vidare kan antas få för eget arbete.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll besöker Örebro
Publicerad 25 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Onsdagen den 26 november besöker
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll Örebro.
Annika Strandhäll kommer att tala om budgetsatsningar för de äldre och
familjer och om hur regeringen vill bidra till mer jämlikhet och jämställdhet i
samhället.

Socialförsäkringsministern kommer bland annat besöka Försäkringskassan i
Örebro för att på plats diskutera hållbara och stabila socialförsäkringar som
fungerar när folk behöver dem som bäst. På Försäkringskassan blir det även
en pressträff. Strandhäll kommer också hålla ett anförande på Folksam och
LO:s rikskonferens på Conventum i Örebro.

Program

10.15–12.00 
Besök på Försäkringskassan, Försäkringskassans kontor Fredsgatan 19

11.45 
Pressträff på Försäkringskassan, Fredsgatan 19

14.00–15.15 
Besök och anförande på Folksam och LO:s rikskonferens, Conventum
Örebro.

Media hälsas välkomna att delta under besöket vid Försäkringskassan, samt
på Conventum. Föranmälan görs till pressekreterare Dan Lundqvist Dahlin
via e-post eller telefon, se nedan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet

Reformer på
Socialdepartementets områden i
budgetpropositionen för 2015
Publicerad 23 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Idag presenteras budgetpropositionen för 2015. En rad
nyheter föreslås på Socialdepartements och Annika
Strandhälls, Åsa Regnérs och Gabriel Wikströms
områden. Reformer presenteras bland annat i
föräldraförsäkringen genom en ökad individualisering
och inom sjukförsäkringen genom borttagandet av den
bortre tidsgränsen. Cancervården ska bli jämlik över
hela landet. En professionsmiljard föreslås för att öka
kvaliteten i vården. För att stärka äldreomsorgen satsas
två miljarder. Kvinnojourernas arbete garanteras genom
höjt ekonomiskt stöd och reformer presenteras för att
öka jämställdheten mellan män och kvinnor. Barns
villkor och delaktighet ska stärkas, och regeringen vill
därför påbörja arbetet med att göra barnkonventionen
till lag.
- Det känns väldigt bra att vi, som Sveriges första feministiska regering,
lägger förslag för ökad jämställdhet i föräldraförsäkringen genom att föreslå
en tredje reserverad månad för vardera föräldern, genom en tredje så kallad
”pappamånad”. Ett jämställt föräldraskap är viktigt för barns rätt till båda
sina föräldrar, men det bidrar också till ökad jämställdhet på
arbetsmarknaden. Regeringen aviserar också ett borttagande av den bortre
tidsgränsen i sjukförsäkringen. Vi ser detta som ett återupprättande av syftet

https://www.regeringen.se/


med sjukförsäkringen och ett steg mot att försäkringen verkligen ska vara en
omställningsförsäkring, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Regeringens mål är att kvinnor och män ska ha samma möjligheter och
villkor inom alla samhällets områden. Äldre människor och deras anhöriga
ska kunna lita på att vården och omsorgen är av god kvalitet samt och att det
finns tillräckligt med personal med lämplig utbildning och erfarenhet. Detta
påverkar också arbetsmiljön. Därför satsar vi på att öka bemanningen och
avsätter 2 miljarder per år för ändamålet. Kvinnojourernas verksamhet
tryggas genom att regeringen höjer anslaget med 100 miljoner per år.
Dessutom ska barns rättigheter säkras genom att vi genomför den viktiga
reformen att göra barnkonventionen till lag, säger barn-, äldre och
jämställdhetsministern Åsa Regnér.

- Med den här budgeten tar vi också flera steg mot en bättre och mer jämlik
sjukvård för alla. Det ska inte spela någon roll var du är folkbokförd, du ska
kunna få professionell vård i tid när du behöver. Vi skapar också möjligheter
för personal i vården att ägna mer tid åt patienterna, vilket jag är väldigt glad
över, säger folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Nedan följer ett urval av reformer på respektive ministers område.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll

Den ekonomiska familjepolitiken

Ökad jämställdhet i föräldraförsäkringen

Avgörande steg behöver tas för ett mer jämställt uttag av föräldrapenningen.
Barns rätt till båda sina föräldrar måste stärkas. Regeringen föreslår att en
tredje månad ska reserveras för vardera föräldern. Inriktningen är att
förändringen ska träda i kraft den 1 januari 2016. Vidare föreslås höjd
föräldrapenning på grundnivå och höjt underhållsstöd. Vårdnadsbidraget
kommer att fasas ut och den nuvarande jämställdhetsbonusen som inte haft
någon mätbar effekt avskaffas.

Höjt underhållsstöd med 300 kronor per månad

Ensamstående föräldrar har oftare en knappare ekonomi än föräldrar som är
gifta eller sambo. Detta gäller särskilt för ensamstående mammor.
Underhållsstödet har inte höjts sedan 2006. Regeringen anser att det finns



anledning att höja stödet med 300 kronor per barn och månad från och med
2015.

Sjukförsäkringen

Den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen tas bort

Den bortre tidsgränsen har medfört att människor som är sjuka har tvingats
lämna sjukförsäkringen. Det har inneburit en sämre ekonomisk situation för
de försäkrade och en stress, samtidigt som många av de sjukskrivna som
istället hänvisats till arbetsförmedlingen har varit för sjuka för att delta i en
meningsfull insats. Den bortre tidsgränsen har inte på ett effektivt sätt lett till
fler människor i arbete och att den haft mycket negativa konsekvenser för
enskilda individer.
Som ett första steg i en mer human sjukförsäkring aviserar regeringen att den
bortre gränsen i sjukförsäkringen kommer att avskaffas. Förslag remitteras
under hösten 2014. Inriktningen är att ändringen ska träda ikraft den 1 juli
2015.

Höjd ersättning för sjukskrivna arbetslösa

Regeringen föreslår att ersättningen till arbetslösa sjukskrivna höjs. Den
högsta ersättningen höjs från 486 till 543 kronor per dag från och med den 1
maj 2015. Ersättningen har varit oförändrad sedan 2007.

Ersättning för höga sjuklönekostnader för små företag

Regeringen föreslår att det nuvarande högkostnadsskyddet för
sjuklönekostnader ersätts med en ny ersättning där man tar hänsyn till
företagets storlek. Syftet med ersättningen är att minska arbetsgivarnas
sjuklönekostnader. Det är särskilt de små företagen med höga kostnader för
sjuklön som ska avlastas. Ersättning ska kunna lämnas med högst 250 000
kronor per arbetsgivare och år. Ersättningen ska tillgodoföras arbetsgivaren
genom kreditering på dennes skattekonto. Det föreslagna systemet innebär
en avsevärd förenkling för arbetsgivarna. Regeringen föreslår att förslaget
träder i kraft den 1 januari 2015.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning

Regeringen anser att det är angeläget att förbättra situationen för personer



med sjukersättning och aktivitetsersättning. Förslaget innebär att
procentsatsen vid beräkning av hel inkomstrelaterad sjuk- och
aktivitetsersättning höjs från 64 till 64,7 procent av den försäkrade personens
antagandeinkomst. Förslaget föreslås börja gälla den 1 januari 2015.

Pensioner

Förbättrat bostadstillägg till ålderspensionärer

Regeringen anser att bostadstillägget till den som har fyllt 65 år bör betalas
ut med 95 procent av bostadskostnaden upp till en bostadskostnad på 5 000
kronor per månad. Nuvarande nivå är 93 procent. Förändringen bör gälla den
1 juli 2015. Bostadstillägget är en inkomstprövad förmån som kan betalas ut
till pensionärer med låga inkomster. Cirka 250 000 ålderspensionärer har i
dag bostadstillägg.

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér

Skynda på utvecklingen mot jämställdhet

Regeringens budget har som mål att bidra till ett mer jämlikt och tryggt
Sverige där kvalitén står i fokus. En välfärd som äldre, barn och föräldrar
kan lita på, med fler händer i verksamheten och där våra olika behov
tillgodoses. Insatser för ökad bemanning och kvalitet kommer också att bidra
till en bättre arbetsmiljö för alla de kvinnor som arbetar i välfärden, inte
minst inom äldreomsorgen. Detta hoppas vi även kan bidra till att minska de
höga sjuktal som råder bland kvinnor. Kraftsamling kommer också ske på
andra delar av jämställdhetsområdet. Inte minst för lika lön för lika arbete
och för mer jämlika bolagsstyrelser. Sammantaget satsar denna regering en
miljard inom olika politikområden som ska bidra till att ge kvinnor och män
samma makt att forma samhället och sina egna liv.

Under mandatperioden kommer utvecklingen av jämställdhetsintegrering
som strategi vara en av de viktigaste prioriteringarna för
jämställdhetspolitiken. Arbete med jämställdhetsintegrering ska utvecklas
och stärkas på alla departement och berörda myndigheter så att all
verksamhet bedrivs med utgångspunkt i kvinnors och mäns behov och
villkor.

Stärkt stöd till de ideella kvinnojourerna



Regeringen aviserar i budgetpropositionen att stödet till de ideellt arbetande
kvinnojourerna ska öka med 100 miljoner kronor. Detta är en viktig reform
för att öka skyddet för kvinnor som har utsatts för våld. Den ekonomiska
förstärkningen innebär att de ideella kvinnojourernas möjlighet till
långsiktighet och planeringsförutsättningar stärks.

Barnets rättigheter ska garanteras

Regeringens vision är att Sverige ska vara ett av de allra bästa länderna för
barn att växa upp i. Därför aviserar regeringen i budgeten för 2015 att
arbetet med att göra barnkonventionen till svensk lag nu kommer igång.
Arbetet för att stärka barns rättigheter och delaktighet kommer att vara en
viktig del av hela regeringens politik. Som exempel på reformer som
genomförs redan nu kan nämnas förstärkningar inom förskola och skola,
avgiftsfria läkemedel och fortsatt arbete med barns rätt att komma till tals.

Stärkt bemanning i äldreomsorgen

I syfte att stärka äldreomsorgens förutsättningar kommer regeringen att
prioritera bemanning. En stärkt bemanning leder till bättre äldreomsorg då
det skapar utrymme för personalen att tillbringa mer tid med den enskilda,
men också större möjlighet för personalen att utveckla verksamheten. Att
stärka bemanningen förbättrar också arbetsmiljön och ökar därigenom
attraktionskraften för yrken inom omsorgen. Regeringen avsätter därför 2
miljarder kronor per år 2015-2018 för en satsning på stärkt bemanning.

En mer jämlik tillgång till hjälpmedel för personer med
funktionsnedsättning

Kvinnor, män, flickor och pojkar med funktionsnedsättning ska ha möjlighet
att verka i vardagen på lika villkor vad gäller delaktighet och tillgänglighet.
Tillgången till hjälpmedel varierar stort över landet liksom regler och
avgifter. Regeringen vill därför arbeta för en mer likvärdig tillgång till
hjälpmedel över landet och minskade skillnader i avgifter och regelverk.

Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström

Professionsmiljarden ska öka kvaliteten inom vården



Regeringen vill använda att en miljard kronor per år för att öka kvaliteten i
hälso- och sjukvården. Pengarna ska användas för att vårdens medarbetare i
högre grad ska kunna ägna sig åt sin professionella specialitet och få mer
patienttid, och behöva lägga mindre tid på onödig administration. Detta ska
ske genom bland annat förbättrade administrativa rutiner och rätt personal
till rätt uppgift. Bristen på vårdplatser och förekomsten av överbeläggningar
ska också uppmärksammas.

Satsningen på ökad kvalitet kommer att utformas i nära dialog med
representanter för vården, professionerna och de fackliga organisationerna. 

En jämlik och tillgänglig cancervård

Regeringen vill avsätta 500 miljoner kronor per år 2015–2018 för att korta
väntetiderna inom cancervården och minska de regionala skillnaderna. Syftet
är att skapa en mer jämlik cancervård med ökad kvalitet och nöjdare
patienter.

Inom cancervården är väntetiderna på flera håll allt för långa och det finns
stora regionala skillnader. Det finns exempel på att patienter i delar av landet
måste vänta tre gånger så lång tid från remiss till behandling som i andra
delar av landet.

Satsningen för att korta väntetiderna i cancervården ska bygga på det arbete
som gjorts inom ramen för den nationella cancerstrategin och de regionala
cancercentrum (RCC) som finns sedan ett par år tillbaka. RCC:s roll är att
bidra till en mer jämlik, säker och effektiv cancervård genom regional och
nationell samverkan. Erfarenheter från framgångsrikt arbete i såväl svenska
landsting som andra länder ska tas tillvara. Arbetet ska utformas så att
erfarenheter och resultat så långt det är möjligt kan användas inom övriga
hälso- och sjukvården. 

Kommissionen för jämlik hälsa

För att komma till rätta med de växande hälsoskillnaderna i samhället
planerar regeringen att tillsätta en kommission för jämlik hälsa. Det
långsiktiga målet är att sluta de påverkbara hälsoklyftorna inom en
generation. Kommissionen ska bland annat identifiera vad det är som orsakar
skillnaderna i hälsa mellan olika grupper och lämna förslag på hur dessa kan
minskas.



Satsning på barnmorskor, förlossningsvård och kvinnors
hälsa

Regeringen avsätter 400 miljoner kronor per år 2015–2018 för insatser som
rör barnmorskor och en förbättrad förlossningsvård. Andra insatser för att
stärka kvinnors hälsa i syfte att uppnå en mer jämställd hälso- och sjukvård
kommer också att omfattas.

Efterfrågan på barnmorskor i Sverige överstiger tillgången, enligt
Socialstyrelsens nationella planeringsstöd 2014. Tillgången till barnmorskor
har ökat under senare år. Dock är den regionala variationen stor och
efterfrågan förväntas öka. Beträffande förlossningsvården behöver den bl.a.
bli mer kunskapsbaserad, tillgänglig och jämlik över hela landet och under
alla tider på året.

Fria läkemedel för barn

Regeringen kommer att genomföra en reform som medför att receptbelagda
läkemedel inom läkemedelsförmånerna blir kostnadsfria för barn och
ungdomar under 18 år. Syftet är att garantera att alla barn får tillgång till de
läkemedel som krävs för att upprätthålla en god hälsa, oavsett föräldrarnas
ekonomiska status.

Detta gäller även de barn och ungdomar som är asylsökande samt vissa av
dem under 18 år som vistas i Sverige utan tillstånd. Reformen föreslås
införas den 1 juli 2015. För ändamålet avsätts 200 miljoner kronor för 2015
och 410 miljoner kronor per år fr.o.m. 2016. 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Statsråden presenterar
budgetpropositionen för 2015
Publicerad 22 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Budgetpropositionen för 2015 lämnas till riksdagen
torsdagen den 23 oktober. I samband med detta
presenteras budgetpropositionen på flera olika orter runt
om i landet av flera statsråd.
Kontakta respektive presskontakt för närmare uppgifter.

Borlänge
Ardalan Shekarabi, civilminister
Presskontakt Alejandro Firpo 072-585 80 75

Borås 
Biblioteket, Kulturhuset
Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister
Presskontakt Sanna Fransson 072-539 24 49

Eskilstuna 
Eskilstuna ABF, Kungsgatan kl 13.30
Kristina Persson, minister för strategi- och framtidsfrågor 
samt nordiskt samarbete
Presskontakt Anne Ekberg 072-542 69 40

Gävle
Future Position X i Teknikparken kl 14.00
Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister
Presskontakt Tora Heckscher 072-212 62 64

Göteborg
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Centralhuset Konferens, Nils Ericsonplatsen 4, kl. 14.45
Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister
Presskontakt Anna Söderström, 072-532 17 13
Isabella Lövin, biståndsminister
Presskontakt Catarina Axelsson, 070-810 47 95

Halmstad 
Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Presskontakt Sofie Rudh 072-545 74 21

Helsingborg 
Arbetsförmedlingen, Södergatan 39 
Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister 
Presskontakt Joanna Abrahamsson 072-543 84 89

Jönköping 
Sven Erik Bucht, landsbygdsminister 
Presskontakt Sam Assadi 070-583 36 48

Luleå, Piteå
Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Presskontakt Juan-Pablo Roa 072-249 47 20

Norrköping 
Campus Norrköping kl 14
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Presskontakt Mikael Sundesten 070-585 55 98

Skövde
Scandic Billingen kl. 13.45 
Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister
Pressekreterare Natalie Sial 072-520 54 49

Umeå
Anna Johansson, infrastrukturminister
Pressekreterare Kristian Brangenfeldt 072-543 95 89

Uppsala
Vaksalaskolan, Vaksala Torg kl. 15.00
Gustav Fridolin, utbildningsminister
Presskontakt Sandra Ahlstrand 072-219 19 77



Mehmet Kaplan, bostads- och stadsutvecklingsminister
Presskontakt Hannes Mård 070-208 94 43

Västerås
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Pressekreterare Ann Wolgers, 072-543 87 07

Växjö
Linnéuniversitetet kl 13.30 
Anders Ygeman, inrikesminister
Pressekreterare Fredrik Persson 072-214 10 58

Örebro
Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister
Presskontakt Clara Lindgren 072-545 21 13
Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister
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Publicerad 18 juli 2019

Excellencies, ministers, colleagues, friends,

I believe that the overarching goal of politics in general – and the 2030
Agenda in particular – is to build a better world for each generation. To
advance our children’s opportunities to live free from all kinds of violence in
safe, sustainable and prosperous societies.

Sweden is well placed to implement the 2030 Agenda. But the fact remains:
we still have a lot of work to do in Sweden if we are to achieve the SDGs.

For example, we must work harder to address existing inequalities.

This entails dramatically reducing income disparities and providing equal
opportunities for all, including people with disabilities, LGBT persons,
minorities and newly arrived immigrants.

We must work harder to achieve equity in health care and provide equal
opportunities for lifelong learning throughout our country. We also need to
strengthen inclusive and sustainable economic growth that benefits all
section of society.

There is a growing awareness of the urgent need to act – to act now.

Greta Thunberg, an impressive young Swedish climate activist, reminds me
of this every Friday as I pass her school strike for climate action outside our
Parliament.
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The message from our youth is very clear and we need to listen, and we need
to act.

To combat climate change we need an unprecedented transformation of the
whole society. Sweden’s ambition is clear – we want to be the first fossil-
free welfare state in the world.

Climate change has devastating effects that are particularly severe in fragile
contexts. Climate-related security risks are a major threat to us all, but the
poorest are hit the hardest and women are particularly affected. I believe
that the Climate Summit in September will be vital for raising our climate
ambitions and putting us on a 1.5-degree pathway.

I would also like to take a moment to address two issues close to my heart:
universal social protection and gender equality.

Sweden has a long history of a strong welfare system that has been key in
building an open and inclusive society. Social protection is a human right and
an indispensable tool in the fight against poverty, inequality and social
exclusion. Universal social protection, including floors, is key to upholding
the principle of leaving no one behind.

In far too many places around the world, we see that women and girls’
rights, including sexual and reproductive health and rights, are being pushed
back.

The advances we have made, thanks to the efforts of brave women and men,
cannot be taken for granted. Gender equality requires will, courage and
perseverance.

Dear friends,

It is time to move from plan to action.

In the next implementation cycle, we must do more. We need accelerated
action and delivery on the SDGs, in particularly at national and local level.
We need to build stronger synergies between the 2030 Agenda, the Paris
Agreement and the Addis Ababa Action Agenda.

The world needs a decade of accelerated action and delivery on the SDGs.

Thank you.



Tal från Socialdepartementet

Tal på Vitalis 2018
Publicerad 24 april 2018

Tisdagen den 24 april 2018 Det talade ordet gäller.
Ladies and gentlemen,

Thank you for this opportunity to share with you the Swedish Government's
vision for eHealth and digital welfare services.

But first – it is truly a great pleasure to be here in Gothenburg. This is where
I come from, where I grew up, and where I started my adult life – in
Bergsjön on the outskirts of town. Gothenburg is also where I became a
trade union activist.

As some of you know, before I became a government minister in 2014, I was
the President of Vision – a trade union for civil servants, social workers,
administrators and other public sector groups. One of those groups is medical
secretaries.

So when I became Minister of Health, I had already gained some experience
in this area – both around the challenges it involves and the opportunities it
presents.

Speaking about digital transformation, eHealth and information technology
in the Swedish health care sector today is to present a somewhat dual
picture.

On the one hand, Sweden has come a long way. We have one of the highest
numbers of internet users in the world. We have launched start-ups that have
become global brands, such as Spotify and Skype. Both the business and
public sectors are embracing the digital transformation.
This is also true of Sweden's health care sector. Almost one hundred per cent
of patient records are digital, and the percentage of pharmaceutical
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prescriptions through our national, digital system is almost as high.

Sweden has national quality registers that contain vast amounts of data on
patient outcomes – vital for research and development.
On the other hand, we can see that the Swedish health care sector does not
take full advantage of the opportunities offered by the digital transformation.
And we still have problems with system interoperability and systems that
could be more user-friendly.

Perhaps one of the most telling examples is that, despite our high degree of
digital maturity, the fax machine is still very much in use in our hospitals and
health clinics. Patient records are still being printed, faxed and re-digitised in
many parts of our country.

This is, quite frankly, absurd.
We are working in several ways to solve this. But the complexity of data
sharing and privacy legislation makes the task challenging.
Of course, in many ways, the use of fax machines poses more of a threat to
the security of our personal data than more modern digital means of
communication, but we need to ensure that the laws we put in place to
regulate this are made to last, and are the product of good legal and political
craftsmanship.

Unfortunately – or perhaps fortunately in some respects – this is not always
easy. Personal integrity and sensitive personal data are subject to extensive
and strict safeguards – in Swedish law, in the Swedish Constitution, in
European law such as the new GDPR – the General Data Protection
Regulation.

I think I just heard a few sighs. I know. This is the hard part of this
discussion and this work. However, I am fully convinced that we can have
modern and sensible laws on information-sharing in the health and welfare
sectors. But it will require effort and expertise. Unfortunately, two of the
government eHealth inquiries a few years ago failed on precisely this point.
They conducted a sound analysis of the needs of the health care sector, of
patients and professionals. But they simply didn't measure up when it came
to the legal craftsmanship on personal integrity issues.

This is an issue we are now addressing at the Ministry of Health and Social
Affairs. But I will return to this later.



An important point to keep in mind when discussing the Swedish welfare
system is that, when it comes to health and social services, we do not have a
unified national system. What we have is legislation that provides a national
framework for the services – and a very decentralised system.

We have 21 regions and county councils responsible for most of the health
care system – including hospitals and primary care centres. We have 290
local municipalities responsible for their social services – including care for
older people and people with disabilities – and for a small portion of health
care, primarily home care services.

And they are truly responsible, with a high degree of local autonomy –
protected in our Constitution.

And on top of that, there are many other relevant actors in the field. We
have patient organisations, trade unions and professional associations for
health care workers, private tech companies and private health care
providers. Just to name a few.

So, you see, I can't simply go around dictating terms and giving orders –
however much I might want to in some cases.

The question then is: what do we do when we need to bring all these
different actors together?

A few years ago, we made that choice. Together with SALAR – the Swedish
Association of Local Authorities and Regions – we decided on a joint vision
for our eHealth undertaking.

Being Swedes, we decided on a rather modest vision: we want to be the best
in the world – by 2025.

Sweden will be best in the world at using the opportunities offered by
digitalisation and eHealth to make it easier for people to achieve good and
equal health and welfare, and to develop and strengthen their own resources
for increased independence and participation in the life of society.

This vision applies to both our health care sector and social services.
I would like to clarify that this vision is not about having the coolest systems
in place by 2025. We need cool systems and other digital tools to get there,
but our vision is about enhanced health and welfare, independence and



participation.

But such a tool! And such opportunities! Just to name a few:

For patients this means : to be able to interact with the health care system
and take part in their own care.

For professional healthcare workers, it means having access to good clinical
decision support systems, and efficient systems for accessing and recording
patient information.

It also means much better opportunities for following up on medical and
patient-reported results at patient level – for the benefit of the individual
patient as well as for the development of new treatments and
pharmaceuticals.

But a joint vision is not enough to get things rolling in the public sector. We
have also adopted a joint action plan for its realisation. In addition, we have
set up a joint cooperation organisation with participation from SALAR, the
national government and government agencies. We also invite other relevant
organisations and companies to take part in our efforts.

The vision and joint action plan comprise three areas of action:
Regulatory framework – here we work to ensure that laws and regulations
support development in the sector.

Standards – here we work to ensure that we have technical standards – in
line with international technical standards – that promote interoperability.

Then there is the consistent use of terms – or semantic standardisation.
Information exchanged in our systems must mean the same regardless of
where it comes from.

Different activities are planned for the three action areas. For instance,
during the first half of this year, the Government and SALAR are
establishing a national forum for eHealth standardisation.

Now, some of you may be thinking: there are a lot of working groups but not
much action. That is not the case –for two reasons.

Firstly, aiming to become the best in the world at something is a bit like



trying to build one of the wonders of the ancient world. The question we
need to ask ourselves is this: which wonder are we building?
Is it the biblical Tower of Babel – reaching high into the sky and impressing
the world, but ultimately collapsing. Actually because of the lack of a
common language?

Or is it the pyramids – with a huge and robust base still standing many
centuries later?

Now, I don't think that Sweden will be able to be the best in the world at
eHealth for as long as the pyramids have been standing. But I do think that
that they have something to teach us. We need to build a strong foundation
before we can reach high into the sky – that is, if we want to build something
that will endure. And that foundation is about regulatory frameworks, about
technical and semantic standards.

But, of course, building a foundation is not all we are doing.
Just a few weeks ago, we presented a Bill to the Swedish Riksdag on the
necessary legislation for a national medication list. This list will be a common
source of information for medical professionals, pharmacies, and patients
containing accurate and updated information on prescribed medications. This
will help, for example, to prevent harmful combinations of drugs prescribed
by different doctors. The national medication list is originally a proposal
from one of the government inquiries I mentioned earlier – and a good
example of what needs to be done to ensure modern and appropriate
legislation.

Here, some of our best civil servants took the previous proposal, which did
not meet the standards on issues of personal integrity, and worked long and
hard on it. Doing the necessary legal craftsmanship. And now we have a Bill
before parliament that we are sure does meet the necessary standards.

Of course, there is more to building a national medication list than
legislation. The Swedish eHealth Agency has also been tasked with building
the actual system.

Our Government is investing heavily in the welfare sector. –billions of
Swedish kronor every year. EHealth is a key part of this effort. A couple of
hundred million are earmarked, mostly for our quality registers, a couple of
billion are investments that allow county councils the choice to use their
funding for eHealth solutions.



And just last week, in the spring budget, a SEK 350 million investment was
announced in welfare technology for the elderly care sector.
Digital transformation is naturally also a central part of the Government's
efforts in the life sciences area.

On a final note, this is an election year. As I see it, the role of digital
transformation in health care and social services should be part of the
election debate. Not primarily for its own sake, but because it can offer
solutions to many of the challenges we are discussing.

And it is those challenges and solutions you are here to discuss. The
unfortunate thing about being a government minister is that I rarely get to
attend the most interesting parts of conferences like these. I am very envious
of you being able to take part in discussions and seminars over next few days
that are sure to be inspiring.

Thank you.



Tal från Socialdepartementet

Tal av Annika Strandhäll på
nationella e-hälsodagen 2018
Publicerad 21 februari 2018

Onsdagen den 21 februari 2018 Det talade ordet gäller.
Hej och välkomna till nationella e-hälsodagen. Det är kul att se så många
entusiaster och experter här idag, och jag tror att det kommer att bli väldigt
intressanta seminarier och diskussioner – efter att jag gått, men så brukar det
vara när man som jag far runt mellan så många olika konferenser och möten.

Jag skulle vilja inleda den här dagen med att säga något som jag tror sägs lite
för sällan:

E-hälsa och digitalisering har egentligen inget egenvärde. Saker – eller vård –
blir inte per automatik bättre för att de blir digitala. Så funkar det inte.

Ungefär nu börjar ni kanske undra varför jag står här framme idag. Eller
varför jag företräder en regering som – tillsammans med Sveriges Kommuner
och Landsting – slagit fast en vision om att Sverige ska bli bäst i världen på
e-hälsa till 2025?

Svaret på den frågan börjar i att den där visionen faktiskt egentligen inte
säger att vi ska bli bäst i världen på vare sig e-hälsa eller digitalisering till
2025. Det den säger är:

År 2025 ska Sverige vara bäst i världen på att använda digitaliseringens och
e-hälsans möjligheter i syfte att underlätta för människor att uppnå en god
och jämlik hälsa och välfärd samt utveckla och stärka egna resurser för ökad
självständighet och delaktighet i samhällslivet.
Det handlar om digitaliseringens möjligheter, inte om att den är ett mål i sig.
Men vilka enorma möjligheter det är vi talar om!

Vi ser hur vi med teknikens hjälp får stora möjligheter att involvera patienter
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i sin egen vård, särskilt vid långvariga och kroniska diagnoser. Tekniken kan
underlätta så att varje person bättre kan ta tillvara sina egna resurser och
därmed leva med bästa möjliga hälsa. Vi ser hur det kan bli mycket enklare
att kommunicera mellan vård och patient, att boka tider som passar i
vardagspusslet och öka tillgängligheten.

Vi kan se möjligheterna- men också en del risker – med att vi enkelt kan
uppsöka vård genom ett par knapptryck på vår mobiltelefon eller dator.
Vi kan se potentialen för att ge vårdens och omsorgens medarbetare mer
effektiva arbetsverktyg, som både gör att man i mötet med patienten eller
brukaren har tillgång till smarta beslutsstöd som – framöver också allt mer
med hjälp av AI-lösningar - underlättar att sätta diagnos och ordinera
behandling eller fatta beslut – och gör arbetet med nödvändig dokumentation
enklare och smidigare. Som gör att man också har all den information om
patienten eller brukaren som man behöver.

Vi kan se potentialen för forskning och kvalitetsutveckling, när information
enkelt kan sammanställas, spridas, och analyseras. Men också risker för
människors integritet vi måste hantera och ta på allvar.
Digitala lösningar gör det möjligt att skapa ett samhälle som är tillgängligt för
fler, exempelvis genom att själva kunna hantera sina myndighets- och
vårdkontakter, då de kan användas med hjälp av skärmläsare,
punktskriftsdisplayer och liknande, beroende på den enskildes behov. För
många är det här en stor integritetsvinst, att slippa ta hjälp av föräldrar,
personal eller andra, för att hantera frågor som rör sitt privatliv.

Inom socialtjänstens verksamheter erbjuder e-hälsa och välfärdsteknik
fantastiska möjligheter. Genom klokt användande ges förutsättningar att
skapa trygghet, delaktighet och självbestämmande. Smarta golv,
nattkameror, digitala lås med nyckelbrickor är alla exempel på tekniska
lösningar som stödjer den enskilde i vardagen.

Det är en lång rad av möjligheter – i en verksamhet med en bred uppsättning
olika aktörer. Det är inte bara en utan en lång rad krångliga frågor som ska
lösas för att vi ska nå fram – i många fall gemensamt mellan olika aktörer.
Inte minst staten å ena sidan och kommuner och landsting å andra sidan.

Det är just därför det sannolikt viktigaste vi har gjort denna mandatperiod är
att slå fast en gemensam vision med sikte på 2025 ihop med SKL- och
koppla en handlingsplan och arbetsorganisation till den. Vi fokuserar
dessutom på de grundläggande förutsättningarna för utvecklingen –
standarder, enhetligare begreppsanvändning och regelverk – snarare än



något enstaka prestigeprojekt. Jag är övertygad om att det lägger grunden till
långsiktig framgång.

Regeringen har också arbetat hårt med förslaget om en nationell
läkemedelslista, och jag är glad över att regeringen inom kort kommer att
besluta om en lagrådsremiss kring den lagstiftning som behövs för att få en
sådan på plats.

Vi gör också satsningar på Life Science-området, där digitalisering är en
viktig del.

Ofta kommer diskussionen tillbaka till finansieringen för
digitaliseringsarbetet. För min del tror jag att digitalisering måste vara en
integrerad del av verksamhetsutvecklingen i vården och omsorgen, och av
kvalitetsarbetet – och då kan man inte ha finansieringen i ett eget stuprör.
Det måste vara en del av grundfinansieringen.

Och regeringen satsar stora summor på vården och omsorgen – inte bara på
riktade utan också på höjda generella statsbidrag. Vi har höjt de generella
statsbidragen med mångmiljardbelopp för kommuner och landsting – och
ytterligare höjningar planeras nästa mandatperiod.
Men vi gör också riktade satsningar. Visste ni till exempel att i de olika
överenskommelser regeringen slutit med SKL är tresiffriga miljonbelopp
öronmärkta till olika digitaliseringssatsningar? Mycket av det till
kvalitetsregisterarbetet, men också till annat.

Visste ni att inom flera olika stora överenskommelser kan landstingen välja
att använda delar av medlen till olika typer av digitala lösningar? Totalt
handlar det om miljardbelopp där landstingen – om det är det man prioriterar
– kan välja att investera i digitala lösningar för att nå överenskommelsens
mål.

Av de exempel jag nämnt så handlar många om samverkan mellan staten och
SKL. Vi kan dock inte göra allt arbete själva utan det handlar om att
använda kompetensen och kraften i hela e-hälsosektorn. Som ett exempel på
detta kommer vi inom kort att starta upp det Nationella forumet för
standardisering som annonserats i handlingsplanen. Till forumet ska såväl
offentliga som privata aktörer bjudas in för att hantera
standardiseringsfrågorna utifrån ett nationellt perspektiv inom e-
hälsoområdet.

Det här är några exempel på hur vi i regeringen arbetar för att vården och



omsorgen bättre ska kunna nyttja digitaliseringens möjligheter.

Inte för att det är ett självändamål att vara bäst på att använda häftig teknik
– utan för att tekniken ger oss möjligheter att skapa en bättre och mer
personcentrerad vård och omsorg, ge välfärdens medarbetare bättre verktyg
och höja kvaliteten i verksamheterna. Att med teknikens hjälp göra den
svenska modellen lite bättre. Och det mina vänner- det har ett väldigt stort
egenvärde och är något som är värt att jobba hårt för.

Tack för mig – och lycka till under dagen.



Tal från Socialdepartementet

Tal av socialminister Annika
Strandhäll påNationella
primärvårdskonferensen 28
september 2017
Publicerad 28 september 2017

Stockholm, den 28 september 2017 Det talade ordet
gäller.
Tack så jättemycket för att jag får komma hit. Det finns få ställen som är så
spännande att komma till som vad som förmodligen är Sveriges största
samling primärvårdsnördar. Och jag börjar räkna mig själv till den gruppen-
för få saker är så viktiga för framtidens svenska sjukvård som en stark
primärvård. Men låt mig återkomma till det.

Idag kan man i princip inte öppna en tidning utan att läsa en, eller inte sällan
flera, rubriker om sjukvården. Ofta om problem och kanske om kriser. Men
häromdagen var det en lite mer ovanlig rubrik: "Svensk sjukvård håller
världsklass".

I en stor studie publicerad i The Lancet rankas Sverige fyra av 195
undersökta länder. Det man tittade på var överlevnad vid 32 olika
medicinska diagnoser. Också i andra undersökningar som tittar på just
medicinsk kvalitet står vi oss väldigt väl.Vilken bild är då sann? De stora
problemen eller att vi har en vård i världsklass?

Här blir det lite mer komplicerat än vad dagens ofta förenklade mediedebatt
normalt klarar av – för vi måste klara av att hålla två tankar i huvudet
samtidigt. Båda bilderna är sanna!

Vi har en vård som i de flesta fall håller hög medicinsk kvalitet. Det är också
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ett sjukvårdssystem som omfattar en större del av befolkningen än i många
andra länder, och i den bemärkelsen är mer jämlikt.

Men det är en vård med stora skillnader mellan olika delar av landet, i vissa
aspekter mellan könen eller socioekonomiska grupper. Det är en vård som
inte längre är konstruerad för de utmaningar vi har idag – och dessutom en
vård där allt fler problem relaterade till personalsituationen blir tydliga. Låt
mig börja med det sista.

Runt om i sjukvårdssverige ser vi hur utmaningar och problem relaterade till
personalsituationen ligger till grund också för andra problem.

Det handlar om problem med att rekrytera, på grund av brist på vissa
specialiteter (Som allmänläkare) och på sina håll hela yrkesgrupper.

Det handlar om problem med att behålla erfaren personal, speciellt i vissa
extra slitiga delar av vården.

Det handlar om problem med att fel yrkesgrupp gör fel uppgift, som när
legitimerade vårdproffs får ägna allt för mycket tid åt administration –
samtidigt som verksamhetsnära administrativa proffs är för få på många håll.

Det handlar om det stora problemet att vården som arbetsplats har högre
sjuktal än de flesta andra delar av arbetsmarknaden. Det handlar om hutlösa
notor för hyrpersonal.

Så klart ser inte allt det här likadant ut i hela sjukvårdssverige. Men det är
problem som finns – på olika sätt och olika grad – överallt.

Detta drabbar också patienterna. Med bristande kontinuitet i vården för att
hyrläkare byts ut var och varannan vecka. Med inställda operationer och
stängda vårdplatser som leder till växande vårdköer, och inte sällan också
överbeläggningar och utlokaliseringar. Med stressad vårdpersonal som trots
att de vill inte alltid hinner ge den bästa möjliga vården.

Därför är nyckeln till att göra vården bättre för patienterna att satsa på
personalen. Det är bakgrunden till att vi sedan 2016 bytt ut den gamla
kömiljarden mot en professionsmiljard, riktad mot
kompetensförsörjningsproblemen.

Till att vi satsat på att bygga ut utbildningsplatserna för sjuksköterskor,
specialistsjuksköterskor, barnmorskor och nu senast läkare. Och också till att



vi från nästa år satsar ytterligare två miljarder kronor per år på att förbättra
personalens förutsättningar, för satsningar på kompetensutveckling och som
också får användas för att anställa fler.

Användningsområdet för såväl professionsmiljard som den nya
personalsatsningen är för övrigt ganska breda. Landstingen kan – om man
bedömer att det är där behoven finns- välja att använda medlen för att
investera i primärvårdens kompetensförsörjning.

Den här nya personalsatsningen är för övrigt en del i att vi gör historiskt
stora satsningar på sjukvården i den statsbudget vi nyligen presenterade.
Inklusive tandvården handlar det om fem och en halv miljard kronor i nya
satsningar på vården. Året efter växer det ytterligare, till sex miljarder
kronor.

Förutom det vill vi också höja de generella statsbidragen till kommuner och
landsting med 5 miljarder kronor 2019, och lika mycket till 2020.
- Det handlar om en historiskt stor satsning, med ett flertal miljarder i årliga
tillskott till landstingen. Ovanpå tidigare satsningar under mandatperioden.

Vän av ordning kan fråga sig om pengar löser alla problem. Så är det
självklart inte. Men de flesta som jobbar i en organisation med begränsade
resurser vet att de flesta problem är lättare att lösa med pengar, än utan
pengar.

Räcker de här pengarna till allt? Självklart inte. Men det är tillräckligt
mycket resurser för att kunna göra skillnad. Förutom den här
personalsatsningen på två miljarder kronor , vad är det för satsningar kanske
ni undrar.

Det handlar om en miljard till förlossningsvården, om dubblerat allmänt
tandvårdsbidrag, om en satsning på barnhälsovården och om avgiftsfri
screening mot livmoderhalscancer. De satsningarna tänkte jag inte säga så
mycket om idag.

Jag tänkte säga något kort om psykiatrisatsningen, på totalt 650 miljoner
2018 och drygt 1,1 miljard 2019 och 2020. Den är bred – både för barn och
unga och vuxna, både för den slutna psykiatrin och inte minst för den första
linjens psykiatri. Primärvården står särskilt omnämnd i budgettexterna.

Vi vet att även om vi också behöver satsa på den mest specialiserade



psykiatrin, finns det många besvär som bäst möts tidigt, innan de vuxit sig
allt för stora. Det förutsätter att första linjens vård – där primärvården är den
naturliga ingången – finns, har tillräckligt kapacitet, och är tillgänglig för den
som behöver det.

Det här är ett område jag varit engagerad i redan innan jag fick ett utvidgat
ansvar som socialminister, med ansvar även för folkhälsa och sjukvård.
Psykisk ohälsa och psykiatriska diagnoser är ju som ni säkert vet den
vanligaste orsaken till sjukskrivningar, och bland dem som är sjukskrivna är
varannan kvinna och var tredje man det just av den här typen av orsaker.

Jag vill också säga några ord om den patientmiljard vi satsar från 2018, som
statsministern presenterade redan innan sommaren. Den ska framförallt
stödja två saker:

Införandet av en förstärkt vårdgaranti i primärvården. Här kom som ni vet
Anna Nergårdhs utredning med ett delbetänkande innan sommaren som
bland annat föreslå just det. En behovsstyrd vårdgaranti, där man ska få en
medicinsk bedömning av den medicinska profession man har behov av att
träffa inom tre dagar, som då föreslås ersätta dagens sju dagar till läkarbesök.

Med detta som grund – men med en noggrann genomgång av remissvaren
som ännu inte är klar innan vi tar slutgiltig ställning till hur förslaget kommer
att se ut – kommer regeringen kring årsskiftet att presentera ett förslag till
förstärkt vårdgaranti i primärvården.

Patientmiljarden ska också stödja införandet av patientkontrakt, som bland
annat ska bidra till att hålla samman vården för patienter med många olika
vårdkontakter. De praktiska lösningarna kan och kommer att variera, men i
många fall lär det bli naturligt att primärvården står för den samordnande
rollen i arbetet

Men nog om budgeten. Den lägger en grund till det kommande arbetet, och
är viktig. Men låt oss titta framåt.

Oavsett vem du är eller var du bor ska du få en lika bra vård och ingen ska
behöva vänta en dag för länge på vård. Ni kanske har hört det förr? Det har
nog sagts mer gånger än det uppfyllts. Men för mig följer handling på ord.
Jag tar mig an denna utmaning, men jag gör det gärna tillsammans med er.

För vilka är egentligen dagens sjukvårdssystem byggt för? Om man frågar
många i allmänheten, och säkerligen en hel del politiker, så är den typiska



patienten någon som kanske bryter benet eller får en infektion, får en tydlig
diagnos, behandlas, och sedan går från vården frisk.

Men vi vet att 80-85% av vårdens resurser går till personer med minst en
kronisk diagnos. Det är personer som i många fall kommer att ha en livslång
relation till sjukvården – inte personer som bara kommer på tillfälligt besök.
Men är det dessa personer, deras sjukvård, som vi har byggt våra system
efter? I de flesta fall är svaret tyvärr nej.

Jag tror att vi behöver en kulturförändring i svensk hälso- och sjukvård, där
vi också anpassar vården efter dem som behöver den mest. Vi behöver en
vård som på allvar utgår från individen, från den egna personen som är i
vården och dennes resurser och behov. Där är vi inte idag, men vi måste dit.

Vad som behöver ändras för att vi ska ta oss dit skulle vi kunna tala en hel
dag om. Det har jag tyvärr inte tid till. Men låt mig ta några exempel.
Vi måste så långt som det är möjligt organisera vården efter människan, i
stället för att skicka runt människor i ett komplicerat vårdssystem där man
behöver både karta, kompass och GPS för att hitta rätt.

Det innebär, inte minst vad gäller personer med kroniska diagnoser, att vi
måste bli bättre på att ta tillvara på människans egen kunskap om sin hälsa
och om sin diagnos. När man lever med sin diagnos 365 dagar om året, men
träffar vårdpersonal några få timmar – vem är det egentligen i det där
mottagningsrummet som då är experten på det man är där för att diskutera?

En vård som ska göra detta behöver också verktygen för det. Delar av det
handlar om arbetssätt. Delar av det handlar om behovet av en
strukturförändring. Det är ett område som jag har tagit över från Gabriel
Wikström och som ligger i ett absolut fokus hos oss – för det är så vi på
allvar kan bygga en hälso- och sjukvård där vi kan sätta individen i centrum.

Den kanske viktigaste delen hittills handlar om arbetet med att ta vidare
förslagen från Göran Stiernstedts utredning "Effektiv vård" som knappast är
obekant i det här rummet. Det är en på flera sätt utmärkt analys av
strukturproblemen inom svensk sjukvård, och ett inriktningsdokument, en
skiss, över vad vi behöver göra för att ta oss framåt. Hur vi ska bygga om
och modernisera svensk sjukvård.

Men det är just en skiss och ett inriktningsdokument – inte en färdig ritning
som bara är att sätta i handen på en byggmästare som ska göra



ombyggnationen. Många av förslagen behöver ytterligare arbete och
analyser – och inte minst förankring och diskussion.

Svensk sjukvård är en stor skuta. Det kräver mycket jobb och bred
förankring med stor mängd olika aktörer för att vända den. Men när vi väl
lyckas så kommer också mycket att hända. Det är därför regeringen har
tillsatt Anna Nergårdh , vår vårdutvecklare eller vårdutredare eller vilken
titel man nu ska använda. Hon ska hålla ihop arbetet med att modernisera
svensk hälso –och sjukvårds organisation.

Och när det handlar om att modernisera – jag vill avsluta med min vision om
framtidens primärvård – den titel som mitt föredrag har.

Primärvården ska vara den naturliga ingången i sjukvården. Den vård som
många behöver eller som man behöver ofta ska finnas i primärvården- när
det behövs och är möjligt rentav i hemsjukvården. Det kan inkludera en
bredd av olika professioner – utöver grunden med bland annat allmänläkare
och distriktssjuksköterskor också psykologer, fysioterapeuter, apotekare,
undersköterskor, medicinska sekreterare, kuratorer, rehabkoordinatorer, och
för den delen också andra läkar- och sköterskespecialiteter än de jag redan
nämnt.

Primärvården ska ha kompetens, mandat och resurser att hantera den
sjukvård som inte kräver ett sjukhus specialiserade resurser.

Primärvården ska vara – och ha resurser till att vara – en resurs i det
förebyggande arbetet och folkhälsoarbetet i sitt närområde. Exempelvis
gentemot skolor.

Sjukhusen ska, utöver att hantera avancerad vård som kräver specialiserad
kompetens och resurser, också vara en resurs för primärvården. Med tillgång
till konsultation av olika sorters specialister på ett sjukhus kan mer vård än
idag hanteras på vårdcentralen – till gagn för den enskilde, men också för
sjukhuset som avlastas.

Man jobbar ihop, kanske i gemensamma verksamheter men definitivt utan
stuprör som stjälper för den enskilde, med kommunens socialtjänst,
äldreomsorg, skola och andra relevanta aktörer. Det gäller särskilt för
patienter med stora vårdbehov, och inte minst äldre. Gemensamma insatser
kan framför allt ge en bättre vård för den enskilde – men också spara
resurser genom att undvika onödig sjukhusvård.



Med hjälp av moderna tekniska lösningar hanterar man kontakt och dialog
med patienter, medicinsk information om den enskilde, och behöver inte
registrera en viss uppgift i mer än ett it-system. Helst bara patientjournalen.
Man nyttjar teknikens hjälp för att patienter ska kunna vara en del i sin egen
vård.

Framtidens nära vård ska också vara det mest attraktiva stället i vården att
arbeta. Här ska vårdens frontlinje mot ohälsan finnas. Här ska finnas tydliga
utvecklingsmöjligheter och karriärvägar för läkare och annan personal. Här
ska innovationer testas och utvecklas. Här ser man till att individens bästa
kommer i första rummet – och ser HELA människan och hennes behov
snarare än bara en specifik diagnos.

Annorlunda uttryckt: primärvården ska vara samhällets viktigaste verktyg för
att se till att oavsett vem du är eller var du bor så ska du en bra vård när du
behöver det.



Uttalande från Socialdepartementet

Annika Strandhäll och Gabriel
Wikström besökte julförberedande
volontärer
Publicerad 10 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Inför julen är det fler familjer, ensamstående och
hemlösa som söker stöd hos volontär- och
frivilligverksamheter. På onsdagen den 10 december
besökte socialförsäkringsminister Annika Strandhäll och
folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström verksamheten Källan i Fisksätra.
Verksamheten Källan bedrivs i samarbete mellan Stockholm Stadsmission,
Svenska Kyrkan, St. Konrads katolska församling och Muslimernas förening
i Nacka. Inför julen hjälper de barnfamiljer och andra behövande med
matkassar och julklappar.

Under besöket talade Annika Strandhäll och Gabriel Wikström med
volontärerna om det ökade behovet av stöd i samhället. De hjälpte även till
att packa matkassar och slå in julklappar.

- Tyvärr ser vi allt fler exempel på att klyftorna i samhället ökar. Behovet av
stöd, speciellt kring jul blir allt större. Därför är det fantastiskt att se en sådan
här verksamhet som Källan, säger socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll.

- Volontärerna utför en oerhört viktig uppgift för de behövande, men
egentligen ska man inte behöva dela ut matkassar i ett välfärdsland. Det är
ett tecken på misslyckande. Därför är ökad trygghet och minskade klyftor är
kärnan i regeringens politik, säger folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Gabriel Wikström.

https://www.regeringen.se/




Uttalande från Socialdepartementet

Socialförsäkringsministern tar
emot upprop från 80 diakoner
Publicerad 19 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

80 diakoner i Stockholms stift har samlat till ett upprop
mot nyfattigdomen i samhället. I uppropet lyfter de att de
i sitt arbete ser allt fler som fått en tuffare vardag och att
fler personer med neuropsykiatriska
funktionsnedsättningar hamnar mellan stolarna. Det
leder ofta till en ekonomiskt utsatt situation för dessa
personer och för deras barn.
- Det här är mycket viktiga frågor. Jag tycker att det är bra att dessa
diakoner, som möter den här verkligheten varje dag, har formulerat sig och
delar med sig av de berättelser och livsöden som de stöter på. Vi har haft ett
möte och jag uppskattar den dialog vi nu har påbörjat, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Det är allvarligt att vi ser att vi har allt fler personer som lever på
marginalen i vårt samhälle. Det är en utveckling vi sett sedan flera år och
den måste vändas.

- Socialförsäkringssystemet har en viktig del i dessa människors vardag. Mitt
arbete som minister går ut på att vi ska ha trygga försäkringar som fungerar
på ett bra sätt när man behöver dem. Här ligger det nu framför mig att jobba
för att vi ska ha ett bättre system som tar tillvara människors behov och där
man inte faller mellan stolarna. Sverige ska vara ett bra land att leva i, för
alla.

https://www.regeringen.se/

